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 1. Zprávy (automat)  ČRo - Radiožurnál - Zprávy (automat)  Originál
 2. Zprávy (automat)  ČRo - Region - Zprávy (automat)  Originál
 3. Zemřel historik Robert Kvaček: Ohlédnutí za jedním mimořádným životem  Info.cz - Články  Originál
 4. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 5. Zprávy v 16 (automat)  ČT24 - Zprávy v 16 (automat)  Originál
 6. Zprávy (automat)  ČRo - Zlín - Zprávy (automat)  Originál
 7. Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  ČRo - Olomouc - Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  Originál
 8. Zprávy (automat)  ČRo - Pardubice - Zprávy (automat)  Originál
 9. Pohodové odpoledne z Liberce (automat)  ČRo - Liberec - Pohodové odpoledne z Liberce (automat)  Originál
 10. Restrukturalizace lůžek i prevence. Válek má hotovou koncepci zdravotnictví, představí jí nejprve prezidentovi a pak poslancům  Zdravotnickydenik.cz - Články  Originál
 11. Ženy v politice to opravdu umí roztočit  Newstream.cz - Články  Originál
 12. Budeme radikální. Pro zachování důchodového věku uděláme všechno, řekl Havlíček  Lidovky.cz - Články  Originál
 13. Zprávy (automat)  Rádio IMPULS - Zprávy (automat)  Originál
 14. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 15. Zprávy(automat)  ČT24 - Zprávy(automat)  Originál
 16. Gratulujeme! ���  Facebook - Příspěvky  Originál
 17. Události (automat)  ČT1 - Události (automat)  Originál
 18. Válek: TOP 09 má čtyři kandidáty na ministra pro vědu a výzkum  Zivotvcesku.cz - Články  Originál
 19. Zprávy ve 23 (automat)  ČT24 - Zprávy ve 23 (automat)  Originál
 20. V Kavárně pro Radost Vás čeká čarodějnická dílnička  Charitaopava.cz - Články  Originál
 21. Karlovarský a Ústecký kraj jsou dál nejhorší. Nepomohly ani eurodotace. ‚Selhání státu,‘ kritizují experti  IRozhlas.cz - Zprávy z domova  Originál
 22. Přínosy EU pro českou ekonomiku: Vstupem do Unie jsme zbohatli, ale začínají se projevovat nevýhody  Info.cz - Články  Originál
 23. Lenka Zlámalová: Státní zásahy vládnou Českem. Fialův kabinet zavádí dotace na soukromé byty a regulaci nájmů  Info.cz - Články  Originál
 24. Přijďte zítra do Kavárny pro radost v UniPointu,…  Facebook - Příspěvky  Originál
 25. Zuckerberg si hraje s Facebookem jako kluk a investory připravil o desítky miliard  HospodářskéNoviny.cz - Tech  Originál
 26. Zprávy (automat)  ČRo - Hradec Králové - Zprávy (automat)  Originál
 27. TOP 09 má čtyři kandidáty na post ministra pro vědu a výzkum  Minutovezpravy.cz - Články  Originál
 28. Vedení TOP 09 se shodlo na nástupci Langšádlové, uvedl Havel. Sám jím nebude  Idnes.cz - Zprávy  Originál
 29. Názory a argumenty (automat)  ČRo - Plus - Názory a argumenty (automat)  Originál
 30. Zprávy (automat)  ČRo - České Budějovice - Zprávy (automat)  Originál
 31. Zprávy (automat)  ČRo - Plus - Zprávy (automat)  Originál
 32. Seznam dal jako první velká firma svůj vyhledávač za paywall. Chápu vaše totální naštvání, píše Lukačovič  HospodářskéNoviny.cz - Tech  Originál
 33. � UniPoint ode dneška zdobí nové obrázky dětí z…  Facebook - Příspěvky  Originál
 34. Zprávy (automat)  ČRo - Plus - Zprávy (automat)  Originál
 35. PODCHOD vol. 3 s neslyšícími performery  Tichezpravy.cz - Články  Originál
 36. Pět událostí na trhu právních služeb, které by vám neměly uniknout  Info.cz - Články  Originál
 37. Langšádlovou má vystřídat Tuleja  Novinky.cz - Domácí  Originál
 38. Večerní zprávy Proglasu (automat)  Radio Proglas - Večerní zprávy Proglasu (automat)  Originál
 39. Kalousek ostře o TOP 09 a Pekarové: Ve vedení jsou srabi. Zmínil i rozpuštění strany  Cnn.iprima.cz - Články  Originál
 40. Fotograf ČTK Vondrouš dostal cenu od Mezinárodní asociace sportovních novinářů  Ceskenoviny.cz - Články  Originál
 41. Fotograf ČTK Vondrouš bodoval v soutěži nejlepších světových sportovních novinářů  Česká tisková kancelář(ČTK) - Články  Originál
 42. Které ruce drží žezlo světovlády? Tajné spolky a to žezlo třímají ruce v nejtemnějších hlubinách  Myspulesvet.org - Články  Originál
 43. Miliardy bez kontroly, zbytečná, drahá, sportovní agentura. Kalousek zrušit vlastní stranu TOP. Západ nechce pozvat Putina do Normandie. MMF: Sankce selhaly, Rusko poroste. Zelenský hledá
Ukrajince po světě do války. V Řecku 6 dnů práce  Denik.ispigl.eu - Články  Originál
 44. Vedení TOP 09 bude v úterý od rána rozhodovat o…  Facebook - Příspěvky  Originál
 45. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 46. Snídaně s Novou (automat)  TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  Originál
 47. Vychází česká taktická střílečka Grey Zone Warfare. Stojí za ní autoři mobilních hitů se zombíky  HospodářskéNoviny.cz - Tech  Originál
 48. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 49. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 50. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 51. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 52. Snídaně s Novou (automat)  TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  Originál
 53. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 54. Energetici se nového stavebního zákona nemusí děsit  Info.cz - Články  Originál
 55. Zprávy  Relax Radio - Zprávy  Originál
 56. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 57. Dalším hostem přednáškové cyklu Moderní výzvy…  Facebook - Příspěvky  Originál
 58. Kalousek se pustil do Pekarové kvůli „odstřelu“ Langšádlové. „Primitivní holčičí způsob“  Echo24.cz - Články  Originál
 59. Tuleja dorazil na jednání TOP 09 o novém ministrovi, pro Válka by byl vynikající  Epoch Times - Články  Originál
 60. Tuleja bude jmenován ministrem pro výzkum v pondělí, zaměřit se chce na mladé ve vědě  ČT24 web - Články  Originál
 61. Kdo je nový ministr Tuleja: ostravský patriot, ekonom a milovník sci-fi  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 62. AKTUALIZOVÁNO: Novým ministrem pro vědu a výzkum…  Facebook - Příspěvky  Originál
 63. Kandidátem TOP 09 na ministra pro vědu a výzkum je exrektor Tuleja. ‚Bude posilou,‘ očekává premiér  IRozhlas.cz - Zprávy z domova  Originál
 64. Dvacet let Česka v Evropské unii: Je snazší do domu vstoupit než ho rekonstruovat  Info.cz - Články  Originál
 65. TOP 09 vybírá nástupce po Langšádlové. Podporu…  Facebook - Příspěvky  Originál
 66. Bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja…  Facebook - Příspěvky  Originál
 67. Novým ministrem bude Pavel Tuleja . TOP 09 už se domluvila s prezidentem  Tnbiz.cz - Články  Originál
 68. Právě dnes (automat)  CNN Prima NEWS - Právě dnes (automat)  Originál
 69. Novým ministrem pro vědu a výzkum by se měl stát…  Facebook - Příspěvky  Originál
 70. Kandidátem na ministra pro vědu a výzkum je Tuleja. Jmenován by měl být v pondělí  Forum24.cz - Články  Originál
 71. Nový ministr pro vědu. Tuleju podpořila TOP 09 i Pavel, zaměřit se chce na mladé  Denik.cz - Česko  Originál
 72. Nový ministr pro vědu. Tuleju podpořila TOP 09 i Pavel, zaměřit se chce na mladé  Denik.cz - Česko  Originál
 73. "Neviditelná" Langšádlová už má sbaleno, nástupci napsala dopis. Bude jím Tuleja  Zpravy.aktualne.cz - Domácí  Originál
 74. Novým ministrem pro vědu bude prorektor Slezské univerzity  Tuleja. Pavel ho jmenuje v pondělí  Cnn.iprima.cz - Články  Originál
 75. Snažíme se do výuky vnášet nové podněty, a právě…  Facebook - Příspěvky  Originál
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 76. Universitní majáles láká na tři dny veselí  Zpravodajstvi.sumpersko.net - Články  Originál
 77. Měl jsem dát do stanov TOP 09 právo zakladatele ji rozpustit, píše Kalousek  Lidovky.cz - Články  Originál
 78. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 79. Zprávy (automat)  ČRo - Zlín - Zprávy (automat)  Originál
 80. Zprávy (automat)  ČRo - Zlín - Zprávy (automat)  Originál
 81. Zprávy (automat)  ČRo - Plzeň - Zprávy (automat)  Originál
 82. Zprávy (automat)  ČRo - Plzeň - Zprávy (automat)  Originál
 83. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 84. Zprávy ve 12 (automat)  Hitrádio Vysočina - Zprávy ve 12 (automat)  Originál
 85. Zprávy ve 12 (automat)  Hitrádio City Brno - Zprávy ve 12 (automat)  Originál
 86. Tajná schůzka v restauraci: Řešili Pekarová Adamová s Válkem nového ministra? Topka pak podpořila Tuleju  Blesk.cz - Články  Originál
 87. Vláda schválila třaskavou reformu penzí: Do důchodu půjdeme později!  Blesk.cz - Články  Originál
 88. Zprávy ve 12 (automat)  ČT24 - Zprávy ve 12 (automat)  Originál
 89. Zprávy ve 12 (automat)  ČT24 - Zprávy ve 12 (automat)  Originál
 90. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 91. TOP 09 chce, aby ministrem pro vědu byl Tuleja  Minutovezpravy.cz - Články  Originál
 92. Pavel Tuleja  nový ministr pro vědu, výzkum a…  Facebook - Příspěvky  Originál
 93. Mnichov, fotbal a hlavně Bayern: K historii, současnosti a fenoménu nejlepšího týmu Německa  Info.cz - Články  Originál
 94. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 95. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 96. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 97. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 98. Základním předpokladem dobrého ministra jsou…  Facebook - Příspěvky  Originál
 99. TOP 09 vybrala nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Na post nominuje ekonoma a bývalého rektora Pavla Tuleju  Top09.cz - Tiskové zprávy  Originál
 100. AktualizovánoNovým ministrem pro vědu bude bývalý rektor Slezské univerzity Pavel Tuleja  E15.cz - Články  Originál
 101. Náš kandidát na ministra pro vědu, výzkum a inovace - Pavel Tuleja  Instagram - Příspěvky  Originál
 102. Budoucí ministr pro vědu za TOP 09 Tuleja vedl univerzitu, dohlíží i na OKD  Lidovky.cz - Články  Originál
 103. Kandidátem TOP 09 na ministra pro vědu je bývalý rektor  Tuleja . Fukce by se měl ujmout příští týden  Denikn.cz - Články  Originál
 104. Bývalý rektor Slezská  univerzita  v Opavě ,…  Facebook - Příspěvky  Originál
 105. Novým ministrem za TOP 09 bude Tuleja. Fiala ho označil za posilu pro vládu  Lidovky.cz - Články  Originál
 106. TOP 09 vsadila jednoznačně na Tuleju. Ministrem se má stát v pondělí  Novinky.cz - Domácí  Originál
 107. Sdílíme odkaz na sbírku pro naši studentku…  Facebook - Příspěvky  Originál
 108. TOP 09 vsadila jednoznačně na Tuleju. Ministrem se má stát v pondělí  Akceplzen.cz - Články  Originál
 109. Tuleja bude novým ministrem pro vědu. Pavel ho jmenuje v pondělí  Minutovezpravy.cz - Články  Originál
 110. Tuleja  bude dalším rektorem  ve vládě. Kabinetu dominují učitelé, je jich osm  Echo24.cz - Články  Originál
 111. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 112. Tuleja  bude třetím rektorem  z Moravy ve vládě.…  Facebook - Příspěvky  Originál
 113. Zprávy v 15 (automat)  Hitrádio City Brno - Zprávy v 15 (automat)  Originál
 114. Zprávy v 15 (automat)  Hitrádio Vysočina - Zprávy v 15 (automat)  Originál
 115. https://denikn.cz/1415036/„Chci si vytvořit tým…  Facebook - Příspěvky  Originál
 116. Novým ministrem pro vědu má být bývalý rektor Tuleja. Na propagaci chce pracovat s experty  Denikn.cz - Články  Originál
 117. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 118. Náš kandidát na ministra @PavelTuleja má smělý cíl: chce, aby celá naše společnost byla vědě blíž.…  Twitter.com - Příspěvky  Originál
 119. Novým ministrem pro vědu a výzkum bude ekonom a…  Facebook - Příspěvky  Originál
 120. Nový ministr chce podpořit mladé vědce: „V zahraničí to nemají jednoduché.“  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 121. Odpolední Plus (automat)  ČRo - Plus - Odpolední Plus (automat)  Originál
 122. Válek představil prezidentovi strategii rozvoje zdravotnictví  ČT24 web - Články  Originál
 123. TOP 09 vybrala nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Na post nominuje ekonoma a bývalého rektora Pavla Tuleju  Allnews.cz - Tiskovky  Originál
 124. Válek představil prezidentovi plán rozvoje zdravotnictví. Řešili i ministra pro vědu  Lidovky.cz - Články  Originál
 125. „Chci bezúročné půjčky pro studenty,“ říká nový ministr  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 126. Opavský prorektor Pavel Tuleja  by měl být ministrem pro vědu a výzkum  Denik.cz - Moravskoslezský deník  Originál
 127. Zprávy v 16 (automat)  ČT24 - Zprávy v 16 (automat)  Originál
 128. Zprávy v 16 (automat)  ČT24 - Zprávy v 16 (automat)  Originál
 129. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 130. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 131. Státy přemlouvají důchodce, aby zůstali v práci: Mladí ani migranti je totiž nenahradí  Info.cz - Články  Originál
 132. Představujeme vám Pavel Tuleja  – našeho kandidáta…  Facebook - Příspěvky  Originál
 133. Ministrem pro vědu bude Tuleja, vládu doplní v pondělí  Ceskenoviny.cz - Články  Originál
 134. Univerzity podporují skutečné studentské majálesy  Allnews.cz - Tiskovky  Originál
 135. Televizní noviny (automat)  TV Nova - Televizní noviny (automat)  Originál
 136. TOPka má nového ministra Tuleju, ale... Kalousek drtivě sepsul stranu za odstřel Langšádlové  Blesk.cz - Články  Originál
 137. Kalouska rozlítilo, jak se vedení TOP 09 v čele s Pekarovou zachovalo ke své ministryni. Pak se rozepsal o právu zakladatele rozpustit stranu  Zivotvcesku.cz - Články  Originál
 138. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 139. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 140. Katolíci sa modlia ruženec na protest proti pro-LGBT omši na jezuitskej univerzite Saint Louis  Lifenews.sk - Články  Originál
 141. Kromě dokončení práce své předchůdkyně chce…  Facebook - Příspěvky  Originál
 142. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 143. Události v regionech (Ostrava) (automat)  ČT1 SM - Události v regionech (Ostrava) (automat)  Originál
 144. Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  Originál
 145. Chcivíc peněz na vědu i bezúročné půjčky pro doktorandy, říká nový ministr  Idnes.cz - Články  Originál
 146. Pan docent Pavel Tuleja  je zkušeným odborníkem,…  Facebook - Příspěvky  Originál
 147. Odpolední publicistika: Nový ministr pro vědu a výzkum z TOP 09. Nevládní organizace na Slovensku. Protesty newyorských studentů  Rozhlas.cz - Radiožurnál  Originál
 148. Hlavní zprávy (automat)  Prima - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 149. Události (automat)  ČT1 - Události (automat)  Originál
 150. Zprávy v českém znakovém jazyce (automat)  ČT2 - Zprávy v českém znakovém jazyce (automat)  Originál
 151. Mohl by mluvit jako Grygar, říká Válek o novém ministrovi. Ten zmínil Supermana  Zpravy.aktualne.cz - Domácí  Originál
 152. Večerní zprávy Proglasu (automat)  Radio Proglas - Večerní zprávy Proglasu (automat)  Originál
 153. Televizní noviny (automat)  TV Nova - Televizní noviny (automat)  Originál
 154. Události, komentáře (automat)  ČT24 - Události, komentáře (automat)  Originál
 155. Události v regionech (Brno) (automat)  ČT1 JM - Události v regionech (Brno) (automat)  Originál
 156. Látky PFAS sú všade. Štúdia zistila, že väčšina z nich nie je regulovaná  Voda-portal.sk - Články  Originál
 157. Böhmisch Rixdorf: O české vesnici uprostřed Berlína nemá většina návštěvníků potuchy  Info.cz - Články  Originál
 158. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 159. "Hynku, Viléme, Jarmilo..."Je tady 1. máj, lásky…  Facebook - Příspěvky  Originál
 160. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 161. Vlevo dole: „SU jako Superman.“ Muž ze Slezské univerzity  má zachránit TOP 09  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 162. OPFka vám přeje krásný 1. máj. �Nezapomeňte svou…  Facebook - Příspěvky  Originál
 163. Hořká bitva o Vítkův Hrádek skončila. Poražené jsou obě strany  Info.cz - Články  Originál
 164. Pavel Tuleja  neztrácí čas. ��  Facebook - Příspěvky  Originál
 165. Před 30 lety se zabil Ayrton Senna. Jeho největšího soupeře dnes nikdo nezná  Info.cz - Články  Originál
 166. Šel by Hus do vlády? Ministrem pro vědu bude bývalý rektor Tuleja  Lidovky.cz - Články  Originál
 167. Výměna ve vládě. Vrtá mi hlavou, proč TOP 09 nenavrhla Tuleju hned po volbách  Lidovky.cz - Články  Originál
 168. Antikorupční revoluce požrala své děti. Macek patřil do generace, která má pořád co říct, říká Benda  Info.cz - Články  Originál
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 169. Kdo je nový ministr Tuleja? Kreativní a schopný ekonom, kterého ale v TOP 09 skoro nikdo moc nezná  HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium  Originál
 170. Kdo je nový ministr Tuleja? Kreativní a schopný ekonom, jehož v TOP 09 skoro nikdo moc nezná  Economia, a.s. - Hospodářské noviny  Originál
 171. Důchodovou reformu schválila vláda  Invarena.cz - Články  Originál
 172. S Ferim jsem netrávila dny a noci, Kalousek se chová jako Zeman, říká Pekarová  Zpravy.aktualne.cz - Domácí  Originál
 173. Debata Spitzenkandidátů odstartovala kampaň před eurovolbami: „Z Bruselu se stala bažina,“ říká ultrapravice  Info.cz - Články  Originál
 174. Trochu jiný počítač: Dell Latitude 7230 Rugged Extreme Tablet se nebojí špíny, bahna ani tvrdé práce na slunci  HospodářskéNoviny.cz - Tech  Originál
 175. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 176. Zprávy (automat)  ČRo - Region - Zprávy (automat)  Originál
 177. ➡️ Už zítra začíná multižánrový festival Podchod! …  Facebook - Příspěvky  Originál
 178. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 179. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 180. Zprávy (automat)  ČRo - Brno - Zprávy (automat)  Originál
 181. Zprávy v 9 (automat)  Hitrádio Vysočina - Zprávy v 9 (automat)  Originál
 182. Zprávy v 9 (automat)  Hitrádio City Brno - Zprávy v 9 (automat)  Originál

Zpět na seznam
 

1. Zprávy (automat)  
15:07 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Radiožurnál - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Radiožurnál SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 2x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

15:00
0
0

zítra čekejte většinou polojasno, teploty až 25 stupňů. Radiožurnál, zprávy. Víme, co se děje. TOP 09 představí kandidáta na ministra pro vědu, výzkum a inovace v úterý.
1
5

Radiožurnálu to řekla předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová. Ve funkci nahradí končící ministryni Helenu Langšádlovou z TOP 09. Ta rezignuje kvůli špatné komunikaci. Strana se 
podle jejího místopředsedy Vlastimila Válka rozhoduje mezi čtyřmi jmény, jde o

3
0

tři muže a jednu ženu. Válek to řekl v ČT. Ať už bude ministrem nebo ministryní pro vědu a výzkum kdokoliv, tak paní ministryně bude pomáhat a bude s ním dotahovat ty věci, které
rozpracoval a jeho úkoly, řekněme, daleko více

4
5

vysvětlovat ty věci veřejnosti, které se udály na tom resortu tak, abychom pro ně získávali daleko lepší podporu. Jedním z kandidátů je podle Válka například ekonom a pedagog Pavel Tulej
a  z TOP 09. Stávku zaměstnanců

15:01
0
0

soudů už nejspíš nebude možné odvrátit. Radiožurnálu to řekl místopředseda Nejvyššího soudu Petr Šuk. Justiční odbory zvažují jednodenní protest a už v týdnu vyhlásily stávkovou
pohotovost. Požadují hlavně vyšší platy pro úředníky. Třeba zapisovatelé mají podle

1
5

odborů nástupní plat 17 tisíc korun hrubého a musí se jim doplácet do zaručené mzdy. Petr Šuk popsal, co by stávka pro práci soudů znamenala. Bude to jeden den, tak se na úrovni prvostu
pňových a odvolacích soudů prostě nebudou konat jednání. Praxe to

3
0

reálně nepocítí. Je to takový varovný prst pro vládu, že to zaměstnanci soudů myslí vážně. Pokud by přistoupili ke skutečné stávce, tak jako třeba loni v Chorvatsku, tak by to ochromilo chod 
soudu, prostě soudy by přestaly fungovat. Ministr spravedlnosti Pavel Blažek z ODS

4
5

chce o platech pro soudní úředníky znovu jednat. V Iráku hrozí za homosexualitu nově až 15 let vězení. Tamní parlament přijal nový zákon, který přísně trestá vztahy mezi lidmi stejného pohla
ví. Irácký parlament tvrdí,

15:02
0
0

že tak chrání náboženské hodnoty. Podle organizace Amnesty International je to porušení základních lidských práv. Iráckou novelu kritizuje také americké ministerstvo zahraničí. Obává se o
mezení svobody projevu a ohrožení nevládních organizací po celém

1
5

Iráku. Schválený zákon je ale mírnější než původní návrh. Ten pro homosexuály počítal dokonce s trestem smrti. Od zítřka nebudou jezdit tramvaje poblíž Masarykova nádraží v Praze. Dělníci
budou v Dlážděné

3
0

a Havlíčkově ulici opravovat tramvajovou trať. Kvůli tomu změní trasy denních i nočních linek. Pokračuje mluvčí pražského Dopravního podniku Aneta Řehková. Dopravní podnik zavede tři no
vé linky v denním provozu a jednu v noci. Přemístí některé zastávky,

4
5

například Masarykovo nádraží a Senovážné náměstí. Náhradní autobusy jezdit nebudou. Cestující by měli využívat metro a nejbližší tramvajové linky. Sport. Fotbalisté Sparty zavítali na závěr

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

2. Zprávy (automat)  
15:07 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Region - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Region SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

15:00
0
0

15:00 Český rozhlas region kompostárna
1
5

v Sedlčanech kapacitně nestačí mě stojí rozšíří lidé z Prahy 6 můžou vybírat z nápadů na zlepšení prostředí už jen do konce dubna Zítra má převládat polojasno s teplotami do 25 stupňů Pěk
né odpoledne

3
0

přeje Monika Vrchotová Sedlčanská radnice chce rozšířit kompostárnu kapacitně nestačí potřeba města přibližně polovinu zeleného odpadu musí technici vozit
4
5

do kompostáren v okolních městech a obcích letos chce radnice připravit projektovou dokumentaci a podle starosty Ivana Janečka z šance pro Sedlčany v příštím roce začít stavět jsme scho
pni zpracovat ale

15:01
0
0

sbíráme nějakých 12 až 14 7:00 Takže když my jsme teda vlastně se dostali na dvojnásobnou kapacitu Jak jsme byli schopni zpracovat to celou to co se bereme tak by jsme i zpracovali kan
didáta na nového ministra pro

1
5

vědu výzkum a inovace představí Top09 v úterý českému rozhlasu to řekla předsedkyně strany Markéta pekarová Adamová ještě před oznámením veřejnosti se jméno dozví Premier Petr Fial
a z ODS a tak je prezident Petr Pavel Top09

3
0

má podle místopředsedy strany Vlastimila válka čtyři kandidáty tři muže a jednu ženu jako to v České televizi s tím že je mezi nimi třeba i ekonom a pedagog Pavel tuleja s Top09 nový mini
str nebo ministryně pro vědu výzkum

4
5

a inovace vystřídal ve funkci Helena langšádlová s Top09 která skončila kvůli špatné komunikaci ještě několik dní můžou obyvatelé Prahy 6 vybírat projekty na zlepšení prostředí v městské č
ásti

15:02
0
0

tak zvané participativní hlasování končí na webových stránkách radnice v úterý 30. dubna Úřad na nápady zaslané občany letos vyhradil 6000000 Kč říká mluvčí Prahy 6 Marek Zeman v leto
šním roce jsme

1
5

zaznamenali rekordní počet přihlášených nápadů celkem jsme jich obdrželi 90 odborná komise je všechny posoudila posoudila jejich realizovatelnost a do finálního hlasování postoupilo 30 pr
ojektu sport

3
0

skifařka Alice Prokešová na Mistrovství Evropy ve veslování v maďarském segedi vybojovala bronz a postarala se o největší české překvapení v lehkých vahách byla Bronzová další Češka K
ristýna Noi Hortová a motocyklista

4
5

Filip Salač slaví nejlepší výsledek v mistrovství světa od loňského října 22letý mladoboleslavský rodák dnešní velké ceně Moto 2 bodoval Na jedenáctém místě a v průběžném pořadí šampion
átu je 16 počasí

15:03
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0
0

v noci a zítra bude většinou polojasno noční teploty se budou pohybovat kolem 11 stupňů denní Vystoupí na 22 až 25 Český

1
5

rozhlas region rádio vašeho kraje Zelená vlna Českého rozhlasu region osobních
3
0

aut a dá se to objet po souběžné Pražské ulici jedu na Sedlčany a přes město na kruhovou křižovatku U silnice 3 na D5 cena výjezdu z Prahy do Plzně je na třetím kilometrů
4
5

omezení a předtím se zdržíte v koloně čtvrt hodiny a zdržíte se jí na silnici 238 mezi kladnem a kamennými Žehrovice mi provoz tam v obou směrech blokuje nehoda dvou osobních aut se zra
něním Český rozhlas region přeje všem šťastnou cestu

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

3. Zemřel historik Robert Kvaček: Ohlédnutí za jedním mimořádným životem  
15:10 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Info.cz - Články  AUTOR: Martin Kovář Ladislav Nagy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO:
23x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

VZPOMÍNKA MARTINA KOVÁŘE | Historik a novinář Ondřej Houska to včera dopoledne na sociální síti X  napsal přesně: „Málokdo tak zásadně ovlivnil tolik lidí jako Robert Kvaček.“ V tom je 
řečeno všechno.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

Předsedkyně Evropské komise Ursula von der Leyenová se ve čtvrtek překvapivě zjevila v Libanonu po boku kyperského premiéra Nikose Christodulise. S dočasným předsedou libanonské vlád
y Nádžíbem Míkátím podepsala dohodu, podle níž EU zaplatí Libanonu v příštích třech letech miliardu eur za to, že bude lépe bránit syrským uprchlíkům, aby se vydávali na riskantní cestu přes 
moře do EU, nejčastěji na Kypr.

Můj nejlepší učitel, později kolega a blízký přítel patřil mezi nejvýznamnější české historiky v celém 20. a 21. století, pokud nebyl tím vůbec největším. Kromě toho byl také předním českým intelektuá
lem, jehož vliv daleko přesahoval akademický svět – celé generace českých filmařů a obecně lidí od kumštu by mohly vyprávět.
Teď je Robert Kvaček, v nedožitých dvaadevadesáti letech, které bychom s ním oslavili na počátku července, mrtvý, a nejen můj život už nikdy nebude jako dřív.
Zpráva o Robertově úmrtí mě zastihla včera, v časných ranních hodinách, v bavorském Mnichově. Skoro bych řekl, že příznačně – právě o Německu, o nacismu a o Mnichovské dohodě osudné pr
o náš národ totiž Robert hodně psal i přednášel. Jeho články, studie a knížky o „hrozbách“, které se nad Evropou ve třicátých letech minulého století vznášely, měly na moji generaci i na mé studen
ty – kterým je stále doporučuji – zcela zásadní dopad.
Opravdu neznám mnoho lidí, kteří by v tom nejlepším slova smyslu ovlivnili a inspirovali příslušníky české inteligence tolik jako profesor Kvaček. Byl nejen vynikající historik moderních dějin a univer
zitní učitel, ale i nadšený sportovec, jičínský patriot a nesmírně laskavý a ušlechtilý člověk s velikým pochopením pro druhé.
Robert Kvaček se narodil v úterý 5. července 1932 ve vesničce Dvorce u Jičína. A právě s Jičínem jsou jeho životní osudy spojeny, přirozeně kromě Univerzity Karlovy, nejvýrazněji. Právě tady strá
vil dětství, během něhož se – mimo jiné pod tíhou smutných válečných let, viděných klukovskýma očima – rodil jeho zájem o historii, o kulturu v nejširším slova smyslu, ale i o sport, jenž se stal jeho
druhou celoživotní vášní: především o tenis, basketbal a fotbal.
A právě v Jičíně chodil Robert Kvaček na Lepařovo gymnázium, ctihodný vzdělávací ústav s dlouholetou tradicí a vynikající pověstí, jehož absolvování mu ostatně pomohlo při vstupu na vysokou šk
olu – Filozofickou fakultu Univerzity Karlovy.
Nesmírně důležitá byla od samého počátku Kvačkova vědecká činnost. Již jeho rozsáhlá diplomová práce „K bezprostřední přípravě Mnichova“ (1956) byla „hloubkou analýzy a neochotou podřídit 
se dobovým ideologickým klišé“ mimořádná.
Totéž platilo o Kvačkově první knize „Osudná mise“ (1958), věnované cestě lorda Runcimana do Československa v roce 1938, jež měla pro první republiku tragické důsledky. Ani krajně
nepříjemné výslechy na komunistické státní bezpečnosti, ani brutální zásahy do kompaktního textu nemohly nic změnit na tom, že česká (československá) historická obec musela vzít po vydání „mi
se“ na vědomí „nové jméno“.
Nikoho, myslím, nepřekvapím konstatováním, že Robert Kvaček byl na pražské „filozofii“ výtečným studentem. Proto také mohl, ještě před promocí, vyučovat své mladší kolegy coby asistent na Úst
avu československých dějin.
Jako mladý nadšenec se vrhl pilně do práce a vbrzku se ukázal být jedním z nejnadanějších historiků své generace, nemluvě o tom, že byl – bez jakéhokoli přehánění – jedním z vůbec nejcharisma
tičtějších kantorů, kteří na pražské „filozofii“ na konci padesátých let a v šedesátých letech působili.
Také další Kvačkovy práce – odborné i ty popularizující, stejně jako jeho publicistika – budily v šedesátých letech značnou pozornost. V první řadě se jednalo o knihy, ve kterých s velkou znalostí pr
amenů a věci analyzoval „an sich“ meziválečnou evropskou politiku – jako například obsáhlá monografie „Nad Evropou zataženo“ (s podtitulem „Československo a Evropa 1933–1937“).
Jmenování docentem UK v Praze v pouhých pětatřiceti letech (1967) bylo dokladem toho, že se tehdejší zkostnatělý univerzitní svět mění k lepšímu. Léta „politického tání“ a kulturního vzedmutí po r
oce 1958, jaké nemělo v Československu od časů první republiky obdoby, vědecké a pedagogické kariéře docenta Roberta Kvačka přála. Právě tehdy jeho „aura“ zářila do té doby nejsilněji.
Nástup husákovské normalizace, jenž přišel po obsazení země armádami Varšavské smlouvy v srpnu 1968, ale znamenal pravý opak. Ovšem ani zlovolní normalizátoři, kteří ovládli i Filozofickou fa
kultu na (tehdy náměstí Krasnoarmějců, dnešním Palachově náměstí) nedokázali Robertu Kvačkovi milovanou práci úplně znemožnit.
Sice byl nucen změnit své odborné a pedagogické zaměření (namísto ideologicky „nebezpečného“ 20. století se musel „přeorientovat“ na „méně brisantní“ 19. století), a ani se studenty už nemohl d
iskutovat tak svobodně jako předtím – nemluvě o tom, že musel překonat mimořádně složité osobní problémy – zlomit se jej ale nepodařilo. 
V sedmdesátých a osmdesátých letech zaujal Robert Kvaček kromě výuky a publicistiky například knihou „Historie jednoho roku“ (1976) – vynikající „historickou reportáží“ mapující čtenářsky přita
žlivou a zároveň odborně precizní formou události „kritického roku“ 1936, jenž měl pro meziválečné dějiny mimořádný význam.
Za zmínku stojí i Kvačkova studie „Kultura proti fašismu“ z roku 1980 a rozsáhlá monografie „Diplomaté a ti druzí“ (1988), v níž se věnoval diplomacii v době druhé světové války – abych jmenoval 
alespoň některé z mnoha.
Rok 1989 znamenal pro Roberta Kvačka – stejně jako pro drtivou většinu občanů našeho státu – nesmírnou úlevu. Ohavný normalizační režim se takřka den ze dne zhroutil a nejen před
akademickou obcí se otevřel nový, svobodný svět.
Robert Kvaček se k radosti studentů i některých kolegů (ano, některých, akademický svět totiž není zdaleka ani v náznaku tak idylický, jak se může z vnějšího pohledu zdát) vrátil v plném rozsahu d
o výuky, v níž doslova „elektrizoval“ své posluchače. Právě v tom spočívá snad vůbec nejcennější odkaz Roberta Kvačka, stejně jako jeho schopnost psát o složitých peripetiích evropského vývoje 
mezi dvěma světovými válkami – a nejen o nich – tak, aby byly jeho texty přístupné co největšímu množství lidí. Talent, jaký má jenom málokdo. 
Zasloužený profesorský titul, členství ve vědeckých radách a dalších důležitých grémiích a publikace četných studií a knih, na nichž pracoval bez možnosti vydání v předchozích letech, byly po roce
1989 dalším výsledkem Kvačkovy práce.
Díla jako „Ke vzniku Československa“ (1993), „Causa Emil Hácha“ (1995; společně s Dušanem Tomáškem), „Generál Alois Eliáš – Jeden český osud“ (1996; s tímtéž spoluautorem) se setkala s 
vřelým přijetím u odborné kritiky i u zájemců o historii z řad širší veřejnosti, stejně jako Kvačkova četná rozhlasová a televizní vystoupení, besedy, diskuse se středoškolskými studenty a se čtenáři.
Robert Kvaček ale výrazně ovlivnil nejen své kolegy a studenty na Univerzitě Karlově – rovněž na FAMU či na DAMU, kde dlouhá léta přednášel mladým, později slavným hercům, divadelním režis
érům a filmařům –, nýbrž i na Pedagogické fakultě liberecké Technické univerzity (dnešní Fakulta přírodovědně-humanitní a pedagogická), kde se léta podílel na budování tamních historických stud
ií.
Robertovy strhující přednášky na tradičních konferencích k dějinám česko-slovenských vztahů, jež se konaly každý rok na konci srpna, byly důvodem, proč v devadesátých a nultých letech stálo za
to do Liberce jezdit…
Můj vztah k profesoru Robertu Kvačkovi má jak profesionální, tak lidský rozměr. Snad žádného jiného historika či obecně kolegy-akademika – a že jich bylo a je – si nevážím víc. Právě Robert Kva
ček mně a mnoha mým přátelům, spolu s našimi rodiči, otevřel cestu k vysokoškolskému vzdělání, do světa literatury, filmu a kultury obecně.
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Právě Robert Kvaček nám také jako první ukázal jinou, společenskou stránku sportu jako významného sociokulturního fenoménu. Právě s Robertem Kvačkem někteří z nás sdílejí vřelý vztah k rodn
ému kraji – Jičínu, Českému ráji a jeho malebnému okolí. A právě společně prožité chvíle s Robertem Kvačkem se nám vryly hluboko do paměti.
Tak tedy sbohem, pane profesore, sbohem, drahý příteli. Myslel jsem na Tebe včera v Mnichově od rána i odpoledne, když jsme s Martínkem a s našimi přáteli Peterem a Maxem v místní Allianz Ar
eně sledovali, jak Bayern Mnichov v čele s Harrym Kanem poráží v bundesligovém utkání Eintracht Frankfurt.
Nejen proto, že jsi fotbal vášnivě miloval – byl jsi tam se mnou a budeš se mnou i dnes, až budu Blance, Martínkovi, Míše, Peterovi a Maxovi ukazovat dům, kde byla podepsána osudná Mnichovsk
á dohoda.
A budu na tebe myslet zítra a další dny, týdny a měsíce – skoro bych řekl, že na Tebe budu myslet až do konce života; tu více, tu méně, tu častěji, tu méně často, ale pořád. A rozhodně nebudu sá
m.
Tak díky za všechno.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zemřel historik Robert Kvaček: Ohlédnutí za jedním mimořádným životem ( Info.cz - Články, Vedení univerzity );
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si na to půjčil 60 tisíc korun. Mně je to prostě v pořádku. Podsouváte něco, co čísla neukazují. Ale ta čísla ukazují to jasně. Říkají, takový dluh, mediánový dluh je 600 tisíc a řadu z toho je přísl
ušenv tom případě
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jsem vám ukazovat. Budu ráda. No, víte, ten můj poznali Janů reálné dluhy a k tomu navíc do celkové miliardy 850 milionů. Příslušenství vyřešené. Rozloučíme se s diváky a budeme si, bude
me si povídat a diskusi. Dobře.
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A. Uvidíme se v příštím týdnu, kdy prvními hosty otázek budou Olga Richterová a ta rada malá. Děkuji. Děkuji vám, že jste byli hosty, hosty otázek. Děkuji za tuto diskusi. Myslel jsem si, že bu
de nepoměrně klidnější, ale jasné, že se neshodnete, že hnutí ANO
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bude hlasovat proti té novele, kterou naopak podpoříte jednotně jako strany vládní koalice. Tak je ta dohoda. Takto prošlo na ústavně-právním výboru. Musí. Takové byly dnešní otázky. Děkuj
i vám, že jste přijali obě pozvání. Já děkuji za. Na shledanou. Vám, divákům, děkuji, že jste se dívali. Uvidíme
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se příští týden a uvidíme, jestli tady ještě budeme diskutovat celý týden. Díky, na shledanou.
1
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A ve 14 hodin začíná nedělní studio ČT 24. Já vás vítám u jeho sledování. Hned v úvodu bude naším tématem počasí a také prach
3
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ze Sahary. Teď krátké zprávy. Jedním z kandidátů na ministra pro vědu, výzkum a inovace je emeritní rektor Slezské univerzity  a člen TOP 09 Pavel Tuleja. V Otázkách Václava Moravce 
to řekl místopředseda vlády
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Vlastimil Válek. Celkem se podle něj rozhoduje mezi čtyřmi kandidáty. Nevyloučil, že jedním z nich je poslanec Matěj Ondřej Havel. Definitivně bude jasno příští týden. Válek také řekl, že se u
važovalo i o zrušení tohoto vládního postu.
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Nakonec. A musím říct, že to bylo i na základě, řekněme, debat s vědeckou komunitou, se zástupci agentur Národní rady pro vědu, výzkum jsme se rozhodli, že je dobré ten post zachovat a 
posílit ho. Protože je to pěti koalice,
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tak ty strany chtějí mít svého člověka v nějakém tom poměru tak, jak si původně domluvily. A tady by TOP 09 pravděpodobně chyběl ten post. Ruské ministerstvo obrany tvrdí, že jeho
3
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vojáci dobyli vesnici no oba chmutivka v Doněcké oblasti. Ukrajinský generální štáb se ve svém ranním hlášení o této obci nezmiňuje. Potvrzuje ale boje nedaleko od ní. Pokud se informace p
otvrdí, půjde podle ukrajinských válečných blogerů
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už nejméně o čtvrtou vesnici, kterou Rusové od začátku týdne ovládli. Do Česka dorazil prach ze Sahary letos už poněkolikáté. Před měsícem byla kvůli částicím na většině území republiky vy
hlášena
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smogová situace. Meteorologové předpokládají pokles teplot a zvýšenou oblačnost. Do tuzemska se prach dostává z jihozápadu, a to kvůli písečným bouřím nad Saharou, odkud zanese silný
vítr prach nad Evropou. Zdravotní
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potíže mohou pociťovat alergici, astmatici nebo senioři. Nejméně pět lidí připravilo o život tornádo ve městě Kanton na jihovýchodě Číny. Dalších 10 obyvatel se pohřešuje a víc než 30
3
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jich utrpělo zranění. Vzdušný vír se dotkl země v jedné z největších aglomerací Číny, kde žije přes 18 milionů lidí. Meteorologická stanice nedaleko místa výskytu tornáda naměřila rychlost vět
ru přesahující 300
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km/h.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio ČT24 (automat) ( ČT24 - Studio ČT24 (automat), Vedení univerzity );
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Sledujete ČT 24, je 16 hodin a
1
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na řadě jsou další zprávy. Jedním z kandidátů na ministra pro vědu, výzkum a inovace je emeritní rektor Slezské univerzity  a člen TOP 09 Pavel Tuleja. V Otázkách Václava Moravce to řek
l místopředseda vlády
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Vlastimil Válek. Celkem se podle něj rozhoduje mezi čtyřmi kandidáty. Nevyloučil, že jedním z nich je poslanec Matěj Ondřej Havel. Definitivně bude jasno příští týden. Válek také řekl, že se u
važovalo i o zrušení tohoto vládního postu. Nakonec.
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A musím říct, že to bylo i na základě, řekněme, debat s vědeckou komunitou, se zástupci agentur Národní rady pro vědu, výzkum jsme se rozhodli, že je dobré ten post zachovat a posílit ho. 
Protože je to pětikoalice, tak
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ty strany chtějí mít svého člověka v nějakém tom poměru tak, jak si původně domluvily. A tady by TOP 09 pravděpodobně chyběl ten post. Ruské ministerstvo obrany tvrdí, že jeho
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vojáci dobyli vesnici novo bachmutivka v Doněcké oblasti. Ukrajinský generální štáb se ve svém ranním hlášení o této obci nezmiňuje, potvrzuje ale boje nedaleko od ní. Pokud se informace p
otvrdí, půjde podle ukrajinských válečných
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blogerů už nejméně o čtvrtou vesnici, kterou Rusové od začátku týdne ovládli. Nejméně pět lidí připravilo o život tornádo ve městě Kanton na jihovýchodě Číny. Dalších deset obyvatel se pohř
ešuje
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a víc než 30 jich utrpělo zranění. Vzdušný vír se dotkl země v jedné z největších aglomerací Číny, kde žije přes 18 milionů lidí. Meteorologická stanice nedaleko místa výskytu tornáda
naměřila rychlost větru přesahující
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300 km/h.
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Rakouské

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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bylo 16:00 Český rozhlas Zlín zprávy
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ve Zlíně se po několika letech opět přemnožily nutrie v Horní Bečvě začali dělníci stavět propojovací chodník mezi mateřskou a základní školou mezi svařovanými kandidáty na ministra pro vě
du a výzkum je
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i Pavel tuleja v noci bude převážně polojasno a nejnižší teploty do 11 stupňů jsou to Zprávy Českého rozhlasu Zlín a Milan Hloušek Dobré odpoledne kolem řeky
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Dřevnice ve Zlíně se přemnožili nutrie radnice upozorňuje obyvatele aby hlodavce nekrmili nutrie hlavně narušují břehy a cesty svými norami kvůli okolní zástavbě je není možné střílet ani tráv
it říká náměstek primátora Vojtěch

16:01
0
0

Wolf z kdu-čsl ve Zlíně žádná odborná firma na odchyt nutrií není A není ani ve Zlínském kraji není ani tady v blízké Moravě máme domluveného odborníka který přijde až z Čech bude na vlast
ně dělat zkušební odchyt a pokud se

1
5

to bude nějakým způsobem dařit tak by se nechal zaškolit firma která by potom ty odchyty pro nás mohla dělat Horní Bečva na Vsetínsku připravuje stavbu propojovacího chodníku který pove
de od nové lávky k základní škole podle nezávislého starosty

3
0

obce Rudolfa bernáta ho začnou dělníci stavět na začátku prázdnin úplně a bezpečně propojíme základní školu s mateřskou školou kdy v půli cesty máme obecních psát takže z té školky teď 
se dostanou do centra obce aniž by museli

4
5

někde kolidovat z hlavní cestou či jiného komunikaci kandidáti na Post ministra pro vědu výzkum a inovace jsou čtyři v České televizi to řekl ministr zdravotnictví Vlastimil Válek Top09 svou

16:02
0
0

rezignaci na Post ministryně ve čtvrtek oznámila Helena langšádlová s Top09 podle jejich slov se jí nedařilo communique nedařila komunikace řekl že zítra by vedení straně mělo mít jasno ko
ho na ministerský Post navrhne

1
5

předsednictvu ke schválení potvrdil že mezi čtveřicí zvažovaných jmen je Hi ekonom a pedagog Pavel tuleja s Top09 je to určitě dobrý člověk který má silnou pozici
3
0

ve světě určitě to velmi schopný odborník co se týče ekonomiky protože to je to jeho téma kterým se zabývá strana Top09 podle Vlastimila válka zvažovala is růže zrušení resortu skupina
4
5

Rolling Stones v americkém Texasu odstartuje nové turné fanouškům představí desku hackney Diamond která vyšla loni na podzim 10 nových songů která odráží více

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
 

7. Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  
16:07 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Olomouc - Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  AUTOR: ČRo - Olomouc SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení
univerzity

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

16:01
0
0

území Česka monitor srdečního rytmu využívající rozšířenou umělou inteligenci implantovali lékaři Olomoucké fakultní nemocnice jednomu z pacientů Operace proběhla tento týden a podle zd
ravotníků využili

1
5

lékaři přístroje jako první v Česku jak monitor funguje popisuje mluvčí nemocnice Adam fritscher nejnovější generace implantabilní EKG záznamníku využívá k vyhodnocení některých klinický
ch parametrů umělou inteligenci což významně

3
0

zvyšuje přesnost a spolehlivost výsledku měření algoritmus je naprogramován tak aby minimalizoval zobrazování falešných pozitivních epizod epizod které se tváří jako arytmie a přitom arytm
iemi nejsou kandidáta na nového

4
5

ministra pro vědu výzkum a inovace představí Top09 v úterý českému rozhlasu to řekla předsedkyně strany Markéta pekarová Adamová ještě před oznámením veřejnosti se jméno dozví v Pr
emier Petr Fiala z ODS a taky prezident Petr Pavel Top09

16:02
0
0

má podle místopředsedy strany Vlastimila válka čtyři kandidáty tři muže a jednu ženu řekl to v České televizi s tím že je mezi nimi například ekonom a pedagog z Havířova Pavel tuleja za To
p09 farníci

1
5

z bochoře na přerovsku vyhlásili veřejnou sbírku na rekonstrukci kostela svatého Floriána ve špatném stavu jsou především krovy a plechová střecha chrámu zástupci farnosti se zároveň sn
aží získat dotace od státu a

3
0

Arcibiskupství uvedl Jiří měšťánek který sbírku pomáhá organizovat předpokládaný rozpočet je 6000000 Kč s tím že je nám jasné že tě 6000000 Kč najednou neseženeme ale dá
4
5

se teda střechy rozložit do částic kdyby jsme si opravili zatím presbytář tak bysme třeba potřebovali pro začátek dva miliony korun fotbalisté Sigmy Olomouc hrají v posledním ligovém kole na 
domácím stadionu se

16:03
0
0

Spartou Praha po prvním poločase vede Sparta 2010 postaral Ladislav Krejčí a toho v 28 minutě z penalty po faulu Jakuba Pokorného a ve 33 minutě po rohovém kopu počasí zítra
1
5

čekáme v Olomouckém kraji většinou polojasno teploty 22 až 25 stupňů v Jeseníkách kolem 18:00 povane ráno místy slabý během dne mírný Jihovýchodní vítr
3
0

Český rozhlas Olomouc rádio vašeho kraje Zelená vlna Českého rozhlasu Olomouc stavba
4
5

kanalizace komplikuje průjezd Krumsín na Prostějovsku dělníci tam uzavřeli 320 m silnice obousměrná objízdná trasa vede přes nedaleké Prostějovičky uzavírka potrvá do 30 června

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Zpět na seznam
 

8. Zprávy (automat)  
16:08 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Pardubice - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Pardubice SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

16:01
0
0

zvýšily zhruba o deset procent jeden z hlavních důvodu je po krácení státního příspěvku na provoz pokračuje ředitel Národního muzea v přírodě Jindřich ondruš jaký
1
5

nám se jako navyšují všechny vstupy všechny platby v Dolní Lipce brzy začnou první úpravy bývalé Výtopny a depa na jejich místě vznikne nové železniční muzeum informoval
3
0

o tom Pardubický kraj který na stavbu získal dotaci 118 1000000 Kč z evropských fondů celkové náklady budou podle odhadu asi 150 5000000 hejtmanství teď hledá která zahájí přípravné p
ráce a znovu zprovozní momentálně

4
5

neprůjezdné kolejiště K Výtopně kromě opravě kolejiště se při stavbě nového železničního muzea počítá s obnovou historických budov a s úpravou původní a stavbou nové točny na místě vzn
ikne také nová vstupní část se zázemím pro návštěvníky a přístřešek

16:02
0
0

pro lokomotivy projekt vzniká v rámci česko-polské příhraniční spolupráce kdy Polská strana chystá opravu železničních Depp v Slezské javořině A V johnově Z Dolní Lipky Barbora Soukupo
vá Český rozhlas kandidáta

1
5

na nového ministra pro vědu výzkum a inovace představí Top09 v úterý českému rozhlasu to řekla předsedkyně strany Markéta pekarová Adamová ještě před oznámení veřejnosti se jméno t
vé premiér Petr Fiala z ODS prezident Petr Pavel

3
0

Top09 má podle místopředsedy strany Vlastimila válka čtyři kandidáty tři muže a jednu ženu řekl to v České televizi s tím že je mezi nimi například ekonom a pedagog Pavel tuleja s Top09 
příští týden začínají

4
5

státní maturity letos k nim půjde více než 80 studentů pro 75 tisíc z nich to je první pokus To je po 10 letech je nejvyšší počet takzvaných maturantů všichni musí napsat didaktické testy z češti
ny a

16:03
0
0

literatury pak si volí jestli chtějí maturovat z matematiky nebo cizího jazyka sport hokejisté Pardubic a Třince se hrají od 19:00 na východě Čech rozhodující zápas finálové série play-off extrali
gy trenér

1
5

vítěz základní části tady Pardubic Marek Zadina v 19:00 začne také přímý přenos na digitální
3
0

stanice Radiožurnál sport počasí noc bude na východě Čech polojasno až skoro Jasná nejnižší noční teploty 14 až 11 stupňů a polojasno až skoro jasno čekejte v kraji také zítra pondělní
4
5

teplotní Maxima 23 až 26 stupňů na horách 17 až 20 stupňů Celsia rozptylové podmínky budou zítra dobré tlak v pondělí nejprve klesne večer slabě stoupne aby jo bude na jedničce to je mír
ná

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

9. Pohodové odpoledne z Liberce (automat)  
16:13 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Liberec - Pohodové odpoledne z Liberce (automat)  AUTOR: ČRo - Liberec SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

16:02
0
0

v kraji postaví fotovoltaickou elektrárnu tak aby občané toho města vlastně z toho něco měli máme řadu záměrů které by bylo nutné vybudovat Liberecké plavecké kluby až do konce června vy
užívat menší plaveckou nádrž u Městském bazénu pro

1
5

veřejnosti areál kvůli plánované rekonstrukci od dubna uzavřený začátek celkové rekonstrukce se ale kvůli námitkám při výběru stavební firmy odsunul Pokud oprava nezačne dřív bude sport
ovcům do června k dispozici v menší 5 bazén

3
0

vedení areálu pro ně vytvořil provizorní zázemí informoval jednatel městské společnosti bazén Liberec Petr Kořínek kandidáta na nového ministra pro vědu výzkum a inovace představí
4
5

Top09 v úterý českému rozhlasu to řekla předsedkyně strany Markéta pekarová Adamová ještě před oznámení veřejnosti se jméno dozví premiér Petr Fiala z ODS a taky prezident Petr Pavel
Top09 má podle místopředsedy strany

16:03
0
0

Vlastimila válka čtyři kandidáty tři muže a jednu ženu řekl to v České televizi s tím že je mezi nimi například ekonom a pedagog Pavel tuleja s Top09 počasí v noci
1
5

bude oblačno až polojasno nejnižší noční teploty a 13:00 až 10:00 na horách 11 až 8 stupňů zítra bude polojasno až oblačno nejvyšší denní teploty se vyšplhají na 22 až 25 stupňů na horách z
aměříme 18 až 21

3
0

stupňů Celsia Český rozhlas Liberec rádio vašeho kraje Zelená vlna Českého
4
5

rozhlasu Liberec 268 se svýma sloupem v Čechách na Českolipsku jsou zúžené jízdní pruhy pěkně opatrně Zelená vlna

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

10. Restrukturalizace lůžek i prevence. Válek má hotovou koncepci zdravotnictví, představí jí nejprve
prezidentovi a pak poslancům  

16:14 | 28.04.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Zdravotnickydenik.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Koncepční dokument o přibližně 600 stranách a deseti kapitolách, mapující stav a potenciál rozvoje českého zdravotnictví, byl tento týden dokončen na Ministerstvu zdravotnictví
. V pořadu České televize Otázky Václava Moravce to dnes řekl ministr zdravotnictví Vlastimil Válek. V úterý hodlá s obsahem dokumentu seznámit prezidenta republika Petra Pav
la a následně i poslance a senátory. Válek se vyjádřil i odvolání hlavní hygieničky Pavly Svrčinové, problematice přesčasových hodin lékařů a vyjednávání o odměňování zdravot
níků. Přestože výskyt dalších protestů lékařů nevyloučil, neočekává, že by došlo k omezení péče.

Strategický dokument o dalším rozvoji českého zdravotnictví se zabývá oblastmi jako jsou prevence, dostupnost, kvalita a standardizace péče, modely organizace péče, ekonomika a optimalizace
úhrad, léková politika, zajištění personálních kapacit, elektronizace, legislativa a dotační politika a komunikace. Součástí mají být i návrhy řešení. „Všechny tyto koncepční věci začnu realizovat a ně
které, týkající se například léků a sociální péče, už jsem realizovat začal,“ řekl Válek s tím, že po prezentaci dokumentu prezidentovi s ním seznámí i zákonodárce a následně veřejnost. „Jsem připr
avený akceptovat doporučení opozice,“ doplnil. Senátorka za hnutí ANO Věra Procházková ministrovu iniciativu ocenila a dodala, že nyní bude záležet na politické shodě.

Třísměnný provoz to jistí

Podle epidemiologa a bývalého ministra zdravotnictví Romana Prymuly by se měly primárně řešit urgentnější problémy, jako je například personální nedostatek a s ním související dodržování
zákonného limitu 416 přesčasových hodin pro lékaře. Obává se, že jakmile bude v polovině roku tento počet naplněn, může dojít k omezení péče.
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Problém přesčasových hodin sice měla podle prosincové dohody řešit další novela zákoníku práce, ta však zatím není na stole. Ministr Válek uznal, že k novelizaci musí dojít, nicméně je třeba vyčka
t na výsledek jednání se stakeholdery. Navzdory chybějící novele problémy neočekává. „I kdyby se nepodařilo dohodu s lékaři změnit, tak nebude, minimálně v přímo řízených nemocnicích, péče na
rušena,“ domnívá se ministr. „V přímo řízených nemocnicích, které jsou dobře vedené a kde včas zaváděli třísměnné provozy, nenastane žádný problém,“ řekl s tím, že nelze zajišťovat nepřetržitý p
rovoz s urgentním příjmem pomocí přesčasů.
K tématu se vyjádřil i epidemiolog Prymula. „To, co se jeví jako řešení v Praze, tedy multiplikace 416 hodin ve více zařízeních, tak to nejde dělat na okresech,“ míní.
Řeč se svedla i na v minulosti avizovaný samostatný zákon o odměňování zdravotníků. Dosud mělo na toto téma dojít ke dvěma schůzkám, na nichž měli zaměstnanci a zaměstnavatelé dospět ke d
věma modelům možného řešení. „Buďto po vzoru Německa vytvoří nemocnice svaz a vznikne vyšší kolektivní smlouva, která definuje odměňování, nebo se shodnou na nepodkročitelné mzdě pro l
ékaře při nástupu, po kmeni a po atestaci, a to se přetaví do legislativy,“ popsal Válek. Nelze prý vyloučit další protesty, neboť to záleží na České lékařské komoře. Instituce má však podle ministra s
ama máslo na hlavě v tom, že přestože spolu s Lékařským odborovým klubem v rámci prosincové dohody slíbili, že všichni lékaři budou sloužit v nemocnicích, nestalo se tak. „Je to velmi nesolidárn
í. Očekávám, že ten slib bude naplněn,” konstatoval ministr.
K problematice výše platů lékařů se vyjádřila i senátorka Procházková. Podle ní jsou na vině současného stavu jednak násobně vyšší platy v zahraničí a nastavení vzdělávacího systému, kdy jsou s
tudenti medicíny prakticky nuceni sloužit ve fakultních nemocnicích coby akreditovaných pracovištích.

Očkovacích látek proti černému kašli je dostatek

Hosté v pořadu jednali o vysokém výskytu černého kašle, kdy za první čtyři měsíce tohoto roku epidemiologové zaznamenali přes 10 tisíc případů, zatímco loni jejich počet za celý rok nepřekročil 5
00. Na vině může být jednak nižší proočkovanost populace a jednak změna očkovací látky. „Vyměnili jsme celobuněčnou vakcínu za celulární, která je bezpečnější, ale její účinnosti je kratší, přibliž
ně 4 až 5 let,“ vysvětlila ze záznamu epidemioložka Státního zdravotního ústavu (SZÚ) Kateřina Fabiánová.
Určitou souvislost s nižší proočkovaností potvrdil i Prymula. Není však podle něj na takových číslech, aby ovlivnila celou populaci. Je prý potřeba se zamyslet nad tím, jakou vakcínu podávat, tedy k
dy například podávat adolescentní dávku. Vyzval rovněž k uvedení speciální dávky pro těhotné ženy a pro seniory. To podpořil i přítomný ministr zdravotnictví. Současně ujistil, že očkovacích látek j
e dostatek. „I poté, co budou uspokojeny všechny požadavky z terénu, stále máme přibližně 60 tisíc vakcín a další se průběžně dovážejí,“ konstatoval.
Hosté se nevyhnuli ani tématu odvolání hlavní hygieničky Pavly Svrčinové, k němuž došlo tento týden. „Já bych ji odvolal už na začátku roku,“ řekl nekompromisně Prymula. Válek avizoval vypsané
výběrové řízení na nového šéfa hygieny a připomněl návrh zákona na zřízení Státní hygienické služby, která by měla vzniknout k 1. lednu 2025. „Je to ku prospěchu věci,“ řekl k výměně šéfa hygien
y. „Musíme se posunout do moderní hygieny, která koordinuje veřejné zdraví… V této fázi je vypsání výběrového řízení vhodné. Budeme moci vybrat člověka, který bude ztotožněný s tou
legislativou a který bude mít dost času na to, aby ji uvedl do praxe, připravoval diskuzi s krajskými hygienami a sjednotil SZÚ s hygienou na ministerstvu. Tyto dvě instituce musí pracovat daleko úže
ji,“ přeje si Válek.
Odchod Pavly Svrčinové nebyl tento týden jediný. Z pozice ministryně pro vědu a výzkum odešla i Helena Langšádlová. Na místo jsou podle Válka v současnosti zvažováni čtyři kandidáti, mezi nim
i je i ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. V pondělí se má rozhodnout, koho ministr podpoří a navrhne předsednictvu ke schválení. Ke zrušení postu ministra pro vědu a výzk
um – což podporuje například senátorka Procházková – prý nedojde, naopak má být resort posílen.

Neshoda mezi odbornými společnostmi PLDD

V další části pořadu se hosté věnovali problematice lékařů pro děti a dorost, u nichž hrozí, že jich bude do budoucna kritický nedostatek. Již nyní jejich průměrný věk dosahuje 57 let, přičemž nejvíc
e jich je ve věku 65 až 69 let.
Válek připomněl, že se resort k řešení problému snažil přispět například změnou vzdělávacího programu, kdy si lékař po škole může nově vybrat, zdali nastoupí na dva roky do lůžkového zařízení, n
ebo k praktickému lékaři pro děti a dorost. Ministr si od toho slibuje zvýšení počtu zájemců o obor mezi mladými lékaři. „Již nyní je zájem o obor veliký, ale zůstávají v nemocnicích, kde ubývá počet
dětí a snižuje se obložnost,“ řekl. Dodal, že je třeba počítat s tím, že změny ve vzdělávání se v praxi projeví v důsledku doby studia až za několik let.
Příčinou problémů je jak podle Válka, tak Prymuly nadále i dlouhodobá neshoda mezi dvěma odbornými společnostmi – praktickými lékaři pro děti a dorost a pediatry v nemocnicích.
-fk-

SEKCE: Zdraví a zdravotnictví

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Restrukturalizace lůžek i prevence. Válek má hotovou koncepci zdravotnictví, představí jí nejprve prezidentovi a pak poslancům ( Zdravotnickydenik.cz - Články, Vedení
univerzity);

Zpět na seznam
 

11. Ženy v politice to opravdu umí roztočit  
16:43 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Newstream.cz - Články  AUTOR: Jana Havligerová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Politika není nuda. Dokazují to partaje napříč spektrem, stejně jako jejich ctihodní reprezentanti a reprezentantky. Jak před pár dny předvedly třeba občanská demokratka Jana Černochová a ko
munistka Kateřina Konečná - ministryně obrany a europoslankyně.

Výše jmenované dámy si vjely do vlasů kvůli mikině s českým lvem a nápisem Munice pro Ukrajinu . V té se vyfotila Černochová spolu s premiérem Fialou a komunistická europoslankyně f
oto ocenila komentářem „jak český lev ke dvoum ocasům přišel“. Černochová nelenila a kontrovala žádostí, aby se Konečná nechovala jako tupá a vulgární kráva. Je radost mít jistotu, že minis
tryně obrany je od rány.

Spor mezi vládní koalicí a hnutím ANO o výklad závěrů společné schůzky na Hradě - jednalo se o důchodové reformě - nebere konce. Podle anoistů situaci vyhrotila zejména dezinterpretace
zápisu z jednání s prezidentem. Zásadním problémem (zdánlivě) však je neochota navzájem sdílet know-how. Ačkoliv, Babišovo hnutí prý žádnou koncepci nemá, tvrdí místopředsedkyně ODS Ev
a Decroix: „Hnutí ANO už rok plamenně hovoří o nějaké své důchodové reformě, ale nikdo ji neviděl, nikdo ji nepředložil.“ A vláda reformu má? A mohli bychom ji vidět?

TOP 09 po rezignaci Heleny Langšádlové zvažovala zrušení postu ministra pro vědu a výzkum . Nakonec se ale podle místopředsedy strany Vlastimila Válka rozhodla spíš vládní pozici posílit.
Na uvolněné místo má dokonce čtyři kandidáty – tři muže a ženu. Nejčastěji se jako o nástupci Langšádlové hovoří o poslanci Matěji Ondřejovi Havlovi, který vedl gymnázium v Hradci Králové, dal
ším potvrzeným kandidátem je ekonom a exrektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Definitivní výběr prý ještě není k mání. Pešek chodí okolo, nedívej se na něho. Kdo se na něj koukne, b
ude další obětní beránek. Ale ne, ministr, přece.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ženy v politice to opravdu umí roztočit ( Newstream.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

12. Budeme radikální. Pro zachování důchodového věku uděláme všechno, řekl Havlíček  
18:07 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: Tereza Tykalová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Hnutí ANO udělá vše pro to, aby se nezvyšoval důchodový věk, řekl v pořadu Za pět dvanáct Karel Havlíček. Podle něj je třeba hledat jiné zdroje příjmu, jako je zrušené EET. Podle předsedky
ně poslanecké sněmovny Markéty Pekarové Adamové postrádá Česko konstruktivní opozici. Hnutí ANO mohlo reformu penzí prosadit už před osmi lety, reagovala.

„Setkali jsme se s panem prezidentem dvakrát. Podruhé to bylo i s panem ministrem Jurečkou. Vláda sdělila, že si prosadí změny i bez našeho názoru. Za druhé bylo špatně interpretováno, na čem
jsme se shodli, respektive neshodli,“ řekl Havlíček ke schůzce na Hradě, který zveřejnil v minulém týdnu písemný záznam z jednání.
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Dokument uvádí, že se vláda, opozice a prezident společně shodli na dalším řešení důchodové reformy. Podle Havlíčka měla opozice k zápisu připomínky, které nebyly zohledněné.
Markéty Pekarová Adamová uvedla, že se měla opozice v případě připomínek ozvat už na tiskové konferenci.
„Vy jste se vymezili až poté, co se Andrej Babiš vrátil z dovolené. Pak jste určitě museli s paní Schillerovou a panem Juchelkou na kobereček vysvětlovat, na co jste to kývli,“ reagovala.
Dodala, že hnutí ANO mělo dostatečnou šanci přijít s vlastní reformou penzí. „Odhalilo se to, co říkáme dva a půl roku – že tady nemáme konstruktivní opozici. Je to jen ukázka, že nemají své vlastn
í řešení a odmítají přijmout řešení jiných. Kdyby během své vlády přišli sami s nějakou reformou, tak jsme tu teď nemuseli být. Vadí mi, že s někdo chová nezodpovědně a dětinsky utíká,“ řekla.
„Nebyli jsme na žádném koberečku,“ reagoval Havlíček, podle kterého hnutí ANO jasně po jednání uvedlo, že nechce zvýšit věk odchodového věku do důchodu. Vytkl vládě, že v roce 2022 tvrdila, 
že nebude zvyšovat důchodový věk. Hnutí se podle něj musí zodpovídat svým voličům, a proto tento krok neschvaluje.
Podle Pekarové Adamové se vláda musí zodpovídat lidem na to, kde vezme na penze, které je nutné reformovat. „Máme zodpovědnost za tuto zemi, zvítězili jsme ve volbách, v programu jsme měli
důchodovou reformu a tu chceme prosadit.“ Možností je podle ní několik – zvyšování daní, snižování důchodového věku, nebo stát musí najít jiné zdroje.
Havlíček předsedkyni Sněmovny vytkl, že zdrojem mohly být i peníze ze zrušeného EET. Upozornil i na to, že pro řadu lidí může v budoucnu být z různých důvodů, včetně zapojení umělé
inteligence do různých oborů, těžké najít práci.
„Chceme, aby bylo zachováno 21,5 roku v důchodu. Chceme pro budoucí důchodce zachovat, co mají ti dnešní. O reformě se stále bavíme, byli jsem otevření návrhy opozice, ta nepřišla,“ vysvětlil
a Pekarová.
„Budeme radikální. Uděláme vše pro to, aby se nezvyšoval věk do důchodu,“ zakončil Havlíček.
„My jsme paní Langšádlové poděkovali. Je důležité si uvědomit, že u politiků je důležité výsledky své práci dát navenek,“ řekla Pekarová k rezignaci ministryně pro vědu, výzkum a inovace Heleny 
Langšádlové. Ta se nyní bude podle Pekarové Adamové věnovat primárně dezinformacím.
„Nový ministr bude schopen navázat na její práci,“ pokračovala. Dodala také, že nyní se mluví o čtyřech jménech a že sama má favorita. Konkrétní jména a podrobnosti odmítla uvést. Nejčastěji se 
v minulém týdnu jako o možném nástupci hovořilo o poslanci TOP 09 Matějovi Ondřejovi Havlovi. V neděli odpoledne ministr zdravotnictví Vlastimil Válek v pořadu Otázky Václava Moravce uvedl, ž
e dalším kandidátem je ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja.
Podle Havlíčka by Langšádlová v jejich vládě vůbec nebyla. „Nejde o paní Langšádlovou, ale o to, že pětikoalice udělala jen trafiky,“ řekl. Současná vláda nyní podle něj vytváří zbytečná ministerstv
a a úřednické posty, kromě ministerstva pro vědu, výzkum a inovace uvedl také ministerstvo pro evropské záležitosti. Langšádlová podle něj navíc neuměla protlačit dostatečně vysoké rozpočet pr
o vědu.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Budeme radikální. Pro zachování důchodového věku uděláme všechno, řekl Havlíček ( Lidovky.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

13. Zprávy (automat)  
18:07 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: Rádio IMPULS - Zprávy (automat)  AUTOR: Rádio IMPULS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

18:00
0
0

ráno se čtyřmi a je v 18:00 zprávy Rádia Impuls zprávy důležité pro život zítřek
1
5

bude polojasné může foukat hlavně na jihozápadě Moravě nejvyšší teploty čekáme mezi 120 a 25 stupňů zprávy má Honza Varga stav české stomatologické péče je dlouhodobě neutěšený s
enátoři chtějí usnadnit

3
0

otevření praxe v Česku zahraničním zubařům podle nich jsou v zemi bezmála dva miliony lidí bez pravidelné zubní péče s tím ale nesouhlasí prezident České stomatologické komory Roman Š
mucler problémy je podle ní v pojišťovnách které zubařům ubrali peníze Šmucler

4
5

proto navrhuje vypovězení všech současných smluv stomatologů se zdravotními pojišťovnami a uzavření nových za jiných podmínek řekl to v televizi Nova Top09 už má své Favority na minis
terskou pozici místo Heleny langšádlové na

18:01
0
0

na pozici ministryně pro vědu a výzkum rezignovala ve čtvrtek ráno jako o jejím nástupci Media spekulují o Matěji Ondřej Havlovi vicepremiér a Ministr zdravotnictví Vlastimil Válek Top09 dn
es v České televizi potvrdil že mezi dalšími

1
5

kandidáty na Post je třeba ekonom a pedagog Pavel tuleja ponseti M4 potenciální kandidáti nebo tedy řekněme Tři muži jedna žena a my uvidíme v pondělí respektive příští týden a finálně v
ybereme Jaké jméno předložíme předsednictvu ke schválení Helena

3
0

langšádlová dál bude pomáhat tomu kdo ten Resort povede v té praktické věci v té práci na druhé straně ten člověk musíme daleko větší schopnosti vysvětlovat a víc se soustředit na to vysvě
tlování té problematiky veřejnosti langšádlová v rozhovoru

4
5

pro Deník N přiznala že se jí nedařilo svou práci dostatečně prezentovat je ale přesvědčená že by politika měla být především o práci Zlín chce postavit novou čtvrť ve Východní části
krajského města už má připravené pozemky pro výstavbu celkem

18:02
0
0

bytu po dokončení mělo být rovných 400 bytu 280 z nich pozemky města Stod Na Parcelách soukromých investorů 19 domů by měl mít kolem 20:00 bytu pouze mě studii Teď pokračuji proje
kční práce poté se

1
5

rozeběhne investorská soutěž plán dostavby ještě jasný vedení radnice si ale že s novým obytný celkem podaří navázat na nejlepší tradice architektury v dodnes v tomto směru docela výjime
čném městě jančara Rádio Impuls

3
0

Zlín mezinárodní Trestní soud by na izraelského premiéra mohl vydat zatykač tomu se snaží všemi možnými prostředky zabránit jak Izrael tak také Spojené státy píší o tom Izraelská média m
ezinárodní

4
5

soud by mohl zatykač vydat na premiéra ale i ministra obrany a také náčelníka generálního štábu a to za vojenské operace v pásmu gazy Netanjahu už se nechal slyšet že jakékoliv
rozhodnutí soudu Neovlivní postup Izraele představoval by podle něj ale

18:03
0
0

nebezpečný Precedens obhájce mistrovského titulu Sparta vyhrála základní část první ligy o čtyři body před Slavií sparťané V30 kole zvítězili 4 1 v Olomouci jejich pražský Revell vyhrál 2 1 v 
Hradci Králové 3 Plzeň

1
5

ztrácí na první místo 14 bodů po domácí výhře 3 0 nad teplicemi Nicméně získala jistotu že nic už neskončí ode mě je to vše pokračuje Zdeněk Sekanina zatímco
3
0

Honza Varga se tady snažila krásně mu to vyšlo ve zprávách tak já jsem si kopíroval zprávy které mi posíláte do naší studiové pošty a musím říct že mě teď velmi překvapili zprávy od žen nap
sala třeba Alenka že její

4
5

rekord je 300 km na kole za 16 hodin bylo to jakýsi závod jehož jméno nejsem schopen přečíst ve Švédsku a hodně to prý bolelo No Nedivím se Já bych byl bolavý asi dodnes a nebo už bych
nebyl vůbec pak napsala i Janča

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

14. Hlavní zprávy (automat)  
18:11 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 4x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

18:00
0
0

18 hodin. ČRo Plus, zprávy. Možného nástupce ministryně Langšádlové představí TOP 09 pozítří. Zástupci
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1
5

palestinského Hamasu budou zítra vidět tě znovu jednat o příměří v Pásmu Gazy. V hokejové extralize se rozhodne o mistrovi. Pardubice nastoupí v sedmém finále proti Třinci. Na dálnici D46
stále čekejte kolonu na příjezdu

3
0

do Vyškova směrem z Olomouce. Počasí, zítra bude většinou polojasno, teploty až 25 stupňů. Je neděle 25. dubna. Dobrý podvečer vám od mikrofonu přeje Martin Křížek. ČRo Plus,
4
5

když chcete vědět proč. Jméno kandidáta na ministra pro vědu, výzkum a inovace oznámí TOP 09 v úterý. Radiožurnálu to řekla předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová. Vedení

18:01
0
0

TOP 09 se rozhoduje mezi čtyřmi lidmi. Místopředseda strany Vlastimil Válek v ČT řekl, že jde o jednu ženu a čtyři muže. Ve funkci nahradí jeden z nich končící ministryni Helenu Langšádlov
ou z TOP 09. Ta rezignuje kvůli špatné komunikaci,

1
5

pokračuje válek. Ať už bude ministrem nebo ministryní pro vědu a výzkum kdokoliv, tak paní ministryně bude pomáhat a bude s ním dotahovat ty věci, které rozpracoval a. Jedním z možných 
kandidátů na ministra pro vědu, výzkum a inovace je podle Válka ekonom

3
0

a pedagog Pavel Tuleja  z TOP 09. Je to člověk, který má silnou pozici ve vědeckém světě. Ještě před oznámením veřejnosti se jméno kandidáta dozví premiér a prezident. Právě ten totiž n
a návrh předsedy vlády nakonec nového ministra jmenuje. Eliška Balcárková,

4
5

Radiožurnál. Soudní úředníci zvažují jednodenní stávku. Dlouhodobě nejsou spokojeni se svými platy a situace je podle ní podle nich už neúnosná. Ministerstvo spravedlnosti chce o situaci dá
l jednat.

18:02
0
0

Když Julie Grossmannová začínala u soudu pracovat jako zapisovatelka, vydělal asi 18 tisíc korun měsíčně. No, teď jsem si teda trošku polepšila. Vyžít se s tím moc dobře nedá. Teda kord é
ry v Praze, no. Šéfka justičních odborů Anna Pospíšilová už
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v týdnu vyhlásila stávkovou pohotovost. Platy mají velice nízké oproti jiným státním zaměstnancům. Ministr spravedlnosti Pavel Blažek z ODS nespokojené úředníky chápe. O situaci chce dál
jednat. Snad se podaří najít nějaká řešení a také vzájemné pochopení.
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Případnou stávku by podpořili i soudci. Marie Veselá, Radiožurnál. Počasí v Česku znovu ovlivňuje prach ze Sahary. Teploty kvůli němu mohly být nižší, než očekávali meteorologové
4
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a na obloze bylo víc mraků. Ovzduší se má vyčistit v následujících dnech. Prach se do ovzduší dostává při bouřích nad Saharou. Silný vítr ho pak roznáší nad Evropu. Problémy v Česku napo
sledy působil o velikonočním víkendu. Tentokrát podle meteorologa Pavla
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Borovičky vážnější komplikace nehrozí. Předpokládáme, že saharský prach se bude na našem území vyskytovat poměrně vysokých koncentracích ve vyšších vrstvách atmosféry. Riziko nast
ává ve chvíli, kdy se prach vznáší v nižších vrstvách atmosféry. Dnešní vlna k nám doputovala přes Itálii, Švýcarsko
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a Německo. Oblaka hned po rozbřesku pozorovali třeba na stanici Plzeň-Mikulka. Koncentrace prachu podle Borovičky začnou brzy klesat. K úplnému vyčištění vzduchu dojde pravděpodobn
ě ve druhé polovině týdne. Meteorologové až do středy očekávají jasno až polojasno. Ve čtvrtek
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by mělo začít pršet, v jižní polovině území můžeme místy počítat i s bouřkami, Marek Sedláček, Radiožurnál. V závěru sobotního festivalu majáles na letišti v Praze-Letňanech musela zasaho
vat policie. Areál odmítali opustit lidé,
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kteří se domáhali vrácení záloh na kelímky od pití. Pořadatelům ale došla hotovost. Poté, co lidé začali být agresivní, zásahová jednotka místo vyklidila. Pomáhali i policisté na koních. Stát chc
e převést

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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a poskytování protivzdušných systémů Patriot co nejdříve uskutečnili. Ukrajina potřebuje minimálně sedm nových patriotů a naši partneři je mají. Part. Je to důsledkem té opotřebovávací válk
y a samozřejmě tím, že Ukrajina je v tom, v tom
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konfliktu tou slabší stranou, tak to se tady projevuje. Ono tam vždycky nějak jakoby zpoždění, to je asi pochopitelné, ale i tím, že Rusové naplno přešli na válečnou ekonomiku, tak skutečně c
hrlí zbraně, vytváří další strategické
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zálohy, ty pak vrhají do toho útoku. A to je vlastně ta situace, kterou tady vidíme. I těch obránců je podstatně méně než těch útočníků a i ta vybavení, které ti obránci mají k dispozici, no tak ne
ní ideální právě pro tady takto mohutné střety
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a pomalu, ale jistě vyklízejí minimálně tu první obrannou linii, kterou si vybudovali za avdívkou a to je právě třeba i ta vesnička oeretine apod. Tím, že postupně. Jo, jsou to dobře třeba ty stov
ky metrů denně, ale přesto

18:03
0
0

ta ruská armáda postupuje a budou se zase muset zastavit na nějaké další obranné linii. Pak už je tam vlastně čekají ty klíčová města, ty důležité křižovatky na Donbasu, Slovjansk, Kramator
sk. Tam vlastně, kde kdysi
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ta válka začala v roce 2014, čili už je to opravdu 10 let. Pomalu se k tomu blížíme i nějakým výročím, takže je to takové symbolické, že zase se bude bojovat asi i v těchto oblastech, pokud ne
dojde k nějakému zlomu,
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na což to zatím nevypadá, protože i ty dodávky zbraní, které byly teda slíbeny, a to i ze strany Američanů, tak zase bude chvíli trvat, než se tam dostanou. Novým ministrem pro vědu a výzku
m
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a inovace by mohl být emeritní rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Podle místopředsedy vlády Vlastimila Válka je jedním ze čtyř možných kandidátů TOP 09 na toto křeslo. Válek nevylo
učil, že jedním z nich by mohl být poslanec Matěj Ondřej Havel. Definitivně
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má být jasno příští týden. Ten následující by se pak mohlo podle předsedkyně TOP 09 Markéty Pekarové Adamové uskutečnit jmenování. Já mám tedy osobně jednoho favorita. Věřím tomu,
že v to úterý už se to dozví i veřejnost. Zároveň
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jsme také samozřejmě v kontaktu s panem prezidentem a panem premiérem, takže během toho příštího týdne by mělo být vše připraveno. A je tím vaším favoritem pan Matěj Ondřej Havel? J
á určitě nebudu vůbec prozrazovat ani spekulovat. Myslím si, že je důležité, že
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TOP 09 ukazuje, že má z čeho vybírat. Má hned několik person, které by byly schopné zastávat velmi dobře tento post. Prach ze Sahary opět ovlivňuje tuzemské počasí. Objevuje se zvýšen
á oblačnost. Výstrahu před smogovou situací ale meteorologové
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nevyhlásili. Do Česka se prach dostává z jihozápadu, a to kvůli písečným bouřím nad Saharou, odkud ho pak nad Evropu zanese silný vítr. Podle meteorologických modelů se zítra budou část
ice v ovzduší vyskytovat v podobné koncentraci jako dnes. Zdravotní
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potíže mohou pociťovat alergici, astmatici nebo senioři. Podle meteorologů žádná smogová situace nehrozí. Ta koncentrace prachu v ovzduší je v normě. Saharský písek se nachází několik k
m nad námi. Aby meteorologové smogovou
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situaci vyhlásili, museli by být za 24 hodin víc než 100 ug prachu na metr krychlový. I tak ale pozorujeme změny počasí. Ráno třeba mělo být v Plzeňském kraji jasno, místo toho ale přišla stře
dní až vysoká oblačnost. Ta snižuje i intenzitu slunečních
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paprsků a mělo by tedy být chladněji, než se očekávalo. Saharský prach má dopady na zdravotní stav astmatiků nebo na výkon solárních elektráren. Dnešní leteckou akci den ve vzduchu tad
y v Plasích ale neovlivnil. I zítra během dne se právě
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pořád v tom jižním a jihozápadním proudění nadále k nám bude ten prach dostávat v podobných koncentracích jako dnes a zasažená bude spíš, spíš oblast jihozápadně od nás. Výstraha

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy(automat) (ČT24 - Zprávy(automat), Vedení univerzity);
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Gratulujeme! ���

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)
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výrobci podle nové směrnice na skladě nejspíš i deset let. Cílem je, aby zákazníci nemuseli spotřebiče zbytečně vyhazovat a ušetřit jim tak peníze. Nové součástky kvůli závadě pračky sháněli
Radim Slezák. Já jsem hledal servis,
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který servisu je tu značku, kterou mám doma. Dal to zabrat. Trošku jo. Oprava vyjde, já nevím, 15 set, nová pračka okolo pěti až deseti tisíc. Takže nebudete kvůli tomu dalšího člověka sháně
t, ale sám si to uděláte. Teď
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jsme v servisní dílně. Sem putují spotřebiče, které nebylo možné opravit u zákazníků doma. Technici si sem nechají na posílat náhradní díly a porouchané kusy tady dají dohromady. Kromě ná
hradních dílů je teď problém sehnat i opraváře.
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Chybí jich stovky, jen tady desítky. Firmy se je snaží vybírat už při studiu. U tady té pračky si zkusíš vyndat motor. Si představit, že by se tady pracoval. Určitě, určitě. Je to, je to celkem zába
vný, něco aspoň
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pořádného dělám. Zakázek na opravy díky nové směrnici ještě nejspíš přibude. Výrobci se ale bojí, že jim kvůli povinnosti díly skladovat vzrostou náklady. Dopad na cenu toto opatření mít bu
de, ale nikoliv pro spotřebitele,

1
5

ale primárně pro výrobce, protože pro ně jsou to další náklady na vývoj a druhak náklady na logistiku. Mělo by to ulehčit spotřebiteli od finančních problémů. Mělo by to vydělat peníze oběhov
é
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ekonomice. Nařízení ještě musí schválit členské státy. Nejdřív začne platit za dva roky. To už možná bude Vojtěch princ pomáhat zkušenějším kolegům. Veronika Červinková, ČT. TOP 09 m
á čtyři možné kandidáty
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na post ministra pro vědu a výzkum. V pořadu Otázky Václava Moravce to uvedl první místopředseda strany Vlastimil Válek. Potvrdil taky, že jedním z adeptů je bývalý rektor Slezské univer
zity  Pavel tu jela. Mluví se i o poslanci Matěji Ondřeji Havlovi.
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Mě, abych ty jména nechtěl komentovat. Já bych to nechal opravdu na ten příští týden. Tady je potřeba, aby to jméno opravdu první znal. Premiéra Špak předtím schválilo předsednictvo. Má
me jasného kandidáta, který, řekněme,
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je dneska jasným favoritem. Předsednictvo strany se sejde pozítří. Dosavadní šéfka resortu Helena Langšádlová oznámila rezignaci tento týden. Její práci přitom koaliční kolegové ocenili. Po
dle předsedkyně TOP 09 Markéty

3
0

Pekarové Adamové ji ale nedostatečně prezentovala navenek. Hnutí ANO resort označuje za zbytečný. Když už teda za každou cenu ji chtěli vyměnit, asi tomu měli nějaký důvod, já nevím pr
oč, tak když ji chválí, tak
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teda to měli rovnou zrušit to ministerstvo. No, jenomže potřebujete mít prostě ty posty. Cestující v Praze musí od zítřka počítat s komplikacemi v centru města kvůli výluce u Masarykova nádra
ží dva měsíce nebudou jezdit tramvaje
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mezi Havlíčkovou a dlážděnou ulicí. Trať je tam ve špatném stavu a víc než 20 let se neopravovala. Na místě je Andrea Grubnerová. Andreo, na co konkrétně se tedy mají cestující připravit? 
Dotkne se to hlavně lidí, kteří
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pojedou z nebo na Masarykovo nádraží. Tato zastávka za námi přímo před budovou totiž bude od zítřka zrušena a místo ní vznikne provizorní, taky označovaná jako Masarykovo nádraží. Bu
de ale umístěna dál, a to konkrétně v ulici
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na Poříčí. Cestující, kteří sem tak přijedou třeba vlakem nebo metrem, musí počítat s tím, že ten přestup na tramvajové linky bude další. Dopravní podnik tu bude rekonstruovat celou tu trať a 
půjde kvůli tomu dokonce do hloubky
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zhruba půl metru. Práce tu potrvají do konce června. Plynule na ně naváže další tramvajová výluka, a to jen kousek odtud. Opravovat koleje se budou mezi Jindřišskou a Vodičkovou ulicí. A z
ároveň taky 25. června začne

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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Na ministra pro vědu a výzkum má TOP 09 podle místopředsedy strany a ministra zdravotnictví Vlastimila Válka (TOP 09) čtyři kandidáty, tři muže a ženu. Řekl to dnes v pořadu České televize 
Otázky Václava Moravce. Nejčastěji se jako o nástupci Langšádlové, která v tomto týdnu oznámila rezignaci na funkci ve vládě, hovoří o poslanci TOP 09 Matějovi Ondřejovi Havlovi, který vedl 
gymnázium v Hradci Králové, dalším kandidátem je ekonom a bývalý rektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja, potvrdil Válek. Strana podle něj po rezignaci Heleny Langšádlové zvažovala i zruš
ení tohoto ministerstva, nakonec se ho ale rozhodla spíš posílit.

Podle dřívějšího vyjádření Langšádlové vadilo TOP 09 to, že neumí svou práci prodat a je málo vidět. Podle předsedkyně TOP 09 Markéty Pekarové Adamové dávala ministryně více úsilí do obsah
ové části práce než do prezentace navenek. Práci Langšádlové ocenil premiér Petr Fiala (ODS), spolupráci s Langšádlovou na prioritách, které jsou jim blízké, ocenili také vicepremiéři a předsedov
é Pirátů Ivan Bartoš a lidovců Marian Jurečka. Podle zástupců vědecké komunity, které ČTK oslovila, se Langšádlová věnovala své agendě dobře.
Definitivní výběr podle Válka strana oznámí příští týden po jednání předsednictva. Počítá se podle něj ale s tím, že Langšádlová bude svému nástupci pomáhat a dotáhnout rozdělané věci. "Jeho úk
ol je daleko více vysvětlovat veřejnosti ty věci, které se na resortu odehrály, tak aby si získávaly u veřejnosti podporu," řekl Válek k nástupci či nástupkyni Langšádlové.
Pekarová Adamová dnes v diskusním pořadu TV Nova Za pět minut dvanáct řekla, že už má jasného favorita. Jeho jméno ale neuvedla. O poslanci Havlovi, o kterém se spekuluje, řekla, že by tuto
pozici důstojně zastával. Dodala ale, že v hledáčku jsou i další jména. "Máme hned několik osobností, které by mohly tuto pozici zastávat ," řekla.
"Nastupovala s poměrně negativní pověstí, že není odborník, ale to ji podle mě zahubilo ," řekl k rezignaci Langšádlové v ČT bývalý ministr zdravotnictví za ANO Roman Prymula. Před odv
oláním ministryně by se nejdříve ptal zástupců vědeckých subjektů. Sám by na pozici preferoval někoho, kdo zkušenost s vědou má. Podle opozičního hnutí ANO je toto ministerstvo zbytečné, zruš
ilo by ho, řekla v ČT senátorka Věra Procházková (ANO).
Diskutujme slušně. Pravidla diskuze na portálu ŽivotvČesku.cz.

SEKCE: Ostatní
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Válek: TOP 09 má čtyři kandidáty na ministra pro vědu a výzkum ( Zivotvcesku.cz - Články, Vedení univerzity ); Na místo Langšádlové má TOP 09 čtyři kandidáty, řekl
Válek. Resort chce posílit (E15.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Na místo Langšádlové má TOP 09 čtyři kandidáty, řekl Válek. Resort chce posílit ( E15.cz - Články, Vedení univerzity ); Kdo
nahradí Langšádlovou? Válek má prý čtyři jména (Globe24.cz - Domov, Slezská univerzita v Opavě ); Kdo nahradí Langšádlovou? Válek má prý čtyři jména ( Globe24.cz - Domov, Vedení univerzity );
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právě pro tady takto mohutné střety a pomalu, ale jistě vyklízejí minimálně tu první obrannou linii, kterou si vybudovali za avdívkou a to je právě třeba i ta vesnička o čertine apod. Tím, že post
upně, jo, jsou to dobře třeba ty stovky
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metrů denně, ale přesto ta, ta ruská armáda postupuje a budou se zase muset zastavit na nějaké další obranné linii, pak už je tam vlastně čekají ty klíčová města, ty důležité křižovatky na Don
basu, Slovjansk, Kramatorsk,
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tam vlastně, kde kdysi ta válka začala v roce 2014, čili už je to opravdu 10 let, pomalu se k tomu blížíme i nějakým výročím, takže je to takové symbolické, že zase se bude bojovat asi i v těch
to oblastech, pokud nedojde
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k nějakému zlomu, na což to zatím nevypadá, protože i ty dodávky zbraní, které byly teda slíbeny, a to i ze strany Američanů, tak zase bude chvíli trvat, než se tam dostanou. TOP 09 má čtyři
možné kandidáty na post
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ministra pro vědu a výzkum. V pořadu Otázky Václava Moravce to uvedl první místopředseda strany Vlastimil Válek. Potvrdil taky, že jedním z adeptů je bývalý rektor Slezské univerzity  Pa
vel tu jela. Mluví se ale i o poslanci Matěji Ondřeji Havlovi.
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Bych ty jména nechtěl komentovat. Já bych to nechal opravdu na ten příští týden. Tady je potřeba, aby to jméno opravdu první znal. Premiéra Špak předtím schválilo předsednictvo. Máme jas
ného kandidáta, který, řekněme,
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je dneska jasným favoritem. Předsednictvo strany se sejde v úterý. Dosavadní šéfka resortu Helena Langšádlová oznámila rezignaci tento týden. Její práci přitom koaliční kolegové ocenili. Po
dle předsedkyně
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TOP 09 Markéty Pekarové Adamové jí ale nedostatečně prezentovala navenek. Hnutí ANO resort označuje za zbytečný. Když už teda za každou cenu ji chtěli vyměnit, asi tomu měli nějaký 
důvod, já nevím proč, tak
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když ji chválí, tak teda to měli rovnou zrušit to ministerstvo. No, jenomže potřebujete mít prostě ty posty. Izraelské vojenské velení schválilo plán operace v Rafáhu. Podle Bílého domu je ale Je
ruzalém připraven vyslyšet americké připomínky,
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než invazi v pohraničním městě pásma Gazy spustí. O možném příměří s Izraelem má v pondělí v Egyptě jednat delegace palestinského hnutí Hamas. Šestitýdenní klid zbraní Jeruzalém pod
miňuje propuštěním několika desítek rukojmí.
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Izraelské tanky a pěchota dál bojují ve střední části pásma Gazy. I po měsících bombardování a pozemních střetech narážejí na odpor palestinských ozbrojených skupin. V oblasti podle armá
dy stále fungují odpalovací zařízení, ze kterých
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startují rakety směrem na Izrael. Každým dnem se navíc očekává začátek izraelské invaze do Rafáhu, kde našly útočiště více než dva miliony uprchlíků ze severních částí pásma Gazy. Běhe
m několika dní zaútočí Izrael na Rafáh. Všichni

23:10
0
0

Palestinci zcela Gazy se tam shromáždili a stačí malý úder, aby je vyhnal. To by byla největší pohroma pro palestinský lid. Právě v Rafáhu se ale podle Izraele kromě uprchlíků soustředili i zb
ývající ozbrojenci a velitelé hnutí Hamas.
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Odvrátit operaci se snaží zprostředkovatelé, kteří Hamasu přidali izraelský požadavek na propuštění dalších desítek izraelských rukojmí. Propuštění rukojmí je pro nás nejvyšší priorita, mužů i
žen. Pokud uzavřeme dohodu, zastavíme operaci.
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Uděláme vše, co je zapotřebí, abychom přivedli rukojmí zpět domů. Dohodu o příměří má zřejmě podpořit i video dvojice rukojmí, které zveřejnilo hnutí Hamas. Jsou na něm Američanky Seag
ala Izraelec omrimiran tvrdí, že doufají v úspěšná
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jednání, která by jim umožnila návrat domů. Pohled na mého otce dnes všem připomněl, jak důležité je dosažení dohody, abychom všechny dostali co nejdříve domů. Požaduji po vedení této z
emě, aby se podíval na záznam, kde můj otec volá o pomoc.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

20. V Kavárně pro Radost Vás čeká čarodějnická dílnička  
00:19 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Charitaopava.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

- Čarodějnická dílnička čeká v úterý 30. dubna na návštěvníky Kavárny pro Radost v prostorách UniPointu Slezské  univerzity  v opavském obchodním centru Breda&Weinstein. Malí i větší náv
štěvníci zde mohou od 9 do 17 hodin vyrobit čarodějnické dekorace a objednat si k tomu čarodějnické dobroty nebo speciální drink s názvem Čarodějnice z Radosti.

Kavárnu pro Radost zde provozují každé úterý klienti sociálně terapeutické dílny Radost společně s Fakultou veřejných politik Slezské univerzity .
Srdečně zveme!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V Kavárně pro Radost Vás čeká čarodějnická dílnička ( Charitaopava.cz - Články, Fakulta veřejných politik );

Zpět na seznam
 

21. Karlovarský a Ústecký kraj jsou dál nejhorší. Nepomohly ani eurodotace. ‚Selhání státu,‘ kritizují experti  
05:04 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: IRozhlas.cz - Zprávy z domova  AUTOR: Anna Urbanová Jakub Grim SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 2x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Evropské fondy plynou do Česka už dvě dekády. Pomoci měly hlavně se zaostáváním tří „uhelných regionů“. Zatímco Moravskoslezský kraj můžeme považovat za příklad jejich úspěšného využití p
ro řešení vlastních problémů, Ústeckému, a hlavně Karlovarskému kraji se v poměru ke zbytku země i EU nedaří vůbec dobře. „Selhala celá regionální i rozvojová politika státu,“ hodnotí stav na se
verozápadě země odborník Daniel Šitera.
Praha 29. dubna 2024Sdílet na Facebooku  Sdílet na Twitteru  Sdílet na LinkedIn  Tisknout Kopírovat url adresu  Zkrácená adresa Kopírovat do schránky  Zavřít
Kraje Moravskoslezský, Ústecký a Karlovarský postavily svou minulou prosperitu na těžebním či chemickém průmyslu. Po konci těžby uhlí a útlumu těžkého průmyslu ale tyto regiony už několik des
etiletí řeší, jak zvýšit ekonomický růst i jak zlepšit atraktivitu pro život obyvatel, aby neodcházeli pryč. Všechny tři kraje se totiž potýkají i s fenoménem tzv. odlivu mozků.
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https://www.maximusweb.cz/public/original/63004972
https://www.maximusweb.cz/public/original/63003133
https://www.maximusweb.cz/public/original/63003125
https://www.maximusweb.cz/public/original/63002209
https://www.maximusweb.cz/public/original/63002201
https://www.maximusweb.cz/public/original/63006497
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63006497
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwMDY0OTcsInRodW1icyI6M30=
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwMTM0ODksInRodW1icyI6MX0=


K dorovnání měly těmto postiženým regionům pomoci i evropské fondy.
Při pohledu na HDP na hlavu je jasně vidět, že zatímco Moravskoslezský kraj se za posledních dvacet let stal z ekonomicky nejslabšího českého kraje průměrným, Ústecký stagnuje v podprůměru 
a Karlovarský je dnes jednoznačně nejslabším. A nůžky se oproti ostatním čím dál tím více rozevírají.
HDP na obyvatele v poměru k EU v krajích ČR | Foto: Ministerstvo pro evropské záležitosti ČR
„Moravskoslezský kraj můžeme považovat za příklad úspěšného využití fondů EU pro řešení sociálních a ekonomických výzev,“ popsal pro iROZHLAS.cz a Radiožurnál Stanislav Schneidr ze sek
ce koordinace evropských zdrojů ministerstva pro místní rozvoj.
Kontroverzní dotace: Česko se za 20 let v EU dorovnalo rozvinutějším státům. Problém je odliv mozků
Číst článek
Projekty podporované Evropskou unií na severovýchodě republiky vedly k významným zlepšením v oblasti zaměstnanosti, životního prostředí, vzdělávání a sociální péče.
„Mezi hlavní pozitivní dopady fondů EU v tomto kraji patří mimořádné snížení dlouhodobé nezaměstnanosti, zlepšení kvality ovzduší, integrace romských žáků do vzdělávání, zvýšení dostupnosti ve
řejné dopravy a podpora podnikání,“ vyjmenoval Schneidr.
Na druhé straně republiky leží Karlovarsko, nejmenší český kraj, který tradičně ve většině statistik vychází jako nejhorší. Nemá vysokou školu, fakultní nemocnici, zato má nejnižší platy.
Pozici Karlovarského kraje během covidové pandemie pojmenoval tehdejší premiér Andrej Babiš (ANO), který prohlásil, že je to „nejhorší kraj, historicky ve všem“.
Podle Daniela Šitery z Ústavu mezinárodních vztahů totiž v Karlovarském i vedlejším Ústeckém kraji selhala celá regionální i rozvojová politika státu.
„Jsou snad jedinými regiony ve střední a východní Evropě, které místo alespoň nějaké ekonomické konvergence a zvyšování rozvoje upadaly oproti vlastním pozicím při vstupu do Evropské unie. K
arlovarský kraj dosahoval v roce 2013 59 procent průměrného HDP EU na hlavu, v roce 2022 měl jen 54 procent. Ústecký kraj měl 64 procent,“ popsal.
Graf regionálního růstu, který ukazuje dynamiku vývoje v EU za posledních 20 let, podrobně popisujeme také zde. Čím zelenější barva, tím rychleji se tyto oblasti dotahují průměru. Je patrné, že 
Ústecko a Karlovarsko jsou v Česku těmi, kterým se posun vpřed nedaří.

Regionální posun, který zaznamenaly jednotlivé členské státy v posledních dvou dekádách. Žlutá barva značí hodnotu pod unijní průměr, zelená barva zlepšení | Zdroj: Evropská komise

Rozevírání nůžek
Že se mezi regiony rozevírají nůžky, říká dle Martina Kratochvíla z analytického ústavu STEM mnohé o tom, jak kvalitní bylo v Česku v minulosti přerozdělování eurofondů. „Ústecko a Karlovarsko o
dpovídají ROP Severozápad, který nedopadl úplně dobře,“ připomněl kauzu Regionálního operačního programu (ROP) Severozápad.
Do zaostávajících regionů jde jen zlomek peněz. Ministři o tom vědí, ale neřeší to, tvrdí senátor
Číst článek
Důsledkem špatného hospodaření s evropskými fondy je i to, že se vnitřní rozdíly v jednotlivých členských státech zvětšily. Eurofondy přitom měly zajistit opak. „Původní logika evropských fondů ta
k v tomto případě byla obrácena naruby,“ popsal Šitera.
Odblokovat situaci by podle odborníka mohlo napomoci zvýšení role státu. Ten by ale musel více a napřímo podpořit regiony, které doposud ztrácely. Konkrétně tedy hlavně dodat odborníky, kteří pr
oblematice rozumí, zvládnou připravit projekt a následně o něm jednat. Tím by se celý proces čerpání dotací zefektivnil.
Schneidr z resortu místního rozvoje potvrzuje, že i dle ministerstva existují v čerpání fondů mezi regiony rozdíly.
„Prostředky směřují především do jádrových oblastí s významnými koncentracemi obyvatelstva a ekonomiky (pražská aglomerace, krajská města a jejich zázemí a další regionální centra), do oblast
í strukturálně postižených (Ostravsko, Karlovarsko, Liberecko) a do environmentálně atraktivních regionů (Krkonoše, Jeseníky, Beskydy),“ vyjmenoval.
A doplnil, že v minulém období čerpání (2014–2020) do rozvinutých regionů v Česku směřovalo cca 73 procent eurofondů, do stabilizovaného území 23 procent a do periferních oblastí jen čtyři proc
enta.
Zatímco rozvinuté regiony čerpají podporu například na inovace, hospodářsky a sociálně ohroženější regiony potřebují zajistit základní potřeby, což se týká vzdělávání, podnikání či dopravní dostup
nosti.

Chybí vize
Aby to nebyly investice pro investici. Klíčová je příprava projektů, říká ministr Bartoš o eurodotacích
Číst článek
V krajích nejsou peníze, chybí lidé anebo znalost. Kombinace těchto faktorů pak tvoří rozdíly v tom, kde se podaří uspět se žádostí o dotaci a kde nikoliv.
„V případě menších obcí je základním důvodem neúspěchu čerpání fondů EU nedostatečná administrativní kapacita pro přípravu projektů. V případě zadlužených obcí může být zásadní bariérou n
utnost spolufinancování,“ popsal Schneidr.
Z porovnání regionů dle odborníka z ministerstva pro místní rozvoj vyplývá, že se lépe daří regionům s jasnou vizí. „Má-li region vizi, na které se shodnou klíčoví regionální aktéři, pak může čerpání 
podpory z fondů EU vést k velkému posunu,“ upozornil.
Ukazuje se však, že zajímavou taktikou může být i zacílení na několik konkrétních témat. Schneidr tak poukázal na příklad Zlínského kraje, který se zaměřil na vícezdrojové financování cestovního r
uchu.

Karlovarská oáza
Současný hejtman Karlovarského kraje Petr Kulhánek (STAN) přiznává, že v socioekonomických statistikách není nejmenší český kraj v dobré kondici. „Ne vše je ale možno opírat o tvrdá data. Kar
lovarský kraj má nesmírný potenciál v mnoha oblastech,“ domnívá se s tím, že čerpání eurofondů v kraji probíhá „uspokojivě“.
Pokles v ukazateli HDP na obyvatele v kraji Kulhánek vidí mimo obecnějších důvodů i v odlivu bohaté ruské klientely.
Systém dotací je moc komplikovaný. Jen papírování stálo za sedm let 30 miliard, kritizují kontroloři
Číst článek
Jeho předchůdkyni Janě Mračkové Vildumetzové (ANO) se nelíbí, že projekty, které by kraji pomohly, směřuje současná celostátní vláda do jiných regionů. Jmenovitě zmínila snahu o umístění giga
factory do Plzeňského kraje. Nelíbí se jí ale ani výkon krajského vedení.
„Současné vedení kraje čerpá 6,2 miliardy na transformaci kraje po ukončení těžby uhlí. Výběr strategických projektů byl ale netransparentní a projekty jsou vybrané špatně. Někteří politici chtěli vy
budovat vlastní pomník. Reálný přínos ale byl až na druhé koleji,“ zkritizovala.
Josef Novotný (ČSSD), který kraj vedl v letech 2008–2015 a je jedním z obžalovaných v kauze ROP Severozápad, si představuje, že může být Karlovarský kraj do budoucna „oázou klidu, lázní a 
místem, kam budou lidé jezdit zejména za odpočinkem“.

Proměňující se sever
Podle ústeckého hejtmana Jana Schillera (ANO) je jeho kraj v čerpání dotací velmi úspěšný. „Jen za poslední tři roky jsme získali na dotacích z Evropské unie pro Ústecký kraj více než tři miliardy k
orun. Díky realizovaným projektům se opravila řada silnic. Naše silnice druhé a třetí třídy patří k nejlepším v republice,“ pochválil kraj na severu Schiller.
Zároveň si je ale vědom i toho, že z kraje odchází velké množství mladých lidí, k čemuž přispívá i krátká vzdálenost do Prahy i Německa.
ROP Severozápad
Kauza ROP Severozápad bývá označována za největší dotační podvod v Česku týkající se evropských peněz. Táhne se už druhou dekádu.
Případ se týká rozdělování dotací v Ústeckém a Karlovarském kraji v letech 2008–2011. Policie se jím začala zabývat už v roce 2013, hlavní líčení před krajským soudem ale začalo až v roce 2021 
a v případu je obžalovaných 27 lidí.
Kromě karlovarského exhejtmana Josefa Novotného je mezi nimi i bývalá hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová (oba ČSSD). Její předchůdce Jiří Šulc (ODS) dostal v roce 2018 tříletou podm
ínku za porušení povinnosti při správě cizího majetku v souvislosti s ROP Severozápad.
Úbytek obyvatel vypíchl i jeho předchůdce Oldřich Bubeníček (KSČM). Přestože má z jeho pohledu Ústecký kraj nadále nelichotivou nálepku, podle komunistického exhejtmana se za 30 let v mno
hém změnil.
„Vždy jsem říkal, musíte se k nám přijet podívat a uvidíte, že vše není černobílé, jak z Prahy vypadá. Bez severozápadních Čech by republika v minulosti netopila a nesvítila. Tak proč se na nás dívá
te povýšeně? (...) Kraj také srážejí korupční aféry. Největší ROP Severozápad není dosud uzavřena,“ připomněl opět největší českou kauzu související s eurofondy.
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„Region navíc prošel bouřlivým vývojem ve druhé polovině 20. století a s následky se musí nějak vyrovnávat dodnes. Pro nás je nejdůležitější kvalitní vzdělání pro mladé lidi a nastartování procesu t
ransformace, který kraj posune od těžby a montoven k moderním technologiím a energetickému využití nových zdrojů,“ říká současný hejtman Schiller.

Moravskoslezská cesta ze dna
Inspiraci by kraje na severu mohly brát v Moravskoslezském kraji. Podle bývalého dlouholetého hejtmana (na radnici působil v barvách hnutí ANO v letech 2016 až 2023) Iva Vondráka je region co
do připravenosti projektů spolufinancovaných z Evropské unie na českém průměru či nadprůměru.
Tři hejtmani za rok? Sever Moravy volá po klidu, opozice varuje před ‚postrachem‘ z Havířova
Číst článek
„Moravskoslezský kraj se i díky odpovědnému a často inovativnímu využívání evropských fondů postupně vrací na pozici jednoho ze tří nejdůležitějších rozvojových pólů ČR mimo Prahu,“ pochvalu
je si.
Že je Moravskoslezský kraj stále veden mezi strukturálně postiženými, z velké části způsobuje dlouhodobá transformace ekonomiky, kterou dříve z velké části tvořila těžba uhlí, výroba železa a ocel
i či těžké strojírenství.
„Náš kraj má cestu k prosperitě mnohem složitější než většina jiných krajů. I přesto jdeme vytrvale a úspěšně svou cestou. V IT dnes pracuje cca trojnásobek zaměstnanců než v těžkém průmyslu,
“ zdůraznil Vondrák.
I severovýchod země ale sužuje odliv mozků. Jen od roku 2000 jde bezmála o 90tisícový úbytek, ve značné míře pak lidí v produktivním věku.
Vondrákovi oslovení předchůdci Evžen Tošenovský (ODS, 2000–2008) a Miroslav Novák (ČSSD, 2012–2016) se ke krajské politice vyjadřovat nechtěli.
„Pozitivní čísla HDP v posledních letech tedy mohou znamenat, že se MSK úspěšně transformuje z těžkého průmyslu na průmysl 4.0 a odvětví s vyšší přidanou hodnotou. Budeme nadále pokračov
at v nastavených programech podpory podnikání a podnikavosti,“ odpověděl aktuální hejtman Josef Bělica (ANO).
Fenomén odlivu mozků v celounijním porovnání. Problematické regiony za Česko: Ústecko, Karlovarsko a Moravskoslezsko.
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Úspěšné kraje
Kromě jednoznačně nejrozvinutější Prahy, která průměr EU přesahuje co do HDP na hlavu více než dvojnásobně, se z českých krajů nejlépe daří jižní Moravě a Královéhradeckému kraji. Právě tyt
o regiony navíc patří i mezi špičku v čerpání eurofondů.
Polsko je a bude největším příjemcem unijních peněz. Vážnější téma ale vládní strany neumí uchopit
Číst článek
Současný hejtman Královéhradeckého kraje Martin Červíček (ODS) vyzdvihl práci manažerů krajského Centra investic, rozvoje a inovací. „Pečlivě sledují dotační výzvy a dokážou efektivně připrav
ovat projekty, o jejichž financování kraj rozhoduje. Náš kraj byl i díky tomu v posledním období druhým nejlepším regionem ČR v čerpání evropských dotací v přepočtu na obyvatele,“ pochválil úřed
níky.
Jihomoravskému kraji se za poslední dvě dekády podařil mimořádný posun, co do HDP na počet obyvatel. Po Praze jde o druhé místo.
Kraj sází na podporu vědy, výzkumu a inovací, rozmanité struktury podnikatelských subjektů i výzkumných pracovišť a univerzit a jejich provázanosti s podnikatelským sektorem. Jihomoravskému 
kraji pomáhá i blízkost a propojení s Rakouskem a Slovenskem, jakož i nadregionální centrum, kterým je město Brno.
Web iROZHLAS.cz oslovil několik současných i bývalých hejtmanů krajů, kterým se nedaří ani za využití strukturálních fondů vymanit z problémů, aby pojmenovali příčiny této stagnace či úpadk
u. A naopak vedení úspěšnějších regionů mělo přiblížit jejich recept. Odpovědi si můžete přečíst po kliknutí na jejich kolonku.

Petr Kulhánek hejtman Karlovarského kraje (STAN)
Jak vidíte pozici vašeho kraje ve srovnání s ostatními kraji ČR?
V rámci socioekonomických statistik Karlovarský kraj stále není v dobré kondici. Ale ne vše je možno opírat o tvrdá data. Karlovarský kraj má nesmírný potenciál v mnoha oblastech. Snažíme se o t
o, aby byl kraj lepším místem pro život, a to nejen díky např. přírodním podmínkám/krásám, dopravní dostupnosti uvnitř kraje, výborné bezpečnostní situaci v kraji, ale i prostřednictvím intenzivní sp
olupráce s okolními univerzitami, místními podnikateli a dalšími aktéry v území. Podporujeme i některé konkrétní profese a snažíme se kraj zatraktivnit i prostřednickým připravovaných strategickýc
h projektů, nyní například z Operačního programu Spravedlivá transformace (Rekonstrukce a modernizace Střední uměleckoprůmyslové školy keramické a sklářské Karlovy Vary, Karlovarské inov
ační centrum, Centrum lázeňského výzkumu).
Do ČR míří stamiliardy z eurofondů. Jak se váš kraj daří s jejich pomocí rozvíjet? A proč to jde hůř než v jiných krajích?
Náš kraj možná není jednička v absolutních číslech v rámci čerpání dotací, ale čerpání eurofondů probíhá uspokojivě. Jedná se o složitý proces a záleží na mnoha faktorech, jako je kvalita
projektů, administrativní kapacita a strategické plánování a není vždy jednoduché porovnávat úspěšnost jednotlivých krajů podle toho, jaký počet žádostí o dotaci získá nebo jaké je absolutní číslo v
ýše dotace. Je také potřeba vycházet z faktu, že Karlovarský kraj je nejmenší, s poměrně pohnutou historií. Je třeba vzít v potaz i socioekonomickou úroveň obyvatel a jaký typ hospodářství a prům
yslu tu historicky působí.
Váš kraj se potýká s odlivem mozků. Čím si to vysvětlujete a co s tím kraj dělá?
Odliv mozků je problém, který postihuje mnoho regionů po celém světě, včetně Karlovarského kraje. Známe částečně i příčiny – viz např. analyza-pricin-odchodu-pracovni-sily-z-karlovarskeho-kraj
e.pdf (karp-kv.cz). Karlovarský kraj se snaží řešit tento problém pomocí různých opatření, včetně podpory podnikání a vytváření pracovních míst, investic do vzdělávání a zlepšení celkového podnik
atelského a životního prostředí v regionu. Např. intenzivně pracujeme s expaty, cílíme marketingové kampaně, finančně podporujeme různé druhy exponovaných profesí (např. projekt Medikem na 
gymplu), kraj nabízí stipendia pro lékaře a vybrané učitelské profese, financuje tzv. podnikatelské a inovační vouchery (podpora podniků při spolupráci s univerzitami, výzkumnými organizacemi). S
polupracujeme i s regionálními i národními aktéry, institucemi a soukromým sektorem, abychom našli trvalé a udržitelné řešení tohoto problému. Je to systematická dlouhodobá práce, která je ale vý
znamnou měrou ovlivněna i politicky, každé čtyři roky se na úrovni měst i kraje mění politická reprezentace a mění se také pohled na potřeby kraje a aktivita s tím spojená.
Proč Karlovarský kraj v ukazateli HDP na obyvatele posledních 20 let padá?
Příčiny jsou z našeho pohledu různé: covid (všeobecný pokles HDP). Změna struktury hospodářství (ukončování těžby, ukončení činnosti mnoha strojírenských podniků, pokles v některých průmysl
ových odvětvích a silná konkurence – např. sklářství, porcelán, apod.). V průmyslu převažují firmy, které tu mají „jen“ produkci, nikoliv své centrály, vývojová a inovační střediska, tedy pracoviště s 
vysokou přidanou hodnotou. Nový pohled na lázeňství x wellness (lázně jako prevence). Odchod ruské klientely jako poměrně finančně dobře situované cílové skupiny
Jana Mračková Vildumetzová exhejtmanka Karlovarského kraje (2016–2019, ANO)
Jak vidíte pozici vašeho kraje ve srovnání s ostatními kraji ČR?
Náš kraj potřebuje největší pomoc. Ministři současné vlády to dobře vědí, mluví o tom, ale vždy zůstane pouze u slov a věci, které by kraji pomohly, směřují do jiných ekonomicky silnějších regionů. 
Příkladem může být gigafactory, kterou stát směřoval do Plzeňského kraje.
Do ČR míří stamiliardy z eurofondů. Jak se váš kraj daří s jejich pomocí rozvíjet? A proč to jde hůř než v jiných krajích?
To je jednoduché. Na některé dotační tituly náš kraj nedosáhne nebo naši žadatelé zůstanou pod čarou. Pokud je totiž kritériem například větší počet obyvatel, tak je pro nás nesplnitelné. Současné
vedení kraje zároveň čerpá 6,2 miliardy na transformaci našeho kraje po ukončení těžby uhlí. Výběr strategických projektů byl ale z našeho pohledu netransparentni a projekty jsou vybrané špatně. 
Kraji nepomohou. Projekty jako jsou různé agentury nebo centra s otazníkem naplněnosti nedávají smysl. Kraj potřebuje produktivní investice. Bohužel výběr projektů probíhal tak, že si někteří politi
ci chtěli vybudovat svůj vlastní pomník. Reálný přínos pro ně ale byl až na druhé koleji. Možnost realizace projektu vůbec nedostali partneři v území. A třeba na Sokolovsko, kde těžba v budoucnosti
skončí, nesměřuje žádný strategicky projekt municipality.
Váš kraj se potýká s odlivem mozků. Čím si to vysvětlujete a co s tím kraj dělá?
Kraj potřebuje s pomocí státu přivést investory s přidanou hodnotou. V roce 2018 se za naši krajské vlády podařil příchod automobilky BMW, která u nás vybudovala okruh na autonomní vozidla. Kr
aj ale potřebuje další investory s přidanou hodnotou, zaměřené na vědu, výzkum, inovace, protože takové partnery a jejich investice lze následně navázat i na oblast školství. Což je velmi důležité pr
oto, aby u nás zůstali mladí lidé. Nám se povedlo do regionu přivést Policejní školu pod ministerstvem vnitra a vojenskou školu pod ministerstvem obrany. Západočeská univerzita v Chebu udržela f
akultu ekonomickou a otevřela fakultu pedagogickou. Byla jsem na ty výsledky hrdá, ale dnes už to nestačí. Potřebujeme další fakulty. Bohužel za stávající koalice za čtyři roky nepřibyla ani jedna. J
en mluví o tom, co by být mohlo a slibují.
Proč Karlovarský kraj v ukazateli HDP na obyvatele posledních 20 let padá?
Karlovarský kraj má nejvíce lidí zaměstnaných v lázeňství a cestovním ruchu. Velmi početnou skupinou jsou senioři, mladí odcházejí za studiem a za práci pryč. Kraj nemá fakultní nemocnici a např
íklad v v úmrtnosti jsme taky na nejvyšších příčkách. Proto by pozornost členů vlády neměla končit u velkohubých prohlášení, ale měli by pro Karlovarský kraj konečně něco udělat. Náš kraj napříkla
d současná vláda společně ještě nenavštívila. Ale čekají nás volby. Dá se čekat, že v následující měsících budou po kraji jednotlivě pilně cestovat a naslibují, co budou moct.
Josef Novotný exhejtman Karlovarského kraje (2008–2015, ČSSD)
Co se týče té doby mé, tak si myslím, že mladí lidé se nevrací do Karlovarského kraje zejména proto, že tady není dostatek kvalitních pracovních míst a zkostnatělost některých velkých firem, která 
se už v současné době začíná měnit, si myslím, že zabránila tomu, aby se tady vytvářela nová kvalitní pracovní místa pro vysokoškoláky a tím pádem i pro ostatní profese.
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Na druhou stranu si myslím, že Karlovarský kraj bude do budoucna oáza – on už je, ale i bude – oáza klidu, lázní a budou sem jezdit lidé zejména za odpočinkem.
Jan Schiller hejtman Ústeckého kraje (ANO)
Jak vidíte pozici ÚK ve srovnání s ostatními kraji ČR?
Ústecký kraj jako instituce je v čerpání evropských dotací velmi úspěšný, a to zejména v posledním období. Jen za poslední tři roky jsme získali na dotacích z Evropské unie pro Ústecký kraj více ne
ž 3 miliardy korun. Pokud se porovnává z pozice území, ani tam není Ústecký kraj na posledním místě. Je ale asi logické, že se více daří velkým krajům s bohatým podnikatelským zázemím, kde je ř
ada subjektů, která si na evropské peníze umí sáhnout.
Jak se ÚK daří s jejich pomocí rozvíjet? A proč to jde hůř než v jiných krajích?
Díky projektům, které se podařilo Ústeckému kraji realizovat za přispění evropských peněz, se opravila řada silnic (naše silnice 2. a 3. třídy patří k nejlepším v republice, protože do nich opravdu inv
estujeme), v současném období se zase zaměřujeme na mosty. Tím se výrazně zvyšuje kvalita i bezpečnost dopravy. Rekonstrukcí a modernizací procházejí budovy krajských škol a objekty sociál
ních služeb. To jsou místa, kde je každá koruna opravdu vidět a lidé to ocení. V neposlední řadě se soustředíme na zlepšování a modernizaci, ať už třeba ve zdravotnictví, kdy naše nemocnice patř
í k nejlépe vybaveným a přívětivým zdravotnickým pracovištím, ale třeba i ve školách, kde vznikají odborné učebny, zlepšuje se konektivita. A jdeme ještě dál. Těsně před realizací je projekt na digit
alizaci pečovatelské služby. Ústecký kraj se významným způsobem posouvá.
ÚK se potýká s odlivem mozků. Čím si to vysvětlujete a co s tím kraj dělá?
Naše poloha s nevelkou vzdáleností do Prahy, s kvalitním dopravním napojením na Německo, je výhodou i nevýhodou. Řada mladých lidí odchází studovat mimo kraj a už se nevrací. Je ale zase i v
elká skupina lidí, kteří naopak díky studiu na univerzitě v Ústí nad Labem objevili jedinečnou krásu našeho kraje a zůstali. Vzhledem k transformaci, kterou kraj prochází, bude nutné zaměřit se na ji
ný průmysl a energetické zdroje, než tu bylo po dlouhá desetiletí zvykem. Je v tom ale i šance pro náš kraj sem přitáhnout nové a vzdělané lidi, kteří tu právě v souvislosti třeba s vodíkem najdou zají
mavé pracovní uplatnění.
ÚK co do HDP na hlavu v ČR stagnuje. Co za tím stojí?
Ústecký kraj byl vždycky krajem těžby a těžkého průmyslu. To s sebou nese specifickou skladbu obyvatelstva. Region navíc prošel bouřlivým vývojem v druhé polovině 20. století a s následky se m
usí nějak vyrovnávat dodnes. Pro nás je nejdůležitější kvalitní vzdělání pro mladé lidi a nastartování procesu transformace, který kraj posune od těžby a montoven k moderním technologiím a energ
etickému využití nových zdrojů.
Oldřich Bubeníček exhejtman Ústeckého kraje (2012–2020, KSČM)
Jak vidíte pozici ÚK ve srovnání s ostatními kraji ČR?
Ústecký kraj má stále nelichotivou nálepku. Životní prostředí, vyloučené lokality, nízká vzdělanost. Ale za 30 let se mnohé změnilo. Vždy jsem říkal, musíte se k nám přijet podívat a uvidíte, že vše n
ení černobílé, jak z Prahy vypadá. Bez severozápadních Čech by republika v minulosti netopila a nesvítila. Tak proč se na nás díváte povýšeně? Životní prostředí se výrazně zlepšilo. Jsou zde krás
né turistické oblasti, rekultivovaná území po těžbě uhlí. A vyloučené lokality začaly vznikat až v devadesátých letech, při obrovské migraci sociálně slabých do kraje. A bohužel tomu odpovídá i vzděl
anost. Pokud rodičům stačí, že dítě má sedm až devět tříd základní školy… a sociální systém funguje. Kraj také srážejí korupční aféry. Největší ROP Severozápad není dosud uzavřena, táhne se 15 
let a kraj stále platí pokuty. Největší 598 milionů korun doplatil v roce 2020. Co by se za tu cca miliardu korun dalo udělat.
Jak se ÚK daří s jejich pomocí rozvíjet? A proč to jde hůř než v jiných krajích?
Výrazně se investovalo do zdravotnictví, školství, sociálních služeb, silnic II. a III.třídy. Krajská zdravotní se stala moderní společností, její vlajková loď Masarykova nemocnice v Ústí nad Labem, je 
na úrovni fakultních nemocnic. I díky modernímu vybavení. Bohužel zde nyní došlo ke korupčnímu skandálu a jméno společnosti i Ústeckého kraje bylo těžce poškozeno. Opět se jedná o předražen
é zakázky, často za evropské peníze. I když bylo zastaveno proplácení „jen“ za 154 milionů korun. Bohužel politickou odpovědnost nikdo necítí. Modernizací prošly prakticky všechny školy, které kr
aj zřizuje. I v učebních oborech mají žáci moderní CNC stroje. Kdo má o výuku zájem, stane se z něj opravdový profík. Je také otázkou, zda má nyní kraj dobře nastavené priority projektů z
eurofondů. Ale jsem rád, že se kraj připojil k Deklaraci uhelných regionů, kde se bude jednat o evropské peníze po roce 2027. Dokument podepsalo 20 regionů z 11 zemí a za důležité považuji, že 
se jedná i o uhelné regiony z Německa.
ÚK se potýká s odlivem mozků. Čím si to vysvětlujete a co s tím kraj dělá?
V kraji klesá počet obyvatel. Pokud se v roce 2014 udávalo 824 tisíc, tak o deset let později je to 810 tisíc. K tomu asi 21 tisíc Ukrajinců. Ale díky migraci přesná čísla nikdo nezná. Mírný nárůst zazn
amenaly za poslední dva roky pouze dva okresy. V roce 2022 Louny a vloni Litoměřice po stovce občanů. Oba mají minimum vyloučených lokalit a oba mají blízko po dálnici do Prahy. S poklesem o
byvatel pokračuje i odliv mozků. Mladí, kteří studují na vysokých školách po republice si tam nacházejí partnery, či výhodné pracovní nabídky, a domů se již nevracejí. Pozitivem bylo v minulých lete
ch zřízení Inovačního centra ÚK a je tu stále se rozvíjející Univerzita Jana Evangelisty Purkyně. I ona se snaží motivovat studenty, aby po absolvování věnovali své vědomosti pro rozvoj kraje. Jsou i
stipendijní programy kraje pro vysokoškoláky. Jedná se hlavně o zdravotníky a učitele. Je zde závazek, kolik let pobírá stipendium, tolik let v kraji odpracuje.
ÚK co do HDP na hlavu v ČR stagnuje. Co za tím stojí?
Bez odpovědi.

Josef Bělica hejtman Moravskoslezského kraje (ANO)
Jak vidíte pozici MSK ve srovnání s ostatními kraji ČR?
Moravskoslezský kraj je ve využívání evropských fondů úspěšný. V rámci programového období EU 2014 - 2020 se podařilo do kraje získat téměř 100 mld. Kč. V absolutním vyjádření je náš kraj tř
etí nejintenzivněji podpořený region v mezikrajském srovnání, za krajem Středočeským a Jihomoravským. V přepočtu na obyvatele se může pozice našeho kraje jevit jako méně úspěšná (8. místo v
celostátním srovnání). Je ale potřeba se dívat na oblasti, do kterých prostředky míří a s čím se jednotlivé regiony potýkají. Vypovídající hodnotu tedy nemá pouze objem prostředků, které region získ
á, ale zejména jejich využití pro samotný rozvoj a zvýšení kvality života jeho obyvatel. A to se nám daří. Kraj také dlouhodobě podporuje absorpční kapacitu území pro úspěšné čerpání nejen v evrop
ských fondech, ale i národních dotačních titulech. Příkladem je dotační podpora na vypracování projektové dokumentace pro veřejný sektor, která umožňuje obcím, aby byly připraveny a mohly žád
at o dotace v evropských či národních realizačních výzvách.
Jak se MSK daří s jejich pomocí rozvíjet? A proč to jde hůř než v jiných krajích?
Pro rozvoj MSK jsou evropské prostředky velmi důležité. Projekty přispívají například k podpoře inovací, velmi významná je ekologizace výroby a zlepšení kvality životního prostředí. Také se podaři
lo zmodernizovat a vybudovat informační systémy nemocnic, veřejných institucí a podniků (včetně projektů na zajištění kybernetické bezpečnosti). Za zmínku stojí také vybudované Moravskoslezsk
é datové centrum, revitalizované brownfieldy (např. Dolní oblast Vítkovice) či více zeleně ve městech. A také projekty v oblasti vzdělávání (nově vybudovaný City Campus Ostravské univerzity), kva
lity ovzduší a snížení emisí ze stacionárních zdrojů (kotlíkové dotace, obnova vozového parku dopravních podniků, snižování energetické náročnosti budov).
MSK se potýká s odlivem mozků. Čím si to vysvětlujete a co s tím kraj dělá?
Zastavení odlivu obyvatel z našeho regionu je naší hlavní prioritou. Odliv obyvatel je dán strukturou ekonomiky, která byla od 19. století založena na těžkém průmyslu. V době intenzivní industrializac
e masivně přijížděli lidé pracovat do dolů a železáren, čímž počet obyvatel nezvykle stoupnul. S útlumem těžkého průmyslu se teď vracíme k přirozenému stavu a jistý úbytek počtu obyvatel může
me považovat za součást strukturální proměny kraje. Odliv obyvatel také přičítáme historicky nižší kvalitě životního prostředí a dříve nedostatku příležitostí pro vysoce kvalifikovanou pracovní sílu. T
ento trend se nám ale postupně daří měnit. Za poslední dva roky se v Moravskoslezském kraji naopak zvýšil počet obyvatel o 11 623 osob. Migrační saldo se začalo zmírňovat už v roce 2018. V ro
ce 2019 jsme připravili Strategii rozvoje kraje, kde jsme si společně s dalšími územními partnery dali za dlouhodobý cíl zastavit negativní trend odchodu lidí z kraje a změnu image regionu. Důležité 
je připravit lidem kvalitní podmínky nejen pro život, ale i práci. Systematicky pracujeme na tom, aby lidé začali náš kraj vnímat jako dobré místo k životu, kde najdou vhodné podmínky pro
podnikání a zajímavé pracovní příležitosti. Nejvíce lidé odchází z Karvinska, kde se aktuálně připravuje hned několik investičních strategických projektů, které by mohly této oblasti přinést nová pra
covní místa, kulturní vyžití a zvýšit její atraktivitu. Jedná se například o POHO Park Gabriela, Centrum podnikání, profesních a mezinárodních studií – CEPIS či síť cyklostezek v rámci programu PO
HO 2030, které propojí Karvinou, Havířov a Orlovou a místa historicky spjatá s těžbou uhlí. Čísla klesají i na Bruntálsku, kde jsme přišli s krajským programem na podporu znevýhodněných oblastí. 
Kromě investiční podpory těch nejvzdálenějších oblastí v kraji se zaměřujeme na podporu podnikavosti a inovací v regionu. Slibujeme si od toho nová a dobře placená místa pro zdejší obyvatele a 
možnost realizace talentovaných podnikatelů s inovativními nápady a diverzifikaci zdejší ekonomiky. Od roku 2017 v našem kraji podporujeme malé a střední podniky jak dotačně, tak prostřednictv
ím aktivit, které pro ně realizuje Moravskoslezské inovační centrum. V roce 2024 podnikům nabízíme 460 mil. Kč v rámci programu vouchery pro podnikatele. Naší prioritou je také podpora kvalitníh
o vzdělávání. Ve spolupráci s univerzitami se nám daří zatraktivňovat jak infrastrukturu (např: zmíněný nový City Campus Ostravské univerzity), tak nové studijní obory, které reagují na poptávku na 
trhu práce (zubní lékařství, grafický design, behaviorální zdraví, sport a technologie – OSU, inovativní podnikání – SLU, Inovace a design zdravotnických prostředků, chytré a zelené budovy v
cirkulárním stavitelství (připravuje se) – VŠB-TUO).
MSK se podařilo během let dostat z nejhoršího HDP na hlavu v ČR do průměru. Co za tím stojí?
Zlepšení ekonomické situace v MSK je výsledkem kombinace několika faktorů. HDP kraje v dlouhodobé perspektivě roste i díky tomu, že roste HDP České republiky. Region prochází od 90. let tzv.
transformací hospodářství. Ekonomika kraje byla dlouhá desetiletí založena na těžbě, těžkém průmyslu a zpracovatelském průmyslu. Po hospodářském útlumu v 90. letech došlo k oživení
ekonomiky a kraj se začal přibližovat úrovni ČR. Proces ekonomické transformace stále probíhá – automobilový průmysl a IT technologie nahrazují těžký průmysl. Roste podíl odvětví s vyšší přidan
ou hodnotou. Roste také zájem o podnikání a daří se zvyšovat počet podnikatelských subjektů. Kraj má podporu podnikavosti a podnikání stanovenou opět jako jednu priorit ve Strategii rozvoje kr
aje pro období 2019 – 2027. Pozitivní čísla HDP v posledních letech tedy mohou znamenat, že se MSK úspěšně transformuje z těžkého průmyslu na průmysl 4.0 a odvětví s vyšší přidanou
hodnotou. Budeme nadále pokračovat v nastavených programech podpory podnikání a podnikavosti. Také se bude snažit efektivně využít mimořádné finanční prostředky z evropských fondů, včetn
ě Operačního programu Spravedlivá transformace, které by měly přispět k úspěšnému dokončení další fáze procesu transformace kraje.
Ivo Vondrák exhejtman Moravskoslezského kraje (2016–2023, dříve ANO, dnes za STAN)
Jak vidíte pozici MSK ve srovnání s ostatními kraji ČR?
V ukončeném programovém období 2014–2020 získal MS kraj finanční prostředky z 6 operačních programů (IROP, OP PIK, OP D, OP ŽP, OP VVV a OP Z) v celkovém objemu 96,2 mld. Kč. Pod
ány byly žádosti v celkovém objemu 167,4 mld. Kč a úspěšnost tedy byla na úrovni cca 57,5 %. Mezi kraji nám v tomto srovnání náleží průměrné 7. místo, v celkovém objemu prostředků pak místo t
řetí, a to za kraji Středočeským a Jihomoravským. V současném programovém období 2021–2027 byli zatím žadatelé z MS kraje úspěšní s projekty v celkovém objemu 14,2 mld. Kč. Výraznou změ
nou pro toto programové období je nový OP Spravedlivá transformace (OP ST) pro 3 uhelné kraje v ČR, tj. Moravskoslezský, Ústecký a Karlovarský. Na rozdíl od ostatních OP, centrálně řízených 
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příslušnými ministerstvy (TOP-DOWN), je OP ST realizován v úzké spolupráci MŽP s kraji s intenzivním využitím tzv. multi-level governance (BOTTOM-UP). I proto je OP ST momentálně hodnoce
n jako nejúspěšnější OP využívající zdroje z Fondu spravedlivé transformace v rámci celé Evropské unie a MS kraj je k počátku dubna 2024 ze všech tří krajů nejdál, a to s více než 50 % zdrojů z c
elkového objemu 18,9 mld. Kč již v právních aktech.
Jak se MSK daří s jejich pomocí rozvíjet? A proč to jde hůř než v jiných krajích?
Odkud soudíte, že to jde hůř než v jiných krajích? Máte na mysli absolutní objem čerpání v konkrétních oblastech? Máte na mysli čerpání v přepočtu na počet obyvatel? Máte na mysli absorpční ka
pacitu a připravenost projektů? V tomto ohledu kraj nejen, že nezaostává, ale je v mnoha ukazatelích buď na průměru ČR nebo dokonce napřed. Jsme v tomto ohledu často dávání na
mezinárodních platformách za vzor. Typickým příkladem z minulosti, kdy ještě byly v ČR umožněny ROP – Regionální operační programy, je srovnání příkladného využití těchto regionálně řízených 
eurofondů v MS kraji, s korupčními skandály jiných ROP, z nichž zejména ROP Severozápad a ROP Středočeského kraje zničily pověst tohoto nástroje a zabránily jeho pokračování v ČR. Moravsk
oslezský kraj se i díky odpovědnému a často inovativnímu využívání evropských fondů postupně vrací na pozici jednoho ze tří nejdůležitějších rozvojových pólů České republiky mimo Prahu, a to ja
k co do významu ekonomiky (3. největší HDP mezi kraji – 8,8 % ekonomiky ČR) tak co do počtu obyvatel (3. nejvyšší počet obyvatel po Středočeském kraji a Brnu). To, že je stále ještě veden mezi 
strukturálně postiženými regiony, z velké části způsobuje dlouhodobá transformací zdejší ekonomiky, historicky založené na energeticky náročném průmyslu těžby uhlí, výroby železa a oceli a těžké
ho strojírenství. Tato struktura a také špatně provedená privatizace klíčových regionálních firem OKD a Nové Huti ze strany státu, drancování zdejšího přírodního bohatství bez adekvátních investic 
v regionu, jsou důležitými faktory toho, že MS kraj má cestu k prosperitě mnohem složitější než většina jiných krajů v ČR. Nepomáhá tomu navíc současná ani chystaná struktura RUD – rozpočtov
ého určení daní, podle níž je podíl daní na jednoho obyvatele MS kraje nejnižší, cca poloviční oproti kraji Vysočina. I přesto jdeme vytrvale a úspěšně svou cestou „from coal mining to data mining“. 
V IT dnes pracuje cca trojnásobek zaměstnanců než v těžkém průmyslu.
MSK se potýká s odlivem mozků. Čím si to vysvětlujete a co s tím kraj dělá?
Co se týče dat, je fakt, že k úbytku obyvatel statisticky dochází (-88 362 obyvatel od roku 2000, cca 6,9 %; od roku 2012 úbytek o 3 %). Značná část úbytku jsou obyvatelé v produktivním věku a me
zi nimi tím pádem i talentovaní a vzdělaní lidé. Je to nejvíce v ČR, Karlovarskému kraji odešlo -3,5 %, Ústeckému -1,8 %, Zlínskému 2,9%). Postupný úbytek obyvatel, se kterým se kraj potýkal v mi
nulých letech, se začal zmírňovat od roku 2018. Čísla pozitivně ovlivnil také příchod lidí z Ukrajiny. Od roku 2020 již bohužel nejsme 3. nejlidnatějším krajem, předstihl nás Jihomoravský kraj (+ 81 
614, cca 7,2 %). Na druhou stranu platí, a dlouho to platit bude, že je Moravskoslezský kraj čtvrtým nejlidnatějším krajem v České republice (1 189 674 obyvatel), respektive třetím, pokud přijmeme,
že velkou část přirozeného spádového území Prahy tvoří prstenec, který je zčásti ve Středočeském kraji. Na to má vliv více faktorů. Odliv mozků vždy a všude souvisí s restrukturalizací ekonomiky, 
zanikají konkrétní pracovní místa, nevytváří se dostatek nových, lákají atraktivní pracovní místa jinde, v Praze nebo v zahraničí, v jiných krajích. V evropském srovnání máme i přesto jednu z nejnižší
ch měr nezaměstnanosti. Co nyní potřebujeme je, aby vznikaly nové pracovní příležitosti, které budou zajímavě finančně ohodnocené a budou dávat zajímavou perspektivu. K tomu máme velmi dob
ře našlápnuto díky investicím do výzkumu, podpory podnikání a díky spolupráci s univerzitami na lákání talentovaných výzkumníků a vědců. Řešení problému „brain drain“ je také jednou z hlavních 
priorit rozvojové strategie MS kraje. V tomto směru se kraj, ještě pod mým vedením, pustil do celé řady konkrétních aktivit, z nichž namátkou uvádím: ve spolupráci s Ostravou a podle inspirace JIC
z Brna založení MSIC – Moravskoslezského inovačního centra, dnes jednoho z nejlepších v ČR, využití a rozvoj Moravskoslezského paktu zaměstnanosti, iniciátora inovací v oblasti kariérového po
radenství. Zavádění duálních prvků do odborného vzdělávání, up-skillingu a re-skillingu zaměstnanců aj. Krajský program finanční podpory mladých doktorandů na zdejších univerzitách. Ve spolupr
áci s Ostravou program Global experts k získání špičkových zahraničních vědců na univerzity v kraji. Nastavení významné části OP Spravedlivá transformace na strategické projekty podporující ex
celentní vědu, výzkum, inovace a podnikání – viz například strategické projekty LERCO, REFRESH, Cirk arena, CEPIS, Černá kostka, program podnikatelských voucherů, program Transformační 
úvěr apod. Akcelerace změn v kvalitě odborného vzdělávání a rozvoje podnikavosti na středních školách s využitím OP ST a strategického projektu TPA – Technologická a podnikatelská akademie
, inspirovaného příkladem nejlepší světové praxe z Baskicka. O těchto perspektivách musíme přesvědčit jak mladé, aby zde zůstali nebo se sem vrátili, tak talentované obyvatele z jiných částí Česk
a nebo Evropy, aby se stali motorem nového růstu. A vedle eurofondů k tomu potřebujeme i kontinuální strategickou podporu státu. Řešit je potřeba i strukturu osídlení v kraji. Vylidňují se zejména 
odlehlejší a periferní oblasti a hrozí riziko neudržitelnosti vybavenosti a služeb. To se však netýká pouze našeho kraje. Vedle toho kraj a jeho obce potřebují dále pracovat na nabídce kvalitního bydl
ení a na dostupnosti služeb v oblasti zdravotní a sociální péče. A také o svých přednostech dobře komunikovat.
MSK se podařilo během let dostat z nejhoršího HDP na hlavu v ČR do průměru. Co za tím stojí?
MSK roste (i rychleji, než celá Itálie pro srovnání), ale mezi kraji v ČR v tom nejjednodušším ukazateli HDP na obyvatele je MSK na 78,7 % vůči průměru ČR, bohužel zažíváme kontinuální pokles od
roku 2012, kdy to bylo 84,2 %; stav je pořád lepší, než v řadě jiných krajů v ČR (jsme průměrní), ale trend není uspokojivý a je třeba jej změnit. V roce 2021 došlo k vysokému nárůstu regionálního 
HDP (+6,4 %), největšímu ze všech krajů ČR. Je však třeba toto uvést v kontextu předchozích let covidové krize, kdy regionální HDP významně klesalo. Znamená to tedy postupný návrat na
úroveň před covidovou krizí. Co nebo kdo za tím stojí? Kromě usilovné práce a výsledků ze strany měst a obcí, firem, veřejných i neziskových organizací lze také bezesporu uvést, že za pozitivním 
vývojem stojí strategický přístup kraje a dlouhodobá kontinuita politického vedení v MS kraji a Ostravě v letech 2016 – 2023. Tento stav se v průběhu roku 2023 změnil vynuceným odchodem dlouh
oletého primátora Ostravy a hejtmana kraje ze svých funkcí. Je otázkou, jaká bude politická konstelace po krajských volbách na podzim roku 2024 a jak se projeví tento důležitý faktor v dalším výv
oji. Jak hodnotí příčiny úspěšného využití evropských fondů a rozvoj MS kraje jiní lze doložit například na závěrech analytické studie společnosti E&Y pro MMR pod názvem „Výsledková evaluace p
řínosů evropských fondů na regionální úrovni“ z roku 2023 citací následujících závěrů: „Oproti doposud analyzovaným krajům Ize v Moravskoslezském kraji sledovat jasně zacílenou podporu, která 
je součástí systémové podpory tří strukturálně postižených regionů. Faktory úspěchu v Moravskoslezském kraji jsou: fungující a stabilní politický systém v kraji, fungujíci sdílený leadership a důvěra
mezi lokálními aktéry, již fungující podnikatelské a inovační podhoubí, ve kterém se daří dále propojovat aktéry a podporovat rozvoj podnikáni, vznik podpůrných agentur pro řešení zásadních priori
t (PAKT, MSIC), které hraji roli "intermediary body" mezi firemním a výzkumným/veřejným sektorem, systematický rozvoj terciálního vzdělávání.“ Otázkou je, zdali tyto faktory naplňuje i současné v
edení a hlavně jak se bude situace vyvíjet i do budoucna.
Martin Červíček hejtman Královéhradeckého kraje (ODS)
Jak vidíte pozici vašeho kraje ve srovnání s ostatními kraji ČR?
Náš kraj se v posledním programovém období stal druhým nejlepším regionem ČR v čerpání evropských dotací v přepočtu na jednoho obyvatele. Na území kraje se za toto období podařilo uskuteč
nit téměř 6 000 projektů podpořených evropskými dotacemi v celkové výši 33 miliard korun.
Do ČR míří stamiliardy z eurofondů. Jak se váš kraj daří s jejich pomocí rozvíjet?
V čerpání evropských prostředků na smysluplné cíle pokračujeme. Dotační podpora je významným pomocníkem pro udržení investic, které jsou pro rozvoj regionu nezbytné. Pro občany kraje je zás
adní zajištění dostupné zdravotní a sociální péče, stejně jako kvalitní a bezpečná dopravní infrastruktura, která je nezbytná pro turistický ruch. Díky evropským fondům jsme mohli modernizovat infr
astrukturu, opravit a rozšířit silniční síť, což usnadnilo cestování a přispělo k ekonomickému růstu. Evropské fondy také v našem kraji pomohli se záchranou řady historických památek i modernizací
školských budov a zázemí pro vzdělávání. V neposlední řadě oceňuji také dotačně úspěšnou a celkově velmi plodnou spolupráci s našimi kolegy z polského Dolnoslezského vojvodství.
Čím si vysvětlujete, že se vám to daří lépe než v jiných krajích?
Na tomto místě musím vyzdvihnout práci manažerů krajského Centra investic, rozvoje a inovací, kteří pečlivě sledují dotační výzvy a dokáží v úzké spolupráci s kolegy z investičního odboru velmi ef
ektivně připravovat projekty, o jejichž financování vedení kraj rozhoduje. I díky tomu jsme v uplynulém dotačním období stanuli mezi ostatními kraji na předních příčkách co do čerpání evropských fo
ndů.
Jiří Štěpán exhejtman Královéhradeckého kraje (2016–2020, ČSSD)
Královéhradeckému kraji se z evropských fondů dařilo čerpat finanční prostředky, ať již z IROPU, kde jsme jako kraj úspěšně investovali do oblasti zdravotnictví, silničního hospodářství nebo do šk
olství.
V tuto chvíli vnímám velkou úspěšnost z hlediska čerpání finančních prostředků z česko-polských dotačních prostředků v rámci INRERREGu. Jako kraj v tomto jsme nejúspěšnější, ať již z hlediska
cestovního ruchu nebo z hlediska oprav dopravní infrastruktury. Do čeho je potřeba dále vice investovat a nyní se soustředit na další výzvu, je právě dopravní infrastruktura, kdy nám nyní sousední 
kraje „šlapou na paty“ a dohánějí nás.
Zároveň bych rád ještě vyzdvihl činnost obcí a činnost neziskových organizací, kde vznikají a vznikly skvělé projekty, ať již v Náchodě, Dvoře Králové nad Labem nebo v Hořicích. V rámci Cíle 2 – 
evropská územní spolupráce jsme na absolutní špičce.
Odbor pro regionální rozvoj Jihomoravského kraje
Jak vidíte pozici JMK ve srovnání s ostatními kraji ČR?
Podle dostupných analýz je Jihomoravský kraj premiantem ve využívání fondů EU. Podle dat k 31. 12. 2023 činily celkové způsobilé výdaje na projekty se schválenou žádostí v programovém obdo
bí 2014–2020 celkem 112,7 mld. Kč, což je nejvíce ze všech krajů Česka. Největší zásluhu na tomto prvenství má kumulace kvalitního lidského potenciálu, dostupnost finančních zdrojů na
spolufinancování a předfinancování projektů a stálý zájem jednotlivých subjektů něco zlepšovat, inovovat a posouvat kupředu. Ze struktury operačních programů subjekty (např. města a obce, pod
nikatelé, JMK, NNO, vědecké a výzkumné organizace) z území kraje čerpaly nejvíce z IROP, OPPIK, OPŽP a OPZ. Jak již bylo řečeno, základem všeho je člověk, ten se snaží hledat řešení, připra
vovat a realizovat projekty a ve spojitosti s ESIF je to motivace. Nejvíce prostředků jde do dopravy, školství, zdravotnictví, sociální oblasti, inovací, životního prostředí a také kultury. Jihomoravský kr
aj si je této skutečnosti vědom a snaží se prostřednictvím svých pracovníků, zřizovaných a zakládaných organizací čerpat EU fondy v programovém období co největší míře, aby pokryl co nejvíce p
otřebných aktivit.
Jak se JMK daří s jejich pomocí rozvíjet? A proč to jde lépe než v jiných krajích?
Kromě vlastních pracovníků kraje, jsou zřizované a zakládané subjekty (např. střední školy, nemocnice, sociální zařízení, SÚS JMK, JIC, JCMM, atd.) jsou ze strany stále motivované vlastní krajsk
ou samosprávou. Vzhledem k velkému množství podpořených projektů na území JMK se na otázku nedá krátce odpovědět, ale lze konstatovat, že fondy EU významně pomáhají rozvoji dopravní a 
volnočasové infrastruktury, turismu, zvyšování kvality vzdělávací, sociální a zdravotní infrastruktury a mimoto i řešení palčivých problémů spojených se zmírněním dopadů klimatických změn do úze
mí kraje. Pro Jihomoravský kraj jsou fondy EU klíčové zvláště kvůli budování inovačního ekosystému. Díky těmto financím dochází k nárůstu aplikovaného výzkumu, novým inovacím, počtu výzkum
ných pracovníků, a kromě toho i ke zvýšení spolupráce podniků s výzkumnými institucemi.
JMK co do HDP na hlavu v ČR za poslední dvě dekády vyrostl z průměru na druhé místo za Prahu. Co za tím stojí?
Jihomoravský kraj má druhé nejvyšší HDP na osobu v České republice z několika důvodů. Jedním z významných faktorů byla sázka na podporu vědy, výzkumu a inovací v roce 2002. Dále kumulac
e kvalitních lidských zdrojů, heterogenní struktura podnikatelských subjektů okolo 100 zaměstnanců, zastoupení firem s vysokou přidanou hodnotou, existence výzkumných pracovišť, univerzit a jej
ich provázanost s podnikatelským sektorem. Dále jeho geografická poloha a infrastrukturní propojení se sousedními kraji i státy. Kraj leží v blízkosti rakouských a slovenských hranic, což podporuje
mezinárodní spolupráci v oblasti investic a rozvoje lidského kapitálu. Dále je zde významné nadregionální centrum město Brno, kde se právě soustřeďuje proces vzdělání, vědy a technologií, a přita
huje investice do výzkumu a vývoje. Tato specializace na technologické odvětví a moderní sekundární a terciální sektor přispívá k vyšší produktivitě práce a příjmu obyvatel kraje. Krajská ekonomik
a má poměrně stabilní základ díky rozmanitosti průmyslových odvětví a služeb, což snižuje riziko ekonomických výkyvů.
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)
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22. Přínosy EU pro českou ekonomiku: Vstupem do Unie jsme zbohatli, ale začínají se projevovat nevýhody  
06:00 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Info.cz - Články  AUTOR: Martin Maňák Ladislav Nagy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 21x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

KOMENTÁŘ MARTINA MAŇÁKA | Pár týdnů před volbami do Europarlamentu byla zveřejněna analýza, která má prokazovat přínosy členství v Unii pro českou ekonomiku. Akce na podporu E
U má silnou logiku, neboť benefity členství jsou v poslední době zpochybňovány – ať už kvůli důsledkům Green Dealu, nemluvě o ekonomické stagnaci a zaostávání za asijskou či americkou ko
nkurencí, ale i obecně pod tíhou bujících regulací, které utlumují tuzemské podnikání. Tato situace ale zasluhuje zamyšlení v poněkud širším kontextu, než je jen „pár čísel“, jež mají formálně do
kazovat něco, co prakticky nelze prokázat.

Nemoc s názvem AIDS neboli syndrom získaného selhání imunity (anglicky Acquired Immune Deficiency Syndrome či Acquired Immunodeficiency Syndrome) byla rovněž neodmyslitelnou součá
stí historie Spojených států amerických v době, kdy v Bílém domě vládl prezident Ronald Reagan (1981–1989). Slavný film Philadelphia režiséra Jonathana Demmeho s Tomem Hanksem v hla
vní roli sice přišel do kin „až“ v roce 1993, atmosféru kolem AIDS v Reaganových časech nicméně vystihl v mnoha ohledech naprosto přesně. Nejen Američané vnímali nemoc jako jakýsi „nový 
mor“ svého druhu a mnozí z nich dokonce jako jakýsi „trest“ za hříchy, kterých se dopustili.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

Podle analýzy České spořitelny vzrostl – myšleno díky členství v EU – reálný hrubý domácí produkt (HDP) Česka v přepočtu na obyvatele o více než 40 procent, a to ze 480 tisíc korun v roce 2004 
na 675 tisíc v loňském roce. Průměrná spotřeba domácností pak (údajně opět díky EU…) vzrostla o více než pětinu na 302 tisíc korun.
Pokud by prý Česko nebylo součástí EU, dařilo by se zemi ekonomicky hůře. S tím, že HDP na obyvatele za loňský rok by prý byl o pětinu nižší a spotřeba domácností by se snížila o třetinu, tvrdí se
v analýze.
Nejde o to kritizovat ji v jednotlivostech. Mnohá čísla, jako třeba růst HDP, nelze v absolutních číslech zpochybňovat. Problém je v tom, že jako celek toto šermování s čísly o výhodách EU nedává s
mysl – závěry analýzy jsou čistě hypotetické. Připomínají věštění alternativní minulosti ze skleněné kouzelné koule, kterou potají vytvořila a provozuje Evropská komise…
Nikdo nemůže spolehlivě znát alternativní ekonomickou historii v situaci, pokud by Česká republika v roce 2004 do EU nevstoupila. Ne třeba z důvodu nepřátelství vůči Bruselu, ale z pouhé opatrno
sti. Nebo kdyby si například dala si na vstup do Unie více času.
Ano, samozřejmě že plné propojení Česka jako členské země EU se společným unijním trhem je jednoznačné plus, je to enormní výhoda. Rovnou však dodejme, že volný obchod v Evropě by
nakrásně mohl existovat i bez Evropské unie, bez Evropské komise i bez Evropského parlamentu.
Dovozovat, že by se Česko vyvíjelo ekonomicky hůře, pokud by nebylo v EU, jaksi implicitně předpokládá, že by mezi Českem a Bruselem zuřila obchodní válka, která by někoho trestala za nečlen
ství. Je tento předpoklad skutečně relevantní? Vždyť přece ne všechny evropské státy jsou členy Evropské unie a některé z nich prosperují záviděníhodně.
Mírně kulhá i tolik vzývané (i když ne glorifikované) přibližování Česka evropskému průměru. Zatímco při vstupu do EU měla naše země HDP na obyvatele na úrovni 80 procent evropského
průměru, v roce 2023 dosáhl tuzemský HDP na obyvatele už 91 % průměru.
Jenže je nutno vzít v potaz, že Unie se od vstupu Česka změnila. Spolu s námi do ní (2004) vstoupila i řada postsocialistických států a následně (2007) i další, relativně „chudší“ země jako Bulharsk
o, Rumunsko a Chorvatsko, což automaticky vedlo ke snížení unijního průměru produkovaného bohatství.
To, že se Česko mírně přiblížilo k průměru, nevypovídá o ničem – a pokud ano, tak spíše o stagnaci naší a ještě více o stagnaci celé EU. Kdeže jsou ony vzletné sliby o tom, že Česko jako člen EU 
začne dohánět vyspělejší západní evropské země? Nestalo se, což lze interpretovat i tak, že unifikované podmínky Česku prostě nevyhovují tak dobře, aby mohlo dohánět historicky nejvyspělejší 
členy.
Je lehce zavádějící vyzdvihovat, že se Česku povedlo ekonomicky předstihnout Řecko, působí to jako nepovedený vtip: Řecko při jeho krizovém vývoji a s jeho těžkým euroměnovým závažím na no
hou prostě za oněch 20 let snad ani nešlo nepředstihnout...
Pro dokreslení relativnosti výhod členství se nabízí příklad neunijního Švýcarska dokazujícího, že země srovnatelné velikosti a lokace v Evropě může prosperovat na bezkonkurenční úrovni i bez čle
nství v EU.
Ačkoli je nutno dodat, že země helvétského kříže neprosperuje ve vakuu – s Unií je v jistém smyslu provázána, neboť je částečně zapojena do společného unijního trhu prostřednictvím dvoustranný
ch dohod.
Příklad nečlenského a přesto bohatého Norska není relevantní už jenom proto, že Norsko je ropná a plynová velmoc, což Česko nebylo a nikdy nebude. Tak či tak je poměrně signifikantní, že – po
kud nepočítáme velikostně specifické Lucembursko – jsou Švýcarsko i Norsko v žebříčku HDP na obyvatele výše než všechny ostatní státy EU. A tedy samozřejmě i mnohem výše než Česko.
Častým argumentem pro vychvalování přínosů členství v EU do nebes je tzv. čistá pozice, tedy rozdíl mezi eurodotacemi přeteklými do země a mezi odvody z tuzemské pokladny do té bruselské. Kl
adné saldo čisté pozice ČR ve vztahu k rozpočtu EU dosáhlo za 20 let v souhrnu 1,06 bilionu korun. V přepočtu na každý rok jde v průměru o 50 miliard.
Pro člověka je to omračující číslo. Z pohledu státu to však není ohromující částka. A když si zrekapitulujeme, na co všechno ony podivné (a nejde jen o dotovanou řepku olejku či linku na toustový c
hleba v holdingu miliardáře Andreje Babiše) dotace byly využity, pak už ona „čistá pozice“ nepůsobí impozantně.
Ano, značná část eurodotací byla použita relativně rozumně. Ale totéž by Česko zřejmě dokázalo zafinancovat samo, i bez eurodotací.
Dá se konstatovat, že životní úroveň u nás od vstupu do EU roste. Ale to by zcela jistě rostla i bez členství v EU. Prostým důkazem je fakt, že Česko přímo „radikálně rozkvetlo“ v době před vstupem
do EU.
Naše země se v letech 1990 až 2003 proměnila doslova k nepoznání, samozřejmě k lepšímu: Ze šedivého a ekonomicky zkrachovalého socialistického Československa tu po 14 letech samostatné
– tj. neunijní existence – prosperovala relativně již poměrně vyspělá tržní Česká republika.
Tvrdit, že bez EU by se Česko v následujícím období (tedy po roce 2003) vrátilo zpět k úpadku a poklesu životní úrovně, je fantaskně pesimistická věštba, v níž přání autorů je zjevným otcem myšle
nky…
Jak bylo zmíněno, členství v EU začíná přinášet i negativní ekonomické důsledky. Typickým případem je Zelená dohoda pro Evropu, která destruuje průmysl, potažmo energetiku. Našlo by se i mno
ho dalších podobných příkladů, jež Česku nesvědčí. Nemluvě o expanzivní měnové a zadlužovací politice EU, která tlačí na zvyšování inflace, což naše země těžce odnesla, i když není členem
eurozóny.
Ve srovnání s rokem 2021 vyrostly tuzemské ceny (k březnu letošního roku) kumulativně o přinejmenším 30, ale spíše o více procent. Pokud tedy tuzemské obyvatelstvo za dobu „předcovidového“ 
členství v EU zbohatlo, pak si následná superinflace značnou část onoho zbohatnutí zase vzala zpět.
Dá se s klidem říci, že v předchozích letech Česko bohatlo zejména díky tomu, že firmy v globálu prosperovaly a vlády zemi nepředlužovaly. V posledním období však obyvatelstvo Česka – pochopit
elně, statisticky – zchudlo a není už tajemstvím, že další implementace Green Dealu se má dít i za cenu relativního snižování životní úrovně obyvatel.
Sepisování oslavných opusů na téma Jak nám EU pomohla zbohatnout se pak ve světle vyřčeného jeví jako značně diskutabilní. Co z toho plyne? Že bychom se na členství v Unii měli dívat objektiv
ním a politicky nezamlžovaným zrakem a bez zátěže ideologického eurobalastu a propagandy, jíž jsme tak často svědky.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Přínosy EU pro českou ekonomiku: Vstupem do Unie jsme zbohatli, ale začínají se projevovat nevýhody ( Info.cz - Články, Vedení univerzity );
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23. Lenka Zlámalová: Státní zásahy vládnou Českem. Fialův kabinet zavádí dotace na soukromé byty a
regulaci nájmů  

06:51 | 29.04.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Info.cz - Články  AUTOR: Lenka Zlámalová Ladislav Nagy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě

 AKTUALIZOVÁNO: 19x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

KOMENTÁŘ LENKY ZLÁMALOVÉ | Vládní koalice prosadila v parlamentu nové státní dotace na soukromé a obecní byty. A v nich znovu zavádí to, co Ústavní soud před řadou let opakovaně ru
šil – regulaci nájmů. Je to další z příkladů, jak za této vlády, která bývá označována za středopravicovou, stoupá počet dotací, regulací a státních zásahů do ekonomiky.

Nemoc s názvem AIDS neboli syndrom získaného selhání imunity (anglicky Acquired Immune Deficiency Syndrome či Acquired Immunodeficiency Syndrome) byla rovněž neodmyslitelnou součá
stí historie Spojených států amerických v době, kdy v Bílém domě vládl prezident Ronald Reagan (1981–1989). Slavný film Philadelphia režiséra Jonathana Demmeho s Tomem Hanksem v hla
vní roli sice přišel do kin „až“ v roce 1993, atmosféru kolem AIDS v Reaganových časech nicméně vystihl v mnoha ohledech naprosto přesně. Nejen Američané vnímali nemoc jako jakýsi „nový 
mor“ svého druhu a mnozí z nich dokonce jako jakýsi „trest“ za hříchy, kterých se dopustili.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

Na celém příběhu je ještě pozoruhodnější, že se nové dotace a regulace do zákona dostaly pozměňovacím návrhem poslance za ODS Jiřího Havránka. V tomto případě se nedá říct, že by nové dot
ace a regulace prosazovali lidovci nebo Piráti a že by jim pravicově tržní ODS hrdinně čelila.
Naopak „zaúřadoval“ poslanec za ODS, podle dostupných informací dokonce přímo na pokyn ministra financí Zbyňka Stanjury.
A přestože s novými dotacemi a regulacemi bydlení měli problémy i členové senátního klubu za ODS a TOP 09, nakonec se řada z nich podvolila, protože jim bylo vysvětleno, že je to vládní záměr. 
Návrh prošel Senátem 18. dubna. Teď už čeká jen na podpis prezidenta Petra Pavla.
Prostor k novým dotacím a regulaci nájemného otvírá novela zákona o Státním fondu podpory investic. To je jinak pojmenovaný původní Fond bydlení, přes nějž se podobně jako přes Fond doprav
ní infrastruktury vyvádějí peníze mimo státní rozpočet. Oba prosadila už v roce 2000 tehdejší levicová vláda Miloše Zemana.
Během projednávání ve Sněmovně do zákona přílepkem poslance Havránka přibyl bod 34, který počítá s tím, že stát může dotovat obcím nebo soukromým firmám výstavbu nájemních bytů. V nich 
se zavádí regulované nájemné. To nesmí převýšit 90 procent nájemného obvyklého v daném místě. 
Zároveň je tam přesně popsáno, jak se může toto regulované nájemné zvyšovat. Stejně jako jsou přesně vyjmenovány skupiny lidí, kteří v těchto dotovaných bytech můžou bydlet, i jak dlouhé můžo
u být nájemní smlouvy.
Proč se ale vláda chce vůbec motat do bydlení, dotovat ho a regulovat? V porovnání s platy je bydlení ve velkých prosperujících městech České republiky téměř nejméně dostupné v celé Evropě. Na
pořízení vlastního bytu o rozloze sedmdesát metrů čtverečních je v České republice potřeba 13,3 průměrných ročních platů. To je průměr za celou zemi. V Praze, Brně nebo Plzni to bude výrazně ví
ce. Hůř než my už jsou na tom jen Slováci, kteří na pořízení vlastního bytu potřebují 14,1 platů.
Třeba v bohatém Dánsku stačí pět ročních platů, v Itálii 6,2. V sousedním Polsku plat za 8,1 let a v Maďarsku za 10,2. Nizozemec potřebuje na byt 7,5 ročních platů, Belgičan jen 4,3.
Důvod tak drahého a nedostupného bydlení je jednoduchý. U nás se staví výrazně méně bytů a domů než v zemích, kde jsou mnohem dostupnější. Čím je něco vzácnějšího, tím je to dražší.
A těch bytů se staví tak málo nikoliv proto, že by soukromí investoři nebo obce nechtěli stavět nebo na to neměli peníze. Staví se tak málo, protože celé povolování staveb je u nás jedno z nejkompli
kovanějších v celé Evropě.
Známá architektka Eva Jiřičná, která pracovala v celé řadě zemí od Anglie po Itálii včetně tamních historických měst, tvrdí, že nikde není tak komplikované získat všechna povolení ke stavbě jako v 
Praze.
Investiční skupina Penta nedávno dokončila stavbu nového komplexu Masaryčka v centru Prahy. Povolování stavby s 324 razítky trvalo deset let. Samotná stavba jen tři.
V přepočtu na obyvatele se u nás staví nesrovnatelně méně bytů než jinde v Evropě. Loni to podle studie Property Index společnosti Deloitte bylo 3,94 bytu na tisíc obyvatel. Pro srovnání: ve Francii 
5,53 bytů, v Rakousku 6,47. V Polsku 5,3 bytů na tisíc obyvatel.
Z toho je na první pohled vidět, že ceny dokáže srazit jen vyšší nabídka. Ať už bytů na prodej, nebo na pronájem. Vláda místo uvolnění pravidel přichází s novými dotacemi na nájemní byty v soukro
mých a obecních domech. A s novou regulací nájmů.
Ceny bytů zvedá obrovská byrokracie, takže ji Fialova vláda ještě zesílí dalším programem na dotované byty s regulovanými nájmy. A bude zasahovat přesně tam, kde nemá stát co dělat.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Lenka Zlámalová: Státní zásahy vládnou Českem. Fialův kabinet zavádí dotace na soukromé byty a regulaci nájmů ( Info.cz - Články, Vedení univerzity ); Lenka
Zlámalová: Státní zásahy vládnou Českem. Fialův kabinet zavádí dotace na soukromé byty a regulaci nájmů (Info.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Lenka Zlámalová: Státní zásahy vládnou
Českem. Fialův kabinet zavádí dotace na soukromé byty a regulaci nájmů (Info.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

24. Přijďte zítra do Kavárny pro radost v UniPointu,…  
08:35 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Přijďte zítra do Kavárny pro radost v UniPointu, a to nejen na nějakou dobrotu. Budou se tam dít kouzelné věci �♀️  !

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

25. Zuckerberg si hraje s Facebookem jako kluk a investory připravil o desítky miliard  
08:49 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: HospodářskéNoviny.cz - Tech  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 18x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Akcie americké internetové společnosti Meta Platforms ve čtvrtek prudce oslabily kvůli obavám ohledně vysokých výdajů na rozvoj aktivit v oblasti umělé inteligence (AI). Propadu ceny akcií
nezabránily ani příznivé hospodářské výsledky podniku za...
Akcie americké internetové společnosti Meta Platforms ve čtvrtek prudce oslabily kvůli obavám ohledně vysokých výdajů na rozvoj aktivit v oblasti umělé inteligence (AI). Propadu ceny akcií
nezabránily ani příznivé hospodářské výsledky podniku za...
Největší česká internetová firma zpoplatnila své služby po vzoru Facebooku. Uživatelům služeb jako Seznam Zprávy, vyhledávač Seznam.cz nebo...
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Ekonom Pavel  Tuleja  z TOP 09 se vzdal nominace na ministra pro vědu a výzkum. V prohlášení, které zaslal spolustraníkům a redakce HN ho má k...
Novela zákoníku práce, kterou poslanci pustili do druhého čtení, počítá s postupným nárůstem minimální mzdy a také zrušením té zaručené. Podle...
Jak se v posledních letech proměnilo navazování kontaktů, prožívání vztahů, potřeba a pojetí sexu. O tom vše mluvíme v dalším dílu Generačního...

Akcie Facebooku za poslední týden ztratily deset procent své hodnoty. Hospodářské výsledky provozovatele Facebooku, Instagramu a WhatsAppu přitom sváděly k opačnému předpokladu. Firma
díky intenzivnímu prodeji reklamy více než zdvojnásobila svoje zisky, i obrat vyrostl o 27 procent.
Kolísání hodnoty firmy ovládané Markem Zuckerbergem má dva hlavní důvody. Tím prvním jsou slabší vyhlídky na další čtvrtletí. Druhým pak Zuckerbergova posedlost rozšířenou realitou a umělou i
nteligencí.
Zuckerberg je totiž přesvědčený o tom, že budoucnost jeho firmy i lidstva leží právě na průniku těchto dvou technologií. Do obou holding Meta investuje desítky miliard dolarů bez ohledu na
reálnost rychlé návratnosti. To je přístup, který pro investory není nejlepším znamením.
Zuckerberg začal pravidelný čtvrtletní rozhovor s investory po zveřejnění výsledků tím, že alespoň jednu aplikaci z portfolia holdingu Meta používají denně více než tři miliardy lidí a že se zejména W
hatsAppu začíná výrazně dařit v USA. Tím ale jeho pozornost věnovaná základnímu byznysu firmy vyprchala. Zbytek úvodního monologu věnoval svým oblíbeným projektům.
Meta zveřejnila novou verzi svého velkého jazykového modelu Llama. Llama 3 je zatím nejpropracovanější a nejschopnější systém textové generativní umělé inteligence od Facebooku a firma jej za
čala nabízet v několika anglicky mluvících zemích v čele s USA na webu Meta.ai. Podle Zuckerberga si „chatbota“ vyzkoušely už desítky milionů lidí a cílem firmy je udělat z Meta AI nejpoužívanější 
a nejlepší systém umělé inteligence na světě.
Meta AI bude dostupná během několika měsíců v dalších jazycích a zemích a k šíření má pomoci integrace do všech populárních aplikací holdingu Meta v čele s WhatsAppem, Messengerem a Inst
agramem.
Zuckerberg ale po příslibu dominantního postavení na trhu uvedl, že v následujících letech očekává výrazně vyšší investice. Ty padnou na vývoj ještě pokročilejších jazykových modelů a budování A
I infrastruktury. Zatímco investice do AI budou růst, Zuckerberg chce snižovat náklady zbytku společnosti a řídit ji s důrazem na efektivitu.
Zuckerberg zároveň připomněl, že volatilita ceny akcií při zavádění nových produktů není pro holding Meta nic nového, firma ji zažila například ve spojení s funkcí Reels a tlakem na zvýšení objemu
videoobsahu na Facebooku. Investory ale nepotěšilo konstatování, že potrvá léta, než se z Meta AI a dalších projektů spojených s umělou inteligencí podaří udělat výdělečný byznys.
Jak chce Facebook na umělé inteligenci vydělávat? Zuckerberg vidí několik možností. Patří mezi ně placené komunikační služby pro firemní zákazníky s integrovanou AI, začlenění reklam a sponz
orovaného obsahu do konverzací s umělou inteligencí či zavedení placeného přístupu k pokročilejším jazykovým modelům či variantám poháněným výkonnějším hardwarem s rychlejší odezvou.
Kromě toho už umělá inteligence podle Zuckerberga pomáhá zvyšovat intenzitu interakcí uživatelů s aplikacemi holdingu Meta, což vede ke zobrazování většího množství reklamy. I proto chce obhá
jit plánované investice do budování AI infrastruktury ve výši 245 miliard dolarů.
Už nyní vychází z doporučení umělé inteligence třicet procent zobrazovaných příspěvků na Facebooku, dvojnásobek proti loňsku. Ještě intenzivnější je využití AI na Instagramu – více než polovina z
obrazovaných příspěvků je výsledkem doporučení umělé inteligence. Zuckerberg se pochlubil také meziročním zdvojnásobením obratu nástrojů umělé inteligence pro zadavatele reklamy Advantag
e+ Shopping a Advantage+ App.
Od umělé inteligence pak přešel plynule k brýlím. Díky AI zjistil, že brýle pro rozšířenou realitu nemusí mít nutně holografický displej – stačí do nich dát kameru, mikrofony a chytrého asistenta, který
díky senzorům získá kontext. Firma už takové brýle vybavené funkcemi Meta AI začala prodávat ve spolupráci se značkou Ray Ban za 299 dolarů – a dodací lhůty se aktuálně pohybují kolem jedn
oho měsíce. Vyrábět je chce i ve spolupráci s jinými značkami.
Na spolupráci chce Meta stavět i v oblasti VR headsetů. Už oznámila otevření operačního systému Meta Horizon OS, který pohání headsety Meta Quest. Vlastní VR/AR zařízení už plánuje Lenovo 
a Asus, Meta také připravuje speciální verzi Questu 3 s ovladačem od Xboxu pro hraní klasických her přes službu Xbox Cloud na velké virtuální obrazovce.
Kapitálové výdaje Facebooku mají podle zveřejněných plánů vzrůst ve srovnání s rokem 2023 o 42 procent – primárně kvůli investicím do umělé inteligence, ale i virtuální a rozšířená realita bude mí
t na výdajích velký podíl. Divize Reality Labs, do které Meta vývoj a prodej headsetů vyčlenila, zaznamenala kumulovanou ztrátu 45 miliard dolarů od konce roku 2020. Obrat divize za poslední čtvrt
letí dosáhl 440 milionů dolarů se ztrátou 3,85 miliardy. Na každý utržený dolar tak firma vynaložila deset dolarů v nákladech. Jen pro srovnání – Apple podle zdrojů agentury Bloomberg vynaložil na v
ývoj svého inteligentního elektrovozu deset miliard dolarů – čtyřikrát méně než Facebook na projekt virtuální a rozšířené reality.
V každé normální korporaci by takového generálního ředitele představenstvo dávno odvolalo. Jenže Meta Holdings není normální korporace. Mark Zuckerberg projevil při uvedení Facebooku na bu
rzu předvídavost. Facebook a posléze Meta mají dva typy akcií. Typ B má na každou akcii jeden hlas. Akcie A disponují každá deseti hlasy a Mark Zuckerberg si ponechal 99,8 procenta těchto ak
cií. Ovládá tak 66,1 procenta hlasů. Na každou změnu vyvolanou akcionáři je potřeba nadpoloviční většina hlasů, a tak není divu, že Mark Zuckerberg snadno odrazí každý pokus o změnu, který m
u osobně nevyhovuje. O změnu hlasovací struktury se akcionáři pokouší pravidelně od roku 2014, marně.
Na to, že Zuckerberg sám rozhoduje o projektech s desetimiliardovými náklady, je ale možné se dívat i trochu jinak. Snaží se o inovace, které by ve většině velkých firem nikdy neprošly. Velké inves
tice do nejistých projektů jsou doménou start-upů, které dokážou sehnat investory, což není vždy snadné.
Zuckerberg díky své tvrdohlavosti dokázal vybudovat největší ekosystém zařízení s virtuální a rozšířenou realitou. Stejně tak během dvou let dokázal vytvořit nejkvalitnější systém umělé inteligence 
nabízený pod otevřenou licencí, na jehož základě vznikají stovky a tisíce upravených velkých jazykových modelů, které často jdou proti cenzuře a „výchově“, kterou na své velké jazykové modely a
plikuje OpenAI nebo Anthropic.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

26. Zprávy (automat)  
09:05 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Hradec Králové - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Hradec Králové SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:01
0
0

pouze před zápasem jsme příkazním řízení řešili s fanoušky hostující dvě přestupkové jednání další dvě přestupkové jednání jsme řešili po zápase stejným způsobem a to před hlavním nádraž
ím Kdy se v jednom případě jednalo o fanouška

1
5

hostujícího týmu nedávné mrazy by podle včelařů neměli ohrozit množství medu v letošní sezóně včely si poradili i s tím že stromy začaly kvést dřív a v krátkém časovém období oteplení přic
hází včas říká

3
0

včelař Radim Kupka z královéhradecka pokud bude počasí už teď do teplo a nebude mrznout a všechno to ne odkvete tak já myslím že to sezóna bude dobrá že si někdo učí stižen nebo je t
o za předpokladu že ty včelky budou mít včelaři

4
5

zdravý tak si myslím že ta sezóna bude dobrá já jsem optimista atrakce měla začít ještě letos radnice kvůli problémům s čerpáním dotace plán několikrát několikrát odložila rodinný park

09:02
0
0

budou tvořit Lanové překážky s tobogánem a náklady na stavbu se pohybují kolem kandidáta na nového ministra pro vědu výzkum a inovace představí Top09 zítra českému rozhlasu to řekla
předsedkyně strany

1
5

Markéta pekarová Adamová ještě před oznámení veřejnosti se jméno dozví premiér Petr Fiala z ODS a také prezident Petr Pavel Top09 má podle místopředsedy strany Vlastimila válka čtyři 
kandidáty tři muže a jednu ženu řekl

3
0

to v České televizi s tím že je mezi nimi například ekonom a pedagog Pavel tuleja s Top09 sport opavští basketbalisté neobhájí titulu v národní lize ve čtvrtfinále play-off je poměr m42 na zá
pasy vyřadila Ostrava

4
5

Která vyhrála doma šest utkání 8685 semifinále se Nová Huť představí proti 18:00 násobnému českému šampionovi Nymburku počasí většinou

09:03
0
0

polojasno nejvyšší teploty 22 až 25 Na horách kolem 18 stupňů mírný Jihovýchodní rychlostí kolem 15 kilometrů za hodinu rozptylové podmínky jsou pro dnešek dobré aby
1
5

ohlásí jedničku mírnou zátěž Český rozhlas Hradec Králové rádio vašeho kraje Zelená vlna
3
0

Českého rozhlasu Hradec Králové Trutnov střední hotelové školy Kde se srazila dvě auta a další Srážku máme hlášenou na silnici v úseku Sadová klenice Kde je průjezdný jeden jízdní pruh v
těchto

4
5

místech očekávejte možné dopravní komplikace a jeďte opatrně a Zelená vlna Znám lepší cestu
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

27. TOP 09 má čtyři kandidáty na post ministra pro vědu a výzkum  
09:21 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Minutovezpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Na post ministra pro vědu a výzkum zvažuje TOP 09 čtveřici kandidátů, potvrdil Válek.

Podle místopředsedy TOP 09 a ministra zdravotnictví Vlastimila Válka jsou zvažováni čtyři kandidáti na post ministra pro vědu a výzkum. Jde o tři muže a jednu ženu, uvedl Válek v pořadu České t
elevize Otázky Václava Moravce. Nejčastěji se hovoří o poslanci Matěji Ondřeji Havlovi, který vedl gymnázium v Hradci Králové, a ekonomovi a bývalém rektorovi Slezské univerzity  Pavlu
Tulejovi.
Minulý týden podala ministryně Helena Langšádlová demisi. Podle Válka strana uvažovala i o zrušení ministerstva, nakonec ale rozhodla posílit jeho postavení. Langšádlové byla vyčítána předevší
m mediální „neviditelnost“ její práce. Předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová však ocenila Langšádlovou za úsilí v obsahové části práce. Podle vědecké komunity se Langšádlová věnoval
a své agendě kvalitně. Definitivní volbu TOP 09 oznámí během tohoto týdne.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

28. Vedení TOP 09 se shodlo na nástupci Langšádlové, uvedl Havel. Sám jím nebude  
12:15 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Idnes.cz - Zprávy  AUTOR: iDNES.cz, ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Nejužší vedení vládní TOP 09 se jednoznačně shoduje na kandidátovi na post ministra pro vědu, řekl místopředseda strany Matěj Ondřej Havel. Poslanec, o němž se spekulovalo jako o nástup
ci Heleny Langšádlové, současně uvedl, že on to nebude. Jméno, na kterém se shodli předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová a místopředsedové, neprozradil s tím, že vedení chce 
věc nejprve projednat.

Podle neoficiálních informací je horkým kandidátem ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. V úterý dopoledne se nad výběrem nového ministra sejde předsednictvo TOP 09, ná
sledně výkonný výbor strany. Premiér Petr Fiala (ODS) by chtěl výměnu na postu při úřadu vlády uvést do konce týdne. Langšádlová avizovala rezignaci minulý týden ve čtvrtek.

Langšádlová končí ve vládě. Méně podle šéfky TOP 09 myslela na prezentaci

První místopředseda TOP 09 Vlastimil Válek v neděli uvedl, že na ministra pro vědu a výzkum má TOP 09 čtyři kandidáty, tři muže a ženu. Strana podle něj po rezignaci Heleny Langšádlové zvažo
vala i zrušení tohoto ministerstva, nakonec se ho ale rozhodla spíš posílit.

TOP 09 má na ministra pro vědu a výzkum čtyři kandidáty, řekl Válek

Podle Válka se počítá s tím, že Langšádlová, kterou vysoce hodnotili zástupci vědeckých institucí, bude svému nástupci pomáhat dotáhnout rozdělané věci. „Jeho úkol je daleko více vysvětlovat ve
řejnosti ty věci, které se na resortu odehrály, tak aby si získávaly u veřejnosti podporu,“ řekl Válek k nástupci či nástupkyni Langšádlové.
Odchod Langšádlové je osmou změnou v současném kabinetu pětikoalice od jeho jmenování v prosinci 2021. Strana ji kritizovala za nedostatečnou prezentaci práce v médiích.Po novém ministrovi
bude TOP 09 podle Pekarové Adamové požadovat, aby dotáhl všechny započaté projekty. Vědci hodnotí spolupráci s Langšádlovou pozitivně.

Nezvládla jsem prodat svou práci. Neměla jsem lajky, řekla končící Langšádlová

Práci ministryně ocenila také komunita technologických start-upů. Podle politologů chce TOP 09 výměnou ministryně pro vědu, výzkum a inovace řešit upadající preference. Za překvapivé minulý tý
den označili, že strana současně nepředstavila náhradu. Pokud nástupcem Langšádlové nebude nějaká „celebrita z oblasti vědy“, která okamžitě přitáhne pozornost, půjde podle nich pouze o plác
nutí do vody bez valného smyslu.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Vedení TOP 09 se shodlo na nástupci Langšádlové, uvedl Havel. Sám jím nebude ( Idnes.cz - Zprávy, Vedení univerzity); Kdo nahradí Langšádlovou? TOP 09 už má
favorita. Havel popřel, že ministrem bude on (Blesk.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Kdo nahradí Langšádlovou? TOP 09 už má favorita. Havel popřel, že ministrem bude on ( Blesk.cz -
Články, Vedení univerzity); Vedení TOP 09 se shodlo na nástupci Langšádlové, uvedl Havel. Sám jím nebude ( Lidovky.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Vedení TOP 09 se shodlo na
nástupci Langšádlové, uvedl Havel. Sám jím nebude (Lidovky.cz - Články, Vedení univerzity ); Vedení TOP 09 se shodlo na nástupci Langšádlové, uvedl Havel. Sám jím nebude ( Idnes.cz - Články,
Slezská univerzita v Opavě); Vedení TOP 09 se shodlo na nástupci Langšádlové, uvedl Havel. Sám jím nebude ( Idnes.cz - Články, Vedení univerzity ); Úzké vedení TOP 09 nalezlo shodu na nástupci
Langšádlové, Havel jím nebude (Epoch Times - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Úzké vedení TOP 09 nalezlo shodu na nástupci Langšádlové, Havel jím nebude ( Epoch Times - Články, Vedení
univerzity); Vedení TOP 09 má shodu na nástupci Langšádlové, Havel jím nebude ( Ceskenoviny.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Vedení TOP 09 má shodu na nástupci Langšádlové, Havel
jím nebude (Ceskenoviny.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

29. Názory a argumenty (automat)  
13:01 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Názory a argumenty (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 10x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

12:37
0
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Fialovy vlády dobré. Protože ty problémy, které musí řešit, tak jsou dostatečné a bylo by zbytečné přidělávat si další problém, protože když máte pětičlennou koalici, tak jste si tam rozdělili urč
ité posty ve vládě a TOP 09

1
5

mají dva ministry. A kdyby tedy zrušili ministerstvo, tak pak by muselo by dojít k nějaké úpravě té koaliční smlouvy, protože by o jednoho ministra přišli nebo by se muselo vymýšlet, jaké minis
terstvo pro představitele nebo nominanta

3
0

TOP 09 vytvořit. Takže by to nebyl dobrý nápad. Podle mého názoru by nebyl dobrý nápad ani ten, že by třeba začali přemýšlet koaliční partneři o tom, že by mohlo dojít nyní k rozsáhlejší re
konstrukci vlády nebo případně k výměně resortů

4
5

mezi jednotlivými koaličními partnery v zájmu fungování Fialu a kabinetu a v zájmu TOP 09 by mělo být, aby k té výměně došlo co nejdříve. Ostatně slibují, že by to mělo být tak do konce týd
ne. Hovoří se o tom, že horkým

12:38
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kandidátem je někdejší rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Ví o něm něco veřejnost? Tak já si myslím, že úplně široké veřejnosti dostatečně známý není a že zatím je to jméno, které s
e objevuje ve

1
5

spekulacích. Ostatně před tím už se spekulovalo právě o místopředsedovi Havlovi a nakonec se ukázalo, že on to nebude. Takže uvidíme, koho zvolí TOP 09, ale myslím si, že má velmi těžk
ou startovací pozici, protože TOP 09 tím,

3
0

že končí Helena Langšádlová, že to bylo vynuceno právě zevnitř té strany, tak vytvořila dojem, že hlavní problém této strany z hlediska popularity, z hlediska jeho fungování bylo to, že ministry
ně pro vědu, výzkum a

4
5

inovace byla velmi neviditelná, že špatně komunikovala s veřejností a že pokud tedy její nástupce bude dobře komunikovat, tak se vyřeší spousta problémů a že to pomůže TOP 09 v očích ve
řejnosti, v očích voličů získat více popularity. Takže je to takové

12:39
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přání a nemyslím si, že je reálně splnitelné. Říká Petr Hartman. Díky mnohokrát. Na slyšenou. Ovocnářům a vinařům zničily část úrody výkyvy počasí a noční mrazy
1
5

a oni se obracejí ke státu. Má jim kompenzovat ztráty? A když tak jak? Nad tím uvažuje komentátor ČRo Radko Kubičko. Jen co pominula hlavní fáze protestů zemědělců v ulicích měst, mám
e tu nestabilní

3
0

počasí, které je zaskočilo. V obou případech jsou slyšet hlavně apely na stát, aby pomohl. Některé jsou racionální, s omezováním rozbujelé byrokracie souhlasí aktuální vláda. A týká se to nej
en farmářů. Jejím úkolem je udržet prosperující ekonomiku.

4
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A protože je to vláda liberální a pravicová, měla využívat recepty hlavně tržní. Fungující zemědělství se podílí na kultivaci krajiny, její kultury prostřednictvím místních produktů a zaměstnanosti
na venkově. Přesto

12:40
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občas zarazí, s jakou samozřejmostí natahují zemědělské organizace svou ruku ke státu a žádají nikoli nepřímou podporu, ale rovnou tu přímou prostřednictvím peněžních podpor, dotací,
náhrad a kompenzací. Máme

1
5

tu aktuální případ dubnových mrazů a skoro to vypadá, že zemi postihla nějaká ničivá apokalypsa, jak známe z katastrofických filmů. A zemědělci rovnou vyčíslují škody v miliardách a
naznačují možnou náhradu. Pro vinaře je to důvod pro zastavení

3
0

další diskuse o zavedení spotřební daně. A tváří se přitom, jakoby i za noční mrazíky byla nějak odpovědná vláda. Je smutné, co postihlo vinaře a ovocnáře. Snad správně argumentují, že to 
může mít vliv právě na zaměstnance, daňové

4
5

příjmy z cestovního ruchu a zdražování potravin. Jenže zdravý rozum zároveň připomíná některé obecné pravdy. Předně, že každý podnikatel by měl počítat s určitými riziky. Předčasný nástu
p vegetačního období a návrat k zimě

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Názory a argumenty (automat) ( ČRo - Plus - Názory a argumenty (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

30. Zprávy (automat)  
13:05 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - České Budějovice - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - České Budějovice SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v
Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

13:00
0
0

je 13:00 Český rozhlas české budějovice-praha policie
1
5

odložila prověřování výbuch ve Vrběticích Rusko nespolupracuje úzké vedení Top09 se shodl na novém ministrovi pro vědu a výzkum a jméno zveřejní zítra rekonstrukce skoro za 16 milionů
k 5:00 základní školu

3
0

v Jindřichově Hradci dnešní teploty vystoupí k 25 stupňům u správce vás vítá Petra kriminalisté potvrdili že za výbuchy muničních skladů ve Vrběticích stojí
4
5

ruské tajné služby v polici a přesto případ odložila chybí totiž další informace začali bouchat dveře okna sypala se sklo říkám jedeme někam směr na Slovensko protože tady se něco děje vzp
omínali na výbuchy místní

13:01
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první sklad explodoval v říjnu 2014 zemřeli při tom dva lidé další sklad vybuchl v prosinci ruská vojenská rozvědka měla podle mluvčího Národní centrály proti organizovanému zločinu Jarosla
v ibehej a prostředky lidi i detailní

1
5

informace o uskladněné policejní orgán považuje za prokázané že ty tu výbuchy způsobili příslušníci ruské vojenské rozvědky známé pod zkratkou gdpr jsou podle i v Rusku vyšetřování podl
e policie odmítla

3
0

spolupracovat Ruská ambasáda v Praze se dnes k případu odmítla vyjádřit Marie Veselá Český rozhlas nejužší vedení Top09 se shodl na svém kandidátovi na funkci ministra pro vědu a výz
kum oznámil to místopředseda strany Matěj Ondřej

4
5

Havel a dodal že on sám jim nebude podle prvního místopředsedy strany Vlastimila válka je jedním z kandidátů econ a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel tuleja jméno nástupce Heleny
langšádlové která rezignovala minulý týden by

13:02
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měla strana oznámit zítra ještě předtím se jméno nového ministra dozví premiér Petr Fiala z ODS a prezident Petr Pavel rekonstrukce čeká 5. Základní škola v Jindřichově Hradci na vajgaru 
město za ní zaplatí

1
5

necelých 16 milionů stavební práce začnou o letních prázdninách a skončí v polovině prosince dodává starosta za hnutí ANO Michal Kozár čeká
3
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provedení souvisejících úprav zařizovacích předmětů rozvodů vody a kanalizace přednáška v Českých Budějovicích dneska představí Tajemství historických stropům na hradě Švihov
4
5

posluchačům bude unikátních renesančních stropech vyprávět přímo kastelán hradu Lukáš Bojčuk jak doplnila mluvčí národního památkového ústavu Markéta slabová přednáška začíná v 17
hodin v sídle památkářů na Senovážném náměstí počasí

13:03
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jich je polojasno teploty vystoupají až 25 stupňů má slabý vítr zesílena No co bude skoro Jasná s minimálními teplotami mezi 13:00 a devíti stupni zítřek
1
5

bude jasné až polojasné odpolední Maxima budou od 23 do 26 stupňů a na horách naměříme až 22 foukat bude čerstvý vítr s nárazy kolem 55 km v hodině biozátěž zůstane nízká
3
0

Český rozhlas České Budějovice rádio vašeho kraje Zelená vlna Českého rozhlasu České Budějovice pozor
4
5

na dálnici D4 na 79 km ve směru Nová Hospoda Mirotice policie tam šetří Srážku nákladního a osobního auta přejeme všem šťastnou cestu Zelená vlna

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy (automat) (ČRo - České Budějovice - Zprávy (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

31. Zprávy (automat)  
13:11 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO:
4x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

13:00
0
0

Je třináct hodin. ČRo Plus. Zprávy.
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Nejužší vedení TOP 09 se shodlo na svém kandidátovi na funkci ministra pro vědu a výzkum. Oznámil to místopředseda strany Matěj Ondřej Havel a zároveň dodal, že on sám jim nebude. P
odle

3
0

prvního místopředsedy strany Vlastimila Válka je jedním z kandidátů ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Jméno nástupce Heleny Langšádlové, která rezignovala minul
ý týden, by měla strana oznámit zítra. Stejnopohlavní páry budou moct od

4
5

příštího roku uzavírat tzv. partnerství. To jim zajistí většinu práv, jakou mají v manželství muž a žena. Novelu občanského zákoníku podepsal prezident Petr Pavel. Partneři budou mít nově nap
říklad nárok na společné mění a po ztrátě partnera i na vdovský

13:01
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nebo vdovecký důchod. Osvojení dítěte má být podle novely možné jen v případě, že by jeho rodičem byl jeden z partnerů. Tisíce lidí včera večer protestovaly v centru gruzínské metropole Tb
ilisi proti vládnímu návrhu zákona o tzv. zahraničním vlivu.

1
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Podle kritiků je návrh inspirovaný ruskými normami. Zavedení označení zahraničního vlivu by podle kritiků mohlo vést k umlčení opozice a nezávislých médií. Na demonstraci v Tbilisi také org
anizátoři varovali, že by přijetí

3
0

zákona mohlo zmařit šance Gruzie na vstup do EU. Gruzínský parlament, kde má vládní strana silnou většinu, dnes bude normu projednávat ve druhém čtení. Francouzský herec Gérard Dep
ardieu je ve vazbě. Ráno ho zadrželi policisté kvůli obvinění

4
5

ze sexuálního napadení dvou žen. Uvedla to agentura AFP s tím, že policie může uvalení vazby prodloužit až na 48 hodin. Herec mim měl dvě ženy napadnout během natáčení filmů v letech 2
014 a 2021.

13:02
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Jde par děje. Vinu opakovaně odmítá. Soud dnes otevřel kauzu firmy J.O. Investment. Státní zástupce její manažery viní z dvoumiliardového investičního podvodu. Peníze podle obžaloby vyl
ákali z téměř

1
5

čtyř tisíc klientů. Místo investic za ně ale podle policie nakupovali luxusní auta, nemovitosti nebo hodinky. Majiteli firmy Jakub Jakubov y ortinskému žalobce navrhuje 8 let vězení, jeho dvěma 
podřízeným 6 let. Nad rámec toho všem

3
0

taky pokuty až 25 milionů korun. Ortinský dnes zopakoval, že se necítí vinen. Doprava, ČRo Plus. Na D1 se tvoří ne souvislé kolony v omezení
4
5

u Brna. Nákladní auta popojíždějí v pravém jízdním pruhu za sjezdem na Popůvky a Kývalku od km sto osmdesát šest a půl ve směru od Vyškova vázne provoz za exitem 216 Rousínov. Na D
10 ve směru z Prahy na Mladou Boleslav.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy (automat) (ČRo - Plus - Zprávy (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

32. Seznam dal jako první velká firma svůj vyhledávač za paywall. Chápu vaše totální naštvání, píše
Lukačovič  

13:29 | 29.04.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: HospodářskéNoviny.cz - Tech  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 9x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jen málokdo v Česku někdy nevyužil webový portál Mapy.cz. Ten kromě samotných map nabízí informace o všech zajímavých místech v Česku včetně jejich přesné polohy, popisu či fotografií. 
Stačí jen kliknout na ikonku v mapě. A právě o tuto databázi se...
Jen málokdo v Česku někdy nevyužil webový portál Mapy.cz. Ten kromě samotných map nabízí informace o všech zajímavých místech v Česku včetně jejich přesné polohy, popisu či fotografií. 
Stačí jen kliknout na ikonku v mapě. A právě o tuto databázi se...
Pouhý rok výuky, pak několikaměsíční praxe a diplomová práce bude nově stačit k získání magisterského titulu. A to na Fakultě podnikohospodářské...
Když se byl v úterý dopoledne kandidát na ministra pro vědu a výzkum Pavel  Tuleja  představit spolustraníkům v širším vedení TOP 09, mnozí si na...
Skutečně bylo po noční party uklizeno? Bude tomu skoro 1,5 roku, kdy centrální banky pochopily, že musí vysokými úrokovými sazbami zkrotit...
Výsledky Česka napovídají, že je nejvyšší čas s naší ekonomikou něco udělat,“ říká hlavní postava a spolumajitel skupiny Kofola Jannis...

Největší česká internetová firma zpoplatnila své služby po vzoru Facebooku. Uživatelům služeb jako Seznam Zprávy, vyhledávač Seznam.cz nebo Mapy.cz dává na výběr. Buď zaplatí každý měsíc
, nebo musí souhlasit se zobrazováním cílené reklamy a tím i se sledováním svého používání webu.
Krok, o jehož přípravě HN informovaly už v únoru, je kontroverzní. Holding Meta, který tímto způsobem reagoval na požadavky Evropské komise na ochranu soukromí uživatelů, nyní čelí žalobám. 
Systém „pay or O. K.“ podle komise nenabízí uživatelům skutečnou možnost volby.
„Jedná se o naprosto regulérní paywall, který zpoplatňuje používaní našich služeb na 79 Kč. Naprosto CHÁPU VAŠE TOTÁLNÍ NAŠTVÁNÍ, že to, co jste měli od roku 1996 zadarmo, je nyní zpopl
atněno,“ uvedl v dlouhém příspěvku na síti X (dříve Twitter) majitel Seznamu Ivo Lukačovič.
Zakladatel Seznamu poté vysvětluje důvody, které firmu ke změně obchodního modelu vedly. Podle Lukačoviče jsou uživatelé, kteří brání zobrazování cílené reklamy, pro Seznam proděleční. „Klien
ti za necílenou reklamu zaplatí maximálně 30 až 50 procent toho co za cílenou,“ uvedl Lukačovič s tím, že takoví uživatelé nepřispějí odpovídajícím dílem na spotřebu elektřiny, hardware či lidské z
droje.
Seznam plánoval také třetí dražší variantu přístupu ke svým službám zcela bez reklam, tu se ale firmě zatím nepodařilo implementovat a zavede ji později.
Seznam u zatím posledních zveřejněných hospodářských výsledků za rok 2022 zaznamenal zisk 1,284 miliardy korun před zdaněním při obratu 5,928 miliardy. To představuje meziroční pokles zis
ku o 34,5 procenta. Výsledky za rok 2023 firma zveřejní až na konci května nebo počátkem června jako v předchozích letech.
Lukačovič ve svém příspěvku uvádí, že některé služby budou i nadále dostupné beze změn, i bez povolení cílené reklamy. To platí pro Sreality nebo Seznam e-mail. Na stránkách e-mailové služby 
email.seznam.cz se obrazovka „Nastavení souhlasu s personalizací“ nezobrazuje, na stránkách Sreality.cz zatím ano.
Seznam se svým krokem stal první velkou firmou, která vedle zpravodajství postavila za paywall svůj základní produkt – internetový vyhledávač. V podobné pozici je i služba Mapy.cz. Google, Bing
, Yahoo, DuckGoGo i moderní systém Perplexity, který k vyhledávání používá umělou inteligenci, nabízí služby bez omezení i s vypnutými soubory cookies, které sledují pohyb uživatele po internetu,
či se zapnutým blokováním reklam.
Velké internetové vyhledávače přitom často svůj provoz dotují z jiných zdrojů, platí to zejména pro Bing. Ten do vyhledávání zapojil služby umělé inteligence Copilot, které pohání velké jazykové mo
dely společnosti OpenAI. Ty jsou provozně velmi drahé kvůli svým nárokům na výpočetní výkon.
Seznam nicméně nemusí zůstat osamocený – podle informací deníku Financial Times plánuje zpoplatnění svého vyhledávače i jednička na trhu, Google. Placené by měly být pokročilé funkce vyhle
dávače spojené s umělou inteligencí, a to právě kvůli vysokým provozním nákladům.
Ivo Lukačovič v obhajobě zavádění předplatného jako nástroje, který umožní firmě fungovat i bez sledování pohybu uživatelů na webu, varuje, že se blíží konec internetu zdarma, a to kvůli
ukončení podpory systému cookies pro sledování pohybu uživatele napříč internetem. „Necílená reklama nikomu náklady na provoz nezaplatí a povinné přihlášení či paywall bude naprosto běžným
standardem. Nejvíce na tom budou profitovat podvodné, extremistické, propagandistické či dezinformační weby,“ uvádí Lukačovič.
Organizace zaměřené na ochranu soukromí ale upozorňují na to, že volba mezi placením a povolením cílené reklamy není skutečnou volbou. Evropská spotřebitelská organizace BEUC (Bureau Eur
opéen des Unions de Consommateurs) a jejích devatenáct členů včetně dTestu už loni vznesla oficiální stížnosti k evropské Síti pro spolupráci v oblasti ochrany spotřebitele (CPC) s požadavkem n
a nápravu situace a tlak proti principu pay or O. K. v Evropské unii roste.
Generální advokát Soudního dvora Evropské unie Athanasios Rantos vydal v tomto ohledu veřejné prohlášení, podle kterého musí Meta omezit rozsah osobních dat používaných pro cílení reklamy. 
Jeho vyjádření ale nepředjímá závazné rozhodnutí soudu. Ještě přísnější stanovisko přijal Evropský sbor pro ochranu osobních údajů EDPB, podle něj není volba mezi předplatným a sledováním „
svobodně získaným souhlasem“, který vyžaduje směrnice GDPR.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Zpět na seznam
 

33. � UniPoint ode dneška zdobí nové obrázky dětí z…   
14:00 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

� UniPoint ode dneška zdobí nové obrázky dětí z opavských speciálních škol. Ty tentokrát malovaly na téma Pomáhat a chránit � � � a opravdu se jim to povedlo. Tak se přijďte podívat! �
� Unipoint najdete v 1. patře obchodního centra Breda, otevřeno je tu každý den v jeho provozní době. Více informací najdete zde � https://www.slu.cz/fvp /cz/aktuality/15/1849

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x), fvp (1x)

Zpět na seznam
 

34. Zprávy (automat)  
15:06 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO:
2x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

15:01
0
0

zločinu potvrdili, že za explozemi stojí ruské tajné služby. Podle Pavla to byl nejbrutálnější útok Ruska na českou suverenitu od invaze v roce 1968. Prezident to napsal na sociální síti x. Policis
té i přes

1
5

oznámení viníků případ odložili. Pro další postup jim totiž chybí informace od Ruska, které při vyšetřování odmítlo spolupracovat. Premiér Petr Fiala z ODS označil případ za státní terorismus 
Ruska. Při dvou explozích v roce 2014

3
0

zemřeli ve Vrběticích dva lidi. Výbuchy podle policie způsobily škodu přesahující miliardu korun. Další detaily od nás v odpoledním plusu uslyšíte hned po zprávách. Národní sportovní agentura
dostatečně nekontrolovala, jak kluby a svazy

4
5

nakládají s dotacemi. Zjistil to NKÚ. Ten prověřil financování v letech 2019 až 2022, kdy šlo ze státního rozpočtu na podporu sportu přes 26 miliard korun. Financování českého sportu bylo po
dle

15:02
0
0

kontrolorů netransparentní a potvrzují to i sportovní kluby, říká prezident úřadu Miloslav Kala. Nejsou spokojeni s tou transparentností výběru, to znamená, to, aby věděli dopředu, při jakém s
plnění jakých kritérií kolik peněz dostanou. Kontroloři

1
5

kritizují agenturu taky za zdlouhavé vyřizování dotací. Předseda agentury Ondřej Šebek ale tvrdí, že za problémy může předchozí vedení a to současné se je snaží napravit. Samozřejmě jsme
se vzali ponaučení z těch, těch zjištění a konáme tak, aby se ty věci neopakovaly.

3
0

Agentura vznikla před pěti lety z rozhodnutí tehdejší vlády. Zajistit má právě větší transparentnost financování českého sportu a rychlejší rozdělování dotací. Eliška Balcárková, ČRo. Nejužší v
edení TOP 09 se shodlo na svém

4
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kandidátovi na funkci ministra pro vědu a výzkum. Oznámil to místopředseda strany Matěj Ondřej Havel a zároveň dodal, že on sám jim nebude. Podle prvního místopředsedy strany Vlastimil
a Válka je jedním z kandidátů ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Jméno

15:03
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nástupce Heleny Langšádlové, která rezignovala minulý týden, by měla strana oznámit zítra. Plus, když chcete vědět proč. Spojenci ze Severoatlantické aliance podle
1
5

jejího šéfa urychlí dodávky zbraní na Ukrajinu. Generální tajemník NATO Jens Stoltenberg to řekl v Kyjevě, kam přijel na neohlášenou návštěvu. Stoltenberg mluvil s ukrajinským prezidentem 
Volodymyrem Zelenským hlavně o zásobování zbraněmi na obranu proti ruské invazi. Zelenskyj

3
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zároveň varoval, že se Rusko snaží využít zpomalení západních dodávek, posiluje svůj tlak na ukrajinské jednotky a na některých částech fronty je zatlačuje. Španělský premiér Pedro Sánch
ez bude pokračovat ve své funkci, a to i přes

4
5

vyšetřování jeho manželky z korupce. Oznámil to v televizním projevu s tím, že podle něj je celá kauza lživou politickou kampaní. Španělská justice začala minulý týden vyšetřovat
Sanchezovou manželku begonu Gomezovou kvůli možnému napojení na firmy, které

15:04
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získaly státní podporu během pandemie COVIDu-19. V reakci na to Sánchez na pět dní přerušil výkon funkce a napsal, že si potřebuje rozmyslet, jestli je vhodné podat demisi. Francouzský h
erec Gérard Depardieu je ve vazbě. Dnes ráno

1
5

ho zadrželi policisté kvůli obvinění ze sexuálního napadení dvou žen. Uvedla to agentura AFP s tím, že policie může uvalení vazby prodloužit až na 48 hodin. Herec měl dvě ženy napadnout b
ěhem natáčení filmů v letech 2014

3
0

a 2021. Depardieu vinu opakovaně odmítá. Naprostá hrůza. Nechápala jsem, co se stalo. Bylo to neuvěřitelně násilné. Hned potom jsem se rozbrečela, zavolala matce a všechno jí řekla. Řekl
a francouzské

4
5

televizi herečka Charlotte, arnuová, která už dříve Gérarda Depardieu obvinila z dvojnásobného znásilnění. Další obvinění se týkají natáčení filmu zelené okenice a kouzelníka. Siamští ženy si
stěžují na to, že Depardieu osahával a že je vulgárně urážel.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy (automat) (ČRo - Plus - Zprávy (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

35. PODCHOD vol. 3 s neslyšícími performery  
15:20 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Tichezpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Již potřetí se bude v Ostravě konat multižánrový festival PODCHOD, který od počátku své existence nabízí prostor neslyšícím umělcům a tím pádem
garantuje umělecký program přístupný neslyšícím divákům. Zapište si datum 3. května 2024 a přijďte podpořit umění neslyšících!

PODCHOD
Jedná se o kulturní akci v Ostravě, jejímž organizátorem je Ústav filmové, televizní a rozhlasové tvorby Filozoficko -přírodovědecké  fakulty Slezské univerzity s podporou dalších kulturních či v
zdělávacích institucí. PODCHOD probíhá s podporou statutárního města Ostrava a pod záštitou starosty městského obvodu Moravská Ostrava a Prí̌voz. Happening PODCHOD se koná v nevlídnýc
h prostorách Frýdlantských mostů – v jejich podchodu. Vznikl právě proto, aby upozornil na tento čím dál víc chátrající prostor prostřednictvím umění.
PODCHOD vol. 3
Letos se koná Podchod potřetí a na stejném místě můžete očekávat bohatý program. PODCHOD vol. 3 proběhne v pátek 3. května 2024. Očekávat můžete také program vhodný pro neslyšící divác
tvo či kolemjdoucí. Vystoupí totiž neslyšící performeři. Dopolední sekce PODCHODu navíc bude zaměřena specificky na dětské diváctvo.
Odkaz na událost: https://fb.me/e/6mtqFk9TR.
Neslyšící umělec Dáša Máliková
Neslyšící performerka Dáša Máliková zahájí program PODCHODu a postará se o kulturní zážitek pro dětské diváctvo. Vystoupí za divadelní spolek Oukej a představí knižní představení O Smolíčko
vi v českém znakovém jazyce. Následně proběhne workshop s diskuzí. A to není vše, naučíte se společně s Dášou znakovanou píseň. Dáša začne v 10:00 hod. Po jejím vystoupení nemusíte s dětm
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i utíkat domů, budou se promítat animované filmy na velkém plátně.
Neslyšící umělkyně Michaela Kosiecová
V odpolední části programové sekce představí poezii v uměleckém znakovém jazyce neslyšící performerka Michaela Kosiecová. Michaela Kosiecová žije od narození ve světě ticha. Věnuje se tanci
, herectví a vzdušné akrobacii. Má za sebou četnou účast na mezinárodních festivalech a workshopech pro neslyšící i pro slyšící. Zastává názor, že komunikační bariéru mezi slyšícími a neslyšícími
lze prolomit pohybem. Na její poetické vystoupení v uměleckém znakovém jazyce se můžete těšit v 16:45 hod.
Zdroj, foto: Podchod.slu.cz, Facebook.com
Editor: Kristýna Mariáková

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): PODCHOD vol. 3 s neslyšícími performery ( Tichezpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

36. Pět událostí na trhu právních služeb, které by vám neměly uniknout  
16:10 | 29.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Info.cz - Články  AUTOR: Jaroslav Kramer Ladislav Nagy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 21x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Souhrn událostí uplynulých dnů na trhu právních služeb se věnuje nedávnému úspěchu pražské kanceláře White & Case, vyhlášení ankety Zákon roku a také zajímavým personálním novinkám i
významným mandátům.

Nemoc s názvem AIDS neboli syndrom získaného selhání imunity (anglicky Acquired Immune Deficiency Syndrome či Acquired Immunodeficiency Syndrome) byla rovněž neodmyslitelnou součá
stí historie Spojených států amerických v době, kdy v Bílém domě vládl prezident Ronald Reagan (1981–1989). Slavný film Philadelphia režiséra Jonathana Demmeho s Tomem Hanksem v hla
vní roli sice přišel do kin „až“ v roce 1993, atmosféru kolem AIDS v Reaganových časech nicméně vystihl v mnoha ohledech naprosto přesně. Nejen Američané vnímali nemoc jako jakýsi „nový 
mor“ svého druhu a mnozí z nich dokonce jako jakýsi „trest“ za hříchy, kterých se dopustili.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

White & Case Právní firma roku v České republice. Pražská pobočka mezinárodní advokátní kanceláře White & Case získala na vyhlašování cen IFLR Europe Awards 2024 ve středu 24. dub
na v Londýně ocenění „Právní firma roku v České republice“. Za uplynulých deset let White & Case získala toto prestižní ocenění již posedmé.
IFLR (International Financial Law Review) je mezinárodní srovnávací publikace, která nezávisle hodnotí ve vybraných státech světa nejlepší právní firmy v oblasti finančního a korporátního práva.
Mezi nejvýznamnější transakce, na kterých se pražská pobočka White & Case v roce 2023 podílela a na jejichž základě ocenění získala, patří mimo jiné zastupování skupiny PPF v souvislosti s pro
dejem podílu ve výši 50 % plus jedna akcie v aktivech PPF Telecom Group v Bulharsku, Maďarsku, Srbsku a na Slovensku nebo poskytování právního poradenství insolvenční správkyni Sberbank
Jiřině Lužové při likvidaci české pobočky banky a prodeji aktiv Sberbank CZ v hodnotě 41 miliard korun České spořitelně.
Kancelář také radila společnosti ENERGO-PRO v souvislosti s emisí nezajištěných dluhopisů v objemu 300 milionů eur. Na dluhopisy se vztahuje záruka poskytnutá americkou rozvojovou agenturo
u U.S. International Development Finance Corporation (DFC), což z této transakce činí první svého druhu v Evropě.
Během slavnostního večera v Londýně White & Case získala rovněž dvě ocenění v kategorii „Transakce roku“ (Deal of the Year) za transakce vedené svou londýnskou kanceláří, a to v kategoriích 
Dluhové a kapitálové financování a Dluhopisy s vysokým výnosem.
Vítězem Zákona roku je zavedení komunitní energetiky. V patnáctém ročníku ankety Zákon roku, kterou organizují společnost Deloitte a Deloitte Legal zvítězila novela energetického zákona, 
kterou došlo k zavedení komunitní energetiky v Česku. Podle pořadatelů ankety přinese tento zákon významnou změnu pro českou energetiku a další krok v liberalizaci tuzemského trhu s
elektřinou. Autorem zákona je Ministerstvo průmyslu a obchodu.
Na druhé příčce se umístila digitalizace v pracovním právu, jenž byla součástí velké novely zákoníku práce a která usnadňuje elektronickou komunikaci mezi zaměstnanci a zaměstnavateli. V české
m pracovním právu se podle pořadatelů jedná o odvážný počin a otevření možností pro masivnější digitalizaci HR procesů ve firmách.
Třetí místo si odnáší dlouhodobý investiční produkt (DIP), který byl součástí změnového zákona v souvislosti s rozvojem finančního trhu a s podporou zajištění na stáří. Tento zákon zavádí potřebný
nástroj pro investice na důchod, který je podpořen daňovou úlevou, a navíc přináší alespoň částečné řešení v rámci důchodové reformy.
Další letošní kategorií byl Legislativní počin, cenu si odnáší usnadnění vysílání zahraničních zaměstnanců do ČR, které je částí novely zákona o zaměstnanosti. Druhé místo v kategorii Legislativní p
očin pak obsadilo přijetí zákona o ochraně oznamovatelů a na třetí příčce se umístilo odstranění zrušení rodných čísel.
Poslední kategorií letošního ročníku Zákona roku byl Legislativní přešlap, který má naopak poukázat na to, co se v loňském roce nepodařilo. Nepříliš lichotivou cenu si nakonec odnáší nová úprava 
dohod o provedení práce, která byla součástí konsolidačního balíčku. Negativně zde není vnímán věcný záměr, ale způsob provedení této změny.
Významné transakce. Pražská kancelář Clifford Chance úspěšně radila České spořitelně při akvizičním financování dvou významných transakcí společnosti Genesis Capital Equity v České repu
blice. První transakce zahrnovala akvizici většinového podílu v Schulte Group, tradičním poskytovateli komplexních realizací souborů technických zařízení budov.
Druhá transakce umožnila Genesis Capital investovat do společnosti GAF, renomovaného výrobce známého svými specializovanými kovovými produkty. Tým Clifford Chance vedl právník Dominik 
Vojta ve spolupráci s partnerem Milošem Felgrem a za podpory advokátní koncipientky Aleny Rumlové.
Kancelář Clifford Chance také radila klubu velkých českých bank složeného z České spořitelny, Československé obchodní banky a Citibank a vedeného Českou spořitelnou jako agentem při financ
ování akvizice skupiny Packeta, konsorciem tvořeným CVC Capital Partners a Emma Capital. Transakce dále zahrnovala refinancování a restrukturalizaci stávajícího financování skupiny Packeta. 
Akvizice Packety, významného hráče v odvětví e-commerce logistiky, konsorciem CVC Capital Partners a Emma Capital, které bylo po splnění všech odkládacích podmínek (včetně souhlasu soutě
žních úřadů Evropské unie) úspěšně uzavřeno v březnu 2024, představuje významný krok v e-commerce a logistickém prostředí.
Dedikovaný tým Clifford Chance vedl partner Miloš Felgr, s aktivní podporou counsela Dominika Vojty a seniorní advokátky Hany Čekalové a s asistencí advokátních koncipientů Ondřeje Šteca a S
áry Bartlové.
Advokátní kancelář Skils radila zakladateli mezinárodní sítě škol Consilium Europe Ondřeji Kaniovi v souvislosti s prodejem většinového podílu britské skupině Dukes Education. Tato transakce, její
ž hodnota dosahuje 1 miliardy korun, představuje významný milník v oblasti soukromých investic do vzdělávání ve střední a východní Evropě a současně jde o jednu z největších M&A transakcí v hi
storii soukromého vzdělávání v České republice.
Consilium Europe provozuje deset mezinárodních a bilingvních škol ve třech zemích a síť vzdělávacích agentur a veletrhů v České republice a zahraničí, včetně American Academy, Pražského hum
anitního gymnázia, Square a Bambino. Dukes Education je největší soukromou vzdělávací skupinou ve Velké Británii a školská zařízení provozuje rovněž v dalších evropských státech.
Konsorciu investorů, včetně společnosti J&T Arch Investments a zakladatele Ondřeje Kanii radili také experti z Allen & Overy, jejíž tým vedl partner Prokop Verner a seniorní advokátka Jana Chwa
szcz, se kterými spolupracoval advokát Martin Vykopal.
Kancelář Skils také v nedávné době zastupovala Erste Group Bank AG v souvislosti se squeeze-outem akcií minoritních akcionářů České spořitelny a poskytovala poradenství pro Ústecký kraj a D
opravní společnost Ústeckého kraje v řízeních proti DPÚK ve věci bezdůvodného obohacení, respektive proti ÚOHS ve věci domněle nezákonného využití zadání veřejné zakázky bez uveřejnění.
Mezinárodní advokátní kancelář bpv BRAUN PARTNERS poskytla komplexní právní poradenství energetické společnosti E.ON Energie při koupi 49% podílu ve společnosti Sun construct, která se 
specializuje na fotovoltaická řešení pro domácnosti, bytové domy, obce a firmy.
Dosud probíhala spolupráce mezi oběma společnosti na partnerské bázi, kdy společnost Sun construct v loňském roce instalovala zhruba polovinu fotovoltaických elektráren, které skupina E.ON sv
ým zákazníkům dodala. Nyní se společnosti rozhodly rozšířit své partnerství o majetkovou účast, přičemž se ale společnost Sun Construct součástí skupiny E.ON nestává.
Společnosti díky spojení očekávají, že budou moci svým zákazníkům poskytovat ještě lepší služby a zaměřit se i na nové segmenty trhu. Právní poradenství v průběhu celé transakce poskytoval tý
m pod vedením partnera kanceláře Davida Vosola a advokáta Davida Plevky.
Globální právní firma Dentons radila společnosti Czech Banking Credit Bureau („CBCB“) v souvislosti s provedením komplexního auditu její činnosti související se zpracováním osobních údajů, kter
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é provádí jako provozovatel Bankovního registru klientských informací.
Ten shromažďuje data o klientech bank, které jsou jeho uživateli a současně společnými správci osobních údajů ve smyslu obecného nařízení o ochraně osobních údajů a které mají uzavřenou s 
CBCB smlouvu o zpracování osobních údajů a informací v BRKI. Tým Dentons tvořili partner Zdeněk Kučera, seniorní advokátka Štěpánka Havlíková a advokátní koncipient Jiří Maršál. Tým ve ste
jném složení provedl audit pro CBCB již v roce 2021.
Personálie. Představenstvo České advokátní komory se opět obměnilo. V polovině dubna přijal předseda Komory Robert Němec odstoupení Františka Korbela z členství v představenstvu České a
dvokátní komory z důvodu velkého pracovního zaneprázdnění. V návaznosti na to představenstvo kooptovalo jako nového člena představenstva jeho dosavadního náhradníka Pavla Kroupu z advo
kátní kanceláře KroupaLidé.
„Budu se snažit pokračovat ve své dosavadní práci pro ČAK. Zvlášť v současné době, kdy se v médiích poměrně intenzivně probírají některé advokátky a advokáti, i samotná komora, považuji za d
ůležité snažit se svou troškou do mlýna přispět k pozitivnějšímu vnímání advokátní profese u nás,“ uvedl sám Kroupa na sociální síti LinkedIn.
Advokátní kancelář Taylor Wessing na pozici counsel povýšila Pavla Juřičku, který doposud zastával pozici senior associate. Pavel se specializuje na oblast pracovního práva a řešení sporů.
V rámci pracovního práva se Pavel specializuje zejména na skončení pracovního poměru (ať už výpovědí, či dohodou tak, aby nedocházelo ke zbytečným soudním sporům), pracovněprávní spory, 
přípravu různých právních dokumentů a stanovisek (zejména pracovních smluv pro řadové i vedoucí zaměstnance, interních směrnic, apod.), každodenní právní poradenství v oblasti HR, převod z
ávodu a s tím související přechod práv a povinností z pracovněprávních vztahů, reorganizace společností, nelegální práci, pracovní agentury a pracovněprávní due diligence.
Pavel má rovněž zkušenosti se zaměstnáváním cizinců (mimo EU) v České republice. V oblasti řešení sporů zastupuje Pavel klienty před českými soudy, v rozhodčím řízení a ve správním řízení.
Podnikoví právníci a umělá inteligence. Výroční konference Podnikový právník i letos přinesla vysoce aktuální témata. Firemní právníci spolu diskutovali o AI Actu a využití umělé inteligence v j
ejich praxi, o implementaci novely zákoníku práce nebo o kybernetickému zákonu.
Tématu se věnovala například přednáška prorektora Masarykovy univerzity pro legislativu a informační technologie Radima Polčáka. Hovořil o NIS2 neboli o transpozici směrnice o opatřeních k zaj
ištění vysoké společné úrovně kybernetické bezpečnosti v EU do českého právního prostředí. Konference se přímo v sále zúčastnila stovka firemních právníků, další se připojili online.
Samotný program rozhýbal příspěvek Alžběty Solarczyk Krausové o tom, co AI Act neřeší, ale podnikoví právníci budou muset, a následná panelová diskuse. Alžběta zde vystupovala coby vedoucí
Centra pro výzkum inovací a kyberpráva v Ústavu státu a práva Akademie věd ČR. Nechyběla ani přednáška o novele zákoníku práce. Vedoucí Pracovněprávní sekce Unie Antonín Havlík s Ivou Bi
linskou seznámili posluchače s praktickými zkušenostmi z implementace.
Viceprezident Unie Richard Baček se podrobně věnoval ochraně mlčenlivosti podnikových právníků. Uvedl, že „mezi podnikovým právníkem a jeho zaměstnavatelem je nezbytná vysoká míra důvě
ry, která musí být založena například i na povinnosti mlčenlivosti jakožto nezbytném předpokladu budování a trvání takového vztahu.“
Konference také otevřela otázky týkající se ESG, a to s Editou Šilhánovou. „Řada českých firem si zatím neuvědomuje, že dobře pojaté ESG je v dnešní době podmínkou pro to, aby firmy slavily dlo
uhodobé úspěchy,“ řekla partnerka z COM.SE Consulting, odbornice na právní otázky spojené s tématem udržitelnosti.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Pět událostí na trhu právních služeb, které by vám neměly uniknout ( Info.cz - Články, Vedení univerzity );
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Novým ministrem pro vědu by měl být ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity Pavel  Tuleja . Podle důvěryhodného zdroje Novinek z vedení TOP 09 se v pondělí nejužší vedení strany rozh
odlo, že dá přednost Tulejovi před dalšími kandidáty, mezi kterými byl i místopředseda strany Matěj Ondřej Havel.

O tom, jestli se Tuleja nakonec stane ministrem, musí v úterý rozhodnout ještě celostátní výbor TOP 09. Langšádlová oznámila odchod minulý týden ve čtvrtek. Důvodem podle ní i podle vedení TO
P 09 bylo, že podcenila komunikaci a nedokázala dobře prezentovat výsledky své práce. Premiér Petr Fiala (ODS) by chtěl výměnu na postu při úřadu vlády uvést do konce týdne.
První místopředseda TOP 09 a ministr zdravotnictví Vlastimil Válek v neděli uvedl, že na ministra pro vědu a výzkum má TOP 09 čtyři kandidáty – tři muže a ženu. Strana podle něj po rezignaci Hel
eny Langšádlové zvažovala i zrušení tohoto ministerstva, nakonec se ho ale rozhodla spíš posílit. Podle Válka se počítá s tím, že Langšádlová, kterou vysoce hodnotili zástupci vědeckých institucí, 
bude svému nástupci pomáhat dotáhnout rozdělané věci. „Jeho úkol je daleko více vysvětlovat veřejnosti ty věci, které se na resortu odehrály, tak aby si získávaly u veřejnosti podporu,“ poznamena
l Válek.

Na post Langšádlové má TOP 09 čtyři kandidáty
Domácí

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Langšádlovou má vystřídat Tuleja ( Novinky.cz - Domácí, Slezská univerzita v Opavě ); Langšádlovou má vystřídat Tuleja ( Akceplzen.cz - Články, Slezská univerzita v
Opavě); Langšádlovou má vystřídat Tuleja ( Akceplzen.cz - Články, Vedení univerzity );
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soudu vypovídali první obžalovaný v kauze podvodných investice za více než dvě miliardy Německo vyšetřuje vraždu ukrajinských vojáků na jihu Bavorská pachatel bellerose hokejisté Spart
y povede s trenérem Pavlem jsem Nově Antonín stavjaňa nahradí Miloslava hořáku
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a zítra bude skoro jasno teploty do 25 v Čechách místy i kolem 27 stupňů Český rozhlas Plus když chcete vědět proč soud dnes vyslechl žalované v kauze zkrachovalé
4
5

investiční firmy j o Investment její manažeři čelí obžalobě z podvodu klienty údajně lákaly na vysoké zhodnocení za vložené peníze ale podle policie nakupovali luxusní auta a domy podle obžal
ovaného majitele firmy jako baldýnského to není pravda důkazy
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prý předloží později takhle na to reagoval státní zástupce Boris Havel už dva a půl roku tak co bránilo Pokud teda někde jsou tři miliardy tak ať je přivede do České republiky a poškození zůst
anou výplatu která
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je Na Fialce navrhuje pro majitele společnosti jako baldýnského osm let vězení jeho dvěma podřízeným 6letý vinu popírá soud bude pokračovat zítra nejužší vedení Top09 se shodl na svém k
andidátovi na funkci ministra pro
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vědu a výzkum oznámil to místopředseda strany Matěj Ondřej Havel a zároveň dodal že on sám jim nebude podle prvního místopředsedy strany Vlastimila válka je jedním z kandidátů
ekonom a bývalý rektor  University Pavel tuleja jméno nástupce Heleny
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langšádlové která rezignovala minulý týden by měla strana oznámit a zítra německé úřady vyšetřují vraždu dvou Ukrajinců Policie o víkendu zadržela 57letého Rusáky krátce poté co podle vy
šetřovatelů
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v Bavorsku pobodal a dva ukrajinské vojáky může byli v Německu na léčení první z nich na následky pobodání zemřel ještě na místě činu dvě o několik hodin později v nemocnici podle generá
lní prokuratury v Mnichově úřady prověřují možný politický motiv pachatele
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Domov pro seniory hvězda ve Zlíně nebude v krajské sítě poskytovatelů sociálních služeb dnes o tom rozhodli krajští zastupitelé prodomov to fakticky znamená že nemůže žádat o krajské do
tace pokračuje mluvčí krajského úřadu Soňa
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Ličková dal může poskytovat sociální služby registrace
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Hvězdě ke konci loňského roku 12:30 doložení bezdlužnosti odebral Zlínský kraj a potvrdilo to i Ministerstvo práce a sociálních věcí Krajský soud v Brně ale v únoru Rozhodl o tom že bezdluž
nost není důvodem odebrání registrace ministerstvo tak proti tomu
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odvolalo případem se tak bude zabývat Nejvyšší správní soud hokejovou Spartu povede v nové ligové sezóně trenérské Duo Pavel Gross Antonín stavjaňa 2 jmenovaný přichází ze
slovenské Nitry a v realizačním týmu nahradí Miloslava
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hořavu po 11:00 sezóna strávených ve Spartě se útočník Jan Buchtele domluvil na angažmá v Mladé Boleslavi třiatřicetiletý forvard očekává Větší prostor na ledě zároveň ale také tlak Poté c
o středočeši v uplynulé sezóně obsadili předposlední
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třinácté místo a že se někomu nelíbí ale
4
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já věřím že bude lepší a že budeme hrávat extraligovou Plzeň posílí kanadský útočník christoffel Allianz Karlovy Vary obránce Radim Šalda s útočníkem Lubomír Emčou a Liberec přivádí Bek
a Michaela kroutila

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
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Bývalý ministr financí a expředseda TOP 09 Miroslav Kalousek se ostře pustil do vedení strany. Zkritizoval odchod ministryně pro vědu a výzkum Heleny Langšádlové a šéfku TOP 09 nařkl, že ji
odvolala „holčičím způsobem“. Zároveň uvedl, že místopředsedové strany jsou srabi a že on sám měl do stanov prosadit, aby jako zakladatel mohl stranu rozpustit.

Někdejší předseda TOP 09 zveřejnil svá slova v komentáři na sociální síti X. Reagoval tím na příspěvek europoslance Jana Zahradila, který si původně rýpnul do šéfky TOP 09 Markéty Pekarové 
Adamové. Europoslanec uvedl, že je nejméně důvěryhodnou političkou a odvolala nejméně viditelnou ministryni z vlády. Nahrazena pak bude někým, kdo je veřejnosti taktéž neznámý.
ČTĚTE TAKÉ: Řešením je chalífát, demonstrovali muslimové v Německu. Chtějí stát z doby kamenné, píší média
„Honza Zahradil fakt není můj kamarád a vysmívá se asi škodolibě. Jenže má nabito. Způsob, kterým Markéta Pekarová Adamová navezla Helenu Langšádlovou do předem prohrané bitvy, je
hnusný. A když Langšádlová dokázala téměř nemožné a z předem prohrané bitvy uhrála nerozhodný výsledek, je její odstřel ještě hnusnější,“ řekl Kalousek.
Podle něj bylo odvolání ministryně pro vědu a výzkum nesprávné. „Neférový takovým tím primitivním holčičím způsobem,“ uvedl někdejší šéf státní kasy ve vládě Mirka Topolánka a Petra Nečase.
„Nutno k tomu dodat, že místopředsedové TOP 09 se ukázali jako srabi. Nikomu z nich se to nelíbilo. Leč všichni to odmávali,“ zkritizoval Kalousek i další členy vedení strany.
MOHLO VÁM UNIKNOUT: Koaliční poslanci i opozice šijí do Jurečky. Vyšší odvody bezdětným mohou být i protiústavní
Na závěr si Kalousek, který je stále členem TOP 09, postěžoval, že se nezasadil, aby měl výsadní právo rozpustit stranu. „Dopustil jsem se zásadní chyby, když jsem opomněl do stanov TOP 09 n
apsat právo zakladatele to zase rozpustit, když to opustí všechny zbytky ideových priorit a obyčejné hrdosti a důstojnosti. Promiňte mi to, prosím. Nebude se to opakovat,“ vzkázal Kalousek.
Helena Langšádlová, která svoji rezignaci oznámila ve čtvrtek, zůstane poslankyní TOP 09. Strana ji vyšle do sněmovní komise pro hybridní hrozby a dál se bude věnovat boji s dezinformacemi, uv
edla na tiskové konferenci minulý týden předsedkyně strany a Sněmovny Markéta Pekarová Adamová. Podle ní Langšádlová dávala více úsilí do obsahové části práce než prezentaci navenek. I to j
e ale práce ministra, vysvětlovala Pekarová.
Místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel v pondělí pro ČTK uvedl, že se nejužší vedení strany na kandidátovi na post ministra pro vědu jednoznačně shodlo. Poslanec, o němž se spekulovalo ja
ko o nástupci Heleny Langšádlové, současně uvedl, že on to nebude. Jméno, na kterém se shodli předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová a místopředsedové, neprozradil s tím, že vede
ní chce věc nejprve projednat. Podle neoficiálních informací je horkým kandidátem ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. V úterý dopoledne se nad výběrem nového ministra s
ejde předsednictvo TOP 09, následně výkonný výbor strany.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Kalousek ostře o TOP 09 a Pekarové: Ve vedení jsou srabi. Zmínil i rozpuštění strany ( Cnn.iprima.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

40. Fotograf ČTK Vondrouš dostal cenu od Mezinárodní asociace sportovních novinářů  
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Santa Susanna (Španělsko) - Fotograf ČTK Roman Vondrouš dnes získal druhé místo v kategorii fotografické portfolio v cenách, které každoročně uděluje Mezinárodní asociace sportovních no
vinářů (AIPS). Ocenění dostal za snímky z loňského světového poháru ve vodním slalomu. Vondrouš získal ceny AIPS i v letech 2020 a 2021.

Na prvním místě se v kategorii, ve které soutěžil Vondrouš, umístil australský fotograf Adam Pretty se snímky z loňského mistrovství světa v plavání.
Letos se o ceny AIPS ucházelo na 1887 novinářských děl ze 140 zemí. Ceny se udělují v 11 kategorií. Vedle fotografií se jedná o psané slovo či audio. Vondrouš se dostal do úzkého výběru 33 přís
pěvků. Speciální ceny pak dostali novináři za práci ohledně ukrajinského sportu v období, kdy tato země čelí ruské invazi.
Vondrouš absolvoval Institut  tvůrčí  fotografie  FPF Slezské univerzity v Opavě a od roku 2005 pracuje v ČTK. Věnuje se také pedagogické činnosti a svou práci v tiskové agentuře kombinuje s 
volnou tvorbou. Jedna z jeho fotografií byla v lednu oceněna hlavní cenou v soutěži Czech Press Photo 2023.
Mezinárodní organizace sportovních novinářů (Association Internationale De La Presse Sportive - AIPS) byla založena v roce 1924, tedy před sto lety, během olympijských her v Paříži. Mezi pěti za
kládajícími členy byl i Ondřej Sekora, český spisovatel a novinář, který tehdy ve Francii pobýval jako zpravodaj deníku Lidové noviny. V současné době AIPS sdružuje devět tisíc sportovních
novinářů ze 130 zemí všech kontinentů. V čele AIPS stojí od roku 2005 italský předseda Gianni Merlo, redaktor listu La Gazzetta dello Sport.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  institut (1x), tvůrčí (1x), fotografie (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Fotograf ČTK Vondrouš dostal cenu od Mezinárodní asociace sportovních novinářů ( Ceskenoviny.cz - Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Fotograf ČTK
Vondrouš dostal cenu od Mezinárodní asociace sportovních novinářů (Ceskenoviny.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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41. Fotograf ČTK Vondrouš bodoval v soutěži nejlepších světových sportovních novinářů  
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Mezinárodní asociace sportovních novinářů (AIPS) ocenila ve své soutěži fotoreportéra ČTK Romana Vondrouše, který mezi nejlepšími sportovními fotografy světa získal druhé místo v kategorii Fo
tografický soubor. Vondrouš bodoval se snímky z loňského Světového poháru ve vodním slalomu. Ve stejné kategorii byl úspěšný už dvakrát – v roce 2020 ji vyhrál a v roce 2021 získal stříbro.
Četkařský fotoreportér se probojoval mezi 33 finalistů, celkem přišlo do soutěže 1887 přihlášek ze 140 zemí světa. AIPS výsledky oznámila během dnešního přímého přenosu vysílaného online ze š
panělské Santa Susanny.
Vondrouš pravidelně boduje v českých i mezinárodních fotografických soutěžích. Na začátku roku získal hlavní cenu v soutěži Czech Press Photo 2023.
V roce 2020 zvítězil v soutěži AIPS v kategorii Fotografická série se seriálem snímků z dostihů . O rok později porota ocenila stříbrnou medailí soubor s názvem Loajální fanoušci v době covidu. Ta b
odovala i v soutěži Pictures of the Year International (POYi) . Vondrouš je jeden z mála českých fotografů, který je i držitelem ceny v prestižní mezinárodní soutěži World Press Photo; v roce 2013 zí
skal první cenu v kategorii sportovních akcí za snímky z dostihů.
Vondrouš absolvoval Institut tvůrčí fotografie FPF Slezské univerzity v Opavě a od roku 2005 pracuje v ČTK. Svou práci v tiskové agentuře kombinuje s volnou tvorbou a přednáší i na opavské uni
verzitě. Je nositelem titulu Osobnost české fotografie za rok 2022.
Mezinárodní asociace sportovních novinářů (Association Internationale De La Presse Sportive - AIPS) byla založena v roce 1924 během olympijských her v Paříži. Mezi pěti zakládajícími členy byl i
Ondřej Sekora, český spisovatel a novinář, který tehdy ve Francii pobýval jako zpravodaj deníku Lidové noviny. V současné době AIPS sdružuje devět tisíc sportovních novinářů ze 130 zemí všech 
kontinentů.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Fotograf ČTK Vondrouš bodoval v soutěži nejlepších světových sportovních novinářů ( Česká tisková kancelář(ČTK) - Články, Institut tvůrčí fotografie ); Fotograf ČTK
Vondrouš bodoval v soutěži nejlepších světových sportovních novinářů (Česká tisková kancelář(ČTK) - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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42. Které ruce drží žezlo světovlády? Tajné spolky a to žezlo třímají ruce v nejtemnějších hlubinách  
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Turecko, Istanbul, 21. kvìten 2007. K hotelu Ritz arlton přijíždí černé limuzíny s tmavými skly.Téměř sto třicet hostù s pozvánkou v ruce se schází k zahájení pětapadesátého shromáždění tajného s
polku s názvem Bilderberg. Světová elita, ty nejvlivnější osobnosti z oblasti byznysu, médií a politiky má údajně za svůj velký cíl vytvořit jednu svìěovou vládu, která nevyvolá už nikdy žádné války a
zaručí navždy jen mír a prosperitu veškerého lidstva. Tento plán přitom zformuloval již v roce 1991 někdejší předseda této skupiny zvané Bilderberg a stálý člen jejího řídícího výboru David Rockefe
ller. Pečlivě střežené prostory toho vůbec nejluxusnějšího istanbulského hotelu se uzavírají zevnitř. Všichni hosté usedají k velké tabuli v abecedním pořadí a další jednání světové vlády začíná.neofi
ciálně a v naprostém utajení a za zavřenými dveřmi, zcela mimo jakýkoliv dohled širší veřejnosti. Praktiky hodné spíše mafie, než-li členů budoucí celosvětové vlád\y, která má zaručit světový mír a 
prosperitu pro všechny na Zemi.
Chobotnice se dnes stala symbolem, který v každém člověku vzbuzuje přinejmenším respekt. I když si v nějaké lepší restauraci dopřejete například grilovanou chobotničku, zažíváte kromě pocitu ji
sté noblesy i něco jako je pocit jakéhosi vítězství. Je to ten moment, kdy mùžete pozřít molocha, který by za jiných okolností úplně klidně sežral naopak on vás.

Chobotnice je rovněž jakýmsi symbolem moci a na jejích chapadlech dosti často číhá smrt. Není tomu ale tak jen v její vlastní říši pod mořskou hladinou, nebo třeba ve fiktivních příbězích o pirátech,
nebo o komisařích a mafiánech. Náš skutečný svět je totiž taky plný událostí, které by mohly poukazovat na existenci jistého tajemného mechanismu, který tady všechno, navíc tajně, řídí. Tento úh
el pohledu značně zkomplikoval život všem těm, kdo se někdy pokusili odpovědět na záludnou otázku Kdo tedy vlastně skutečně vládne světu?. Je totiž dost dobře možné, že ta skutečná moc, sku
tečné řidicí centrum našeho světa vůbec není v žádném světovém parlamentu, v žádné vládě ani v žádné veřejné instituci tohoto druhu, která je všem známá a relativně přístupná široké veřejnosti; 
protože ten zvláštní fenomén, který skuečně řídí svět,se možná naopak skrývá právě kdesi v tajemném příšeří. Pod rouškou různých manévrù, které nás mají ale vždy hlavně jen oblbovat a odvádět
naši pozornost, tak ovlivňuje vše ale hlavně ve svùj prospìch. Nikdo z těch, kdo se kdy pokusil této jakoby všemocné síle vzepřít nebo ji vylákat z jejích hlubin a přivést na světlo boží, však nevyvázl 
se zdravou kùží, ale většinou nevyvázl dokonce vùbec. Proto se této temné tajné světovládě říká právě chobotnice.
Jestlžie ale třeba jen na chvíli uvěříme v její existenci, můžeme se tím dostat k jednomu z životně dùležitých orgánù tohoto krakena, který nese dnes již docela známý, ale stále jen neoficiální název 
Bilderberg
.
Sdružení nebo skupinu Bilderberg tvoří totiž celosvětová
elita těch vůbec nejbohatších a proto i nejmocnějších lidí celého našeho světa a celá je dodnes ponořena skutečně do tajemné temnoty a to od hlavy až k patě.

Proto je informací o tomto sdružení vlivných jako šafránu a proto se tedy třeba jenom předpokládá, že byla založena již v roce 1954. Ale s jistotou to skutečně nikdo neví Nese název jistého luxusníh
o nizozemského hotelu v Oosterbeeku, kde se konalo první shromáždění. Skupina se schází docela pravidelěì, každý rok a to většinou někdy na přelomu jara a léta, ale skoro pokaždé v jiné zemi. 
Místem jejich shromáždění je samozřejmě vždy ten naprosto nejluxusnější hotel nebo vila. Účast každého člena skupiny nebo jejich hosta je vždy striktně podmíněna osobním pozváním. Přesto, tak
na
některá jejich zasedání je umožněn přístup pečlivě vybranému novináři nebo jinému zástupci z médií, veřejnost se vždy o těchto jinak zcela tajných jednáních dozvídá vždy až ex post a každá zprá
va o něm pokaždé podléhá té nejpřísnější cenzuře. Kadý účastník konference je totiž vázán přísnou mlčenlivostí a hlavouni tohoto shromážění vždy nejprve přesně určí, co z probíraných témat se s
mí dostat na veřejnost, a co ne. Lze alle předpokládat, že i výběr těchto privilegovaných novinářù a zpravodajù je předem pečlivě připraven a zaměřuje se jenom na takové kandidáty, kterých poslu
šnost je zaručená. I kdyby se náhodu nìkdo z nich pokusil vypustit do éteru jiné nežli jen ty povolené informace, zaručeně by neměl v dalím postupu vůbec žádné šance a pravdìěpodobně by nakone
c vypustil možná tak jenom svoji duši.S těmito lidmi není moc radno si zahrávat. Ostatně to, čemu obecně říkáme „tajné složby“ či „rozvědka“ pracuje vždy pravě pro ně. Elita tohoto světa totiž stojí
nad vládami, právem i zákony tohoto světa, ty jsou určeny jen pro nás, plebs.
.
Přesto, že pozvánky na bilderberské schůzky většinou končí na stolech těch nejvýznamnějších protagonistù světové politické scény, účast každého jednoho z nich je ale pokaždé naprosto neoficiál
ní. Na různých seznamech se ovšem objevují takové osobnosti, jako je například lord Peter Carrington, bývalý generální tajemník
NATO, který ale je zároveň předsedou Bilderbergu již od roku 1991,
nizozemská královna Beatrix, její otec princ Bernard se vzdal předsednictví tohoto elitního klubu v roce 1976, kdy se zapletl do aféry Lockheed, dále šéf Fiatu Giovanni Angelli, italský politik Giulio 
Andreotti a schùzky ve skotském hotelu Gleneagles se zúčastnil také princ Charles. Stálicí, nemìnnou a věčnou konstantou na všech listinách hostù, zùstávají ovšem hlavně jména dvou světových 
šedých eminencí: Henry Kissinger a David Rockefeller. Oba pánové patří údajně k malému řídícímu výboru této skupiny. Otázkou ale
zůstává, v čem spočívá ona malost.

Termín za zavřenými dveřmi v sobě ukrývá také mnohem víc než jenom zevnitř zamčené dveře. Každý z luxusních hotelù, který si tato skupina zvolí za svoji rezidenci na pouhých pár dnù jejich zas
edání, je samozřejmě uzavřen pro jakékoliv jiné hosty a oblast široko daleko kolem se stane přísně zakázanou a téměř militantní zónou. Kadé z těchto divadel je navíc vždy provázeno tichou aureol
ou smrti.
Například kongres Bilderbergu se konal u italského Lago di Como v luxusní vile d’Este. Již několik dní před začátkem akce dostali obyvatelé obce Cernobbio, zdejší rybáři a majitelé pùjčoven lodí pí
semný zákaz přiiblížit se k pobřeží této vily na méně než tři sta metrù, a to pod pohrůžkou pokuty. Na mrtvolně prázdném jezeře tak zůstaly jenom tři hlídkující policejní čluny. Ve vodách jezera tehd
y dokonce pátrali potápěči po bombách.
Samotná obec koncentrací vojáků a policajtù připomínala okupované území. Vilu hermeticky uzavřelo 1200 policajtù, karabiniérů a přísluníků finanční stráže a celé okolí čtyřiadvacet hodin denně hlí
dali ostřelovači z okolních domù. Jedinou zvukovou kulisou celého tyátru byl mrazivý zvuk vojenského vrtulníku, který hlídal vzdušný prostor. 
Podobně to vypadalo i v roce 2002, kdy se kongres skupiny konal v hotelu Westfields Marriott poblíž Washingtonu. Organizátoři se údajně obávali útokù teroristù z Blízkého východu, a tak byly na o
bou washingtonských letištích zavedeny ty nejextrémněšjí bezpečnostní standardy. Jediná příjezdová cesta k hotelu byla uzavřena a pro pozvané hosty byly připravené vrtulníky, které je měly přepr
avit z letišti
přímo k místu setkání. Podivuhodné je, že většina světové elity dala přednost černým limuzínám s tmavými skly, které je k hotelu dovážely za doprovodu policejní eskorty.
Kongresy skupiny Bilderberg jsou tedy schůzky nejmocnějších lidí světa. Už jenom ten samotný fakt, že jejich průběh i obsah podléhají nejpřísnějšímu utajení, musí nutně vzbudit naší zvìdavost. S p
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ostupem času se neustále vyjasňuje vliv této skupiny a její minulosti na světové veřejné dění. Výsledky konferencí nejsou určeny veřejnosti, přesto
ovlivňují rozhodování prezidentù těch nejbohatších, a tím pádem i těch nejvlivnějších světových firem, jako jsou například IBM, SAAB, Fiat nebo Unilever.

Není tedy pochyb o tom, že během těchto schůzek se formují důležitá
rozhodnutí, která zkrátka určují další celosvětové dění. To by ovšem také znamenalo, že veškeré procesy a tendence, které se dnes halí do pláště demokracie a lidské svobody, jsou opět jenom dal
ším divadlem, svoboda člověka je jenom pohádkou na dobrou noc a člověk jako takový je jenom jejich loutkou.
Jejím vodičem ovšem není osud, bůh nebo nějaký vyšší princip, nýbrž právě tato chobotnice, tvořená lidmi s patřičnými znalostmi a značným kapitálem. Hrùzostrašnou všemocnost skupiny Bilderb
erg může zesílit i okolnost, že toto sdružení je jistým tichým a neoficiálním společným jmenovatelem dvou organizací, které jsou známé pod zkratkami CFR a ERT. Tyto organizace mají svá sídla n
a americkém a evropském kontinentu a disponují všemi prostředky, aby mohly tiše, ale doopravdy vládnout. Americká CFR Council on Foreign Relations, tedy Rada pro zahranièní vztahy, byla zalo
žena v roce 1922 a její zrod neinicioval nikdo menší než právě klan rodiny Rockefellerù. Založení této Rady bylo hlavním cílem monopolistického usilování celé této rodiny. Starý Rockefeller totiž vel
mi dobře věděl že si svoje ekonomické postavení udrží jenom tehdy, když si podchytí politickou scénu. Nikdy mu také rozhodně nebyly vůbec cizí doslova gangsterské zásady. Bez problémù podplá
cel třeba senátory a na správná místa dosazoval své přisluhovače a přikazoval jim, co je kde třeba udělat, aby i nadále
vzkvétala například jeho spoleènost Standard Oil.

Hlavním cílem Rady je dnes především nastolení celosvětové vlády, která ale nebude řízena nezávislými, případně demokraticky volenými politiky. Bude kontrolována supervelmocemi a především 
Rockefellerovým impériem. Jinak řečeno, Rada má podle všeho prsty v tom, čemu se dnes s takovou oblibou říká globalizace. Jestliže je to pravda, pak veškeré antiglobalizační demonstrace jsou j
enom komedií a mládež zahalená šátky a kuklami může do policajtù házet klidně granáty, nic jí to nepomùže. CFR má totiž poctivě vypracovaný systém a v rukou zbraně mnohem většího kalibru. Z
a zmínku stojí, že členem této rady byl i třeba otec atomové bomby J. R. Oppenheimer, z něhož se postupem času a se získáváním nových poznatkù stal nakonec úplný odpůrce jaderné energie. J
akmile projevil svoje nové přesvědčení a odmítl se angažovat v dalším využívání atomu a nukleární technologie, v politice jako vládní poradce k otázkám atomové energie si víc ani neškrtl. Podle vš
eho může být rád, že neskončil na dně řeky nebo připoután k nějaké testovací bombě.
Rada na něj během dvanácti let vyvíjela ovšem takový tlak, že poslední roky svého života trávil ponořen v alkoholu a zemřel nakonec na rakovinu hrtanu.

Prostřednictvím rady CFR natahuje chobotnice svoje chapadla i na akademickou pùdu takových univerzit, jako jsou Princeton, Harvard nebo Yale. Různá tajná bratrství, jako je například klub Skul
l and Bones – Lebka a hnáty jsou prvními síty, kde si tato tajemná světovláda vybírá své přisluhovače. Nejlepší absolventi těchto univerzit, většinou synáčkové z mocných rodin, pak pokračují
ve studiích v zahraničí za značné finanèní pomoci stipendií, jako je například Rhodesovo stipendium, které je nezbytné pro studium na Oxfordu.

Tito elitářští zájemci o politickou kariéru se pak vždy ucházejí o práci v některém z mohutných myšlenkových trustù, odkud pronikají do grémií
největších a nejvlivnějších ústavů. Je tedy jasné, že tato elitářská světovláda má ve svých kruzích opravdové mozkové kapacity, jejichž poslušnost je ještě navíc dokonale prověřena. ERT je vlastn
ě takovou mladší evropskou sestrou americké CFR. European Round Table of Industrialists Kulatý stůl evropských průmyslníků byla založena v Pařížii v roce 1983 švédským průmyslníkem Pethre
m Gyllenhammarem, šéfem firmy Volvo.

Hlavním cílem této organizace bylo sjednocení Evropy a zavedení jednotné měny, tedy další jednotící čili globalizaèní procesy. Jejich smyslem tak není nějaké rozšíření pocitu svobody a nějaké jedn
otnosti, nýbrž rozšíření a upevnění jejich soukromého impéria a udržení si kontroly nad evropským a světovým hospodářstvím. ERT nastolila kupodivu naprosto stejný program jako měla i americká
CFR a zaměřila se především na představitele evropských univerzit. V roce 1988 tak vzniklo Fórum univerzit a prùmyslu. ERT, mezitím se sídlem v Bruselu a plně legalizovaná belgickou vládou, se
sloučila s Groupe des Présidents. Tento krok byl pravděpodobně naplánován a připravován již dlouho dopředu stejně jako vznik samotné ERT, protože zakladatelem skupiny prezidentù nebyl opět
nikdo jiný než šéf Fiatu Gianni Angelli. Chapadla chobotnice se nám tím tedy alespoň částečně vynořují z temnoty.
Přinejmešním propojují existenci tajných mocenských spolkù, jako je americká CFR, mezinárodní, a nadnárodní Bildergberg a evropská společnost kolem kulatého stolu ERT. Za duchovního otce Bi
lderbergu
se totiž považuje jistý Polák dr. Joseph Hieronim Retinger. Ten se po příjezdu do Ameriky dostal prostřednictvím CFR k rockefellerské elitě a spolu s tehdejším ředitelem CFR Georgem Franklinem
a
pozdějším šéfem tajné služby CIA zaloižili Americký výbor pro spojenou Evropu.
A globalizace je náhle na světě. Amerika se tak stává kolébkou myšlenky sjednocené Evropy a spolek Bilderberg se prostřednictvím
všech možných i nemožných mocenských organizací postaral o její realizaci. Nic proti, ale co je tedy tím opravdovým cílem sjednocené Evropy? Či dokonce celého sjednoceného světa, kde vešker
á opravdová moc spočívá v rukou neznámých, ale nejbohatších bossù a vládců nadnárodních koncernù? První zmínky a rovněž doklady o té nekonečné moci skupiny Bilderberg pocházejí už z obd
obí druhé světové války. V roce 1940 se jistý mladík na schùzce pracovní skupiny přiznal, že je součástí spiknutí, které převezme kontrolu nad Velkou Británií, Evropou a africkými zeměmi. On sám 
prý bude jednou jeho ministerským předsedou. Ten mládenec se jmenoval Harold Wilson a o dvacet let později pak skutečně zastával funkci britského premiéra.

Spiknutí, o kterém mluvil, mělo být plánem úzkého spolku významných evropských osobností. U zrodu této skupiny stál nizozemský princ Bernard, částečný vlastník Dutch Shell Oil, který se v roce 
1954 stal prvním předsedou Bilderbergu. Pod vlivem všech těchto souvislostí si každý jistě domyslí, že chobotnice má dobře podchycené veškeré důležité informační zdroje a jen tak snadno nevyp
ustí do éteru jakékoliv informace, které by její moc mohly nějak odhalit nebo ohrozit. Není divu, že oficiální média se veřejnosti pokoušejí namluvit, že spiklenecké teorie a existence chobotnice jsou 
jenom výmysly a konspirační teorie.
O mnoha výsledcích jejich jednání se nakonec sice se značným zpožděním přesto něco málo dozvídáme. Jedním z konkrétních
příkladù je sjednocená Evropa a dlouho připravovaná jednotná měna euro. Jen tak pro zajímavost duchovní otec eura a nositel Nobelovy ceny Robert Mundell v současné době pracuje na vytvoření
koncepce
jednotné světové měny, která má mít údajně název Intor. Mnohé
osobnosti se na vrchol moci dostaly až po setkání se členy této skupiny. Bývalý arkansaský guvernér Bill Clinton se například rok po obdržení pozvánky mezi bilderberskou elitu stal prezidentem Sp
ojených států.

Kdo nechce, neuvěří. Žádná z výše uvedených informací totiž přímo nedokládá existenci chobotnice jako nějaké tajné skupiny lidí, která ovládá svět.Že je něco nedoloženo ovšem rozhodně neznam
ená vyvráceno! CFR a ERT skutečně oficiálně existují; skupina Bilderberg rovněž prokazatelně existuje, schází se a bude se scházet i nadále; bossové nadnárodních koncernů skutečně existují; kor
upce, obchody s drogami a zbranìmi za účasti slovutné teroristické CIA samozřejmě existují také. Nechte ale klidně oči dál zavřené.

Bilderbergská konference v roce 2007 v istanbulském hotelu Ritz Carlton se konala od 31.května do 3.června a přítomni na ní byli:
Henry A. Kissinger, Kissinger Associates (USA)
Další poměrně vlivný thinktank, napojený přímo na rodinu Rockefellerù, politickou a ekonomickou elitu západního světa,
globální lobbistická skupina s pùlstoletou tradicí, ovládající prostřednictvím svých členù kursy měn, vývoj ekonomik i ceny ropy, se ve dnech 8. 11. června setkala v ottawském hotelu Brookstreet, a
by
tentokráte diskutovala vývoj cen na globálních ropných trzích, směřování venezuelského ropného průmyslu pod vedením levicového prezidenta Hugo Chaveze a dopady potenciální vojenské akce 
USA
proti Íránu. I nìkteří rozumnější komentátoři skupiny, která má jinak mnoho doslova až fanatických odpůrců, tvrdí, že vždy přísně utajená a konspirativní setkání skupiny Bilderberg ustanovují ekono
mický a politický program pro mnohé hlavní hráče prùmyslového světa
bez jakéhokoliv veřejného dohledu nebo odpovědnosti. Patrice Basille, generální ředitelka hotelu Brookstreet , říká, že žádné setkání spojené se skupinou Bilderberg nebylo u jejího hotelu formálně 
rezervováno.
Basille řekla novinářům deníku Ottawa Citizen, že pouze dvě konference, jedna z Montrealu a další z Toronta, si rezervovaly teno hotel pro víkend začínající 8.června. “Co je Bilderberg?“ ptala se ř 
editelka. “Toto je poprvé, co o tom slyším…“ Setkání těchto „dvou skupin“ přitom střežilo v hotelu bývalé výsadkářské komando SAS, dnes privátní sluba Globe Risk Holdings pod velením Alana Be
lla. Není tedy rozhodně možné, aby o tom generální ředitelka hotelu vůbec nevěděla.
Mé jméno je David Chmelenský, jistě mně někteří znají pod internetovou přezdívkou Vincenzoo. Dnes jsem se rozhodl k sepsání svého prvního článku pro vás a vaše oči. Rád bych vám ukázal špín
u, která se děje již po dlouhé desítky let. Ukázal vám špinavé lidi, kteří doslova prahnou po moci. Prahnou po prosazení Nového světového řádu. Tito lidé se řadí do takzvané skupiny Bilderbergù. Bil
derberg Group.je přitom utajovaná organizace založená těsně po druhé světové válce. Tuto organizaci má na svědomí .David Rotschield, Rockefeller a Carnegie. Organizace je stavěna na vysloven
ě nacistických názorech. Snaží se o vytvoření dokonalé rasy na naší planetě a mělo první setkání již roku 1954 v hotelu de Bilderberg ve městě Oosterbeck ve státě Nizozemsko.
Tato hromadná setkání probíhají přitom prokazatelně až do dnes vždy na jiném místě, vždy ostře střežené a naprosto utajované. Naštěstí
se lovcùm těchto lidí daří tato setkání stále odhalovat. Hlavním cílem této ve skuečnosti doslova špinavé terroristické organizace je eliminace až 80% světové populace. Vyhubení, vyvraždění všech 
„nepotřebných“ lidí, v jejich očích jen darmožroutů na „jejich“ Zemi. 
K těmto účelùm využívají hlavně světové lékařství, kde se třeba do vakcín přidávají látky způsobující rakoviny a podobné smrtonosné
nemoci. Vize těchto zločincù je následně o zotročení celé zbylé lidské populace. Přinucení všech lidí k životu v uzavřených městech připomínajících spíše ghetta. kde nebude vůbec žádné soukromí,
veškerý pohyb bude neustále sledovaný. Zákaz vstupu do neutralizovaných zón.
Toto čeká nás všechny, nás lidi, pokud se naše masy neprobudí k poznání tohoto hlavního plánu ustanovení Nového Světového řádu a nezmobilizujeme-li se konečně všichni k jeho definitivnímu po
ražení.
Na již zničených kamenech Guidestone o Novém Svétovém řádu bylo napsáno, že populace lidstva nesmí přesáhnout 500 miliónù jedincù.
Tyto tajné skupiny řídily záležitosti naší planety již po stovky let.
Nyní se ale dostali do finální fáze připravují se na otevřenou světovou nadvládu. Cíl, po kterém ti nejznáměšjí tyrani toužili po celou historii lidstva! Lidé jako byli Hitler, Stalin, MaoTseTung Koncept 
Nového Světového Řádu je zde po již po celá staletí. Nejvíce pozornosti dosáhl však až během druhé poloviny 20. století. Prezident George Bush to použil v mnoha svých projevech což znamená, ž
e opravdu chce nějaký řád ve kterém máme nějaký typ globální nadvlády. Ve kterém se každá lidská bytost na planetì Zemi zodpovídá opatřením formulovaným na mezinárodní úrovni.
It is big idea. New World Order
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G.Bush senior
Organizace Bilderbergù má na svědomí založení organizace OSN, Evropské Unie, Africké Unie a nyní usilovně pracují na Severoamerické Unii a Asijsko Pacifické Unii. Všechny tyto Unie získají sv
ého prezidenta. Jak někteří možná víte, nedávno se měl volit prezident Evropské Unie, naštěstí pro nás všechny se tak nestalo. ALE ONO SE TO NAKONEC STANE!
Suverenita dalších zemí Evropy zanikne! TA NAŠE UŽ ZANIKLA. Vstupem do Shengenu a zrušením hranic jsme ztratili svou národní suverenitu, ale to ještě není vše! Staneme se součástí Spojený
ch Státu Evropských a brzy nás potká spojení všech unií a pak světová nadvláda. Konec naší svobody.přinese OSN Evropská Unie Africká Unie Severoamerická Unie AsijskoPacifická Unie …
Kořeny globalizace a snahy o světovou nadvládu sahají až do úplného počátku lidstva. Dobývání a impérium je staré jako civilizace sama. Babylon, Egypt, Řecko. Ti všichni zakládalli impéria v pok
usu ovládnout svět..
Římský systém se dostal až k vrcholu a ovládal celý tehdy známý svět. Byly vytvořeny komplexní systémy vlády tak, aby se ovládly všechny různící se populace. Během periody 15 a 19 stolétí se vy
nořila nová impéria a vedla pokaždé války o nadvládu. Šlechta, stejně jako prosperující měšťanská třída, byla vždy financována hrstkou privátních bank. Mnoho z velkých peněžních domů vždy za
bezpečovalo své investice na obou stranách válek. Důmyslné sítě shromažďování zpráv dávaly finančníkùm dokonalý nástroj proti vládám, nad nimiž tímto ale také pomalu získávaly kontrolu.
Začátkem 20. stol. bylo Německo již povstávající velmocí a vůdčí silou průmyslové revoluce. Nebyl tehdy absolutně žádný dùvod, aby nějaká 1. světová válka vùbec byla, kromě toho jediného, že t
o byla ideální příležitost pro bankovní kartel vyděìlat hromadu peněz financováním obou stran této války. 28. června 1914 byl následník RakouskoUherského trůnu, Arcivévoda Frantiek Ferdinand, z
avražděn
přii veřejné jízdìě se svým vozem.Černá ruka, Srbská tajná společnost s napojením na francouzskou a britskou tajnou slubu, se k tomu příhlásila.
A první světová válka začala. WWI has begun! Továrny na zbraně financované bankami kontrolovaných Rothschildem, v Německu, Francii, Anglii a Rakousku, financovala všechny strany.konfliktu.
V té válce tehdy zemřelo nejméně 20 milionù lidí. Byl to konflikt tak hrozný a děsivý, že lidé slibovali, že už nikdy válčit nebudou. Říkalo se tehdy dokonce, že to byla: „Válka za skončení všech válek
“. Otázka ale spíše zní:: „Proč vlastně tehdy chtěli válku?“

Jistě, předevšim šlo, ostatně jako pokaždé, hlavně o peníze a o moc, ale tím druhým dùvodem bylo navíc ještě to, že chtěli založit Společenství Národù.- OSN. Jeho založení totiž bylo v jejich pláne
ch po celou dobu a právě jako důsledek strašné války, jakmile tedy byla válka u konce nebo těsně před koncem, tak hned začali veřejně a politicky formulovat tuto myšlenku na vyvoření Společens
tví Národù, aby se to, co se právě stalo, nestalo již nikdy znovu.
Staletí praxe navíc učinilä z Britù doslova experty na skrýváni svého impéria za různé loutkové vlády a nebo komise. Ve jménu zastavení budoucích konfliktù proto navrhli, aby se všechny země přip
ojily ke Společenství Národù.

Jejich skuteèným záměrem pro vytvoření Společenství Národù přitom ale bylo to, aby se stalo základem jejich budoucí tajně plánované Světové nadvlády.
Vlajka britského Společenství národů

Prezident W.Wilson, který se zaslouil o založení soukromého Federálního Rezervního Systému v USA již v roce 1913 silně podporoval vytvoření Společenství Národù.

Společenství se nakonec sešlo v Paříži již v roce 1919. Ale mnoho zemí hned správně rozpoznalo, že se jedná o hrozbu pro jejich státní 
suverenitu a odmítlo do něj vstoupit.
Zasedání Společenství národů, Paříž rok 1919

Rozčarovaná Kongresem USA, který vytvoření Společenství Národů rovněž zablokoval, založila britská tajná sluba s pomocí rodiny Rockefellerù v New Yorku roku 1921 dnes již dobře známý Co
uncil on Foreign Relations (CFR).
CFR hned zaměstnal ty nejlepší a nejzářivější postavy amerického života, aby podporovaly růst Angloamerického impéria.
Oficiálně uváděným cílem CFR, bohužel za nepatrného zájmu veřejnosti, dokonce rovnou bylo zrušení všech národních státù ve prospěch založení všemocné Světové vlády, zaišťované několika m
álo elitními jedinci.
CFR

Přibližně od roku 1930 se pak proponenti založení Světové vlády rozdìělili do dvou vzájemně provázaných táborù:Fabiánské Socialisty (Komunisty) s centrem v Londýně a Národní Socialisty (Fašis
ty) v Itálii a Německu.

„National Socialism will use its own revolution for establishing a New World Order“
„Národní socialismus využije své vlastní revoluce k založení Nového Světového Řádu.“ prohlásil tehdy Adolf Hitler

Zastánci fašismu ve Spojených státech a Anglii věřili, a velmi pravděpodobně až dodnes věří, že pro rychlou transformaci světa do Nového světového řádu by měla být využita armáda, a že tento c
elosvětový globální politický převrat by měl být uskutečněn vojensky, zatímco o něco rafinovanejší zastánci socialismu říkali, že jediná jistá cesta ke světové nadvládě a nastolení jediné světové vlá
dy je inkrementalismus (nebo-li cesta postupných změn) je jistá cesta ke
světové nadvládě.
Adolf Hitler

Fašismus v USA

Major generál Smedlley Butler, oceněný pozdějí dokonce medailí cti Kongresu, veřejně v roce 1934 odhalil pokus amerických a britských magnátù zahájit vojenský převrat ve Spojených státech.
Válečný hrdina dosvědčil přímo před McCormackDicksteinovou komisí Kongresu, že jedni z nejmocnějších mužů v Americe se ho pokusili si získat aby vedl vojenský převrat a, mimo mnoho jiného, 
tak tehdy chtìěli přímo ve spojených státech nastolit právě národní socialismus, tedy ryzí fašismus. A tyto fašistické tendence jsou nejen v USA docela patrné až dodnes, a po vojenské operaci Covi
d19 jsou pro mnoho lidí dnes zcela jasně patrné a viditelné v celém „západním“ světě.
„Chtěli po mě, abych vedl organizaci až 500 000 lidí která by byla vojensky schopná převzít veškeré funkce dosavadní legitimní americké vlády.“ vypověděl tehdy před Kongresem Majorgenerál Sm
edley Butler.
Majorgenerál Smedley Butler

Ovšem fašisti tehdy hluboce zapustili kořeny nejen v USA ale rovněž ve Velké Británii.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (3x)
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43. Miliardy bez kontroly, zbytečná, drahá, sportovní agentura. Kalousek zrušit vlastní stranu TOP. Západ
nechce pozvat Putina do Normandie. MMF: Sankce selhaly, Rusko poroste. Zelenský hledá Ukrajince po
světě do války. V Řecku 6 dnů práce  
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Národní sportovní agentura nehlídala, jak se nakládá s dotacemi, kritizuje úřad. Zdlouhavé, netransparentní a nehospodárné, popisuje Nejvyšší kontrolní úřad (NKÚ) závěry dohledu v Národní sport
ovní agentuře (NSA). Podle kontrolorů sportovní agentura nesledovala a nekontrolovala příjemce dotací. Například pozemky agentury byly využívány bezúplatně i po ukončení platnosti nájemních s
mluv. V Harrachově tak fungovala třeba lanová dráha, která je v provozu celoročně, hotel či stánky s občerstvením.
Nejvyšší kontrolní úřad zjistil, že sportovní agentura neměla kontrolu nad tím, jak příjemci dotace využili a zda dodrželi stanovené podmínky. „Po celou dobu kontrolovaného období uzavírala NSA s
mlouvy a objednávky a proplácela faktury a vyplácela dotace, aniž by dodržela schvalovací postupy upravené v zákoně o finanční kontrole,“ napsali kontroloři do závěrečné zprávy.
Sportovní agentura podle NKÚ nesledovala a nevyhodnocovala, zda jí distribuované peníze vedly třeba k zastavení poklesu tělesné zdatnosti dětí a mládeže, k zastavení růstu nadváhy a obezity u 
dětí a mládeže či ke snížení ekonomické spoluúčasti rodin ve sportu.
Kontroloři navíc připomínají, že právě posílení transparentnosti stálo za vznikem NSA. Podle kontrolního úřadu ale zmiňované poslání agentura neplnila. Problém vidí i v nedostatečné archivaci dok
umentů. „NSA sice měla vytvořený spisový a skartační řád i podpisový řád, ale ne vždy podle nich postupovala. Některé dokumenty nebyly podepsané, datované a označené. Dále NSA chyběly na
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příklad dokumenty související s pořizováním majetku nebo s veřejnými zakázkami,“ vypisují kontroloři další pochybení.
Předseda Národní sportovní agentury Ondřej Šebek pro Radiožurnál řekl, že za problémy může předchozí vedení a to současné se je snaží napravit. „K dnešnímu dni už je většina zjištěných okoln
ostí napravená. Samozřejmě jsme si vzali ponaučení z těch zjištění a konáme tak, aby se ty věci neopakovaly,“ uvedl Šebek.
Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy (MŠMT) a NSA vydaly v letech 2019 až 2022 ze státního rozpočtu na podporu sportu celkem 26,5 miliardy korun.
Kontrola ale zjistila, že ministerstvo ani agentura nepostupovaly při poskytování dotací v některých případech podle práva.
U jedné pětiny žádostí o podporu byl administrativní proces příliš zdlouhavý. Ministerstvo za roky 2019 a 2020 vydávalo rozhodnutí o poskytnutí dotace v průměru po 90 až 300 dnech a NSA za rok
y 2021 a 2022 tato rozhodnutí vydávala v průměru po 172 až 335 dnech.
Kontroloři odhalili také nedostatky v hospodaření samotné sportovní agentury. S majetkem a peněžními prostředky státu nenakládala v některých případech účelně, hospodárně a v souladu s právní
mi předpisy.
Příkladem je neodůvodněně snížení výnosu z majetku minimálně ve výši půl milionu korun, když umožnila původním nájemcům, aby část sjezdového a skokanského areálu v Harrachově bezúplatn
ě užívali i po ukončení platnosti nájemních smluv. To se týkalo šesti z celkem 46 pozemků. Ke zbylým 40 pozemkům neměla NSA v kontrolovaném období uzavřené nájemní smlouvy.
Z veřejně dostupných zdrojů vyplývá, že pozemky byly využívány jinými právnickými i fyzickými osobami. Na pozemcích NSA byla například lanová dráha, která je celoročně v provozu, hotel či stán
ky s občerstvením.
NSA nepostupovala podle zákona ani při zadávání veřejných zakázek na nákup služeb a pořízení majetku, popisují kontroloři další pochybení. V některých případech například vynakládala
peněžní prostředky na základě smluv, které byly podle zákona o registru smluv od počátku neplatné.
„Po celou dobu kontrolovaného období docházelo k uzavírání smluv a objednávek i proplácení faktur a vyplácení dotací, aniž by byly dodrženy schvalovací postupy upravené v zákoně o finanční ko
ntrole a jeho prováděcí vyhlášce,“ stojí v závěrečné zprávě. Sportovní agentura podle kontrolorů nezavedla ani funkční kontrolní systém.
Součástí kontroly bylo i dotazníkové šetření mezi sportovními kluby a svazy. Kolem 56 procent sportovních klubů, které měly zkušenost s průběhem dotačního řízení jak u ministerstva, tak u Národn
í sportovní agentury, uvedlo, že nedošlo k posunu směrem k transparentnějšímu hodnocení žádostí.
Na nedostatky kolem kontrolní činnosti agentury upozorňoval Radiožurnál v minulosti několikrát. Na oficiálním webu jsou jen velmi obecné informace o tom, který svaz nebo sportovní oddíl agentura
kontroluje, kvůli kterému dotačnímu programu, za jaké období, odkdy, dokdy a jestli zjistila chyby.
Co přesně kontroloři NSA prověřovali a jaké konkrétní nedostatky objevili, o tom už agentura na svém webu nepíše nic. A dostat se k těmto informacím je obtížné i podle informačního zákona. Radio
žurnál například loni v prosinci žádal agenturu, aby sdělila detaily ze své kontroly, která se týkala využití státní dotace 65 milionů korun na pořádání tenisového turnaje O pohár Billie Jean Kingové.
Z vyúčtování, které má Radiožurnál k dispozici, totiž vyplývalo, že si tenisový svaz na pořádání této akce najímal lidi ze svého vedení, jejich příbuzné a známé.
Místo odpovědi se ale agentura obrátila na tenisový svaz s dotazem, zda souhlasí, aby Radiožurnálu odpověděla. Prý proto, aby mu umožnila hájit jeho práva a zájmy, jak vysvětloval bezpečnostní 
ředitel Národní sportovní agentury Michal Strnad, který žádosti doručené podle infozákona vyřizuje.
Tenisový svaz odmítl s tím, že běží trestní řízení. Jenže to se netýká kontroly, ale trestního oznámení, který podal právě tenisový svaz, protože se mu nelíbilo, že se informace z vyúčtování dostaly na
veřejnost. Agentura přesto s vedením českého tenisu souhlasila. Sdělila jen, že kontrola nenašla chyby a na ostatní otázky – co přesně kontrolovala – odpovědět odmítla.
Právnička organizace Transparency International Petra Audová to zkritizovala. Podle ní měla agentura popsat, jak konkrétně může poskytnutí informace zmařit trestní řízení. „Obecné konstatování, 
že nějaké trestní řízení probíhá, rozhodně nestačí,“ říká Audová.
Spoluautor informačního zákona a poradce po otevřenost veřejné správy Oldřich Kužílek prostudoval odpovědi NSA a nalezl v nich 12 chyb. Podle něj agentura vůbec neměla žádat svaz o názor, z
da informace dát, nebo ne. „Svaz není nositelem základních práv, která by snad měla být dotčena poskytnutím požadované informace o vyúčtování akce,“ namítá Kužílek.
Odmítnout žádost kvůli obchodnímu tajemství označil za „scestné“. „Z věci samé je zřejmé, že mistrovství světa ve veslování nemůže pořádat nikdo jiný než veslařský svaz a žádný konkurent neexi
stuje a dané informace jsou v příslušných kruzích spíše dostupné,“ sdělil.
Celý postup sportovní agentury označil Kužílek za „skandálně rozsáhlou obstrukci a překrucování práva“. „Pro znalce práva na informace je zřetelné, že jde o viditelnou aroganci vyřizujícího pracov
níka a jeho nadřízeného, kombinovanou se zarážející neznalostí zákona.
Arogance spočívá v postoji za každou cenu žádost o informace ‚odstřelit‘ pomocí nesouvisejících, zmatených, násilně překrucovaných pseudoprávních argumentů, vše odmítnout, odstrašit žadatele
stránkami doslova ‚naplácaných‘ právních blábolů,“ napsal Kužílek. A zmínil rozsudek Nejvyššího správního soudu, který konstatoval, že „žádost o informaci nemá být hrou na slepou bábu“.
Radiožurnál podal letos v lednu v obou případech rozklad. Jenže ačkoli lhůta na vyřízení rozkladu podle zákona uplynula už 14. února, NSA dosud výsledek rozkladového řízení navzdory urgencím 
Radiožurnálu neposkytla.
X X X

ZELENSKÝ ZNIČIL UKRAJINU, ZAVINIL SMRT STATISÍCŮ UKRAJINCŮ, VOJÁKŮ RUSKA

VLÁDA UKRAJINY UŽ DŘÍVE MĚLA KOMIKA ZELENSKÉHO SESADIT
REUTERS: MÍROVÁ SMLOUVA RUSKA S UKRAJINOU UŽ PŘED 2 LETY V ISTANBULU

Rusové při smrtícím útoku na Oděsu zničili i „zámek Harryho Pottera“
Na pět vzrostl počet obětí pondělního ruského útoku na jihoukrajinskou Oděsu, jeden ze 32 zraněných zemřel v nemocnici. Při úderu byl navíc zničen Palác studentů, přezdívaný „zámek Harryho P
ottera“.
„Počet mrtvých včerejšího ruského raketového útoku vzrostl na pět. Muž, ročník 1960, zemřel v nemocnici,“ šéf správy Oděské oblasti Oleh Kiper. Více než 20 zraněných podle něj zůstává v péči lé
kařů, čtyři z nich ve velmi vážném stavu, včetně čtyřleté dívky.
Starosta Oděsy Hennadij Truchanov už v pondělí uvedl, že zahynuly tři ženy a jeden muž. Kiper dříve uvedl, že kromě přímých úmrtí při ruském úderu zemřel rovněž muž, který během raketového 
útoku utrpěl mrtvici.
Na fotografiích zveřejněných ukrajinskými úřady bylo v pondělí vidět hořící Palác studentů, přezdívaný „zámek Harryho Pottera“. Střecha zdobené budovy, která podle agentury Reuters slouží jako 
soukromá právnická akademie, je po útoku téměř celá zničená.
Ukrajinská média dříve uvedla, že škody vznikly, když ukrajinská obrana nad přístavním městem sestřelila ruskou raketu. Podle mluvčího ukrajinského námořnictva Dmytra Pletenčuka se jednalo o
ruskou balistickou raketu Iskander-M s kazetovou hlavicí.
Jedna ze studentek právnické školy, která se představila křestním jménem Marija, uvedla, že zachycení rakety viděla na vlastní oči.
„Bylo to přímo přede mnou. Rozletěly se dveře a roztřáslo se sklo. A pak jsem uviděla tohle,“ řekla Reuters studentka a ukázala směrem k hořící budově.
X X X
Kalousek ostře o TOP 09 a Pekarové: Ve vedení jsou srabi. Zmínil i rozpuštění strany
Bývalý ministr financí a expředseda TOP 09 Miroslav Kalousek se ostře pustil do vedení strany. Zkritizoval odchod ministryně pro vědu a výzkum Heleny Langšádlové a šéfku TOP 09 nařkl, že ji o
dvolala „holčičím způsobem“. Zároveň uvedl, že místopředsedové strany jsou srabi a že on sám měl do stanov prosadit, aby jako zakladatel mohl stranu rozpustit.
Někdejší předseda TOP 09 zveřejnil svá slova v komentáři na sociální síti X. Reagoval tím na příspěvek europoslance Jana Zahradila, který si původně rýpnul do šéfky TOP 09 Markéty Pekarové 
Adamové. Europoslanec uvedl, že je nejméně důvěryhodnou političkou a odvolala nejméně viditelnou ministryni z vlády. Nahrazena pak bude někým, kdo je veřejnosti taktéž neznámý.
„Honza Zahradil fakt není můj kamarád a vysmívá se asi škodolibě. Jenže má nabito. Způsob, kterým Markéta Pekarová Adamová navezla Helenu Langšádlovou do předem prohrané bitvy, je
hnusný. A když Langšádlová dokázala téměř nemožné a z předem prohrané bitvy uhrála nerozhodný výsledek, je její odstřel ještě hnusnější,“ řekl Kalousek.
Podle něj bylo odvolání ministryně pro vědu a výzkum nesprávné. „Neférový takovým tím primitivním holčičím způsobem,“ uvedl někdejší šéf státní kasy ve vládě Mirka Topolánka a Petra Nečase.
„Nutno k tomu dodat, že místopředsedové TOP 09 se ukázali jako srabi. Nikomu z nich se to nelíbilo. Leč všichni to odmávali,“ zkritizoval Kalousek i další členy vedení strany.
Na závěr si Kalousek, který je stále členem TOP 09, postěžoval, že se nezasadil, aby měl výsadní právo rozpustit stranu. „Dopustil jsem se zásadní chyby, když jsem opomněl do stanov TOP 09 n
apsat právo zakladatele to zase rozpustit, když to opustí všechny zbytky ideových priorit a obyčejné hrdosti a důstojnosti. Promiňte mi to, prosím. Nebude se to opakovat,“ vzkázal Kalousek.
Helena Langšádlová, která svoji rezignaci oznámila ve čtvrtek, zůstane poslankyní TOP 09. Strana ji vyšle do sněmovní komise pro hybridní hrozby a dál se bude věnovat boji s dezinformacemi, uv
edla na tiskové konferenci minulý týden předsedkyně strany a Sněmovny Markéta Pekarová Adamová. Podle ní Langšádlová dávala více úsilí do obsahové části práce než prezentaci navenek. I to j
e ale práce ministra, vysvětlovala Pekarová.
Místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel v pondělí pro ČTK uvedl, že se nejužší vedení strany na kandidátovi na post ministra pro vědu jednoznačně shodlo. Poslanec, o němž se spekulovalo ja
ko o nástupci Heleny Langšádlové, současně uvedl, že on to nebude. Jméno, na kterém se shodli předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová a místopředsedové, neprozradil s tím, že vede
ní chce věc nejprve projednat. Podle neoficiálních informací je horkým kandidátem ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. V úterý dopoledne se nad výběrem nového ministra s
ejde předsednictvo TOP 09, následně výkonný výbor strany.
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ZÁPAD NECHCE POZVAT PUTINA NA OSLAVU 80. VÝROČÍ VYLODĚNÍ SPOJENCŮ
Adsense
Co je skutečnou příčinou neochoty Západu pozvat ruského prezidenta Vladimira Putina na oslavu 80. výročí vylodění spojeneckých sil v Normandii? Nad touto otázkou se zamý
šlí historik a lektor mezinárodních vztahů Sebastien Boussoit na stránkách Le Journal du Dimanche. Důležitý závěr je, že není možné přepsat dějiny a vymazat roli Moskvy ve vít
ězství nad Hitlerem.

6. červen je příležitostí pro Západ ukázat, že je otevřený dialogu za mír, vysvětluje historik Sebastien Boussoit. Poslední dva roky žijeme v hořícím světě a zdá se, že jsme bezmocně svědky konce 
cyklu, který trval něco málo přes 30 let, od roku 1991 do roku 2022. Jde o cyklus, v němž světu dominoval multilateralismus a mezinárodní právo, zděděné po ničivých důsledcích války v letech 193
9–1945. Bylo to ve jménu „toto neopakovat“.
Připomínky 80. výročí vylodění Spojenců 6. června 1944, které znamenalo začátek závěrečných fází druhé světové války, budou brzy svědky nebývalého oslabení vztahů mezi vítězi nacistického N
ěmecka. Na jedné straně jsou americko-evropské vazby napjatější než kdy jindy, na druhé straně se oslabily staleté vztahy mezi Evropou a Ruskem, které se zachovaly od dob Petra I.
Vyplatí se ve světle současných událostí a konfliktu, který Moskva poslední dva roky svádí proti Kyjevu, Rusko na tuto akci zvát, nebo ne? Jedni se staví proti, jako v případě olympijských her, jiní v
olají nezabývat se dějinami z pohledu současnosti, uvádí historik.
Abychom na tuto složitou otázku odpověděli, musíme se podle Boussoita zaměřit na tři základní prvky a vyhnout se spíše neslibným polemikám evropského typu.
V myslích Evropanů je normální nepozvat Vladimira Putina na oslavy z toho prostého důvodu, že nemůžete pozvat někoho k evropskému stolu, když podle mnohých útočí na evropské hodnoty účastí
v konfliktu. na Ukrajině. Skutečnost, že Moskva již nezahajuje jednání a v současnosti se nebrání eskalaci, by pro mnohé představitele Evropské unie měla vyloučit přítomnost šéfa Kremlu na
oslavách Dne památky. To by bylo zcela v rozporu s hodnotami dohod, které byly uzavřeny po roce 1945.
Neměli bychom ovšem zapomínat, že i přes anexi Krymu tři měsíce před výročím vylodění Spojenců v roce 2014 byl Putin pozván a zúčastnil se oslav 70. vylodění Spojenců (pak se zrodil slavný „f
ormát Normandie“. Letos je vše složitější: Autor připomíná mezinárodní zatykač na Putina, který, upřímně řečeno, v jeho současné podobě bude velmi těžké uplatnit.
Na druhou stranu, stojí za to pozvat Rusko na 6. června? Pak uvidíme, kdo se může zúčastnit nebo bude přítomen z funkcionářů. Tuto mnohonárodnostní, multikulturní zemi, která udržovala bezpre
cedentní vztahy s Evropou a jejíž značné vojenské úsilí (největší ztráty na životech – 26 milionů lidí) pomohlo svrhnout Hitlerův režim, je třeba představit takovou, jaká je.
Ruský svět, který je reprezentován tolika etnickými skupinami, by měl mít v oslavách své místo, protože Evropané nemohou přepsat dějiny a vymazat roli Moskvy v zaslouženě oslavovaném vítězst
ví nad nacistickým Německem.
Evropa, která Kreml často obviňuje ze šíření propagandy zaměřené na přepisování dějin s velkým „já“, nemůže použít to, z čeho svého současného nepřítele sama obviňuje. Současný diskurz na o
bou stranách naznačuje, že budeme čelit odmítnutí a přerušení dialogu mezi Evropany a Rusy na několik příštích generací. S touto myšlenkou musíme nyní bojovat: Rusko a Evropa si během staletí
vzájemných vztahů navzájem tolik daly, připomíná Sebastien Boussoit.
A pak, právě se silnou nadějí na rychlé překonání konfliktu v jakékoli podobě po ukončení nepřátelských akcí mezi Ruskem a Ukrajinou, by Evropané měli 6. června vyslat Rusům silný signál. Musí
me jim ukázat, že zatímco Západ pevně stojí na obraně Evropy a jejích hodnot, zůstává otevřený dialogu o mírové budoucnosti.
Poselství tohoto historického dne by mělo otevřít nové okno naděje pro Rusko a Dům Evropy pro společný nerozlučný osud, který tak plánoval generál de Gaulle. Je třeba udělat vše pro to, aby se tr
hlina, která tak nepřirozeně odděluje evropský kontinent od věčného Ruska, co nejrychleji zahojila. Jana Putzlacher, server vasevec.cz
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Kandidátka Strany zelených pro letošní americké prezidentské volby Jill Steinová byla zadržena na propalestinském protestu. Informovala o tom stanice Fox News s odvoláním
na její volební štáb.

„Jill Steinová, vedoucí její kampaně Jason Call a zástupkyně vedoucího kampaně Kelly Merrill-Kyerová byli zadrženi na Washingtonské univerzitě v St. Louis, když podporovali protest proti vazbám
univerzity na konflikt v Gaze.“ – uvádí zpráva zveřejněná na Steinově účtu sociální síti X.
Mluvčí kampaně prezidentské kandidátky pro Fox News řekl, že Steinova kampaň podporuje studentské požadavky, pokojné protesty a shromáždění v kampusu a dodal, že studentská hnutí za mír
a občanské svobody vždy představovala nejlepší část našeho kolektivního morálního vědomí. Hlavním požadavkem protestního shromáždění navíc bylo, aby univerzita opustila spolupráci s firmou 
Boeing, která vyrábí munici používanou izraelskou armádou v Gaze, server vasevec.cz
X X X
Kyjev chce do vlasti dostat Ukrajince v branném věku. Omezil vydávání pasů v zahraničí
Ukrajinci v branném věku přišli o konzulární služby. Kyjev totiž zpřísňuje podmínky pro muže žijící v zahraničí. Omezil jim služby na velvyslanectvích, aby je donutil odjet na Ukrajinu.
Před ukrajinskou konzulární službou v polské Varšavě panoval chaos. Lidé se snažili například zařídit pasy pro děti nebo si prodloužit jejich platnost. „Můj pas je platný poslední den. Předtím poslali
zprávu: Váš pas je připraven, přijďte si ho vyzvednout,“ popsal šestatřicetiletý Andrij pro CNN Prima NEWS. „Mám potvrzení, že pas připravili a že je připraven k předání,“ dodal.
Andrij spadá do kategorie mužů, kterých by se, pokud by byli na Ukrajině, týkala případná mobilizace. Žije ale v Polsku. „Zaplatili jsme peníze. Poslali nám pozvánku, abychom si přišli pro pas. A on
i nás odmítají. Říkají, že systém přestal fungovat,“ sdělil Andrij.
Bez pasu jako dokladu v Polsku nemůže žít. Pro nový tak bude muset zpět na Ukrajinu. Tam by ho už zaregistrovaly místní úřady a dostal by zákaz vycestovat stejně jako jiní muži ve věku 25 až 6
5 let. „Je to boj proti lidem, kteří utíkají před armádou. Neptají se nás, na základě čeho jsme odešli do zahraničí. Zákon o mobilizaci ještě nevstoupil v platnost, ale pracovníci pasové služby už ho up
latňují,“ popsal řidič kamionu Maksym.
Část mužů se tak pravděpodobně bude muset na Ukrajinu vrátit. Někteří z nich ale budou hledat cesty, jak v cizině zůstat. „Stát nás dostal do situace, ze které nemám východisko. Existuje ale jedn
a věc. Můžete si vzít takzvaný cizinecký pas v kterékoli zemi Evropské unie. To znamená, že můžete žít a pracovat bez toho ukrajinského,“ řekl podnikatel Pavlo Ljšenko.
Polsko a Litva už slíbily součinnost. Lze se domnívat, že například zpřísní kontroly kvůli legálnosti pobytu Ukrajinců na svých územích. „Je to spravedlivé vůči ukrajinským mužům, kteří zůstali na U
krajině a kteří pracují v ukrajinské ekonomice a bojují v ukrajinské armádě. Myslím, že to bude fér vůči nim, když se muži ze zahraničí vrátí na Ukrajinu a budou stát při nich při obraně své země, kt
erá jim dala všechno,“ uvedl ukrajinský ministr zahraničních věcí Dmytro Kuleba.
Nový zákon, který v nejbližších dnech vstoupí v platnost, počítá s mobilizací zhruba půl milionu lidí. Podle BBC z Ukrajiny od začátku války odešlo na 650 tisíc mužů v mobilizačním věku.
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Jeden z nejmenších států v Evropě vzbuzuje čím dál větší pozornost západních tajných služeb. Diplomaté San Marina mají podle magazínu The Economist podezřelé kontakty na Rusko, jehož age
nti státeček využívají ke svým operacím na Apeninském poloostrově. Zpráva přichází v době, kdy Brusel odklepl návrh asociační dohody se San Marinem a Andorrou.
Když se před dvěma lety San Marino objevilo na ruském seznamu nepřátelských zemí, mezi uživateli sociálních sítí vypuklo bujaré veselí. Cože?! V Kremlu už z piklů kolektivního Západu viní i trpa
sličí stát, který se do zpravodajství dostane jen ve chvíli, kdy se jeho fotbalisté vydají na další marnou kvalifikační misi?
„Prokleté San Marino! Monako! Velký Satan Lichtenštejnsko! Ten seznam je skutečně k popukání,“ utahovala si z černé listiny Kremlu jedna uživatelka Twitteru. Jenže po dvou letech brutálního ta
žení na Ukrajině je patrné, že to s tím nepřátelstvím nebude zase tak horké. Státeček s 34 000 obyvateli, jenž je zcela obklopen Itálií, totiž s Ruskem stále udržují.
X X X

MMF aktualizoval výhled. Německo bude těsně nad nulou. Rusko naopak poroste. Sankce evidentně selhaly
Mezinárodní měnový fond (MMF) v dubnu aktualizoval svoji prognózu a řekl nám, jaký očekává vývoj hlavních ekonomik světa. Nabídl obrázek, který ovšem není pěkný. Data ukazují, že Evropa se 
stává skanzenem. Budeme mít další slabý rok, kdy se budeme pohybovat těsně nad nulou, zatímco jiným se bude dařit lépe. Nůžky mezi námi a Ruskem se podle dat přivřou. Tak to ale přece být n
emělo.
Začněme hezky od České republiky. Ta je pro nás nejdůležitější. MMF opět zhoršil výhled ČR. Zatímco ještě v říjnu čekal růst o 2,3 %, už v listopadu čekal jen 1,2 % a nyní přichází s růstem o 0,7 
%.
Někdo bude říkat, že i tak je to hezký obrázek, protože, když si uvědomíme, že v roce 2023 jsme klesali o 0,4 %, tak se jedná o zlepšení. Jenže toto mi přijde chvála za každou cenu.
Zajímavé je, že české Ministerstvo financí očekává letos růst o 1,4 %, aby následující rok rostla o 2,6 %. To je divné. Tak velký rozdíl mezi institucemi obvykle není. Zcela se nabízí otázka, jestli to n
ení tím, že se blíží volby a je třeba prezentovat ekonomiku v lepším světle. Dnes na tuto otázku neumíme odpovědět, ale za pár měsíců se uvidí. Já osobně čekám nižší růst.
V každém případě dobrá čísla nahrávají politikům. Pokud by ekonomika rostla rychleji, budeme plnit řadu parametrů, jako třeba tzv. Maastrichtská kritéria, která umožní přijetí eura, po kterém volá ř
ada vládních stran.
V každém případě z celé V4 máme mít podle odhadu nejslabší růst. Fond předpokládá, že HDP Slovenska se letos zvýší o 2,1 %. V Maďarsku by měl růst činit 2,2 % a v Polsku dokonce 3,1 %. To 
signalizuje, že v ČR zažijeme další promarněný rok. My se snad ani letos nedostaneme na výsledek před Covidem.
Německo a Francie ztrácejí dech

MMF odhaduje, že se situace největší evropské ekonomiky zhorší. Německo prý poroste ze všech vyspělých ekonomik nejméně. I zde je vidět postupné zhoršování prognózy. V lednu tvrdili, že eko
nomika poroste o 0,5 %, nyní očekávají jen o 0,2 %. Problémy jsou přitom jasné. Ekonomika trpí kvůli demografickým důvodům. Má nedostatek pracovních sil, a navíc má problémy s transformací n
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a zelený průmysl.
Tyto problémy jsou i jinde, a tak Francie proti původní prognóze zpomalí z 1 % na 0,7 %.
MMF by přitom mohl opět snížit odhad, protože už nyní varuje Evropu před potenciálním rozpadem dodavatelských řetězců. Toto vždy vede k nižší výrobě a vyšší ceně.
Sankce na Rusko evidentně nefungují

MMF zveřejnil i očekávání vývoje Ruské ekonomiky. Tady asi většina lidí čeká propad, protože si pamatují, jak nám před dvěma lety tvrdili, že v Rusku po opuštění SWIFTu, nastane katastrofa. Nic
takového se ale nestalo. Mimochodem i proto, že SWIFT Rusko nikdy plně neopustilo.
Rusko má podle dat růst nejrychleji z ekonomik označovaných v MMF jako vyspělé ekonomiky. Na rozdíl od střední Evropy, tady MMF postupně výhled zlepšuje. V lednu čekal růst Ruska o 2,6 %, 
aby v dubnu čekal růst už na 3,2 %. V roce 2025 se čeká zpomalení na 1,8 %. Jenže to je stále tak vysoký růst, že ho my možná ani nedáme.
Ukazuje se, že se ekonomika Rudka rychle a efektivně změnila na válečnou ekonomiku. Dokáže sankce snadno zvládat. Je najednou více soběstačná. Domácí spotřeba se přitom moc nezměnila s
tejně jako domácí investice.
Evidentně je se sankcemi něco špatně. Buď je nutné je přitvrdit, nebo opustit. Stávající stav je kočkopes.
Vladimír Pikora, hlavní ekonom skupiny Comfort Finance Group
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Zatímco v evropských zemích probíhají bouřlivé debaty, zda nezkrátit pracovní týden na čtyři dny, Řecko půjde opačným směrem. Od června totiž začne platit kontroverzní zákon, který dává zeleno
u šestidennímu pracovnímu týdnu. Odboráři se ale obávají, že původně volitelný šestidenní pracovní týden budou někteří zaměstnavatelé zneužívat – jako v Číně, kde se „systém 996“ stal synony
mem pro moderní otrokářství. Ve Velké Británii či Itálii pracovní týden spíše zkracují, v Česku tak učinily některé soukromé firmy.
Zaměstnanci v Řecku budou moci mít díky přelomové legislativě legálně druhou práci, celkem mohou svému živobytí věnovat až 13 hodin denně. Šestidenní pracovní týden je podle webu Greek Re
porter na bázi volitelnosti a po (ideálně smluvní) domluvě se zaměstnavatelem.
V praxi to znamená, že si někteří Řekové oficiálně odpočinou vesměs až v neděli. Za šestý den věnovaný práci ale dostanou finanční kompenzaci. Zaručený příplatek by se měl pohybovat ve výši 4
0 procent. Zákon též upravuje další vztahy mezi zaměstnancem a zaměstnavatelem – pracovník bude například povinen přijít na směnu i mimo plán, pokud to přikáže nadřízený alespoň 24 hodin p
řed jejím začátkem.
Přelomová legislativa vejde v platnost 1. června, už od loňského roku ji ale doprovází kontroverze. Prošla totiž velice těsně – pro bylo 158 řeckých zákonodárců z 300. Nejednoznačná podpora nov
ely pak vedla k několika větším i menším vlnám odporu.
Největší kritiku schytávají zákonodárci a vláda od odborářů. Ti se obávají, že novela omezí práva zaměstnanců a v některých firmách by mohli být nuceni do šestidenního pracovního schématu, tře
baže má jít o zcela dobrovolnou záležitost. Stejně tak se diskutuje o tom, jak jednoduché bude vymáhat příplatek za den práce navíc.
V rámci Evropské unie patří Řekové mezi národy, které stráví v práci nejvíce času. Ostatní členské státy naopak spíše experimentují s úplně opačným trendem. Také některé soukromé společnosti 
v České republice testovaly, nakolik by čtyřdenní pracovní týden ovlivnil na jedné straně jejich chod a zisky, a na druhé výkonnost zaměstnanců.
O jeden den méně se pracuje každý týden například ve firmě Sherpas, specializující se na digitální marketing a návrhy webových stránek. Čtyřdenní pracovní týden už mají déle. „Když jsme to zavá
děli, byla to novinka, kterou jsme pouze zkoušeli. Byla tu obava, že se vrátíme zpátky k původnímu režimu, ale vzhledem k tomu, že už jsme v tom čtyři roky, obava úplně zmizela,“ řekl pro CNN Pri
ma NEWS ředitel společnosti Luboš Plotěný.
Podle Jaroslavy Rezlerové ze společnosti ManpowerGroup bude společností s kratším pracovním týdnem přibývat. „Je to požadavek, který se objevil po covidu. Lidé si začali v posledních letech vá
žit volného času,“ uvedla pro CNN Prima NEWS s tím, že především s nastupující mladou generací bude poptávka po pátečním volnu stoupat.
Kratší týden při stejné mzdě prosazovala už někdejší ministryně práce Jana Maláčová (ČSSD). „Jinak hrozí, že kvůli nastupující digitalizaci a robotizaci budou lidé přicházet o pracovní místa,“ řekla
během svého působení v čele resortu. Po kratších pracovních týdnech volaly také české odbory. Její nástupce Marian Jurečka (KDU-ČSL) ale zkracovat nechce, trh práce hodlá provětrat jinak. „Ab
ychom měli větší flexibilitu a lidé mohli lépe sladit svůj pracovní a rodinný život,“ uvedl již loni. Hlavním nástrojem mají být zkrácené úvazky a více možností pro využívání home office.
Polská ministryně pro rodinu, práci a sociální věci Agnieszka Dziemianowiczová-Bonková v březnu uvedla, že by chtěla ještě v tomto volebním období zkrátit pracovní dobu i týden. Lidé podle ní ne
mají dost času na život, rodinu, přátele a na lásku. Politička ze strany Nová levice, která je součástí vládní koalice premiéra Donalda Tuska ustavené loni v prosinci, proto zadala polskému Ústřední
mu institutu ochrany práce provést analýzu pracovního týdne.
Velké úspěchy slaví zkrácený pracovní týden ve Spojeném království. Většina britských firem, které se zapojily do projektu čtyřdenního schématu, v tomto režimu dobrovolně dál funguje i rok po sk
ončení testu.
Polovina z 61 firem se rozhodla si ponechat zkrácený pracovní týden natrvalo. Firmy si pochvalují vyšší produktivitu, spokojenost zaměstnanců, ale také atraktivitu při náboru pracovníků, napsal na 
jaře The Guardian.
Loni v prosinci pak italská automobilka Lamborghini došla k dohodě s odbory, že zavede pro zaměstnance ve výrobě čtyřdenní pracovní týden, který se bude během roku pravidelně střídat s tradič
ními pětidenními pracovními týdny. Podobný přístup zvolil největší výrobce luxusních brýlí na světě – EssilorLuxottica, třebaže ne v plné míře. Pracovat od pondělí do čtvrtka je v této italské firmě mo
žné zatím 20 týdnů v roce.
Spíše odstrašující případy šestidenních pracovních týdnů řešili hojně v Číně. Nechvalně proslulý systém 996 (práce od devíti hodin dopoledne do devíti hodin večer a šest dní v týdnu) poslal podle lid
skoprávních iniciativ a expertů nejednoho zaměstnance do deprese nebo stavu úplného vyčerpání. V extrémních případech skončili pracovníci v nemocnici, nebo hůře – sáhli si na život.
Zakladatel čínského korporátu Alibaba a miliardář Jack Ma v minulosti prohlásil, že bez urputného nasazení zaměstnanců, které stojí na systému 996, by čínská ekonomika nikdy nedosáhla tak obří
ch rozměrů, proto dvanáctihodinové směny v šestidenním pracovním týdnu označil za „požehnání“. V opačném případě by čínský ekonomický drak velice rychle ztratil vitalitu a impuls.
Nakonec se ale za pracovníky překvapivě postavil čínský nejvyšší soud, který označil nelítostné přesčasy v rámci systému 996 za nezákonné. V praxi jej ale velké technologické firmy nadále uplatň
ují.
X X X

HEREC FRANCIE Z POLICIE PROPUŠTĚN, STARÉ STÍŽNOSTI ŽEN
Depardieu byl propuštěn na svobodu. Policie ho vyslýchala kvůli sexuálnímu napadení dvou žen
Francouzský herec Gérard Depardieu strávil většinu pondělního dne výslechy v policejní cele. Herec byl zadržen ráno v souvislosti s obviněním ze sexuálního napadení dvou žen. Večer agentura A
P s odvoláním na hercova právního zástupce uvedla, že už byl z policejní vazby propuštěn. Pařížská prokuratura později oznámila, že v říjnu slavného herce čeká v této kauze soud.
Stanice BFM TV dopoledne informovala, že pětasedmdesátiletý herec byl předvolán k výslechu v případu dvou žen, které ho viní ze sexuálního napadení během natáčení filmů v letech 2014 a 2021
. Jeden z nejznámějších žijících francouzských herců vinu dlouhodobě odmítá.
Vazba podle BFM TV začala v pondělí v osm hodin ráno, o jejím skončení informoval podle AFP hercův advokát krátce před půl sedmou večer. Ze zákona může francouzská policie držet podezřelé
ho jen 24 hodin, případně může tuto dobu prodloužit na 48 hodin. To ale zjevně nebylo nutné. „Policejní vazba skončila. Už není držen na policejní stanici,“ citovala večer AP právníka Christiana Sa
int-Palaise.
Pařížská prokuratura večer oznámila, že se Depardieu má v říjnu tohoto roku dostavit k soudu. „Na konci své vazby ve třetím policejním soudním okrsku dostal Gérard Depardieu předvolání k trest
nímu soudu“ kvůli podezření, že se v září 2021 na dvou obětech pravděpodobně dopustil sexuálního napadení během natáčení filmu Les volets verts (Zelené okenice), oznámila v pondělí prokuratur
a.
V březnu podala na herce trestní oznámení žena, podle níž se sexuální útok stal v září 2021 při natáčení snímku Les volets verts (Zelené okenice). Žena se na filmu podílela jako scénografka. Tvrdí
, že ji Depardieu brutálně chytil a hnětl pas, břicho a prsa. Napadení přerušila hercova ochranka. Nyní třiapadesátiletá žena tvrdí, že ji Depardieu svíral „ohromnou silou“ a po zbytek natáčení ji
urážel a oslovoval „děvko.
Druhé obvinění, které bylo v pondělí podle BFM TV rovněž předmětem výslechu na komisařství v Paříži, se týká události, která se podle výpovědi ženy stala na natáčení krátkého filmu Magicien et l
es Siamois (Kouzelník a Siamští) v roce 2014. Tehdy 24letá asistentka si od herce vyslechla explicitní sexuální návrhy a Depardieu ji podle ní osahával na intimních partiích.
Podobná oznámení podalo na jednoho z nejznámějších žijících francouzských herců více žen. Některá oznámení francouzská justice odložila, neboť byla promlčená.
Loni v prosinci se herce v otevřeném dopise zastalo zhruba šest desítek francouzských umělců. Mezi podepsanými je například jeho herecký kolega Pierre Richard nebo zpěvačka a bývalá první dá
ma Francie Carla Bruniová. Umělci odsuzují příval nenávisti, který se podle nich na Depardieua snesl navzdory presumpci neviny, a píší, že jeho odstřižení od světa filmu by bylo smrtí umění.
X x x
Špehovali, zpřístupňovali trezory. Jak se ruští „krtci“ ve Vrběticích činili
Série výbuchů a incidentů v Evropě, včetně explozí v muničním areálu ve Vrběticích z roku 2014, pomáhali koordinovat ruští špioni manželé Šapošnikovovi, kteří na přelomu tisíciletí získali s pomocí 
podvrhů a zkreslených údajů české občanství. Jejich aktivity a možné napojení na ruskou vojenskou tajnou službu GRU popsal v obsáhlém materiálu server The Insider s odkazem na české vyšetř
ování.
Nikolaj a Elena získali v Česku na začátku 90. let uprchlický status. Dlouhodobě ale žili v Řecku, kde si koupili honosnou vilu. Dům na poloostrově Chalkidiki, vzdálený zhruba hodinu cesty od Solun
ě, ale obývali zřejmě hlavně příslušníci ruské vojenské tajné služby GRU, píše The Insider.
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Šapošnikovovi odtamtud shromažďovali informace o vojenských dodávkách a pomáhali ruským zpravodajským důstojníkům provádět sabotážní akce, jako byly výbuchy muničních skladů v České r
epublice či Bulharsku nebo otrava bulharského zbrojaře Emilijana Gebreva.
Kriminalisté z české Národní centrály proti organizovanému zločinu (NCOZ) v pondělí oznámili, že případ výbuchů skladů v muničním areálu ve Vrběticích na Zlínsku odložili. Policisté považují za pr
okázané, že výbuchy uskutečnili příslušníci GRU, kteří chtěli zabránit dodání munice do oblastí, kde provádělo Rusko vojenské operace.
Sklad číslo 16 ve Vrběticích explodoval 16. října 2014, druhý sklad číslo 12 pak 3. prosince téhož roku. Incident si vyžádal dva mrtvé. Oba sklady si pronajímala ostravská firma Imex Group, ve kter
é pracoval i Nikolaj Šapošnikov. Ten v době výbuchů pobýval v České republice.
Čeští vyšetřovatelé podle The Insideru zjistili, že na komunikaci s ruskou tajnou službou GRU se podílela i Šapošnikovová, respektive „vše řídila“, napsal server ve své ruskojazyčné verzi. Mimo jin
é byla v kontaktu s generálem GRU Andrejem Averjanovem, kterému například e-mailem poslala „důležité informace o připravovaných zbrojních obchodech“.
Nejméně ve třech případech manželé – podle serveru pravděpodobně s pomocí vedoucího pracovníka společnosti Imex Group Petera Bernatíka mladšího – umožnili fyzický přístup do trezorů, aby d
o nich mohli příslušníci GRU instalovat dálkově ovládané rozbušky, uvádí The Insider.
List si všímá i dalších příkladů spolupráce manželů s ruskou tajnou službou, přičemž zdůrazňuje, že dvojice rovněž zorganizovala návštěvu muničního skladu ve Vrběticích pro agenty GRU Alexan
dra Miškina a Anatolije Čepigu, kteří jsou podle českého vyšetřování zodpovědní za exploze. Stejní muži jsou také podezřelí z otravy bývalého ruského zpravodajce Sergeje Skripala a jeho dcery Ju
lije v britském Salisbury z roku 2018.
Šapošnikovovi krátce po rozdělení Československa požádali o status uprchlíků a následně i o české občanství, jejich žádosti však podle The Insideru obsahovaly spoustu chyb, zkreslených údajů i
falešných dokumentů. Šapošnikov například zatajil, že byl voják a působil v sovětské armádě jako velitel v Afghánistánu. Jeho žena zase tvrdila, že se vzdala svého ukrajinského pasu, ačkoliv ho i 
nadále používala k cestám do Ruska a na Ukrajinu. Manželé také zfalšovali rodný list Pavla, Elenina syna z prvního manželství, aby to vypadalo, že je Nikolaj jeho biologickým otcem.
Šapošnikov získal svůj český pas v roce 1999, zatímco jeho manželka po „nejméně šesti“ pokusech až v roce 2004. The Insider tvrdí, že jí k tomu pomohlo zapojení tehdejšího českého ministra vni
tra Stanislava Grosse a dalších, nejmenovaných úředníků.
Manželé byli podrobeni několika výslechům, které byly vedeny prostřednictvím zmocněnců z řeckých a bulharských úřadů, protože dvojice odmítla odcestovat do Česka. Opakovaně měnili své výpo
vědi ve snaze vysvětlit nové, nezávisle získané důkazy, s nimiž byli konfrontováni, píše The Insider, přičemž své kontakty s příslušníky GRU vysvětlovali osobními nebo podnikatelskými vazbami. Š
apošnikovovi také obvinili české úřady z politického pronásledování kvůli svému ruskému původu.
The Insider z uniklých dat ruských databází zjistil, že Elena Šapošnikovová potají vlastnila ruský pas, přičemž její číslo pasu je součástí číselné řady vyhrazené pro příslušníky elitní jednotky GRU 2
9155, pod kterou spadal i generál Averjanov či Čepiga a Miškin.
Nikolaj Šapošnikov podle zjištění Českého rozhlasu zemřel letos v Řecku.
X X X
Evropská krajní pravice opakuje propagandu Kremlu, prohlásila von der Leyenová
Ostré slovní výměny o podpoře bránící se Ukrajiny či ruském vlivu na nadcházející volby do Evropského parlamentu provázely debatu mezi předsedkyní Evropské komise Ursulou von der
Leyenovou a dalšími kandidáty evropských politických stran na budoucího šéfa unijní exekutivy. Německá politička spolu se zástupci zelených či liberálů kritizovala evropskou krajní pravici.
V debatě uspořádané bruselským webem Politico předsedkyně krajně pravicovým politikům společně se zmíněnými zástupci stran vytkla, že hájí ruské zájmy.
Dánský zástupce euroskeptických nacionalistů Anders Vistisen prohlásil, že von der Leyenová prosazuje další podporu Ukrajině jen proto, aby rozšířila svou moc. Dosavadní pomoc podle něho k n
ičemu nevedla.
„Když se podíváte na volební program, uvidíte, že opakuje lži a propagandu Kremlu. Zameťte si před vlastním prahem, než nás budete kritizovat,“ řekla von der Leyenová, která chce po červnových
eurovolbách obhájit svůj post jako kandidátka nejsilnější europarlamentní frakce lidovců.
Podobná slova na adresu Vistisenovy frakce Identita a demokracie (ID) volil i kandidát evropských zelených Bas Eickhout či kandidátka liberálů Marie Agnes Stracková-Zimermannová. Naráželi na
aféru Alternativy pro Německo (AfD), která nyní řeší několik skandálů spojených s možnou špionáží pro Čínu či podporou ruského vlivu v europarlamentu.
Debata se točila také okolo zelené transformace či podpory evropského hospodářství. Von der Leyenová hájila Zelenou dohodu pro Evropu – ekologickou politiku své komise – proti kritice z obou s
tran. Zatímco Eickhout jí vyčítal, že podle něj plán příliš otupila kvůli jeho hospodářským dopadům, podle pravicových kandidátů naopak komise upřednostnila ekologii před ekonomickou situací oby
vatel.
X X X
Irák čelí tvrdé mezinárodní kritice kvůli zákonu proti komunitě LGBTQ. Tamní politici ale novelu hájí
Irák čelí tvrdé mezinárodní kritice kvůli zákonu zaměřenému proti komunitě LGBT+. Informovala o tom v pondělí agentura AFP. Zákon například trestá odnětím svobody na deset až patnáct let styk
y osob stejného pohlaví a zakazuje všechny organizace, které podle něj propagují homosexualitu v zemi. Podle Úřadu vysokého komisaře OSN pro lidská práva zákon porušuje úmluvy, které Irák p
odepsal, a novou normu odsoudily i americká či britská diplomacie.
V sobotu irácký parlament schválil novelu zákona proti prostituci s tvrdými tresty namířenými proti sexuálním a genderovým menšinám. Styky osob stejného pohlaví jsou trestány odnětím svobody n
a deset až patnáct let a tři roky vězení hrozí mužům, jejichž chování úřady na základě zákona vyhodnotí jako úmyslně příliš zženštilé, píše agentura AFP.
Zakázána bude nově také změna pohlaví na základě osobního přání a zákon zakazuje také „všechny organizace propagující homosexualitu v Iráku“.
„Tento zákon porušuje několik mezinárodních smluv a úmluv o lidských právech ratifikovaných Irákem, a to například mezinárodní pakt o občanských a politických právech, a měl by být zrušen,“ u
vedl v pondělí v prohlášení Úřad vysokého komisaře OSN pro lidská práva. Podle něj podobné zákony vystavují lidi ústrkům, zločinům z nenávisti či policejnímu násilí.
O víkendu se k zákonu vyjádřila odmítavě i americká diplomacie. Její mluvčí Matthew Miller varoval, že novela zákona může být zneužita k omezování svobody projevu v Iráku. Dodal, že nová úpra
va ohrožuje ty, kteří čelí největšímu nebezpečí v irácké společnosti.
Za nebezpečný považuje zákon i britský ministr zahraničí David Cameron.
Iráčtí politici naopak novou úpravu hájí. Podle předsedy parlamentu Muhsina Mandalávího norma přispěje k ochraně hodnot irácké společnosti a dětí před „morální perverzí a homosexualitou“.
V irácké konzervativní společnosti je homosexualita tabu, dosud jí však žádný zákon přímo netrestal, píše agentura AP.
Poukazuje také na zprávu lidskoprávní organizace Human Rights Watch z roku 2022, která uváděla, že lidé z komunity LGBT+ v Iráku čelili znásilňování, mučení a omezování osobní svobody, aniž 
by úřady byly schopné či ochotné proti pachatelům takových činů účinně zasáhnout.
X x x
Zatímco v evropských zemích probíhají bouřlivé debaty, zda nezkrátit pracovní týden na čtyři dny, Řecko půjde opačným směrem. Od června totiž začne platit kontroverzní zákon, který dává zeleno
u šestidennímu pracovnímu týdnu. Odboráři se ale obávají, že původně volitelný šestidenní pracovní týden budou někteří zaměstnavatelé zneužívat – jako v Číně, kde se „systém 996“ stal synony
mem pro moderní otrokářství. Ve Velké Británii či Itálii pracovní týden spíše zkracují, v Česku tak učinily některé soukromé firmy.
Zaměstnanci v Řecku budou moci mít díky přelomové legislativě legálně druhou práci, celkem mohou svému živobytí věnovat až 13 hodin denně. Šestidenní pracovní týden je podle webu Greek Re
porter na bázi volitelnosti a po (ideálně smluvní) domluvě se zaměstnavatelem.
V praxi to znamená, že si někteří Řekové oficiálně odpočinou vesměs až v neděli. Za šestý den věnovaný práci ale dostanou finanční kompenzaci. Zaručený příplatek by se měl pohybovat ve výši 4
0 procent. Zákon též upravuje další vztahy mezi zaměstnancem a zaměstnavatelem – pracovník bude například povinen přijít na směnu i mimo plán, pokud to přikáže nadřízený alespoň 24 hodin p
řed jejím začátkem.
Přelomová legislativa vejde v platnost 1. června, už od loňského roku ji ale doprovází kontroverze. Prošla totiž velice těsně – pro bylo 158 řeckých zákonodárců z 300. Nejednoznačná podpora nov
ely pak vedla k několika větším i menším vlnám odporu.
Největší kritiku schytávají zákonodárci a vláda od odborářů. Ti se obávají, že novela omezí práva zaměstnanců a v některých firmách by mohli být nuceni do šestidenního pracovního schématu, tře
baže má jít o zcela dobrovolnou záležitost. Stejně tak se diskutuje o tom, jak jednoduché bude vymáhat příplatek za den práce navíc.
V rámci Evropské unie patří Řekové mezi národy, které stráví v práci nejvíce času. Ostatní členské státy naopak spíše experimentují s úplně opačným trendem. Také některé soukromé společnosti 
v České republice testovaly, nakolik by čtyřdenní pracovní týden ovlivnil na jedné straně jejich chod a zisky, a na druhé výkonnost zaměstnanců.
O jeden den méně se pracuje každý týden například ve firmě Sherpas, specializující se na digitální marketing a návrhy webových stránek. Čtyřdenní pracovní týden už mají déle. „Když jsme to zavá
děli, byla to novinka, kterou jsme pouze zkoušeli. Byla tu obava, že se vrátíme zpátky k původnímu režimu, ale vzhledem k tomu, že už jsme v tom čtyři roky, obava úplně zmizela,“ řekl pro CNN Pri
ma NEWS ředitel společnosti Luboš Plotěný.
Podle Jaroslavy Rezlerové ze společnosti ManpowerGroup bude společností s kratším pracovním týdnem přibývat. „Je to požadavek, který se objevil po covidu. Lidé si začali v posledních letech vá
žit volného času,“ uvedla pro CNN Prima NEWS s tím, že především s nastupující mladou generací bude poptávka po pátečním volnu stoupat.
Kratší týden při stejné mzdě prosazovala už někdejší ministryně práce Jana Maláčová (ČSSD). „Jinak hrozí, že kvůli nastupující digitalizaci a robotizaci budou lidé přicházet o pracovní místa,“ řekla
během svého působení v čele resortu. Po kratších pracovních týdnech volaly také české odbory. Její nástupce Marian Jurečka (KDU-ČSL) ale zkracovat nechce, trh práce hodlá provětrat jinak. „Ab
ychom měli větší flexibilitu a lidé mohli lépe sladit svůj pracovní a rodinný život,“ uvedl již loni. Hlavním nástrojem mají být zkrácené úvazky a více možností pro využívání home office.
Polská ministryně pro rodinu, práci a sociální věci Agnieszka Dziemianowiczová-Bonková v březnu uvedla, že by chtěla ještě v tomto volebním období zkrátit pracovní dobu i týden. Lidé podle ní ne
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mají dost času na život, rodinu, přátele a na lásku. Politička ze strany Nová levice, která je součástí vládní koalice premiéra Donalda Tuska ustavené loni v prosinci, proto zadala polskému Ústřední
mu institutu ochrany práce provést analýzu pracovního týdne.
Velké úspěchy slaví zkrácený pracovní týden ve Spojeném království. Většina britských firem, které se zapojily do projektu čtyřdenního schématu, v tomto režimu dobrovolně dál funguje i rok po sk
ončení testu.
Polovina z 61 firem se rozhodla si ponechat zkrácený pracovní týden natrvalo. Firmy si pochvalují vyšší produktivitu, spokojenost zaměstnanců, ale také atraktivitu při náboru pracovníků, napsal na 
jaře The Guardian.
Loni v prosinci pak italská automobilka Lamborghini došla k dohodě s odbory, že zavede pro zaměstnance ve výrobě čtyřdenní pracovní týden, který se bude během roku pravidelně střídat s tradič
ními pětidenními pracovními týdny. Podobný přístup zvolil největší výrobce luxusních brýlí na světě – EssilorLuxottica, třebaže ne v plné míře. Pracovat od pondělí do čtvrtka je v této italské firmě mo
žné zatím 20 týdnů v roce.
Spíše odstrašující případy šestidenních pracovních týdnů řešili hojně v Číně. Nechvalně proslulý systém 996 (práce od devíti hodin dopoledne do devíti hodin večer a šest dní v týdnu) poslal podle lid
skoprávních iniciativ a expertů nejednoho zaměstnance do deprese nebo stavu úplného vyčerpání. V extrémních případech skončili pracovníci v nemocnici, nebo hůře – sáhli si na život.
Zakladatel čínského korporátu Alibaba a miliardář Jack Ma v minulosti prohlásil, že bez urputného nasazení zaměstnanců, které stojí na systému 996, by čínská ekonomika nikdy nedosáhla tak obří
ch rozměrů, proto dvanáctihodinové směny v šestidenním pracovním týdnu označil za „požehnání“. V opačném případě by čínský ekonomický drak velice rychle ztratil vitalitu a impuls.
Nakonec se ale za pracovníky překvapivě postavil čínský nejvyšší soud, který označil nelítostné přesčasy v rámci systému 996 za nezákonné. V praxi jej ale velké technologické firmy nadále uplatň
ují.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Miliardy bez kontroly, zbytečná, drahá, sportovní agentura. Kalousek zrušit vlastní stranu TOP. Západ nechce pozvat Putina do Normandie. MMF: Sankce selhaly,
Rusko poroste. Zelenský hledá Ukrajince po světě do války. V Řecku 6 dnů práce (Denik.ispigl.eu - Články, Vedení univerzity );
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44. Vedení TOP 09 bude v úterý od rána rozhodovat o…  
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SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: iDNES.cz SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Vedení TOP 09 bude v úterý od rána rozhodovat o kandidátovi na post ministra pro vědu, výzkum a inovace. Helenu Langšádlovou by mohl ve vládě nahradit prorektor Slezské univerzity v Opavě p
ro strategii a komunikaci Pavel Tuleja .

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Vedení TOP 09 bude v úterý od rána rozhodovat o… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );
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ke 20 letům Česka v EU. V úvodu na ní promluví premiér Petr Fiala, šéf Senátu Miloš Vystrčil a předsedkyně PS Markéta Pekarová Adamová. Mezi hlavními řečníky ve Španělském sále budo
u prezident

1
5

Petr Pavel a jeho německý protějšek Frank-Walter Steinmeier, který je na návštěvě Česka. Do Česka míří předsedkyně Evropské komise Ursula von der Leyenová. Jednat bude s premiérem 
Petrem Fialou.

3
0

Odpoledne ji pak na Pražském hradě přijme premiér prezident Petr Pavel. Šéfka komise se má v rámci předvolební kampaně Evropské lidové strany setkat také se zástupci českých politický
ch stran, především TOP 09 a KDU-ČSL.

4
5

TOP 09 představí jméno kandidáta na ministra pro vědu a výzkum. Vedení strany už dříve uvedlo, že kandidáty má čtyři, tři muže a jednu ženu. Nejčastěji se jako
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o nástupci Heleny Langšádlové hovoří o poslanci TOP 09 Matějovi Ondřejovi Havlovi, který vedl gymnázium v Hradci Králové. Dalším kandidátem je ekonom a bývalý rektor Slezské univerz
ity  Pavel Tuleja.

1
5

Tři policisté zemřeli při přestřelce s hledaným člověkem v Severní Karolíně. Pět dalších strážníků utrpělo zranění. Po smrti je také muž, kterého kvůli nelegálnímu držení zbraní přijeli zatknout 
do jeho bytu

3
0

na předměstí Charlotte. Policisté při akci zadrželi další dva lidi, jeden z nich po nich také střílel. Návrh důchodové reformy představí
4
5

vládě ministr práce a sociálních věcí Marian Jurečka. Nejvýraznější změnou je zvyšování důchodového věku nad 60 let podle naděje dožití. Věková hranice by se každý rok stanovila lidem, kt
eří dosáhli věku 50 let. Vláda

06:03
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tak chce udržet systém penzí i pro příští generace. Opozice předlohu kritizuje. Téma, které trápí tuzemskou politiku už 20 let. Vznikaly odborné komise vlády, jednaly s opozicí a inspiraci hled
aly i v zahraničí. Výsledek?

1
5

Důchodovou reformu Česko stále nemá. Důchodovou reformu opravdu musíme udělat, už ji nemáme kam odkládat. Když ji neuděláme, bude to obrovský problém za příštích deset, patnáct, d
vacet let. Ani současný návrh ministra Jurečky není podle expertů reformou,

3
0

kterou země potřebuje. Neřešitelným schodkům důchodového účtu se snaží zabránit alespoň snižováním výpočtu nových důchodů. Dřívějšími penzemi za práci v rizikovém prostředí nebo nav
yšováním důchodového věku nad 60 let podle

4
5

prodlužování života. A právě posouvání věku odchodu do penze je téma, které zmařilo i letošní jednání koalice s opozicí. Zprostředkovat se je pokoušel prezident Pavel. S touto vládou nemá s
mysl pokračovat v jakýchkoliv

06:04
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dalších jednáních strategického charakteru v hospodářské a sociální oblasti, a to i za účasti pana prezidenta. Koalice hnutí ANO vyčítá, že rozhovory nad klíčovým tématem zrušilo poté, co se
na potřebě zvýšit věk odchodu

1
5

do důchodu jeho zástupci s vládou i prezidentem shodli. Hrát po jednání zveřejnil jako důkaz zápis ze schůzky. A povídání zápisu. To naši kolegové rozporovali, tak se obávám, že tento zápis
nemůže být brán

3
0

v potaz, protože nejsou tam ty podpisy. Nedošlo k písemné shodě obou zastoupených stran včetně pana prezidenta a pro mě to není žádný relevantní zápis. Ne,
4
5

je to prosím vás nějaký papír, které kov i já do rána napíšu padesát. Vy prostě ignorujete realitu naší země a bohužel tuto situaci v této chvíli prostě jste si zvolili cestu, která se vám za pohodln
ější, ale

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (3x), univerzity (3x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio 6 (automat) ( ČT24 - Studio 6 (automat), Vedení univerzity );
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Zpět na seznam
 

46. Snídaně s Novou (automat)  
07:33 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  AUTOR: TV Nova SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 32x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

06:29
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svou technikou i asistencemi. Tento tým má rozhodně drahý. Naskočte do akce a využijte nabídku. Akčních modelů Škoda drive. E-shop Dr. max nabízí Ibalgin
1
5

Rapid Kaps, snadno rozpustné měkké tobolky rychlým tempem proti bolesti hlavy, zad, svalů a kloubů za 149 korun éšobrmacs CZ. Dnes večer premiérový díl seriálu
3
0

jedna rodina na Nově. 2012 na Nova Cinema. Teorie velkého třesku na Nova van američtí sběratelé na Nova econ nekonečná láska na Nova, Lady a můj přítel Mang na Nova Gold.
4
5

Dobré ráno, bylo půl sedmé, vítejte u rychlého přehledu zpráv. Vláda dnes projedná diskutované

06:30
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úpravy systému důchodového pojištění. Ty aktuálně otřásají politickou scénou. Počítá se mimo jiné se zvyšováním důchodového věku na 65 let podle průměrné délky dožití. Novela důchodov
ého zákona počítá

1
5

i se snižováním výpočtu nových důchodů, minimální penzí ve výši dvaceti procent průměrné mzdy nebo dřívějšími důchody za práci v rizikovém prostředí. Kromě toho budou mít poslanci vlád
ní pětikoalice na stole už schválený nový předpis o zbraních a střelivu.

3
0

Dnes bychom se měli dozvědět jméno nového ministra pro vědu, výzkum a inovace, který nahradí Helenu Langšádlovou. Ta se po kritice i z vlastních řad rozhodla na funkci rezignovat minulý
týden. Podle dostupných informací by se do čela resortu měl postavit ekonom, bývalý

4
5

rektor Slezské univerzity  a člen TOP 09 Pavel Tuleja. Poslední dubnový večer se tradičně ponese ve znaku pálení čarodějnic. Letošní oslavy ovlivní varování meteorologů před vznikem po
žárů, které platí hlavně v Čechách a v části jižní Moravy.
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Hasiči doporučují zvýšenou opatrnost při manipulaci s otevřeným ohněm. Třeba v Praze platí na některých místech úplný zákaz rozdělávání ohňů. Na univerzitách ve Spojených státech už třetí
m týdnem pokračují pro palestinské protesty.

1
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Kolumbijská univerzita v New Yorku už dala studentům protestujícím proti válce v Gaze ultimátum. Pokud neopustí stanový tábor v areálu univerzity, budou podmíněně vyloučení. Protesty pokr
ačují po celých Spojených státech. Policie už

3
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celkem zadržela více než dvě stovky studentů. Studenti protestují proti neustávajícím izraelským útokům v Gaze a také proti investicím do zbraní a vojenských systémů, které Spojené státy Izr
aeli dodávají. Princ Harry květnu přiletí do Londýna, bude mít výroční projev na oslavu deseti let
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od založení charitativní sportovní hry Invictus Games, na které se podílela i jeho manželka Meghan. Podle médií se na oficiální setkání s královskou rodinou nechystá. Americká zpěvačka Billi
e Eilish zamíří do pražské O2 Areny. 1. června příštího roku tam vystoupí
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s novou deskou. Nejlevnější vstupenky vyjdou na 1250 korun. Oscarová zpěvačka začne turné v září ve Spojených státech. A to bylo z rychlého přehledu zpráv vše. Teď už zpátky za Johane
m a Ondrou.

1
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Dneska jsou čarodějnice a samozřejmě toho se týká i dnešní snídaně. No a pro někoho čarodějnice se rovná i to, že si dneska stoprocentně opeče busty. Ne úplně klasický opékání buřtů
3
0

tady probíhá s Lubinou. Krásný ráno. Srážku. Dobré ráno. Já jsem to trošku chtěl posunout dál ještě jako, aby to bylo jako. Zažil jsem mnoho opýkání bustů ale nikdy to nevypadalo tak přesně.
Přesně jako toto. Seky. Nikdy jsem ne spíchl. Teda u volně. Ne, ale. Strašně rychlý. Co to je? Tak co to je?

4
5

Jak? Jak jsme došli k tomuto hot dogu? Hele, já jsem strašně labužník, jako miluji snídaně, takže já prostě jsem potřeba to jako vy bomby, tak aby tam bylo všechno to, co mám rád, protože j
á když jsem někde na hotelu, tak se tam prostě vajíčka, slaninu a párečky. Ty majonézy jsem tam nějakou tu, občas něco to zeleného.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Snídaně s Novou (automat) ( TV Nova - Snídaně s Novou (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

47. Vychází česká taktická střílečka Grey Zone Warfare. Stojí za ní autoři mobilních hitů se zombíky  
07:41 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: HospodářskéNoviny.cz - Tech  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 5x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Úspěšné české vývojářské studio Warhorse napínalo fanoušky dlouho, ale ve čtvrtek – po šesti letech od vydání kultovního příběhu Jindřicha...
Jak si může herní postava dovolit mít vyvinutou hruď a odhalující oblečky? Musí vzniknout v Koreji. Stellar Blade je nejnovější exkluzivní hra...
Fanoušci se už dva roky těší na nový titul mágů z brněnského vývojářského studia Amanita Design. Než novinka vytvořená animací papírových...
Vydávat nové hry je skoro zbytečné. Zní to jako nesmysl při pohledu na obrovský úspěch Baldur’s Gate 3 loni nebo letošní hit Palworld,...
Japonská historie má kouzlo, které oslovuje celý svět. Tajemní nindžové, hrdí samuraji, svůdné gejši… vybere si skoro každý....
Příběh rodu Atreidů, který plní pokladny v kinech po celém světě, je starý. První díl sci-fi ságy Franka Herberta vyšel už v 60. letech minulého...
Sony přesně měsíc a den po Microsoftu oznámilo velké propouštění ve své herní divizi Sony Interactive Entertainment. V následujících měsících...
Jak si může herní postava dovolit mít vyvinutou hruď a odhalující oblečky? Musí vzniknout v Koreji. Stellar Blade je nejnovější exkluzivní hra pro PlayStation 5, která hned při svém odhalení vyvo
lala kritiku kvůli sexualizaci hlavní hrdinky. Jako by...
Jak si může herní postava dovolit mít vyvinutou hruď a odhalující oblečky? Musí vzniknout v Koreji. Stellar Blade je nejnovější exkluzivní hra pro PlayStation 5, která hned při svém odhalení vyvo
lala kritiku kvůli sexualizaci hlavní hrdinky. Jako by...
Pouhý rok výuky, pak několikaměsíční praxe a diplomová práce bude nově stačit k získání magisterského titulu. A to na Fakultě podnikohospodářské...
Když se byl v úterý dopoledne kandidát na ministra pro vědu a výzkum Pavel  Tuleja  představit spolustraníkům v širším vedení TOP 09, mnozí si na...
Skutečně bylo po noční party uklizeno? Bude tomu skoro 1,5 roku, kdy centrální banky pochopily, že musí vysokými úrokovými sazbami zkrotit...
Výsledky Česka napovídají, že je nejvyšší čas s naší ekonomikou něco udělat,“ říká hlavní postava a spolumajitel skupiny Kofola Jannis...

Na telefonech dokázali všechno, co se dokázat dá. Střílečky plné nemrtvých nepřátel od brněnského studia Madfinger Games si zahrály desítky milionů lidí. Díky skvělé hratelnosti i moderní grafice
si hry od Madfinger Games vysloužily ocenění od Applu i Googlu.
Šéf studia Marek Rabas ale před dvěma lety oznámil zásadní změnu: firma se zaměří na „velké“ hry pro PC. Tým na to má zkušenosti, jsou v něm lidé, kteří pracovali na Zaklínači, Mafii nebo kultov
ním Vietcongu. Taktická střílečka Gray Zone Warfare, která vizuálně právě Vietcong připomíná, se oficiálně představila teprve v listopadu a nečekaně vychází už dnes.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

48. Nový den (automat)  
07:58 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 40x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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systémů. Německo je po Spojených státech druhým nejvýznamnějším podporovatelem a podporuje ji v celé řadě aspektů, a to nejenom konkrétním vojenským materiálem, ale také finančně, 
ale

1
5

i například podporou humanitární, sociální oblasti. Pro Ukrajinu jsou v tuto dobu klíčové komodity především týkající se protivzdušné obrany
3
0

a dělostřelecké munice. Řízené střely Taurus jsou prostředkem pro údery v hloubce. Pro Ukrajinu samozřejmě význam mají, ale ne klíčový. Ukrajina
4
5

má jiné prostředky, které mají daleký dosah, například americké systémy atakem, které dostřelí 300 km a některé i dále. Takže jestli Ukrajina bude nebo nebude mít řízené sily
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Taurus, není klíčovým bezpečnostním aspektem pro Ukrajinu v tuto dobu. Co nám přinesl vstup do EU a co nám vzal? Je sedmadvacítka na křižovatce? A kam by měla směřovat? To vše bud
eme dnes rozebírat

1
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na CNN Prima News už od rána. Od půl druhé odpoledne vám také nabídneme speciální vysílání. EU na rozcestí. Širší vedení TOP 09 bude dnes vybírat kandidáta na funkci ministra pro věd
u, výzkum a inovace. Ten

3
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nahradí dosavadní ministryni Helenu Langšádlovou, která oznámila minulý týden svou rezignaci. Podle politologů chce TOP 09 tímto způsobem řešit upadající preference. Nástupcem Langšá
dlové by se údajně měl stát ekonom, bývalý rektor  Slezské univerzity

4
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a člen TOP 09 Pavel Tuleja . Hnutí Hamas má na stole návrh dohody o příměří v Gaze. Počítá s výměnou izraelských rukojmích za několik tisíc palestinských vězňů. Podle amerického minist
ra zahraničí Antonyho Blinkena
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se jedná o mimořádně velkorysou nabídku. Blinken zahájil svou blízkovýchodní cestu v Saúdské Arábii, dále navštíví navštívil Izrael a Jordánsko. Právě teď je na stole návrh na příměří,
1
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který je mimořádně velkorysý. V tuto chvíli stojí mezi obyvateli Gazy a příměřím pouze Hamas. Musí se rozhodnout a musí se rozhodnout rychle, takže na to čekáme a já doufám, že se rozhod
ne správně a že se nám podaří dosáhnout zásadní změny dynamiky.

3
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Kin. Krásné dobré ráno. A do třetice všeho dobrého jako to dnešní počasí.
4
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Pořád se ještě stále budíme do jasné oblohy, vidíte ty tmavé modré skvrny, že jsou vysoká cirovitá oblačnost, což teď při východu slunce není velký problém. A to víme i díky vaším diváckým 
fotografiím, za které moc děkujeme.
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Vidíme v Jihlavě východ slunce a vešlo ve Šluknovském výběžku krásnou jasnou oblohu. No a dnešní den se ponese ve stejném duchu. Čeká nás jasná až polojasná obloha s teplotami mezi 
20 až 20 stupni, v

1
5

Čechách se dokonce dostaneme až na 27. Ovšem nebyla by to taková komplikace, kdyby nám to trošku neusnadňoval čerstvý vítr, který se začne postupně rozfoukávat zejména v části Čes
komoravské vrchoviny. Určitě jste

3
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zvědaví i na noc, protože dnešní noc bude ta Svatojakubská, kdy pálíme čarodějnice, a proto se teploty večer budou pohybovat mezi 17 až 20 stupni, v minimech pak naměříme 15 až 11 a v 
údolích

4
5

může být kolem 9 stupňů. Ještě stále povane i ten čerstvý vítr, který bude postupně zeslabovat, ale do 18. hodiny ještě stále platí výstraha právě pro Českomoravskou vrchovinu. Zde vítr v ná
razech dosáhne až 70

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nový den (automat) (CNN Prima NEWS - Nový den (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

49. Hlavní zprávy (automat)  
08:07 | 30.04.24     Originál  Stáhnout
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 AKTUALIZOVÁNO: 3x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Je osm hodin. Zprávy a Tereza Tomášková. TOP 09 představí kandidáta na ministra pro vědu. Šéfka Evropské komise Ursula von der Leyenová
1
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míří do Prahy, setká se s prezidentem i premiérem. V nominaci na hokejové MS je i 10 Čechů z NHL. Kolony popojíždějí na Pražském okruhu v obou směrech. A bude slunečno, teploty až 27 
stupňů.

3
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Radiožurnál, Hlavní zprávy. Víme, co se děje. Právě teď se schází vedení TOP 09. Má jednat o kandidátovi na ministra pro vědu. Kdo nahradí končící Helenu Langšádlovou, zatím strana neře
kla. A sleduje to reportér

4
5

Vojtěch Tomášek. Na jednání předsednictva TOP 09 sem do sněmovny před chvílí dorazil i Pavel Tuleja , tedy jeden z možných kandidátů, o kterém se jako o možném ministrovi pro vědu 
a výzkum mluví. Nechtěl sice potvrdit, jestli bude právě on tím kandidátem,
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zároveň ale přiznal, že každého, kdo pracoval na akademické půdě a vedl univerzitu, by tato pozice mohla zajímat. Já jsem teď ráno mluvil taky s místopředsedou TOP 09 Matějem Ondřejem
Havlem. Ten říkal, že předsednictvo má na kandidátovi jasnou shodu. Oficiálně TOP 09
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svého kandidáta na ministra pro vědu představí dnes po 13. hodině. Z PS Vojtěch Tomášek, radiožurnál. Jeden z členů kutnohorské sekty, který předloni zemřel po lesních rituálech, předtím 
měsíce čelil mučení. Nařídil ho

3
0

vůdce společenství Richard šifer. Vyplývá to ze zjištění reportérů Radiožurnálu. Násilím v sektě se zabývá policie. V této větvi kauzy obvinila šest lidí z vydírání nebo neposkytnutí pomoci. Ně
kterým hrozí až 16 let vězení. Vůdce sekty
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šifer zemřel v říjnu 22. Z jeho vraždy jsou obžalované dvě ženy, které se hájí tím, že jednaly na jeho pokyn a podrobnosti si můžete přečíst na serveru iROZHLAS. Předsedkyně Evropské ko
mise Ursula von der Leyenová
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se v Praze setká s premiérem Petrem Fialou z ODS. Odpoledne ji čeká také schůzka s prezidentem Petrem Pavlem na Pražském hradě. Hlavním důvodem návštěvy je ale předvolební kampa
ň Evropské lidové strany. Po červnových volbách do Evropského parlamentu
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chce von der Leyenová obhájit post v čele unijní exekutivy. A má pro to podporu své domovské Evropské lidové strany, která ji nominovala jako tzv. špicí kandidátku. V rámci kampaně se dn
es šéfka Evropské komise sejde zejména s představiteli KDU-ČSL
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a TOP 09, které do Evropské lidové strany patří. O výběru budoucího předsedy či předsedkyně Evropské komise budou po červnových volbách rozhodovat unijní lídři. Jejich návrh pak musí sc
hválit nový Evropský parlament. Z Prahy Zdeňka Trachtová,

4
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Radiožurnál. Radiožurnál. Hlavní zprávy. Víme, co se děje ve světě. Víme, co se děje v ČR. Studenti Univerzity Palackého v Olomouci mají nový předmět

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

50. Ranní Plus (automat)  
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Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 17x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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byly vyčleněny pouze čtyři kategorie, to znamená práce s těžkými břemeny, práce v chladu, práce v teple a vybrat se. Podle návrhu koalice by se dřívější odchod týkal asi 120 000 pracovníků,
například lidí z hutí,
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sléváren, ale také některých pracovníků nemocnic. Opozice by ten seznam chtěla širší. No. Názory koalice a opozice nesblížilo ani jejich společné jednání s prezidentem Petrem Pavlem. Jak 
by tedy mohlo vypadat projednávání reformy ve sněmovně? No tak nejspíš poslance

3
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a poslankyně opět čekají dlouhá jednání. Hnutí ANO slibuje, že projednání novely nedá vládní koalici zadarmo. A četná vystoupení můžeme ve sněmovně čekat i od SPD, jak naznačuje jejich 
poslankyně Lucie Šafránková. My se budeme snažit argumentovat
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všemi možnými dostupnými prostředky tak, abychom tyto změny, jako je zvyšování věku odchodu do důchodu a snižování nově přiznaných důchodů, skutečně nebyly přijaty. Vládní koalice b
y podle obou opozičních hnutí měla spíše hledat způsob, jak zvýšit příjmy
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důchodového systému. A je vůbec něco, na čem se politici shodnou? S většinou drobnějších změn hnutí ANO ani SPD problém nemají. To se týká například toho navýšení minimální penze n
ebo sdíleného základu pro manžele. A třeba taky úpravy, díky které by pracující senioři nemuseli
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ze mzdy posílat odvody na důchodové pojištění. Právě tato změna by mohla platit už od příštího roku. Ty další odlet 2026 nebo 2027. Shrnuje Vít Andrle z domácí redakce. Děkuji, na slyšenou
. Na slyšenou. A tématu se budeme znovu věnovat po čtvrt

3
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na deset. 8 hodin 23 a půl minuty. To je příležitost, abychom připomněli klíčové dění či liší. Vedení TOP 09 začalo jednat o novém ministrovi či ministryni pro vědu. Na jednání přišel ekonom a
bývalý rektor  Slezské univerzity

4
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Pavel Tuleja , jehož nominaci předsednictvo zváží. Automobilce Škoda v prvním čtvrtletí klesl provozní zisk o více než procento na 535 milionů eur. Uvedl to mateřský
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koncern Volkswagen. A tisíce lidí demonstrovaly v teravu za dohodu, příměří v pásmu Gazy a propuštění rukojmí. Někteří se střetli s policií, ta použila vodní děla. Zajímavé články
1
5

z dnešních českých deníků vybírala šéfredaktorka Katolického týdeníku a bývalá zpravodajka MF DNES v Bruselu Kateřina Koubová. Například v E15 se píše o tom, že v se máme dobře, ale 
ne všichni. Je

3
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nutné se zaměřit na rozvoj regionů, které se potýkají s mnoha problémy a vzorem nám může být Polsko. Zde se mi líbil z článků názor člena Národní ekonomické rady vlády Petra
Zahradníka, který shrnul, že ČR
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je vlastně mentální skanzen a popisuje, co brzdí ekonomický růst naší země po dvaceti letech v Unii. A je to naše chronická pomalost až strnulost v rozhodování, přílišná obezřetnost a nedosta
tek odvahy. Nechceme

08:25
0
0

opustit zdánlivě komfortní zónu, která však už přestává být komfortní. Podnikatelé jsou odsouzení k utápění významné části svého času a kapacit neproduktivní administrativou a nejrůznější 
povolovací řízení
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a legislativa je tak zdržuje, zejména ve stavebnictví, až po víza pro zahraniční pracovníky. No a teď se podívejme na to rozšíření EU trochu jaksi z druhé strany, protože určitou rezervovanost 
původních členů unie k rozšíření
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zachytily Hospodářské noviny. Jak přesně? Mimo jiné díky rozhovoru s francouzským novinářem Janem katrem. Toho si také pamatuji z působení v Bruselu. Je to novinář, bruselský zpravod
aj deníku Libération,
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který tam působí už 30 let. A ten právě řekl tady kolegyni Šafaříkové, že jsme měli dostat více času na to, abychom strávili principy a hodnoty, které nejsou explicitně napsané,

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (2x), pavel (2x), tuleja (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ranní Plus (automat) ( ČRo - Plus - Ranní Plus (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

51. Studio 6 (automat)  
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TV  ZDROJ: ČT24 - Studio 6 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 31x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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v oblasti obrany a energetiky. Podobně jako včera při jednání s Petrem Pavlem. Německá podpora Ukrajiny je naprosto zásadní. Německo je po Spojených státech druhým nejvýznamnějším 
podporovatelem a
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podporuje ji v celé řadě aspektů, a to nejenom konkrétním vojenským materiálem, ale také finančně. S prezidentem Pavlem jsme se shodli, že ruská agresivní válka proti Ukrajině je výzvou p
ro nás všechny. Souhlasíme,

3
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že vzhledem k pokračujícím ruským vzdušným útokům na civilní infrastrukturu je obzvlášť teď důležité, aby naše podpora Ukrajiny neslábla. Americký prezident Joe Biden jednal telefonicky
4
5

s vůdci Kataru a Egypta ohledně dohody o příměří v pásmu Gazy, včetně propuštění rukojmích zadržovaných teroristy Hamasu. Podle mluvčí Bílého domu se podařilo dosáhnout pokroku. Náv
rh počítá se 40 dny příměří a propuštěním
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až několika tisíc palestinských vězňů zadržovaných v Izraeli výměnou za rukojmí unesené do pásma Gazy. V rozhovorech došlo k novému pokroku a v současné době je břemeno skutečně n
a Hamasu.

1
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Na stole je dohoda a oni ji musí přijmout. Je potřeba vynaložit veškeré úsilí, abychom přesvědčili Hamas, aby návrh okamžitě přijal. Vedení TOP 09 představí jméno kandidáta na ministra pro 
vědu a výzkum.
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Místopředseda strany v ČT řekl, že strana má čtyři kandidáty. Nejčastěji se jako o nástupci Heleny Langšádlové hovoří o poslanci TOP 09 Matějovi Ondřejovi Havlovi, který vedl gymnázium 
v Hradci Králové. Dalším

4
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kandidátem je ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Tady je potřeba, aby to jméno opravdu první znal. Premiéra Špak předtím schválilo předsednictvo. Máme jasného k
andidáta, který řekněme,
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je dneska jasným favoritem. Česko požádá Evropskou komisi o finanční pomoc pro ovocnáře kvůli mrazu. Ministr Marek Výborný po jednání v Lucemburku oznámil, že Praha odešle oficiální 
žádost.
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Škody zaznamenali také pěstitelé ve Francii, Německu, v Polsku nebo na Slovensku. Krizová zemědělská rezerva unie je určená právě pro řešení situací způsobených extrémním počasím. Já
jsem minulý týden uvedl
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částku předběžně 70 až 100 milionů korun s ohledem na ty škody. Kdyby, kdyby tato suma byla k dispozici a kdybychom je dokázali třeba i částečně spolufinancovat z národního rozpočtu, ta
k by to mohla být pomoc odpovídající, ale je to skutečně velmi předběžné.
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Zprávy doplní také sport. Hezké ráno. Začíná semifinálová fáze fotbalové Ligy mistrů. Úvodní duel se večer odehraje v Mnichově, kde domácí Bayern přivítá Real Madrid.
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Utkání domácího Bayernu Mnichov a hostujícího Realu Madrid zahájí v úterý večer semifinálový program Ligy mistrů. Oba kluby se ve stejné fázi soutěže potkaly před šesti lety. Španělský
celek postoupil i přesto, že se proti němu v obou střetnutích prosadil josua kymic univerzál
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Bavor u zůstal v týmu dodnes. Zápasy v semifinále Ligy mistrů jsou vždy výjimečné. Proti Realu Madrid o to víc, protože to je obrovský klub a věřím, že každý, kdo se zajímá o fotbal, se na te
nto zápas rád podívá. Sestřih
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z úvodního semifinále Bayernu s Realem nabídne program ČT sport. Druhým týmem, který v hokejové NHL prošel do druhého kola play-off, se po New Yorku Rangers stala Florida. Svůj post
up přes Tampu stvrdili Panteři na domácím ledě. Výrazně k tomu přispěli
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Aleksander Barkov a karterverhibí oba dali dva góly a na jeden přihrál. I Florida zvítězila jasně 6, 1 a sérii tím uzavřela v poměru čtyři, 1 na zápasy. Teď bude čekat na soupeře, kterým se sta
ne Boston anebo Toronto.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (4x), univerzity (4x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio 6 (automat) ( ČT24 - Studio 6 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
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Policie už celkem zadržela více než dvě stovky studentů. Studenti protestují proti neustávajícím izraelským útokům v Gaze a také proti investicím do zbraní a vojenských systémů, které Spoje
né státy Izraeli dodávají. Princ Harry v květnu přiletí do Londýna. Bude mít výroční projev na oslavu
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deseti let od založení charitativní sportovní hry Invictus Games, na které se podílela i jeho manželka Meghan. Podle médií se na oficiální setkání s královskou rodinou nechystá. Americká zpěv
ačka Billie Eilish zamíří do pražské O2 Areny. 1. června příštího roku
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tam vystoupí s novou deskou. Nejlevnější vstupenky vyjdou na 1250 korun. Oscarová zpěvačka začne turné v září ve Spojených státech. Omlouváme se za předcházející technické problémy,
a proto se vrátíme k první zprávě. Vláda dnes projedná diskutované
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úpravy systému důchodového pojištění. Ty aktuálně otřásají politickou scénou. Počítá se mimo jiné se zvyšováním důchodového věku na 65 let podle průměrné délky dožití. Novela důchodov
ého zákona počítá
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i se snižováním výpočtu nových důchodů. Minimální penzí ve výši 20 procent průměrné mzdy nebo dřívějšími důchody za práci v rizikovém prostředí. Kromě toho budou mít poslanci vládní pět
ikoalice na stole už schválený nový předpis o zbraních a střelivu.
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Dnes bychom se měli dozvědět jméno nového ministra pro vědu, výzkum a inovace, který nahradí Helenu Langšádlovou. Ta se po kritice i z vlastních řad rozhodla na funkci rezignovat minulý
týden. Podle dostupných informací by se do čela resortu měl postavit ekonom, bývalý
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rektor  Slezské univerzity a člen TOP 09 Pavel Tuleja . Poslední dubnový večer se tradičně ponese ve znaku pálení čarodějnic. Letošní oslavy ovlivní varování meteorologů před vznikem p
ožárů, které platí hlavně v Čechách a v části jižní Moravy.
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Hasiči doporučují zvýšenou opatrnost při manipulaci s otevřeným ohněm. Třeba v Praze platí na některých místech úplný zákaz rozdělávání ohňů. Rychlý přehled zpráv je u konce a teď už zp
átky za Ondrou, Johanem a Vokáčem.
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Hezké. Dobré ráno. Třicet dva minut, krásné ráno úplně všem. Ano. Viděli jste Lubinu? Ten dneska připravuje hot dogy a špekáčky a
1
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je tady se svými kluky. Fanda tondou fand a šel do první řady a to našel za Pokáč m, že si společně zazpívají. Tak kluci, co to bude? Takto ndo to jsme vybrali. Patrika Šika. Ano, je to písničk
a, která se jmenuje Patrik Šik. S čarodějnicemi to nemá společného
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vůbec nic, ale to vůbec nevadí. Před Onda má tu písničku rád. A. Kluci zásadní věc. Ondra začínal fotbal ve stejném týmu jako Patrik Šik on. Opravdu? V jednom mančaftu. Je záloha. Hele, s
třední záloha.
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Jo. A jde to rovnou na pátču na hrot. A. A páta skóruje. Něco jako. Osudy, dopad. Tak úspěšný člověk a on drát ještě víc. Tak těším se přísně na písničku. Ondřej Havel, dneska teda Patrik. D
obře. Tak
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kluci, je to vaše. Tak on, dojdeme na to. Na to. Na to. Vždyť i ten mikrofon dršo nákose. Patry.

07:34
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Ale to na den se proto narodil. Báječný Vokáči, pojď
3
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za námi. Tak jo. Asibeja seberujtondu. No samozřejmě. Pojďte spolu. Kloc. I. Stává se to na koncertech, že takto zapojuješ lidi? Hele, už moc ne. Ono většinou je to jako primárně technicky s
ložitý, protože když přijde
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ten člověk, tak my potřebujeme jako nějaký mikrofon pro něj. Když se s tím nepočítá, tak jako náš zvukař z toho vždycky roste a je z toho úplně nešťastný. Náš zvukař by byl nejradši, kdyby n
ehrála, nezpíval vůbec nikdo, tak. Takže i to, že tam nechá střílet aspoň mně, je už docela velký jako pokrok.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Snídaně s Novou (automat) ( TV Nova - Snídaně s Novou (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

53. Nový den (automat)  
09:03 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 23x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Taurus jsou prostředkem pro údery v hloubce. Pro Ukrajinu samozřejmě význam mají, ale ne klíčový. Ukrajina má i jiné prostředky, které mají daleký dosah, například americké systémy
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ATACMS, které dostřelí 300 km a některé i dále. Takže jestli Ukrajina bude nebo nebude mít řízené soli Taurus, není klíčovým bezpečnostním aspektem pro Ukrajinu v tuto
3
0

dobu. Co nám přinesl vstup do EU a co nám vzal? Je sedmadvacítka na křižovatce? A kam by měla směřovat? To vše budeme dnes rozebírat na CNN Prima News už od rána. Od půl druhé o
dpoledne vám také nabídneme speciální
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vysílání. EU na rozcestí. Širší vedení TOP 09 bude dnes vybírat kandidáta na funkci ministra pro vědu, výzkum a inovace. Ten nahradí dosavadní ministryni Helenu Langšádlovou, která ozná
mila minulý

08:08
0
0

týden svou rezignaci. Podle politologů chce TOP 09 tímto způsobem řešit upadající preference. Nástupcem Langšádlové by se údajně měl stát ekonom, bývalý rektor Slezské univerzity  a 
člen TOP 09 Pavel Tuleja.
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Kolumbijská univerzita v New Yorku začala podmínečně vylučovat studenty, kteří nerespektovali ultimátum a do pondělního termínu neukončili pro palestinské protesty. V kampusu jich přesto
nadále zůstávají stovky. Vyhrocená situace
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je i na dalších amerických univerzitách. V texaském Austinu se studenti střetli s policisty a obklíčili dodávku odvážející několik zadržených. Policie v reakci použila pepřový sprej a oslepující gr
anáty. Nenecháme
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se zastrašit. Vidíte, že studenti venku jsou mobilizovaní. Jsou jich tady dnes stovky. Nenechají se jen tak odvést. Nehneme se z místa let, aby nás někdo donutil násilím.
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Ještě jednou krásné dobré ráno. Duben je opravdu aprílovým měsícem. Zatímco ještě před několika dny nás trápil zimou, dnešní ráno je doslova letní a od oblačnosti doslova vymetené.
Všimněte
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si viditelné oblačnosti nad západní Evropou, kterou, která souvisí s tlakovou níži, ale blokují postup tlakové výše, to znamená právě ta bezoblačná obloha. Dnešní teploty se díky přílivu, teplé
mu vzduchu od jihu a

3
0

slunečnímu svitu budou šplhat mezi 21 až 20 stupňů. V Čechách dokonce vystoupí až na sedmadvacet a vidíte, že převažovat bude jasná obloha, může být i skoro jasná, ale bude to zejména
ve vysokých patrech oblačnosti nebo ve
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Vysoké. Vysoká patra, vysoký patro oblačnosti. Samozřejmě vysoká oblačnost má tendenci na sebe váha zad, saharský prach a vidíte, že ty koncentrace ale nebudou tak vysoké, jako tady b
ylo o velikonočních dnech. Postupně se saharský prach dostane přes
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střední Evropu, Velkou Británii až nad Atlantský oceán. No a určitě vás zajímá, jaká bude noc. Teploty v minimech poklesnou většinou mezi 15 až 11 stupňů, v údolích bude i kolem 9. A až si
kolem osmé hodiny večerní půjdete
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sednout táboráku, teploty budou mezi 17 až 20 stupni. Ovšem pokud po vane silnější vítr, můžou být pocitové teploty i o tři až pět stupňů nižší. No a z toho důvodu platí také výstraha na silný 
vítr
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dnes do 18. hodiny na Českomoravskou vrchovinu, kde budou nárazy dosahovat až 70 km/h. Dejte si pozor také na výstrahu na sucho nebo před šířením požárů. Obzvlášť dnes v noci je to d
ůležité dbát na, opravdu na bezpečnost. No
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a zítřejší den nebude o nic horší. Teploty opět letních 25 stupňů a převažovat bude polojasná obloha. Opět se bude rozfoukávat vítr, ale o tom si povíme v dalších relacích. Přeji vám krásný de
n a ráno.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nový den (automat) (CNN Prima NEWS - Nový den (automat), Vedení univerzity );
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Zpět na seznam
 

54. Energetici se nového stavebního zákona nemusí děsit  
09:07 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Info.cz - Články  AUTOR: Tomáš Sequens Jakub Mehl Ladislav Nagy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 17x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

PRÁVNÍ SERVIS | Nabytí účinnosti nové právní úpravy je pro obor energetiky koncepčně dobrou zprávou. Stěžejní roli při jejím uvádění do praxe bude mít Dopravní a energetický stavební úřad,
jehož úloha ale rozhodně nebude snadná.

Nemoc s názvem AIDS neboli syndrom získaného selhání imunity (anglicky Acquired Immune Deficiency Syndrome či Acquired Immunodeficiency Syndrome) byla rovněž neodmyslitelnou součá
stí historie Spojených států amerických v době, kdy v Bílém domě vládl prezident Ronald Reagan (1981–1989). Slavný film Philadelphia režiséra Jonathana Demmeho s Tomem Hanksem v hla
vní roli sice přišel do kin „až“ v roce 1993, atmosféru kolem AIDS v Reaganových časech nicméně vystihl v mnoha ohledech naprosto přesně. Nejen Američané vnímali nemoc jako jakýsi „nový 
mor“ svého druhu a mnozí z nich dokonce jako jakýsi „trest“ za hříchy, kterých se dopustili.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

V českém právním systému se vyskytuje řada právních pojmů či institutů, se kterými zákonodárce spojuje určité „nikoli zcela obvyklé“ právní režimy. Máme tedy výhradní péči otce, výhradní licenci,
výhradní zastoupení, vyhrazený nerost, přednostní pohledávky, předchozí souhlas se stanovením dobývacího prostoru či například výlučné vlastnictví.
Počátkem ledna tohoto roku počal postupně nabývat účinnosti nový stavební zákon (NSZ), který mimo jiné operuje s termíny „vyhrazené stavby“ či „DESÚ“, které mají klíčový význam v oblasti mno
hých energetických staveb.
Jakkoli NSZ nadále způsobuje DĚS v tváři řady energetiků a developerů, a to nejen při spatření těchto zkratek či jiných stavebně-právních pojmů, následující krátký exkurz do NSZ a jeho významu 
pro energetiku by míru panujícího nepokoje mohl zmírnit.
NSZ člení stavby do několika kategorií. Stavby se nově dělí na drobné, jednoduché, vyhrazené a ostatní, což představuje zbytkovou sběrnou kategorii. Od uvedené klasifikace staveb se odvíjí pov
aha řízení o povolení záměru.
Nejpřísněji posuzované budou stavby vyhrazené, kam se řadí stavební projekty zahrnující ty koncepčně nejvýznamnější dopravní a energetické stavby.
Vyhrazenými stavbami jsou dle přílohy k NSZ například elektrárny, plynárny, stavby a zařízení přenosové či přepravní soustavy a dále též výrobny z obnovitelných zdrojů energie. U výroben
energie je zpravidla uvedeno technické kritérium, které musí být splněno, aby se mohlo jednat o vyhrazenou stavbu.
Tak kupříkladu fotovoltaické panely umístěné na střeše rodinného domu vyhrazenou stavbou nebudou, neboť jejich výkon velice pravděpodobně nedosáhne stanovené prahové hodnoty (5 MW). P
okud výkon solární elektrárny nedosáhne 50 kW, bude se navíc jednat pouze o drobnou stavbu, k jejíž realizaci nemusí být rozhodnutí o povolení záměru vůbec vydáno.
Podle NSZ již nebude probíhat separátní územní řízení a stavební řízení, ale oba procesy nahradí právě zmíněné jednotné řízení o povolení záměru. Zatímco pro stavby drobné, jednoduché a ostat
ní se právní úprava podle NSZ uplatní (podle stávající verze NSZ) až od 1. 7. 2024, řízení o povolení záměru pro stavby vyhrazené se novým stavebním zákonem řídí již od 1. 1. 2024.
Řízení o povolení vyhrazených staveb ovšem nebude probíhat u „běžného“ stavebního úřadu, ale u specializovaného Dopravního a energetického stavebního úřadu (DESÚ). Uvedené se týká
nejen nově zahájených řízení, ale rovněž řízení zahájených za účinnosti původního stavebního zákona v případě, že je hlavní stavba nově kvalifikována jako stavba vyhrazená. DESÚ tato dříve zah
ájená řízení dokončí, přičemž bude nadále aplikovat původní („starý“) stavební zákon.
Toto řešení se jeví jako poměrně zajímavé, obzvláště v kontextu deklarovaného záměru zákonodárce zrychlit stavební řízení. Mnohá již probíhající řízení se přesunula na nově vzniklý úřad, a jeho pr
acovníci se tak postupně seznamují se spisovou dokumentací těchto řízení. Spisová dokumentace uvedených staveb přitom obvykle bývá velmi rozsáhlá. Stávající zkušenosti pak ukazují, že vydá
ní rozhodnutí v krátkém časovém horizontu v takových případech spíše nelze očekávat, a to přes veškerou snahu pracovníků DESÚ.
DESÚ má zároveň rozhodovat o odvoláních proti rozhodnutím ve věcech výroben obnovitelných zdrojů energie, pokud se nejedná o vyhrazenou stavbu, a také ve věcech technické infrastruktury pr
o energetiku. O odvoláních proti rozhodnutím DESÚ vydaných ve věcech energetických vyhrazených staveb naopak rozhoduje Ministerstvo průmyslu a obchodu (MPO).
Lhůta pro vydání prvostupňového rozhodnutí i rozhodnutí o odvolání činí v případě vyhrazených staveb pokaždé 60 dnů. Navíc NSZ neumožňuje odvolacímu správnímu orgánu rozhodnutí vrátit, čí
mž by se mělo zabránit nechvalně proslulému procesnímu ping-pongu. To znamená, že stavebník by mohl očekávat, že pravomocné rozhodnutí své žádosti obdrží (se započtením případné lhůty pr
o podání odvolání) nejpozději do čtyř a půl měsíce.
Lhůta pro vydání rozhodnutí je poměrně krátká, což může u stavebníků i veřejnosti vyvolat prvotní euforii, nicméně toto nadšení může poklesnout při zvážení širších konsekvencí. Účastníci řízení m
ohou v řízení uplatňovat tzv. námitky, veřejnost pak připomínky. K nim musí příslušný stavební úřad přihlédnout a ve svém rozhodnutí je náležitě vypořádat či vyhodnotit.
Vzhledem k obvyklému množství a rozsahu těchto úkonů u energetických projektů je otázkou, zda DESÚ bude včas vydávat bezchybná rozhodnutí. Jinak řečeno, existuje riziko, že příslušná rozho
dnutí budou vydávána ve lhůtě na úkor kvality, anebo tato rozhodnutí zkrátka v zákonné lhůtě vydávána nebudou.
DESÚ je centralizovaný úřad, tudíž bude rozhodovat o veškerých stavebních záměrech napříč Českou republikou. Nespornou výhodou této koncepce bude jednotná rozhodovací praxe. Nemělo by t
ak nadále hrozit, že různé stavební úřady budou obdobné záměry posuzovat odlišně.
Právě předem očekávatelné rozhodnutí je v oblasti energetiky mimořádně důležité. Nevýhoda centralizace může naopak spočívat v ne úplně dokonalé znalosti území, ve kterém má být ta která sta
vba zbudována. V tomto ohledu lze předpokládat, že bude třeba provádět ohledání na místě častěji, než tomu bylo doposud. Decentralizovaným stavebním úřadům mohou totiž být běžně poměry n
a staveništi známé z úřední činnosti.
Pokud jde o jiné environmentální aspekty vyhrazených staveb, odkazujeme mimo jiné na článek o jednotném environmentálním stanovisku (JES). Pro shrnutí opakujeme, že JES bude v jediném zá
vazném stanovisku integrovat správní úkony řady dotčených orgánů podle celkem 10 složkových zákonů z oblasti životního prostředí.
V případě vyhrazených staveb se bude zcela nepochybně jednat o klíčový podklad, ze kterého bude DESÚ při svém rozhodování vycházet, a jehož obsah do značné míry předurčí výsledek řízení.
Závěrem optimisticky konstatujme, že nabytí účinnosti NSZ je pro naši energetiku koncepčně (po překonání úvodních porodních bolestí) dobrou zprávou. Přesto nelze odhlížet od některých otázek,
které v souvislosti s touto právní úpravou již nyní vyvstávají a v budoucnu ještě vyvstávat budou.
Stěžejní roli při uvádění ustanovení nového stavebního zákona do praxe bude mít právě DESÚ, jemuž lze tedy touto cestou k jeho nesnadné úloze popřát hodně štěstí a nabídnout maximální možno
u součinnost a kooperaci, zvláště pak v probíhajících řízeních či v řízeních, která budou v režimu NSZ zahajována v nejbližší době. Efektivní a zároveň vůči životnímu prostředí šetrná výstavba nový
ch energetických zdrojů, která bude realizována v souladu s principy udržitelnosti, je totiž zájmem nás všech.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Energetici se nového stavebního zákona nemusí děsit ( Info.cz - Články, Vedení univerzity );
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55. Zprávy  
09:12 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: Relax Radio - Zprávy  AUTOR: Relax Radio SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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a Slaný chce propojit místní části cyklostezkou další zprávy pro vás hezké dopoledne Relax rádio Nelahozeves bude mít společnou policii S Veltrusy těm přispěje 84.000
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Kč měsíčně na jednoho strážníka dále bezplatně zapůjčí plně vybavený automobil a kancelář společná policie obou měst má zatím 3 strážníky výhledově by mohlo přibýt čtyři ve Slaném se pl
ánuje další rozvoj
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cyklostezek starosta Martin hrabánek nové cyklostezky mají město propojit s okolními místními částmi v přípravě tak je okruh mezi do líném Želevčice otrubami a také lidicemi otrub 10
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km trasa by nabídla řadu zajímavých míst a vyhlídek všem a více přiblížit ucelená koncepce cyklodopravy v 9:00 dnes vybere kandidáta na funkci ministra
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pro vědu a výzkum a inovace Zřejmě se jim stane bývalý rektor  Slezské University Pavel tuleja jmenován by mohl být ještě tento týden na Filipínách kvůli extrémním vedrům zavřeli školy v
barmě naměřili přes 48
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stupňů Celsia Tolik tady v dubnu ještě nikdy nebylo vláda vyzvala místní obyvatelé aby raději nechodili ven rekordní teploty Tady mají přetrvat do příštího týdne zlaté kapesní hodinky které pat
řily nejbohatšímu cestujícímu
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na palubě Titaniku se prodaly v přepočtu za 36 milionů korun je to nejvyšší částka za kterou se kdy před města Nejdku vydražil prvenství dosud drželi housle na které se hrálo když trať potáp
ěla od nejznámější
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námořní katastrofy letos uplynulo 112 let hokejisté Pardubic stále vstřebávají finálovou porážku s Třincem s Oceláři prohráli o gól až v druhém prodloužení ve finálové sérii a přitom vedli tři dv
a na zápasy naopak
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v Třinci stále pokračují Bouřlivé oslavy už pět let po sobě se to hraje nej hokej v republice a ještě vám dlužím info jak bude tak pojďme stále krásně jasno až polojasno postupně
1
5

s teplotami 24 až 27 stupňů tam kde půjde pálit čarodějnice bude tady zajištěné patřičně hasičský dozor hlavně pozor na silnější nárazový vítr zvedne se odpoledne A k večeru nebo
3
0

Děkujeme za zprávy ranní jízdu bude střídat Café Time ale vlastně jede dneska je úterý a ty vlastně v úterý tak vyráží do ulic že jo ona mě na relax ulicích Tak na co se ptáš Dnes nás bude zají
mat 5 největších českých měst z
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hlediska počtu obyvatel a já to nebudu ptát na ty první To je úplně jasné ale třeba mi zkus říct jaké je podle tebe 5. největší české město letiska počtu obyvatel No tak jasně tu trojku říkat nebu
de jsem si tě

09:03
0
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takže Jasně vede Unhošť ale ale jinak máte Tak ty vado Hele nevím jako já váha mezi Libercem a olomoucem třeba dáme Olomouc je to dobré co drží
1
5

a Liberec ale skutečně je to velmi těsně protože Olomouci hned šest a skutečně Olomouc tak se to pořádně
3
0

může vlastně úplně změnit to je je to tak to je novinka na relaxu jít pryč rádio Tomáš tefr

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

56. Ranní Plus (automat)  
09:35 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 8x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Půl desáté. ČRo Plus.
1
5

Zprávy. Česká ekonomika za první tři měsíce letošního roku meziročně vzrostla, a to o čtyři desetiny procenta. Nevyplývá to z předběžného odhadu Českého statistického úřadu.
3
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Oproti poslednímu čtvrtletí loňského roku si český hrubý domácí produkt polepšil o půl procenta. Přispěla k tomu hlavně vyšší spotřeba domácností. Mírně se zvedla zaměstnanost, meziročně
o čtyři desetiny procenta. Dva tácy o
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dostavbu až čtyř jaderných bloků v Česku. Francouzská společnost EDF a korejská KHNP už odevzdaly závazné své nabídky. Zástupci EDF přinesli dokumenty do centrály společnosti ČEZ 
dnes ráno, Korejci odevzdali

09:31
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svou nabídku už včera. Nabídky teď bude analyzovat ČEZ. O vítězi tendru a taky o tom, kolik jaderných bloků se bude v Česku stavět, by mělo být jasné do léta. První z nich by měl stát v roce
2036. Vedení

1
5

TOP 09 jedná o nominaci nového ministra pro vědu a výzkum. Kdo nahradí končící Helenu Langšádlovou, zatím strana nepotvrdila. Na jednání předsednictva ale dorazil jeden z možných kan
didátů, Pavel Tuleja , bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě

3
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nevyloučil, že může být kandidátem strany. Možného budoucího ministra pro vědu TOP 09 představí odpoledne. Langšádlová rezignaci oznámila minulý čtvrtek. Řekla, že podcenila
komunikaci. Ve sněmovně zůstává jako poslankyně a chce se soustředit
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na boj s dezinformacemi. Když americký ministr zahraničí Antony Blinken přijíždí do Izraele podpořit jednání o příměří. Zástupci Hamasu momentálně

09:32
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v Káhiře studují izraelský návrh podmínek a chystají na něj odpověď. Podle Izraele je to poslední šance na dohodu, která by mohla oddálit pozemní ofenzivu na město rafach. Podle
izraelských médií i egyptských vládních zdrojů by útok na rafac mohl
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začít v řádu dnů. Izraelská armáda věří, že ve městě na hranicích pásma Gazy a Egypta najde vojenské vedení Hamasu i izraelské rukojmí. Hamasu byl doručen návrh, který je od Izraele mi
mořádně,

3
0

ale opravdu mimořádně velkorysý a v tuto chvíli je jedinou překážkou, která stojí mezi obyvateli Gazy a příměřím, právě Hamas. Rozhodnutí je na něm a rozhodnout se musí rychle. Uvedl v Rij
ádu americký ministr zahraničí Antony Blinken.

4
5

Podobně popsali situaci i šéfové diplomacií dalších západních zemí. Z Káhiry Štěpán Macháček, ČRo. Největší západní banky v Rusku loni zaplatily na daních čtyřikrát víc než před začátkem 
války na Ukrajině.

09:33
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Vyplývá to z analýzy britského deníku The Financial Times. Banky společně odvedly víc než 800 milionů eur, což je v přepočtu přes 20 miliard korun. Týká se to třeba Raiffeisenbank,
internet, UniCredit
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anží a nebo Deutsche Bank. Sedm evropských bank s největšími aktivy v Rusku za loňský rok dohromady vykázalo zisk přes tři miliardy eur. V Náprstkově muzeu v Praze začíná výstava o vi
etnamské kultuře a historii. V expozici s názvem

3
0

Vietnam blízký a vzdálený jsou šperky, hudební nástroje a také hračky ze sbírek Národního muzea. Vystavená je i dochovaná deklarace fronty národního osvobození jižního Vietnamu, která b
yla jako slavnostní oznámení předána tehdejší československé vládě

4
5

a v 60. letech rozpoutala válku ve Vietnamu. Tento dokument na výstavu zapůjčil Národní archiv ČR. A přidáme dopravu. Na Plusu.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ranní Plus (automat) ( ČRo - Plus - Ranní Plus (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

57. Dalším hostem přednáškové cyklu Moderní výzvy…  
09:50 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Dalším hostem přednáškové cyklu Moderní výzvy lidstva, které pořádá Mendelovo Gymnázium Opava  ve spolupráci s Fakultou  veřejných  politik  �,bude v pondělí 6. května astronom a astr
ofyzik Jiří Grygar. Hovořit bude na téma Vznik fyziky, chemie a biologie aneb Velký třesk za všechno může ��☄️ �. Tak si to nenechte ujít, přednáška začíná ve 13 hodin v naší aule!Více inform
ací najdete na � https://www.slu.cz/ fvp /cz/aktuality/15/1851
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SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  veřejných (2x), politik (2x), fakulta (1x), opavě (1x), opava (1x), fakultou (1x), fvp (1x)

Zpět na seznam
 

58. Kalousek se pustil do Pekarové kvůli „odstřelu“ Langšádlové. „Primitivní holčičí způsob“  
09:51 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Echo24.cz - Články  AUTOR: lnv Echo24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Bývalý předseda a jeden ze zakladatelů TOP 09 Miroslav Kalousek kritizoval vedení strany a zejména současnou předsedkyni Markétu Pekarovou Adamovou za demisi ministryně pro vědu, výzku
m a inovace Helenu Langšádlovou (TOP 09). Ta se po dvou a půl letech rozhodla rezignovat na ministryně pro vědu a výzkum. Podle Pekarové Adamové dávala ministryně více úsilí do obsahové č
ásti práce než do prezentace navenek. "Způsob, kterým Markéta Pekarová Adamová navezla Helenu Langšádlovou do předem prohrané bitvy je hnusný," napsal Kalousek na síti X. Širší vedení T
OP 09 v úterý vybírá nástupce na uvolněné křeslo po Langšádlové. Podporu předsednictva získal dopoledne bývalý rektor Slezské univerzity  v Opavě  Pavel Tuleja (TOP 09).
Kalousek se přidal k debatě europoslance Jana Zahradila o odvolání Langšádlové. "Způsob, kterým Markéta Pekarová Adamová navezla Helenu Langšádlovou do předem prohrané bitvy, je
hnusný. A když Helena Langšádlová dokázala téměř nemožné a z předem prohrané bitvy uhrála nerozhodný výsledek, je její 'odstřel' ještě hnusnější. Neférový takovým tím primitivním 'holčičím' zp
ůsobem. (Tím se nechci dotknout dam, vadí mi holky). Nutno k tomu dodat, že místopředsedové TOP 09 se ukázali jako srabi," pustil se Kalousek do tvrdé kritiky současného vedení TOP 09.
"Nikomu z nich se to nelíbilo. Leč všichni to odmávali. Nezbývá mi, než přijmout odpovědnost a přiznat vinu: Dopustil jsem se zásadní chyby, když jsem opomněl do stanov TOP 09 napsat právo za
kladatele to zase rozpustit, když to opustí všechny zbytky ideových priorit a obyčejné hrdosti a důstojnosti. Promiňte mi to, prosím. Nebude se to opakovat," pokračoval Kalousek.
Kalousek situaci kritizoval už dříve: "Posadit kohokoliv do křesla bez ministerstva, bez pravomocí a přidělit mu nálepku bez obsahu je dopředu odsouzeno k nezdaru," napsal minulý týden na síti X. 
Podle něj neměla Langšádlová nástroje, oporu v zákoně a ani oporu vlastní strany. "Možná pro větší viditelnost mohla tančit na Tik Toku, ale na to bude asi potřeba jinou personu," napsal Kalousek 
a dodal, že místo nemělo vzniknout. "Odpovědnost za to nenese H. Langšádlová, ale předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová, která obětovala vliv své strany ve vládě za reprezentativní, al
e nevýkonnou funkci předsedkyně Poslanecké sněmovny," kritizoval Kalousek.
Širší vedení TOP 09 bude dnes vybírat kandidáta náhradníka za Langšádlovou. Podle neoficiálních informací by se jejím nástupcem měl stát ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  a člen TO
P 09 Pavel Tuleja.
Langšádlová podle vnitrostranických kritiků nezvládala prezentaci svých výsledků v médiích. Její odchod je osmou změnou v kabinetu pětikoalice od jeho vzniku na konci roku 2021. Nového kandi
dáta chce TOP 09 představit prezidentovi Petru Pavlovi a premiérovi Petru Fialovi (ODS) tak, aby mohl být jmenován v tomto týdnu.
Vědci přitom hodnotí spolupráci s Langšádlovou pozitivně. Práci ministryně ocenila také komunita technologických start-upů. Podle politologů chce TOP 09 výměnou ministryně pro vědu, výzkum a 
inovace řešit upadající preference. Za překvapivé minulý týden označili, že strana současně nepředstavila náhradu.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Kalousek se pustil do Pekarové kvůli „odstřelu“ Langšádlové. „Primitivní holčičí způsob“ ( Echo24.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

59. Tuleja dorazil na jednání TOP 09 o novém ministrovi, pro Válka by byl vynikající  
09:53 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Epoch Times - Články  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Lídři TOP 09 začali dnes ráno jednat o novém ministrovi pro vědu. Do Sněmovny dorazil i ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja, jehož nominaci na místo po Heleně Langšádlo
vé předsednictvo zváží. První místopředseda TOP 09 a ministr zdravotnictví Vlastimil Válek novinářům při příchodu řekl, že vzhledem k akademickým zkušenostem, které nabyl, je Tuleja vynikající 
kandidát. Rok a půl, který zhruba zbývá do konce mandátu vlády, považuje Válek za dostatečnou dobu na to, aby nový ministr dotáhl projekty započaté Langšádlovou a dokázal posunout transform
aci vědy.
Místopředseda TOP 09 Michal Kučera novinářům řekl, že nový ministr by měl být viditelný mezi ostatními členy vlády. Langšádlová čelila kritice, že nedokáže svou práci prezentovat na veřejnosti. 
Podle Válka jde o to, aby ministr pro vědu vysvětloval veřejnosti a novinářům důležitost vědy a aplikovaného výzkumu.
Avizovaný odchod Langšádlové je osmou změnou v kabinetu pětikoalice od jeho vzniku na konci roku 2021. Nového kandidáta chce TOP 09 představit prezidentovi Petru Pavlovi a premiérovi Petr
u Fialovi (ODS) tak, aby mohl být jmenován v tomto týdnu.
Vědci hodnotí spolupráci s Langšádlovou pozitivně. Práci ministryně ocenila také komunita technologických start-upů. Podle politologů chce TOP 09 výměnou ministryně pro vědu, výzkum a inovac
e řešit upadající preference. Za překvapivé minulý týden označili, že strana současně nepředstavila náhradu.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Tuleja dorazil na jednání TOP 09 o novém ministrovi, pro Válka by byl vynikající ( Epoch Times - Články, Vedení univerzity ); Langšádlovou má vystřídat Tuleja ( Ournet.cz
- Články, Slezská univerzita v Opavě); Langšádlovou má vystřídat Tuleja ( Ournet.cz - Články, Vedení univerzity ); TOP 09 vybírá nového ministra pro vědu ( Cesky.radio.cz - Články, Slezská univerzita
v Opavě); TOP 09 vybírá nového ministra pro vědu ( Cesky.radio.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

60. Tuleja bude jmenován ministrem pro výzkum v pondělí, zaměřit se chce na mladé ve vědě  
10:44 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: ČT24 web - Články  AUTOR: ČTK, den, jav, pez SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik  AKTUALIZOVÁNO: 7x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Na kandidátovi na ministra pro vědu a výzkum je TOP 09 domluvena s prezidentem Petrem Pavlem. Do úřadu bude jmenován v pondělí 6. května, což po úterní schůzce řekl místopředseda vlá
dy a zmíněné navrhující strany Vlastimil Válek. Informaci potvrdil i Pavlův mluvčí Vojtěch Šeliga. Setkání před jmenováním podle něj není nutné, neboť se oba osobně znají. Tuleja by se chtěl
věnovat spolupráci Národního akreditačního úřadu s vládou či financování mladých vědců a jejich výjezdů do zahraničí.

Tuleja řekl, že vizí ministra by mělo být udělat z Česka lídra EU ve vědě a inovacích. Vzhledem k mandátu vlády, který skončí zhruba za rok a půl, plánuje nejen dokončit práci Heleny Langšádlové,
která oznámila svou rezignaci minulý týden, ale přiblížit agendu veřejnosti.
Kandidát na ministra má podle Pekarové Adamové bohaté zkušenosti z akademické sféry a také manažerské zkušenosti. Zdůraznila i jeho ekonomickou erudici, která bude „obrovskou posilou pro 
TOP 09 i kabinet“. Stejného názoru je i předseda vlády Petr Fiala (ODS).
Třiapadesátiletý ekonom v současnosti pracuje jako prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity v Opavě. Rektorem tam byl od roku 2015 do loňského února. Předtím působil dva roky ja
ko děkan Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné. Nyní je také vedoucím Ústavu veřejné správy a sociální politiky  Fakulty  veřejných  politik  v Opavě . Podle prvního místopředsedy TOP 09
Vlastimila Válka bude díky akademickým zkušenostem vynikajícím kandidátem.
Úkolem pro Tuleju je podle Pekarové Adamové dotáhnout projekty Langšádlové a prezentovat je tak, aby byly srozumitelné a dosažitelné. Válek dále hovořil o potřebě transferu znalostí tak, aby už
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se nestávalo, že české objevy realizují zahraniční firmy.
Místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel řekl ve vysílání České televize, že po zevrubné diskusi se vedení strany jednomyslně rozhodlo pro Tuleju. Je zkušeným rektorem, pohybuje se ve vědec
kém prostředí a má s vědou zkušenosti. A je také liberálním ekonomem.
Místopředseda TOP 09 rovněž zmínil, že resort vědy, výzkumu, inovací, který je odborný a „možná by se řeklo suchopárný, je komplikované komunikovat veřejnosti.“ Pro Tuleju tedy půjde o velko
u výzvu, aby si sestavil komunikační tým a dokázal veřejnosti či odborné veřejnosti komunikovat otázky řízení a legislativní změny, uvedl Havel. Očekává tedy, že nový ministr vedle své odborné ag
endy bude „živě komunikovat s vědci“ a objíždět různá pracoviště. Výstup pak bude „komunikovat ven“ pomocí médií či sociálních sítí.
Podle člena školského výboru sněmovny a exministra školství Petra Gazdíka (STAN) byl Tuleja výraznou tváří České konference rektorů. „Nejdůležitějším úkolem pro něj bude bezpochyby dotáhn
out proces zefektivnění vědeckého výzkumu v Česku a nalezení způsobu, jak více do výzkumu zapojit soukromý sektor. Věřím, že se mu to podaří,“ vyslovil přání.
Tuleja plánuje vytvořit kolem sebe tým spolupracovníků a sám chce být jejich „středobodem“, který bude výsledky prezentovat. „Nebudou to lidé, které bych si přivedl z Opavy, dám na doporučení 
z TOP 09,“ poznamenal. Sdělil také, že už v pondělí se setkal s Langšádlovou a domluvili se na spolupráci. Zmínil i své kontakty z České konference rektorů.
Profesně se Tuleja zaměřuje na makroekonomické analýzy, národní účetnictví a komparativní ekonomii. Je autorem nebo spoluautorem řady vědeckých studií, monografií, článků a učebních textů. 
Vedle akademické práce působí ve společenských a správních organizacích. Mimo jiné je také předsedou dozorčí rady těžební společnosti OKD a předsedou správní rady zapsaného ústavu Unika
Centrum. Je ženatý a má dva syny. Vystudoval národohospodářství na Vysoké škole báňské. V oboru ekonomie získal velký doktorát a byl také jmenován docentem. Jeho akademická dráha začala
v polovině devadesátých let.
Od roku 2020 je členem zastupitelstva Moravskoslezského kraje, rovněž je členem zastupitelstva v Havířově. Před sedmi lety neúspěšně kandidoval ve volbách do Poslanecké sněmovny, byl na tř
etím místě moravskoslezské kandidátky TOP 09.
Avizovaný odchod Langšádlové je osmou změnou v kabinetu pětikoalice od jeho vzniku na konci roku 2021. Nového kandidáta chce TOP 09 představit prezidentovi Petru Pavlovi a premiérovi Petr
u Fialovi (ODS) tak, aby mohl být jmenován v tomto týdnu.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  politiky (1x), fakulty (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Tuleja bude jmenován ministrem pro výzkum v pondělí, zaměřit se chce na mladé ve vědě ( ČT24 web - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta ); Tuleja bude
jmenován ministrem pro výzkum v pondělí, zaměřit se chce na mladé ve vědě (ČT24 web - Články, Vedení univerzity ); Tuleja bude jmenován ministrem pro výzkum v pondělí, zaměřit se chce na
mladé ve vědě (ČT24 web - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Tuleja bude jmenován ministrem pro výzkum v… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Tuleja bude jmenován ministrem pro
výzkum v… (Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

61. Kdo je nový ministr Tuleja: ostravský patriot, ekonom a milovník sci-fi  
10:45 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: SeznamZpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Novým ministrem pro vědu a výzkum má být Pavel  Tuleja . TOP 09 se již domluvila s prezidentem Petrem Pavlem, že jej do úřadu jmenuje v pondělí 6. května.

Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Článek si také můžete poslechnout v audioverzi.
Končící Helenu Langšádlovou z TOP 09 nahradí na postu ministra pro vědu a výzkum ekonom a prorektor Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . V úterý dopoledne se na tom shodlo vedení T
OP 09. Prezident Petr Pavel by měl Tuleju jmenovat do funkce v pondělí 6. května.
Ministr zdravotnictví a místopředseda TOP 09 Vlastimil Válek označil Tuleju za vynikajícího kandidáta vzhledem k jeho akademickým zkušenostem.
Třiapadesátiletý Tuleja působí jako akademický pracovník od devadesátých let. Od roku 2015 do loňského roku vedl Slezskou univerzitu jako rektor. Byl také místopředsedou České konference rek
torů.
Celá jeho kariéra je spjatá s Moravskoslezským krajem. Ostatně sám ostravský rodák o své náklonnosti k regionu opakovaně veřejně mluví.
„V roce 1999 jsem se z Ostravy přestěhoval do Havířova, kde žiji dodnes. Kromě těchto dvou moravskoslezských měst mám, díky svému působení na Slezské univerzitě, blízký vztah také ke statut
árním městům Karviná a Opava, v nichž má milovaná univerzita sídlí,“ uvádí ve svém životopise.

Konec Heleny Langšádlové

Proč musí Helena Langšádlová skončit jako ministryně pro vědu a výzkum? Podle vedení strany málo komunikovala. Více v článku.

Ministryně Langšádlová končí. Málo vysvětlovala svoji práci, řekla Pekarová
25. 4. 2024 13:52
Tuleja je dlouholetým podporovatelem TOP 09, ještě z éry předsedy Miroslava Kalouska. V roce 2017 za ni jako nestraník kandidoval do Sněmovny, ale neúspěšně.
Kandidatura do krajského zastupitelstva v roce 2020 už dopadla lépe - Tuleja se stal prvním náhradníkem a po pár měsících po odchodu jedné z kolegyní i zastupitelem. Zároveň je zastupitelem Ha
vířova.
Členem TOP 09 se stal až letos. „Nechtěl vstupovat do strany, dokud byl rektorem. Přímé spojení s nějakou politickou stranou nepovažoval v takové funkci za vhodné,“ vysvětluje předseda krajské
TOP 09 Herbert Pavera, proč Tuleja přijal stranické barvy až po dlouhých letech.
Foto: Facebook TOP 09
Pavel Tuleja  v rozhovoru s šéfkou strany Markétou Pekarovou Adamovou.

Nadšenec pro inovace
Již jako straník má Tuleja kandidovat i v letošních krajských volbách - TOP 09 se tu drží celostátní koalice Spolu a má společnou kandidátku s ODS a lidovci.
Kolegové z regionu ho respektují už od jeho akademických dob. „Univerzitu posunul velkým dílem on,“ myslí si například lidovec Lukáš Curylo, Tulejův kolega z krajské kandidátky.
I další politici z kraje popisují Tulejovo nadšení pro novinky a inovace. Ještě jako rektor stál u zrodu myšlenky na výzkumný a vzdělávací park Eden v Karviné, jehož projekt se momentálně připravu
je. Podílel se i na přípravě Černé kostky - vědecké knihovny v Ostravě, která už má stavební povolení.

Langšádlová: Na TikToku bych netančila, ale komunikace mohla být lepší
25. 4. 2024 15:35
Oborově se budoucí ministr věnuje teoretické i praktické ekonomii. Vystudoval obor národohospodářství na ostravské univerzitě, později získal docenturu v oboru ekonomie.
„Z praktické stránky se ekonomickým problémům věnuji jako předseda správní rady zapsaného ústavu UnikaCentrum, kde působím již od roku 2016, a od dubna 2022 také jako předseda dozorčí r
ady OKD,“ píše o sobě.

Žádný suchý akademik
Šéf krajské buňky Pavera popisuje svého kolegu jako společenského a zábavného člověka. „Má charisma, není to žádný suchý akademik,“ vyvrací Pavera častý předsudek o univerzitních funkcion
ářích.
Ženatý otec dvou synů Tuleja je prý také milovníkem vážné hudby a rád čte sci-fi nebo fantasy literaturu.
Právě charisma bude nový ministr pro vědu a výzkum potřebovat. Jeho předchůdkyně Helena Langšádlová jako ministryně končí proto, že nedokázala svoji práci dostatečně komunikovat. Partaj si 
od Tuleji slibuje, že bude víc vystupovat v médiích, propagovat svůj rezort a více se prosadí mezi ostatními členy kabinetu.
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (3x), tuleja (3x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Kdo je nový ministr Tuleja: ostravský patriot, ekonom a milovník sci-fi ( SeznamZpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

62. AKTUALIZOVÁNO: Novým ministrem pro vědu a výzkum…  
10:46 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Seznam Zprávy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

AKTUALIZOVÁNO: Novým ministrem pro vědu a výzkum má být Pavel Tuleja . TOP 09 se již domluvila s prezidentem Petrem Pavlem, že jej do úřadu jmenuje v pondělí 6. května.Kdo je Pavel 
Tuleja  a co má za sebou? ⤵️

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
 

63. Kandidátem TOP 09 na ministra pro vědu a výzkum je exrektor Tuleja. ‚Bude posilou,‘ očekává premiér  
10:49 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: IRozhlas.cz - Zprávy z domova  AUTOR: vto, ČTK SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Bývalý rektor Slezské univerzity Pavel Tuleja získal podporu předsednictva TOP 09 na post ministra pro vědu a výzkum. Strana ho poté představila jako nástupce končící ministryně Heleny Lan
gšádlové.

Avizovaný odchod Heleny Langšádlové je osmou změnou v kabinetu pětikoalice od jeho vzniku na konci roku 2021.
Ministryně pro vědu a výzkum Langšádlová končí. ‚Neměla jsem lajky,‘ vysvětluje svůj odchod
Lídři vládní strany jednali o jejím nástupci od rána ve Sněmovně, kam Tuleja, který je členem TOP 09, také dorazil. „Myslím, že každého člověka, který pracuje na akademické půdě a pracoval ve v
edení univerzity, tato pozice zajímá,“ řekl bývalý rektor Slezské univerzity Radiožurnálu při příchodu. Dále se ke svým šancím na zvolení vyjadřovat nechtěl.
Předseda vlády Petr Fiala (ODS) předpokládá, že Pavel Tuleja bude posilou koaliční vlády. Novinářům po jednání kabinetu řekl, že ekonoma a bývalého rektora Slezské univerzity zná z akademick
ého působení.
Nového kandidáta chce TOP 09 představit prezidentovi Petru Pavlovi.
Pavel Tuleja je v současnosti prorektorem Slezské univerzity v Opavě pro strategii a komunikaci, na stejné univerzitě zastával od roku 2015 do loňského února post rektora. Předtím působil dva rok
y jako děkan obchodně podnikatelské fakulty v Karviné. Nyní je také vedoucím Ústavu veřejné správy a sociální politiky  Fakulty  veřejných  politik  v Opavě .
Je autorem nebo spoluautorem řady vědeckých studií, monografií, článků a učebních textů. Vedle akademické práce působí ve společenských a správních organizacích. Mimo jiné je také předsedo
u dozorčí rady těžební společnost OKD a předsedou správní rady zapsaného ústavu UnikaCentrum.
Od roku 2020 je členem zastupitelstva Moravskoslezského kraje, rovněž je členem zastupitelstva v Havířově. Před sedmi lety neúspěšně kandidoval ve volbách do Poslanecké sněmovny, byl na tř
etím místě moravskoslezské kandidátky TOP 09.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  politiky (1x), fakulty (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Kandidátem TOP 09 na ministra pro vědu a výzkum je exrektor Tuleja. ‚Bude posilou,‘ očekává premiér ( IRozhlas.cz - Zprávy z domova, Obchodně-podnikatelská
fakulta); Kandidátem TOP 09 na ministra pro vědu a výzkum je exrektor Tuleja. ‚Bude posilou,‘ očekává premiér ( IRozhlas.cz - Zprávy z domova, Slezská univerzita v Opavě ); Kandidátem TOP 09
na ministra pro vědu a výzkum je exrektor Tuleja. ‚Bude posilou,‘ očekává premiér (IRozhlas.cz - Zprávy z domova, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

64. Dvacet let Česka v Evropské unii: Je snazší do domu vstoupit než ho rekonstruovat  
10:49 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Info.cz - Články  AUTOR: Martin Schmarcz Ladislav Nagy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 16x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

KOMENTÁŘ MARTINA SCHMARZCZE | Už dvě dekády jsme členy „elitního klubu“. Moc jsme toužili dostat do něj pozvánku. Z velké části jsme tomu zasvětili prvních deset let existence
České republiky. Tak dlouho trvalo, než jsme přes asociační dohody, podání přihlášky a splnění domácích úkolů nakonec uzavřeli všechny přístupové kapitoly, abychom za další dva roky vstoupi
li do Evropské unie. Ale to nejtěžší je teprve před námi…

Nemoc s názvem AIDS neboli syndrom získaného selhání imunity (anglicky Acquired Immune Deficiency Syndrome či Acquired Immunodeficiency Syndrome) byla rovněž neodmyslitelnou součá
stí historie Spojených států amerických v době, kdy v Bílém domě vládl prezident Ronald Reagan (1981–1989). Slavný film Philadelphia režiséra Jonathana Demmeho s Tomem Hanksem v hla
vní roli sice přišel do kin „až“ v roce 1993, atmosféru kolem AIDS v Reaganových časech nicméně vystihl v mnoha ohledech naprosto přesně. Nejen Američané vnímali nemoc jako jakýsi „nový 
mor“ svého druhu a mnozí z nich dokonce jako jakýsi „trest“ za hříchy, kterých se dopustili.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

Když jsme se 1. května 2004 stali členem EU, šlo o velkou slávu. Byli jsme plni optimismu v očekávání prosperity, bezpečí a svobody, jež měl nabídnout unijní prostor. A nezklamali jsme se. První p
ětiletka proběhla ve znamení solidního růstu, pocitu síly a víry v záruky udržení řádu lidských práv.
Další tři už tak slavné, příjemné a bezproblémové nebyly. Naše životy se sice pořád reálně zlepšovaly, avšak pod hladinou blahobytu, ve stínu úspěchu, v srdci klidu se začaly objevovat a narůstat z
nepokojivé příznaky a hrozby.
Mezi lety 2004 a 2009 jsme dle analýzy vypracované k českému předsednictví spolu s ostatními devíti novými členy EU rostli v průměru o jedno procento ročně rychleji, než kdybychom zůstali ven
ku.
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Zároveň se ukázalo, že z rozšíření profitovali občané „starých zemí“, nepotvrdily se tedy obavy, že „barbaři z východu“ jim budou „ujídat z chlebíčka“ – tedy že coby čistí příjemci spolknou velkou č
ást společných fondů a nic nepřinesou. Ukázalo se, že na „velikosti záleží“: větší trh zkrátka fungoval lépe než menší.
Nutno říci, že jsme do společenství vstoupili zřejmě v nejšťastnějším čase, na poledni jeho moci a slávy. Od Maastrichtské smlouvy (začala platit v roce 1993) se rozvíjel a prohluboval jednotný vnitř
ní trh s jeho čtyřmi základními svobodami – volným pohybem osob, zboží, služeb a kapitálu.
Ano, Unie byla definována společným ekonomickým prostorem, zároveň se však začala utužovat a zrychlovat politická integrace. Což mimo jiné znamenalo rozšiřování oblastí, v nichž se hlasuje kv
alifikovanou většinou.
Původně se od jednomyslnosti ustoupilo právě primárně v otázkách vnitřního trhu. Což má svou logiku, asi jako když akcionáři rozhodují o byznysových záležitostech firmy. Avšak hned další smlouv
y po Maastrichtu postupně škrtaly původně všude vyžadovanou jednomyslnost u dalších a dalších hlasování.
My jsme byli přijati na základě dohody z Nice, která už zakládala nikoli ekonomickou, leč stále více politickou Unii, a to s odůvodněním, že jinak by se nemohla rozšiřovat, protože by ji přece „nešlo 
uřídit“.
Zastánci „čím dál tužší“ integrace začali přitahovat vodítko. Tenkrát jsme to ještě tak nevnímali. Stalo se to před naším přijetím – jímž byla odůvodňována změna systému hlasování ze smlouvy z Ni
ce.
První tři roky jsme se necítili „kvalifikovanou“ většinou v EU zásadně omezování či dirigováni. Jednak jsme se soustředili na ekonomiku – a drtivá většina směrnic a nařízení souvisela s vnitřním trhe
m, na němž jsme skvěle vydělávali – jednak sociální demokraté, kteří na počátku našeho členství vládli, neměli ambice hájit národní zájmy.
Tvrdé probuzení do reality přišlo až s procesem projednávání a přijímání Lisabonské smlouvy (která nahrazovala odmítnutou Smlouvu o Ústavě pro Evropu).
Ta dále zásadním způsobem rozšířila počet oblastí, kde se hlasuje většinově, přičemž naše námitky odrážela německá kancléřka Angela Merkelová tvrzením, že musíme souhlasit, jinak se EU neb
ude moci dále rozšiřovat, což byla (a stále je) jedna z našich hlavních priorit. Opět stejný argument jako u Nicejské smlouvy…
Dále nám bylo bez servítků dáno najevo, že pokud Lisabon budeme vetovat (o změně základních smluv se stále hlasuje jednomyslně), velké země si nakonec prosadí svou jiným způsobem a pro ná
s to bude horší.
Jednou z možností byla „dvourychlostní“ Evropa, která by Česko a případně další kverulanty vytlačila na periferii, což by pro nás nebylo ekonomicky výhodné. Dalším (nejen) pro nás negativním kro
kem bylo protlačení tzv. energetických balíčků EU – počátek toho, co se dnes nazývá Zeleným údělem.
Co z těch dvou věcí vlastně znamená větší katastrofu? Za mě jednoznačně klimatismus. Nahrazování jednomyslnosti většinovým hlasováním je proces, který jde ruku v ruce se stále složitějšími age
ndami a ač nerad, tak musím uznat, že tato změna formálních pravidel má jisté opodstatnění.
Zelená hysterie ovšem představuje kardinální chybu, co se týká obsahu politiky a ničí konkurenceschopnost. Lisabonem a válkou s uhlíkem se uzavřela (doslova) první, nejlepší pětiletka našeho čle
nství v Unii. Od té doby už bylo jen hůře.
Už v čase našeho prvního předsednictví (od 1. ledna 2009), které bylo dobře připravené a proběhlo úspěšně přesto, že během něj padla vláda, dorazila do Evropy světová ekonomická krize.
Bankrot Řecka pak ukázal, že euro není oním spolehlivým přístavem přes Pakt stability a růstu, jímž „ekonomičtí otcové integrace“ chtěli brzdit nezodpovědné chování vlád. Zemi se podařilo zachrá
nit a finančně stabilizovat.
Zároveň se však ze strachu z opakování podobných scénářů ve větších státech dále rozvolnila fiskální kázeň.
A nešlo jen o národní rozpočty. Evropská banka začala jako divá lít do ekonomiky další a další peníze (tzv. kvantitativní uvolňování), kupovat dluhopisy předlužených členů eurozóny a uměle udržov
at nízké (určitou dobu dokonce záporné) úrokové sazby.
Politika zvítězila nad měnovou přísností a disciplínou. Kýžený ekonomický růst se ovšem nedostavil. Respektive byl jen krátkodechý a umělý. V roce 2014 jsme se sice těšili z prosperity, kterou přin
esl konec světové krize, ale nad Unií se již začalo smrákat.
Jestliže druhá pětiletka zpochybnila očekávání trvalé prosperity (už v letech 2009–2014 nám začaly utíkat USA, nezatížené „válkou s uhlíkem“), v té další dorazila migrační krize. S tou se Unie popr
ala stejně špatně jako s klimatem.
Místo aby se snažila držet hrozbu co nejdál, pohádala se o to, jak si proud nevítaných „nelegálů“ mezi sebe rozdělit. My jsme spolu s ostatními státy střední a východní Evropy dopadli dobře. I přes 
hrozbu sankcí jsme běžence z převážně muslimských zemí odmítli – ostatně oni k nám sami ani moc nechtěli.
Posledních pět let začalo další katastrofou – schválením Green Dealu. Ten petrifikoval boj s klimatickou změnou coby ústřední cíl EU, institucionalizoval ho a posunul o hodně dál, co se týká nesmy
slně ambiciózních a doslova sebevražedných plánů snižování emisí.
Jako by nestačilo tohle neštěstí, nabývá poslední roky na síle snaha kontrolovat obsah nejen sociálních sítí, ale už i mainstreamových médií. A zároveň s tím se etabluje progresivistická ideologie co
by etalon, který jsou všichni členové nuceni implementovat.
Tohle všechno – klimahysterie, snaha protlačit politické požadavky LGBT+ a genderové lobby coby nová „lidská práva“, cenzurní tlaky – víc a víc vytlačuje a zastiňuje ekonomický obsah Unie, do j
aké jsme ještě my vstupovali. Zvláště když jednou z dalších doktrín progresivismu je antikapitalismus…
K tomu roste tlak, aby protivení se této ideologii bylo trestáno coby „šíření nenávisti“, popřípadě „dezinformací“. Konzervativní vlády jsou za prosazování hodnot, s nimiž vyhrály volby, trestány Evro
pskou komisí zmrazením fondů.
Zatím poslední „ranou do vazu“ je migrační pakt, který řeší pokuty za nepřijetí běženců, ale daleko méně otázku, jak jim zabránit v cestě do Evropské unie.
Za těch uplynulých dvacet let se změnilo hodně, a prakticky vše bylo k horšímu. Zelený úděl, nelegální migrace, cenzura a zásahy do rozhodování demokratických reprezentací národních států. Tím
to jsou zpochybňovány, relativizovány a ohrožovány ony základní výhody členství a původní hodnoty EU: prosperita, bezpečí a svoboda. Stále se nám vyplácí být členem klubu. Ale lépe už bylo.
Po našem vstupu v roce 2004 představovala EU největší trh na světě. Nyní jsme třetí (i po započtení Velké Británie, která mezitím vystoupila, do velké míry proto, že si chtěla uchovat suverenitu svý
ch soudů). Nejen, že kvůli Zelenému údělu chudneme a máme nejdražší energii na světě, navíc ani nejsme schopni vyrábět dost zbraní pro vlastní obranu, zbrojovky totiž neplní emisní limity…
Široká politická integrace nám nijak nepomohla v ochraně bezpečí občanů před migranty. A jejich svoboda trpí bojem s „nenávistí a dezinformacemi“. Ve všech směrech je situace horší než před dv
aceti lety. Především se vytratil optimismus, s nímž jsme hleděli vstříc budoucnosti.
To neznamená, že Evropská unie je mrtvá. Ale potřebuje změnu kursu, a to zásadní. Pořád sice samospádem funguje, ale zaostáváme ekonomicky, technologicky, i co se týká schopnosti se rozvíj
et, bránit naše hodnoty, mít vliv na světové dění.
Naší nadějí jsou nadcházející volby do Evropského parlamentu. Očekává se, že v nich posílí konzervativní a pravicové strany a ty zelené a levicové oslabí.
Restartujme Unii. Vraťme se k původním cílům Společenství uhlí a oceli, jimiž byly mír, prosperita, rozšiřování svobodného prostoru. To je naše dějinná úloha. Ne válka s uhlíkem, otevírání náruče z
ástupům migrantů a podřizování demokracie byrokracii.
Abychom zůstali atraktivními pro aspiranty členství a hráli na mezinárodní scéně podstatnou roli, musíme opět umět zajišťovat růst bohatství, elementární bezpečí a občanské svobody. Svým způso
bem je to těžší úkol než získat pozvání do domu. Neboť ten teď potřebuje rekonstrukci.
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TOP 09 vybírá nástupce po Langšádlové. Podporu získal bývalý rektor  Tuleja . #TOP09 #ministr #TulejaVíce: https://echo24.cz/a/H7MZS/zpravy-domov-top-09-podporit-tuleja-novy-ministr-ved
a-vyzkum-inovace
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Bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja získal podporu předsednictva TOP 09 pro kandidaturu na ministra pro vědu a výzkum. � https://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/predsednictvo-to
p-09-podporilo-v-kandidature-na-ministra-pro-vedu-a-vyzkum_2404301043_pik
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67. Novým ministrem bude Pavel Tuleja. TOP 09 už se domluvila s prezidentem  
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Vláda Petra Fialy (ODS) bude mít nového ministra. Na postu ministra pro vědu, výzkum a inovace nahradí Helenu Langšádlovou (TOP 09) emeritní rektor Pavel  Tuleja . Do úřadu by měl nast
oupit v pondělí.

Minulý týden nečekaně skončila ministryně pro vědu, výzkum a inovace Helena Langšádlová (TOP 09), která se rozhodla podat demisi. Hlavním důvodem jejího odchodu měla být nezvládnutá kom
unikace směrem k veřejnosti.
Nahradí ji emeritní rektor  Pavel Tuleja  z Ostravy, což jako první potvrdil premiér Petr Fiala (ODS), který je dle svých slov s výběrem spokojen. Podle premiéra jsou před novým ministrem důležit
é úkoly, například příprava zákona o podpoře výzkumu a pokračování v trendu efektivního transferu znalostí. "V nejbližší době se s ním setkám a předpokládám, že uvedení do funkce prob
ěhne v pondělí," uvedl Fiala.
Podle Pekarové Adamové má Tuleja akademické i ekonomické zkušenosti. " Jeho hlavním úkolem je přiblížit vědu veřejnosti . Má v tom podporu našeho vedení," uvedla předsedkyně TOP 09.
Potvrdila, že do úřadu by měl nastoupit v pondělí. "S panem prezidentem jsme již domluveni na 6. květnu," dodala. Právě v pondělí přijme prezident Tuleju na Pražském hradě.
"Pro mě osobně je to velká výzva," uvedl Tuleja, který zároveň pochválil svou předchůdkyni za odvedenou práci. Tuleja je nyní prorektorem pro strategii a komunikaci Slezské univerzity v Opavě, kt
erou před tím osm let vedl.
"Rád bych vědu dostal blíž k politikům a dalším orgánům veřejné podpory, na kterých závisí její existence. Je pro mě zásadní dostat ji blíž k firmám a investorům, kteří mohou otevírat nové příležitost
i studentům, vědeckým pracovníkům nebo vysokoškolským spin-offům. Důležité je také přiblížit ji veřejnosti – dát jí vyšší společenskou prestiž, která bude lákat více talentů. V neposlední řadě je třeb
a sblížit jednotlivé oblasti rezortu, a to jak oborově, tak regionálně, čímž mám na mysli i regiony Evropy. Mám na co navazovat, například pokud jde o reformu transferu. V jiných věcech chci nabídn
out zlepšení. Nezamýšlím revoluci – spíše evoluci," dodal.
TOP 09 má ve vládě celkem dva ministry, a to Vlastimila Válka v čele resortu zdravotnictví, a dosud právě Langšádlovou. Ta zůstane nadále poslankyní a bude také pracovat ve Stálé komisi pro hy
bridní hrozby. Ve vládě Petra Fialy proběhlo celkem už osm změn. Skončil také například i ministr zemědělství Zdeněk Nekula či ministr školství Petr Gazdík.
Podívejte, jak TOP 09 vysvětlila konec své ministryně:

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (3x), tuleja (3x), rektor (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Novým ministrem bude Pavel Tuleja. TOP 09 už se domluvila s prezidentem ( Tnbiz.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Novým ministrem bude Pavel Tuleja. TOP
09 už se domluvila s prezidentem (TN.nova.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Novým ministrem bude Pavel Tuleja. TOP 09 už se domluvila s prezidentem ( TN.nova.cz - Články, Vedení
univerzity);
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menšin nebo boj s dezinformacemi se omezuje to, co vlastně na té demokracie nejcennější a bez čeho nemůže existovat, to není jenom svoboda projevu, to už je i soubor na myšlení, protože 
na některé věci už se v některých zemích nesmí ani pomyslet. Už se ani nesmí pomyslet
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na to, že by bylo třeba proti tomu, že existují více než dvě pohlaví. V některých zemích, když už na to po myslíte, může to být i trestné. Takže znovu potřebujeme nastat EU taková, jaká byla a 
do jaké jsme vstupovali.
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Prostor svobody, bezpečí a prosperity. A já se mám. Všechny tyto tři hodnoty se posledních patnáct let relativizují a v podstatě mizí z té EU. Když jsme vstupovali do EU,
4
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tak po našem vstupu to byl nejsilnější ekonomický prostor. Dneska, kdybychom započetli Velkou Británii, která mezi nimi vystoupila, tak jsme až třetí. A pozor, to není jenom tím, že jde nahoru
Čína. Tak Čína jde nahoru, protože je to rozvojová země, ale nám utíkají Spojené státy, které rozvinuté byly
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a utíkají nám přesně od té doby, kdy my jsme začali přijímat. Nesmí se součástí Zeleného údělu, tenkrát jsem říkal energetické balíčky EU. To si ještě pamatuji, jaký obrovský boj jsme vedli s 
Angelou Merkelovou, ale neprosadili jsme vůbec nic. Teď se. Toto je zelený úděl,
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ale úpadek EU je přesně spojen s klimatickou politikou. Je to úplně jednoduché. A pokud se nám nepodaří zrušit tuto nesmyslnou politiku, která ničí konkurenceschopnost EU, tak EU nemá ž
ádnou budoucnost. Říká
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komentátor Martin shmarc k který teď byl hostem našeho dopoledního vysílání. Díky za to. Tak ať je další desetiletka v EU lepší.
4
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My teď společně pojďme ještě i na další témata. Ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja dorazil na jednání TOP 09 o novém ministrovi pro vědu. Vlastimil Válek v něm vidí 
vynikajícího kandidáta, který by měl nahradit Helenu Langšádlovou.
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Ta oznámila svou rezignaci. Velmi sledovaná důchodová reforma se aktuálně projednává také ve Strakově akademii. Vláda má ale na programu taky úpravy nové zbraňové legislativy. Schůzi 
sleduje kolega Jakub Kokoška. Dobré dopoledne.
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Jakube, prosím, připomeň, o jaké změny v penzích v tomto případě jde? Hezké dopoledne. Tak já hned zkraje připomenu, že ministři začali jednat úderem desáté
3
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hodiny. Viděli jsme, že přišel i garant důchodové reformy, ministr práce sociálních věcí Marian Jurečka. Když se zaměřím na ty základní změny, hlavně tedy pro budoucnost českých penzí, če
ských občanů, tak se jedná o to, že by se věk odchodu do penze měl postupně
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navyšovat v těch následujících dekádách. Znamená to tedy, že by se nechodilo do penze tak, jak je zákoně stanoveno, v 60 letech. Zároveň by se měnily i výpočty pro výpočet penzí, ten by p
omaličku klesal. S tím ale, že Marian

10:30
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Jurečka tvrdí, že by penze do budoucna měly růst, ale ne tak rychlým tempem jako doposud. Další součástí je například výčet náročných profesí, které by měly do penze odcházet dříve. I to s
e tady dnes ve Strakově akademii
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bude projednávat. Co víme jistě, je to, že hnutí ANO nebo celkově opozice nesouhlasí s důchodovou reformou. Viděli jsme to i na té hradní schůzce 25. března, kdy prezident Petr Pavel spole
čně s Marianem Jurečkou řekli, že se
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domluvili i s hnutím ANO na tom, že se věk odchodu do penze bude prodlužovat. Hnutí ANO to následně dementovalo atd. té další schůzky se nakonec hnutí ANO nezúčastnilo. Tisková konf
erence je tady naplánován na 12. hodinu. My sledujeme, tak vy sledujte nás,
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ať jste v obraze. Pokračuje taky soudní proces s psychiatrem Janem Cimickým. To obžaloba viní celkem ze čtyř znásilnění a 35 pokusů o vydírání. Na místě je naše reportérka Valerie Fischer
ová. Dobré dopoledne. Jaký je program

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Právě dnes (automat) ( CNN Prima NEWS - Právě dnes (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

69. Novým ministrem pro vědu a výzkum by se měl stát…  
11:17 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Novým ministrem pro vědu a výzkum by se měl stát Pavel Tuleja . Důvěru mu vyslovilo předsednictvo TOP 09. Ekonom a bývalý rektor  Slezské univerzity nahradí na pozici Helenu Langšádlovo
u, která na postu skončila kvůli špatné prezentaci své práce, jak oznámilo vedení strany. Pavla Tuleju by mohl do funkce prezident Petr Pavel jmenovat ještě tento týden.Více zde ---> https://czch.tv/
Vqqa8g

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Novým ministrem pro vědu a výzkum by se měl stát… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

70. Kandidátem na ministra pro vědu a výzkum je Tuleja. Jmenován by měl být v pondělí  
11:40 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Forum24.cz - Články  AUTOR: ČTK FORUM 24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jak Deník FORUM 24 předpověděl již v neděli, podporu strany TOP 09 na místo ministra pro vědu, výzkum a inovace získal bývalý rektor Slezské univerzity Pavel Tuleja . Předsed
kyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová řekla na úterní tiskové konferenci, že do funkce by ho prezident Petr Pavel měl jmenovat v pondělí.

Novinářům Tuleja řekl, že vizí ministra by mělo být udělat z Česka lídra EU ve vědě a inovacích. Vzhledem k mandátu vlády, který skončí zhruba za rok a půl, plánuje nejen dokončit práci Heleny La
ngšádlové, která oznámila svou rezignaci minulý týden, ale přiblížit agendu veřejnosti.
Kandidát na ministra má podle Pekarové Adamové bohaté zkušenosti z akademické sféry a manažerské zkušenosti. Zdůraznila i jeho ekonomickou erudici, která bude „obrovskou posilou“ pro TO
P 09 i kabinet. Úkolem pro Tuleju je podle Adamové dotáhnout projekty Langšádlové a prezentovat je tak, aby byly srozumitelné a dosažitelné. Novinářům to přiblížila na nedávném tématu covidu 
a propagaci vakcíny. První místopředseda TOP 09 Vlastimil Válek pak hovořil o potřebě transferu znalostí tak, aby už se nestávalo, že české objevy realizují zahraniční firmy.
Tuleja plánuje vytvořit si kolem sebe tým spolupracovníků, sám chce být jejich „středobodem“, který bude výsledky prezentovat. „Nebudou to lidé, které bych si přivedl z Opavy, dám na doporučení
z TOP 09,“ uvedl na dotaz novinářů. Sdělil také, že už v pondělí se setkal s Langšádlovou a domluvili se na spolupráci. Zmínil své kontakty z České konference rektorů.
Podpora Tuleji byla při hlasování v orgánech TOP 09 podle Adamové drtivá. Reagovala tak na dotaz ohledně rozpolcenosti strany, jejíž někteří členové nejsou spokojeni s odchodem Langšádlové. 
Výsledky podle Adamové ukážou volby. V nich by nyní podle průzkumů neměla strana jistý vstup do Sněmovny.
Třiapadesátiletý ekonom pracuje nyní jako prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity v Opavě. Rektorem byl od roku 2015 do loňského února. Předtím působil dva roky jako děkan obc
hodně podnikatelské fakulty v Karviné. Nyní je také vedoucím Ústavu veřejné správy a sociální politiky Fakulty veřejných politik v Opavě. Podle prvního místopředsedy TOP 09 Vlastimila Válka bude
díky akademickým zkušenostem vynikajícím kandidátem.
Profesně se Tuleja zaměřuje na makroekonomické analýzy, národní účetnictví a komparativní ekonomii. Je autorem nebo spoluautorem řady vědeckých studií, monografií, článků a učebních textů. 
Vedle akademické práce působí ve společenských a správních organizacích. Mimo jiné je také předsedou dozorčí rady těžební společnost OKD a předsedou správní rady zapsaného ústavu Unika
Centrum.
Od roku 2020 je členem zastupitelstva Moravskoslezského kraje, rovněž je členem zastupitelstva v Havířově. Před sedmi lety neúspěšně kandidoval ve volbách do Poslanecké sněmovny, byl na tř
etím místě moravskoslezské kandidátky TOP 09.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Kandidátem na ministra pro vědu a výzkum je Tuleja. Jmenován by měl být v pondělí ( Forum24.cz - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta ); Kandidátem na ministra
pro vědu a výzkum je Tuleja. Jmenován by měl být v pondělí (Forum24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Kandidátem na ministra pro vědu a výzkum je Tuleja. Jmenován by měl být v pondělí
(Forum24.cz - Články, Fakulta veřejných politik );

Zpět na seznam
 

71. Nový ministr pro vědu. Tuleju podpořila TOP 09 i Pavel, zaměřit se chce na mladé  
11:42 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Česko  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-podnikatelská fakulta  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Bývalý rektor Slezské univerzity Pavel Tuleja získal podle informací ČTK podporu TOP 09 pro kandidaturu na ministra pro vědu a výzkum. Lídři vládní strany jednali o nástupci Heleny Langšádlo
vé od rána ve Sněmovně, kam Tuleja, který je členem TOP 09, dorazil. Nejprve zasedalo předsednictvo, poté výkonný výbor TOP 09. Kandidáta chce strana představit na tiskové konferenci od
poledne. Avizovaný odchod Langšádlové je osmou změnou v kabinetu pětikoalice od jeho vzniku na konci roku 2021.

Třiapadesátiletý ekonom pracuje nyní jako prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity v Opavě. Rektorem byl od roku 2015 do loňského února. Předtím působil dva roky jako děkan ob
chodně  podnikatelské  fakulty v Karviné . Nyní je také vedoucím Ústavu veřejné správy a sociální politiky Fakulty veřejných politik v Opavě. Podle prvního místopředsedy TOP 09 Vlastimila Vál
ka bude díky akademickým zkušenostem vynikajícím kandidátem.
Na kandidátovi na ministra pro vědu a výzkum je TOP 09 domluvena s prezidentem Petrem Pavlem. Do úřadu by měl Tuleju jmenovat v pondělí 6. května. Na tiskové konferenci to řekla předse
dkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová. Tuleja by se chtěl věnovat mladým ve vědě, excelenci, spolupráci Národního akreditačního úřadu s vládou a financování mladých vědců.
Novinářům Tuleja řekl, že vizí ministra by mělo být udělat z Česka lídra EU ve vědě a inovacích. Vzhledem k mandátu vlády, který skončí zhruba za rok a půl, plánuje nejen dokončit práci Heleny L
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angšádlové, která oznámila svou rezignaci minulý týden, ale přiblížit agendu veřejnosti.
Kandidát na ministra má podle Pekarové Adamové bohaté zkušenosti z akademické sféry a manažerské zkušenosti. Zdůraznila i jeho ekonomickou erudici, která bude „obrovskou posilou“ pro TO
P 09 i kabinet.
Profesně se Tuleja zaměřuje na makroekonomické analýzy, národní účetnictví a komparativní ekonomii. Je autorem nebo spoluautorem řady vědeckých studií, monografií, článků a učebních textů. 
Vedle akademické práce působí ve společenských a správních organizacích. Mimo jiné je také předsedou dozorčí rady těžební společnost OKD a předsedou správní rady zapsaného ústavu Unika
Centrum.
Od roku 2020 je členem zastupitelstva Moravskoslezského kraje, rovněž je členem zastupitelstva v Havířově. Před sedmi lety neúspěšně kandidoval ve volbách do Poslanecké sněmovny, byl na tř
etím místě moravskoslezské kandidátky TOP 09.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nový ministr pro vědu. Tuleju podpořila TOP 09 i Pavel, zaměřit se chce na mladé ( Denik.cz - Česko, Fakulta veřejných politik ); Kdo nahradí Langšádlovou? Podporu
předsednictva TOP 09 má Tuleja (HospodářskéNoviny.cz - Domácí, Vedení univerzity); TOP 09 vybírá nástupce po Langšádlové. Podporu získal bývalý rektor Tuleja ( Echo24.cz - Články, Fakulta
veřejných politik); TOP 09 vybírá nástupce po Langšádlové. Podporu získal bývalý rektor Tuleja ( Echo24.cz - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta ); TOP 09 vybírá nástupce po Langšádlové.
Podporu získal bývalý rektor Tuleja (Echo24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); TOP 09 vybírá nástupce po Langšádlové. Podporu získal bývalý rektor Tuleja ( Echo24.cz - Články, Vedení
univerzity); Ministrem pro vědu by mohl být bývalý rektor Tuleja ( Cesky.radio.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Ministrem pro vědu by mohl být bývalý rektor Tuleja ( Cesky.radio.cz - Články,
Slezská univerzita v Opavě); Bývalý rektor Slezské univerzity v Opavě Pavel… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Bývalý rektor Slezské univerzity v Opavě Pavel… ( Facebook - Příspěvky,
Slezská univerzita v Opavě);

Zpět na seznam
 

72. Nový ministr pro vědu. Tuleju podpořila TOP 09 i Pavel, zaměřit se chce na mladé  
11:42 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Česko  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Na kandidátovi na ministra pro vědu a výzkum je TOP 09 domluvena s prezidentem Petrem Pavlem. Do úřadu by měl Pavla Tuleju, kterého dnes podpořilo vedení strany, jmenovat v pondělí 6. k
větna. Na tiskové konferenci to řekla předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová. Tuleja by se chtěl věnovat mladým ve vědě, spolupráci Národního akreditačního úřadu s vládou a finan
cování mladých vědců, jejich výjezdů do zahraničí.

Novinářům Tuleja řekl, že vizí ministra by mělo být udělat z Česka lídra EU ve vědě a inovacích. Vzhledem k mandátu vlády, který skončí zhruba za rok a půl, plánuje nejen dokončit práci Heleny La
ngšádlové, která oznámila svou rezignaci minulý týden, ale také přiblížit agendu veřejnosti.
Kandidát na ministra má podle Pekarové Adamové bohaté zkušenosti z akademické sféry a manažerské zkušenosti. Zdůraznila i jeho ekonomickou erudici, která bude „obrovskou posilou“ pro TO
P 09 i kabinet. Úkolem pro Tuleju je podle Adamové dotáhnout projekty Langšádlové a prezentovat je tak, aby byly srozumitelné a dosažitelné. Novinářům to přiblížila na nedávném tématu covidu 
a propagaci vakcíny. První místopředseda TOP 09, ministr zdravotnictví Vlastimil Válek pak hovořil o potřebě transferu znalostí tak, aby už se nestávalo, že české objevy realizují zahraniční firmy.
Tuleja plánuje vytvořit kolem sebe tým spolupracovníků, sám chce být jejich „středobodem“, který bude výsledky prezentovat. „Nebudou to lidé, které bych si přivedl z Opavy, dám na doporučení z 
TOP 09,“ uvedl na dotaz novinářů. Sdělil také, že už v pondělí se setkal s Langšádlovou a domluvili se na spolupráci. Zmínil své kontakty z České konference rektorů. Z akademické sféry zná Tulej
u i premiér a bývalý rektor  Masarykovy univerzity Petr Fiala (ODS), podle kterého bude Tuleja  posilou vládního týmu. S kandidátem by se podle Adamové chtěl v nejbližších dnech setkat.
Podle člena školského výboru Sněmovny a exministra školství Petra Gazdíka (STAN) byl Tuleja  výraznou tváří České konference rektorů . „Nejdůležitějším úkolem pro něj bude bezpochyby dot
áhnout proces zefektivnění vědeckého výzkumu v Česku a nalezení způsobu jak více do výzkumu zapojit soukromý sektor. Věřím, že se mu to podaří.“ řekl ČTK.
Podpora Tuleji byla dnes při hlasování v orgánech TOP 09 podle Adamové drtivá. Reagovala tak na dotaz ohledně rozpolcenosti strany, jejíž někteří členové nejsou spokojeni s odchodem Langšádl
ové. Výsledky podle Adamové ukážou volby. V nich by nyní podle průzkumů neměla strana jistý vstup do Sněmovny.

Fiala předpokládá, že Tuleja bude posilou koaliční vlády
Předseda vlády Petr Fiala (ODS) předpokládá, že Pavel Tuleja , kterého nominuje TOP 09 na ministra pro vědu a výzkum, bude posilou koaliční vlády. Novinářům po dnešním jednání kabinetu ře
kl, že ekonoma a bývalého rektora Slezské univerzity zná z akademického působení.
„Předpokládám, že to bude posila naší vlády,“ uvedl Fiala. Funkci ministra pro vědu pokládá za důležitou, ač ji někteří opoziční politici zpochybňují. „Pokud chceme být do budoucna úspěšní jako Č
R, musíme být úspěšní ve vědě, výzkumu, inovacích a vzdělávání. Český systém podpory výzkumu a vědy je hodně komplikovaný a decentralizovaný, což má výhody i rizika,“ uvedl.
Před novým ministrem jsou podle Fialy důležité úkoly. „Dotažení metodiky, příprava zákona o podpoře výzkumu, pokračování v trendu efektivnějšího transferu znalostí. To vše jsou věci, na kterých 
je potřeba rychle pracovat dál,“ uvedl Fiala. V nejbližší době se chce s Tulejou setkat.
Do funkce by podle premiéra mohl být nástupce Heleny Langšádlové uveden v pondělí.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (3x), rektor (1x), rektorů (1x), pavel (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nový ministr pro vědu. Tuleju podpořila TOP 09 i Pavel, zaměřit se chce na mladé ( Denik.cz - Česko, Slezská univerzita v Opavě ); Tuleja by se měl stát ministrem v
pondělí, zaměřit se chce na mladé ve vědě (Epoch Times - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Tuleja by se měl stát ministrem v pondělí, zaměřit se chce na mladé ve vědě ( Epoch Times - Články,
Vedení univerzity); Kdo nahradí Langšádlovou? V pondělí by se ministrem měl stát Tuleja ( HospodářskéNoviny.cz - Hn.cz - Archiv, Slezská univerzita v Opavě ); Kdo nahradí Langšádlovou? V pondělí
by se ministrem měl stát Tuleja (HospodářskéNoviny.cz - Hn.cz - Archiv, Fakulta veřejných politik ); Kdo nahradí Langšádlovou? V pondělí by se ministrem měl stát Tuleja ( HospodářskéNoviny.cz -
Hn.cz - Archiv, Obchodně-podnikatelská fakulta); Kdo nahradí Langšádlovou? V pondělí by se ministrem měl stát Tuleja ( HospodářskéNoviny.cz - Domácí, Fakulta veřejných politik ); Kdo nahradí
Langšádlovou? V pondělí by se ministrem měl stát Tuleja (HospodářskéNoviny.cz - Domácí, Obchodně-podnikatelská fakulta ); Kdo nahradí Langšádlovou? V pondělí by se ministrem měl stát Tuleja
(HospodářskéNoviny.cz - Domácí, Slezská univerzita v Opavě ); Ministrem pro vědu bude bývalý rektor Tuleja ( Cesky.radio.cz - Články, Vedení univerzity ); Ministrem pro vědu bude bývalý rektor
Tuleja (Cesky.radio.cz - Články, Vedení univerzity ); Ministrem pro vědu bude bývalý rektor Tuleja ( Cesky.radio.cz - Články, Vedení univerzity ); Tuleja se stane ministrem pro vědu v pondělí. Bude
posilou, tvrdí Fiala (Echo24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

73. "Neviditelná" Langšádlová už má sbaleno, nástupci napsala dopis. Bude jím Tuleja  
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Internet  ZDROJ: Zpravy.aktualne.cz - Domácí  AUTOR: Radek Bartoníček SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ministryni pro vědu a výzkum Helenu Langšádlovou čekají poslední dny ve funkci. "Všechno jsem vyklidila, stůl mám prázdný. Odcházím s čistým svědomím, že jsem se snažila dělat maximum,
" říká pro Aktuálně.cz. Dodává, že svému nástupci napsala dopis. Podle informací Aktuálně.cz ji nahradí bývalý rektor Slezské univerzity v Opavě Pavel  Tuleja . Prezident ho má jmenovat v p
ondělí 6. května.

"Když jsem do těchto míst poprvé přišla před necelými dvěma a půl lety, našla jsem tady jen prázdné kanceláře. Začínala jsme úplně od nuly," upozorňuje ministryně Helena Langšádlová, která nem
ěla vlastní ministerstvo ani budovu. Aktuálně.cz s ní mluvilo v prvním patře skromně vybavené kanceláře na Úřadu vlády, kde sedí se svými patnácti podřízenými.
V místnosti, do které si nechala při nástupu do úřadu přinést portrét Václava Havla, kterým nahradila obraz s tehdejším prezidentem Milošem Zemanem, toho už moc nemá. Věci má sbalené, na sto
le leží v misce jen sladkosti a oříšky. I když se občas usmívá a mluví o tom, že je se svým odchodem smířená, přiznává, že prožívá také zklamání.
Související
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Neměla jsem lajky, vysvětluje Langšádlová svůj konec. Z postoje TOP 09 byla zklamaná

Při rozhovoru často používá spojení "můj tým" a chválí ředitelku svého kabinetu Janu Soukupovou. "Janě jsem velmi vděčná, že sem přišla se mnou. Nebylo to vůbec snadné. Je nesmírně schopná
, velmi rychle pronikla do všech nových technologií a potřeb start-upů. Má také velkou zásluhu na tom, že vznikl můj poradní orgán, což jsou mladí vědci, z nichž část žije v zahraničí," říká ministryně
, které předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová oznámila její výměnu před dvěma týdny. Podle vedení strany byla málo viditelná. Langšádlová na výtky reagovala dlouhým textem, v němž 
svou práci vysvětluje.
Končící ministryně pro vědu a výzkum Helena Langšádlová u stolu, který už vyklidila pro svého nástupce. | Foto: Radek Bartoníček
Byl skutečně jediný důvod, proč končíte, to, že jste byla jako ministryně málo vidět?

Nerada bych se k tomu vracela, ale toto můžu potvrdit. Seděla jsem s vedením strany, které poukazovalo právě na toto.

A souhlasíte s touto výtkou?

Agenda, které jsem se věnovala, je opravdu velmi komplikovaná, specifická a velmi obtížně se novinářům a veřejnosti vysvětluje. Se svým týmem jsme se přesto snažili věci vysvětlovat, dělali jsme 
mnoho tiskových konferencí a dalších akcí, třeba k transferu znalostí (převedení poznatků z vědy do praxe, pozn. red.) za účasti pana premiéra a příslušné evropské komisařky.
Posílali jsme spoustu tiskových zpráv, vystoupila jsem na více než stovce vědeckých konferencí a kulatých stolů. Bohužel, naše zkušenost byla taková, že i na velká setkání s novináři jich přišlo hro
zně málo. Více jich přišlo, jen když jsem se vymezila proti návrhu rozpočtu ministerstva financí, což bylo pro ně dostatečně konfliktní.

Vedení strany s vámi konzultovalo, kdo by mohl být váš nástupce?

Nikdo se na mě neobracel. Nijak jsem se na výběru nepodílela. A dlouho jsem ani nevěděla, kdo to bude.

Jak se vyrovnáváte s tím, že vedení fakticky rozhodlo o vašem politickém osudu?

Mě obrovsky povzbudilo to, kolik pozitivních reakcí jsem dostala na svou práci a kolik mi přišlo milých zpráv. Byla jich určitě více než stovka a další přicházejí. Překvapilo mě, že se ozvali i lidé, které
jsem dlouho neviděla. Takže i když odcházím, jsou pro mě tyto dny také dny radosti.
Když přišla Helena Langšádlová do úřadu ministryně pro vědu a výzkum, nechala si do kanceláře pověsit portrét bývalého prezidenta Václava Havla, který jí byl politicky i | Foto: Radek Bartoníček
Bude vaším nástupcem bývalý rektor  Slezské univerzity Pavel Tuleja?

To nemůžu komentovat, jméno nástupce oznámí oficiálně paní předsedkyně. ( Tuleja v úterý získal podporu předsednictva TOP 09, pozn. red. )

Myslíte si, že si ponechá váš tým?

To nevím, je to jenom na něm. Já bych mu určitě doporučila, aby si ho tady nechal už proto, že díky tomu se mnohem lépe zorientuje v celé velmi složité oblasti, které se bude věnovat. Rozdělali js
me řadu významných projektů, například Českou národní kvantovou strategii, která vzniká ve spolupráci s vicepremiérem Ivanem Bartošem. Podílíme se také na revizi strategie umělé inteligence a 
polovodičů, můj tým je v této oblasti velmi aktivní. Nebo reforma transferu a další věci. To všechno jde za mým týmem, který jsem tady vybudovala úplně od nuly.
Související
TOP 09 chce výměnu Langšádlové. „Snad mají supermana, jinak je to chyba," říká ekonom
Máte pro svého nástupce nějakou radu na začátek? Necháte mu například tady na stole dopis?

Ano, dopis už pro něj připravuji.

A co v něm bude?

Bude to tabulka s výčtem všeho, co jsme udělali a co je třeba dokončit. Protože největším přáním mým a celého týmu je, aby pokračoval v naší práci.

A co to je především?

Patrně nejvíce nutné je dotáhnout ke schválení v parlamentu návrh zákona o výzkumu, vývoji, inovacích a transferu znalostí. Takový zákon rekodifikujeme po více než dvaceti letech, na jeho příprav
ě jsme strávili množství hodin a jednání. Nejde ale zdaleka jen o něj. Je třeba pracovat na nové metodice hodnocení výzkumných organizací, na národních prioritách orientovaného výzkumu, na návr
hu zákona o správě veřejných dat i na vysokoškolském zákoně. Máme rozjednanou řadu věcí v nepřímé podpoře výzkumu, což se týká například daňových odpočtů pro firmy na výzkum. Hodně js
me v tomto udělali, ale je třeba v tom pokračovat.

Nejsem ta "hodná", šla jsem do střetů

Neříkáte si dnes, že jste neměla na tento post jít? Na vás se tehdy obrátilo vedení vaší strany s dotazem, zda byste byla ochotná dělat ministryni?

U mě po volbách nejvíce převládala radost nad tím, že bude možné vytvořit vládu pěti stran, které se už dopředu domluvily na spolupráci. Jsem profesionální politik a ten musí volit odpovědný přístu
p. Takže jsem s pokorou přijala výzvu, abych se stala členkou vlády.

Takže jste se stala členkou vlády bez ministerstva a jen s částečnými pravomocemi, protože vědě a výzkumu se věnuje hned několik ministerstev. Je to tak?

Problém byl v tom, že nebyla vůle změnit kompetenční zákon. To znamená, že věda zůstala pod školstvím a mnoha dalšími resorty - dopravou, životním prostředím, zemědělstvím i pod kulturou.
Související
"To je pro mě úplně nepochopitelné." Novinář popsal nejslabší článek vlády
5:18
Jak nebyla vůle?

Ptala jsem se pana premiéra, zda je šance změnit kompetenční zákon, protože v řadě zemí EU je ministr, který má na starosti jako jediný vědu a výzkum. Premiér mi řekl, že vláda tento zákon měnit
nebude. Tím jsem to považovala za uzavřené. Musím ale dodat, že jsem od pana premiéra cítila po celou dobu ve své funkci podporu, myslím, že si je velmi vědom důležitosti vědy.
Do budoucnosti by bylo určitě vhodné propojit agendu vědy a výzkumu s agendou vysokých škol. Už se mě to netýká, ale bylo by dobré, kdyby se vytvořily podmínky pro silnější pozici ministra, kter
ý bude mít více kompetencí, než jsem měla já.

Má tato vláda vědu, výzkum a inovace jako jednu z priorit?

Když máte něco jako prioritu, tak se to musí promítnout i do rozpočtu. Tady jsem sice ráda, že nedošlo ke škrtům, jak navrhovalo ministerstvo financí, ale bohužel nedocházelo ani k meziročnímu rů
stu. Což není příliš symbolem toho, že tato oblast byla pro vládu prioritou. Ale jsem ráda, že se mi například povedlo navýšit podporu excelence pro vědu, protože nejdůležitější je, aby byli lidé ve v
ědě dobře zaplaceni.

Často slyším, že věda a výzkum potřebuje mnohem větší řez a silnější bouchnutí do stolu. Už jen například to, že v Česku je skoro 200 výzkumných organizací, v
yvolává volání po zeštíhlení.

Musíte vycházet z toho, co máte v programovém prohlášení vlády a v programu. Jestli si politické strany dají do programu, že zruší velkou část ze 180 výzkumných organizací, tak to můžou realizov
at. Ale my jsme nic takového v programu neměli. A musíme respektovat autonomii veřejných vysokých škol, stejně jako ústavů Akademie věd.
Související
"Věda nemá být otloukánkem." Langšádlová připravuje reformu, radí jí mladí vědci
4:24
Ale existuje řada dalších výzkumných organizací.

U výzkumných ústavů jednotlivých resortů jsem kolegům i prostřednictvím novely zákona umožnila udělat kroky, které třeba budou vést k vyšší efektivitě nebo slučování ústavů. Ale to je opravdu na
nich, protože já nejsem zřizovatel. Jde však o hodně významný krok, proti kterému existoval dost velký odpor.

Není namístě i větší přísnost vůči některým z těch, kteří se výzkumu věnují? Stížnosti na slabou efektivitu části z nich se opakují už mnoho let.

Já se na jedné straně dlouhodobě snažila bojovat za to, aby výdaje na vědu byly výrazně větší, protože jsou ve srovnání s řadou zemí opravdu na nižší úrovni. Zároveň jsem se ale co nejvíce snažil
a, aby tyto peníze byly využity maximálně efektivně. Mimo jiné například tím, že měníme způsob hodnocení výzkumných organizací. Stejně jako měníme způsob dosahování cílů u různých programů
. Také díky novému zákonu se zvýší efektivita výdajů.

Takže byste řekla, že jste se snažila říznout do této oblasti? Nebyla jste až moc "hodná"?

Určitě ne. Nejsem tak hodná, jak si možná někteří myslí. Nemám problém chodit do konfliktů. A také jsem do nich chodila. Byla jsem velmi často kritická, což tato komunita dobře ví. Ale také ví, že 
mi velmi záleželo na tom, aby věda a výzkum měly v naší společnosti významné místo, protože bez toho Česko neprojde úspěšně ekonomickou transformací.
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Související
Naši voliči to pochopí, věří TOP 09. Do voleb jdou v čele s euroskeptiky
Ale zároveň říkáte, že není vůbec jednoduché udělat v Česku změnu.

Bohužel ne. Mohla bych uvádět řadu příkladů, když jsem třeba připravovala novelu zákona o veřejných institucích, kdy musí například ministerstva doložit, k čemu si zřizují výzkumné organizace. V
elký odpor vzbudila i tak jednoduchá věc, jako že bude jednotný informační systém programů účelové podpory. Přitom tyto věci jsou velmi potřebné. Ale abychom nebyli jen kritičtí, například v době
covidu se ukázalo, jak máme mnoho vědců velmi schopných.

Už jste oznámila, že se chcete věnovat tématu dezinformací a hybridních hrozeb. Nejdete vstříc dalšímu marnému boji, protože vláda dala jasně najevo, že boj s 
dezinformace nemíní vést?

Jsem přesvědčena, že návrhy, které brzy představím, jsou užitečné a mají šanci přispět k vyšší odolnosti naší společnosti například nastavením systému strategické komunikace státu. Dala jsem do
hromady tým, který by v tomto státu pomáhal.

Helena Langšádlová
Končící ministryně pro vědu, výzkum a inovace  byla členkou vlády Petra Fialy od jejího vzniku v prosinci 2021. TOP 09 má v kabinetu jen dva zástupce, druhým je ministr zdravotnictví Vlastimil
Válek.
Langšádlová byla kritizována i v TOP 09 kvůli tomu, že ona sama ani výsledky její práce ve vládě nejsou příliš vidět.  Odcházející ministryně to odmítá, její konec kritizuje i část vědecké
komunity. Podle nich má výsledky a její odvolání přeruší slibně započatou práci.
V politice je od konce 90. let , kdy vstoupila do KDU-ČSL a stala se starostkou města Černošice u Prahy. Byla také krajskou zastupitelkou. Po rozštěpení lidové strany vstoupila do nově vzniklé T
OP 09, od roku 2010 je poslankyní. Šest let byla místopředsedkyní strany, je členkou výkonného výboru.
Vystudovala obor vodohospodářské stavby  na stavební průmyslovce, později absolvovala politologii na soukromých vysokých školách. Pracovala jako stavební technička, po pádu komunismu 
provozovala penzion.
Video: Už mám uklizený stůl a chystám dopis, říká končící ministryně Langšádlová
1:54
Ukázka z rozhovoru s končící ministryní za TOP 09 Helenou Langšádlovou, která ukázala svou kancelář krátce předtím, než ji předá svému nástupci. | Video: Radek Bartoníček
"Když jsem do těchto míst poprvé přišla před necelými dvěma a půl lety, našla jsem tady jen prázdné kanceláře. Začínala jsme úplně od nuly," upozorňuje ministryně Helena Langšádlová, která nem
ěla vlastní ministerstvo ani budovu. Aktuálně.cz s ní mluvilo v prvním patře skromně vybavené kanceláře na Úřadu vlády, kde sedí se svými patnácti podřízenými.
V místnosti, do které si nechala při nástupu do úřadu přinést portrét Václava Havla, kterým nahradila obraz s tehdejším prezidentem Milošem Zemanem, toho už moc nemá. Věci má sbalené, na sto
le leží v misce jen sladkosti a oříšky. I když se občas usmívá a mluví o tom, že je se svým odchodem smířená, přiznává, že prožívá také zklamání.
Při rozhovoru často používá spojení "můj tým" a chválí ředitelku svého kabinetu Janu Soukupovou. "Janě jsem velmi vděčná, že sem přišla se mnou. Nebylo to vůbec snadné. Je nesmírně schopná
, velmi rychle pronikla do všech nových technologií a potřeb start-upů. Má také velkou zásluhu na tom, že vznikl můj poradní orgán, což jsou mladí vědci, z nichž část žije v zahraničí," říká ministryně
, které předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová oznámila její výměnu před dvěma týdny. Podle vedení strany byla málo viditelná. Langšádlová na výtky reagovala dlouhým textem, v němž 
svou práci vysvětluje.
Nerada bych se k tomu vracela, ale toto můžu potvrdit. Seděla jsem s vedením strany, které poukazovalo právě na toto.
Agenda, které jsem se věnovala, je opravdu velmi komplikovaná, specifická a velmi obtížně se novinářům a veřejnosti vysvětluje. Se svým týmem jsme se přesto snažili věci vysvětlovat, dělali jsme 
mnoho tiskových konferencí a dalších akcí, třeba k transferu znalostí (převedení poznatků z vědy do praxe, pozn. red.) za účasti pana premiéra a příslušné evropské komisařky.
Posílali jsme spoustu tiskových zpráv, vystoupila jsem na více než stovce vědeckých konferencí a kulatých stolů. Bohužel, naše zkušenost byla taková, že i na velká setkání s novináři jich přišlo hro
zně málo. Více jich přišlo, jen když jsem se vymezila proti návrhu rozpočtu ministerstva financí, což bylo pro ně dostatečně konfliktní.
Nikdo se na mě neobracel. Nijak jsem se na výběru nepodílela. A dlouho jsem ani nevěděla, kdo to bude.
Mě obrovsky povzbudilo to, kolik pozitivních reakcí jsem dostala na svou práci a kolik mi přišlo milých zpráv. Byla jich určitě více než stovka a další přicházejí. Překvapilo mě, že se ozvali i lidé, které
jsem dlouho neviděla. Takže i když odcházím, jsou pro mě tyto dny také dny radosti.
To nemůžu komentovat, jméno nástupce oznámí oficiálně paní předsedkyně. ( Tuleja v úterý získal podporu předsednictva TOP 09, pozn. red. )
To nevím, je to jenom na něm. Já bych mu určitě doporučila, aby si ho tady nechal už proto, že díky tomu se mnohem lépe zorientuje v celé velmi složité oblasti, které se bude věnovat. Rozdělali js
me řadu významných projektů, například Českou národní kvantovou strategii, která vzniká ve spolupráci s vicepremiérem Ivanem Bartošem. Podílíme se také na revizi strategie umělé inteligence a 
polovodičů, můj tým je v této oblasti velmi aktivní. Nebo reforma transferu a další věci. To všechno jde za mým týmem, který jsem tady vybudovala úplně od nuly.
Ano, dopis už pro něj připravuji.
Bude to tabulka s výčtem všeho, co jsme udělali a co je třeba dokončit. Protože největším přáním mým a celého týmu je, aby pokračoval v naší práci.
Patrně nejvíce nutné je dotáhnout ke schválení v parlamentu návrh zákona o výzkumu, vývoji, inovacích a transferu znalostí. Takový zákon rekodifikujeme po více než dvaceti letech, na jeho příprav
ě jsme strávili množství hodin a jednání. Nejde ale zdaleka jen o něj. Je třeba pracovat na nové metodice hodnocení výzkumných organizací, na národních prioritách orientovaného výzkumu, na návr
hu zákona o správě veřejných dat i na vysokoškolském zákoně. Máme rozjednanou řadu věcí v nepřímé podpoře výzkumu, což se týká například daňových odpočtů pro firmy na výzkum. Hodně js
me v tomto udělali, ale je třeba v tom pokračovat.
U mě po volbách nejvíce převládala radost nad tím, že bude možné vytvořit vládu pěti stran, které se už dopředu domluvily na spolupráci. Jsem profesionální politik a ten musí volit odpovědný přístu
p. Takže jsem s pokorou přijala výzvu, abych se stala členkou vlády.
Problém byl v tom, že nebyla vůle změnit kompetenční zákon. To znamená, že věda zůstala pod školstvím a mnoha dalšími resorty - dopravou, životním prostředím, zemědělstvím i pod kulturou.
Ptala jsem se pana premiéra, zda je šance změnit kompetenční zákon, protože v řadě zemí EU je ministr, který má na starosti jako jediný vědu a výzkum. Premiér mi řekl, že vláda tento zákon měnit
nebude. Tím jsem to považovala za uzavřené. Musím ale dodat, že jsem od pana premiéra cítila po celou dobu ve své funkci podporu, myslím, že si je velmi vědom důležitosti vědy.
Do budoucnosti by bylo určitě vhodné propojit agendu vědy a výzkumu s agendou vysokých škol. Už se mě to netýká, ale bylo by dobré, kdyby se vytvořily podmínky pro silnější pozici ministra, kter
ý bude mít více kompetencí, než jsem měla já.
Když máte něco jako prioritu, tak se to musí promítnout i do rozpočtu. Tady jsem sice ráda, že nedošlo ke škrtům, jak navrhovalo ministerstvo financí, ale bohužel nedocházelo ani k meziročnímu rů
stu. Což není příliš symbolem toho, že tato oblast byla pro vládu prioritou. Ale jsem ráda, že se mi například povedlo navýšit podporu excelence pro vědu, protože nejdůležitější je, aby byli lidé ve v
ědě dobře zaplaceni.
Musíte vycházet z toho, co máte v programovém prohlášení vlády a v programu. Jestli si politické strany dají do programu, že zruší velkou část ze 180 výzkumných organizací, tak to můžou realizov
at. Ale my jsme nic takového v programu neměli. A musíme respektovat autonomii veřejných vysokých škol, stejně jako ústavů Akademie věd.
U výzkumných ústavů jednotlivých resortů jsem kolegům i prostřednictvím novely zákona umožnila udělat kroky, které třeba budou vést k vyšší efektivitě nebo slučování ústavů. Ale to je opravdu na
nich, protože já nejsem zřizovatel. Jde však o hodně významný krok, proti kterému existoval dost velký odpor.
Já se na jedné straně dlouhodobě snažila bojovat za to, aby výdaje na vědu byly výrazně větší, protože jsou ve srovnání s řadou zemí opravdu na nižší úrovni. Zároveň jsem se ale co nejvíce snažil
a, aby tyto peníze byly využity maximálně efektivně. Mimo jiné například tím, že měníme způsob hodnocení výzkumných organizací. Stejně jako měníme způsob dosahování cílů u různých programů
. Také díky novému zákonu se zvýší efektivita výdajů.
Určitě ne. Nejsem tak hodná, jak si možná někteří myslí. Nemám problém chodit do konfliktů. A také jsem do nich chodila. Byla jsem velmi často kritická, což tato komunita dobře ví. Ale také ví, že 
mi velmi záleželo na tom, aby věda a výzkum měly v naší společnosti významné místo, protože bez toho Česko neprojde úspěšně ekonomickou transformací.
Bohužel ne. Mohla bych uvádět řadu příkladů, když jsem třeba připravovala novelu zákona o veřejných institucích, kdy musí například ministerstva doložit, k čemu si zřizují výzkumné organizace. V
elký odpor vzbudila i tak jednoduchá věc, jako že bude jednotný informační systém programů účelové podpory. Přitom tyto věci jsou velmi potřebné. Ale abychom nebyli jen kritičtí, například v době
covidu se ukázalo, jak máme mnoho vědců velmi schopných.
Jsem přesvědčena, že návrhy, které brzy představím, jsou užitečné a mají šanci přispět k vyšší odolnosti naší společnosti například nastavením systému strategické komunikace státu. Dala jsem do
hromady tým, který by v tomto státu pomáhal.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (2x), pavel (2x), tuleja (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): "Neviditelná" Langšádlová už má sbaleno, nástupci napsala dopis. Bude jím Tuleja ( Zpravy.aktualne.cz - Domácí, Slezská univerzita v Opavě ); � Ministryni pro vědu a
výzkum Helenu… (Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); � Ministryni pro vědu a výzkum Helenu… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );
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74. Novým ministrem pro vědu bude prorektor Slezské univerzity Tuleja. Pavel ho jmenuje v pondělí  
11:48 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Cnn.iprima.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Bývalý rektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja bude novým ministrem pro vědu a výzkum. Lídři vládní strany jednali o nástupci Heleny Langšádlové od rána ve Sněmovně, kam Tuleja, který je 
členem TOP 09, dorazil. Na kandidátovi na ministra pro vědu je TOP 09 domluvena s prezidentem Petrem Pavlem, který by měl Tuleju do úřadu jmenovat v pondělí 6. května, uvedla předsedky
ně strany Markéta Pekarová Adamová. Nový ministr by se chtěl věnovat mladým ve vědě, excelenci, spolupráci Národního akreditačního úřadu s vládou a financování mladých vědců.

Novinářům Tuleja řekl, že vizí ministra by mělo být udělat z Česka lídra EU ve vědě a inovacích. Vzhledem k mandátu vlády, který skončí zhruba za rok a půl, plánuje nejen dokončit práci Heleny La
ngšádlové, která oznámila svou rezignaci minulý týden, ale přiblížit agendu veřejnosti.
ČTĚTE TAKÉ: Langšádlová se nevěnovala prezentaci výsledků, míní Pekarová. Řekla, kdy oznámí jméno nástupce
Kandidát na ministra má podle Pekarové Adamové bohaté zkušenosti z akademické sféry a manažerské zkušenosti. Zdůraznila i jeho ekonomickou erudici, která bude „obrovskou posilou“ pro TO
P 09 i kabinet. Úkolem pro Tuleju je podle Adamové dotáhnout projekty Langšádlové a prezentovat je tak, aby byly srozumitelné. Novinářům to přiblížila na nedávném tématu covidu a propagaci va
kcíny. První místopředseda TOP 09 Vlastimil Válek pak hovořil o potřebě transferu znalostí tak, aby už se nestávalo, že české objevy realizují zahraniční firmy.
Premiér Petr Fiala (ODS) předpokládá, že bude Tuleja posilou koaliční vlády. Novinářům po úterním jednání kabinetu řekl, že ekonoma a bývalého rektora Slezské univerzity  zná z
akademického působení.
Podle Pavla Klímy, který je za TOP 09 členem sněmovního výboru pro vědu a vzdělávání, Tuleja v nové roli uspěje. „Základním předpokladem dobrého ministra jsou manažerské schopnosti. Jsem 
přesvědčen, že by měl mít i dokonalou znalost oboru. Pavel Tuleja má obojí. Věda, výzkum a akademická půda v něm získává silného a zdatného ambasadora. Jsem si jist, že v nové roli uspěje,“ s
dělil Klíma.
Třiapadesátiletý ekonom pracuje nyní jako prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity  v Opavě . Rektorem byl od roku 2015 do loňského února. Předtím působil dva roky jako děkan 
obchodně podnikatelské fakulty v Karviné. Nyní je také vedoucím Ústavu veřejné správy a sociální politiky Fakulty veřejných politik v Opavě. Podle prvního místopředsedy TOP 09 Vlastimila Válka b
ude díky akademickým zkušenostem vynikajícím kandidátem.
Profesně se Tuleja zaměřuje na makroekonomické analýzy, národní účetnictví a komparativní ekonomii. Je autorem nebo spoluautorem řady vědeckých studií, monografií, článků a učebních textů. 
Vedle akademické práce působí ve společenských a správních organizacích. Mimo jiné je také předsedou dozorčí rady těžební společnosti OKD a předsedou správní rady zapsaného ústavu Unika
Centrum.
Od roku 2020 je členem zastupitelstva Moravskoslezského kraje, rovněž je členem zastupitelstva v Havířově. Před sedmi lety neúspěšně kandidoval ve volbách do Poslanecké sněmovny, byl na tř
etím místě moravskoslezské kandidátky TOP 09.
Avizovaný odchod Langšádlové je osmou změnou v kabinetu pětikoalice od jeho vzniku na konci roku 2021. Podpora Tuleji byla v úterý při hlasování v orgánech TOP 09 podle Adamové drtivá. Re
agovala tak na dotaz ohledně rozpolcenosti strany, jejíž někteří členové nejsou spokojeni s odchodem Langšádlové. Výsledky podle Adamové ukážou volby. V nich by nyní podle průzkumů neměla 
strana jistý vstup do Sněmovny.
MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT: Vystoupení z EU by bylo sebevraždou, má jasno Dostálová. Vondrovi vadí „regulační smršť“

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (4x), univerzity (4x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Novým ministrem pro vědu bude prorektor Slezské univerzity Tuleja. Pavel ho jmenuje v pondělí ( Cnn.iprima.cz - Články, Fakulta veřejných politik ); Novým ministrem
pro vědu bude prorektor Slezské univerzity Tuleja. Pavel ho jmenuje v pondělí (Cnn.iprima.cz - Články, Vedení univerzity ); Novým ministrem pro vědu bude prorektor Slezské univerzity Tuleja. Pavel
ho jmenuje v pondělí (Cnn.iprima.cz - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

75. Snažíme se do výuky vnášet nové podněty, a právě…  
11:48 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně  podnikatelská fakulta  v Karviné , Slezská univerzita SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-
podnikatelská fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Snažíme se do výuky vnášet nové podněty, a právě proto jsme zorganizovali pro studenty navazujícího studia v rámci předmětu Řízení lidských zdrojů soutěž, ��� která kombinovala znalosti z o
blasti ŘLZ a práci s daty z realizovaného výzkumu.Šest studentských týmů přineslo do soutěže nápady a znalosti nutné k řešení úkolů, které byly postupně prezentovány. Všechny týmy si vedly skv
ěle. ��� Více informací si můžete přečíst zde:go.slu.cz/projektHRM

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Snažíme se do výuky vnášet nové podněty, a právě… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

76. Universitní majáles láká na tři dny veselí  
11:55 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Zpravodajstvi.sumpersko.net - Články  AUTOR: red., E. Havrtlant SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Tradiční studentský svátek se blíží – Olomoucký majáles Univerzity Palackého (UP) s podtitulem Bez hranic nabídne od 6. do 8. května nabitý program hned na několika místech Olomouce, předev
ším na Zbrojnici, náměstí Republiky, jezuitském konviktu a v areálu letního kina. V programu kromě koncertů, performancí, soutěží, besed, přehlídek studentských a neziskových organizací či works
hopů připomene také 20. výročí vstupu Česka do Evropské unie.
Králem dvanáctého ročníku se stane písničkář, vítěz Českého slavíka a doktorand olomoucké univerzity Michal Horák, který převezme vládu nad majálesem a univerzitou v úterý 7. května v 17 hod
in na hlavní scéně ve Zbrojnici. „Ke květnu neodmyslitelně patří majáles – bujará oslava studentství, která už má na univerzitní půdě tradici přes půl století a na UP byla v novodobé podobě obno
vena v roce 2010. Letos jsme se rozhodli spojit síly s městem a zároveň připomenout i významné výročí spojené se vstupem Česka do Evropské unie. Přidejte se k pozitivní studentské energii s
námi,“ řekla Andrea Hanáčková, prorektorka pro komunikaci a studijní záležitosti UP.
V pondělí 6. května obsadí majáles prostory Uměleckého centra UP – Konviktu, kde se návštěvníci mohou těšit na výtvarné ateliéry a workshopy, výstavu, tančírnu, slam poetry, divadlo,
improshow, busking, lekci jógy nebo besedu s Michalem Horákem. Do divadelního sálu naláká cestovatele pásmo přednášek a v šapitó dojde i na vyhlášení výsledků univerzitní literární soutěže a a
fterparty s cimbálovkou a DJem. V nedalekém Jazz Tibet Clubu se odehraje speciální majálesový díl Hospodského kvízu a UPoint bude hostit besedu na téma Evropy a evropských voleb.
V úterý se program přesune na nádvoří Zbrojnice, kde se bude konat hlavní hudební program. Nabídne držitelky Ceny Anděl Barboru Polákovou či Pam Rabbit, Michala Horáka, funky kapelu Celes
t & Charles, DJ duo Malalata či univerzitní MedicBand. „Chybět nebude gastro a handmade zóna, světelná a akrobatická show, výstavy či swap knihovna. Na úterní hlavní program ve Zbrojnici s
e poprvé bude vybírat vstupné 100 korun. Ostatní majálesový program zůstává ale jako vždy zdarma,“ zdůraznil koordinátor akce a vedoucí oddělení marketingu UP Ondřej Martínek s tím, že pás
ky na akci jdou zakoupit už nyní v UPointu na Horním náměstí. V úterý je bude možno získat od 12 hodin i na místě ve Zbrojnici.
Ve spojení s městem majáles připomene i 20 let od vstupu Česka do EU. Náměstí Republiky, Biskupské náměstí a Mariánskou ulici zaplní na sedmdesát stánků studentských spolků, neziskových o
rganizací a univerzitních pracovišť. Návštěvníci se budou moci zapojit do soutěže a s majálesovým pasem se pokusit získat razítka a následně hodnotné ceny. Program doplní workshopy pole danc
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e, žonglování, šátkové akrobacie, šermu, čajovna nebo mladí hudebníci na náměstí Republiky a Biskupském náměstí. Třetí den majáles opanuje areál Letního kina Olomouc, kde dojde na koncerty,
workshopy a silent disco. Vystoupí zde například kapela Brixtn nebo vítěz celorepublikového UniBand Contestu, který vzejde z finále v Ostravě.
Olomoucký majáles UP je organizován univerzitou jako jeden z posledních tradičních studentských majálesů. Za jeho organizací stojí oddělení marketingu a dvě desítky studujících napříč fakultami.
V minulosti na něm byli korunováni Josef Jařab, Jindřich  Štreit , Ivana Plíhalová, Marek Eben, David Koller, Erika Stárková či Miroslav Krobot.
Michal Horák (* 1998) Písničkář a vítěz Českého slavíka 21 v kategorii Objev roku. Hraje na kytaru, klavír, foukací harmoniku a heligonku po pradědovi. Texty skládá od 13 let. Zvítězil také v s
outěži Czechtalent 2013 a v 7. ročníku soutěže Česko zpívá. Studoval na Biskupském gymnáziu v Hradci Králové, na Pedagogické fakultě Univerzity Karlovy a nyní je doktorandem Pedagogick
é fakulty Univerzity Palackého. Ze školního a univerzitního prostředí pochází řada jeho písní. Vydal tři alba a předskakoval Pokáčovi, Tomáši Klusovi nebo kapele Chinaski. V roce 2020 zveřejnil
píseň Rande, která má na YouTube už více než 3 miliony zhlédnutí.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Univerzitní majáles láká na tři dny veselí a krále Michala Horáka. Koná se od pondělí ( Hanackenovinky.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie ); Olomouc ožije v příštím
týdnu tradičním Majálesem. Nabídne pestrý třídenní program a krále Michala Horáka (Olomouc.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );

Zpět na seznam
 

77. Měl jsem dát do stanov TOP 09 právo zakladatele ji rozpustit, píše Kalousek  
12:00 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: Josef Kopecký SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Zakladatel TOP 09, exministr financí Miroslav Kalousek, tvrdě zkritizoval současné vedení strany kvůli odvolání ministryně pro vědu a výzkum Heleny Langšádlové. „Chování TOP 09 ke své mini
stryni je neodpustitelné,“ řekl iDNES.cz v úterý Kalousek. Dodal, že se dopustil chyby, protože do stanov strany nezanesl právo ji zase rozpustit, když „opustí všechny zbytky ideových priorit“.

Na sociální síti X volil předtím ještě tvrdší slova.„Způsob, kterým Markéta Pekarová Adamová navezla Helenu Langšádlovou do předem prohrané bitvy, je hnusný. A když Helena Langšádlová doká
zala téměř nemožné a z předem prohrané bitvy uhrála nerozhodný výsledek, je její odstřel ještě hnusnější. Neférový takovým tím primitivním ‚holčičím‘ způsobem,“ rozohnil se Kalousek.
Místopředsedové TOP 09 se podle něj ukázali jako srabi. „Nikomu z nich se to nelíbilo. Leč všichni to odmávali,“ napsal Kalousek.
„Nezbývá mi, než přijmout odpovědnost a přiznat vinu: Dopustil jsem se zásadní chyby, když jsem opomněl do stanov TOP 09 napsat právo zakladatele to zase rozpustit, když to opustí všechny zb
ytky ideových priorit a obyčejné hrdosti a důstojnosti. Promiňte mi to, prosím. Nebude se to opakovat,“ svěřil se na síti X Kalousek.
Když mu redaktor iDNES.cz namítl, že ani se nic takového nemůže opakovat, i kdyby chtěl, že podruhé nemůže založit TOP 09, jedině kdyby chtěl založit zcela jinou stranu a položil zakladateli vlád
ní strany otázku, zda něco takového udělat chce, Kalousek odvětil: „Nechci. Ale možná budu muset. Těch propadlých hlasů je škoda…“

Slova o tom, že možná bude muset založit novou stranu, o čemž se již delší dobu spekuluje, nechtěl Kalousek v úterý dále rozvádět.
To, že opomněl do stanov TOP 09 napsat právo zakladatele stranu zase rozpustit, označil za jasnou nadsázku. „Nic takového ani udělat nejde,“ řekl.
Svými vyjádřeními, jimiž se zastal političky, která opouští vládu, i tak znovu přiživil spekulace, zda a kdy se pokusí založit novou stranu, která by dokázala oslovit zklamanou část pravicových voličů 
vládní pětikoalice.
V úterý také širší vedení TOP 09 podpořilo, aby kandidátem do vlády místo Langšádlové byl Pavel Tuleja , který je nyní prorektorem pro strategii a komunikaci Slezské univerzity v Opavě, kterou p
řed tím od roku 2015 osm let vedl.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Měl jsem dát do stanov TOP 09 právo zakladatele ji rozpustit, píše Kalousek ( Lidovky.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Měl jsem dát do stanov TOP 09 právo
zakladatele ji rozpustit, píše Kalousek (Idnes.cz - Články, Vedení univerzity ); Měl jsem dát do stanov TOP 09 právo zakladatele ji rozpustit, píše Kalousek ( Idnes.cz - Články, Slezská univerzita v
Opavě);

Zpět na seznam
 

78. Studio ČT24 (automat)  
12:02 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 40x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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0
0

tu budou i ta hudební a zároveň je ten prostor vybaven speciálními projektory, které jsou určeny pro videomapping a různé hudební a projekční show. Co se týče té samotné rekonstrukce, tak
v rámci ní bylo vyvezeno z tohoto prostoru

1
5

na 16, na 1600 tun suti a zároveň to bylo vybudováno dalších 100 tun nových ocelových konstrukcí.
3
0

Dobré dopoledne, pokračuje vysílání studia ČT 24. Růst české ekonomiky, známe čísla za první čtvrtletí. Přidáme podrobný komentář. Teď ale přehled zpráv. Zájemci o stavbu až čtyř
4
5

jaderných bloků v Česku podali závazné nabídky. Zástupci francouzské společnosti EDF přinesli dokumenty do centrály společnosti ČEZ dnes ráno, představitelé korejské KHNP odevzdali s
vou nabídku včera. K jejich podání vyzvala vláda obě

11:01
0
0

společnosti na konci letošního ledna. O vítězi tendru a počtu jaderných bloků, které se mají v Česku stavět, by se mělo rozhodnout do léta. První z nich by měl stát v roce 2036. Nabídka byla n
ahrána už během rána

1
5

a budována teda na server. V podstatě jsme si potvrdili, že jsme připraveni splnit veškerá očekávání ČEZu a maximálně spolupracovat při výstavbě jaderného bloku, ať
3
0

už teda v Dukovanech nebo v Temelíně. Dnešním dnem jsme předali finální tendrovou nabídku, všechny přípravy byly hotové a měli jsme to připravené, tak jsme chtěli snížit možná rizika a ro
zhodli jsme se, že to předáme už dnes. Děkuji.

4
5

Novým ministrem pro vědu a výzkum by se měl stát Pavel Tuleja. Důvěru mu vyslovilo předsednictvo TOP 09. Ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  nahradí na pozici Helenu Langšá
dlovou, která na postu skončila kvůli, dle vedení strany, špatné prezentaci

11:02
0
0

své práce. Pavla Tuleju by mohl do funkce prezident Petr Pavel jmenovat ještě tento týden. Já myslím, že každého člověka, který, který pracuje na akademické půdě a pracoval ve vedení uni
verzity, tato pozice zajímá. Pro mě pan doc. Labi

1
5

byl vynikající kandidát. Je vynikající kandidát, protože to akademik, je to člověk, který je rektor, pohybuje se v tom prostředí a umí předávat ty informace. Česká ekonomika ožívá. Podle prvníh
o odhadu Českého statistického úřadu hrubý domácí produkt

3
0

stoupl meziročně v prvním letošním čtvrtletí o čtyři desetiny procenta. Podle statistiků se do čísla pozitivně promítla rostoucí domácí poptávka. Analytici odhadují, že ve druhém čtvrtletí by česk
é hospodářství mohlo překonat předpandemickou úroveň.

4
5

Za celý rok pak odhadují růst HDP kolem jedna a půl procenta. Na nejméně pět stoupl počet obětí posledního ruského vzdušného útoku na Oděsu. Dalších alespoň 32 utrpělo zranění. Okup
anti podle Ukrajinců

11:03
0
0

mířili záměrně na civilní infrastrukturu. Jejich střely zasáhly známou budovu soukromé fakulty práva.
1
5

Zranění utrpěli lidé uvnitř i v okolních budovách. Okna jsou zničená, střecha také, na ní jsou trosky rakety. Teď zjišťujeme, v jakém je budova stavu. Praha a Středočeský kraj
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3
0

chystají 40 miliardový tendr na provoz železniční dopravy. Požadavek metropole a kraje je nákup vlaků a jejich třicetiletý provoz. Vlaky budou jezdit na železničních koridorech nebo na moder
nizované trati Praha, Kladno. Podle krajského radního

4
5

pro veřejnou dopravu Petra Boreckého kvůli vyšším nákladům na dopravní obslužnost kraje stoupne cena jízdného. U příležitosti

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio ČT24 (automat) ( ČT24 - Studio ČT24 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

79. Zprávy (automat)  
12:06 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Zlín - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Zlín SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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bylo 12:00 Český rozhlas zprávy
1
5

Zlínský kraj bezmála 1 a půl miliardy na novou porodnici v krajské nemocnici Tomáše Bati na mnoha místech Zlínského kraje se chystá pálení čarodějnic Pavel tuleja získal podporu předse
dnictva Top09

3
0

na ministra pro vědu očekávejte jasno nebo skoro jasno a nejvyšší teploty 25 stupňů Celsia při poslechu poledních zpráv Českého rozhlasu Zlín vás vítá Richard Žilák bezmála
4
5

1 a půl miliardy přispěje Zlínský kraj na výstavbu nového gynekologicko-porodnického centra v krajské nemocnici Tomáše Bati ve Zlíně v pondělí to schválili krajští zastupitelé podle ředitele n
emocnice Jen jde o jednu z prvních velkých plánovaných

12:01
0
0

investic v nemocničním areálu pro jak nového gynekologicko-porodnického komplexu řeší základní problém a to je rekonstrukce stávající porodnice kterou nelze udělat za provozu a je taky vl
astně jakýmsi otevřením areálu pro kompletní modernizaci a rekonstrukci jsme

1
5

připravili tu porodnici na kapacitu zobák 2000 porodu což je 10 let a průměrná kapacita tomu bych to s růžemi veškeré činnosti které z porodnictví a gynekologii souvisejí se zahájením stavby
se počítá v polovině příštího roku hotovo má být do dvou let

3
0

na mnoha místech ve Zlínském kraji se dnes rozhoří ohně tradiční pálení čarodějnic se uskuteční od 16:00 i přímo na Náměstí Míru ve Zlíně v Hulíně na kroměřížsku v letním kině akci spojili ro
vnou i s stavění

4
5

májky podobně jako v Kunovicích na uherskohradišťsku čarodějnické odpoledne je první letošní venkovní akci pro Valašské Klobouky na Zlínsku podle mluvčí radnice Lenky zvonkové se usk
uteční v ekoparku trhovisko maturitu

12:02
0
0

Takže si ve svých kostýmech určitě užij absolvování 10 stanovišť s různými úkoly a hrami a na konci nebude chybět ani správný táborák bývalý
1
5

rektor  Slezské univerzity Pavel tuleja by se mohlo stát novým ministrem pro vědu a výzkum a jako kandidáta ho potvrdilo předsednictvo Top09 teď o něm 1 ještě výkonný výbor strany To
p09 svého kandidáta oficiálně oznámí odpoledne

3
0

pak ho chce představit prezidentu Petr Pavlovi a premiéru Petru fialovi ODS česká ekonomika za první tři měsíce letošního roku meziročně vzrostla a to o čtyři desetiny procenta vyplývá to z 
předběžného

4
5

odhadu českého statistického úřadu oproti poslednímu čtvrtletí loňského roku si český hrubý domácí produkt polepšilo o půl procenta přispěla k tomu hlavně vyšší spotřeba domácnosti

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x), rektor (1x)

Zpět na seznam
 

80. Zprávy (automat)  
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investic v nemocničním areálu pro jak nového gynekologicko-porodnického komplexu řeší základní problém a to je rekonstrukce stávající porodnice kterou nelze udělat za provozu a je taky vl
astně jakýmsi otevřením areálu pro kompletní modernizaci a rekonstrukci jsme

1
5

připravili tu porodnici na kapacitu zobák 2000 porodu což je 10 let a průměrná kapacita tomu bych to s růžemi veškeré činnosti které z porodnictví a gynekologii souvisejí se zahájením stavby
se počítá v polovině příštího roku hotovo má být do dvou let

3
0

na mnoha místech ve Zlínském kraji se dnes rozhoří ohně tradiční pálení čarodějnic se uskuteční od 16:00 i přímo na Náměstí Míru ve Zlíně v Hulíně na kroměřížsku v letním kině akci spojili ro
vnou i s stavění

4
5

májky podobně jako v Kunovicích na uherskohradišťsku čarodějnické odpoledne je první letošní venkovní akci pro Valašské Klobouky na Zlínsku podle mluvčí radnice Lenky zvonkové se usk
uteční v ekoparku trhovisko maturitu

12:02
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Takže si ve svých kostýmech určitě užij absolvování 10 stanovišť s různými úkoly a hrami a na konci nebude chybět ani správný táborák bývalý
1
5

rektor Slezské univerzity  Pavel tuleja by se mohlo stát novým ministrem pro vědu a výzkum a jako kandidáta ho potvrdilo předsednictvo Top09 teď o něm 1 ještě výkonný výbor strany Top
09 svého kandidáta oficiálně oznámí odpoledne

3
0

pak ho chce představit prezidentu Petr Pavlovi a premiéru Petru fialovi ODS česká ekonomika za první tři měsíce letošního roku meziročně vzrostla a to o čtyři desetiny procenta vyplývá to z 
předběžného

4
5

odhadu českého statistického úřadu oproti poslednímu čtvrtletí loňského roku si český hrubý domácí produkt polepšilo o půl procenta přispěla k tomu hlavně vyšší spotřeba domácnosti

12:03
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ve Zlínském kraji dnes očekávejte jasno nebo skoro jasno nejvyšší teploty 22 až 25 stupňů Celsia a vítr mírný Jihovýchodní až Jižní který bude večer slábnout
1
5

příjemnou a pohodovou jízdu vám přeje tomket český výrobce osobních nákladních a autobusových
3
0

pneumatik www.nejlevnejsipneu.cz sponzor programu Zelená vlna Českého rozhlasu Zlín na silnicích Zlínského kraje nemáme aktuálně hlášeny žádné dopravní
4
5

nehody tolik Zprávy Českého rozhlasu Zlín V pravé poledne a teď už má slovo Ivana Slabáková začíná úterní Morava krásná zem a příjemný poslech a pohodový den s Českým rozhlasem Zlí
n vám od mikrofonu přeje Richard Žilák

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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Zpět na seznam
 

81. Zprávy (automat)  
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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12:00 Český rozhlas Plzeň Praha Ředitelství
1
5

silnic a dálnic dá letos na silnice v Plzeňském kraji o 700 milionů kg méně než loni zámek v Bečově nad Teplou zítra zahajuje Hlavní letní sezónu Pavel tuleja získal podporu předsednictva 
Top09 na ministra pro vědu

3
0

oficiálního kandidáta ale strana představí až odpoledne dnes bude jasno nebo skoro jasno teploty do 27 stupňů pěkné poledne zprávy pro vás má Janču bereš Ředitelství silnic a dálnic
4
5

vydá letos na státní silnice v Plzeňském kraji téměř dvě celé a jednu desetinu miliardy koruna což je přibližně o 700 Kč méně než loni zhruba 1 miliarda korun půjde na investice do nových ko
munikací 800 milionů

12:01
0
0

na opravě a na zimní a letní údržbu v regionu a zhruba čtvrt miliardy na přípravu staveb tedy na projekty a výkupy z letošních oprav budou největší 2 v Plzni půjde o rekonstrukce silnice v Lidic
ké a plaské ulici kde Ředitelství silnic zaplatí

1
5

zhruba 80 milionů Od června do září vymění povrch vozovky od křižovatky Karlovarská Lidická po vlakovou zastávku v Bolevci státní hrad a zámek v Bečově nad Teplou zítra vstoupí do
Hlavní letní návštěvnické

3
0

sezóny pro zájemce bude historický areál otevřený od úterý do neděle k dispozici budou všechny návštěvnické okruhy včetně trasy zámeckým parkem a podhradím otevřeno bude v průběhu 
všech svátečních dnů říká za zprávu bečovského zámku

4
5

Bohunka drobílková května otevřeno už od úterka do neděle vždycky od 9 do 16 hodin pokladnu do 17:00 expozice relikviáře svatého Maura běžný sezónní provoz ve svátky míváme vždy ote
vřeno ať už je to v pondělí středa

12:02
0
0

nebo neděle bývalý rektor  Slezské univerzity Pavel tuleja aby se mohl stát novým ministrem pro vědu a výzkum jako kandidáta ho potvrdilo předsednictvo Top09 teď o něm jedná ještě vý
konný výbor strany Top09

1
5

svého kandidáta oficiálně oznámí odpoledne pak ho chce představit v prezidentovi Petru Pavlovi a premiérovi Petru fialovi ODS tuleja by mohl nahradit Helenu sádlovou s Top09 která skončil
a jako ministryně pro vědu minulý

3
0

týden strana je kritizovala za to že nedokáže svou práci dostatečně prezentovat navenek sport futsalisté Plzně mohou večer slavit postup do finále playoff nejvyšší soutěže obhájci titulu vedou
po výhrách v 10:00 v 6

4
5

a 5 1,20 na zápasy 3. semifinále začne v hale lokomotivy na Slovanech ve 20:10 opora interobalu Tomáš Fuk Doufám že západočeši sérii na své palubovce ukončí Věře i když to zase slavím 
bude určitě zkoušet

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x), rektor (1x)

Zpět na seznam
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na opravě a na zimní a letní údržbu v regionu a zhruba čtvrt miliardy na přípravu staveb tedy na projekty a výkupy z letošních oprav budou největší 2 v Plzni půjde o rekonstrukce silnice v Lidic
ké a plaské ulici kde Ředitelství silnic zaplatí

1
5

zhruba 80 milionů Od června do září vymění povrch vozovky od křižovatky Karlovarská Lidická po vlakovou zastávku v Bolevci státní hrad a zámek v Bečově nad Teplou zítra vstoupí do
Hlavní letní návštěvnické

3
0

sezóny pro zájemce bude historický areál otevřený od úterý do neděle k dispozici budou všechny návštěvnické okruhy včetně trasy zámeckým parkem a podhradím otevřeno bude v průběhu 
všech svátečních dnů říká za zprávu bečovského zámku

4
5

Bohunka drobílková května otevřeno už od úterka do neděle vždycky od 9 do 16 hodin pokladnu do 17:00 expozice relikviáře svatého Maura běžný sezónní provoz ve svátky míváme vždy ote
vřeno ať už je to v pondělí středa

12:02
0
0

nebo neděle bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel tuleja aby se mohl stát novým ministrem pro vědu a výzkum jako kandidáta ho potvrdilo předsednictvo Top09 teď o něm jedná ještě vý
konný výbor strany Top09

1
5

svého kandidáta oficiálně oznámí odpoledne pak ho chce představit v prezidentovi Petru Pavlovi a premiérovi Petru fialovi ODS tuleja by mohl nahradit Helenu sádlovou s Top09 která skončil
a jako ministryně pro vědu minulý

3
0

týden strana je kritizovala za to že nedokáže svou práci dostatečně prezentovat navenek sport futsalisté Plzně mohou večer slavit postup do finále playoff nejvyšší soutěže obhájci titulu vedou
po výhrách v 10:00 v 6

4
5

a 5 1,20 na zápasy 3. semifinále začne v hale lokomotivy na Slovanech ve 20:10 opora interobalu Tomáš Fuk Doufám že západočeši sérii na své palubovce ukončí Věře i když to zase slavím 
bude určitě zkoušet

12:03
0
0

a snažit se dostat zápas do Edenu tak já věřím a jsem si skoro jistý že prostě už v úterý ten postup do toho finále potvrdíme a budeme mít dost času se připravit na finále počasí
1
5

odpoledne čekejte jasno nebo skoro jasno nejvyšší teploty 24 až 27 stupňů Celsia na horách 20 až 23 mírný Jihovýchodní vítr bude večer zejména na východě regionu zesilovat rozptylové
3
0

podmínky jsou dobré a biozátěž na jedničce tedy mírná Český rozhlas Plzeň rádio vašeho kraje Zelená
4
5

vlna Českého rozhlasu Plzeň v 12:30 i jsou to informace z dopravy zdržíte se na dálnici D5 na 143 km a řidiči odtamtud hází zhruba kilometr kolonu opatrně mezi Kdyni

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

83. Hlavní zprávy (automat)  
12:11 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 4x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

12:01
0
0

odchodu do důchodu zřejmě poroste i nad 65 let. Výjimku mají dostat lidé v náročných profesích. Reformní změny penzí právě projednala vláda. Ve Strakově akademii je reportérka Jana Kar
asová. Výsledky jednání lídři všech koaličních stran okomentují
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1
5

za chvíli. Na úpravách je v kabinetu shoda. Podle pětikoalice jsou nezbytné, protože Česko stárne a roste dluh v důchodovém systému. Zpomalit se proto má i růst nově přiznaných důchodů, 
vysvětluje ministr práce a sociálních věcí Marian Jurečka z KDU-ČSL.

3
0

Za těch 10 let v průměru ten důchod nebude vyšší o 12 tisíc, ale o 10 tisíc. Se změnami nesouhlasí opoziční hnutí ANO, říká jeho poslanec Aleš Juchelka. Ohledně věku odchodu do důchodu
, zpomalení tempa růstu nových

4
5

důchodů a tam se prostě zvládnout neshodneme. Stejné úpravy vadí i druhému opozičnímu hnutí SPD. Sněmovna by novelu mohla začít projednávat na přelomu května a června. Ze Strakov
y akademie Jana Karasová, Radiožurnál. Novým ministrem

12:02
0
0

pro vědu a výzkum by mohl být Pavel Tuleja. Bývalého rektora Slezské univerzity  podpořilo podle informací Radiožurnálu předsednictvo TOP 09 i výkonný výbor strany. Sleduje to náš rep
ortér Vojtěch Tomášek. V. E denní. TOP 09 jednalo od rána tady

1
5

ve sněmovně. Bývalý rektor Pavel Tuleja dorazil krátce před osmou. Že by mohl být kandidátem na ministra, ještě potvrdit nechtěl. Zároveň ale přiznal. Já myslím, že každého člověka, který p
racuje na akademické půdě a pracoval ve vedení univerzity, tato pozice zajímá. Svého

3
0

kandidáta chce TOP 09 oficiálně představit dnes odpoledne. Místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel proto nechtěl jméno komentovat. Řekl ale, že budoucí ministr by se měl zaměřit i na 
zlepšení komunikace. Jednoznačně ano. Ale druhá věc, je potřeba zdůraznit,

4
5

že obsah té práce je klíčový. Stávající ministryně pro vědu Helena Langšádlová oznámila rezignaci minulý čtvrtek. Řekla, že nezvládla komunikaci. Podle šéfky TOP 09 Markéty Pekarové Ad
amové věnovala víc úsilí obsahové části práce než prezentaci

12:03
0
0

navenek. Z PS Vojtěch Tomášek, radiožurnál. Některé obce ve Středočeském kraji omezují nebo ruší dnešní pálení čarodějnic. Důvody mi zákaz rozdělávání ohňů. Tradiční akci
1
5

omezili třeba v Lánech na Kladensku. Tam je reportérka Marie Vítů. Tady v Lánech na modelářském letišti museli hasiči zbourat zhruba pětimetrovou vatru a místo ní postavili menší ohniště. 
To samozřejmě místní mrzí, že letos nebude velký

3
0

oheň, ale jsou rádi, že se čarodějnice aspoň uskuteční. Třeba i kvůli dětem z místního tanečního klubu, kteří si připravili čarodějnická vystoupení. Ohledně rozdělování ohňů byly včera
nejasnosti. Ve Středočeském kraji platil původně úplný

4
5

zákaz rozdělávání ohňů. Poté vydal Krajský úřad tiskovou zprávu, že se pálit může za určitých bezpečnostních podmínek. Proto se lánští zastupitelé včera večer mi mimořádně sešli a rozhodl
i se akci uspořádat pod dozorem místních dobrovolných hasičů.

12:04
0
0

Na místě budou dvě cisterny a každý z ohňů bude kontrolován. Marie Vítů, Radiožurnál. Dva zájemci o dostavbu až čtyř jaderných bloků v Česku, francouzská společnost EDF a korejská KHN
P, už odevzdali závazné nabídky. Podle

1
5

dřívějších prohlášení vlády by měla být cena jednoho reaktoru v řádek stovek miliard korun. Zatímco Korejci odevzdali svou nabídku včera, zástupci EDF přišli do centrály společnosti ČEZ dne
s ráno. Přináší největší výhody pro ČR? Zapojení

3
0

českého dodavatelského řetězce, spolupráce v rámci EU, nastínil ředitel českého zastoupení EDF Roman Zdebor. O výhodnosti své nabídky je přesvědčena i korejská společnost. Připojila k 
ní i možnost úvěrů, uvedl ředitel KHNP.

4
5

Cuho vank. Především korejská exportní banka a pojišťovací agentura, jsou připraveny poskytnout finance za výhodnějších podmínek včetně nižších úroků než komerční bankovní instituce. Č
EZ. Nabídky teď zhodnotí a předá doporučení vládě. Ta by měla o vítězi tendru

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Hlavní zprávy (automat) ( ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat), Vedení univerzity ); Hlavní zprávy (automat) ( ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat), Slezská
univerzita v Opavě); Hlavní zprávy (automat) ( ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

84. Zprávy ve 12 (automat)  
12:11 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: Hitrádio Vysočina - Zprávy ve 12 (automat)  AUTOR: Hitrádio Vysočina SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

11:59
0
0

do Grand Optical a my vám není změříme zrak úplně zdarma objednat si můžete snadno na www.grandoptical.cz nebo se zastavte u nás v prodejně Užijte si víno hudbu a jedinečnou atmosfé
ru

1
5

To vše a ještě mnohem víc a 4. května na festivalu v nobles Znojmo pochutnáte Nově zatříděna vína VOC Znojmo ročníku 2023 i starší covinan Veltlínské zelené a ryzlink rýnský se vám předs
taví na

3
0

horním a Václavském náměstí a U Rotundy Svaté Kateřiny zahraj folklorní i alternativní muzikanti mezi nimi zazáří Iva Bittová a pokud vám bude přát štěstí při slosování anketních lístků odmě
na od vinařů vás nemine a nenechte

4
5

si ujít setkání s přáteli kulturou a vínem května mami proč máme všechno od konceptu Concept

12:00
0
0

3 myšleno pro život Rádio Vysočina zprávy 12:00 a krásné poledne přeje
1
5

Kuba Bělák dnešek patří tradičnímu pálení čarodějnic při manipulaci s otevřeným ohněm bychom ale měli být opatrní Na co si dát pozor a říká musí hasičů Martin Kavka ten oheň rozdělal blíz
kosti lesa nebo dalších hořlavých materiálů Nedoporučuje

3
0

se rozdělávat blízkosti obytných domů a neměl bych ho rozdělávat děti Neměl by se rozdělávat hořlavých kapalin tam by mohlo dojít vlastně k prudkému nárůstu v těch plamenů varování met
eorologů před vznikem požáru v některých regionech rozdělávání

4
5

ohňů zakázali Pavel tuleja získal podporu předsednictva to byla 9 pro kandidaturu na ministra pro vědu a výzkum lídři vládní strany začali už ráno jednat o nástupci Heleny langšádlové kan
didáta chce strana oficiálně představit na tisk konferenci

12:01
0
0

odpoledne jmenován by mohl být ještě tento týden v nepravdivými informacemi na internetu se letos setkala už téměř polovina Čechů nejčastěji šlo o témata spojená s válkou na Ukrajině pas 
domácí světovou politikou průzkum

1
5

také ukázal že řada lidí dezinformacím a věří v semifinále fotbalové ligy mistrů dnes otevře souboj gigantů Bayern Mnichov si to v úvodním duelu rozdá s realem Madrid zápas má v Mnichově 
výkop v 9:00 večer odveta se bude hrát

3
0

ve Španělsku příští středu Vykoupíme vaš vůz Autobazar Jahoda Třebíč garance peníze hned administrativu vyřešíme za vás Autobazar Jahoda Třebíč počasí
4
5

jasno nebo skoro jasno teploty od 22 do 25 stupňů což je velmi příjemná denní teplota co nás ale může potrápit silné nárazy větru až 70 km v hodině objevit by se měli zejména v západní a čá
sti

12:02
0
0

našeho kraje Tak pokud u nás fouká stejně tak jako fouká v Jihlavě Potom opatrně jenom pro vás peněz máme v bankovnictví v ke všem s&k aktuální
1
5

hodnota 4000 Kč kdoví možná si je třeba před čarodějnicemi někdo ještě neděli tak mějte telefony po ruce hezké odpoledne
3
0

letecké víkendy

12:04
1
5

definice

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

85. Zprávy ve 12 (automat)  
12:14 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: Hitrádio City Brno - Zprávy ve 12 (automat)  AUTOR: Hitrádio City Brno SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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11:59
0
0

ženská sebeobrana publicistický pořad vidíte dokonale Ostře není už na čase nechat si změřit zrak přijďte do Grand Optical a my vám není změříme
1
5

zrak úplně zdarma objednat se můžete snadno na www.grandoptical.cz nebo se zastavte u nás v prodejně už vám doma děti lezou z nudy po stropě víme co s tím pomůže hravý průvodce Br
nem

3
0

parádně ilustrovaná kniha výletu pro celou rodinu u každé procházky najdete pověsti zajímavosti Zábavné úkoly a kvízy hravého průvodce Brnem seženete u všech knihkupců nebo na www.
albatrosmedia.cz

4
5

mami proč máme všechno od konceptu to jen se zeptej se to myslí U každého spotřebiče na maličkosti koncept vymyšleno pro život Hitrádio

12:00
0
0

City Brno zprávy je 12:00 a krásné poledne přeje Kuba Bělá dnešek patří tradičnímu pálení čarodějnic při manipulaci
1
5

s otevřeným ohněm bychom ale měli být opatrní Na co si dát pozor a říká mluvčí hasičů Martin Kavka ten oheň rozdělal blízkosti lesa nebo další hořlavých materiálů Nedoporučuje se rozdělá
vat blízkosti obytných domů Neměl bych ho rozdělávat děti Neměl

3
0

by se rozdělávat pomocí hořlavých kapalin V tom by mohlo dojít k vlastně k prudkému nárůstu těch kvůli varování meteorologů před vznikem požáru v některých regionech rozdělávání ohňů z
akázali Pavel tuleja získal podporu předsednictva

4
5

to bylo na 9 pro kandidaturu na ministra vědu a výzkum lídři vládní strany začali už ráno jednat o nástupci Heleny langšádlové kandidáta chce strana oficiálně představit na tiskové konferenci 
odpoledne jmenován by mohl být ještě tento týden nepravdivými

12:01
0
0

informacemi na internetu se letos setkala už téměř polovina Čechů nejčastěji šlo o témata spojená s válkou na Ukrajině a v domácí i světovou politikou průzkum také ukázal že řada lidí je dezi
nformacím věří semifinále

1
5

fotbalové ligy mistrů dnes otevře souboj gigantů Bayern Mnichov si to v úvodním duelu rozdá s realem Madrid zápas má v Mnichově V 9:00 večer odveta se bude hrát ve Španělsku příští stře
du pozemky oslavan.cz

3
0

přemýšlíte o rodinném domku v blízkosti Brna Vyberte si jiný pozemek pro výstavbu domu v Oslavanech více na pozemky oslavany.net počasí dneska můžete jít skoro do plavek jasno
4
5

nebo skoro jasno nejvyšší odpolední teploty 2 2 až 25 stupňů a zítra teda o něco méně ale pořád krásně já se nebo skoro jasno odpoledne polojasno a nejvyšší odpolední teploty 21 až 24 stu
pňů český

12:02
0
0

peníze jenom pro vás Hitrádio čarodějnice 2024 Zatím ale tento magický den 30. dubna to rozhodně nenechám jen tak Nejde totiž
1
5

jen o opékání špekáčků a uvidí nic háčku ale je za tím víc A to si povíme za chvíli Gambrinus
4
5

covid-19

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

86. Tajná schůzka v restauraci: Řešili Pekarová Adamová s Válkem nového ministra? Topka pak podpořila
Tuleju  

12:17 | 30.04.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Blesk.cz - Články  AUTOR: ČTK, red - SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-podnikatelská fakulta  AKTUALIZOVÁNO: 5x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Širší vedení TOP 09 vybralo kandidáta na funkci ministra pro vědu, výzkum a inovace. Podle neoficiálních informací, které zaznívaly ještě před jednáním, se nástupcem Heleny Langšádlové měl
stát ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity a člen TOP 09 Pavel Tuleja. S tím se v předvečer jednání sešli dva nejvýznamnější členové TOP 09 v pražské restauraci v Truhlářské ulici. Bylo s
nad o novém ministrovi rozhodnuto ještě před schůzkou širšího vedení TOP 09?

Bývalý rektor Slezské univerzity Pavel Tuleja získal podporu TOP 09 pro kandidaturu na ministra pro vědu a výzkum. Lídři vládní strany jednali o nástupci Heleny Langšádlové od rána ve Sněmovn
ě, kam Tuleja, který je členem TOP 09, dorazil. Nejprve zasedalo předsednictvo, poté výkonný výbor TOP 09. Kandidáta chce strana představit na tiskové konferenci odpoledne.

Fiala výběr chválí
Předseda vlády Petr Fiala (ODS) předpokládá, že Pavel Tuleja, kterého nominovala TOP 09 na ministra pro vědu a výzkum, bude posilou koaliční vlády. Novinářům po dnešním jednání kabinetu ře
kl, že ekonoma a bývalého rektora Slezské univerzity zná z akademického působení. Do funkce by podle premiéra mohl být nástupce Heleny Langšádlové uveden v pondělí.

Třiapadesátiletý ekonom pracuje nyní jako prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity v Opavě.  Rektorem byl od roku 2015 do loňského února. Předtím působil dva roky jak
o děkan obchodně  podnikatelské  fakulty v Karviné . Nyní je také vedoucím Ústavu veřejné správy a sociální politiky Fakulty veřejných politik v Opavě. Podle prvního místopředsedy TOP 09 Vl
astimila Válka bude díky akademickým zkušenostem vynikajícím kandidátem.
Profesně se Tuleja zaměřuje na makroekonomické analýzy, národní účetnictví a komparativní ekonomii. Je autorem nebo spoluautorem řady vědeckých studií, monografií, člán
ků a učebních textů. Vedle akademické práce působí ve společenských a správních organizacích. Mimo jiné je také předsedou dozorčí rady těžební společnost OKD a předsedou správní rady za
psaného ústavu UnikaCentrum.
Od roku 2020 je členem zastupitelstva Moravskoslezského kraje, rovněž je členem zastupitelstva v Havířově. Před sedmi lety neúspěšně kandidoval ve volbách do Poslanecké sněmovny, byl na tř
etím místě moravskoslezské kandidátky TOP 09.
První místopředseda TOP 09 a ministr zdravotnictví Vlastimil Válek novinářům při příchodu řekl, že vzhledem k akademickým zkušenostem, které nabyl, je Tuleja vynikající kandidát.  Rok a
půl, který zhruba zbývá do konce mandátu vlády, považuje Válek za dostatečnou dobu na to, aby nový ministr dotáhl projekty započaté Langšádlovou a dokázal posunout transformaci vědy.
Místopředseda TOP 09 Michal Kučera novinářům řekl, že nový ministr by měl být viditelný mezi ostatními členy vlády.  Langšádlová čelila kritice, že nedokáže svou práci prezentovat na veř
ejnosti. Podle Válka jde o to, aby ministr pro vědu vysvětloval veřejnosti a novinářům důležitost vědy a aplikovaného výzkumu.
Langšádlová podle vnitrostranických kritiků nezvládala prezentaci svých výsledků v médiích. Její odchod je osmou změnou v kabinetu pětikoalice od jeho vzniku na konci roku 2021.  Nového kand
idáta chce TOP 09 představit prezidentovi Petru Pavlovi a premiérovi Petru Fialovi (ODS) tak, aby mohl být jmenován v tomto týdnu.

Avizovaný odchod Langšádlové je osmou změnou v kabinetu pětikoalice od jeho vzniku na konci roku 2021.  Nového kandidáta chce TOP 09 představit prezidentovi Petru Pavlovi a pre
miérovi Petru Fialovi (ODS) tak, aby mohl být jmenován v tomto týdnu.
Vědci hodnotí spolupráci s Langšádlovou pozitivně. Práci ministryně ocenila také komunita technologických start-upů.  Podle politologů chce TOP 09 výměnou ministryně pro vědu, výzkum a
inovace řešit upadající preference. Za překvapivé minulý týden označili, že strana současně nepředstavila náhradu.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Tajná schůzka v restauraci: Řešili Pekarová Adamová s Válkem nového ministra? Topka pak podpořila Tuleju ( Blesk.cz - Články, Fakulta veřejných politik ); Tajná
schůzka v restauraci: Řešili Pekarová Adamová s Válkem nového ministra? Topka pak podpořila Tuleju (Blesk.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Tajná schůzka v restauraci: Řešili Pekarová
Adamová s Válkem nového ministra? Topka pak podpořila Tuleju (Blesk.cz - Články, Vedení univerzity );
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Vláda dnes schválila návrh zákona s reformou penzí. Na tiskové konferenci po jednání kabinetu to oznámil premiér Petr Fiala (ODS). Reformní změny počítají s navyšováním důchodového věku 
nad 65 let podle prodlužování života, snižováním výpočtu nových důchodů, minimální penzí ve výši 20 procent průměrné mzdy či dřívějším důchodem za práci v rizikovém prostředí.

„Můžeme garantovat, že s reformou, kterou předkládame, dál porostou důchody a lidé mají šanci na slušné penze,“  řekl na tiskové konferenci po jednání vlády premiér Petr Fiala (ODS
).
Nynější starobní důchodci mají zaručené, že jim penze v budoucnu porostou.  Přiznané výchovné jim zůstane dál jako součást důchodu, řekl Jurečka.
Pokud by vláda neměla odvahu přijmout důchodovou reformu, celý systém by do budoucna nebyl udržitelný a dříve či později by zkolaboval, řekl Fiala.
Vládní důchodová novela počítá s navyšováním důchodového věku nad 65 let  podle prodlužování života, snižováním výpočtu nových důchodů, minimální penzí ve výši 20 procent
průměrné mzdy či dřívějším důchodem za práci v rizikovém prostředí.
Na 65 let se dostane ve 30. letech. Snižovat by se měl podle novely mezi lety 2026 až 2035 výpočet nových penzí . Započítávat by se měla postupně každý rok menší část výdělku.
Sněmovna mohla novelu začít projednávat na přelomu května a června. Jurečka očekává dlouhá jednání, a to i přes noc.  Část změn by podle plánu měla začít platit od ledna.
Podle opozičního hnutí ANO vládní koalice straší lidi, o reformě s vládou jednat dál nechce.  S vládním plánem nesouhlasí ani odbory, rada postižených či rada seniorů. Podle ekonomů ny
nější systém bez úprav ale udržitelný není.
ČR chce do roku 2030 koupit šest vrtulníků pro hašení požárů za sedm miliard Kč, polovinu zaplatí EU. Pomáhaly by i sousedním zemím, řekl Rakušan.
Premiér Fiala se na tiskové konferenci vyjádřil i knovému kadidátovi na ministra pro vědu výzkum a inovace. Fiala předpokládá, že Tuleja bude posilou koaliční vlády. Zná ho z akademické
ho působení. Do funkce by mohl být uveden v pondělí.
Do 30. září budou v ČR posílená bezpečnostní opatření kvůli MS v hokeji a dalším sportovním akcím, řekl Rakušan.  Stupeň ohrožení terorismem se nemění.
Podle Fialy se díky změnám podaří udržet schodek rozpočtu kolem jednoho procenta HDP. Důchodová novela počítá s navyšováním důchodového věku nad 65 let podle prodlužování ži
vota, snižováním výpočtu nových důchodů, minimální penzí ve výši 20 procent průměrné mzdy či dřívějším důchodem za práci v rizikovém prostředí. Normu dostane Sněmovna. P
odle plánu by změny měly začít postupně platit od příštího roku.
Společnost stárne a život se prodlužuje. Lidé nad 65 let tvoří teď asi pětinu obyvatel, v polovině století by to měla být třetina. Výdaje na penze rostou. Teď tvoří asi třetinu výdajů státu.  Na dů
chodech se loni vyplatilo 685,3 miliardy korun. Meziročně suma vzrostla o 97,2 miliardy korun, tedy o 17 procent.
Příjmy se zvedly o osm procent, výdaje pokrýt nestíhají. Systém důchodového pojištění skončil v dosud nejvyšším deficitu 72,8 miliardy korun. Je to kolem procenta HDP. Podle dřívějších
údajů ministerstva práce by za pár desetiletí roční schodek mohl odpovídat až pěti procentům HDP, v dnešních hodnotách by to bylo kolem 350 miliard korun.
Podle ekonomů není systém penzí beze změn udržitelný. Opozice návrhy odmítá. Podle opozičního hnutí ANO vládní koalice straší lidi, o reformě s ní jednat dál nechce.  S vládním pláne
m nesouhlasí ani odbory, rada postižených či rada seniorů.
Vicepremiér a ministr práce a sociálních věcí Marian Jurečka (KDU-ČSL) uvedl, že se zástupci opozice absolvoval zhruba deset jednání. Dostali podle něj v prosinci návrh k připomínkám. ANO po
dle něj „neposlalo ani čárku“, SPD dodalo své náměty k podpoře rodin. Pokud by hnutí ANO změnilo svůj přístup, Jurečka zopakoval, že je ochoten se o návrzích bavit. Poznamenal, že nyn
ější starobní důchodci mají zaručené, že jim penze v budoucnu porostou.
Místopředseda vlády a ministr vnitra Vít Rakušan (STAN) poznamenal, že opozice neměla dost odpovědnosti ani odvahy reformu připravit. „Ukázalo se, že odvaha téhle vládě rozhodně nech
ybí, zato opozici nechybí série výmluv,“ podotkl. V dalších kolech vyjednávání je podle něj důležité nenahradit odpovědnou politiku bezbřehým populismem.
Pokud by nebyla reforma provedena, v budoucnu by jakákoli politická reprezentace řešila, jak zachovat důstojný život penzistů, míní předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová.  Znamenal
o by to zvýšení daní, snížení penzí nebo redukci financí pro nějakou jinou oblast, poznamenala. ANO podle ní neukázalo řešení, neudělalo vůbec nic a strčilo hlavu do písku.
Zástupci ANO se v březnu zúčastnili jednání o penzích s Jurečkou a prezidentem Petrem Pavlem na Pražském hradě.  Po neshodách ohledně výsledků schůzky a vyjádření Fialy, že ko
alice prosadí reformu bez ohledu na názor opozice, zrušili svoji účast na druhé takové schůzce před týdnem.

O čem dalším jednala vláda
Předseda vlády Petr Fiala (ODS) předpokládá, že Pavel Tuleja, kterého nominuje TOP 09 na ministra pro vědu a výzkum, bude posilou koaliční vlády.  Novinářům po dnešním jednán
í kabinetu řekl, že ekonoma a bývalého rektora Slezské univerzity  zná z akademického působení. Na kandidátovi na ministra pro vědu je TOP 09 domluvena s prezidentem Pavlem. Do úřadu b
y měl Tuleju jmenovat v pondělí 6. května, uvedla Adamová.

Na programu vlády byl i tzv. změnový zákon, který upravuje především formulace a terminologii ve 25 předpisech kvůli již schváleným normám o zbraních a střelivu a o munici. „Bez přijetí zákona
o změně zákonů by nový systém nebyl funkční,“ vysvětluje ministerstvo vnitra v návrhu. Úpravy budou účinné od roku 2026. V některých zákonech se chystají i nutné věcné změny.
Vláda měla na programu i parametry dotačního programu na nákup vrtulníků pro letecké hašení nebo zprávu o činnosti Rady pro výzkum, vývoj a inovace za minulý rok.  Pro info
rmaci dostali ministři zprávu o investiční přípravě rozšíření průmyslové zóny Solnice - Kvasiny či o zahlazování hornické činnosti podniku DIAMO.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Vláda schválila třaskavou reformu penzí: Do důchodu půjdeme později! ( Blesk.cz - Články, Vedení univerzity );
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Vláda schválila důchodovou reformu. Mimo jiné počítá s navyšováním věku odchodu do penze.
1
5

Závazné nabídky na stavbu jaderných reaktorů v Česku. ČEZu je předali zájemci z Francie a Jižní Koreje. Oslavy 20 let Česka v EU. Svou zdravici poslal
3
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i ukrajinský prezident Zelenský. Novým ministrem pro vědu a výzkum by měl být Pavel Tuleja . Získal podporu předsednictva TOP 09. Izrael zatím nebude v Káhiře jednat o příměří v pásmu
Gazy.

4
5

Čeká, jak na jeho poslední návrh odpoví Hamas. A tím už začínají polední zprávy ČT. Vítám vás u nich. Dobrý den. Vláda
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před několika minutami schválila důchodovou reformu. Ministerstvo práce a sociálních věcí už dříve avizovalo, že úpravy počítají třeba s navyšováním důchodového věku nad 65 let podle pro
dlužování života nebo se snižováním výpočtu nových
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penzí. Víc podrobností z Úřadu vlády přidá kolega Martin Šnajdr. Martine, zdravím tě. Co je hlavním cílem plánovaných změn? Dobré odpoledne. Tak jsou to tři základní body, které by se
3
0

v té důchodové reformě měly proměnit. A podle ministra práce a sociálních věcí Mariana Jurečky mají zejména udržitelnost důchodového systému, tedy aby se dále neprohluboval schodek. O
n když jsem přicházel na to jednání kabinetu dnes, tak

4
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zmiňoval, že pokud by se tento krok neudělal, tak by do budoucna hrozil buď rapidní schodek, nebo potom nutnost zvyšovat daní, zvyšování daní. Jsou to tedy tři kroky, ty už jsi zmínila jedno,
tedy navyšování věku odchodu do důchodu. Potom je tam další a to snižování
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právě těch budoucích penzí nebo zpomalování jejich růstu. Nicméně, což opozice kritizuje. Ministr Jurečka ale tvrdí, že i nadále budou tyto důchody růst. No a poslední věcí, která se tam také
mění, je to

1
5

dřívější odchod do důchodu pro některé z náročných profesí. Nicméně to hlavní zůstává kolem toho, kolem toho věku odchodu do důchodu, který je navázaný tak podle ministra Jurečky, aby z
ůstával vždy
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kolem dvaceti a půl roku dožití, protože se prodlužuje i právě věk dožití podle něj. No a je to navázáno i na další věci. To už si ale poslechněte ostatně od ministra. Tady je
4
5

potřeba vnímat to, že se také mění to, kdy ti lidé přicházejí na ten pracovní trh. Ta se, ta doba, kdy lidé studují, se nám prodlužuje zhruba o čtyři až pět let. To znamená, je to nějaká reakce i n
a to, že se nám vlastně, když nic neuděláme, bude zkracovat

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (4x), tuleja (4x), rektor (1x)
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dnešní konference na Pražském hradě. Turecko už v roce 1987 projevilo zájem na tom být součástí evropského společenství a dalšími kandidátskými státy jsou také země západního
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Balkánu a Ukrajina. Ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskyj formou videozdravice znovu poděkoval západu a jmenovitě českému a německému prezidentovi za pomoc v boji proti ruské ag
resi a řekl, že

3
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doufá, že se sen o vstupu do EU stane brzo pro Ukrajinu, ale i další země realitou. Být součástí Evropy je ctí pro každý národ. Je to skutečný
4
5

sen, který nás spojuje. Před dvaceti lety se tento sen splnil ČR a jsem si jistý, že se brzy splní také Ukrajině, balkánským národům, Moldavsku, Gruzii a že nastane den, kdy si i Bělorusko bu
de moct zvolit
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cestu do Evropy. Nejde jen o rozšiřování EU, ale také o to, jak se Evropa dokáže chránit. Do Prahy dnes přijede také předsedkyně Evropské komise Ursula von der Leyenová. Jednat bude s p
remiérem Petrem Fialou.

1
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Odpoledne ji pak na Pražském hradě přijme prezident Petr Pavel. Návštěva se bude konat v rámci kampaně před volbami do Evropského parlamentu, po kterých chce von der Leyenová zůst
at v čele komise. V Praze se setká také se zástupci TOP 09

3
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a KDU-ČSL, se kterými je v europarlamentu ve stejné frakci. Novým ministrem pro vědu a výzkum by se měl stát Pavel Tuleja. Důvěru mu vyslovilo předsednictvo
4
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TOP 09. Ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  má nahradit na pozici Helenu Langšádlovou, která na postu skončila podle vedení strany kvůli špatné prezentaci své práce. Pro podrob
nosti už míříme za Ondřejem Pražákem, který téma
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sleduje. Ondřeji, jaké má Pavel Tuleja politické zkušenosti? Pavel Tuleja je členem TOP 09 už čtyři roky, nicméně za tu dobu si pozici příliš viditelného politika nebo široce široké veřejnosti z
námého

1
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politika nevybudoval. Je to dáno i tím, že s výjimkou dnešního dne sem do PS pravidelně nedochází. V roce 2017 sice kandidoval ve volbách do PS, ale ten mandát tehdy neproměnil. On sám
3
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se při dnešním příchodu. Dobré poledne. Na čtyřiadvacítce vám teď nabízíme tiskovou konferenci po jednání vlády, na které schvalovala mimo jiné penzijní reformu.
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Já myslela, že si udržet ty. Tak dobrý den, dámy a pánové, já vás vítám na tiskové konferenci k důchodové reformě, kterou dnes schválila
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vláda. O úvodní slovo poprosím předsedu vlády Petra Fialu. Dobrý den. Dobrý den. Dámy a pánové. Na začátek to nejdůležitější sdělení. Vláda schválila důchodovou reformu. Důchodovou ref
ormu, která zajistí dnešním třicátníkům
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a čtyřicátníkům za jejich práci také důstojné důchody. Kdybychom tuto důchodovou reformu neuskutečnily, kdybychom ji neměli odvahu přijmout, tak celý ten systém by do budoucna nebyl ud
ržitelný a dříve či později
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by zkolaboval. Říkají nám to jasně čísla, říkají nám to už řadu let prakticky všichni odborníci, kteří se touto věcí zabývají. Schodek důchodového rozpočtu neustále roste
4
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a v roce 2050 by dosáhl 350 miliard korun, pokud bychom nic neudělali. To je pět procent hrubého domácího produktu. To možná ani nevyžaduje žádný komentář.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

90. Zprávy (automat)  
12:33 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 13x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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byl například 14 dní, bylo by to 123 tisíc korun. Europarlament kryje svým poslancům i další výdaje. Hrazené mají například cestovní náklady, které jsou spojené s prací. Nárok mají také na dv
ě třetiny částky na lékařské výlohy. Celkem si tak
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poslanec měsíčně může přijít klidně na částku přesahující 300 tisíc korun. Dalších více než 120 tisíc korun mají europoslanci k dispozici na provoz své kanceláře, vybavení nebo účty za telefo
n. Vše ale musí vyúčtovat. Pokud
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se poslanec neúčastní více než poloviny zasedání, krátí se mu tyto náhrady na polovinu. Po skončení mandátu má poslanec ještě nárok až na dva měsíční platy, pokud byl ve funkci alespoň d
va roky. I důchod europoslance stojí za to. Poté, co je mu 63 let a už
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nevykonává svou funkci, má nárok na tři a půl procenta ze svého původního platu za každý odsloužený rok. Po jednom funkčním období, tedy pěti letech, to dělá téměř 34 000 korun měsíčně.
Europoslanci mají samozřejmě také své asistenty. Na ně
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má každý vyčleněno v přepočtu přes 700 tisíc měsíčně s tím, že jejich platy se řídí tabulkami. Mimochodem, europoslanci nemohou jako své podřízené zaměstnávat své příbuzné. Takovou sit
uaci musel v minulosti řešit Marcel Kolaja od Pirátů, který ze své
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asistentky udělal svou manželku. My jsme se zamilovali a co mě přišlo správné udělat, je tuto situaci vyřešit. My jsme nastavili pravidla taková, abych já vůbec o té osobě nerozhodoval a
3
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podobě, která byla velmi krátká, tak nakonec odešla vlastně do jiné práce. A nejvyšší číslo úplně nakonec. Roční rozpočet Evropského parlamentu je zhruba 2,3 miliard eur, v přepočtu
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něco přes 60 miliard korun. Jakub Říha, CNN Prima News. Ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja dorazil na
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jednání TOP 09 o novém ministrovi pro vědu. Vlastimil Válek v něm vidí vynikajícího kandidáta, který by měl nahradit Helenu Langšádlovou. Ta oznámila svou rezignaci. Brífink po zasedání vá
m nabídneme ve čtvrt na dvě tady na CNN Prima nuse živě. Česká
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ekonomika od ledna vzrostla meziročně o čtyři desetiny procenta. Předběžný odhad zveřejnil Český statistický úřad. Proti loňskému poslednímu čtvrtletí se hrubý domácí produkt zvýšil o půl 
procenta. Způsobila to především rostoucí poptávka v souvislosti s
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vyššími výdaji domácností. Pozitivní vývoj zaznamenala odvětví obchodu, dopravy nebo pohostinství. Pokles naopak nastal v průmyslu a stavebnictví. Britský král Karel třetí dnes navštíví zaří
zení pro léčbu rakoviny. Touto nemocí trpí
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i on sám. Půjde o jeho první větší veřejné vystoupení od oznámení diagnózy. Plánuje vyjádřit podporu personálu, pacientům a také výzkumu rakoviny. Buckinghamský palác zároveň oznámil, 
že panovník ve své léčbě dělá pokroky.
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A více o vývoji zdravotního stavu nejen britského krále Karla, ale i princezny kat teď přidá kolegyně ze zahraniční redakce Barbora Zlatohlávková. Obavy o zdraví členů britské královské rodi
ny rozvířila 16. ledna plánovaná operace
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břicha princezny kat na londýnské soukromé klinice. Operace podle oficiálního prohlášení dopadla dobře. Akt měla v nemocnici zůstat přibližně 14 dní. Po propuštění z nemocnice jakoby se p
o ní ale slehla zem. Až 10.
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března prolomila mlčení a sdílela fotografii k britskému Dni matek. Vzápětí ale světové agentury informovaly o tom, že snímek stahují, protože nese známky digitálních úprav. 20. března se pr
ovalilo, že v londýnské
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klinice se někdo ze zaměstnanců pokusil dostat ke zdravotním spisům princezny, ke ta už nemohla dále mlžit a o dva dny později sdílela video, ve kterém oznámila, že trpí rakovinou a že zah
ájila chemoterapii. Na stejné klinice se léčili její

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy (automat) (CNN Prima NEWS - Zprávy (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

91. TOP 09 chce, aby ministrem pro vědu byl Tuleja  
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Internet  ZDROJ: Minutovezpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
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Bývalý rektor Slezské univerzity z TOP 09 kandiduje na ministra pro vědu a výzkum.

Pavel Tuleja  (53), bývalý rektor  Slezské univerzity, má podporu strany TOP 09 pro svou kandidaturu na post ministra pro vědu a výzkum. Lídři této vládní strany jednali o jeho nominaci od rána 
ve Sněmovně. Jeho kandidatura bude oficiálně představena odpoledne na tiskové konferenci.
Tuleja nyní pracuje jako prorektor pro strategii a komunikaci na Slezské univerzitě v Opavě. Předtím, než se stal rektorem této univerzity, byl děkanem obchodně podnikatelské fakulty v Karviné a v
edoucím Ústavu veřejné správy a sociální politiky Fakulty veřejných politik v Opavě. Vlastimil Válek z TOP 09 ho označil za vynikajícího kandidáta díky jeho akademickým zkušenostem.
Post ministryně pro vědu a výzkum zastávala do minulého týdne Helena Langšádlová, ta však podala demisi.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): TOP 09 chce, aby ministrem pro vědu byl Tuleja ( Minutovezpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); TOP 09 chce, aby ministrem pro vědu byl Tuleja
(Minutovezpravy.cz - Články, Fakulta veřejných politik ); TOP 09 chce, aby ministrem pro vědu byl Tuleja ( Minutovezpravy.cz - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

92. Pavel Tuleja nový ministr pro vědu, výzkum a…  
13:17 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Michal Kučera SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Pavel Tuleja  nový ministr pro vědu, výzkum a inovace je dobrá volba. Pro TOP 09 i pro vládu.Pavel je ekonom, posílí tedy ekonomickou kompetenci TOP 09 ve vládě a jako ekonomický ministr s
e bude více zapojovat i do hospodářských témat, se kterými inovace jasně souvisí. Právě na tuto spolupráci se velmi těším.Dobrá zpráva je to i pro regiony v transformaci, jelikož Pavel se aktivně v 
Moravskoslezském kraji podílí na transformačních projektech a rozumí potřebám regionů – Ústecký, Moravskoslezský a Karlovarský kraj tak bude mít i „svého“ ministra. A všichni budeme moci sle
dovat inovační příběhy, které se v regionech odehrávají.Takže držím palce a těším se na spolupráci!

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
 

93. Mnichov, fotbal a hlavně Bayern: K historii, současnosti a fenoménu nejlepšího týmu Německa  
13:22 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Info.cz - Články  AUTOR: Martin Kovář Ladislav Nagy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO:
15x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

KOMENTÁŘ MARTINA KOVÁŘE | Sportu zdar, a fotbalu zvlášť! Právě tak začínala v Československém a později v Českém rozhlase (dost možná že stále začíná, jenom to nevím) většina repo
rtáží věnovaných našemu nejoblíbenějšímu sportu – kopané neboli fotbalu. O Spolkové republice Německo platí, pokud jde o fotbal, totéž. Právě kvůli němu a unikátní atmosféře, která při utkání
ch v mnichovské fotbalové aréně i kolem ní panuje, se vyplatí do bavorské metropole Mnichova vypravit.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

Předsedkyně Evropské komise Ursula von der Leyenová se ve čtvrtek překvapivě zjevila v Libanonu po boku kyperského premiéra Nikose Christodulise. S dočasným předsedou libanonské vlád
y Nádžíbem Míkátím podepsala dohodu, podle níž EU zaplatí Libanonu v příštích třech letech miliardu eur za to, že bude lépe bránit syrským uprchlíkům, aby se vydávali na riskantní cestu přes 
moře do EU, nejčastěji na Kypr.

Němci jsou sportovní národ a velké oblibě se tu těší mnoho sportů, nezřídka v závislosti na tom, zda se někdo z Němců stane světovou sportovní superstar (Boris Becker v tenise, Jan Ullrich v cykli
stice, Michael Schumacher ve formuli 1 atd.). Nad fotbal nicméně není – tzv. Bundesliga je jednou z nejlepších soutěží na světě a její obliba a návštěvnost jsou, podobně jako třeba na Britských ost
rovech, téměř neuvěřitelné.
Na samém vrcholu stojí, snad se na mě příznivci ostatních týmů nebudou zlobit, šampión posledních jedenácti let – bavorský, přesněji řečeno mnichovský Bayern.
Začnu tak trochu, alespoň pro fanoušky Bayernu, smutně. Právě v letošním roce totiž skončí, respektive už skončila nejdelší série vyhraných domácích titulů v řadě. Jak jsem již uvedl – Bayern ovlá
dal Bundesligu od ročníku/od sezóny 2012/2013 a jeho dominance už začínala být, samozřejmě že nikoli pro jeho fanoušky, maličko nudná.
V letošním roce se ale zrodil „zázrak“ jménem Bayer Leverkusen, který v ligové sezóně – ani v německém národním poháru, ani na mezinárodní scéně – ještě neprohrál, a proto mohl trenér, Španěl
Xabi Alonso, a jeho tým včetně dvou Čechů – Patrika Schicka a Adama Hložka – slavit titul, o němž nikdo v Německu nepochybuje, že je zasloužený.
V Mnichově z toho samozřejmě nemají žádnou radost, a proto udělají v následující sezóně všechno, aby se jednalo o pouhou výjimku, nikoli o konec jedné a začátek nové éry. Pokud ale fandové a f
unkcionáři Bayernu Alonsův tým letos sledovali opravdu pozorně, musí jim alespoň trochu „běhat mráz po zádech“…
To ale teprve uvidíme, teď už se vraťme zpátky do „Mníšku pod Alpou“ – jak hlavnímu městu Bavorska říkával Karel Kryl.
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Fotbalový tým Bayern Mnichov (oficiálně Fussball-Club Bayern, München, e. V.), jenž sídlí v mnichovském obvodě Schwabing-Freiman, vznikl v únoru 1900 a jeho zakladateli byli členové mnichovs
kého gymnastického klubu (Männer-Turn-Verein München von 1879, e. V.; MTV München), tj. sportovního odvětví, které se v časech na přelomu 19. a 20. století těšilo, stejně jako podobné kluby v 
dalších evropských zemích – tedy nejen v císařském Německu – veliké oblibě.
První etapa rozvoje zprvu nenápadného mužstva je spojena s předválečnou a poválečnou (mám na mysli první světovou válku, samozřejmě) érou, kdy stál v čele „firmy“ obchodník a fotbalový funk
cionář Kurt Landauer (1884–1961). Laundaeur klub řídil nejprve v letech 1913–1914, poté v letech 1919–1933, tj. po celou dobu existence Výmarské republiky až do nástupu nacistů k moci, a poto
m opět, po skončení války a pádu Hitlerova režimu, v letech 1947–1951. Dnes patří mezi ikonické postavy klubu, který na svoji minulost hodně dbá, a není se co divit.
První úspěchy Bayernu přišly ještě v meziválečné éře. V roce 1926 klub poprvé vyhrál bavorskou, přesněji řečeno jihoněmeckou (tedy regionální) ligovou soutěž a o dva roky později tento úspěch z
opakoval. První celoněmecký titul vybojovali fotbalisté v červenobílých dresech (ty původní byly černé) v roce 1932 pod vedením legendárního trenéra, vídeňského rodáka Richarda „Donmiho“ Koh
na (1888–1963); na další si ale museli jeho fanoušci dlouho počkat.
Skutečnost, že jak šéf klubu Landauer, tak hlavní trenér Kohn byli Židé, kteří před nacisty uprchli do zahraničí, znamenal v éře národního socialismu (nacismu) neodpustitelný „cejch“.
Bylo tomu tak tím spíš, že část mužstva po jednom z přátelských zápasů ve Švýcarsku svého bývalého prezidenta v hledišti hlasitě zdravila, což nacisté brali jako potupu, a podle toho s Bayernem t
aké zacházeli. Místo něj preferovali, pokud jde o Mnichov, klub Mnichov 1860 (Turn- und Sportverein München 1860; TSV 1860 München), který měl jistý čas za prezidenta dokonce člena NSDA
P.
Po druhé světové válce přišlo vzkříšení Bayernu. Tým se stal nejprve členem regionální soutěže zvané Oberliga-Süd, v níž se mu poměrně dařilo, a v roce 1955 dokonce poprvé vyhrál
(celo)německý fotbalový pohár.
Složitá léta na přelomu padesátých a šedesátých let přečkal Bayern zejména díky podpoře úspěšného podnikatele a funkcionáře Rolanda Endlera (1913–2003), který jako prezident klubu v letech 
1958–1962 zabránil jeho bankrotu.
Do Bundesligy, jež vznikla v roce 1963, vstoupil Bayern v roce 1965 – mimo jiné již se svou největší legendou, budoucím „císařem“ Franzem Beckenbauerem (1945–2024).
Kromě již zmíněného spielmachera Beckenbauera (jenž začínal, čistě pro zajímavost, v konkurenčním týmu 1860 München) byli členy „mašiny“ jménem Bayern z přelomu šedesátých a sedmdesát
ých let rovněž jeden z nejlepších fotbalových útočníků v celých dějinách německého a světového fotbalu Gerd Müller (1945–2021) či brankář Sepp Maier (* 1944), nezapomenutelně „potupený“ pe
naltou Antonína Panenky ve finále mistrovství Evropy v tehdy jugoslávském Bělehradě v roce 1976.
Právě kolem těchto hráčů vznikl tým, který na konci šedesátých a na počátku sedmdesátých let vesměs dominoval jak v Německu (1968–1976), tak v Evropě – vítězství v Poháru mistrů evropských
zemí (PMEZ; 1973–1974, 1974–1975 a 1975–1976) – a byl osou německého národního týmu na mistrovství Evropy (1972) i na domácím mistrovství světa (1974).
Hráči mnichovského Bayernu byli ostatně i členy dalšího týmu, který ovládl světový šampionát, tentokrát v Itálii v roce 1990 (Jürgen Kohler, Klaus Augenthaler či Olaf Thon). Jednou z mála ikon Ba
yernu, jež titul mistra světa nikdy nezískala, byl v této době jeho budoucí prezident Karl-Heinz Rummenigge (* 1955), dvojnásobný nejlepší fotbalista Evropy (tzv. zlatý míč z let 1980 a 1981), který 
se musel ve Španělsku (1982) i v Mexiku (1986) spokojit s účastí ve finále a s titulem mistra Evropy z roku 1980.
V dalším legendárním týmu mistrů světa z roku 2014 v Brazílii byli jako hráči Bayernu brankář Manuel Neuer (který za mančaft stále chytá, v sobotu jsme ho se synem naživo viděli proti Eintrachtu 
Frankfurt), obránci Jérôme Boateng a Philipp Lahm, středopolaři Mario Götze, který rozhodl finále proti Argentině, Toni Kroos, Thomas Müller a Sebastian Schweinsteiger, takže měli na titulu veliký
podíl – „podíl hodný Bayernu“, jak se vyjádřil jeho již zmíněný šéf Rummenigge.
Jak jsme se s Martínkem, který je jinak velikým fanouškem „naší“ vršovické Slavie, přesvědčili o víkendu na vlastní oči, v současné době je navzdory ztrátě bundesligového titulu Bayern Mnichov fe
noménem – nikoli pouze sportovním, nýbrž sociokulturním i ekonomickým, nad který v německém sportu není.
Velkolepá Allianz Arena, jejíž výstavba přišla na více než 340 milionů euro a jež byla slavnostně otevřena 30. května 2005, je doslova „chrámem“ všech fanoušků a sympatizantů Bayernu.
Fotogenické „monstrum“ na okraji Mnichova, kam se ale dostanete naprosto pohodlně metrem a které je uživatelsky nesmírně komfortní, pojme přes pětasedmdesát tisíc diváků (což je přibližně o p
ět tisíc více než olympijský stadion, kde hrál Bayern své zápasy v letech 1972–2005).
V zásadě to ale není – kromě fascinující atmosféry, kterou dokážou fandové vytvořit – příliš znát. Jediné zdržení čeká fanoušky cestou zpět na metro, ale i organizaci odchodu zvládají pořadatelé a 
dopraváci skvěle.
Jak jsem již řekl, Bayern Mnichov, to není jen sport a sociokulturní fenomén – mnichovský, bavorský a v jeho případě i celoněmecký (cosi na způsob naší Slavie a Sparty, jež mají rovněž fandy v cel
é zemi), ale také finanční gigant a dokonalý „stroj na vydělávání peněz“.
Vedle příjmů ze vstupného, z prodeje hráčů, z reklamy atd. se na jeho finančním úspěchu podílí rovněž prodej dresů a suvenýrů v obrovském obchodě přímo na stadionu i v samotném městě, kde n
a ně sice nenarazíte úplně na každém rohu, málo jich ale není.
To vůbec nejlepší na „fenoménu Bayern“ je nicméně, alespoň podle mě, vynikající nálada, která v den zápasu na stadionu samotném a v celém městě panuje.
Centrum „Mníšku“ je doslova zaplaveno fanoušky v dresech milovaného mančaftu včetně celých rodin – od prcků, kteří ještě nechodí do školy, až po prošedivělé „veterány“, muži i ženami; pivo teč
e proudem (skutečně opilých jednotlivců jsme ale viděli jen tolik, že by je šlo spočítat na prstech jedné ruky), nemluvě o radostném zpěvu a skandování… Vynikající atmosféra a nenapodobitelná nál
ada, na kterou nezapomenete…
Návštěva Mnichova a zápasu Bayernu je zkrátka tou nejlepší reklamou na fotbal, jakou si lze představit a velkou inspirací pro okolní země včetně České republiky.
Způsob, jakým se třeba pražská Slavia snaží fotbal a všechno okolo něj v posledních letech dělat, je důkazem, že to jde i u nás, jakkoli se jedná o menší tým, než je bavorský gigant. Ale jde to, a „p
arta“ kolem Jaroslava Tvrdíka to dokazuje den co den.
Tak tedy vzhůru do Mnichova, přátelé, vzhůru na skvělý fotbal a do města, které se Vám – nejen proto – vpije pod kůži.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Mnichov, fotbal a hlavně Bayern: K historii, současnosti a fenoménu nejlepšího týmu Německa ( Info.cz - Články, Vedení univerzity );
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A teď už míříme na tiskovou konferenci TOP 09. Představení nového kandidáta na ministra pro vědu a výzkum. Konference
1
5

po jednání předsednictva a výkonného výboru TOP 09. Vítám tady proto předsedkyni TOP 09 a PS Markétu Pekarovou Adamovou. Dobrý den. Místo 1. místopředsedu TOP 09
3
0

a ministra zdravotnictví Vlastimila Válka. Dobrý den. A kandidáta na ministra pro vědu, výzkum a inovace Pavla Tuleju. Krásný dobrý den. A o úvodní slovo poprosím paní předsedkyni. Dobrý 
den, dámy a pánové.

4
5

Dovolte mi, abychom vám představili našeho kandidáta na ministra pro vědu, výzkum a inovace, pana doc. Pavla Tuleju. Je těžké vypíchnout jenom něco málo z toho jeho bohatého dosavadn
ího životopisu, přesto se o
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to pokusím. Jedná se o emeritního rektora a současného prorektora Slezské univerzity  v Opavě , ekonoma, ale také zastupitele z komunální i krajské úrovně v Moravskoslezském kraji. Pa
n doc.,

1
5

náš pan milý kolega má velké a bohaté zkušenosti jak tedy z akademické sféry, manažerské dovednosti a zkušenosti prokázal právě při řízení univerzity, kterou řídil osm let z pozice rektora, 
ale také má

3
0

nezpochybnitelnou ekonomickou erudici. Jak víte, TOP 09 vždy od svého začátku dbala na to, abychom byli fiskálně zodpovědní, abychom dbali na naši hospodářskou politiku. A tady v tomto
získáváme do našeho

4
5

vládního týmu obrovskou posilu. Právě panu doc. Tulejovi já myslím, že je důležité sdělit, že předsednictvo, následně i výkonný výbor strany tuto nominaci jednoznačně podpořil. Také
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jsem o ní už informovala pana premiéra Fialu a pana prezidenta Petra Pavla. Co se týče pana premiéra, tak jelikož se s panem Tulejou znají, protože samozřejmě ten akademický svět v ČR j
e provázaný, tak

1
5

nesdělil, že je za tuto nominaci rád a bude se chtít s penentuljou setkat v blízké době tak, aby spolu probrali priority, které na této pozici bude mít. On je samozřejmě určitě sdělí zejména sám,
nicméně
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3
0

co se týče toho hlavního úkolu, který teď dostal od nás, tak je to nejenom dokončit ty věci, které už se započala paní ministryně Langšádlová, ale také přiblížit vědu veřejnosti. Má v tom

4
5

jednoznačně podporu našeho vedení a samozřejmě se budeme snažit využít toho, že ve vědě a výzkumu a inovací v ČR se toho opravdu hodně chystá, hodně děje a hodně realizuje k tomu, 
aby tyto
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všechny úspěchy byly viditelné, protože věda a výzkum jsou nesmírně důležité pro celou společnost, pro naši konkurenceschopnost a všichni občané by měli těžit z toho, že tato oblast je stát
em podporována. Co se týče termínu,

1
5

tak určitě by přišla otázka na to, kdy dojde k jmenování. S panem prezidentem Petrem Pavlem jsme již domluveni na 6. květnu. To znamená, příští týden v pondělí by, pokud vše do té doby pr
oběhne tak, jak má, měl

3
0

Pavel Tuleja se stát ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Já mu děkuji za to, že tuto výzvu přijal. Výzev on se skutečně nebojí, takže určitě uspěje jako v těch všech předchozích, kterých se
také nebál. A těším se na

4
5

velmi úzkou spolupráci. Věřím tomu, že brzy bude moci prezentovat i další kroky v této pozici, například složení svého týmu a další záležitosti, na které jste určitě všichni zvědaví. Děkuji.
Také děkuji a

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (4x), opavě (4x), slezské (3x), univerzita (3x), slezská (1x), univerzitu (1x)
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jsem o ní už informovala pana premiéra Fialu a pana prezidenta Petra Pavla. Co se týče pana premiéra, tak jelikož se s panem Tulejou znají, protože samozřejmě ten akademický svět v ČR j
e provázaný, tak

1
5

nesdělil, že je za tuto nominaci rád a bude se chtít s penentuljou setkat v blízké době tak, aby spolu probrali priority, které na této pozici bude mít. On je samozřejmě určitě sdělí zejména sám,
nicméně

3
0

co se týče toho hlavního úkolu, který teď dostal od nás, tak je to nejenom dokončit ty věci, které už se započala paní ministryně Langšádlová, ale také přiblížit vědu veřejnosti. Má v tom
4
5

jednoznačně podporu našeho vedení a samozřejmě se budeme snažit využít toho, že ve vědě a výzkumu a inovací v ČR se toho opravdu hodně chystá, hodně děje a hodně realizuje k tomu, 
aby tyto
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všechny úspěchy byly viditelné, protože věda a výzkum jsou nesmírně důležité pro celou společnost, pro naši konkurenceschopnost a všichni občané by měli těžit z toho, že tato oblast je stát
em podporována. Co se týče termínu,

1
5

tak určitě by přišla otázka na to, kdy dojde k jmenování. S panem prezidentem Petrem Pavlem jsme již domluveni na 6. květnu. To znamená, příští týden v pondělí by, pokud vše do té doby pr
oběhne tak, jak má, měl

3
0

Pavel Tuleja  se stát ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Já mu děkuji za to, že tuto výzvu přijal. Výzev on se skutečně nebojí, takže určitě uspěje jako v těch všech předchozích, kterých 
se také nebál. A těším se na

4
5

velmi úzkou spolupráci. Věřím tomu, že brzy bude moci prezentovat i další kroky v této pozici, například složení svého týmu a další záležitosti, na které jste určitě všichni zvědaví. Děkuji.
Také děkuji a
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poprosím pana Tuleju. Dobrý den, dámy a pánové. Já bych úplně na začátek této tiskové konference chtěl poděkovat vedení TOP 09 za tu důvěru, kterou mi dala. Pro mě osobně je
1
5

to velká výzva. Působil jsem sice v pozici rektora Slezské univerzity, ale samozřejmě toto je trošku něco jiného. Na druhé straně, když jsem tu nabídku dostal, tak jsem právě taky ta moje zku
šenost s akademickou sférou, zřízení univerzity,

3
0

z toho, že jsem byl místopředsedou České konference rektorů, byla, bylo jedno z důležitých kritérií, proč jsem se rozhodl tuto výzvu přijmout. Já když jsem si procházel, co bych měl dělat jako
ministr české

4
5

vlády, tak jsem si úplně na začátku řekl, že nechci dělat revoluci, ale chci dělat revoluci, to znamená, chci dotáhnout všechny ty věci, které paní ministryně Langšádlová nastartovala. Myslím s
i, že, nebo jsem přesvědčen o tom, že na
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tom ministerstvu udělala obrovský kus práce a přede mnou je teď ty věci dotáhnout, dotáhnout do konce. Já jsem si taky udělal nějakou vizi a my si z mého pohledu vize každého ministra pro
vědu,

1
5

výzkum a inovace by měla být udělat z ČR lídra v oblasti technologií a inovací minimálně na té evropské úrovni. Já vím, že rok a půl je příliš krátká doba na to, abych tohoto činu dosáhl, ale na 
druhé straně já přebírám

3
0

resort nebo doufám, že přeberu resort, který, na kterém bylo hodně odpracováno a díky kterému, nebo díky čemuž já budu schopen ty věci dotáhnout dál anebo dotáhnout do konce a posuno
ut ČR

4
5

zase trošku dál. Když se budeme bavit o prioritách, které bych chtěl mít v tom následujícím období, tak je to samozřejmě v první řadě jednání rozpočtu pro vědu a výzkum. Jsem přesvědčen o

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
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týmu obrovskou posilu právě v panu doc. Tulejovi. Já myslím, že je důležité sdělit, že předsednictvo, následně i výkonný výbor strany tuto nominaci jednoznačně podpořil. Také jsem o
1
5

ní už informovala pana premiéra Fialu a pana prezidenta Petra Pavla. Co se týče pana premiéra, tak jelikož se s panem Tulejou znají, protože samozřejmě ten akademický svět v ČR je prová
zaný, tak

3
0

nesdělil, že je za tuto nominaci rád a bude se chtít s Vendulou setkat v blízké době tak, aby spolu probrali priority, které na této pozici bude mít. Ona je samozřejmě určitě sdělí zejména sám, 
nicméně co

4
5

se týče toho hlavního úkolu, který teď dostal od nás, tak je to nejenom dokončit ty věci, které už započala paní ministryně Langšádlová, ale také přiblížit vědu veřejnosti. Má v tom
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jednoznačně podporu našeho vedení a samozřejmě se budeme snažit využít toho, že ve vědě a výzkumu a inovací v ČR se toho opravdu hodně chystá, hodně děje a hodně realizuje k tomu, 
aby tyto všechny
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5

úspěchy byly viditelné, protože věda a výzkum jsou nesmírně důležité pro celou společnost, pro naši konkurenceschopnost a všichni občané by měli těžit z toho, že tato oblast je státem podp
orována. Co se týče termínu,

3
0

tak určitě by přišla otázka na to, kdy dojde k jmenování. S panem prezidentem Petrem Pavlem jsme již domluveni na 6. květnu. To znamená, příští týden v pondělí by, pokud vše do té doby pr
oběhne tak, jak má, měl

4
5

Pavel Tuleja  se stát ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Já mu děkuji za to, že tuto výzvu přijal. Výzev on se skutečně nebojí, takže určitě uspěje jako v těch všech předchozích, kterých 
se také nebál. A těším se na velmi

13:20
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úzkou spolupráci. Věřím tomu, že brzy bude moci prezentovat i další kroky v této pozici, například složení svého týmu a další záležitosti, na které jste určitě všichni zvědaví. Děkuji. Děkuji a p
oprosím

1
5

pana Tuleju. Dobrý den, dámy a pánové. Já bych úplně na začátek této tiskové konference chtěl poděkovat vedení TOP 09 za tu důvěru, kterou mi dala. Pro mě osobně je to velká
3
0

výzva. Působil jsem sice v pozici rektora Slezské univerzity, ale samozřejmě toto je trošku něco jiného. Na druhé straně, když jsem tu nabídku dostal, tak jsem právě taky ta moje zkušenost s 
akademickou sférou, zřízení univerzity,

4
5

z toho, že jsem byl místopředsedou České konference rektorů, byla, bylo jedno z důležitých kritérií, proč jsem se rozhodl tuto výzvu přijmout. Já když jsem si procházel, co bych měl dělat jako
ministr české vlády,
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tak jsem si úplně na začátku řekl, že nechci dělat revoluci, ale chci dělat evoluci. To znamená, chci dotáhnout všechny ty věci, které paní ministryně Langšádlová nastartovala. Myslím si, že, n
ebo jsem přesvědčen o tom, že na

1
5

tom ministerstvu udělala obrovský kus práce a přede mnou je teď ty věci dotáhnout, dotáhnout do konce. Já jsem si taky udělal nějakou vizi a my si z mého pohledu vize každého ministra pro
vědu, výzkum

3
0

a inovace by měla být udělat z ČR lídra v oblasti technologií a inovací minimálně na té evropské úrovni. Já vím, že rok a půl je příliš krátká doba na to, abych tohoto činu dosáhl, ale na druhé st
raně já přebírám

4
5

resort, nebo doufám, že přeberu resort, který, na kterém bylo hodně odpracováno a díky kterému, nebo díky čemuž já budu schopen ty věci dotáhnout dál anebo dotáhnout do konce a posuno
ut ČR zase

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
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jednoznačně podporu našeho vedení a samozřejmě se budeme snažit využít toho, že ve vědě a výzkumu a inovací v ČR se toho opravdu hodně chystá, hodně děje a hodně realizuje k tomu, 
aby tyto všechny
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5

úspěchy byly viditelné, protože věda a výzkum jsou nesmírně důležité pro celou společnost, pro naši konkurenceschopnost a všichni občané by měli těžit z toho, že tato oblast je státem podp
orována. Co se týče termínu,

3
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tak určitě by přišla otázka na to, kdy dojde k jmenování. S panem prezidentem Petrem Pavlem jsme již domluveni na 6. květnu. To znamená, příští týden v pondělí by, pokud vše do té doby pr
oběhne tak, jak má, měl
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Pavel Tuleja se stát ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Já mu děkuji za to, že tuto výzvu přijal. Výzev on se skutečně nebojí, takže určitě uspěje jako v těch všech předchozích, kterých se
také nebál. A těším se na velmi

13:20
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úzkou spolupráci. Věřím tomu, že brzy bude moci prezentovat i další kroky v této pozici, například složení svého týmu a další záležitosti, na které jste určitě všichni zvědaví. Děkuji. Děkuji a p
oprosím
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pana Tuleju. Dobrý den, dámy a pánové. Já bych úplně na začátek této tiskové konference chtěl poděkovat vedení TOP 09 za tu důvěru, kterou mi dala. Pro mě osobně je to velká
3
0

výzva. Působil jsem sice v pozici rektora Slezské univerzity , ale samozřejmě toto je trošku něco jiného. Na druhé straně, když jsem tu nabídku dostal, tak jsem právě taky ta moje
zkušenost s akademickou sférou, zřízení univerzity,
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5

z toho, že jsem byl místopředsedou České konference rektorů, byla, bylo jedno z důležitých kritérií, proč jsem se rozhodl tuto výzvu přijmout. Já když jsem si procházel, co bych měl dělat jako
ministr české vlády,
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tak jsem si úplně na začátku řekl, že nechci dělat revoluci, ale chci dělat evoluci. To znamená, chci dotáhnout všechny ty věci, které paní ministryně Langšádlová nastartovala. Myslím si, že, n
ebo jsem přesvědčen o tom, že na
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tom ministerstvu udělala obrovský kus práce a přede mnou je teď ty věci dotáhnout, dotáhnout do konce. Já jsem si taky udělal nějakou vizi a my si z mého pohledu vize každého ministra pro
vědu, výzkum

3
0

a inovace by měla být udělat z ČR lídra v oblasti technologií a inovací minimálně na té evropské úrovni. Já vím, že rok a půl je příliš krátká doba na to, abych tohoto činu dosáhl, ale na druhé st
raně já přebírám
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resort, nebo doufám, že přeberu resort, který, na kterém bylo hodně odpracováno a díky kterému, nebo díky čemuž já budu schopen ty věci dotáhnout dál anebo dotáhnout do konce a posuno
ut ČR zase
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trošku dál. Sami jste viděli a slyšeli, Pavel Tuleja by měl být novým šéfem resortu pro vědu a výzkum a inovace. To je teď poslední novinka. Co pro vás chystáme dál v našem vysílání? Co ná
m přinesl vstup do EU a co nám naopak vzal? Je

1
5

sedmadvacítka na křižovatce a kam by měla dál směřovat? To vše budeme dnes pro vás rozebírat tady na CNN Prima News. A rozebírali jsme už od rána, pokračujeme teď už za pár minut, 
tedy od půl druhé odpoledne sledujte naše živé

3
0

speciální vysílání EU na rozcestí. Ode mě všechno dobré odpoledne.
4
5

Není tu krásný den? Není. Prostě prší. Dej si taky prášek na nervy a odjet. My taky někam.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

98. Základním předpokladem dobrého ministra jsou…  
13:37 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Pavel Klíma SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Základním předpokladem dobrého ministra jsou manažerské schopnosti. Jsem přesvědčen, že by měl mít i dokonalou znalost oboru. Pavel Tuleja  má obojí. Věda, výzkum a akademická půda v n
ěm získávají silného a zdatného ambasadora. Jsem si jist, že v nové roli uspěje✌️ #školství #věda #top09

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

61/104

https://www.maximusweb.cz/public/original/63052594
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63052594
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNTI1OTQsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNTI1OTQsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNTI1OTQsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/63064195
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63064195
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjQxOTUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjQxOTUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjQxOTUsInRodW1icyI6MX0=


Zpět na seznam
 

99. TOP 09 vybrala nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Na post nominuje ekonoma a bývalého
rektora Pavla Tuleju  

13:47 | 30.04.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Top09.cz - Tiskové zprávy  AUTOR: Markéta Volfová, tisková mluvčí TOP 09 SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik

 AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D., byl 8 let rektorem Slezské univerzity v Opavě, kde nyní pracuje jako docent Ústavu veřejné správy a sociální politiky, Fakulty  veřejných  politik  a také jako
prorektor pro strategii a komunikaci. Působil také jako místopředseda České konference rektorů. Čtvrtý rok je zastupitelem Moravskoslezského kraje, druhý rok zastupitelem statutárního města Ha
vířova. Od loňského roku je členem TOP 09, za kterou v minulosti opětovně kandidoval jako nezávislý.
„Vizi, s níž se o rezort ucházím, bych shrnul v hesle VĚDĚ BLÍŽ,“  naznačuje Pavel Tuleja. „Rád bych vědu dostal blíž k politikům a dalším  orgánům veřejné podpory, na kterých závisí její existen
ce. Je pro mě zásadní dostat ji blíž k firmám a investorům, kteří mohou otevírat nové příležitosti studentům, vědeckým pracovníkům nebo vysokoškolským spin-offům. Důležité je také přiblížit ji ve
řejnosti – dát jí vyšší společenskou prestiž, která bude lákat více talentů. V neposlední řadě je třeba sblížit jednotlivé oblasti rezortu, a to jak oborově, tak regionálně, čímž mám na mysli i region
y Evropy. Mám na co navazovat, například pokud jde o reformu transferu. V jiných věcech chci nabídnout zlepšení. Nezamýšlím revoluci – spíše evoluci.“

„Pan docent Tuleja je zkušeným manažerem, ekonomem a akademikem. Už jako rektor Slezské univerzity stál před řadou výzev a prokázal, že v nich obstojí. Jsem ráda, že stejně tak přistoupil 
k výzvě věnovat se vědě, výzkumu a inovacím z pozice ministra. Působí jako prorektor pro strategii a komunikaci a zastupitel Moravskoslezského kraje, což spolu s jeho ekonomickou erudicí v s
obě snoubí ideální kombinaci zkušeností a kompetencí.,“ říká předsedkyně Markéta Pekarová Adamová.

„Rozhodnout se během několika dní v takto velké věci – ať už jde o nominaci na ministra, nebo rezignaci na pozici prorektora na Slezské univerzitě – samozřejmě není jen tak,“  doplňuje Pavel T
uleja. „Jde o rezort, který může proměnit českou vědu a český výzkum v základní stavební kameny české ekonomiky, a tím zároveň posílit konkurenceschopnost Česka na zahraničních trzích.”

S nominací Pavla Tuleji na ministra pro vědu, výzkum a inovace strana TOP 09 již seznámila premiéra Petra Fialu. Prezident republiky Petr Pavel přijme na Pražském hradě Pavla Tuleju 6. května.

SEKCE: Ekonomika a Finance

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulty (1x), veřejných (1x), politik (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): TOP 09 vybrala nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Na post nominuje ekonoma a bývalého rektora Pavla Tuleju ( Top09.cz - Tiskové zprávy, Vedení
univerzity); TOP 09 vybrala nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Na post nominuje ekonoma a bývalého rektora Pavla Tuleju ( Top09.cz - Tiskové zprávy, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

100. AktualizovánoNovým ministrem pro vědu bude bývalý rektor Slezské univerzity Pavel Tuleja  
13:48 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: E15.cz - Články  AUTOR: bru ČTK SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-podnikatelská fakulta  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

TOP 09 vybrala nového ministra pro vědu a výzkum, který nahradí Helenu Langšádlovou. Ta na funkci rezignovala v pátek po kritice strany, že nezvládá svou práci prezentovat na veřejnosti. Vý
běr jejího nástupce, ekonoma a bývalého rektora Slezské univerzity Pavla Tuleju, už vládě schválil i prezident Petr Pavel. Do funkce by nový ministr měl být uveden v pondělí, uvedla předsedkyn
ě TOP 09 Markéta Pekarová Adamová.

Tuleja se hodlá ve funkci soustředit hlavně na financování mladých vědců, excelenci a spolupráci Národního akreditačního úřadu s vládou. Vizí ministra by mělo být udělat z Česka lídra EU ve vědě 
a inovacích, uvedl Tuleja. Vzhledem k tomu, že mu ve funkci do konce volebního období zbývá jeden a půl roku, plánuje dokončit práci Langšádlové a zaměřit se na to, aby její činnost lépe přiblížil 
veřejnosti.
Kandidát na ministra má podle Pekarové Adamové bohaté zkušenosti z akademické sféry a manažerské zkušenosti. Zdůraznila i jeho ekonomickou erudici, která bude „obrovskou posilou“ pro TO
P 09 i kabinet.
První místopředseda TOP 09 Vlastimil Válek pak hovořil o potřebě transferu znalostí tak, aby už se nestávalo, že české objevy realizují zahraniční firmy.

Helena Langšádlová vysvětluje důvody své rezignace na post ministryně pro vědu

• ČTK/Blesk Zprávy

„Předpokládám, že to bude posila naší vlády,“ prohlásil o nastupujícím ministrovi premiér Petr Fiala. Funkci ministra pro vědu pokládá za důležitou, ač ji někteří opoziční politici zpochybňují. „Pokud
chceme být do budoucna úspěšní jako ČR, musíme být úspěšní ve vědě, výzkumu, inovacích a vzdělávání. Český systém podpory výzkumu a vědy je hodně komplikovaný a decentralizovaný, což 
má výhody i rizika,“ dodal.
Tuleja plánuje si sestavit nový tým spolupracovníků. Nebudou to lidé, které bych si přivedl z Opavy, dám na doporučení z TOP 09,„ uvedl. Sdělil také, že už v pondělí se setkal s Langšádlovou a do
mluvili se na spolupráci.
Podle člena školského výboru Sněmovny a exministra školství Petra Gazdíka (STAN) byl Tuleja výraznou tváří České konference rektorů. „Nejdůležitějším úkolem pro něj bude bezpochyby dotáhn
out proces zefektivnění vědeckého výzkumu v Česku a nalezení způsobu jak více do výzkumu zapojit soukromý sektor. Věřím, že se mu to podaří,“ řekl.
Podpora Tuleji byla při hlasování v orgánech TOP 09 podle Adamové drtivá. Reagovala tak na dotaz ohledně rozpolcenosti strany, jejíž někteří členové nejsou spokojeni s odchodem Langšádlové. 
Výsledky podle Adamové ukážou volby. V nich by nyní podle průzkumů neměla strana jistý vstup do Sněmovny.
Třiapadesátiletý Tuleja byl od roku 2015 do loňského února rektorem Slezské univerzity. Předtím působil dva roky jako děkan obchodně  podnikatelské  fakulty v Karviné . Nyní je také vedoucí
m Ústavu veřejné správy a sociální politiky Fakulty veřejných politik v Opavě. Profesně se zaměřuje na makroekonomické analýzy, národní účetnictví a komparativní ekonomii. Je také předsedou do
zorčí rady těžební společnost OKD a předsedou správní rady neziskové společnosti UnikaCentrum, zaměřující se na pomoc lidem se zdravotním a sociálním znevýhodněním a seniorům. Je členem
TOP 09, od roku 2020 zasedá v zastupitelstvu Moravskoslezského kraje a je také členem zastupitelstva v Havířově.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): AktualizovánoNovým ministrem pro vědu bude bývalý rektor Slezské univerzity Pavel Tuleja ( E15.cz - Články, Fakulta veřejných politik ); AktualizovánoNovým ministrem
pro vědu bude bývalý rektor Slezské univerzity Pavel Tuleja (E15.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); AktualizovánoNovým ministrem pro vědu bude bývalý rektor Slezské univerzity Pavel
Tuleja (E15.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

101. Náš kandidát na ministra pro vědu, výzkum a inovace - Pavel Tuleja  
13:49 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Instagram - Příspěvky  AUTOR: TOP 09 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Náš kandidát na ministra pro vědu, výzkum a inovace - Pavel Tuleja

SEKCE: Sociální sítě
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KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
 

102. Budoucí ministr pro vědu za TOP 09 Tuleja vedl univerzitu, dohlíží i na OKD  
13:55 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: Josef Kopecký SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace bude za TOP 09 Pavel  Tuleja , který ve vládě nahradí Helenu Langšádlovou. Tuleja je nyní prorektorem pro strategii a komunikaci Slezské univer
zity v Opavě, kterou před tím od roku 2015 osm let vedl. Říká, že nechce dělat ve vládě revoluci a ze chce navázat na práci Langšádlové.

Tuleja by se rád ve vládě věnoval mladým ve vědě, spolupráci Národního akreditačního úřadu s vládou a financování mladých vědců. Rád by do parlamentních voleb stihl prosadit nový zákon týkají
cí se vědy a výzkumu.
„Jeho úkol je daleko více vysvětlovat veřejnosti ty věci, které se na resortu odehrály, tak aby si získávaly u veřejnosti podporu,“ řekl první místopředseda TOP 09 Vlastimil Válek k nástupci Langšádl
ové.
„Chci si vytvořit tým odborníků, který mi bude s propagací vědy pomáhat,“ řekl Tuleja poté, co jeho nominace schválilo širší vedení TOP 09.
Rodák z Ostravy Tuleja, jemuž je 53 let, v roce 1996 nastoupil ve funkci asistenta na Ekonomickou fakultu Vysoké školy báňské - Technické univerzity Ostrava, kterou před tím vystudoval. Na stej
né škole získal i titul Ph.D. v oboru ekonomie. Pro stejný obor zde byl také jmenován docentem.
Po roce Tuleja přešel na Obchodně podnikatelskou fakultu v Karviné Slezské univerzity v Opavě. Zde se stal vedoucím katedry a později děkanem i rektorem, jímž ho jmenoval bývalý prezident Mil
oš Zeman nejprve v únoru 2015 a o čtyři roky později i na další období.
„Dá se tedy říci, že s akademickou půdou jsem spojil v podstatě celý svůj dosavadní profesní život,“ napsal Tuleja na svých internetových stránkách.

Odborné zaměření? Ekonomie teoretická i praktická

„Na univerzitě se kromě manažerské práce věnuji také výuce předmětů zaměřených na problematiku ekonomie,“ uvádí o sobě Tuleja. Jeho odborným zaměřením je ekonomie, a to jak ta teoretická
, tak i praktická.
Od dubna 2022 je Pavel Tuleja  i předsedou dozorčí rady OKD.
Jeho ekonomické erudice chce TOP 09 využít i při koaliční přetahované o nastavení daní. Tuleja  bude moci využít i to, že v době, kdy byl rektorem  Slezské univerzity, byl v její správní radě minist
r financí, občanský demokrat Zbyněk Stanjura.
Kandidát do vlády je členem koaliční TOP 09. Je i členem zastupitelstva Moravskoslezského kraje a rovněž zastupitelstva v Havířově, kde žije. Je ženatý a má dva syny.
A čím se zabývá ve volném čase? „Zpravidla kombinuji kulturu se sportem. Pravidelně tak navštěvuji divadelní představení v Národním divadle Moravskoslezském, zavítám na koncerty Janáčkovy 
filharmonie Ostrava, účastním se hudebních festivalů, přečtu si zajímavou knihu z žánru sci-fi či fantasy, potrápím své tělo s trenérem crossfitu či na pětikilometrové trati, popřípadě se na sport zajd
u podívat do ochozů stadionu. A abych nezapomněl, jednou za čas opráším svůj fotoaparát Canon a pořídím si pro své potěšení pár fotografií na nichž zachytím náš krásný region,“ uvádí o sobě Tul
eja

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (3x), pavel (2x), rektorem (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Budoucí ministr pro vědu za TOP 09 Tuleja vedl univerzitu, dohlíží i na OKD ( Lidovky.cz - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta ); Budoucí ministr pro vědu za TOP
09 Tuleja vedl univerzitu, dohlíží i na OKD (Lidovky.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Budoucí ministr pro vědu za TOP 09 Tuleja vedl univerzitu, dohlíží i na OKD ( Idnes.cz - Články, Vedení
univerzity); Budoucí ministr pro vědu za TOP 09 Tuleja vedl univerzitu, dohlíží i na OKD ( Idnes.cz - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta ); Budoucí ministr pro vědu za TOP 09 Tuleja vedl
univerzitu, dohlíží i na OKD (Idnes.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

103. Kandidátem TOP 09 na ministra pro vědu je bývalý rektor Tuleja. Fukce by se měl ujmout příští týden  
13:59 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denikn.cz - Články  AUTOR: Domácí redakce SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

TOP 09 navrhuje na post ministra pro vědu exrektora Tuleju
Debata Deníku N: Mýty a obavy kolem očkování dětí

Proočkovanost proti základním infekčním nemocem je v prvním roce života dětí dobrá. Dosahuje až 96 procent, záleží ale na regionech. V některých částech Česka je výrazně podprůměrná. Pr
oč?

Zveme vás v úterý 30. dubna od 17 hodin  na debatu v Knihovně Václava Havla , kde bude redaktorka Deníku N Iva Bezděková mluvit s odborníky o tom, proti jakým nemocem jsou dnes dět
i díky vakcínám nejlépe chráněné a u jakých onemocnění a v jakých věkových skupinách má naopak očkování v Česku mezery. V diskusi se zaměří i na to, vůči jakým vakcínám mají dnes rodič
e největší nedůvěru a jak to pediatři ve svých ordinacích řeší.

Pokud máte připomínku nebo jste našli chybu, napište na editori@denikn.cz.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

104. Bývalý rektor Slezská univerzita v Opavě,…  
13:59 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných politik v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Bývalý rektor Slezská  univerzita  v Opavě , současný prorektor a vedoucí Ústavu veřejné správy a sociální politiky naší fakulty � Pavel Tuleja s největší pravděpodobností posílí vládu � . Stá
t by se měl novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Více na https://1url.cz/Pu78Y , https://1url.cz/Hu7xa a v dalších médiích.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (2x), univerzita (2x), opavě (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Bývalý rektor Slezská univerzita v Opavě,… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Bývalý rektor Slezská univerzita v Opavě,… ( Facebook - Příspěvky, Fakulta
veřejných politik);
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Zpět na seznam
 

105. Novým ministrem za TOP 09 bude Tuleja. Fiala ho označil za posilu pro vládu  
14:10 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: Josef Kopecký SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 7x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace se má stát prorektor Slezské  univerzity  v Opavě  pro strategii a komunikaci Pavel Tuleja. Širší vedení TOP 09 jeho nominaci podpořilo. „Emeritn
ího rektora znám a bude to posila této vlády,“ řekl na tiskové konferenci vlády premiér Petr Fiala a potvrdil jméno nového ministra. Tuleja bude do vlád jmenován v pondělí.

„Je to pro mě velká výzva,“ řekl Tuleja. Nechce dělat ve vládě revoluci, ale evoluci a navázat na práci končící ministryně Heleny Langšádlové.
Tuleja přišel v úterý už před osmou hodinou ráno do Sněmovny na jednání předsednictva TOP 09 a už při příchodu dal najevo, že ho pozice ve vládě zajímá.
„Já si myslím, že každého člověka, který pracuje na akademické půdě a pracoval ve vedení univerzity, tahle pozice zajímá,“ odvětil prorektor Slezské univerzity  v Opavě  na otázku iDNES.cz.
Při jednání širšího vedení TOP 09 se podle šéfky strany Markéty Pekarové Adamové jen čtyři lidé zdrželi a jediný byl proti, takže Tuleja měl ve vedení strany čítajícím zhruba čtyři desítky osob, přes
vědčivou podporu.
TOP 09 chce své rozhodnutí oficiálně oznámit až na tiskové konferenci ve 13:15 ve Sněmovně.
Langšádlová oznámila rezignaci minulý týden po jednání předsednictva TOP 09. „Já jsem podcenila komunikaci, ale nechci se k tomu vracet,“ řekla k tomu na tiskové konferenci Langšádlová. Podl
e šéfky strany Markéty Pekarové Adamové dávala více úsilí do obsahové části práce než prezentaci navenek.
První místopředseda TOP 09 a ministr zdravotnictví Vlastimil Válek v neděli v České televizi uvedl, že na ministra pro vědu a výzkum má TOP 09 čtyři kandidáty – tři muže a ženu. A výslovně jako k
andidáta zmínil Tuleju.

Úkolem ministra bude více vysvětlovat

„Jeho úkol je daleko více vysvětlovat veřejnosti ty věci, které se na resortu odehrály, tak aby si získávaly u veřejnosti podporu,“ řekl Válek k nástupci Langšádlové.
Pekarová Adamová řekla, že už má jasného favorita. Jeho jméno ale neuvedla. Nejužší vedení TOP 09 se už podle místopředsedy strany Matěje Ondřeje Havla jednoznačně shoduje na kandidáto
vi na post ministra pro vědu, výzkum a inovace. Řekl také, že no to nebude. I jeho jméno bylo ve hře,
Kandidáta do vlády chce TOP 09 představit prezidentovi Petru Pavlovi a premiérovi Petru Fialovi tak, aby mohl být jmenován ještě v tomto týdnu.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavě (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Novým ministrem za TOP 09 bude Tuleja. Fiala ho označil za posilu pro vládu ( Lidovky.cz - Články, Vedení univerzity ); Novým ministrem za TOP 09 bude Tuleja. Fiala
ho označil za posilu pro vládu (Idnes.cz - Články, Vedení univerzity ); Novým ministrem za TOP 09 bude Tuleja. Fiala ho označil za posilu pro vládu ( Idnes.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
Novým ministrem za TOP 09 bude Tuleja. Fiala ho označil za posilu pro vládu (Idnes.cz - Zprávy, Vedení univerzity); Novým ministrem za TOP 09 bude Tuleja. Fiala ho označil za posilu pro vládu
(Idnes.cz - Zprávy, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

106. TOP 09 vsadila jednoznačně na Tuleju. Ministrem se má stát v pondělí  
14:11 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Novinky.cz - Domácí  AUTOR: Jan Menšík SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace má být ekonom a bývalý rektor Slezské  univerzity  v Opavě  Pavel Tuleja (TOP 09). V úterý se na něm shodlo vedení strany i výkonný výbor. Jm
enován do funkce, v níž oficiálně nahradí končící Helenu Langšádlovou, by měl být v pondělí 6. května.

„Je těžké vypíchnout něco málo z jeho dosavadního bohatého životopisu. Pan docent, milý kolega, má velké a bohaté zkušenosti z akademické sféry, manažerské dovednosti prokázal při řízení uni
verzity. Má nezpochybnitelnou ekonomickou erudici, TOP 09 vždy, od počátku, dbala na to, abychom byli fiskálně odpovědní, abychom dbali na naši hospodářskou politiku, a v tomto získáváme obr
ovskou posilu do vládního týmu,“ představila kandidáta šéfka strany Markéta Pekarová Adamová.
Očekává, že kromě dokončení rozpracovaných projektů přiblíží vědu veřejnosti, což bylo vytknuto jako nedostatečné končící Langšádlové. „Budeme se snažit využít toho, že ve vědě a výzkumu se
toho hodně děje, chystá a realizuje. Věda a výzkum jsou nesmírně důležité,“ přiblížila Pekarová Adamová jedno z hlavních očekávání od Tuleji.
Jeho nominaci v úterý „jednoznačně“ schválilo předsednictvo TOP 09 a výkonný výbor. Pekarová Adamová o tom již informovala premiéra Petra Fialu (ODS) i prezidenta Petra Pavla. Do funkce m
inistra by měl být Tuleja jmenován v pondělí 6. května. Prezident je připraven ho jmenovat ještě ten den, řekl po schůzce s prezidentem vicepremiér a ministr zdravotnictví Vlastimil Válek (TOP 09).
Předtím se Tuleja setká ještě s Fialou na schůzce k prioritám. Předseda vlády již uvedl, že se s nominantem zná z akademické sféry a předpokládá, že bude posilou vládního týmu.

Preference TOP 09 jsou bídné. Nástupce Langšádlové musí být hvězda, míní politologové
Domácí
„Jsou před novým ministrem důležité úkoly, jako je připravení zákona o podpoře výzkumu, pokračování v trendu efektivnějšího transferu znalostí. To jsou věci, na kterých je potřeba rychle pracovat 
dále. Úkolů pro nového ministra bude hodně,“ řekl v úterý Fiala.

Tuleja chce evoluci
Tuleja považuje převzetí ministerstva pro vědu, výzkum a inovace, které doposud vedla Helena Langšádlová (TOP 09), za výzvu.
„Nechci dělat revoluci, ale evoluci. Chci dotáhnout věci, které ministryně Langšádlová nastartovala, udělala dost práce a přede mnou je to dotáhnout,“ řekl Tuleja.
Jeho vizí bude posunout Česko dál v mezinárodním srovnání v oblasti technologií a inovací, byť uznal, že 1,5 roku, kolik zbývá do parlamentních voleb v roce 2025, je krátká doba.
Kromě dotažení již rozpracovaných projektů jeho předchůdkyní si jako priority stanovil vyjednání vyššího rozpočtu pro vědu a výzkum či pomoc mladým vědcům, protože podle něj jsou budoucnost
í národa.
„Spousta mladých vědců má problém vyjet do zahraničí, protože musí část cesty financovat ze svých zdrojů, a tady vidím, že bychom měli těmto vědcům pomoci,“ přiblížil Tuleja.
Langšádlová oznámila svou rezignaci na v tomto volebním období nově vytvořený post ministryně pro vědu, výzkum a inovace ve čtvrtek. Učinila tak po týdnech spekulací, že by mohla ve vládě pre
miéra Petra Fialy (ODS) skončit. Patřila k méně viditelným ministrům kabinetu, za což čelila v poslední době kritice od části spolustraníků. Podle šéfky TOP 09 Markéty Pekarové Adamové málo pr
odávala veřejnosti svou práci.

Pekarová ke konci Langšádlové: Více se věnovala obsahové práci než její prezentaci navenek
Domácí

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): TOP 09 vsadila jednoznačně na Tuleju. Ministrem se má stát v pondělí ( Novinky.cz - Domácí, Vedení univerzity);
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Zpět na seznam
 

107. Sdílíme odkaz na sbírku pro naši studentku…  
14:37 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko -přírodovědecká fakulta  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká
fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Sdílíme odkaz na sbírku pro naši studentku Marušku.���➡️ �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

108. TOP 09 vsadila jednoznačně na Tuleju. Ministrem se má stát v pondělí  
14:40 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Akceplzen.cz - Články  AUTOR: admin SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace má být ekonom a bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja  (TOP 09). V úterý se na něm shodlo vedení strany i výkonný výbor.
Jmenován do funkce, kdy oficiálně nahradí končící Helenu Langšádlovou, by měl být v pondělí 6. května.…read more
Celý článek: TOP 09 vsadila jednoznačně na Tuleju. Ministrem se má stát v pondělí

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): TOP 09 vsadila jednoznačně na Tuleju. Ministrem se má stát v pondělí ( Akceplzen.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

109. Tuleja bude novým ministrem pro vědu. Pavel ho jmenuje v pondělí  
14:51 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Minutovezpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jmenování nového ministra pro vědu a výzkum proběhne v pondělí. Bude jím bývalý rektor Slezské univerzity Pavel  Tuleja .

Vedení strany TOP 09 se dohodlo s prezidentem Petrem Pavlem ohledně kandidáta na pozici ministra pro vědu a výzkum. Jmenování nového ministra je naplánováno na pondělí 6. května. Informa
ci o dohodě sdělila předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová na tiskové konferenci. Ministrem se stane se třiapadesátiletý ekonom Pavel Tuleja , který se má zaměřit na podporu mladýc
h vědců a spolupráci Národního akreditačního úřadu s vládou.
Tuleja má ambici udělat z Česka lídra EU ve vědě a inovacích. Chce přiblížit agendu veřejnosti a pokračovat v práci své předchůdkyně Heleny Langšádlové. Jeho nominace je podporována nejen v
rámci TOP 09, ale i vládní koalicí včetně premiéra Petra Fialy (ODS). Tuleja  působil jako rektor  Slezské univerzity v Opavě a je významným autorem v oboru makroekonomických analýz a kompa
rativní ekonomie.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (3x), rektor (2x), pavel (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Tuleja bude novým ministrem pro vědu. Pavel ho jmenuje v pondělí ( Minutovezpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

110. Tuleja bude dalším rektorem ve vládě. Kabinetu dominují učitelé, je jich osm  
14:59 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Echo24.cz - Články  AUTOR: lnv Echo24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Do vlády Petry Fialy (ODS) přibude další pedagog a rektor  Pavel Tuleja , kterého TOP 09 nominuje místo Heleny Langšádlové (TOP 09) na post ministra pro vědu, výzkum a inovaci. Tuleja se t
ak stane třetím členem vlády, který vedl univerzitu. Zároveň tak posílí počet pedagogů, kteří ve vládě sedí.
Třiapadesátiletý ekonom Tuleja pracuje nyní jako prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity v Opavě. Rektorem byl od roku 2015 do loňského února. Rektorem byl i Fiala, který vedl Ma
sarykovu Univerzitu v Brně. Po něm ji vedl ministr školství Mikuláš Bek (STAN).
V současné vládě jsou ze všech profesí nejvíce zastoupeni učitelé všech stupňů škol. Kromě Fialy, Beka a Tuleji je pedagogem i ministra vnitra Vít Rakušan (STAN), ministr zdravotnictví Vlastimil 
Válek (TOP 09), ministr zemědělství Marek Výborný (KDU-ČSL), ministr kultury Martin Baxa (ODS) a jako učitel působil i ministr spravedlnosti Pavel Blažek (ODS).
Tuleja nahradí Langšádlovou, která oznámila svou rezignaci minulý týden. Podle prvního místopředsedy TOP 09 Vlastimila Válka bude díky akademickým zkušenostem vynikajícím kandidátem. Tul
eja také působil dva roky jako děkan obchodně podnikatelské fakulty v Karviné. Nyní je také vedoucím Ústavu veřejné správy a sociální politiky Fakulty veřejných politik v Opavě.
Profesně se Tuleja zaměřuje na makroekonomické analýzy, národní účetnictví a komparativní ekonomii. Je autorem nebo spoluautorem řady vědeckých studií, monografií, článků a učebních textů. 
Vedle akademické práce působí ve společenských a správních organizacích. Mimo jiné je také předsedou dozorčí rady těžební společnost OKD a předsedou správní rady zapsaného ústavu Unika
Centrum.
Od roku 2020 je členem zastupitelstva Moravskoslezského kraje, rovněž je členem zastupitelstva v Havířově. Před sedmi lety neúspěšně kandidoval ve volbách do Poslanecké sněmovny, byl na tř
etím místě moravskoslezské kandidátky TOP 09.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (2x), rektorem (1x), rektor (1x), pavel (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Tuleja bude dalším rektorem ve vládě. Kabinetu dominují učitelé, je jich osm ( Echo24.cz - Články, Fakulta veřejných politik ); Tuleja bude dalším rektorem ve vládě.
Kabinetu dominují učitelé, je jich osm (Echo24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Tuleja bude dalším rektorem ve vládě. Kabinetu dominují učitelé, je jich osm ( Echo24.cz - Články, Obchodně-
podnikatelská fakulta);
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Zpět na seznam
 

111. Studio ČT24 (automat)  
15:02 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 10x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

14:34
0
0

akutních témat českého zdravotnictví. A podle toho, co naznačoval už koncem minulého roku náměstek Ministerstva zdravotnictví, tak je to něco, čím se resort skutečně zabývá a zároveň by 
o tom měly mít zájem i zdravotní pojišťovny.

1
5

Alespoň to víme například z vyjádření mluvčí Krajského úřadu Jihomoravského kraje, že zdravotní pojišťovny skutečně o tuto změnu mají zájem. Když se budeme ještě, co se týká dnešního i
tineráře ministra zdravotnictví,

3
0

měli by se s panem prezidentem bavit ještě o možných návrzích zákona, které chce resort k řešení situace, situace ve zdravotnictví navrhnout. Ministr zdravotnictví tedy, jak jsem zmiňoval, ta
k už

4
5

by měl v těchto chvílích s prezidentem hovořit o té zmiňované reformě a my případně přineseme ještě živý brífink ministra zdravotnictví o tom jednání s prezidentem republiky. Kandidátem TO
P 09 na ministra pro vědu a výzkum

14:35
0
0

je bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Prezident Petr Pavel by ho měl jmenovat příští týden v pondělí. Nabídneme komentář. Hostem ve vysílání Milena Králíčková, rektorka
Univerzity Karlovy a také předsedkyně České konference rektorů. Dobré

1
5

odpoledne vám přeji. Dobré odpoledne vám i divákům. Co tedy konkrétně vy od nového ministra jako předsedkyně konference rektorů očekáváte? Tak, profesor, Tula je pro nás, není vlastně
novým člověkem, protože my ho známe

3
0

jako jednoho z nás, jako jedno z rektorů, působil na opavské univerzitě  a my od něj čekáme, že bude podporovat opravdu špičkovou vědu. A ta špičková věda může být nejenom v těch ob
vyklých místech, které

4
5

si dovedete představit, jako je Univerzita Karlova, Akademie věd nebo Masarykova univerzita. Místa špičkové mezinárodní špičkové vědy jsou v ČR například v oblasti celé řady biologických 
věd, třeba Jihočeská univerzita. Takže čekám od nového ministra, že bude tuto mezinárodně

14:36
0
0

špičkovou, mezinárodně konkurenceschopnou vědu podporovat. Říkáte, že se s budoucím ministrem znáte. Jakou s ním máte zkušenost, případně jak to ulehčí to navazování vzájemné spol
upráce?

1
5

Tak myslím si, že byl úspěšným rektorem opavské Slezské univerzity  a pevně věřím, že i pro něj to vlastně tím to bude ta spolupráce s naší. Jsem přesvědčena,
3
0

že si je vědom těch úkolů, které jsou před nimi, například dokončit ten zákon o podpoře vědy a podporovat českou vědu i v té otevřenosti, protože to, co potřebujeme, je, aby česká věda byla
opravdu otevřená, abychom se na

4
5

akademických pracovištích neuzavírali jenom do toho našeho českého prostředí. Já si myslím, že si je těch problémů toho našeho prostředí vědoma, že s nimi bude bojovat. Dovolte mi, prosí
m, lehkou odbočku pro diváky. My právě sledujeme záběry přijetí

14:37
0
0

německého prezidenta Franka-Waltera Steinmeiera v Kramářově vile ze strany premiéra Petra Fialy. Jednat by spolu měli o obranné spolupráci, další pomoci Ukrajině a také spolupráci v obla
sti energetiky. Paní Králíčková, zpět za vámi.

1
5

Pavel Tuleja uvedl, že se chce kromě jiného věnovat taky mladým lidem ve vědě nebo spolupráci národního akreditačního úřadu s vládou. Jsou toto správně nastavené priority? Tak určitě an
o. Podpora mladých

3
0

vědců, ať už jsou to doktorandi nebo Post ocije určitě podpora, kterou potřebujeme. Máme celou řadu vlastně českých mladých vědců, kteří přicházejí ze zahraničí, zahraničních zkušeností a 
ty je třeba podpořit, ale nejenom jim nastavit dobré podmínky tak, aby, aby nám

4
5

tady mladí vědci zůstávali, aby neodcházeli na zahraniční pracoviště, anebo pokud odejdou, aby se vraceli. Takže určitě podpora mladým doktorandům i pozdokům je cesta správným směre
m. Jaká je ta podpora v současnosti? Jak je to nastaveno? Kde jsou případně rezervy?

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavské (1x), univerzitě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio ČT24 (automat) ( ČT24 - Studio ČT24 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

112. Tuleja bude třetím rektorem z Moravy ve vládě.…  
15:04 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Echo24.cz SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Tuleja  bude třetím rektorem  z Moravy ve vládě. Kabinetu dominují učitelé, je jich osm. # Tuleja  # rektor  #ucitel Více: https://echo24.cz/a/H67d3/zpravy-domov-vlada-novy-ministr- tuleja-treti-re
ktor

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (4x), rektorem (2x), rektor (2x)

Zpět na seznam
 

113. Zprávy v 15 (automat)  
15:08 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: Hitrádio City Brno - Zprávy v 15 (automat)  AUTOR: Hitrádio City Brno SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

15:00
0
0

bude jízda v sobotu 4. května k tomu půjčovna vybavení koloběžek a soutěže s cenami za 500000 na panty zdarma až do vysvědčení nákupní
1
5

centrum Královo Pole vaše pohodové nákupy nejlepší ceny měsíce V online shop cz Nakupujte za nejnižší ceny měsíce sice vybraných produktu právě nyní nejvýhodněji v onlineshop.cz www.
onlineshop.cz

3
0

pozor hvězdami bude již tradičně 5. a 6. července na zámku v lednici přijďte na koncertní verze muzikálu Dracula Okno mé lásky nebo dětské představení
4
5

bibibum vstupenky na kultura pod hvězdami cz partnerem akce je repelent Predátor mami proč máme všechno od konceptu Concept

15:01
0
0

chytře vymyšleno pro život Radio City Brno zprávy máme tři hodiny Krásné odpoledne vám přeje Natálie Procházková poklidný
1
5

bude letošní první máj v Brně vyplývá to Z informací Městské policie tady její mluvčí Jakub ghanem máma poznatky o tom že by se měla konat akce přívrženců Komunistické strany tam už al
e v současné době chodí jen nižší

3
0

desítky osob a zpravidla bývá naprosto poklidné v ulicích tak bude standardní z Brna do Střelic už i elektrickým vlakem dnes poprvé vyjeli a nahradili tak staré motorové modernizace a elektri
zace tratě trvá necelé

4
5

tři roky zahájení elektrického provozu souvisí s výlukou navazujícího úseku ode dneška až do poloviny prosince totiž nejezdí vlaky mezi Střelice Mia Rapotice mi novým ministrem pro vědu a 
výzkum se má stát Pavel tuleja do úřadu by někdejšího rektora Slezské University

15:02
0
0

měl prezident Petr Pavel jmenovat příští týden v pondělí to ale já se chci věnovat mladým ve vědě excelencia spolupráci národního akreditačního úřadu s vládou Kde v Brně rostou třešně prvo
májový polibek se blíží tradice spjatá S prvním květnovém dne mi tady
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1
5

už zítra rozkvetlé třešně najdete například v Lužánkách v zdráhalovi ulici v městské části brno-sever a celou řadu jich nabízí i Tyršův sad oslavan.cz blízkosti počasí

3
0

25 stupňů Celsia a skoro jasná obloha takové je aktuální počasí v Brně a okolí stále nás doprovází
4
5

mírný vítr z jihovýchodu zítřejší den přinese polojasnou oblohu a naměříme 21 stupňů Radio City Brno a budou to Mirai nebo Alan Walker přesně

15:03
0
0

takhle bude vypadat hned začátek této hodiny a taky poslední dubnový den přináší spoustu hříchu a zážitků a já bych velmi rád Hned na úvod hřiště u Brna a začal hezky u tebe za chvilku řek
nu víc mělo dojít

1
5

k cíli odpočíváš každou chvíli a občas zrádci cestu
3
0

zkrátíš sotva v německém rád když nemůžeš se hnout Zkus se nadechnout Je to zvláštní pocit že
4
5

dojedeš když nemůžeš rychle

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x), rektora (1x)

Zpět na seznam
 

114. Zprávy v 15 (automat)  
15:09 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: Hitrádio Vysočina - Zprávy v 15 (automat)  AUTOR: Hitrádio Vysočina SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

15:01
0
0

na festivalu vín bez Znojmo pochutnáte Nově zatříděna vína VOC Znojmo ročníku 2023 i starší covinan Veltlínské zelené ryzlink rýnský se vám představí na horním a Václavském náměstí a U
Rotundy Svaté

1
5

Kateřiny zahraj folklorní i alternativní muzikanti mezi nimi zazáří Iva Bittová a pokud vám bude přát štěstí při slosování anketních lístků odměna od vinařů vás nemine nenechte si ujít setkání s 
přáteli kulturou a vínem je

3
0

4. května mami proč máme všechno od konceptu to jen se zeptej se to myslí U každého spotřebiče Concept Hitrádio
4
5

Vysočina ty zprávy jsou tři odpoledne Pojďme si říct co je nového Hezký den přeje Veronika tkačíková a

15:02
0
0

Česko ode dneška do konce září posílí bezpečnostní opatření reaguje tak na květnové domácí Mistrovství světa v hokeji a fotbalové Euro v Německu a olympiádu v Paříži jde o preventivní opa
tření nikoli o reakci na

1
5

jakoukoliv informaci v bezpečnostní komunity ten novým ministrem pro vědu a výzkum se má stát Pavel tuleja do úřadu by někdejšího rektora Slezské univerzity  měl prezident Petr Pavel j
menovat příští týden v pondělí a tuhle Jel

3
0

jsem se jí věnovat mladým ve vědět Excelent a spolupráci národů akreditačního úřadu s vládou anglický král Karel 3D poprvé od diagnózy rakoviny vrátil k plnění svých veřejných povinností a
navštívil zdravotnické

4
5

zařízení v Londýně které se specializuje právě na léčbu tohoto onemocnění a podle agentury Reuters s 75 letý vrchem spolu s chutí Kamilou usmíval a působil zdravě nestartuje semifinále fot
balové ligy

15:03
0
0

mistrů na programu je dnes souboj gigantů Bayern Mnichov se to rozdá s realem Madrid a duel v Mnichově má výkop v 9:00 večer odveta se bude hrát ve Španělsku příští středu Vykoupíme v
aš počasí

1
5

jasno nebo skoro jasno na Vysočině na teploty dnešní 22 až 25
3
0

stupňů ale bych tady silný vítr v nárazech až 7 metrů v hodině pak taky nebezpečí požáru to jde ruku v ruce s tím větrem a taky s uchem v noci 13 až 10 stupňů no a zítra jasno nebo skoro jas
no takový bude lásky čas a teploty

4
5

19 až 22 stupňů ale zase do toho silný vítr Rádio Vysočina jenom hity pro Vysočinu Je tady volno svátek před námi tak to

15:04
0
0

Pojďme nastartovat už v tom svátečním módu snad už nemáte žádnou práci pokud ano Ať to rychle utíká tady už jsou Mirai nezvládáš
1
5

dojít k cíli odpočíváš každou chvíli občas Já chci cestu zkrátíš do
3
0

trávy když nemůžeš
4
5

když nemůžeš

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy v 15 (automat) ( Hitrádio Vysočina - Zprávy v 15 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

115. https://denikn.cz/1415036/„Chci si vytvořit tým…  
15:15 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Deník N SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

https://denikn.cz/1415036/„Chci si vytvořit tým odborníků, kteří mi budou s propagací pomáhat. Tváří bych měl být já,“ řekl kandidát na nového ministra pro vědu Pavel Tuleja . Ve funkci nahradí 
Helenu Langšádlovou, na jejíž práci chce následující rok a půl navázat.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

116. Novým ministrem pro vědu má být bývalý rektor Tuleja. Na propagaci chce pracovat s experty  
15:21 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denikn.cz - Články  AUTOR: Kateřina Frouzová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace se má stát bývalý rektor Slezské  univerzity  v Opavě  Pavel Tuleja. TOP 09 jeho nominaci oznámila poté, co jeho jméno schválilo v úterý dopole
dne předsednictvo strany. Ve funkci nahradí Helenu Langšádlovou, která minulý týden podala demisi. Tuleja řekl, že chce na úřadu dokončit to, co jeho předchůdkyně nachystala.
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TOP 09 podle předsedkyně Markéty Pekarové Adamové doufá, že Tuleja do funkce přinese své zkušenosti z doby, kdy byl osm let rektorem. Současně hodlají využít i toho, že je původní profesí e
konom. „Ekonomická erudice je jedna z velkých výhod,“ podotkla.
„Jedná se o emeritního rektora a prorektora, ekonoma, ale také

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Novým ministrem pro vědu má být bývalý rektor Tuleja. Na propagaci chce pracovat s experty ( Denikn.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

117. Zprávy (automat)  
15:28 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 11x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

15:05
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Tímto výrokem prezident znovu otevřel debatu o euru. To si myslí sociolog Martin Buchtík. Dodává, že diskuse je zablokovaná například kvůli změně názoru hnutí ANO. Podpora ale do budou
cna podle Buchtíka neporoste. Posun mohl nastat s tím, že se otevřela debata

1
5

o euru, ale i díky tomu, že třeba představitelé hnutí ANO, jako je bývalý premiér Andrej Babiš nebo exministr Havlíček, vlastně přestože dřív podporovali euro, tak teď ho z různých důvodů ne
podporují, tak

3
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v tuto chvíli je ta diskuse podle mě zablokovaná. Ta podpora nebude nějak výrazně růst. Můžeme se bavit o tom, jestli bude růst jednotkách procentních bodů. Kde se stala? Ten hlavní zlom 
byl v době ekonomické krize, krize Eurozóny, kdy vlastně vznikl
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5

dojem, že bychom museli doplácet na Řecko, řeckou ekonomiku. A tím v tu chvíli ta podpora eura v ČR klesla. Co je zajímavé dodat je, že na rozdíl od ostatních zemí, které mají euro, tak ty z
emě, které nemají euro, ho
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0
0

nechtějí. Ty, které euro mají, tak jsou s ním spokojené. Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace se má stát protektor Slezské univerzity  v Opavě  pro strategii
1
5

a komunikaci Pavel Tuleja. Širší vedení TOP 09 jeho nominaci podpořilo. Mezi hlavní Tulejovi priority patří podpora mladých vědců. Já když jsem si procházel, co bych měl dělat jako ministr č
eské
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vlády, tak jsem si úplně na začátku řekl, že nechci dělat revoluci, ale chci dělat evoluci. To znamená, chci dotáhnout všechny ty věci, které paní ministryně Langšádlová nastartovala. Myslím s
i, že, nebo jsem přesvědčen o tom, že na
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tom ministerstvu udělala obrovský kus práce a přede mnou je teď ty věci dotáhnout, dotáhnout do konce. Na většině území Česka hrozí podle meteorologů zvýšené nebezpečí vzniku požárů. 
Jenže právě dnes se na mnoha místech chystá tradiční pálení čarodějnic. Jaká
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pravidla je třeba dodržovat, zjišťoval reportér Libor Tampier. V těch místech, pro které meteorologové vydali výstrahu před zvýšeným nebezpečím požárů, platí poměrně přísná pravidla. I kdy
ž vyznat se v tom není
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úplně jednoduché, protože každý kraj si to vykládá trochu jinak. Například ve Středočeském kraji přímo hejtmanství vydalo zákaz pálení ohňů a současně udělilo výjimku organizovaným pále
ním, které jsou pod
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dohledem hasičů. Tady na Liberecku naopak platí zákaz plošný, platí tedy v místech nebo to pálení nesmí probíhat v místech, která meteorologové označují za
4
5

riziková, to je například místa na otevřené ploše, které je vzdálené od nejbližšího lesního porostu méně jak 50 metrů. Nemělo by se také pálit na loukách, kde je nějaký
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větší travní porost, kde by tedy tráva mohla chytnout. Hasiči doporučují, aby při tom pálení samozřejmě byl přítomen někdo, kdo má s hašením ohně zkušenosti. Doporučují, aby například
1
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ta vatra, kterou lidé stavějí, tak aby byla třeba odkopána nějakým příkopem bezpečnostním, ideálně samozřejmě, pokud je umístěna na nějakém nehořlavém povrchu, třeba na škvárovém hři
šti, lépe než,
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než na nějaké trávě. Těch možností je celá řada, meteorologové je specifikují na svých stránkách. No a samozřejmě, kdo by porušil tato nařízení, tak tomu hrozí i pokuta. Je to až 100
4
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tisíc korun. Takže proto se opravdu vyplatí dvakrát rozmyslet, zda oheň zapálím nebo ne. Zvlášť třeba na Frýdlantsku ve Frýdlantském výběžku, kde vedle toho varování před suchem a teple
m platí

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy (automat) (CNN Prima NEWS - Zprávy (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

118. Náš kandidát na ministra @PavelTuleja má smělý cíl: chce, aby celá naše společnost byla vědě blíž.…  
15:30 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Twitter.com - Příspěvky  AUTOR: Markéta Pekarová Adamová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Náš kandidát na ministra @PavelTuleja má smělý cíl: chce, aby celá naše společnost byla vědě blíž. A má v tom mou plnou podporu. �

Emeritní rektor a současný prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity  je kandidátem @TOP09cz na ministra pro vědu, výzkum a inovace. https://t.co/qVUHXfxvxe

SEKCE: Politika

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

119. Novým ministrem pro vědu a výzkum bude ekonom a…  
15:50 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Seznam Zprávy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Novým ministrem pro vědu a výzkum bude ekonom a akademik Pavel Tuleja . Za priority označil vyjednání rozpočtu pro českou vědu a výzkum. Chce také podporovat mladé vědce a vědkyně,
jejichž počet podle něj neroste tak, jak by bylo potřebné.seznamzpravy.cz/clanek/250941

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Zpět na seznam
 

120. Nový ministr chce podpořit mladé vědce: „V zahraničí to nemají jednoduché.“  
15:50 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: SeznamZpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Novým ministrem pro vědu a výzkum bude ekonom a prorektor Slezské univerzity v Opavě Pavel  Tuleja .

Vedení TOP 09 jeho jméno už představilo premiérovi Petru Fialovi (ODS) i prezidentovi Petru Pavlovi. „Znám ho z akademického působení a předpokládám, že bude posilou naší vlády,“ řekl na tis
kové konferenci po jednání kabinetu ministerský předseda.
„Jeho hlavním úkolem, který od nás teď dostal, bude nejen dokončit věci, které započala jeho předchůdkyně, ale také je přiblížit veřejnosti,“ uvedla předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamo
vá.
Foto: Michal Turek, Seznam Zprávy
Nového ministra novinářům představili šéfka TOP 09 Markéta Pekarová Adamová a její první místopředseda Vlastimil Válek.
„Pro mě osobně je to velká výzva,“ řekl ke svému novému angažmá Tuleja a dodal, že nechce dělat revoluci, ale chce dělat evoluci. Za priority označil vyjednání rozpočtu pro českou vědu a výzku
m. „Do této oblasti je potřeba navýšit prostředky,“ řekl. Zároveň chce dotáhnout práci své předchůdkyně na zákoně o vědě, výzkumu a transferu znalostí.
Zároveň na post jde i s vlastními vizemi. Chce zejména podporovat mladé vědce a vědkyně, jejichž počet podle něj neroste tak, jak by bylo potřebné.
„Jde o problém finančního ohodnocení doktorandů a zároveň se nám mladé a začínající vědkyně nevracejí zpět do výzkumu po mateřské,“ vysvětlil. Mladým českým vědcům by chtěl pomáhat i s p
odporou výzkumu v zahraničí. „Nyní je to pro mnoho z nich problematické, protože část pobytu musí financovat ze svých zdrojů,“ řekl.

Kdo je Pavel Tuleja

Třiapadesátiletý Tuleja působí jako akademický pracovník od devadesátých let. Od roku 2015 do loňského roku vedl Slezskou univerzitu jako rektor . Byl také místopředsedou České konference r
ektorů .

Kdo je nový ministr Tuleja: ostravský patriot, ekonom a milovník sci-fi
30. 4. 2024 13:54
Místopředseda TOP 09 a ministr zdravotnictví Vlastimil Válek vyzdvihl Tulejovu práci na opavské univerzitě a uvedl, že očekává, že podobně pozvedne i jemu svěřené ministerstvo.
„Opavská univerzita se pod jeho vedením stala excelentní na národní i mezinárodní rovině. Její doktorandi mají silnou pozici v zahraničí, kam jezdí. Věřím, že stejným způsobem, jako pan docent vy
budovat univerzitu v Opavě, tak dokáže dál posunout vědu i podporu vědy v ČR,“ řekl Válek.

Odborníci na propagaci
Tuleja uvedl, že si chce na začátku vytvořit tým odborníků, kteří mu budou pomáhat s propagací. Jeho předchůdkyni totiž vedení strany vyčetlo špatnou komunikaci. „Myslím, že spousta věcí se má
řešit zjednodušeným způsobem. Potřebuji si teď sednout s týmem a dát si to dohromady,“ uvedl. Půjde podle něj o tým doporučený TOP 09, nikoliv o spolupracovníky z opavské univerzity.
Nový ministr do vládní funkce nastupuje z akademické sféry se zkušeností z komunální politiky. Je zastupitelem Havířova a také krajským zastupitelem v Moravskoslezském kraji. Podle předsedkyn
ě TOP 09 však není politicky úplně nepopsaný list. „Velká část z nás komunální politikou prošla a dobře víme, jak jednotlivá rozhodnutí dopadají na občany. To je velmi důležitá zkušenost a dobrá p
růprava,“ uvedla.
Ministr Válek dodal, že politické boje v akademickém světě třeba při volbách rektorů  nebo děkanů jsou podle něj „vysokou školou politiky“. Tuleja  na dotaz uvedl, že se jako rektor  s politiky pra
videlně setkával a politiku poznával. Dodal, že z Opavy se zná s ministrem financí Zbyňkem Stanjurou (ODS) a z akademické sféry pak i s dalšími ministry včetně premiéra Fialy.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (4x), pavel (2x), rektor (2x), rektorů (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nový ministr chce podpořit mladé vědce: „V zahraničí to nemají jednoduché.“ ( SeznamZpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

121. Odpolední Plus (automat)  
16:01 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Odpolední Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 17x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

15:21
0
0

na Slovensku skončila éra, kdy vládly nevládní organizace. Zejména směr a SNS. Vedou verbální konflikt s organizacemi, které jsou kritické, kritické k tomu výkonu moci. A koalice ten návrh t
edy vysvětluje potřebou větší
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transparentnosti. Ten zákon je ale napsaný tak, že by dopadl nejen na ty tzv. politické Mimov látky, ale i na různá občanská sdružení, sportovní kluby, vzdělávací nebo sociální organizace, cír
kve, ochranáře atd. Už jsme zmínili maďarskou předlohu, podobný
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zákon platí také v Rusku. Je s nimi ten slovenský návrh srovnatelný? V Rusku. Ten zákon mluví přímo o zahraničních agentech, platí už od roku 2012 a je mnohem přísnější než navrhovaná sl
ovenská úprava. Vztahuje
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se i na média, výrazně omezuje například jejich příjmy skrz kontrolu reklamy. Oproti Maďarsku je ten slovenský návrh přísnější. V Maďarsku byla mnohem výš nastavená hranice toho, kolik p
eněz může organizace ze zahraničí přijmout.

15:22
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Evropský soud Evropský soudní dvůr v roce 2020 pak rozhodl, že ten zákon není v souladu s evropskými, s evropskou legislativou, že porušuje právo na volný pohyb kapitálu.
1
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Apod. je to také v Gruzii. Z toho pohledu, že na Slovensku je ten návrh přísnější. V Gruzii teď veřejnost protestuje proti tomuto, jak tam lidé skandují ruskému zákonu a v Gruzii se na rozdíl od 
Slovenska nepočítá například
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s tím, že by vláda mohla ty organizace i jaksi svévolně rušit. Z Bratislavy náš zpravodaj Ladislav Novák. Děkujeme. Na slyšenou. Posloucháte odpolední + nejnovější
4
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události v rozhovorech, analýzách a reportáží. Novým ministrem pro vědu a výzkum by měl být Pavel Tuleja. Bývalého rektora Slezské univerzity  podpořilo předsednictvo i výkonný výbor T
OP 09. Prezident Petr Pavel
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by ho mohl jmenovat ministrem už v pondělí. Tuleja má vystřídat Helenu Langšádlovou, která na funkci ministryně pro vědu rezignuje. Ministerskou výměnu sleduje podrobně náš reportér Vojt
ěch Tomášek. Hezké odpoledne. Pěkné odpoledne. Čemu
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se chce Pavel Tuleja ve své roli věnovat? Jaké má priority? Za úkol od předsedkyně Markéty Pekarové Adamové dostal lépe komunikovat. S tím už možná začal. Před chvílí si založil profil na
sociální síti x. Tam používá hashtag
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vědě blíž. To je to komunikační heslo, o kterém taky politici TOP 09 mluvili, tak jak by chtěli vědu přiblížit laické veřejnosti, respektive agendu ministra pro vědu. Sám chce taky dotáhnout proj
ekty, které začala Helena
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Langšádlová. Tady ve sněmovně tedy bude obhajovat zákon o vědě a výzkumu. No a zmínil také jedno další téma, které chce otevřít. Chce se zaměřit na mladé vědce. Zájem o českou vědu 
u mladých lidí bohužel neroste tak, jak bychom chtěli. A
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těch důvodů je několik. Je to problém finančního ohodnocení a samozřejmě dalším velkým problémem je to, že se nám nevracejí zejména mladé začínající vědkyně zpět do vědy a výzkumu, 
například z mateřských dovolených. Čili to jsou věci, které bych chtěl určitě dotáhnout.

69/104

https://www.maximusweb.cz/public/original/63060490
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63060490
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjA0OTAsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjA0OTAsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjA0OTAsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/63060487
https://www.maximusweb.cz/public/original/63059833
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63059833
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNTk4MzMsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNTk4MzMsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNTk4MzMsInRodW1icyI6MX0=


1
5

Pavel Tuleja chce také vyjednat víc peněz z rozpočtu právě na vědu a výzkum. Podle předsedkyně strany Markéty Pekarové Adamové bude jeho výhodou i to, že má ekonomické znalosti. V p
ozici ministra pro vědu nechce Tulia dělat revoluci,

3
0

ale evoluci, jak sám říká. Jak se k jeho nominaci staví premiér Fiala s prezidentem Petrem Pavlem? Premiér Petr Fiala z ODS už řekl, že ses Tulejou zná z akademického prostředí a bude te
dy podle něj posilou kabinetu. V

4
5

příštích dnech se oba politici mají ještě sejít a ani prezident Petr Pavel by překážky jmenování klást neměl, jak doplňuje předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová. My jsme již domlu
veni na 6. květnu, to znamená

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Odpolední Plus (automat) ( ČRo - Plus - Odpolední Plus (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

122. Válek představil prezidentovi strategii rozvoje zdravotnictví  
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Ministr zdravotnictví Vlastimil Válek (TOP 09) na úterní schůzce představil prezidentu Petru Pavlovi strategický dokument dalšího rozvoje českého zdravotnictví. Týká se zdravotnického personál
u, vzdělávání nebo změn v síti nemocnic. Zahrnovat by měl třeba také změnu v rozložení lůžek v nemocnicích z akutní péče na pozdější. Válek očekává od Hradu připomínky, než dokument pře
dstaví poslancům. Prezidenta dle Válka zajímalo i to, zda se české zdravotnictví dostatečně připravuje na stárnutí populace.

„Prezidenta jsem informoval o strategii, kterou jsem připravil. Dále jsem ho informoval o některých aktuálních otázkách, které se týkají zdravotní péče, vývoje úhrad zdravotní péče, změn v akutní pé
či,“ vyjmenoval po schůzce s prezidentem Válek.
Materiál podle ministra vznikal jako vědecká publikace, měl i zahraniční oponenturu a ministerstvo ho diskutovalo i se Světovou zdravotnickou organizací (WHO) a Organizací pro hospodářskou sp
olupráci a rozvoj (OECD).
Tým odborníků hlavy státu dokument dle Válka nyní prostuduje. „Předem musím poděkovat za jakékoliv připomínky, především ty kritické. Pochválit se umím sám,“ doplnil ministr.
Se strategií rozvoje českého zdravotnictví pak chce Válek ve čtvrtek seznámit poslance včetně těch opozičních. „Znovu opakuji — věda, výzkum, školství a zdravotnictví nesmí být součástí politick
ého boje,“ prohlásil ministr. „Dokument jasně říká, jaké jsou možnosti jak dál a jak to udělat, abychom vyřešili výzvy českého zdravotnictví. Chci, aby ten dokument byl opravdu kriticky zhodnocen o
dborníky, poslanci z opozice i z koalice. Protože moje ambice je nikoliv někoho přesvědčit o své pravdě, ale najít konsenzus,“ doplnil.
Ve čtvrtek bude také dle Válka strategie zveřejněna na webu ministerstva zdravotnictví, v pátek k ní uspořádá úřad tiskovou konferenci. Ministr bude hledat i termín pro její představení senátorům a
zdravotnickým odborům.
Mezi kapitolami dokumentu je například personální situace, vzdělávání zdravotníků, léková politika nebo změny v síti nemocnic. Obsahuje podle Válka analytickou část založenou zejména na
informacích Ústavu zdravotnických informací a statistiky (ÚZIS) a část koncepční, kde jsou variantní řešení současných problémů. Původně ministr loni v prosinci slíbil, že dokument předloží v ledn
u.
S prezidentem Válek mluvil také o chystané legislativě. Do konce volebního období chce ministerstvo změnit čtyři důležité zákony týkající se ochrany veřejného zdraví, veřejného zdravotního pojiště
ní, zdravotních služeb a elektronizace.
První změny mají platit od ledna příštího roku. Změny loni v prosinci ministr označil jako „reformu zdravotnictví“ a dokončení transformace zdravotních pojišťoven. Těm chce dát více prostoru pro po
dporu prevence, aktivního přístupu pojištěnců k ní a konkurence mezi sebou.
Prezident se podle Válka ptal také na rozhodnutí TOP 09 ohledně nominace na ministra pro vědu a výzkum. Pavel prý potvrdil, že ekonoma a bývalého rektora Slezské univerzity  Pavla Tuleju (T
OP 09) je připraven do funkce jmenovat v pondělí.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

123. TOP 09 vybrala nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Na post nominuje ekonoma a bývalého
rektora Pavla Tuleju  

16:03 | 30.04.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Allnews.cz - Tiskovky  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

TOP 09 navrhne na post ministra pro vědu, výzkum a inovace Pavla Tuleju – ekonoma, vysokoškolského pedagoga a bývalého rektora Slezské  univerzity . Vedení strany se na něm shodlo jak
pro jeho bohaté manažerské schopnosti z akademické sféry, tak i pro další četné zkušenosti z veřejného života.

Doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D., byl 8 let rektorem Slezské univerzity  v Opavě , kde nyní pracuje jako docent Ústavu veřejné správy a sociální politiky, Fakulty veřejných politik a také jako
prorektor pro strategii a komunikaci. Působil také jako místopředseda České konference rektorů. Čtvrtý rok je zastupitelem Moravskoslezského kraje, druhý rok zastupitelem statutárního města Ha
vířova. Od loňského roku je členem TOP 09, za kterou v minulosti opětovně kandidoval jako nezávislý.
„Vizi, s níž se o rezort ucházím, bych shrnul v hesle VĚDĚ BLÍŽ,“  naznačuje Pavel Tuleja. „Rád bych vědu dostal blíž k politikům a dalším  orgánům veřejné podpory, na kterých závisí její existen
ce. Je pro mě zásadní dostat ji blíž k firmám a investorům, kteří mohou otevírat nové příležitosti studentům, vědeckým pracovníkům nebo vysokoškolským spin-offům. Důležité je také přiblížit ji ve
řejnosti – dát jí vyšší společenskou prestiž, která bude lákat více talentů. V neposlední řadě je třeba sblížit jednotlivé oblasti rezortu, a to jak oborově, tak regionálně, čímž mám na mysli i region
y Evropy. Mám na co navazovat, například pokud jde o reformu transferu. V jiných věcech chci nabídnout zlepšení. Nezamýšlím revoluci – spíše evoluci.“

„Pan docent Tuleja je zkušeným manažerem, ekonomem a akademikem. Už jako rektor Slezské  univerzity  stál před řadou výzev a prokázal, že v nich obstojí. Jsem ráda, že stejně tak přistou
pil k výzvě věnovat se vědě, výzkumu a inovacím z pozice ministra. Působí jako prorektor pro strategii a komunikaci a zastupitel Moravskoslezského kraje, což spolu s jeho ekonomickou erudicí 
v sobě snoubí ideální kombinaci zkušeností a kompetencí.,“ říká předsedkyně Markéta Pekarová Adamová.

„Rozhodnout se během několika dní v takto velké věci – ať už jde o nominaci na ministra, nebo rezignaci na pozici prorektora na Slezské  univerzitě  – samozřejmě není jen tak,“ doplňuje Pav
el Tuleja. „Jde o rezort, který může proměnit českou vědu a český výzkum v základní stavební kameny české ekonomiky, a tím zároveň posílit konkurenceschopnost Česka na zahraničních trzí
ch.”

S nominací Pavla Tuleji na ministra pro vědu, výzkum a inovace strana TOP 09 již seznámila premiéra Petra Fialu. Prezident republiky Petr Pavel přijme na Pražském hradě Pavla Tuleju 6. května.
http://www.top09.cz/co-delame/tiskove-zpravy/top-09-vybrala-noveho-ministra-pro-vedu-vyzkum-a-inovace-na-post-nominuje-ekonoma-a-byvaleho-rektora-pavla-tuleju-31545.html?clanek=31545

SEKCE: Ostatní
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (4x), univerzity (3x), opavě (1x), univerzitě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): TOP 09 vybrala nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Na post nominuje ekonoma a bývalého rektora Pavla Tuleju ( Allnews.cz - Tiskovky, Vedení univerzity );
TOP 09 vybrala nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Na post nominuje ekonoma a bývalého rektora Pavla Tuleju (Allnews.cz - Tiskovky, Fakulta veřejných politik ); TOP 09 vybrala nového
ministra pro vědu, výzkum a inovace. Na post nominuje ekonoma a bývalého rektora Pavla Tuleju (Parlamentnizpravy.cz - Články, Fakulta veřejných politik ); TOP 09 vybrala nového ministra pro
vědu, výzkum a inovace. Na post nominuje ekonoma a bývalého rektora Pavla Tuleju (Parlamentnizpravy.cz - Články, Vedení univerzity ); TOP 09 vybrala nového ministra pro vědu, výzkum a
inovace. Na post nominuje ekonoma a bývalého rektora Pavla Tuleju (Parlamentnizpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

124. Válek představil prezidentovi plán rozvoje zdravotnictví. Řešili i ministra pro vědu  
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Prezident Petr Pavel přijal ministra zdravotnictví Vlastimila Válka (TOP 09). Představil mu strategický dokument dalšího rozvoje českého zdravotnictví. Podle vládních představitelů je třeba řešit f
inancování českého zdravotnictví pomocí dlouhodobé koncepce. Ta by se mohla týkat například připojištění na nadstandard, odměňování zodpovědných pacientů i centrální nákupy léků.

Válek prezidentovi Pavlovi představil dokument, který řeší budoucnost českého zdravotnictví. Nová koncepce má klást důraz především na prevenci a prosadit nástroje k motivaci o péči o zdraví. „
Já jsem pana prezidenta informoval o své strategii,“ sdělil Válek v úterý na brífinku po jednání na Pražském hradě.
„Ten dokument jsem jako první představil hlavě státu, jeho tým ho bude studovat,“ řekl dále ministr zdravotnictví. O dokumentu diskutoval také s Mezinárodní zdravotnickou organizací.
Válek také apeloval na opozici, že věda, výzkum, a především zdravotnictví nesmí být předmětem politického boje. Koncepce o 600 stránkách se ve čtvrtek objeví k dispozici široké veřejnosti na int
ernetu, ve stejný den má v plánu ho představit poslancům včetně opozice, sdělil Válek. „My všechny připomínky bereme velice vážně,“ ubezpečil ministr.
Blíže komentovat obsah dokumentu Válek ale odmítl. Přiblížil jen, že na dokumentu pracoval několik měsíců.
Prezident se podle Válka ptal i na rozhodnutí TOP 09 ohledně nominace na ministra pro vědu a výzkum, kterým se má stát Pavel Tuleja . Válek sdělil, že mu nepřísluší komentovat, zda se Tuleja 
s prezidentem sejde tento týden, ale Petr Pavel je připraven ho jmenovat v pondělí.
Podle premiéra Petra Fialy (ODS) je třeba přizpůsobit se stárnutí populace, s čímž by měl pomoci důraz na prevenci. Také podle něj není od věci otevřít debatu o přímých platbách.
„Velmi se mýlí ten, kdo si myslí, že všechny problémy ve zdravotnictví se vyřeší tím, že se tam nalijí peníze,“ řekl premiér v dubnu na akci, kterou pořádal Zdravotnický deník. Je podle něj třeba se s
oustředit na dlouhodobou stabilitu zdravotnictví, jeho adaptaci na demografický vývoj a technologický pokrok. „A aby si přitom nevytvářelo vnitřní dluhy,“ dodal.
Ministr zdravotnictví Válek doplnil, že náklady veřejného zdravotnictví se od roku 2010 více než zdvojnásobily, spolu s tím ale nerostla adekvátně jeho dostupnost či kvalita, produkce naopak klesal
a.
Politici ale nejsou jediní, kdo si uvědomuje potřebu řešit aktuální situaci. Děkan 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy Matin Vokurka varoval před alarmujícím úbytkem lékařů.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Válek představil prezidentovi plán rozvoje zdravotnictví. Řešili i ministra pro vědu ( Idnes.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

125. „Chci bezúročné půjčky pro studenty,“ říká nový ministr  
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Jak podpoří českou vědu a jak pro ni bude shánět peníze. Na to odpovídal budoucí ministr pro vědu a výzkum Pavel Tuleja.

Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Článek si také můžete poslechnout v audioverzi.
TOP 09 přepřahá na postu ministra pro vědu a výzkum. Helenu Langšádlovou nahradí akademik z Moravskoslezského kraje Pavel Tuleja.
Kromě dokončení práce své předchůdkyně si vytyčil i vlastní cíle. Jde zejména o větší podporu doktorandů. „Bavíme se třeba o možnosti bezúročných půjček pro studenty, které by začali splácet v 
okamžiku, kdy nastoupí do pracovního života,“ říká v rozhovoru, který poskytl novinářům v Poslanecké sněmovně.
Mandát přebíráte za polovinou funkčního období. Co chcete za 1,5 roku ve funkci zvládnout?
Chci dokončit navýšení rozpočtu pro vědu a výzkum. Zároveň chci dokončit zákon o vědě, výzkumu, inovacích a transferu znalostí, protože si myslím, že je velmi důležitý. Ministru školství bych chtě
l pomoci dotáhnout zákon o vysokých školách, protože sám jako bývalý rektor vím, jak je důležitý.
Říkáte, že chcete navýšit rozpočet. Boj o peníze ze státního rozpočtu není jednoduchý, potýkala se s tím i vaše předchůdkyně. Můžete naznačit, jak chcete toho navýšení dosáhnout?
My nesmíme ani naznačovat. (smích) Nechte to prosím vás na mně. Je fakt, že já jsem pořád ještě kandidátem na ministra, nejsem ministrem, nechme to až na okamžik, kdy nastane čas.

Kdo je Pavel Tuleja?

Třiapadesátiletý Tuleja působí jako akademický pracovník od devadesátých let. Od roku 2015 do loňského roku vedl Slezskou  univerzitu  jako rektor. Byl také místopředsedou České konference
rektorů. Zkušenost s politikou má z komunální úrovně.

Kdo je nový ministr Tuleja: ostravský patriot, ekonom a milovník sci-fi
30. 4. 2024 13:54
Na tiskové konferenci jste hovořil o větší pomoci mladým vědcům, kteří to podle vás nemají platově lehké…
Je potřeba dotáhnout věci, které se už domlouvaly s Ministerstvem práce a sociálních věcí ohledně započítávání doktorského studia do důchodu. Mezi nové věci, o které se chci zasadit, patří otázk
a bezúročných půjček pro doktorandy, kteří vyjíždějí do zahraničí na studijní pobyty. Mám teď i konkrétní případy studentů ostravské univerzity, kteří chtějí vyjet do Paříže, kde tamní univerzita dělá 
obor, který oni v rámci doktorského studia studují. Dnes mají problém vůbec sehnat nějaké adekvátní bydlení v této oblasti. Takže bavíme se třeba o možnosti bezúročných půjček pro studenty, kter
é by začali splácet v okamžiku, kdy nastoupí do pracovního života.
Na ministerský post přicházíte v době, kdy preference TOP 09 nejsou vůbec dobré. Cítíte, že můžete svým působením, bude-li úspěšné, s preferencemi pomoct?
To ukáže čas. Já věřím, že pomůžu zvednout preference. Budu dělat všechno pro to, abych toto umožnil.
Stranou prezentovaný důvod, proč vaše předchůdkyně končí, je špatná komunikace a špatná popularizace její práce u veřejnosti. Budete si hlídat počet lajků a sledujících na sociálních sítích?
Já myslím, že to není o lajcích, ale o tom, jak přenášíme informace mezi ostatní lidi ve společnosti. To znamená, aby běžný člověk věděl, proč vlastně dáváme peníze do vědy a výzkumu a proč jsou
věda a výzkum pro Českou republiku tak důležité.
A jak to chcete dělat jinak než Helena Langšádlová? Na rozdíl od ní nejste veřejnosti tolik známý…
Já vím, ale na druhou stranu mám nějaké zkušenosti z období rektorování, já jsem slezskou  univerzitu  také podle mého názoru trošku posunul v rámci Moravskoslezského kraje. Vím, že to je pr
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o vás regionální úroveň, ale myslím si, že ta zkušenost tam nějaká je. Dejte mi trochu času.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezskou (2x), univerzitu (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): „Chci bezúročné půjčky pro studenty,“ říká nový ministr ( SeznamZpravy.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

126. Opavský prorektor Pavel Tuleja by měl být ministrem pro vědu a výzkum  
16:22 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Moravskoslezský deník  AUTOR: Martin Ruščin ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prorektor Slezské univerzity Opava, pedagog, ekonom a ostravský rodák Pavel  Tuleja  by měl nahradit v čele ministerstva pro vědu a výzkum odcházející ministryni Helenu Langšádlovou.

Jeho domovská TOP 09 je na tom domluvena s prezidentem Petrem Pavlem. Do úřadu by měl Pavla Tuleju, kterého v úterý podpořilo vedení strany, jmenovat v pondělí 6. května. Na tiskové konfer
enci to řekla předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová.
Pavel Tuleja  by se chtěl věnovat mladým ve vědě, excelenci, spolupráci Národního akreditačního úřadu s vládou a financování mladých vědců. Novinářům řekl, že vizí ministra by mělo být udělat 
z Česka lídra EU ve vědě a inovacích. Vzhledem k mandátu vlády, který skončí zhruba za rok a půl, plánuje dokončit práci Heleny Langšádlové, která oznámila svou rezignaci minulý týden, ale také
přiblížit agendu veřejnosti.
Kandidát na ministra má podle Pekarové Adamové bohaté zkušenosti z akademické sféry a manažerské zkušenosti. Zdůraznila i jeho ekonomickou erudici, která bude „obrovskou posilou“ pro TO
P 09 i kabinet. Úkolem pro Tuleju je podle Adamové dotáhnout projekty Langšádlové a prezentovat je tak, aby byla srozumitelná a dosažitelná. Novinářům to přiblížila na nedávném tématu covidu 
a propagaci vakcíny. První místopředseda TOP 09 Vlastimil Válek pak hovořil o potřebě transferu znalostí tak, aby už se nestávalo, že české objevy realizují zahraniční firmy.
Tuleja plánuje vytvořit si kolem sebe tým spolupracovníků, sám chce být jejich „středobodem“, který bude výsledky prezentovat. „Nebudou to lidé, které bych si přivedl z Opavy, dám na doporučení
z TOP 09,“ uvedl na dotaz novinářů. Sdělil také, že už v pondělí se setkal s Langšádlovou a domluvili se na spolupráci. Zmínil své kontakty z České konference rektorů.
Podpora Tuleji byla při hlasování v orgánech TOP 09 podle Adamové drtivá. Reagovala tak na dotaz ohledně rozpolcenosti strany, jejíž někteří členové nejsou spokojeni s odchodem Langšádlové. 
Výsledky podle Adamové ukážou volby. V nich by nyní podle průzkumů neměla strana jistý vstup do Sněmovny.

Fiala označil Tuleju za posilu koaliční vlády
Předseda vlády Petr Fiala (ODS) předpokládá, že Pavel Tuleja , kterého nominuje TOP 09 na ministra pro vědu a výzkum, bude posilou koaliční vlády. Novinářům řekl, že ekonoma a bývalého re
ktora Slezské univerzity zná z akademického působení.
„Předpokládám, že to bude posila naší vlády,“uvedl Fiala. Funkci ministra pro vědu pokládá za důležitou, ač ji někteří opoziční politici zpochybňují. „Pokud chceme být do budoucna úspěšní jako Č
eská republika, musíme být úspěšní ve vědě, výzkumu, inovacích a vzdělávání. Český systém podpory výzkumu a vědy je hodně komplikovaný a decentralizovaný, což má výhody i rizika,“ uvedl.
Před novým ministrem jsou podle Fialy důležité úkoly. „Dotažení metodiky, příprava zákona o podpoře výzkumu, pokračování v trendu efektivnějšího transferu znalostí. To vše jsou věci, na kterých 
je potřeba rychle pracovat dál,“uvedl Fiala. V nejbližší době se chce s Tulejou setkat.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (4x), tuleja (4x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Opavský prorektor Pavel Tuleja by měl být ministrem pro vědu a výzkum ( Denik.cz - Moravskoslezský deník, Slezská univerzita v Opavě ); Opavský prorektor Pavel
Tuleja by měl být ministrem pro vědu a výzkum (Denik.cz - Frýdecko-místecký a třinecký deník, Slezská univerzita v Opavě ); Opavský prorektor Pavel Tuleja by měl být ministrem pro vědu a výzkum
(Denik.cz - Frýdecko-místecký a třinecký deník, Vedení univerzity ); Opavský prorektor Pavel Tuleja by měl být ministrem pro vědu a výzkum ( Denik.cz - Karvinský a havířovský deník, Vedení
univerzity); Opavský prorektor Pavel Tuleja by měl být ministrem pro vědu a výzkum ( Denik.cz - Karvinský a havířovský deník, Slezská univerzita v Opavě ); Opavský prorektor Pavel Tuleja by měl být
ministrem pro vědu a výzkum (Denik.cz - Novojičínský deník, Slezská univerzita v Opavě ); Opavský prorektor Pavel Tuleja by měl být ministrem pro vědu a výzkum ( Denik.cz - Novojičínský deník,
Vedení univerzity); Opavský prorektor Pavel Tuleja by měl být ministrem pro vědu a výzkum ( Denik.cz - Opavský a hlučínský deník, Slezská univerzita v Opavě ); Opavský prorektor Pavel Tuleja by
měl být ministrem pro vědu a výzkum (Denik.cz - Opavský a hlučínský deník, Vedení univerzity ); Opavský prorektor Pavel Tuleja by měl být ministrem pro vědu a výzkum ( Denik.cz - Bruntálský a
krnovský deník, Slezská univerzita v Opavě); Opavský prorektor Pavel Tuleja by měl být ministrem pro vědu a výzkum ( Denik.cz - Bruntálský a krnovský deník, Vedení univerzity );
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Vláda schválila důchodovou reformu. Mimo jiné zvyšuje věk odchodu do penze.
1
5

Opozice to kritizuje. Šéfka Evropské komise von der Leyenová na návštěvě Prahy. Sejde se s prezidentem Pavlem. Připomenou si 20 let od vstupu Česka do Unie. Podle Pavla
3
0

je členství základem bezpečnosti a svobody. TOP 09 má kandidáta na nového ministra vědy a výzkumu. Pavel Tuleja  se chce zaměřit na mladé vědce. Francie a Jižní Korea podaly závazn
é nabídky

4
5

na nové jaderné bloky v Česku. Vláda má vítěze vybrat do léta. Hlavní témata znáte, nabízíme podrobnosti. Hezký den.
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0
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Kabinet Petra Fialy schválil důchodovou reformu. Podle premiéra je nutná pro udržitelnost důchodového systému. Díky změnám se podle Fialy podaří udržet schodek rozpočtu kolem jednoho 
procenta HDP. Penzijní novela počítá

1
5

s navyšováním důchodového věku nad 65 let podle prodlužování života, snižování výpočtu nových penzí nebo s předčasnými důchody pro rizikové profese. Naše vláda předkládá důchodovou
reformu.

3
0

Důchodovou reformu, která je dobrá, vyvážená, odpovědná a která je schopná zajistit naši zemi udržitelný důchodový systém, a tedy dát jistotu mladým lidem, že v budoucnu budou mít i oni š
anci na důstojný důchod. Více jak

4
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čtvrt století se o potřebě důchodové reformy v této zemi hovoří. Více jak 20 let tady bylo několik týmů, které se zabývaly přípravou důchodové reformy, ale vlastně nikdy, pokud jde o průběžný 
pilíř,
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0
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žádná vláda nedošla do stavu, aby měla komplexní návrh reformy důchodové v rámci průběžného pilíře, aby ho společně všemi hlasy schválila a poslala do parlamentu. Opoziční hnutí SPD a
1
5

ano s návrhy nesouhlasí. Podle nich vláda nepředstavila reformu penzí, ale jen úpravu parametrů. Vadí hlavně zvyšování důchodového věku nebo podmínky pro předčasné penze. Hnutí ANO 
odmítlo s koalicí o úpravách dál jednat. Podle

3
0

něj si totiž kabinet změny prosadí bez ohledu na výtky opozice. Ten člověk se nedožívá v ČR ve zdraví takové doby, aby prostě byl dvacet jedna a půl roku v nějakém normálním
4
5

důchodovém režimu tak, jak si tato vláda představuje. Náročné profese musí vydefinovat odborníci na pracovní lékařství, odborníci z hygieny. Nyní vlastně byly předloženy čtyři rizikové faktor
y. Ty se týkají fyzické

SEKCE: Zpravodajství
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KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
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Být součástí Evropy je ctí pro každý národ. Je to skutečný sen, který nás spojuje. Před dvaceti lety se tento sen splnil ČR a jsem si jistý, že se brzy splní také Ukrajině, balkánským národům, 
Moldavsku,

1
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Gruzii. Oficiální výročí vstupu Česka do EU připadá na zítřek. Připomene ho řada událostí po republice. Třeba v Litomyšli se koná akce Evropa na talíři. Ta nabídne ochutnávku jídel ze zemí s
edmadvacítky. Oslavy výročí se dotknou také hlavního města.

3
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Jeho centrum bude patřit festivalu United alens ovprak Tereza Šedivá a Ester Balounová, ČT. Německý prezident odpoledne taky jednal v Kramářově vile s premiérem Petrem Fialou. Mluvili 
o spolupráci obou zemí

4
5

v energetice nebo obraně a současné situaci na Ukrajině. Frank-Walter Steinmeier současně poděkoval českým tajným službám za rozkrytí kauzy úplatků od proruské sítě vojsov u Rob. Jední
m z hlavních podezřelých je Petr Bystroň, poslanec
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Alternativy pro Německo, který za ní kandiduje do Evropského parlamentu. Nyní je na německých vyšetřovacích orgánech, aby zjistily, do jaké míry mohla tato síť napomáhat předávání zpráv
do Ruska, včetně bezpečnostně

1
5

relevantních informací. Považuji za nepochopitelné, že někdo, kdo tak prozrazuje německé a evropské zájmy, může zároveň zastupovat Německo v Evropském parlamentu. To je pro mě těž
ko představitelné.

3
0

Zlepšit platové podmínky doktorandů nebo udržet mladé vědce v oboru. Takové jsou priority Pavla Tuleji, který se má stát novým ministrem pro vědu a výzkum. Jeho nominaci dnes potvrdilo
předsednictvo TOP 09. V

4
5

pondělí by ho měl jmenovat prezident. Petr Pavel. Ekonoma. Současný prorektor Slezské univerzity  v Opavě  se ve funkci bude chtít zaměřit i na řadu dalších témat. Premiér Petr Fiala no
minaci Pavla Tuleji přivítal. Mezitím ta nová témata
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bych zařadil užší spolupráci mezinárodním akreditačním úřadem a radou vlády, protože tam jsem přesvědčen o tom, že je spousta synergií. A tím druhým problémem, který vidím, je ten, že s
pousta mladých vědců má problém dnes vyjet do zahraničí, protože musí

1
5

část toho zahraničního pobytu i přesto, že jsou jim poskytovány finanční prostředky na mobility, financovat ze svých finančních, ze svých zdrojů. Úkolů pro nového ministra bude hodně. Já se
s ním v nejbližší době setkám a předpokládám,

3
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že uvedení do funkce by mělo proběhnout v pondělí. Pavel Tuleja. Na postu vystřídá Helenu Langšádlovou, která podle vedení TOP 09 skončila kvůli špatné prezentaci své práce. Svou rezign
aci

4
5

oznámila v pátek. Ta kritika míří často k celé vládě ohledně komunikace jednotlivých opatření, jednotlivých prosazovaných priorit a že zkrátka tady v tomto musíme hledat všichni u sebe ty rez
ervy a prostor pro zlepšení. Jsem měla sloužit
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dva a půl roku této zemi jako členka vlády, že jsem odvedla kus práce, kterou ta odborná komunita ocenila. Doufám, že můj nástupce, kterému předám všechny, všechny programy, projekty,
které jsou rozpracovány, tu práci dokončí.

1
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Ministr zdravotnictví Vlastimil Válek představil prezidentovi novou strategii dalšího rozvoje zdravotnictví. Ta se týká personálu, vzdělávání nebo změn v síti nemocnic. Zahrnovat by měla třeba
úpravu rozložení lůžek. Ministr

3
0

Válek očekává od hradu ke strategii připomínky, diskutovat chce i s poslanci. Ve čtvrtek ten dokument představí poslancům a teda koaličním nebo tak opozičním, protože znovu opakuji, věda
, výzkum, školství a zdravotnictví především

4
5

prostě nesmí být součástí politického boje. Závazné nabídky na stavbu až čtyř jaderných bloků v Česku podali oba zájemci. Zástupci francouzské společnosti EDF ji

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
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toho, kdo je pro ní ten preferovaný, preferovaný, preferovaná firma, která by mohla nakonec ty elektrárny stavět. A nakonec ale bude rozhodovat vláda. To konkrétní rozhodnutí bychom se mě
li dozvědět v průběhu léta, někdy kolem června.

1
5

U Horní Cerekve na Pelhřimovsku hoří 12 ha lesa. Podle starosty města Milana Kunsta se blízkosti lesa pracovalo na železniční trati a svařovalo se tam. Hasiči vyhlásili třetí stupeň požárního 
poplachu a zasahuje zde 13 jednotek včetně letecké služby.

3
0

Na místě zasahuje 13 jednotek profesionálních a dobrovolných hasičů. Vyhlášen byl u požáru třetí stupeň požárního poplachu. Ty plameny zasáhly plochu přibližně 300 x 400 metrů. Jsme na 
likvidaci požáru nasadili 20 vodních proudů a hašení

4
5

toho požáru probíhá i za pomoci letecké hasící služby, kde vrtulníků jsou prováděny shozy vody na požářiště. Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace se má stát protektor pro strategii 
a komunikaci Slezské univerzity v
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Opavě Pavel Tuleja . Širší vedení TOP 09 jeho nominaci podpořilo. Hlavní priority Tulej má být podpora mladých vědců. Já když jsem si procházel, co bych měl dělat jako ministr české
1
5

vlády, tak jsem si úplně na začátku řekl, že nechci dělat revoluci, ale chci dělat evoluci. To znamená, chci dotáhnout všechny ty věci, které paní ministryně Langšádlová nastartovala. Myslím s
i, že, nebo jsem přesvědčen o tom, že

3
0

na tom ministerstvu udělala obrovský kus práce a přede mnou je teď ty věci dotáhnout, dotáhnout do konce. Britský král Karel třetí navštívil zařízení pro léčbu rakoviny. Touto nemocí trpí i on s
ám. Šlo jeho první větší veřejné vystoupení od oznámení

4
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diagnózy. Sedmdesátiletý monarcha, kterého doprovodila královna Kamila, se usmívala, působil zdravě. V nemocnici vyjádřil podporu personálu k pacientům a také výzkumu rakoviny. Podle 
Buckinghamského paláce dělá panovníka v léčbě pokroky.

16:17
0
0

Příprava na hokejové MS v Praze a Ostravě vrcholí. Hokejová reprezentace se od čtvrtka představí v Brně na českých hrách, které uzavřou letošní Evropskou tour. A chybět u toho nebude
1
5

desítka, posel z nejlepší ligy na světě. To, o čem si vrabci na střechách už nějakou dobu cvrlikali, se konečně potvrdilo. Hokejovou reprezentaci pro generálku před MS v Praze a Ostravě posí
lí desítka hráčů z NHL. Na českých hrách

3
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v Brně se ve výběru kouče Radima Rulíka představí také brankáři Petr Mrázek z Chicaga, Karel Vejmelka z Arizony, Lukáš Dostál s obráncem Radkem Gudasem z Anaheimu, další bek Jan 
Rutta s útočníkem Filipem Zadinou ze San Jose a další forvardi Ondřej Palát s Tomášem

4
5

Noskem z New Jersey, Dominik Kubalík z Ottawy a Radim Zohorna z Pittsburghu. Přípravy na domácím MS naopak pokračovat nebudou. Brankáři Frodl, Klimeš a Málek, obránci Šustr, Pyro
chta, Galvas a útočníci Filip i Rychlovský a Kantner. Rozhodování
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nebylo úplně jednoduchý, protože měli jsme šest přípravných utkání, ve všech jsme vyhráli, takže vždycky po těch vítězných zápasech někoho dávat z mužstva nebo je těžší, než kdyby se pro 
něco

1
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prohrálo. V kádru také v tuto chvíli celkem třicet hokejistů, tři brankáři, devět obránců a dvacet útočníků, Rulík se ještě chystá oslovit kandidáty z finálové série extraligy mezi Třincem a Pardu
bicemi, která skončila v neděli večer. Jiří Vostatek,
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CNN Prima News. Přeji vám krásné prosluněné odpoledne. Dnes se teploty šplhaly opravdu vysoko a díky vaším diváckým fotografiím
4
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jsme viděli, že převládala jasná nebo skoro jasná obloha. Jak jsem říkala, i v Čechách jsme naměřili i lehce přes 28 stupňů, takže teploty byly letní a k tomu svítilo sluníčko plným slunečním s
vitem. Aby
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tom poli vyjednávání o to, která z firem získá nakonec tu zakázku. Obě dvě dlouhodobě využívají třeba i své velvyslance pro to, aby u české vlády, u českých firem, ale i u českých občanů lob
bovali za to, že ta jejich nabídka
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je právě ta nejlepší. Velkým tématem v této souvislosti je i třeba zapojení českého průmyslu. Obě dvě firmy slibují, že český průmysl do výstavby těch nových bloků zapojí opravdu hojně. Fran
couzská EDF mluví o až 60 % zapojení do té nové
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výstavby, ale třeba turbína by podle těch informací, které mám, měla být ze zahraničí. Naopak právě třeba jihokorejská KHNP nabízí i to, že by právě turbínu té jaderné elektrárny nechala vyr
obit, vyrobit v ČR.
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Těch otázek, těch různých typů, možností toho, jak nakonec bude ta výsledná nabídka vypadat, je ale mnoho. Teď momentálně bude ČEZ tyto, tyto nabídky konečně zhodnocovat, vybere
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toho, kdo je pro ní ten preferovaný, preferovaný, preferovaná firma, která by mohla nakonec ty elektrárny stavět. A nakonec ale bude rozhodovat vláda. To konkrétní rozhodnutí bychom se mě
li dozvědět v průběhu léta, někdy kolem června.
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U Horní Cerekve na Pelhřimovsku hoří 12 ha lesa. Podle starosty města Milana Kunsta se blízkosti lesa pracovalo na železniční trati a svařovalo se tam. Hasiči vyhlásili třetí stupeň požárního 
poplachu a zasahuje zde 13 jednotek včetně letecké služby.
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Na místě zasahuje 13 jednotek profesionálních a dobrovolných hasičů. Vyhlášen byl u požáru třetí stupeň požárního poplachu. Ty plameny zasáhly plochu přibližně 300 x 400 metrů. Jsme na 
likvidaci požáru nasadili 20 vodních proudů a hašení
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toho požáru probíhá i za pomoci letecké hasící služby, kde vrtulníků jsou prováděny shozy vody na požářiště. Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace se má stát protektor pro strategii 
a komunikaci Slezské univerzity  v
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Opavě  Pavel Tuleja. Širší vedení TOP 09 jeho nominaci podpořilo. Hlavní priority Tulej má být podpora mladých vědců. Já když jsem si procházel, co bych měl dělat jako ministr české
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vlády, tak jsem si úplně na začátku řekl, že nechci dělat revoluci, ale chci dělat evoluci. To znamená, chci dotáhnout všechny ty věci, které paní ministryně Langšádlová nastartovala. Myslím s
i, že, nebo jsem přesvědčen o tom, že
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na tom ministerstvu udělala obrovský kus práce a přede mnou je teď ty věci dotáhnout, dotáhnout do konce. Britský král Karel třetí navštívil zařízení pro léčbu rakoviny. Touto nemocí trpí i on s
ám. Šlo jeho první větší veřejné vystoupení od oznámení
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diagnózy. Sedmdesátiletý monarcha, kterého doprovodila královna Kamila, se usmívala, působil zdravě. V nemocnici vyjádřil podporu personálu k pacientům a také výzkumu rakoviny. Podle 
Buckinghamského paláce dělá panovníka v léčbě pokroky.
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Příprava na hokejové MS v Praze a Ostravě vrcholí. Hokejová reprezentace se od čtvrtka představí v Brně na českých hrách, které uzavřou letošní Evropskou tour. A chybět u toho nebude
1
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desítka, posel z nejlepší ligy na světě. To, o čem si vrabci na střechách už nějakou dobu cvrlikali, se konečně potvrdilo. Hokejovou reprezentaci pro generálku před MS v Praze a Ostravě posí
lí desítka hráčů z NHL. Na českých hrách
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v Brně se ve výběru kouče Radima Rulíka představí také brankáři Petr Mrázek z Chicaga, Karel Vejmelka z Arizony, Lukáš Dostál s obráncem Radkem Gudasem z Anaheimu, další bek Jan 
Rutta s útočníkem Filipem Zadinou ze San Jose a další forvardi Ondřej Palát s Tomášem
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Noskem z New Jersey, Dominik Kubalík z Ottawy a Radim Zohorna z Pittsburghu. Přípravy na domácím MS naopak pokračovat nebudou. Brankáři Frodl, Klimeš a Málek, obránci Šustr, Pyro
chta, Galvas a útočníci Filip i Rychlovský a Kantner. Rozhodování

SEKCE: Zpravodajství
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131. Státy přemlouvají důchodce, aby zůstali v práci: Mladí ani migranti je totiž nenahradí  
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Nábor mladých lidí do práce se nedaří, na řadě jsou důchodci. I tak se dá nazvat současná snaha mnoha evropských zemí, včetně Česka, přitáhnout do zaměstnání co nejvíce kvalifikovaných li
dí v důchodovém věku. Základním lákadlem by měla být nabídka, že senioři budou dostávat za stejnou práci výrazně vyšší plat než mladí. V Německu už se o tom intenzivně jedná, v Česku nás
podobná debata zřejmě také nemine.

Nemoc s názvem AIDS neboli syndrom získaného selhání imunity (anglicky Acquired Immune Deficiency Syndrome či Acquired Immunodeficiency Syndrome) byla rovněž neodmyslitelnou součá
stí historie Spojených států amerických v době, kdy v Bílém domě vládl prezident Ronald Reagan (1981–1989). Slavný film Philadelphia režiséra Jonathana Demmeho s Tomem Hanksem v hla
vní roli sice přišel do kin „až“ v roce 1993, atmosféru kolem AIDS v Reaganových časech nicméně vystihl v mnoha ohledech naprosto přesně. Nejen Američané vnímali nemoc jako jakýsi „nový 
mor“ svého druhu a mnozí z nich dokonce jako jakýsi „trest“ za hříchy, kterých se dopustili.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

Debata o zaměstnávání seniorů se drží tak trochu stranou české debaty o důchodové reformě. Přednost dostávají taková témata jako zvyšování věku odchodu do důchodu či pravidla pro fyzicky zv
lášť náročné profese.
Jak ale ukazuje německý příklad, stejně důležitá je i debata o tom, jak udržet co nejdéle v zaměstnání ty seniory, kteří se na současném pracovním trhu ukazují jako nenahraditelní.
I přes příliv migrantů a zaměstnanců z jiných zemí EU totiž německý pracovní trh trpí akutním nedostatkem kvalifikované pracovní síly. A to zvlášť v technických profesích, které se mladším ročníků
m příliš studovat nechce nebo je po studiu nechtějí vykonávat.
Dalším fenoménem, který působí negativně na německý pracovní trh, je stejně jako v Česku pozdější nástup mladých lidí do zaměstnání. Na rozdíl od předchozích generací začínají mladí lidé po st
udiu pracovat výrazně později.
To všechno vede k tomu, že z důchodců, a zvlášť těch vysoce kvalifikovaných, se na německém trhu stává vysoce žádané zboží. Zbývá jediná otázka: jak motivovat kvalifikované penzisty, třeba bý
valé inženýry z elektráren, kteří už mají většinou slušný důchod a nashromážděný majetek, aby místo „polehávání“ na plážích na Mallorce znovu vstávali ráno do práce?
Německý ministr hospodářství za stranu Zelených Robert Habeck vsadil na to, že i pro tyto – většinou poměrně movité seniory – je takzvaně každá koruna dobrá. Pokud budou podle něj finančně 
motivováni, v práci zůstanou déle.
V Německu už delší dobu platí to, co je součástí dnes představeného vládního návrhu důchodové reformy v Česku, tedy, že pracující senioři už nemusí ze svého platu hradit sociální pojištění.
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Na rozdíl od současného českého systému i od toho, co nově navrhuje česká vláda, však mají na výběr. Buď si zvolí (jako je to dnes v Česku), že sociální pojištění budou hradit i při práci v důchod
u a tím se jim částečně zvedne důchod, nebo důchodovou rentu platit nebudou a mají vyšší plat.
Ministr Habeck nyní navrhuje pracujícím důchodcům ještě další přilepšení. V televizním pořadu „RTL Direkt“ minulý týden prohlásil, že zaměstnaní důchodci by si mohli ponechat peníze, které za ně
stejně jako za každého jiného zaměstnance platí zaměstnavatel jako takzvané pojištění pro nezaměstnanosti. V Česku se tento odvod jmenuje příspěvek na státní politiku zaměstnanosti a činí 1,6 
% z hrubé mzdy. V Německu je to 2,6 %.
Podle Habecka by měli zaměstnavatelé platit za pracující seniory pojištění proti nezaměstnanosti i nadále, místo do státní pokladny by ho ale posílali přímo na konto příslušných seniorů. „To by mohl
a být důležitá pobídka,“ prohlásil Habeck. Jinými slovy – pracujícím důchodcům by bylo i nadále odpuštěno sociální pojištění a další dávky, navíc by se ale stali příjemci části toho, co za ně dnes za
městnavatel odvádí státu.
Pokud bychom v případě kvalifikovaného inženýra počítali s hrubým platem 6000 eur (průměrný plat v Německu je 4101 eur), pak by byl výpočet zhruba následující.
Oproti mladším kolegům by dostával za stejnou práci mzdu vyšší nejen o nezaplacené sociální pojištění (to dostává už dnes), ale také ještě zhruba 156 eur (4000 korun) navrch od zaměstnavatele, 
který by pojištění proti nezaměstnanosti posílal přímo jemu. Jak správně říká ministr Habeck: „Důchodce propuštěný z práce už přece nemůže být nezaměstnaný. Je důchodcem a bere důchod.“
Otázkou ovšem zůstává, a o tom se i v Německu vedou dlouhé diskuse, jaké může mít tahle pobídka k náboru seniorů do práce společenské důsledky. A zda může být vůbec ze strany seniorů akc
eptovatelná.
Jistá je pouze jedna věc: Habeck, ale i někteří další politici a ekonomové jsou přesvědčeni o tom, že problém stárnutí populace spojený s akutním nedostatkem kvalifikované pracovní síly je řešiteln
ý jen s pomocí seniorů.
Zejména ty, kteří jsou vysoce kvalifikovaní v oborech jako energetika, stavebnictví či zdravotnictví, musí stát nějak přesvědčit, aby místo zaslouženého odpočinku ještě pár let pracovali. A
minimálně předali zkušenosti jiným. Nemá je totiž v plné míře kdo nahradit. „Ti, kdo chtějí a mohou pracovat déle, na tom mohou opravdu hodně vydělat,“ prohlásil už loni ministr.
Jenže jsou peníze pro kvalifikované důchodce opravdu tak zásadní, jak si ministr myslí? Většina lidí, pracujících s vysokou kvalifikací, má vysoký důchod, často i majetek a úspory, které si chtějí ta
kzvaně užít ve stáří. A najednou by měli kvůli „pár tisícovkám“ zase chodit ráno do elektrárny nebo továrny?
I v Česku vláda řeší a nepochybně bude i nadále řešit podobný problém. Důkazem je fakt, že součástí dnes představeného vládního návrhu důchodové reformy je i odpuštění sociálního pojištění pr
acujícím seniorům po německém vzoru.
„Já si ale myslím, že pro velkou část důchodců, kteří mohou pracovat, nejsou peníze tou úplně hlavní motivací k tomu, aby pracovali i v pozdním věku,“ uvádí pro INFO.CZ předsedkyně Rady senio
rů ČR Lenka Desatová. Důležitější je podle ní „pocit naplnění“ a toho, že jejich práce má smysl.
Právě energetika, a zvlášť ta jaderná, přitom představuje příklad oboru, který se dnes bez seniorních expertů neobejde. Po dostavbě Temelína, spuštěného v roce 2000, se žádná taková stavba, sr
ovnatelná velikostí, technologickou náročností a významem, v Česku nestavěla. Akutně tak chybějí odborníci a experti, kteří ještě mají s podobnými stavbami (a nejen energetickými) zkušenosti.
I Ústav jaderného výzkumu v Řeži byl donedávna plný sedmdesátníků a dalších seniorních expertů, které nelze v plné míře nahradit. Otázkou proto zůstává, zda a jak se podaří státu přimět „nenahr
aditelné“ seniory v různých oborech k tomu, aby zůstali v práci o pár let déle.
Podobný názor má i bývalý ředitel jaderné elektrárny Temelín, letos v srpnu dvaaosmdesátiletý František Hezoučký. Ještě před rokem a půl učil na univerzitě, teprve po osmdesátce z práce odešel. 
„Já myslím, že pro naši generaci je nejdůležitější motivací k práci v důchodu to, aby nám někdo naslouchal. A to se bohužel dnes neděje ani v energetice,“ řekl INFO.CZ Hezoučký.
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Představujeme vám Pavel Tuleja  – našeho kandidáta na ministra pro vědu, výzkum a inovace❗Jestli ho ještě nesledujete, měli byste začít! �#věděblíž
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Praha - Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace se má stát ekonom a prorektor Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja. Na jeho nominaci se dnes shodlo vedení TOP 09. Tuleja nahradí 
v koaliční vládě Helenu Langšádlovou, která končí kvůli nespokojenosti mateřské strany s tím, jak prezentovala výsledky své práce na veřejnosti. Prezident ho bude jmenovat v pondělí 6. květn
a, řekl po dnešní schůzce s ním místopředseda vlády a navrhující strany TOP 09 Vlastimil Válek a ČTK to potvrdil i Pavlův mluvčí Vojtěch Šeliga.

Setkání před jmenováním podle něj není nutné, neboť se oba osobně znají. Budoucí ministr se chce věnovat například mladým vědcům či spolupráci Národního akreditačního úřadu s vládou a také 
přiblížit svou agendu veřejnosti.
Lídři vládní strany jednali o nástupci Langšádlové od rána ve Sněmovně - nejprve zasedalo předsednictvo, poté výkonný výbor TOP 09. Odpoledne strana oficiálně potvrdila, že jejím kandidátem n
a ministra pro vědu je Tuleja.
Langšádlová oznámila rezignaci v pátek. Nejdříve se mluvilo o tom, že ji vystřídá místopředseda strany a poslanec z Hradce Králové Matěj Ondřej Havel, nakonec ale TOP 09 vybrala Tuleju. Podle 
stranických lídrů se zaměří na popularizaci výsledků vědy a jejích aplikací v praxi. "Jmenuji se Pavel Tuleja a zasadím se o to, aby každému z nás byla věda blíž," ozval se s videem z nového účtu n
a síti X zhruba hodinu po tiskové konferenci a na síti Facebook. Fotografie  zveřejnil i na síti Instagram.
Premiér Petr Fiala (ODS) předpokládá, že Tuleja bude posilou koaliční vlády. Zná ho z akademické sféry, kde Fiala před vstupem do vrcholné politiky působil. Funkci ministra pro vědu pokládá za d
ůležitou, ač ji někteří opoziční politici zpochybňují. "Pokud chceme být do budoucna úspěšní jako ČR, musíme být úspěšní ve vědě, výzkumu, inovacích a vzdělávání. Český systém podpory výzku
mu a vědy je hodně komplikovaný a decentralizovaný, což má výhody i rizika," uvedl Fiala. Tuleja by podle něj měl mimo jiné dokončit zákon o podpoře výzkumu. V nejbližší době se chce s Tulejou 
setkat.
Členy vlády jmenuje na návrh předsedy vlády prezident republiky. Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová novinářům řekla, že podle domluvy s prezidentem Pavlem by měl být Tuleja jm
enován v pondělí. Kandidát na ministra má podle ní bohaté zkušenosti z akademické sféry a manažerské zkušenosti. Zdůraznila i jeho ekonomickou erudici. Úkolem pro Tuleju je dotáhnout projekty
Langšádlové a srozumitelně je prezentovat.
Tuleja na tiskové konferenci uvedl, že vizí ministra by mělo být udělat z Česka lídra EU ve vědě a inovacích. Vzhledem k mandátu vlády, který skončí zhruba za rok a půl, chce také přiblížit agendu 
veřejnosti. Plánuje vytvořit si kolem sebe tým spolupracovníků, sám bude výsledky prezentovat. Už v pondělí se setkal s odcházející Langšádlovou a domluvili se na spolupráci.
Výsledky vládní výměny, která je osmou změnou v kabinetu pětikoalice od jeho vzniku na konci roku 2021, podle Adamové ukážou až volby. V nich by nyní podle průzkumů neměla strana jistý vstu
p do Sněmovny.
Třiapadesátiletý Tuleja byl od roku 2015 do loňského února rektorem Slezské univerzity. Předtím působil dva roky jako děkan obchodně podnikatelské fakulty v Karviné. Nyní je také vedoucím Ústa
vu veřejné správy a sociální politiky  Fakulty  veřejných  politik  v Opavě . Profesně se zaměřuje na makroekonomické analýzy, národní účetnictví a komparativní ekonomii. Je také předsedou d
ozorčí rady těžební společnost OKD a předsedou správní rady zapsaného ústavu UnikaCentrum. Je členem TOP 09, od roku 2020 zasedá v zastupitelstvu Moravskoslezského kraje a je také člene
m zastupitelstva v Havířově.
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  politiky (1x), fakulty (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ministrem pro vědu bude Tuleja, vládu doplní v pondělí ( Ceskenoviny.cz - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta ); Ministrem pro vědu bude Tuleja, vládu doplní v
pondělí (Ceskenoviny.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Ministrem pro vědu bude Tuleja, vládu doplní v pondělí ( Ceskenoviny.cz - Články, Vedení univerzity ); Ministrem pro vědu bude Tuleja,
rozhodla TOP 09, vládu doplní v pondělí (Tyden.cz - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta ); Ministrem pro vědu bude Tuleja, rozhodla TOP 09, vládu doplní v pondělí ( Tyden.cz - Články, Slezská
univerzita v Opavě); Ministrem pro vědu bude Tuleja, rozhodla TOP 09, vládu doplní v pondělí ( Tyden.cz - Články, Vedení univerzity ); Ministrem pro vědu bude Tuleja, rozhodla TOP 09, vládu doplní
v pondělí (Tyden.cz - Články, Fakulta veřejných politik );

Zpět na seznam
 

134. Univerzity podporují skutečné studentské majálesy  
17:11 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Allnews.cz - Tiskovky  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

17. května 2024 se na Slezskoostravském hradě koná již 28. ročník studentského Majálesu Ostrava. O šest dní dříve (11. května) propuknou oslavy studentského života také v Městských sadec
h v Opavě pod názvem Opavský majáles. Ostravská univerzita, Vysoká škola báňská - Technická univerzita Ostrava a Slezská  univerzita  v Opavě  dlouhodobě podporují akce, za kterými sto
jí právě studenti.

“Do segmentu studentský akcí už před lety vstoupil komerční subjekt, který takříkajíc dubluje tradiční studentský majáles, a který stejnojmenný festival pořádá také v Praze, Brně a Hradci Králové. 
Z tří veřejných univerzit v Moravskoslezském kraji však dlouhodobě podporujeme, a to i finančně, především akce ověřených studentských spolků. Touto cestou chceme jasně deklarovat, že stojím
e za akcemi 11. května v Opavě a 17. května v Ostravě. Tyto dva majálesy mají punc “studenti studentům”,” uvádějí ve společném prohlášení zástupci všech tří univerzit.
Unikátním společným prohlášením chtějí univerzity nejen deklarovat podporu, ale především upozornit na konaní akcí, které jsou vedeny a organizovány studenty tří zmíněných univerzit. “Studentsk
é majálesy, potažmo celý majálesový měsíc, reflektují hodnoty, potřeby a zájmy studentů. Právě tyto akce nabízejí studentům příležitosti s organizací akcí, které jsou náročné jak produkcí, tak logisti
kou,” zdůrazňují univerzity a navazují tak na důležitost provázání studentského života s praktickými zkušenostmi. Zároveň se chtějí vymezit vůči akcím podobného typu, které však svým charaktere
m nenaplňují podstatu studentského festivalu pořádaného studenty pro studenty.
V návaznosti na selhání organizátorů v případě Pražského Majálesu, považujeme za podstatné zdůraznit, že ani jedna ze tří univerzit tuto komerční akci (Ostravský Majáles) nepodpořila, ani jim ne
udělila záštitu. Univerzity nemají nic společného ani s takzvanými „univerzitními zónami“ v areálu či volbou královny a krále z „ostravské“, „báňské“ a „slezské“, jak organizátoři tyto tituly nazývají.
Opavský majáles se uskuteční 11. května 2024 (od 14 hod.) v Městských sadech v Opavě. Majáles Ostrava se koná na Slezskoostravském hradě 17 května. Oba studentské festivaly nabízí bohat
ý doprovodný program. Vstupenky lze pořídit v online předprodeji na webu festivalů.
http://www.vsb.cz/cs/detail-novinky?linkBack=%2Fcs%2Fmedia%2Ftiskove-zpravy%2Findex.html&reportId=47239

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Univerzity podporují skutečné studentské majálesy ( Vsb.cz - Tiskové zprávy, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

135. Televizní noviny (automat)  
17:28 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: TV Nova - Televizní noviny (automat)  AUTOR: TV Nova SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 10x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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stojí. Mezitím nadále dopadaly ruské rakety na Ukrajinu. Jenom během masivního útoku na Oděsu prý zemřelo nejméně pět lidí a přes třicet jich je zraněných. Bylo zraněno
1
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několik dětí. Pětiletá dívka s pohmožděným hrudníkem, šestnáctiletý mladík ve středně těžkém stavu a další. Terčem útoku se staly palác studentů přezdívaný zámek Harryho Pottera, který sl
ouží jako soukromá právnická škola. Karolína Picková, TV Nova.
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Třetí stupeň poplachu vyhlásili hasiči u Horní Cerekve na Pelhřimovsku. Plameny tam zachvátily asi 12 ha lesa. Na místě zasahuje 13 jednotek hasičů včetně letecké služby. Podle starosty H
orní Cerekve se
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dnes nedaleko lesa pracovalo na železniční trati a dělníci tam i svařovali. Hoří i nově osázená část lesa, kde jsou asi 4 tisíce nových stromků. Na většině území Česka platí kvůli suchu zákaz r
ozdělávání ohně. Novým ministrem pro vědu, výzkum
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a inovace se má stát Pavel Tuleja, současný prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity  v Opavě . Ve funkci vystřídá Helenu Langšádlovou, která podle předsedkyně TOP 09 P
ekarové Adamové nedostatečně prezentovala svou práci. Nový
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ministr chce na práci své předchůdkyně navázat. Od dnešního dne se v Česku posilují bezpečnostní opatření. Důvodem jsou velké sportovní akce, které jsou v Česku a v Evropě na programu,
například hokejové MS a OH. V ulicích se bude pohybovat
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více policistů. Na intenzivnější kontroly se musí připravit i řidiči. Policii v Chlumci blízko Ústí nad Labem. Ujížděl řidič, přejížděl do protisměru, vjel na chodník a ohrožoval ostatní. Nakonec př
ece jen zastavil a dal se na útěk. Moc
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daleko ale nedoběhl. Devětačtyřicetiletý řidič nerespektoval výzvy k zastavení, majáky ani houkání, šlápl na plyn a ujížděl, co jeho autu síly stačily. Na videu by se dala napočítat celá řada pře
stupků
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a vysoká rychlost by byl asi ten nejmenší. Během přejíždění do protisměru a ohrožení ostatních řidičů skončila veškerá legrace. Řidič ve zkráceném přípravném řízení čelí podezření z trestnéh
o činu maření výkonu úředního rozhodnutí. Řidiči

1
5

hrozí trest odnětí svobody až do výše dvou let. Při prohlídce byla zajištěna krystalická látka v pytlíku, která byla zaslána na odbornou expertízu. Pronásledování skončilo pokusem o útěk. Řidiči
3
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bylo jasné, že proti přesile nemá šanci, tak se z auta alespoň pokusil vyskočit. Jenže vybral si to nejhorší možné místo. Spadl do hlubokého příkopu plného pichlavého křoví. Ven ho vytáhli z 
mnoha odřeninami a škrábanci. Martin Kočárek, TV Nova.

4
5

Vztah Kristýny a Tomáška prochází krizí. Dojde snad na rozchod? Ukázku z premiérového dílu ulice najdete na Nova CZ. Během posledního dubnového dne proběhne v Česku jako každý ro
k
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pálení čarodějnic. Hasiči a meteorologové ale varují před rizikem požárů a někde je pálení dokonce zakázáno. Jak ohniště co nejlépe zabezpečit, tomu se dnes věnovala snídaně. Pokud bude
te stavět vatru, měla by být daleko od stromů
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a na polenech je dobré udělat záseky, které do sebe zapadnou, aby vlastně nedošlo ke zborcení anebo přenesení toho ohně někam dál. A pak samozřejmě zapalovat to, zapalovat to s rozmys
lem, nevítat okolo toho třeba kanystrem s benzinem.
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Pokud nemáte k dispozici přímo ohniště, měla by být okolo ohně postavená barikáda z kamenů. Případně je dobré hranici stavět na povrchu ze štěrku nebo betonu. Ideálně. Zahloubíme si to t
rošku, pokud ten prostor máme. Důležitý je, aby se
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to žhavý nedostalo do kontaktu třeba s trávou vedle, aby to, abychom ten ohni udrželi pod kontrolou. Jakmile Vatra hoří, je dobré hlídat především děti. Hasiči varují i před nebezpečnými aktivi
tami. Rozhodně bych se vyhnul různým u přeskakování. Přece jenom

SEKCE: Zpravodajství
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Televizní noviny (automat) ( TV Nova - Televizní noviny (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

136. TOPka má nového ministra Tuleju, ale... Kalousek drtivě sepsul stranu za odstřel Langšádlové  
17:33 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Blesk.cz - Články  AUTOR: Tomáš Belica - SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Je to už černé na bílém. Nástupcem ministryně pro vědu a výzkum Heleny Langšádlové bude akademik Pavel  Tuleja , kterého ráno potvrdilo předsednictvo TOP 09. Prezident Petr Pavel by jej 
měl ministrem jmenovat příští týden v pondělí. Zakladatel a bývalý šéf TOPky Miroslav Kalousek si ale neodpustil rýpanec za způsob, jakým se strana s Langšádlovou vypořádala.

Lídři vládní strany jednali o nástupci Heleny Langšádlové od rána ve Sněmovně, kam Tuleja, který je členem TOP 09, dorazil. Nejprve zasedalo předsednictvo, poté výkonný výbor TOP 09. Kandid
áta strana představila na tiskové konferenci odpoledne.

Nechce revoluci
„Moje zkušenost s akademickou sférou bylo jedním z kritérií, proč jsem se rozhodl tuto výzvu přijmout,“ řekl Tuleja na tiskovce a pokračoval: „Nechci dělat revoluci, ale evoluci.
Chci dotáhnout všechny věci, které paní Langšádlová nastartovala.“

Podpora mladých
Cílem je prý udělat z České republiky lídra v technologiích. A další Tulejovy priority? Vyjednání větších prostředků pro vědu a výzkum či pomoci mladým vědcům. „Jako rektor jsem poznal, že zá
jem o vědu u mladých lidí bohužel neroste tak, jak bychom měli," dodal budoucí ministr s tím, že je to hlavně kvůli nízkým mzdám.

Hnus, velebnosti...
Vedení TOPky v čele s Markétou Pekarovou Adamovou Langšádlové vyčítalo, že své úspěchy v rezortu nedokázala mediálně prodat. A k důvodům se velmi kriticky vyjádřil i zakladatel a někdejší š
éf strany Miroslav Kalousek. „Způsob, kterým Markéta Pekarová Adamová navezla Helenu Langšádlovou do předem prohrané bitvy, je hnusný. A když Helena Langšádlová dokáza
la téměř nemožné a z předem prohrané bitvy uhrála nerozhodný výsledek, je její odstřel ještě hnusnější. Neférový takovým tím primitivním ‚holčičím‘ způsobem,“ uvedl k tomu na 
síti X.

Rozpouštěcí klauzule chybí
V kritice své bývalé strany ale Kalousek pokračoval.  „Nezbývá mi než přijmout odpovědnost a přiznat vinu: Dopustil jsem se zásadní chyby, když jsem opomněl do stanov TOP 09 na
psat právo zakladatele to zase rozpustit, když to opustí všechny zbytky ideových priorit a obyčejné hrdosti a důstojnosti. Promiňte mi to, prosím. Nebude se to opakovat,“ dodal t
amtéž Kalousek.

Jde se za Pavlem
Avizovaný odchod Langšádlové je osmou změnou v kabinetu pětikoalice od jeho vzniku na konci roku 2021. Nástupce, bývalého rektora Slezské univerzity Tuleju chce TOP 09 představit prezident
ovi Petru Pavlovi a premiérovi Petru Fialovi (ODS). Jmenování by mělo proběhnout příští pondělí. „Jsme již domluveni na 6. květnu – pokud vše proběhne tak, jak má, Pavel Tuleja  by se 
měl stát ministrem pro vědu a výzkum," řekla Pekarová Adamová.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): TOPka má nového ministra Tuleju, ale... Kalousek drtivě sepsul stranu za odstřel Langšádlové ( Blesk.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

137. Kalouska rozlítilo, jak se vedení TOP 09 v čele s Pekarovou zachovalo ke své ministryni. Pak se
rozepsal o právu zakladatele rozpustit stranu  

18:03 | 30.04.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Zivotvcesku.cz - Články  AUTOR: Rudolf Šindelář SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Komentátor, velký srdcař a především zakladatel TOP 09 Miroslav Kalousek není spokojen s tím, jaký postoj zaujala strana ohledně rezignace ministryně pro vědu, výzkum a inovace Heleny La
ngšádlové. Bývalý šéf státní kasy a politický klasik to označil za neodpustitelné, uvedl to pro ŽivotvČesku.cz v rámci vysvětlení svého sdělení na sociální platformě X, kde uvedl, že se »dopustil c
hyby, když do stanov TOP 09 nezanesl právo zakladatele stranu zase rozpustit«.

O budoucnosti Langšádlové ve středu v minulém týdnu jednalo předsednictvo strany. Podle předsedkyně TOP 09 Markéty Pekarové Adamové dávala ministryně více úsilí do obsahové části prá
ce než do prezentace navenek. Podle zástupců vědecké komunity se Langšádlová věnovala své agendě dobře.
"Já si za svojí prací stojím. Za mnou stojí rektoři, akademická obec, Akademie věd a Svaz průmyslu a dopravy. Končím kvůli tomu, že jsem svoji práci neuměla veřejně prodat. N
eměla jsem lajky," uvedla odcházející ministryně v rozhovoru pro Deník N. V koaličním kabinetu byla dva a půl roku, tedy od jeho jmenování v prosinci 2021.
Kalousek na platformě X uvedl, že »způsob, kterým Markéta Pekarová Adamová navezla Helenu Langšádlovou do předem prohrané bitvy, je hnusný«. " A když Helena Langšádlová dokázala té
měř nemožné a z předem prohrané bitvy uhrála nerozhodný výsledek, je její odstřel ještě hnusnější. Neférový takovým tím primitivním ‚holčičím‘ způsobem," rozepsal se.
V jiném postu pak poznamenal, že » Langšádlová možná pro větší viditelnost mohla tančit na TikToku, ale na to bude asi potřeba jinou personu «.
Odchod Langšádlové je osmou změnou v současném kabinetu pětikoalice od jeho jmenování v prosinci 2021. Kalousek dále k tématu ještě jako »lahůdku« s nadsázkou sdělil, že udělal v minulosti j
ednu zásadní chybu.
"Nezbývá mi než přijmout odpovědnost a přiznat vinu: Dopustil jsem se zásadní chyby, když jsem opomněl do stanov TOP 09 napsat právo zakladatele to zase rozpustit, když to
opustí všechny zbytky ideových priorit a obyčejné hrdosti a důstojnosti. Promiňte mi to, prosím. Nebude se to opakovat," uvedl.
Pro ŽivotvČesku.cz věc vysvětlil, a to s ohledem na to, že něco takového není možné. " Každý, kdo jenom trochu zná zákon o politických stranách a hnutích, tak ví, že něco takového mož
né není. Takové stanovy by ministerstvo vnitra nikdy nezaregistrovalo. Je to zjevná nadsázka, kterou jsem chtěl podtrhnout velmi neodpustitelné chování TOP 09 vůči své minis
tryni," vysvětlil.
Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace se má stát ekonom a prorektor Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . Na jeho nominaci se dnes shodlo vedení TOP 09.
Diskutujme slušně. Pravidla diskuze na portálu ŽivotvČesku.cz.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Kalouska rozlítilo, jak se vedení TOP 09 v čele s Pekarovou zachovalo ke své ministryni. Pak se rozepsal o právu zakladatele rozpustit stranu ( Zivotvcesku.cz - Články,
Slezská univerzita v Opavě);
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138. Hlavní zprávy (automat)  
18:11 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 4x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

18:01
0
0

od roku 2026 porostou pomaleji než v současnosti. Reformu důchodů i přes opoziční kritiku schválila vláda. Podle pětikoalice jsou úpravy nutné, aby důchodový systém v budoucnosti nezkola
boval. Důchodový věk se má určovat podle délky dožití

1
5

tak, aby lidé v důchodu byli průměrně 21 let. Posouvat se bude moc, nejspíš maximálně o dva měsíce za rok. Výjimku mají mít lidé ve fyzicky náročných povoláních, potvrdil ministr práce a so
ciálních věcí Marian Jurečka z KDU-ČSL. Aby tito

3
0

lidé mohli případně odcházet až o pět let dříve do důchodu. Navyšování věku a snižování nových penzí odmítají, opoziční hnutí SPD ano. Ve finále jde pouze o to, že se nasazuje redukční diet
a na budoucí seniory. Říká

4
5

první místopředseda ano Karel Havlíček. Projednávání novely ve sněmovně by mohlo začít na přelomu května a června. Jana Karasová, Radiožurnál. Novým ministrem pro vědu a výzkum bu
de Pavel Tuleja. Nominaci schválilo vedení TOP 09. Prezident

18:02
0
0

ho jmenuje příští pondělí. Tuleja nahradí ve funkci Helenu Langšádlovou, která ve vládě končí. Jmenuji se Pavel Tuleja a je mi velkou ctí být kandidátem TOP 09 na funkci ministra pro vědu. 
Komunikace. Jeden z hlavních úkolů, který bývalý rektor

1
5

Slezské univerzity  od vedení TOP 09 dostal. Třiapadesátiletý ekonom si kvůli tomu založil profil na síti x. Aby byla věda každému z nás blíže. Proto lay bude důležité získat na vědu a výzku
m víc peněz z rozpočtu a chce se také zaměřit na mladé vědce. Zájem

3
0

o českou vědu u mladých lidí bohužel neroste tak, jak bychom chtěli. V příštích dnech se Pavel Tuleja setká s premiérem Petrem Fialou z ODS. Podle předsedy vlády bude nová tvář posilou k
abinetu. Prezident Petr Pavel zatím žádné setkání až

4
5

do jmenování Tulej nenaplánoval. Zná se s ním totiž už z minulosti. Vojtěch Tomášek, radiožurnál. Na většině území Česka platí výstraha před nebezpečím požáru. Dnes už museli hasiči zasa
hovat například u Horní Cerekve

18:03
0
0

na Pelhřimovsku, kde hořelo 12 ha lesa. Některá města omezují kvůli výstraze meteorologů a zákazu rozdělávání ohňů tradiční pálení čarodějnic. Vatra měla hořet například v Plzni u vstupní 
brány do Borského parku. Oslavy

1
5

jsou ale nakonec bez ohně. A na místě je reportér Jan Markup. Jsem před branou do Borského parku na takovém poměrně velkém vydlážděném prostranství. Právě tady měla být dvě přenos
né ohniště, každé s průměrem okolo dvou metrů. Lidé si na nich měli

3
0

opékat buřty a také měli dotvořit tu atmosféru májové oslavy spojenou s pálením čarodějnic. Ty jsi to tak budou alespoň hodnotit. Hlavně děti totiž měly přijít v čarodějnických kostýmech. Dalš
í program už pořadatelé měnit nemuseli. Hudební vystoupení, autogramiádu

4
5

plzeňských hokejistů. Je to je také improvizovaná májka, ohně tedy ne, jsou nicméně na jiných místech Plzně, třeba v Malesicích na dvou místech ale pod dohledem dobrovolných hasičů. Z P
lzně Jan Markup, Radiožurnál. Stát se může finančně zapojit do výstavby pátého

18:04
0
0

bloku v Jaderné elektrárně Dukovany. Dnes to potvrdila Evropská komise. Vítěze tendru na jeho stavbu by měla vláda oznámit v létě. Stát bude moc díky rozhodnutí Evropské komise poskytn
out na výstavbu půjčku a taky garantovat výkup elektřiny za předem

1
5

určenou cenu. Bez veřejné podpory, kvůli tržním selháním není možné stavět nový jaderný zdroj. Vysvětluje Tomáš Eller z Ministerstva průmyslu a obchodu. Schválená podpora ale platí jen p
ro dostavbu pátého bloku v elektrárně Dukovany. O

3
0

tu se uchází francouzská společnost EDF a korejská KHNP. Ty musely do dneška předložit své závazné nabídky na možnou dostavbu až čtyř bloků. Teď se jimi bude zabývat ČEZ, potvrzuje
mluvčí Ladislav Kříž. Vypracujeme závěrečnou

4
5

hodnotící zprávu, kterou během června předáme vládě, která následně rozhodne. První z jaderných bloků by měl stát v roce 2036. Patrik salát, Radiožurnál.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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139. Hlavní zprávy (automat)  
18:11 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 4x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

18:00
0
0

Vláda schválila důchodovou reformu. Věk odchodu do penze
1
5

se zřejmě prodlouží nad 65 let. Důchodová reforma je potřeba, měla být provedena už dřív. Novým ministrem pro vědu a výzkum bude nejspíš Pavel Tuleja  z TOP 09. Pro mě osobně je to v
elká výzva. Norský trenér Gjelland

3
0

skončil po šesti letech u českých biatlonistek, střídá ho Ital bormolíny kolona popojíždí na výjezdu z Prahy do Brna po dálnici D1. A počasí, zítra bude slunečno, teploty až 25 °C a bude větrno.
Je úterý 30. dubna. Dobrý večer

4
5

u hlavních zpráv přeje Jana Gulda. Radiožurnál, Hlavní zprávy. Víme, co se děje. Věk odchodu do důchodu nejspíš bude moct stoupnout i nad 65 let. A nové penze zřejmě

18:01
0
0

od roku 2026 porostou pomaleji než v současnosti. Reformu důchodů i přes opoziční kritiku schválila vláda. Podle pětikoalice jsou úpravy nutné, aby důchodový systém v budoucnosti nezkola
boval. Důchodový věk se má určovat podle délky dožití

1
5

tak, aby lidé v důchodu byli průměrně 21 let. Posouvat se bude moc, nejspíš maximálně o dva měsíce za rok. Výjimku mají mít lidé ve fyzicky náročných povoláních, potvrdil ministr práce a so
ciálních věcí Marian Jurečka z KDU-ČSL. Aby tito

3
0

lidé mohli případně odcházet až o pět let dříve do důchodu. Navyšování věku a snižování nových penzí odmítají, opoziční hnutí SPD ano. Ve finále jde pouze o to, že se nasazuje redukční diet
a na budoucí seniory. Říká

4
5

první místopředseda ano Karel Havlíček. Projednávání novely ve sněmovně by mohlo začít na přelomu května a června. Jana Karasová, Radiožurnál. Novým ministrem pro vědu a výzkum bu
de Pavel Tuleja . Nominaci schválilo vedení TOP 09. Prezident

18:02
0
0

ho jmenuje příští pondělí. Tuleja nahradí ve funkci Helenu Langšádlovou, která ve vládě končí. Jmenuji se Pavel Tuleja  a je mi velkou ctí být kandidátem TOP 09 na funkci ministra pro věd
u. Komunikace. Jeden z hlavních úkolů, který bývalý rektor

1
5

Slezské univerzity od vedení TOP 09 dostal. Třiapadesátiletý ekonom si kvůli tomu založil profil na síti x. Aby byla věda každému z nás blíže. Proto lay bude důležité získat na vědu a výzkum v
íc peněz z rozpočtu a chce se také zaměřit na mladé vědce. Zájem

3
0

o českou vědu u mladých lidí bohužel neroste tak, jak bychom chtěli. V příštích dnech se Pavel Tuleja  setká s premiérem Petrem Fialou z ODS. Podle předsedy vlády bude nová tvář posilou
kabinetu. Prezident Petr Pavel zatím žádné setkání až

4
5

do jmenování Tulej nenaplánoval. Zná se s ním totiž už z minulosti. Vojtěch Tomášek, radiožurnál. Na většině území Česka platí výstraha před nebezpečím požáru. Dnes už museli hasiči zasa
hovat například u Horní Cerekve

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (4x), tuleja (4x)
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140. Katolíci sa modlia ruženec na protest proti pro-LGBT omši na jezuitskej univerzite Saint Louis  
18:17 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Lifenews.sk - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Verní katolíci sa pokojne modlili ruženec a spievali "Salve Regina" pred omšou s tematikou LGBT v Kostole svätého Františka Xaverského, ktorý slúži ako farnosť pre komunitu Univerzity svätého L
ouisa a miestnych obyvateľov.
Svätá omša bola súčasťou pro-LGBT konferencie.
SLU, jezuitská univerzita v Missouri, bola tento rok’hostiteľom podujatia “Ignatian Q”, každoročnej pro-LGBT konferencie jezuitských univerzít. Konferencia s názvom “Queerly Beloved: An Interse
ctional Celebration of Queer Spirituality,” prebiehala od 18. do 21. apríla. Súčasťou podujatí bol aj “drag brunch,” s názvom “Holy Heels, and High LGBTEA Drag Brunch,” podľa príspevku predsed
u študentskej samosprávy na LinkedIn.
Nasledujúci deň, hoci nesúvisel s týmto podujatím, Dylan Mulvaney, muž, ktorý sa oblieka ako žena, prehovoril na SLU.
Podrobnosti o omši nedávno zverejnil Outreach, disidentská publikácia LGBT, ktorú založil páter James Martin a ktorá je spojená s časopisom America.
Pred “omšou pre LGBTQ katolíkov,” študent SLU pristúpil k rečníckemu pultu, aby oznámil prijatie svätého prijímania, ale stal sa “zmäteným a znepokojeným,” podľa správy Outreach’.
Michael O’Loughlin, homosexuálny prispievateľ časopisu America a obhajca rúhavých “Sestier večného odpustku,” písal:
Skupina pokračovala v modlitbe aj počas vyhlásenia a potom začala spievať “Salve Regina,” podľa účtu O’Loughlin’
Kým sa O’Loughlin snažil prirovnať protest k propotratovým a propalestínskym demonštrantom, ktorí narušovali iné omše, veriaci katolíci nič také neurobili. Ako katolíci sa zúčastňovali na omši a ro
bili to bez toho, aby ju rušili.
“Protestujúci zostali počas celej omše kľačať v modlitbe, nahlas recitovali ruženec a na niektorých miestach zrejme na protest potriasali korálkami ruženca,” napísal O’Loughlin.
Účastníci, ktorí prijímajú voľbu žiť ako “transrodová” alebo homosexuálna osoba, predvídateľne kritizovali veriacich katolíkov modliacich sa na omši.
“Je”pre nás nesmierne dôležité byť viditeľní v kostole,” povedal študent s pohlavnou zmenou menom “Lane” Hartman. Hartmanová je žena, ktorá sa identifikuje ako muž.
Hartmanová “sa prihlásila ako lektorka počas ignaciánskej omše Q, ale keď [si] uvedomila, že povzbudzujúce spoločenstvo, na ktoré bola v College Church zvyknutá, sa stalo terčom protestov, [sa]
zrútila,” povedal O’Loughlin, ktorý použil nesprávne zámená pre Hartmanovú, hovoril o nej ako o mužovi a použil “pánovi".”
Student doktorandského štúdia teológie na Boston College Nick Fagnant sa opýtal: “Čo ich [účastníkov konferencie] toto naučí o Katolíckej cirkvi?”
“Pred začiatkom omše sa jezuitský kňaz v kostole opýtal jedného člena skupiny, či by po skončení modlitby ruženca neopustili lavice v prvom rade, pretože sú vyhradené pre účastníkov
konferencie,” O’Loughlin napísal. “Skupina odmietla s tým, že plánuje obsadiť priestor ako formu protestu, čím odsunula LGBTQ účastníkov na perifériu kostola, čo kňaz podľa opisu opísal ako ‘vn
útorne zdrvujúce'”.
Nie je jasné, ako mohlo len 20 ľudí zabrať toľko miesta, najmä vo veľkom kostole, akým je kostol svätého Xavera’
“Čo’je drásajúce, je vaše hrubé a nehorázne ignorovanie absolútneho nebezpečenstva, v ktorom sa duše identifikujúce sa ako homosexuáli alebo transsexuáli skutočne nachádzajú,” napísal Lepa
nto Institute v odpovedi o. Jamesovi Martinovi. “Usporadúvanie podujatí potvrdzujúcich identitu, ako je tento výsmech “omše”, slúži len na to, aby duše uvrhlo do ťažkej zhýralosti.”
Veriaci katolíci, ktorí sa zúčastnili na podujatí, sa ohradili proti prekrúcaniu viery.
Katolícka cirkev odsudzuje homosexuálnu aktivitu ako smrteľný hriech a podobne odsudzuje aj crossdressing a telesné mrzačenie s cieľom vyzerať ako opačné pohlavie. Učí tiež, že homosexuálne
sklony sú samy osebe vnútorne neusporiadané.
Osoby so sklonmi k homosexualite sú povolané žiť život v čistote, ktorý zahŕňa úplné zrieknutie sa homosexuality, a tí, ktorí trpia zmätkom v súvislosti s pohlavím, by mali byť podporovaní modlitbou
a poradenstvom, aby im pomohli prijať svoje pohlavie.
Katechizmus Katolíckej cirkvi uvádza:
Katolícka cirkev tiež učí, že existujú štyri “hriechy, ktoré volajú do neba o pomstu,” jedným z nich je sodomia.
Cirkev tiež odmieta myšlienku, že niekto môže zmeniť svoje pohlavie, a učí pravdu, že pohlavie je nemenné.

SEKCE: Slovensko

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (3x)

Zpět na seznam
 

141. Kromě dokončení práce své předchůdkyně chce…  
18:20 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Seznam Zprávy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Kromě dokončení práce své předchůdkyně chce budoucí ministr pro vědu a výzkum Pavel Tuleja  více pomáhat mladým vědcům. „Bavíme se třeba o možnosti bezúročných půjček pro studenty,“ 
říká v rozhovoru:seznamzpravy.cz/clanek/250957

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

142. Studio ČT24 (automat)  
18:30 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 8x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

18:10
0
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za mě samozřejmě nikdy není pozdě, vždycky je lepší pozdě než nikdy. Vy jste tady říkal, že lidé mají ke spoření, k těm různým strategiím, možná někdy mají z toho strach. Pomohlo by podle 
vás například,

1
5

kdyby se podpora ze státu ještě zvětšila? Asi by to určitě mělo nějaký efekt. Věřím tomu, že ty lidi by to třeba více namotivovalo. Každopádně spíš se jim musí vysvětlovat,
3
0

jak ty investice se chovají, aby to chápali, protože dokud to nebudou chápat, tak oni se toho stejně budou bát i přesto, že ta podpora bude vysoká. Ty mladí lidi samozřejmě mají nižší averzi k
riziku. Může k tomu i to, že prostě mají volný přístup na internet a můžou si přečíst o. Když jsme se bavili o tom, kolik

4
5

lidí si v průměru spoří, tak máme tady nějakým způsobem nějaká data, kolik lidé, kolik si lidé v rámci třetího pilíře nejvíc naspoří nebo průměrně? Teď pane nepochopil, omlouvám se

18:11
0
0

ještě jednou. Tak já jsem to špatně možná řekla. Zkrátka v průměru, kolik si lidé naspoří. Jo takto tomu, už tomu rozumím, pardon, takto. Teď momentálně se říká, že vlastně je to do půl milio
nu korun, něco mezi dvěma sty až pěti sty tisíci korunami, co si ty lidi naspoří,
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1
5

což je samozřejmě velmi málo, ale ti občané to vnímají, oni vědí, že by ta částka nebo alespoň podle těch průzkumů by ta částka měla být vyšší a shodují se na tom, že by měla být něco
jeden a půl milionu až dva miliony korun, což samozřejmě je jako poměrně dobrá představa za mě, ale by to mělo být ještě násobně

3
0

vyšší. Já vám děkuji za rozhovor i za vaše praktické rady a díky. Děkuji za pozvání. Azyl. Děkuji, mějte se hezky. Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace má být ekonom a bývalý rektor
Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Prezident Petr Pavel by ho měl jmenovat

4
5

ministrem v pondělí. Podle premiéra Petra Fialy je důležité, že oblast vědy a výzkumu řídí přímo člen vlády. Nesouhlasí tak s opozicí, která tuto ministerskou funkci označuje za nadbytečnou. 
Emeritního rektora Pavla Tuleju znám

18:12
0
0

jeho akademického působení a předpokládám, že to bude posila naší vlády. Ale dovolte mi říct něco obecnějšího a zbytek nechám paní předsedkyni TOP 09 na její tiskovou konferenci. Já ch
ci obecně říct, že

1
5

pokládám tuto funkci za důležitou, přestože někdy někým, kdo tomu nerozumí, z opozice zpochybňována. My máme jako ČR, pokud chceme být do budoucna
3
0

úspěšní, tak jedinečnou jedinou šanci, a to být také úspěšní ve výzkumu, v inovacích, ve vzdělávání. A český systém podpory výzkumu
4
5

a vědy je hodně komplikovaný a decentralizovaný. To má svoje výhody, ale má to svoje rizika. Já pokládám za velice správné, když je člen vlády, který se speciálně této významné oblasti a d
ůležité oblasti

18:13
0
0

pro naši budoucnost věnuje a jsou tam před novým ministrem důležité úkoly, jako je dotažení metodiky, příprava zákona sto třicítky, tedy zákona
1
5

o podpoře výzkumu, pokračování v tom trendu efektivnějšího transferu znalostí, který v ČR také potřebujeme. To jsou všechno věci, na kterých je potřeba rychle pracovat
3
0

dál. Takže úkolů pro nového ministra bude hodně. Já se s ním v nejbližší době setkám a předpokládám, že uvedení do funkce by mělo proběhnout v pondělí. Končící
4
5

ministryně Helena Langšádlová počítá s tím, že svému nástupci bude po nějakou dobu pomáhat. Cílem je, aby její rozpracované projekty plynule pokračovaly. Určitě je pozitivní, že je to člověk
se zkušeností z akademického prostředí.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio ČT24 (automat) ( ČT24 - Studio ČT24 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

143. Události v regionech (Ostrava) (automat)  
18:30 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT1 SM - Události v regionech (Ostrava) (automat)  AUTOR: ČT1 SM SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

18:08
0
0

lépe Kdy se tak stalo tak nám to brzdí Teď hlavně investiční akci teda má začít za měsíc a to je smíšená cyklostezka kilometr A třičtvrtě atace čekala na to až se to dělá ta hlavní silnice po tře
ch letech teď jestli se stane verdikt

1
5

takový sobec a rozkopávat tak nevím jak to vysvětlím tohle občanů tím museli během tří let a rekonstrukce na objížďky což se dotklo nejen litovelských ale i místních firem nebo lidi z regionu 
denně to projede na deset tisíc aut

3
0

a Nepochybuji o tom že mnoho z nich vlastně velmi velmi že v krátké době po sobě ta cesta bude rozebrána To by se podle kraje mělo týkat i dalších tří úseků na Olomoucku naopak
4
5

na silnici u města Libavá kde analýza neprošla jen těsně bude kraj požadovat finanční náhrady je největší problém na slatinkách kde vlastně nechybí konstrukční vrstvy vrstev a kde budeme 
teda požadovat nějakou

18:09
0
0

obnovu traktor zpěv podle projektové dokumentace nehrozí žádné nebezpečí kvůli šíření podkladu a nebo ne spojení některých vrstev by ale životnost mohla být kratší než odhadovaných 25 r
oků členové zločinecké

1
5

skupiny spoléhali na to že se vady neprojeví do 5 let kdy končí záruka nekvalitní stavby jim procházeli i díky tomu že ve skupině byli lidé ze stavebního dozoru krajských silničářů dnes už býva
lý politici a nebo úředníci

3
0

Martin Laštůvka Česká televize ekonom a někdejší rektor Slezské univerzity  Pavel tuleja by se měl v pondělí stát novým ministrem pro vědu a výzkum dnes ho podpořilo vedení Top09 a st
rana je na jeho kandidatuře

4
5

domluvená také S prezidentem Petrem Pavlem ten by měl tu leji do úřadu jmenovat v pondělí 6. května kandidát na ministra uvedl že by se chtěl víc zaměřit například na financování mladých
vědců nebo spolupráci národního

18:10
0
0

akreditačního úřadu s vládou zpřístupnit kostely nebo kaple i v jiném čase než jsou církevní obřady v ostravsko-opavské diecézi zítra začne letní sezóna projektu otevřené chrámy koná se po 
osmé

1
5

a zapojí se na pět desítek míst na většině z nich čekají návštěvníky komentované prohlídky doplněné o místní zajímavosti radost z hokejového titulu
3
0

v Třinci je 5 v řadě A6 celkově Oceláři ho dnes slavili s fanoušky Potkali se s nimi v ulicích města na náměstí i na autogramiádě a s masarykovým pohárem pro mistry extraligy se zastavili v že
lezárnách

4
5

nebo u nemocnice staronový extraligový mistři začaly oslavy u domácí Werk arény už tady na ně čekali fanoušci a pak se vydali na cestu městem první zastávka

18:11
0
0

Třinecké železárny které jsou partnerem klubu Tady se setkali se zaměstnanci na improvizované autogramiádě zápasu s těma prodloužením
1
5

a tak tady to už je odměna za to za to co všichni kluci Dota dokázali A kam se to dotáhli autobus postupně zastavoval na několika místech ve městě lidé měli možnost hokejisté vyfotit a podív
at se na vítěznou

3
0

trofej pro každého jako splněný sen jako vidět naše místy počest Doufám že Insane poštěstí Možná za rok za dva na 7:18 a nůžky uzavřela
4
5

autogramiáda na kterou dorazily stovky lidí protože včera Kateřina Česká televize Třinec výstraha před rizikem požáru platí pro velkou

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Události v regionech (Ostrava) (automat) ( ČT1 SM - Události v regionech (Ostrava) (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

144. Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  
18:34 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v
Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 8x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

18:10
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0

platí zvýšené riziko vzniku a šíření požárů. Tolik hlavní zprávy, teď publicistika a Věra Štechrová. Proč se vedení TOP 09 rozhodlo, že novým ministrem pro vědu
1
5

a výzkum bude bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja? Proč slovenská vládní koalice chce, aby měly některé nevládní organizace už v názvu označení, že jsou financované ze zahr
aničí? A proč studenti newyorské Kolumbijské univerzity stupňují své protesty?

80/104

https://www.maximusweb.cz/public/original/63064102
https://www.maximusweb.cz/public/original/63064526
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63064526
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjQ1MjYsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjQ1MjYsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjQ1MjYsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/63064522
https://www.maximusweb.cz/public/original/63064051
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63064051
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjQwNTEsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjQwNTEsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMwNjQwNTEsInRodW1icyI6MX0=
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0

O tom všem budeme mluvit. Ministrem pro vědu a výzkum by se měl stát bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Na jeho kandidatuře je TOP 09 už domluvená s prezidentem Petre
m Pavlem. Do funkce by ho měl jmenovat

4
5

v pondělí 6. května. Předseda vlády Petr Fiala z ODS předpokládá, že Pavel Tuleja bude posilou koaliční vlády vzhledem k mandátu kabinetu, který skončí zhruba za rok a půl, plánuje budou
cí nový ministr dokončit práci Heleny Langšádlové a přiblížit

18:11
0
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agendu ministerstva veřejnosti. Ve vysílání je teď předsedkyně strany TOP 09 Markéta Pekarová Adamová. Dobrý den. Paní Pekarová, slyšíme se? Tak
1
5

my jsme oslovili k dnešnímu rozhovoru Markétu Pekarovou Adamovou, mluvili jsme s ní krátce před vysíláním, uvidíme, jestli se nám podaří se s ní teď spojit. Právě
3
0

dnes oznámila TOP 09, že ministrem pro vědu a výzkum se měl stát po Heleně Langšádlové bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Jmenován by měl být 6. května. Teď už bycho
m se mohli slyšet s Markétou

4
5

Pekarovou Adamovou, předsedkyni TOP 09. Ještě jednou dobrý den. Dobrý den vám i posluchačům. Doufám, že už se slyšíme. Výborně, všechno je v pořádku. Paní Pekarová Adamová, mů
žete říct, proč jste oslovili právě Pavla Tuleju?

18:12
0
0

Co je podle vás to podstatné pro to, aby byl ministrem? Já myslím, že jeho zkušenosti hovoří za vše. On byl rektorem Slezské univerzitě  v Opavě , a to po dvě období. Je nyní prorektorem 
pro strategii

1
5

a komunikaci této univerzity. Je ekonomem, a tedy člověkem, který má nezpochybnitelnou zkušenost, ať už manažerskou z akademického prostředí, tak také samozřejmě erudici a znalosti v 
oblastech, které i pro TOP 09

3
0

jsou stěžejní. Není to tedy jenom o vědě a výzkumu a inovacích, což je samozřejmě pro tento post zásadní, ale také právě o ekonomické znalosti, protože my jsme vždycky dbali na to, že jsm
e fiskálně zodpovědnou stranou, stranou, která dbá na rozvoji

4
5

republiky v ekonomické oblasti, a to je mu také hodně vlastní. Takže mám radost, že pro vládní tým přichází tato velká posila. Pro TOP 09 samozřejmě taktéž. Je zkušený i z komunální politik
y, v Moravskoslezském kraji působí

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (5x), univerzity (4x), univerzitě (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat) ( ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat), Vedení univerzity ); Hlavní zprávy - rozhovory a
komentáře (automat) (ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy - rozhovory a komentáře (automat), Slezská univerzita v Opavě ); Hlavní zprávy - rozhovory a komentáře (automat) ( ČRo - Radiožurnál -
Hlavní zprávy - rozhovory a komentáře (automat), Vedení univerzity);

Zpět na seznam
 

145. Chcivíc peněz na vědu i bezúročné půjčky pro doktorandy, říká nový ministr  
18:35 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Idnes.cz - Články  AUTOR: Josef Kopecký SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Pavel Tuleja, který má být příští týden jmenován novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace za TOP 09, řekl novinářům, že chce pomoci navýšit rozpočet pro tyto obory. Nebude hlídat počet l
ajků a nepočítá s tím, že by šel na sociální síť TikTok. „Věřím, že pomůžu zvednout preference,“ řekl také dosavadní prorektor pro strategii a komunikaci Slezské  univerzity  v Opavě .

Čeká vás do voleb necelý rok a půl ve vládě. Co chcete do funkce ministra pro vědu, výzkum a inovace přinést?
Chci pomoci navýšit rozpočet pro vědu a výzkum. Chci dokončit zákon o vědě, výzkumu, inovacích a transferu znalostí, protože si myslím, že je velmi důležitý pro Českou republiku. Chci také pomo
ci ministru školství dotáhnout zákon o vysokých školách, protože sám jako bývalý rektor vím, jak je důležitý... Chci dotáhnout i strategie, které se vytvářejí společně s ministerstvem průmyslu a obc
hodu. Také budu řešit otázku bezúročných půjček pro doktorandy, kteří vyjíždějí do zahraničí na studijní pobyty. Je toho spousta.
Ztotožňujete se s důvody, proč TOP 09 ministryni Langšádlovou z funkce vypudila?
Já bych na to v tomto okamžiku asi nechtěl odpovídat. Jen jsem přijalnabídku.
Cítíte se jako superman, který pomůže zvednout TOP 09 preference?
To ukáže čas. Věřím, že pomůžu zvednout preference, a kdybych vám to měl trošku odlehčit, Slezská  univerzita  má první dvě písmena S a U, ale neberte mě úplně vážně.
Budete si hlídat počet lajků a počet followerů, aby vám to nevyčetla TOP 09, že jich máte málo?
Myslím, že to není o lajcích a followerech. Je to o tom, jak přenášíme informace mezi ostatní lidi ve společnosti. To znamená, aby běžný člověk věděl, proč vlastně dáváme peníze do vědy a výzkum
u a proč jsou věda a výzkum pro Českou republiku tak důležité.
A jak to chcete dělat jinak než paní Langšádlová? Budete třeba na sociální síti TikTok?
Na TikToku určitě nebudu.
Jak to tedy reálně uděláte? Nejste tak známý politik.
Já vím, ale na druhou stranu mám nějaké zkušenosti z období rektorování. Myslím si, že jsem Slezskou  univerzitu  v Moravskoslezském kraji trošku posunul z hlediska znalostí. Vím, že to je pro 
vás regionální úroveň, ale myslím si, že zkušenost tam nějaká je.
Když vám řeknu: čipy, umělá inteligence, kvantová fyzika, anebomodulární reaktory? Na co byste sázel vy?
Čipy, umělé inteligence.
Paní Langšádlová velice těžce získávala peníze pro rozpočet. Využijete toho, že se z Opavy  a z univerzity  dobře znáte s ministrem Stanjurou?
Neřekl bych, že jsme kamarádi. Pokud někdo působí ve správní radě univerzity, tak to neznamená, že jsme kamarádi, kteří spolu chodí na pivo.
Ten člověk by měl rektora kontrolovat, protože správní rada od toho na univerzitě je. Já si velmi vážím erudice pana Stanjury, protože jeho otázky, které pokládal na jednáních, byly vždycky velmi dů
ležité, šly vždy na dřeň a vždy nám pomáhaly k tomu, abychomse na univerzitě zlepšili. Beru to tak, že nejsem pro pana ministra úplný „no name“.
Pan Stanjura je ale velice přísný, nedává moc peněz navíc. Jak to uděláte? Můžete vám to třeba naznačit?
My nesmíme ani naznačovat. Nechte to, prosím vás, na mě. Jsem pořád ještě kandidátem na ministra, nejsem ministrem.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (2x), slezské (1x), opavě (1x), slezská (1x), univerzita (1x), slezskou (1x), univerzitu (1x), opavy (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Chcivíc peněz na vědu i bezúročné půjčky pro doktorandy, říká nový ministr ( Idnes.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

146. Pan docent Pavel Tuleja je zkušeným odborníkem,…  
19:10 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Vlastimil Válek SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Pan docent Pavel Tuleja  je zkušeným odborníkem, který prostředí vědy, výzkumu a inovací důvěrně zná a je tak nepochybně skvělou volbou pro pozici ministra s touto gescí. Moc se těším na sp
olupráci ve vládě. Jelikož věda, výzkum a inovace jsou s medicínou a zdravotnictvím jako takovým velmi úzce spojeny, tak nepochybuji, že tato spolupráce bude velmi těsná!

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
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Zpět na seznam
 

147. Odpolední publicistika: Nový ministr pro vědu a výzkum z TOP 09. Nevládní organizace na Slovensku.
Protesty newyorských studentů  

19:38 | 30.04.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Rozhlas.cz - Radiožurnál  AUTOR: Věra Štechrová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Proč se vedení TOP 09 rozhodlo, že novým ministrem pro vědu a výzkum bude bývalý rektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja? Proč slovenská vládní koalice chce, aby měly některé nevládní 
organizace už v názvu označení, že jsou financované ze zahraničí? A proč studenti z newyorské Kolumbijské univerzity stupňují své protesty? Poslechněte si celou odpolední publicistiku s Věro
u Štechrovou.

Hosty Věry Štechrové byli:

Markéta Pekarová Adamová , předsedkyně strany TOP 09;
Grigorij Mesežnikov, politolog a prezident Slovenského institutu pro veřejné otázky;
Jiří Pehe, politolog a ředitel New York univerzity Prague.
Poslechněte si celou odpolední publicistiku.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Odpolední publicistika: Nový ministr pro vědu a výzkum z TOP 09. Nevládní organizace na Slovensku. Protesty newyorských studentů ( Rozhlas.cz - Radiožurnál,
Vedení univerzity);

Zpět na seznam
 

148. Hlavní zprávy (automat)  
19:43 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: Prima - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: Prima SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 18x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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o princeznu kat dál panují obavy. Návrat krále. Tak komentují některá britská média dnešní první oficiální návštěvu Karla třetího po téměř třech měsících. Jak se cítíte? Je mi dobře, děkuji.
1
5

Cílem byla londýnská univerzitní nemocnice pro pacienty, kteří trpí stejnou chorobou jako on, rakovinou. Upozorňovat na její rizika a volání po prevenci si král vzal za své. Není sice jasné, jako
u formou sám trpí, ale zdá se, že vítězí.

3
0

Lékařský tým jeho veličenstva velice povzbuzuje dosavadní pokrok a ohledně králova zotavení zůstává pozitivní. Král v léčbě pokračuje, ale ve volnějším tempu. Se má odteď účastnit dalších
akcií, snad včetně trupink ovcaler.

4
5

Na to se vlastně nejvíc čeká. To je vlastně největší oslava celého roku. Hala tam toho dne je vždy vystoupení rodiny na balkoně. Otázkou je, zda vystoupí princezna kat, která také podstupuje 
chemoterapii. Fanoušky včera znervóznila fotografie zveřejněná

19:19
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k výročí její svatby s princem Williamem. Černobílé provedení si někteří vykládají smutečně. Oketren z valsu nevíme nic a bohužel to mlčení jenom nahrává tomu, že ten stav se asi nevyvíjí do
bře nebo možná jenom stagnuje a nejsou tam zatím nějaké lepší

1
5

prognózy. Královské povinnosti zatím leží na dalších členech rodiny. Včera vůbec první z nich, sov i vévodkyně z Edinburghu, neohlášeně navštívil a Ukrajinu, aby vyjádřila solidaritu s oběťmi 
války a zejména sexuálního násilí.

3
0

Je extrémně důležité tyto zločiny dokumentovat. Opravdu mě těší, kolik práce se v tomto směru udělalo a je stále teprve v začátcích. Vzkaz dobré vůle po ní poslali král Karel, Jakub Černý, C
NN Prima News. Kdo

4
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obsadí volný post ministra pro vědu, výzkum a inovace. TOP 09 už má jasno, bude to ekonom a prorektor Slezské univerzity  v Opavě  Pavel Tuleja. Prezident Petr Pavel by ho měl jmenov
at v pondělí. Spolu s ním se ale spolu
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s tím se ale znovu objevuje otázka, zda je takové ministerstvo vůbec potřebné. Po hodinách jednání se vedení TOP 09 dobralo výsledku. Novým ministrem se má stát Pavel Tuleja. Vize každ
ého ministra pro vědu, výzkum

1
5

a inovace by měla být udělat z ČR lídra v oblasti technologií a inovací minimálně na té evropské úrovni. Budoucí ministr chce také přiblížit svou agendu veřejnosti. Právě problémy s
komunikací přiznala ministryně Langšádlová při oznámení demise. Jsem

3
0

si vědoma toho, že ne úplně snadno se o tom komunikuje. Rezignace Langšádlové okamžitě vyvolala politické reakce. Velmi radikální třeba od zakladatele TOP 09. Způsob, který Markéta Pe
karová Adamová navezla Helenu Langšádlovou do

4
5

předem prohrané bitvy, je hnusný. A když Helena Langšádlová dokázala téměř nemožné a s předem prohrané bitvy uhrála nerozhodný výsledek, je její odstřel ještě hnusnější. Zdravotnictví, v
ěda a výzkum a školství nesmí být součástí politických bojů koalice

19:21
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a opozice. Trpí kvůli tomu občan. To ministerstvo je naprosto zbytečné, je to jenom utrácení státních peněz. Navíc ten ministr nemá a nebude mít předpoklady k tomu, aby vy získal dostatečné
množství peněz, protože ministr financí, zjednodušeně řečeno, si ho namaže

1
5

na chleba. Konečně na rozdíl od paní Langšádlové je to člověk z praxe, z akademického prostředí, který opravdu vědu dělal, tudíž ví, jaké jsou s tím problémy. Aby to ministerstvo mělo smysl,
musí dojít propojení vědy a vysokých škol.

3
0

Budoucí ministr je přesvědčený, že jeho resort je důležitý. Si myslím, že zakládá budoucí hospodářský růst této republiky. Jsem přesvědčený o tom, že toto ministerstvo zbytečné není. Odcho
d ministryně Langšádlové je už několikátá změna v kabinetu Petra Fialy od roku 2021.

4
5

Nového kandidáta na ministra chce TOP 09 představit prezidentovi už příští týden. Daniela Habešová, CNN Prima News. A pojďme si ty změny ve vládě připomenout. První ministr, který rezi
gnoval na svou funkci, byl Petr Gazdík. Zastupoval

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Hlavní zprávy (automat) ( Prima - Hlavní zprávy (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

149. Události (automat)  
19:56 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT1 - Události (automat)  AUTOR: ČT1 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 20x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

19:19
0
0

hymnou EU. V tuto chvíli už hosté pomalu mohou vcházet do sálu. Po půl osmé by měl dorazit premiér Petr Fiala, předsedkyně PS, předseda Senátu, prezident Petr Pavel a také
1
5

předsedkyně Evropské komise Ursula von der Leyenová. Právě jejím krátkým projevem by měl ten program začít. Koncertu bude předcházet také krátký projev premiéra Petra Fialy. Celé to t
edy začne
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3
0

v osm hodin a celý koncert bude živě přenášet ČT art. Největší tendr na provoz vlaku. Společně ho chystají Praha a Středočeský kraj. Reportáž za pár

4
5

minut. Ohně na čarodějnice. Tradiční oslavy letos komplikuje teplé a větrné počasí. Proto se na dnešní noc chystají i hasiči a záchranáři. Kde jsou ohně povolené a kde hranice nakonec neza
pálí? Téma

19:20
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na půl osmou. Kandidátem na post ministra pro vědu a výzkum je Pavel Tuleja. Prezident ho jmenuje v pondělí 6. května. Bývalý rektor Slezské univerzity  chce prosadit
1
5

vyšší rozpočet i přijetí nového zákona o výzkumu. Jako klíčové vnímá i vysvětlování toho, proč vědu a výzkum podporovat. Právě nedostatečnou komunikaci uvedla jako důvod svého konce v
e vládě Helena Langšádlová.

3
0

Strakova akademie pro ministra vědy a výzkumu. Nejen místo jednání kabinetu, ale i sídlo úřadu. Poslední dobrý den. Odcházející ministryně věří, že její nástupce dokončí započatou práci. S
předáním agendy mu plánuje

4
5

pomoci. Je pozitivní, že je to člověk ze zkušeností z akademického prostředí, co je samozřejmě vždycky komplikované, když není zkušenost z PS nebo z exekutivy. Sněmovna byla už dnes p
ro budoucího ministra klíčovým

19:21
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místem. O jeho jméně rozhodovala TOP 09. Favorit nějaký je, takže doufám, že ho dneska potvrdíme. Budete novým ministrem pro vědu a výzkum? To nevím, uvidíme. Odpoledne je jasno. 
To už Pavel Tuleja jako oficiální kandidát mluví o svých prioritách. To

1
5

možná opravdu nejdůležitější je navýšení rozpočtu pro vědu a výzkum. V nejbližších dnech má plány představit premiérovi. Předpokládám, že to bude posila naší vlády. Myslím si, že nový pa
n ministr rozhodně, ale rozhodně bude mít na co navazovat.

3
0

Mise, která na tom postu má být, je samozřejmě nejlépe asi sdělitelná skrze takové stručné moto, vědě blíž. Na komunikaci chce Pavel Tuleja speciální tým. V odpovědích na otázky, zda má 
dost politických zkušeností

4
5

třeba k vyjednávání o rozpočtu, zmiňuje, že za konferenci rektorů jednal o financích pro vysoké školy. Já vím, že samozřejmě se teď nebavíme o tom, že je to vyjednávání s ministrem financí 
nebo s kolegy z vlády, ale je to trošku jiná, jiná, jiná úroveň toho vyjednávání.
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Ale ty zkušenosti podle mého názoru tam jsou. Podle hnutí ANO má věda a výzkum spadat pod premiéra. Resort označuje za zbytečný. Já jsem přesvědčen, že není podstatné, kdo v tuto ch
víli převezme tuto nevděčnou roli, protože ta ministerská pozice nikdy neměla

1
5

vzniknout. Je to trafika pro pětikoalici. Hrad potvrdil, že se jmenováním počítá v pondělí. O den později by tak měl s kolegy v jednacím sále Strakovy akademie usednout nový ministr. Redakc
e a Karolína Jelínková, ČT.

3
0

V grafice. Ještě pár bodů ze životopisu Pavla Tuleji. Rodákovi z Ostravy je 53 let, je ženatý a má dva syny. Vystudoval národohospodářství na VŠ báňské, v oboru ekonomie získal velký dokt
orát a byl také

4
5

jmenován doc. Jeho akademická dráha začala v polovině 90. let, od roku 2015 do loňska byl Pavel Tuleja rektorem Slezské univerzity  v Opavě  a v posledních letech je také zastupitelem v
Havířově

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Události (automat) ( ČT1 - Události (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

150. Zprávy v českém znakovém jazyce (automat)  
20:02 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT2 - Zprávy v českém znakovém jazyce (automat)  AUTOR: ČT2 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

19:50
1
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začínají zprávy v českém znakovém jazyce Dobrý večer
3
0

vláda odsouhlasila návrh důchodové reformy počítá například s navyšováním věku odchodu do důchodu nad 65 let podle doby dožití nebo s nižším
4
5

výpočtem nových penzí podle šéfa resortu Mariana jurečky je reforma nutná pro udržitelnost důchodu i pro příští generace opozice návrhy odmítá a nesouhlasí s nimi ani odbory

19:51
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kandidátem Top09 na ministra pro vědu a výzkum je bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel tuleja prezident Petr Pavel by ho měl jmenovat příští
3
0

týden v pondělí jeho nominaci potvrdilo předsednictvo Top09 vystřídat by měl Helena langšádlová která podle vedení strany skončila kvůli špatné prezentaci své práce tuleja chce zlepšit plato
vé podmínky doktorandů nebo

4
5

udržet mladé vědce v oboru

19:52
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německý prezident frank-walter
1
5

steinmeier v kramářově vile jednal s premiérem Petrem Fialou hlavními tématy jejich schůzky byly spolupráce obou zemí v energetice nebo obraně a současná situace na Ukrajině německá H
lava státu se zúčastnila také

3
0

oslav 20 výročí od vstupu České republiky do Evropské unie už včera steinmeier jedná S prezidentem Petrem Pavlem S hlavou státu se setkala i šéfka Evropské komise Ursula von der leyen
ová ta přijela do Prahy v rámci kampaně

4
5

před evropskými volbami

19:53
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zákaz rozdělávání ohňů v Praze a Středočeském kraji na rizikových místech souvisí s výstrahou meteorologů před nebezpečím vzniku požáru omezilo i takzvané pálení čarodějnic Lidé
1
5

by neměli rozdělávat oheň v přírodě vypalovat trávu nebo odhazovat cigaretové nedopalky na zem riziko by mělo klesnout až v pátek kdy přijdou Dešťové přeháňky výstraha meteorologů se t
ýká většiny Česka

4
5

newyorská kolumbijská univerzita oznámila omezení přístupu na svůj Kampus na severu Manhattanu Poté co tam eskalovaly studentské

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy v českém znakovém jazyce (automat) ( ČT2 - Zprávy v českém znakovém jazyce (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

151. Mohl by mluvit jako Grygar, říká Válek o novém ministrovi. Ten zmínil Supermana  
20:15 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Zpravy.aktualne.cz - Domácí  AUTOR: Radek Bartoníček SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Budoucí ministr pro vědu Pavel  Tuleja  při svém prvním vystoupení nešetřil úsměvy, moc toho ale zatím neřekl. Přesto vedení TOP 09 věří, že je tím správným nástupcem Heleny Langšádlové, 
která končí kvůli slabé prezentaci své práce. Prezident jmenuje nového ministra v pondělí 6. května.

"Prosím, už jen poslední dotaz, rozhovory bude pan docent poskytovat od příštího týdne," odrážel ředitel komunikace TOP 09 Jan Kocourek dotazy novinářů, které mířily na jejich kandidáta na minis
tra pro vědu, výzkum a inovace Pavla Tuleju. Ten má nahradit končící Helenu Langšádlovou. Bývalý rektor Slezské univerzity v Opavě se jen usmíval a rozpačitě se díval střídavě na novináře a na 
své kolegy z TOP 09.
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Šéfka strany Markéta Pekarová Adamová i první místopředseda Vlastimil Válek vyjadřovali po prvním vystoupení spokojenost a přesvědčení, že vybrali správně. Válek si pomohl příměrem ke znám
ému astronomovi a popularizátorovi vědy Jiřímu Grygarovi.
Související
"Neviditelná" Langšádlová už má sbaleno, nástupci napsala dopis. Bude jím Tuleja

"Docent Tuleja je insider, dělá vědu, má národní i mezinárodní granty, přitom je schopný vysvětlovat široké veřejnosti komplikovaná témata jako například pan Grygar," uvedl Válek. Upozornil, že j
méno říká v uvozovkách s tím, že někdo takový by byl na funkci ideální.
Tuleja přijal srovnání s úsměvem. "Vždycky rád na jeho přednášku přijdu. Je to člověk, který popularizuje vědu tak, jak se má popularizovat. Ale netroufám si říct, že bych mohl být panem profesore
m Grygarem," reagoval.
Vedení TOP 09 od něj očekává, že bude lidem vysvětlovat, co konkrétně jako ministr pro vědu, výzkum a inovace dělá. Dosavadní ministryni Langšádlovou stahují z vlády právě kvůli nedostatečné 
prezentaci výsledků před veřejností. Jinak její práci hodnotí kladně, stejně jako část vědecké komunity.

"Pomohu zvednout preference"
Tuleja více než o srovnání s vědeckými kapacitami mluvil s nadsázkou o Supermanovi. Reagoval tím na poznámku novinářů, že TOP 09 hledá nějakého Supermana, který zvedne její uvadající pref
erence. Podle několika průzkumů by při samostatné kandidatuře ve sněmovních volbách nemusela překonat nutnou pětiprocentní hranici.
"To ukáže čas. Já ale věřím, že pomohu zvednout preference," řekl s tím, že jeho Slezská univerzita má zkratku SU, což nabízí srovnání se Supermanem. "Já to fakt odlehčuji, neberte mě úplně vá
žně," rozesmál se. Že je mu humor blízký, říkají také jeho známí, kteří ho popisují jako společenského, otevřeného a komunikativního člověka.
Související
Vládě hrozí, že přijde o milion voličů. Přinášíme příběhy těch, které Fiala zklamal
Infografika
Jak chce zvednout preference strany a zájem o vědu, však neprozradil. Několikrát jen zopakoval, že se musí s resortem seznámit, že bude spolupracovat s odborníky. Aktuálně.cz se ho zeptalo na
příklad na to, jak by přitažlivě a srozumitelně vysvětlil téma transferu znalostí, na čemž v uplynulých měsících pracovala Langšádlová, avšak bez viditelných výsledků.
"Transfer znalostí je převedení výsledků vědy a výzkumu do praxe," odpověděl Pavel Tuleja  klasickou formulkou. Na doplňující dotaz, jak tento proces přiblíží lidem, ale odpověděl jen to, že si pot
řebuje nejdříve sednout s týmem. "Vůbec nemám problém řešit věci přes infografiku, pracovat se sociálními sítěmi, spoustu věcí je třeba prezentovat jednoduchým způsobem. Ale potřebuji si to dát
nejdříve dohromady," dodal.

Video: Nejsme kamarádi, kteří chodí na pivo, řekl ke Stanjurovi muž, kterého si vybralo vedení TOP 09
2:52
Aktuálně.cz přináší ukázku ze setkání kandidáta na ministra Pavla Tuleje s novináři, kde mluvil mimo jiné o ministru financí Zbyňku Stanjurovi. | Video: Radek Bartoníček
"Prosím, už jen poslední dotaz, rozhovory bude pan docent poskytovat od příštího týdne," odrážel ředitel komunikace TOP 09 Jan Kocourek dotazy novinářů, které mířily na jejich kandidáta na minis
tra pro vědu, výzkum a inovace Pavla Tuleju. Ten má nahradit končící Helenu Langšádlovou. Bývalý rektor Slezské univerzity v Opavě se jen usmíval a rozpačitě se díval střídavě na novináře a na 
své kolegy z TOP 09.
Šéfka strany Markéta Pekarová Adamová i první místopředseda Vlastimil Válek vyjadřovali po prvním vystoupení spokojenost a přesvědčení, že vybrali správně. Válek si pomohl příměrem ke znám
ému astronomovi a popularizátorovi vědy Jiřímu Grygarovi.
"Docent Tuleja je insider, dělá vědu, má národní i mezinárodní granty, přitom je schopný vysvětlovat široké veřejnosti komplikovaná témata jako například pan Grygar," uvedl Válek. Upozornil, že j
méno říká v uvozovkách s tím, že někdo takový by byl na funkci ideální.
Tuleja přijal srovnání s úsměvem. "Vždycky rád na jeho přednášku přijdu. Je to člověk, který popularizuje vědu tak, jak se má popularizovat. Ale netroufám si říct, že bych mohl být panem profesore
m Grygarem," reagoval.
Vedení TOP 09 od něj očekává, že bude lidem vysvětlovat, co konkrétně jako ministr pro vědu, výzkum a inovace dělá. Dosavadní ministryni Langšádlovou stahují z vlády právě kvůli nedostatečné 
prezentaci výsledků před veřejností. Jinak její práci hodnotí kladně, stejně jako část vědecké komunity.
Tuleja více než o srovnání s vědeckými kapacitami mluvil s nadsázkou o Supermanovi. Reagoval tím na poznámku novinářů, že TOP 09 hledá nějakého Supermana, který zvedne její uvadající pref
erence. Podle několika průzkumů by při samostatné kandidatuře ve sněmovních volbách nemusela překonat nutnou pětiprocentní hranici.
"To ukáže čas. Já ale věřím, že pomohu zvednout preference," řekl s tím, že jeho Slezská univerzita má zkratku SU, což nabízí srovnání se Supermanem. "Já to fakt odlehčuji, neberte mě úplně vá
žně," rozesmál se. Že je mu humor blízký, říkají také jeho známí, kteří ho popisují jako společenského, otevřeného a komunikativního člověka.
Jak chce zvednout preference strany a zájem o vědu, však neprozradil. Několikrát jen zopakoval, že se musí s resortem seznámit, že bude spolupracovat s odborníky. Aktuálně.cz se ho zeptalo na
příklad na to, jak by přitažlivě a srozumitelně vysvětlil téma transferu znalostí, na čemž v uplynulých měsících pracovala Langšádlová, avšak bez viditelných výsledků.
"Transfer znalostí je převedení výsledků vědy a výzkumu do praxe," odpověděl Pavel Tuleja  klasickou formulkou. Na doplňující dotaz, jak tento proces přiblíží lidem, ale odpověděl jen to, že si pot
řebuje nejdříve sednout s týmem. "Vůbec nemám problém řešit věci přes infografiku, pracovat se sociálními sítěmi, spoustu věcí je třeba prezentovat jednoduchým způsobem. Ale potřebuji si to dát
nejdříve dohromady," dodal.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (3x), tuleja (3x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Mohl by mluvit jako Grygar, říká Válek o novém ministrovi. Ten zmínil Supermana ( Zpravy.aktualne.cz - Domácí, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

152. Večerní zprávy Proglasu (automat)  
20:20 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: Radio Proglas - Večerní zprávy Proglasu (automat)  AUTOR: Radio Proglas SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

20:00
0
0

20:00 Český rozhlas Plus zprávy novým
1
5

ministrem pro vědu a výzkum by se v pondělí mohl stát Pavel tuleja Generální tajemník NATO ohlásil další plán pomoci Ukrajině fotbalisté Bayernu Mnichov vstoupí proti Realu Madrid do se
mifinále Ligy mistrů a počasí zítra

3
0

bude slunečno teploty až 25 stupňů a bude větrno Český rozhlas Plus když chcete vědět proč kandidátem na ministra pro vědu a výzkum je Pavel tuleja s Top09 funkce
4
5

by se mohl ujmout příští pondělí podle předsedkyně Top09 Markéty pekarové adamové se na tom strana dohodla S prezidentem Petrem Pavlem tuleja by se chtěl věnovat třeba navýšení roz
počtu pro vědu a výzkum nebo pomoci mladým vědcům předpokládá že

20:01
0
0

ve funkci mu pomůže zkušenost s vedením Slezské univerzity  české ekonomice se za první tři měsíce letošního roku dařilo líp než loni meziročně vzrostla o čtyři desetiny procenta vyplývá t
o z předběžného odhadu českého statistického úřadu

1
5

oproti poslednímu loňskému čtvrtletí pak hrubý domácí produkt stoupl o pět procent meziroční růst HDP pozitivně ovlivnila hlavně vyšší spotřeba domácností říká to za statistiky Vladimír krmit
meziročnímu růstu přispěly celkové

3
0

výdaje na konečnou spotřebu a rostoucí saldo zahraničního obchodu naopak pokračoval pokles tvorby Hrubého kapitál Generální tajemník NATO Jens stoltenberg navrhl vytvoření zvláštního
fondu

4
5

na vyzbrojování Ukrajiny v v 6:00 miliard EUR to je v přepočtu asi dva a půl bilionu korun stoltenberg to oznámil při jednání s ukrajinským prezidentem volodymyrem zelenským v Kyjevě ukraji
nský prezident volodymyr zelenskyj se

20:02
0
0

šéfem na tom jsem s tou uvedl že Ukrajina novou iniciativu výtah malý to pětiletý projekt zbrojní pomoci který by podle zelenského neměl mít vliv na jiné dvoustranné programy pomoci zelensk
ý a stoltenberg také

1
5

o dodávkách dalších systému protiletecké obrany Patriot ale zatím bez konkrétního výsledku ukrajinský prezident také uvedl že jo téměř se stane členem NATO ale až po válce s Ruskem a s r
aketami útočilo mimo jiné na Charkov
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3
0

kde zahynul i nejméně dva lidé počet obětí včerejšího útoku na oděsu Dosáhl pěti z oděsy Martin dorazín Radiožurnál recept na září budou v Česku posílena bezpečnostní
4
5

opatření kvůli Mistrovství světa v hokeji a dalším sportovním akcím po jednání vlády to oznámil ministr vnitra Vít Rakušan hnutí stan na mezinárodních letištích v Česku a v okolí míst konání vět
ších sportovních akcích ale také například v okolí ambasády pro to

20:03
0
0

mohlo hlídkovat víc policistů popisuje Rakušan posílení pyrotechnické služby v Praze a Ostravě zesílení silničních kontrol zaměřených na převoz zbraní či pyrotechniky intenzivnější dohled na
d

1
5

dodržováním zákazu vjezdu nákladních vozidel do větších měst bezpečnostní složky se taky více zaměří na sledování radikalizace V online prostředí a na sociálních sítích
3
0

fotbalisté Bayernu Mnichov přivítají Real Madrid v prvním semifinále Ligy mistrů v roli trenéra host se představí Italka angelotti ten v Bayernu působil v letech 2016 a 17 vyhrál s tím ligový titul 
a dva superpoháry po několika týdnech druhé sezóny

4
5

ale vedení německého klubu ancelottiho odvolalo mám Hezké vzpomínky na Mnichov je to krásné město kde se pěkně žilo Jen se mi bohužel moc neviděla do hlavy němčina si má větší štěstí
a mluví německy výborně No

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Večerní zprávy Proglasu (automat) ( Radio Proglas - Večerní zprávy Proglasu (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

153. Televizní noviny (automat)  
20:23 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: TV Nova - Televizní noviny (automat)  AUTOR: TV Nova SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 19x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

19:46
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0

ale také jedna z nejkritizovanějších věcí, která z Bruselu v minulém volebním období vzešla. To je Green Deal. Podle ekologů jen začátek. Myslím si, že kroky budeme ještě muset přidat. Jsou
některé oblasti, kde se nám třeba nedaří naplňovat tak, jak bychom potřebovali. Jenže

1
5

proti Zelené dohodě se bouří zemědělci, průmysl, ale i obchodníci. Všem prý komplikuje život a navíc dělá Evropu nekonkurenceschopnou se zbytkem světa, například v automobilovém prům
yslu. Velkou roli si také myslím, že bude hrát rostoucí konkurence z

3
0

Číny, která teď vlastně ten evropský automobilový průmysl hodně trápí. Možná tam dojde k nějakým úpravám. Úpravy půjdou. Zrušení celé zelené dohody je podle expertů ale utopie. Je to ně
co, jako kdybychom se teďka bavili o nějakém širším

4
5

rámcovém strategickém programu předminulé vlády, že zrušíme. Je to vlastně nějaké směřování EU, na které se členské země a Evropský parlament tenkrát dohodly. Na schválení z Green D
ealu čeká už jen několik málo legislativ.

19:47
0
0

Některá nařízení, která už ale Evropským parlamentem prošla, obsahují revizní klauzuli, tedy mají jasně daný rok, ve kterém se cíle mohou přehodnotit. Podle Evropského účetního dvora vyjd
e Green Deal do roku 2027 členské státy a firmy na více než 100 bilionů

1
5

korun. Ekologové ale poukazují na to, že i kdyby zmizela zelená dohoda, nezmizí klimatická změna a hašení jejich dopadů bude ještě dražší. Háta Sassmannová, TV Nova. Novým ministrem 
pro vědu, výzkum a inovace se má stát Pavel Tuleja,

3
0

současný prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity  v Opavě . Dnes to oznámilo vedení TOP 09, kterého do funkce nominuje. Ve funkci Tuleja vystřídá Helenu Langšádlovou, 
která podle předsedkyně TOP 09 Pekarové Adamové nedostatečně

4
5

prezentovala svou práci. Nový ministr chce na práci své předchůdkyně navázat. Od dnešního dne se v Česku posilují bezpečnostní opatření. Důvodem jsou velké sportovní akce, které jsou v 
Česku a v Evropě na programu, například hokejové MS a OH.

19:48
0
0

V ulicích se bude pohybovat více policistů. Na intenzivnější kontroly se musí připravit i řidiči. Přepravce plynu NET4GAS, kterého loni v prosinci koupil státní podnik ČEPS, vykázal za loňský r
ok téměř dvoumiliardovou ztrátu. V předchozích letech přitom společnost

1
5

vykazovala miliardové zisky. Důvodem ztráty poté, co firmu koupil stát, je konec tranzitu plynu z Ruska na západ Evropy. Britský panovník Karel třetí se dnes poprvé od diagnózy rakoviny vráti
l k veřejným královským povinnostem. S manželkou Kamilou zavítal

3
0

do Centra pro léčbu a výzkum rakoviny. Popovídal si s tamními pacienty. Plnící se kalendář britského monarchy je podle všeho i známkou dobré kondice. Britská veřejnost s nadšením sleduje
, jak se jejich panovník tři měsíce po zveřejnění diagnózy

4
5

vrací zpátky do práce. Král si pro svou symbolickou první návštěvu vybral zdravotnické centrum pro výzkum rakoviny v Londýně. Spolu s chodí Kamilou si prohlédl celé oddělení, následně se 
vypravil popovídat si s pacienty. Je

19:49
0
0

zřejmé, že návštěva zrovna centra pro léčbu rakoviny je záměrná. S trochou štěstí se jedná o návrat do normálu. Podle zdrojů z Buckinghamského paláce si král už v minulosti stěžoval na to, 
že kvůli nemoci nemůže být v kontaktu s lidmi tak, jak býval zvyklý. Asi

1
5

polovina jeho povinností jako panovníka je hrát svou roli na národním poli, a to mu bylo znemožněno. O to víc se teď údajně na nadcházející královské povinnosti těší. V létě by se mimo jiné m
ěla setkat s japonským císařem. Prý se také nemůže dočkat zahradních slavností, které

3
0

Buckinghamský palác pořádá. Na některých státních návštěvách ho od února zastupovala manželka Kamila, která například sama navštívila severní Irsko. Vůbec poprvé se na veřejnosti Kröll
objevilo Velikonocích, když spolu

4
5

s Kamilou navštívili nedělní bohoslužbu. Jeho přesný zdravotní stav nicméně drží palác stále pod pokličkou. Konkrétní typ rakoviny nespecifikoval. Pokud se pacient cítí dobře a je aktivní, je t
o známka toho, že se léčba daří. Britský panovník

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Televizní noviny (automat) ( TV Nova - Televizní noviny (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

154. Události, komentáře (automat)  
23:02 | 30.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Události, komentáře (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 21x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

22:00
0
0

Kdybychom tuto důchodovou reformu neuskutečnily, kdybychom ji neměli odvahu přijmout, tak celý
1
5

ten systém by do budoucna nebyl udržitelný. Toto není cesta. Navíc zvyšování věku odchodu do důchodu, tady ani vládní pěti koalice nepředložila analýzu toho, že by lidé pravděpodobně odc
házeli dříve do předčasných důchodů. Nám tento model přijde

3
0

moderní, přijde nám inspirativní i ze zemí, kde prostě funguje. Přijde nám pružný. Dobrý večer. Začala filipojakubská noc. Ani v ní nechybí Události, komentáře. Vítám
4
5

vás u nich. A co nabízíme? Významný krok k důchodové reformě dnes udělala vláda. Návrh ministra práce a sociálních věcí schválila. Hnutí ANO odmítlo o nových pravidlech jednat. Jak se z
achová opoziční SPD? Prosadí koalice návrh beze změn? Diskutovat

22:01
0
0

budou vicepremiér Marian Jurečka a poslankyně SPD Lucie Šafránková. TOP 09 našla nástupce Heleny Langšádlové, která končí v pozici ministryně pro vědu, výzkum a inovace. Bývalý rek
tor Slezské univerzity  Pavel Tuleja

1
5

už prohlásil, že chce, aby každému z nás byla věda blíž. Bude lidem blíž i TOP 09? Výrazné rozdíly mezi kraji, městy a vesnicemi probereme v další části Událostí, komentářů. Zatímco třeba 
Ústecký kraj má

3
0

nižší mzdy, vyšší kriminalitu a bývá posledním žebříčku kvality života, jih Moravy se během posledních desetiletí dostal mezi bohatší oblasti. Jak pomáhají regionům evropské fondy, to bude d
alší téma Událostí, komentářů. No a skončíme pálením
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4
5

čarodějnic. Tedy pálením, ono se paradoxně většinou musel obejít bez ohně, protože platí varování před silným větrem a vznikem požáru. Jak tedy ta dnešní noc vypadá ve svém začátku? I n
a to se podíváme

22:02
0
0

v závěru Událostí, komentářů. Jsme na začátku, vítám vás ještě jednou a přeji dobrý večer. Kabinet Petra Fialy schválil důchodovou reformu. Podle premiéra je nutná pro udržitelnost penzijní
ho

1
5

systému. Novela počítá s dalším růstem věku odchodu do penze, s mírným snižováním nově přiznaných penzí nebo s dřívějšími důchody pro náročné profese. Opoziční hnutí s návrhy nesouhl
así. Podle nich vláda nepředstavila reformu penzí, ale jenom

3
0

úpravu parametrů. Více jak čtvrt století se o potřebě důchodové reformy v této zemi hovoří. Více jak 20 let tady bylo několik týmů, které se zabývaly přípravou důchodové reformy, ale
4
5

vlastně nikdy, pokud jde o průběžný pilíř, žádná vláda nedošla do stavu, aby měla komplexní návrh reformy důchodové v rámci průběžného pilíře, aby ho společně všemi hlasy schválila a posl
ala do parlamentu. Tam

22:03
0
0

jsou pro nás naprosto nepřekročitelné věci typu toho, že se zvyšuje věk odchodu do důchodu. My jsme proti tomu a žádáme pana premiéra, aby dodržel svůj slib listopadu roku 2022, kdy řekl
, že tato vláda nebude zvyšovat věk odchodu do důchodu.

1
5

Ministr práce a sociálních věcí, místopředseda vlády ČR Marian Jurečka. Dobrý večer. Dobrý večer. Místopředsedkyně Výboru pro sociální politiku PS Lucie Šafránková. Paní poslankyně, do
brý večer. Hezký dobrý večer vám i divákům

3
0

Brna. Vítám a děkuji za účast v Událostech, komentářích. Pane ministře, máte nějaké nové zprávy od hnutí ANO, jak se k jednání o změnách v důchodech postaví? Tak já zatím tak jak všichni
ostatní občané, diváci ČT, můžeme vidět za posledních 14

4
5

dnů, že hnutí ANO se rozhodl dělat pštrosí politiku. Nepředstavilo žádnou ani vlastní důchodovou reformu, ani žádný konkrétní dílčí parametrický návrh, abychom vlastně měli o čem diskutov
at, abychom třeba mohli říci, hele, hnutí ANO má nějaký lepší

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Události, komentáře (automat) ( ČT24 - Události, komentáře (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

155. Události v regionech (Brno) (automat)  
00:49 | 01.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT1 JM - Události v regionech (Brno) (automat)  AUTOR: ČT1 JM SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

18:14
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na vlaky a z vlaku na autobusy fungovaly každý den do školy tam jezdím takže budeme takhle jezdit až do prosince No ale tak potom to bude asi lepší Až bude ten vlak
1
5

zasypou aby mohli kolejiště posunout a rozšířit funkce umožní zvýšit kapacitu toho úseku a nasazovat na této frekventované relaci
3
0

potom už ty elektrické příměstské jednotky na trati modernizaci Kromě dvou kolejí není v září osazovat taky nový most nahradí tak starou ocelovou konstrukci která je jednokolejná
modernizace bude stát přes tři

4
5

miliardy a potrvá do 14 prosince tohoto roku další trať která se začne v Jihomoravském kraji elektrifikovat bude Na úseku Břeclav Znojmo redakce a Tereza hezká Česká televize Brněnsko st
ručně Teď jsou státní správy

18:15
0
0

vláda odsouhlasila návrh důchodové reformy počítá například na s chováním věku odchodu do důchodu nad 65 let podle doby dožití nebo s nižším výpočtem nových penzí podle šéfa resortu 
Mariana jurečky je reforma nutná

1
5

pro udržitelnost důchodu i pro příští generace opozice návrhy od a nesouhlasí s nimi ani odbory novým ministrem pro vědu a výzkum by se měl stát Pavel tuleja důvěru mu vyslovilo předsedni
ctvo Top09

3
0

ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  má nahradit na pozici Helena langšádlová která na postu skončila podle vedení strany kvůli špatné prezentaci své práce závazné nabídky na sta
vbu až 4

4
5

jaderných bloků v Česku podali dva zájemci zástupce francouzské společnosti Edge i do sídlo ČEZu přinesli dnes ráno představitelé korejské firmy dokumenty předložili už včera jejich podání
vyzvala

18:16
0
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Vláďa oba uchazeče na konci letošního ledna podle dřívějších odhadu kabinetu by měl být projekt největší investici Česka v novodobé historii detaily nabídky zůstanou ještě nějakou dobu nev
eřejné teď se je čas chystá

1
5

analyzovat na dnešek připadá Filipojakubská noc ta je už tradičně spojená s takzvaným pálením čarodějnic Ve stovkách měst a vesnic se rozhořely nebo ještě
3
0

rozhoří vatry a to i přesto že na většině území republiky platí výstraha meteorologů před vznikem požáru Krajský úřad Jihomoravského kraje ale zákaz rozdělávání ohňů nevydal organizátoři b
y však měli být opatrní podrobnosti

4
5

teď přidá kolega Šimon Šimon a hezký podvečer tak testy u hořící vatry v brněnském juliánově Jaká pravidla tam lidé musí dodržovat hezký podvečer od

18:17
0
0

brněnského juliánova tak se tady rozhořela před malou chvíli a teď fouká vítr a docela intenzivně ten oheň začal šířit do okolí lidé tak musejí jít ještě dál
1
5

než v tom ochranném pásmu 10 metrů které musejí dodržovat na to bezpečnost tady dohlížejí hasiči těch je tady čtyři jsou jednotky dobrovolných hasičů tady v Židenicích a
3
0

oni před zapálením toho ohně ještě polili okolí vodou tak aby nedošlo k případnému rozšíření požáru nicméně ten vítr který teď foukl tak působí komplikace ale hasiči to
4
5

samozřejmě mají pod dozorem a jak se zdá tak lidé jsou také v pořádku Pepo prosím tě ještě o další věc stručně plošný zákaz rozdělávání ohňů nařídili Středočeský kraj Proč

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Události v regionech (Brno) (automat) ( ČT1 JM - Události v regionech (Brno) (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

156. Látky PFAS sú všade. Štúdia zistila, že väčšina z nich nie je regulovaná  
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Nedávna štúdia odhalila, že väčšina látok PFAS používaných v obaloch na potraviny a nápoje nie je vôbec regulovaná, ani nebola testovaná na zdravotné riziká.

PFAS je označenie perluoroalkylovaných a polyfluoroalkylovaných látok. Využívajú sa predovšetkým kvôli svojim fyzikálnym a chemickým vlastnostiam – môžu vystupovať v plynnom, kvapalnom aj
tuhom skupenstve. Navyše sú stabilné pri vysokých teplotách a mnohé z nich odpudzujú vodu či mastnotu.
Nový výskum, ktorý uskutočnila organizácia pre komunikáciu v oblasti vedy Food Packaging Forum Foundation ( FPF) vo Švajčiarsku, sa zameriaval na látky PFAS a ich nepriaznivé účinky pre člo
veka a prírodu. Preukázal, že až 90 % týchto látok, nie je zaradených do žiadnych regulačných ani priemyselných zoznamov používaných pri výrobe chemikálií.

Mohlo by vás zaujímať
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• 30.06.2023 | Znečisťujúce látky PFAS v podzemnej vode dokážu rozkladať baktérie, zistili vedci

Vo výskume použili index toxikologickej priority (Toxicological Priority Index – ToxPi), vďaka čomu upozornili na skutočnosť, že údaje o nebezpečnosti sú k dispozícii len pre 57 % PFAS používaný
ch v obaloch na potraviny. V prípade PFAS látok testovaných na úroveň toxicity boli zistené mnohé nepriaznivé účinky.
Dôvodom pre ich širokú aplikáciu je veľmi pevná chemická väzba medzi uhlíkom a fluórom. Jedna z najsilnejších v prírode. Preto sú aj nesmierne dlhotrvácne. Keďže sú veľmi odolné, jednoducho 
sa šíria. Opakovane bola zaznamenaná kontaminácia PFAS v podzemných vodách, povrchových vodách aj pôde. Takisto bola odhalená prítomnosť PFAS v krvi ľudí aj zvierat na celom svete.
Jonatan Kleimark, hlavný poradca spoločnosti ChemSec pre chemické látky a obchod, pre platformu Packaging Insights uviedol: „Už sme to povedali mnohokrát, ale zdá sa, že to musíme opakova
ť donekonečna. Látky PFAS sú všade! V súčasnosti nie je možné zabrániť kontaminácii PFAS. V dôsledku ich dlhotrvácnosti je potrebné rátať s tým, že len tak nezmiznú. Je to naozaj katastrofálna
kombinácia.“

Prečítajte si tiež

• 17.03.2023 | Vedci odhalili prekvapivý zdroj znečisťujúcich látok PFAS. Je ním toaletný papier

Bol predložený aj plošný zákaz
Viacerí reagovali, že obmedzenia týkajúce sa látok PFAS by sa mali vzťahovať len na tie testované, keďže sa preukázala škodlivosť len u niektorých druhov. Okrem čiastočných zákazov, obmedz
ení a používania náhrad padli návrhy na vytvorenie podrobných databáz, ktoré by značne uľahčili používanie látok PFAS. Podľa Jonatana Kleimark je potrebný iný prístup.

SEKCE: Slovensko

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (1x)

Zpět na seznam
 

157. Böhmisch Rixdorf: O české vesnici uprostřed Berlína nemá většina návštěvníků potuchy  
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Internet  ZDROJ: Info.cz - Články  AUTOR: Michal Borský Ladislav Nagy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 11x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Braniborská brána, ZOO nebo pozůstatky Berlínské zdi. To jsou obvyklé „highlighty“ návštěvníků německého hlavního města. Jenže to byste se ochudili podobně, jako kdybyste z Prahy navštívili
jen Hrad, Karlův most a možná Vyšehrad, a nepodívali se třeba na Letnou, do Vršovic nebo k „sorelovskému“ hotelu International na Podbabě či k Tančícímu domu na Jiráskově náměstí. V Berlí
ně si tak analogicky málokdo projde monumentální Karl-Marx-Allee a ještě méně lidí má tušení, kde hledat pitoreskní lokalitu jménem Rixdorf. Pro Čechy by přitom mělo jít o „povinnou zastávku“
.

Nemoc s názvem AIDS neboli syndrom získaného selhání imunity (anglicky Acquired Immune Deficiency Syndrome či Acquired Immunodeficiency Syndrome) byla rovněž neodmyslitelnou součá
stí historie Spojených států amerických v době, kdy v Bílém domě vládl prezident Ronald Reagan (1981–1989). Slavný film Philadelphia režiséra Jonathana Demmeho s Tomem Hanksem v hla
vní roli sice přišel do kin „až“ v roce 1993, atmosféru kolem AIDS v Reaganových časech nicméně vystihl v mnoha ohledech naprosto přesně. Nejen Američané vnímali nemoc jako jakýsi „nový 
mor“ svého druhu a mnozí z nich dokonce jako jakýsi „trest“ za hříchy, kterých se dopustili.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

Když se řekne Berlín a Češi, někdo si asi vybaví pohnutou návštěvu prezidenta Háchy u říšského führera v roce 1938, jiný výbuch bomb nastražených v německém hlavním městě pozdějším
členem skupiny bratří Mašínů Ctiborem Novákem o rok později nebo blok domů v pražských Holešovicích známých jako Malý Berlín...
Skoro žádný z dnešních výletníků za „hate free bary v berlínském Neukölnu ale netuší, že přímo v jádru této barevné čtvrti se nachází nesmazatelná česká stopa. Ne, jména jako Jan Hus Weg nejs
ou v místní části Rixdorf náhodou. Území oscilující někde na pomezí idylické vesničky a čtvrti pro klidnou střední třídu není velké, pro Čechy ovšem nesmírně zajímavé. 
Pobělohorští čeští exulanti hledali za časů přísné rekatolizace útočiště nejprve v osadách Pirna, Wespern nebo Žitava, později vznikly v Horní Lužici obce jako Herrnhut neboli Ochranov či Nowawe
s. Období, které popsal klasik Jirásek ve svém opusu Temno, se táhlo ještě dlouho do 18. století, a právě v jeho třicátých letech nabídl pruský král Fridrich Vilém I. útočiště českým kališníkům v míst
ě, které bylo později obklopeno a pohlceno Berlínem.
Do osady Rixdorf, založené už v roce 1360, tehdy přibylo prvních 350 uprchlíků z obcí Horní a Dolní Čermná na Šumpersku. Od chvíle jejich usídlení se datuje rozdělení obce na českou (Böhmisch 
Rixdorf) a německou (Deutsch Rixdorf) část, přičemž obě měly až do roku 1874 vlastní samosprávu.
Jedním z prvních českých kolonistů v Rixdorfu byl člen tajných nekatolíků z Litomyšlska Jan Jílek. V prvních desetiletích patřil k čelným osobnostem této komunity a v závěru života sepsal své vzpo
mínky.
Právě Jílkovy paměti jsou pro svou mimořádnou obsáhlost důležitým pramenem pro dějiny českého nekatolického exilu a fungování emigrantských kolonií. Pohřben je na rixdorfském hřbitově.
Dá rozum, že první generace českých exulantů v Rixdorfu běžně používala svůj rodný jazyk. Postupem času se ale přirozeně prosadil okolní německý živel. Je to dobře patrné třeba z nápisů na
náhrobcích na tamním starém hřbitově – zprvu se objevovaly české, později dvojjazyčné a zhruba od roku 1820 už pouze německé.
Ještě dříve pohltila němčina matriční zápisy. Germanizaci také uspíšil velký požár osady v roce 1849. Ta byla o čtvrtstoletí později administrativně spojena s Německým Rixdorfem, který byl v roce 
1912 spolu s okolními obcemi začleněn do nového obvodu Neuköln. Původní kalich ze znaků Českého Rixdorfu je dodnes součástí erbu Neukölnu.
Poslední český název ulice zmizel už v roce 1909, když byly „Mala ulicka“ přejmenována na dnešní Kirchgasse. Zprávy o tom, kdy se v Rixdorfu definitivně přestalo mluvit česky, se různí – místní p
amětníci ale říkají, že poslední lámanou češtinou hovořící obyvatelé zemřeli v 70. letech 20. století. Až s novou výstavbou se později objevila dnešní Jan Hus Weg.
Kromě hřbitova (Der Böhmische Gottesacker, pozn. red.) na Kirchhoffstrasse se ale česká jména dosud najdou také na domovních zvoncích v Jan Hus Weg – Kristek, Maršál či Motl jsou neklamný
m znamením historie místa. Pokud dobře počítám, mělo by jít zhruba o 12. generaci potomků prvních českých usedlíků.
Mimochodem, rixdorfský hřbitov byl a je užívaný všemi třemi církevními společenstvími a jedná se o druhý nejstarší dodnes používaný hřbitov v Berlíně.
České stopy jsou spojeny jednak s poměrně výstavním náměstím Richard Platz a naopak nedalekou, skoro pohádkovou uličkou Kirchgasse, která má roztomile vesnický charakter. Hned na kraji st
ojí dům číslo 5, v němž sídlila původní česká škola postavená v roce 1754.
Učilo se v ní až do roku 1909 a dnes je zde malé muzeum a komunitní centrum – v době mojí návštěvy bohužel mimo provoz. Pár metrů od školy stojí také socha již zmíněného pruského krále Fridri
cha Viléma I., který prchajícím Čechům velkoryse poskytl útočiště.
Další památky spojené s českou historií najdete na blízkém Richard Platzu. Nejvíce zaujme Betlémský kostel obnovený Čechy krátce po jejich příchodu (původní lehl v 16. století popelem, pozn. re
d.). Dodnes je užíván reformovanými luterány. Na témže náměstí najdete také rixdorfskou kovárnu, kterou založil v roce 1797 český kovář a jeho potomci v ní žili a pracovali dalších 150 let.
Na konci 80. let 20. století vznikla na volné ploše vedle Richardstrasse Zahrada Jana Ámose Komenského (Comenius-Garten), která slouží jako filozofská a školní zahrada, je ale také otevřená veř
ejnosti. Poslední výraznou stavební památkou někdejšího českého osídlení je malebný vesnický dům na Richardstrasse 80, v němž je dnes sídlo Komenského společnosti.
Čeští exulanti už sice zůstávají jen v rychle blednoucích vzpomínkách, jinak je ale celý Neuköln včetně Rixdorfu přistěhovalců plný. Možná tu v budoucnu vznikne něco jako Muslimisch Nixdorf.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Böhmisch Rixdorf: O české vesnici uprostřed Berlína nemá většina návštěvníků potuchy ( Info.cz - Články, Vedení univerzity );
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Zpět na seznam
 

158. Nový den (automat)  
07:58 | 01.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 40x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

07:32
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čin. Své oběti si pachatel zřejmě vybíral náhodně. S velkým zármutkem potvrzuji, že třináctiletý chlapec na následky zranění zemřel. Po pobodání byl převezen do nemocnice, ale nepodařilo
1
5

se ho zachránit. Rodinu dítěte podporovali nejprve místní policisté a nyní je v péči specialistů. Všichni v metropolitní policii na ně v této nepředstavitelně těžké chvíli myslíme.
3
0

Prezident Petr Pavel se znovu vyjádřil pro přijetí eura. Uvedl to ve svém projevu na konferenci k 20. výročí vstupu Česka do EU. Podle Pavla by se Česko po zavedení eura zařadilo do evrops
ké první ligy. Pokud

4
5

chceme určovat směr, musíme sedět za volantem a ne na místě spolujezdce. Čím více se zapojíme, tím větší vliv budeme mít. A chceme-li hrát onu pomyslnou

07:33
0
0

první ligu, logicky se nabízí například přijetí eura. Zkušenost zemí, které jim už platí, potvrzuje, že nespokojeni jsou pouze ti, kteří ho nemají. Novým
1
5

ministrem pro vědu, výzkum a inovace se má stát prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . Širší vedení TOP 09 jeho nominaci podpořilo. Tu lojovou hla
vní prioritou má být podpora mladých vědců.

3
0

Já když jsem si procházel, co bych měl dělat jako ministr české vlády, tak jsem si úplně na začátku řekl, že nechci dělat revoluci, ale chci dělat evoluci. To znamená,
4
5

chci dotáhnout všechny ty věci, které paní ministryně Langšádlová nastartovala. Myslím si, že, nebo jsem přesvědčen o tom, že na tom ministerstvu udělala obrovský kus práce a přede mnou
je teď ty věci dotáhnout, dotáhnout do konce. Prezident by měl nového

07:34
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ministra jmenovat v pondělí. Řekl to místopředseda TOP 09 Vlastimil Válek, kterého Pavel přijal na Pražském hradě. Válek mu taky představil strategii rozvoje českého zdravotnictví, kterou z
veřejní zítra. Musím poděkovat za jakékoliv připomínky,
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především ty kritické, protože chvála se umí pochválit sám. Co se toho dokumentu týče, já jsem vysvětlil, jak je ten dokument myšlen, jak jsme ho připravovali. Omlouval jsem se za to, že ten d
okument je opravdu vědecky, ale prostě jsem lékař a univerzitní profesor,

3
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těžko se změním. Vysvětloval jsem mu, že jsem ho diskutoval, souvisí i se Světovou zdravotnickou organizací. Chtěl bych ve čtvrtek nebo chtěl bych ve čtvrtek ten dokument představí poslan
cům, a to jak koaličním nebo tak opozičním, protože znovu opakuji, věda, výzkum, školství
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a zdravotnictví především prostě nesmí být součástí politického boje. Těžko můžete léčit levicově nebo pravicově pacienta a pacienta nezajímá, koho volí ten, kdo mu operuje slepé střevo. Z
ajímá ho, jestli ho operuje

07:35
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dobře, podle standardů a zda je ta péče dostupná. A to je to, na čem se podle mě všichni lékaři, všichni zdravotníci a všichni slušní a rozumní lidé musí shodnout. Teď vám ukážeme divokou 
policejní honičku v Ústí nad Labem. Hlídky pronásledovaly řidiče, který se řítil
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rychlostí přes 140 km/h. Nakonec se snažil spasit skokem do příkopu, ale marně. Čtyřiceti devítiletý řidič nereaguje na zvukové ani světelné výzvy, které mu policejní hlídka dává. Místo toho šl
ápnou na

3
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plyn a ve vysoké rychlosti se řítí ulicemi města. Muž vjel vozidlem několikrát do protisměru, kde ohrozil jiné řidiče. Jednosměrka ani kruhové objezdy mu nic neříkaly a snažil se policejním hlíd
kám ujet. Nezastavily ho ani zátarasy

4
5

vytvořené z policejních aut. Riskantně dále ujíždí skrz obytnou zónu v Předlicích a jen zázrakem nikoho nesrazí. Jede v protisměru, na přechodech pro chodce, v jejich blízkosti i v docela hust
é zástavbě a hustém provozu vyloženě

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nový den (automat) (CNN Prima NEWS - Nový den (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

159. "Hynku, Viléme, Jarmilo..."Je tady 1. máj, lásky…  
08:00 | 01.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

"Hynku, Viléme, Jarmilo..."Je tady 1. máj, lásky čas ���

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

160. Nový den (automat)  
09:03 | 01.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 23x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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fungovat, takže jsou vždycky zavřené, abychom oddělili ten prostor od toho kouře. Ale personál nebo kdokoliv, jsem prostě rád. Dřevěnek i. Prezident Petr Pavel se znovu vyjádřil pro přijetí eu
ra. Uvedl
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to ve svém projevu na konferenci k 20. výročí vstupu Česka do EU. Podle Pavla by se Česko po zavedení eura zařadilo do evropské první ligy. Pokud chceme určovat směr, musíme sedět za 
volantem

3
0

a ne na místě spolujezdce. Čím více se zapojíme, tím větší vliv budeme mít. A chceme-li hrát onu pomyslnou první ligu, logicky se nabízí například přijetí
4
5

eura. Zkušenost zemí, které jim už platí, potvrzuje, že nespokojeni jsou pouze ti, kteří ho nemají. Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace se má stát prorektor pro strategii

08:39
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a komunikaci Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . Širší vedení TOP 09 jeho nominaci podpořilo. Tu olejovou. Hlavní prioritou má být podpora mladých vědců. Já když jsem si
procházel, co bych měl

1
5

dělat jako ministr české vlády, tak jsem si úplně na začátku řekl, že nechci dělat revoluci, ale chci dělat revoluci, to znamená, chci dotáhnout všechny ty věci, které paní ministryně Langšádlov
á nastartovala. Myslím

3
0

si, že, nebo jsem přesvědčen o tom, že na tom ministerstvu udělala obrovský kus práce a přede mnou je teď ty věci dotáhnout, dotáhnout do konce. První máj, lásky čas
4
5

patří už pár let jedné z našich největších akcí. V pražské grep ovce se oslavuje s Dermacol Love Day. Návštěvníci se mohou těšit nejenom na pestrý hudební program, ale i hromadu skvělého
jídla, líčení tváří televize Prima samozřejmě

08:40
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a také atrakcí pro děti, ve výsledku i pro dospělé. No, více nám prozradí naši milí no o denní kolegové. Zatím vidíme tedy akorát Marka Kafku. Tak, Marku. Dobré ráno. Otázky jsou dvě, kdy D
aniela Habešová za prvé a za druhé, dostal jsi už dnes polibek
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pod rozkvetlou třešní, tedy jen a také už někde pod třešní, co, Marku? Krásné ráno. No, tak já musím říct, že na obě dvě otázky budou mít prozatím negativní odpověď, tak jak tady Daniela H
abešová

3
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skutečně vedle mě zatím nikde není, ale nebojte se, možná za malý moment přijde, tak jsem zatím ještě trestuhodně nedostal ani žádný polibek, tak uvidíme. Každopádně tady, jak jste správ
ně řekli, začíná první máj, tedy lásky čas. No a kde jinde ho lépe oslavit, než právě zde v gréb

4
5

ovce, tedy v Havlíčkových sadech. Já musím říct, že byť je ten začátek oficiálně tedy plánován na desátou hodinu, tak tady už se to opravdu připravuje neuvěřitelným tempem a když jsem pr
ocházel, tak celá řada stánků vypadá neuvěřitelně lákavě, takže se mají rozhodně

08:41
0
0

všichni, nejen diváci, ale samozřejmě všichni příchozí na co těšit. Dokonce tu musí být dvě pódia, aby se to sem všechno vešlo, takže opravdu neuvěřitelný program. Čeká nás toho celá řada 
a přesně jak jsi říkal, možná leckterého může, může napadnout, jak se v té veškeré

1
5

růžové tak nějak zorientovat a zda si najde i něco pro sebe. Tak skutečně muži, nemusíme mít strach, je toho celá řada, nejen například kuchařské show, ale také ukázka, jak pracovat s noži,
což je taková deviza, kterou bychom možná i

3
0

my jakožto muži měli vládnout. Každopádně k té vaší otázce, tak ptali jste se nad jen na Danielu habešovou tak já se rozhlédnu kolem a čirou náhodou tu samozřejmě se mnou Daniela je. Kr
ásné ráno i tobě. Daň. Krásné ráno z pražské grébovky my jsme oba dva moc rádi, že se dnes tohoto

4
5

programu můžeme zúčastnit. Já jsem si dokonce dovolila připravit si program a vytisknout ho, abych tu přípravu měla trochu lepší než Marek. Já tedy musím říct, že ten program nejenom, že
je bohatý, je tady třeba na 50 nebo několik desítek stánků, kde opravdu

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nový den (automat) (CNN Prima NEWS - Nový den (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

161. Vlevo dole: „SU jako Superman.“ Muž ze Slezské univerzity má zachránit TOP 09  
09:06 | 01.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: SeznamZpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Helena Langšádlová ven, Pavel Tuleja dovnitř. Autoři podcastu Vlevo dole se zašli podívat, jak se mění ministr pro vědu a výzkum.
V minulém díle Vlevo dole zaznělo, že jestli TOP 09 hodlá ministerskou rošádu přetavit ve vyšší preference, musí přijít s nějakou superstar. Je takovou superstar Pavel Tuleja, třiapadesátiletý akad
emik z Moravskoslezského kraje?

Poslechněte si čerstvou epizodu podcastu:
Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Prý zkusí být dokonce Superman. „ Slezská  univerzita , kde jsem prorektorem, má zkratku SU, to je trochu jako Superman,“ vtipkoval před novináři muž, od jehož nástupu si TOP 09 slibuje větší
viditelnost.
„Po premiérovi a ministru školství to už bude třetí bývalý univerzitní rektor ve vládě. Asi po ODS a Starostech už i TOP 09 věří, ze její preference zvedne akademik,“ říká Václav Dolejší.
Na první dojem nezapůsobil bývalý rektor a ekonom úplně špatně, přirozený mediální talent ale zřejmě nebude. „Překvapilo mě, že TOP 09 nedokázala konkrétně odpovědět na otázku, jak se zlepš
í komunikace. Přitom to je základní důvod celé výměny, takže se ty dotazy daly očekávat,“ dodává Lucie Stuchlíková.

Vlevo dole: Rýsuje se výměna ve vládě? TOP 09 by musela najít superstar
24. 4. 2024 12:00
Dostihne Václava Dolejšího pomsta Heleny Langšádlové? Jakou odpovědí si to nový ministr zavařil u Vlevo dole? A jak moc inovativní je tření liščího ohonu o ebonitovou tyč? Pusťte si aktuální Rea
ktor Vlevo dole!

Vlevo dole

Podcast Václava Dolejšího a Lucie Stuchlíkové, politických reportérů Seznam Zpráv.
Politické kauzy, problémy tradičních i nových stran, historky ze zákulisí volebních sjezdů i Sněmovny. Nový díl každou středu na Podcasty.cz, na Seznam Zprávách a ve všech podcastových aplika
cích.
Jaká epizoda vás bavila nejvíc? Co máme zlepšit? Své podněty, připomínky nebo tipy posílejte na e-mail audio@sz.cz.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Vlevo dole: „SU jako Superman.“ Muž ze Slezské univerzity má zachránit TOP 09 ( SeznamZpravy.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

162. OPFka vám přeje krásný 1. máj. �Nezapomeňte svou…   
09:38 | 01.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

OPFka vám přeje krásný 1. máj. �Nezapomeňte svou druhou polovičku políbit pod třešní. �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): OPFka vám přeje krásný 1. máj. �Nezapomeňte svou… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

163. Hořká bitva o Vítkův Hrádek skončila. Poražené jsou obě strany  
11:27 | 01.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Info.cz - Články  AUTOR: Jakub Sláma Ladislav Nagy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO:
15x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Tento článek bohužel není tip na výlet s rodinou. Je to spíše chmurná reportáž o jedné žabomyší válce. Šumavská hradní zřícenina Vítkův Hrádek je dnes zavřená, vybavení odstraněno a není p
řesně známo, kdy lidé zase budou moci spatřit impozantní panorama Šumavy a kontury Alp. Spolek nadšenců, který ho před lety zachránil, otevřel veřejnosti a svědomitě se o něj staral, dostal t
otiž na začátku minulého roku od obce výpověď z pronájmu.
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Nemoc s názvem AIDS neboli syndrom získaného selhání imunity (anglicky Acquired Immune Deficiency Syndrome či Acquired Immunodeficiency Syndrome) byla rovněž neodmyslitelnou součá
stí historie Spojených států amerických v době, kdy v Bílém domě vládl prezident Ronald Reagan (1981–1989). Slavný film Philadelphia režiséra Jonathana Demmeho s Tomem Hanksem v hla
vní roli sice přišel do kin „až“ v roce 1993, atmosféru kolem AIDS v Reaganových časech nicméně vystihl v mnoha ohledech naprosto přesně. Nejen Američané vnímali nemoc jako jakýsi „nový 
mor“ svého druhu a mnozí z nich dokonce jako jakýsi „trest“ za hříchy, kterých se dopustili.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

Pavel Gabriš, starosta obce Přední Výtoň, v jejímž majetku se tato zřícenina nachází, výpověď z nájmu odůvodnil vážným porušením nájemní smlouvy ze strany spolku.
Budoucnost této kulturní památky, jejíž věhlas sahá i do sousedního Rakouska a nedalekého Bavorska, je stejně nejasná jako události posledního roku. Vydal jsem se proto do Jižních Čech zjistit, 
proč jeden z klenotů obrozené části Šumavy opět zažívá dobu temna. K hlubšímu pochopení celého sporu je potřeba začít od úplného začátku.
Romantický hrad Vítkův Hrádek (též Vítkův kámen, německy Wittigestein či Wittinghausen) uprostřed hlubokých lesů byl v minulosti inspirací mnoha umělcům, z nichž nejvýznamnější byl šumavský
rodák Adalbert Stifter, který sem zasadil děj svých románů Hvozd a Vítek a také jej zvěčnil na svých obrazech.
Hrad, nacházející se na hoře Vítkův kámen, byl založen kolem roku 1250. Za Rožmberků v něm dokonce jednu noc věznili krále Václava IV. Navzdory turbulentním dobám, kdy odolal mj. průchodu 
švédských vojsk, a několika změnám majitele byl používán až do poloviny 18. století, poté vyhořelý osiřel. První vzkříšení měli na svědomí v roce 1869 Schwarzenbergové, kteří si v nedaleké obci S
vatý Tomáš postavili lovecký zámeček a na opuštěné zřícenině zřídili rozhlednu.
Dalším člověkem, který významněji zasáhl do osudu zpustlého hradu, nebyl žádný šlechtic, ale hajný Petr Ziegrosser, jenž se v 70. letech minulého století nastěhoval do blízkého Svatého Tomáše. 
V té době byl hrad běžnému člověku nepřístupný, jelikož se po druhé světové válce ocitl (spolu s obcí) v tzv. pohraničním pásmu.
Jako jinde v Sudetech i zde byli obyvatelé obce vystěhováni a většina hospodářství srovnána se zemí. Petr Ziegrosser koupil jedno z mála nezbouraných stavení naproti místnímu kostelu, který po
hraničníci nemohli odstřelit, a tak jej využívali alespoň jako skladiště.
Z hradu se stala letecká hláska (na protějším kopci byl radar), přesto dál chátral. Schodiště z doby, kdy hrad sloužil jako rozhledna, se rozpadlo a ruina hradu se stala nebezpečnou, takže ji vojáci 
opustili a postavili si hned vedle hlásku novou.
Po převratu se Ziegrosser stal hybnou silou osudu této obce v pohraničí. Nejprve začal s obnovou kostela, ze kterého vyvážel suť a sháněl sponzory na jeho opravu. Také chodil kosit kopřivy kolem
hradu, aby k němu mohli turisté a zároveň oslovoval místní nadšence a ponoukal je k jeho obnově.
Záchrany kostela se mu podařilo docílit relativně rychle a díky zásadní pomoci bývalých německých obyvatel začala v roce 1991 jeho renovace. S Vítkovým Hrádkem nedokázal ale nějaký čas
hnout. Až jednoho jarního dne roku 1998 se přišel podívat na besedu o Himalájích, která se konala v jedné z českobudějovických hospod. Na ní horolezec Miroslav Kovačičín vyprávěl své zážitky z
výstupu na pátou nejvyšší horu světa Makalu.
Petr Ziergrosser tam pronesl památnou větu: „Vy se flákáte někde v Nepálu a tady nám padá Hrádek na hlavu.“ Jejich setkání skončilo podáním ruky a chlapským slibem Mirka Kovačičína, že hrad
zachrání.
Kovačičín pochází z Bílých Karpat (Vápenice u Starého Hrozenkova na Moravských Kopanicích) a jeho firma na stavební výškové práce působila až v daleké Karviné, ale navzdory tomu dlouho nev
áhal a pouze kvůli plánu na obnovu neznámé chátrající zříceniny se ještě téhož roku i s rodinou a svým podnikáním přestěhoval do Českých Budějovic.
Vždy si dával smělé cíle a pouštěl se do věcí, na které si většina lidí netroufala. Kromě horolezectví se i potápěl a létal na paraglidu, ale obnova Vítkova Hrádku se zdála natolik fantaskní, že si všich
ni v jeho okolí mysleli, že podniká své doposud největší riziko v životě.
S přáteli a dalšími nadšenci založil Spolek přátel Vítkova Hrádku (dále jen SPVH), v jehož čele stanul jako předseda. Celý projekt nazvali „Vítkův Hrádek – symbol vzájemnosti“. Jejich cílem totiž ne
bylo „pouhé“ obnovení významné kulturní památky, ale i vytvoření místa pro setkávání česky a německy mluvících lidí na rozhraní 3 regionů – Česka, Rakouska a Bavorska.
Smělý plán vyvolával soucitný úsměv, hrad byl v totálním rozkladu, reálně hrozilo zřícení, jednotlivá patra se propadla a prostor uvnitř věže byl zasypán obrovskými žulovými kameny a sutinami. SP
VH si jej pronajal za symbolickou jednu korunu a roku 1998 začal pracovat na jeho obnově.
Spolek neměl žádný zdroj příjmů a vše dělal svépomocí. Kovačičín měl v té době malé děti, ale přesto vložil do svého snu všechny úspory. Denně poslouchal od svých přátel, že je šílenec a blázen, 
ale vždy přišli a přiložili ruku k dílu.
Spolek si nechal zpracovat studii na využití Vítkova Hrádku, zařídil stavebně technický a stavebně historický průzkum včetně rešerší, bylo provedeno zaměření hradu a hradeb, archeologický průzk
um a zpracována projektová dokumentace na statické zajištění hradu, na jejímž základě byly zahájeny záchranné práce a získány první dotace.
Za dohledu památkářů a archeologů vyklidili prostor velké věže i nádvoří. Věž vyžadovala zpevnění speciálními technologiemi, takže byla obestavěna lešením, vypadané zdivo bylo vyspárováno, ro
zpadané části hradní koruny byly dozděny, aby mohla být nakonec zajištěna železobetonovým věncem a zakryta žulovými kameny.
Každodenním chlebem této skupiny nadšenců nebyla jenom tvrdá dřina, ale i ladění různých detailů s památkáři a to od těch největších, jako je celkový vzhled, až po ty nejmenší, jako je kupříkladu 
složení použité malty. Nakonec do věže spolek vestavěl vyhlídkovou plošinu. 
„Dřeli jsme tam jako koně. Třeba jsme nosili trámy ze Svatého Tomáše, když nám úřady odmítly velkým autem zajet nahoru. Raději ani nechci vzpomínat na to, kolik bylo vevnitř sutě. Celé to tam kv
ůli ní bylo o patro vyšší, dole jsou i sklepy, ale tam už se asi nikdy nikdo neprokope,“ vzpomíná Pavel Kroneisl – publicista, dlouholetý rozhlasový komentátor a člen výkonného výboru SPVH.
V červenci roku 2005, po sedmi letech usilovné dřiny, začal spolek sklízet první plody své práce. U příležitosti 200. výročí narození Adalberta Stiftera byl Hrádek otevřen veřejnosti a po 60 letech ne
přístupnosti znovu ožil.
Tehdejší starosta Přední Výtoně Jan Stoiber to komentoval slovy: „Když před lety projekt opravy rozbíhali, považoval jsem to za fantasmagorii. Ale opravili ho tak, že je teď chloubou celého okolí.“
Dodnes je v Kovačičínovi vnitřní bolest nad tím, že se otevření nedožil člověk, v jehož hlavě se tato myšlenka zrodila a který ho pro ni dokázal tak nadchnout. Petr Ziegrosser zemřel na podzim roku 
předcházejícímu otevření. Členové spolku uctili památku člověka, který do nich vložil naději a důvěřoval jim, umístěním pamětní desky.
Otevřením pro veřejnost práce neskončila. Do šenku se v zimě nosilo zboží na speciální upravené krosně, jakou používají krkonošští a tatranští nosiči. Vzhledem k velké nadmořské výšce (1036 m.
n.m.) a drsným klimatickým podmínkám v kombinaci s požadavkem památkářů na vápennou maltu byla běžná údržba hradu sisyfovská práce. Každoroční kontroly a opravy zdiva horolezci byly nut
ností. Dřevěná vyhlídková plošina vyžadovala každé dva roky speciální nátěr v ceně přes 100 tisíc.
Spolek mimo to zaměstnával personál, pravidelně pořádal kulturní akce, zajišťoval údržbu okolí, ve věži hradu zřídili výčep, pokladnu, pódium, na obvodových zdech vybudovali palisády. Pořídili ta
ké sochu rytíře Vítka (Vítek I. z Prčice, zakladatel hradu a rodu Vítkovců), Václava IV. (který zde byl jednu noc vězněn) a Bertičky (Vítkova láska Bertha von Blankenberg) a před kostelem ve Svaté
m Tomáši umístili sochu madony. Zkrátka hrad i jeho okolí neúnavně zvelebovali.
V podstatě členové spolku oddřeli černou práci, proklestili se byrokratickou džunglí, postarali se o mediální propagaci a díky této trpělivé práci se Vítkův Hrádek podařilo proslavit natolik, že jej nena
vštěvují tisíce, jak prorokoval Petr Ziegrosser, ale kvalifikované odhady dokonce hovoří až o 40 tisících návštěvních ročně.
Hrádek se pravidelně objevuje v médiích a lákají na něj prospekty snad každého hotelu v okolí. Pro představu, jak je důležitý pro lipenské podnikatele: jeho návštěvníci tvořili v loňském roce cca 30 
% tržeb přívozu ve Frymburku. Následkem turistické vytíženosti obec Přední Výtoň přistoupila k vybudování vrtu na vodu, přívodu elektřiny a sociálního zařízení v prostorách hradu, což se také pro
mítlo v nájmu, který se zvýšil na 250 tisíc ročně.
Nejen Přední Výtoň a její obyvatelé, ale i další obce a lidi z okolí činnost spolku všemožně podporovali a oceňovali ji. „Vítkův Hrádek je ikona celého Lipenska,“ prohlásil v roce 2021 Jiří Mánek, pře
dseda Turistického spolku Lipenska.
Na moji žádost o zhodnocení činnosti SPVH se vedoucí archeologického oddělení NPÚ pan Mgr. Jiří Havlice vyjádřil následovně: „Při porovnání úrovně péče o hradní zříceninu v kontextu Jihočesk
ého kraje z hlediska památkové péče lze aktivity Občanského sdružení Vítkův Hrádek považovat za příkladné.“ Velmi pozitivně se taktéž vyjádřil i oblastní ředitel památkové péče pan Mgr. Petr Pa
velec.
Místo oplývalo jedinečnou přátelskou atmosférou a byly s ním neodmyslitelně spjaty osobnosti z řad spolku. Kastelán Vladimír Tulek byl duší hradu, na hradě i bydlel, takže byl „ve službě 24/7“, jak 
často s úsměvem říkával. Díky tomu byl hrad otevřen celoročně, i když napadl metr sněhu.
Když byl 12. prosince 2022 nalezen na Hrádku mrtvý, bylo to jakousi temnou předzvěstí nadcházejících událostí.
Ty se daly do pohybu krátce na to.
Pár dní před Vánoci přišel z obce dotaz na stav vyhlídkové plošiny a o měsíc později, tj. v lednu 2023, byla SPVH od obce Přední Výtoň doručena výpověď z nájemní smlouvy, podle které měl spole
k k poslednímu dubnu toho roku předat hrad zpět obci. To přirozeně vyvolalo nevoli a vášnivé emoce mezi členy a příznivci SPVH.
Starosta obce Přední Výtoň Pavel Gabriš, tehdy relativně čerstvě zvolený (v říjnu 2022), výpověď zdůvodnil hrubým porušením nájemní smlouvy. Jeho aktuální vyjádření se mi bohužel získat nepod
ařilo.
Již na podzim mi během telefonického rozhovoru osobní schůzku odmítnul a nebyl ochotný komunikovat ani přes e-mail. Nyní na jaře se uvolil k poskytnutí rozhovoru až po ukončení sporů a soudní
ch jednání. Informace čerpám pouze z jeho vyjádření pro jiná média a ze zmíněného krátkého telefonického rozhovoru.
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Jak letos potvrdil soud, vyhlídková plošina je majetkem SPVH, není součástí nájemní smlouvy a spolek tudíž nesl plnou odpovědnost za její provoz. A právě spor o ni a její stav je alfou i omegou vál
ky o Vítkův Hrádek.
Starosta obce špatný stav vyhlídkové plošiny udává jako důvod k výpovědi z nájmu. Argumentuje tím, že hrad na začátku roku 2022 navštívila kontrola ze stavebního úřadu ve Vyšším Brodě a ta n
a zmíněné vyhlídkové plošině objevila závady a nařídila jejich odstranění.
Spolek se ovšem brání, že celou věc řešil se statikem a také s předchozím tehdejším starostou Janem Bittnerem, který jim pomohl sehnat firmu na opravu. Oprava proběhla podle plánu a v době ná
stupu nového starosty do úřadu byla plošina uvedena zpět do provozu.
SPVH má taktéž v ruce statický posudek, který povoloval její provoz do konce roku 2024. Ten pan starosta označil za antidatovaný a nechal si vypracovat jiný posudek, ten ale povoloval provoz po
uze do října roku 2023.
Tak jako tak, SPVH byl nucen předat Vítkův Hrádek loni v dubnu zpět do užívání obci, což provázely další podivné události. Obec krátce před předáním Hrádku vyhlásila výběrové řízení na nového 
provozovatele, na což zareagovali místní významní podnikatelé, kteří měli přirozeně zájem na tom, aby Vítkův Hrádek fungoval i nadále. Založili proto spolek Wittinghausen a dle zákulisních informa
cí nabídli obci lepší finanční podmínky, včetně závazku, že se s SPVH vyrovnají, zajistí bezproblémové převzetí a nepřerušení provozu.
Dle prvotních zpráv z výtoňské radnice Wittinghausen výběrové řízení vyhrál, pan starosta Gabriš na osobní schůzce na Vítkově Hrádku několika členům SPVH dokonce sdělil, že mají jednat už jen
se zástupci tohoto nového spolku.
Ale vše se změnilo ani ne za dva týdny, když členům spolku pan starosta znovu volal ohledně dalšího jednání, na kterém svůj výrok popřel a oznámil, že se obec rozhodla ve výběrovém řízení nikoh
o nevybrat.
Neshody provázely i jednání o odkup dřevěných soch a dalšího vybavení. Obě strany si nechaly vypracovat odhad jeho ceny, které se například v případě soch rozcházely o desítky tisíc. Předměte
m dohadů bylo i vlastnictví vyhlídkové plošiny, které se obec neúspěšně pokoušela nárokovat.
Provozem a výběrem vstupného nakonec představitelé obce pověřili firmu Spása s.r.o., které za toto vyplatila stovky tisíc. Návštěvníci změnu zpočátku mohli zpozorovat pouze na obměně personál
u a drobné změně, kdy se začalo platit vstupné i do přízemí věže, a ne pouze za výstup na vyhlídkovou plošinu.
Během léta následně zmizely za celkem dramatických okolností i sochy, jelikož se SPVH s obcí nedohodl na ceně odkupu, a tak si pro ně přijeli za plného provozu. Hněv členů a příznivců spolku, p
ocit niterné nespravedlnosti a srdeční bezmoci rostl a celou situaci zhoršil fakt, že ze zastupitelstva obce odešel předchozí starosta, který v celém sporu fungoval jako kultivovaný mediátor a mírnil e
moce na obou stranách.
Absurdní je, že aby obec mohla hrad provozovat, využívala v nezměněné podobě plošinu a vybavení hradu vyhnaného spolku celou turistickou sezónu a nechtěla ani slyšet o žádné formě pronájmu
či kompenzace za jeho užívání.
Během turistické sezóny se veškerá jednání zastavila, ale hned po jejím ukončení bylo obcí nekompromisně nařízeno neprodlené odstranění veškerého vybavení, včetně jablka sváru – vyhlídkové pl
ošiny.
Toto nařízení mělo formu předžalobní výzvy a kafkovskou absurditou bylo tvrzení, že vybavení, které obec využila k zajištění provozu, mělo být dle názoru obce odstraněno již při ukončení smlouvy.
Toto požadované odstranění ovšem dle zástupců spolku paradoxně nebylo umožněno ani během letošní zimy, protože jim bylo opakovaně odmítnuto vydání klíčů od objektu.
Vše nakonec dospělo k soudu, který letos uznal majetkové nároky SPVH a v návaznosti na to potvrdil nutnost odstranění vnitřního vybavení hradu.
Krátce po tomto rozhodnutí soudu nastala další kuriózní situace. Ačkoliv rozhodnutí soudu ještě nenabylo právní moci a obě strany mohou podat odvolání, nádvoří hradu se plní kusy rozřezaného vy
bavení hradu čili majetkem SPVH, který by mohl být odstraněn citlivěji a dále využit či prodán.
Osobně se mi kauza Vítkův Hrádek jeví jako velmi necitlivě a nestátnicky řešená především ze strany starosty Pavla Gabriše, uznávám ale, že unáhlená a emoční rozhodnutí byla k vidění na obou s
tranách sporu. Můj názor je podepřen faktem, že během pětadvacetileté činnosti SPVH se jeho zástupci vždy dokázali nekonfliktně dohodnout ke spokojenosti všech, a to jak s památkáři, tak s př
edešlými čtyřmi starosty.
V únoru současný pan starosta vyjádřil přání, že by byl rád, kdyby se letos v květnu Vítkův Hrádek veřejnosti opět otevřel. Jak toho chtěl docílit, když mu muselo být jasné, že hrad přijde v podstatě 
o veškeré zázemí, především o vyhlídkovou plošinu, jejíž bezpečnost dlouhodobě zpochybňuje?
Jeho plán nabyl podobu veřejné sbírky. Všichni teď alibisticky doufají, že obec z bryndy vytáhnou nezištní dárci. To ale zatím moc nevypadá, vybráno je něco málo přes čtvrt milionu, cílem je nicmé
ně vybrat deset milionů. Místo Dnů otevřených dveří může dnes obec pořádat spíše Dny dveří zavřených.
Otevře se hrad napřesrok? Bude Vítkův Hrádek zase někdy místem, jakým býval – symbolem přeshraniční vzájemnosti a místem setkávání dobrých lidí? Nebo se Vítkův Hrádek zase pronajme dalš
í skupině srdcařů, kteří na jeho opravě a provozu vypustí duši a za další čtvrtstoletí se jim bez poděkování ukončí smlouva? Jaký je v Česku typický scénář?

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Hořká bitva o Vítkův Hrádek skončila. Poražené jsou obě strany ( Info.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

164. Pavel Tuleja neztrácí čas. ��   
13:23 | 01.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: TOP 09 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Pavel Tuleja  neztrácí čas. ��

SEKCE: Politika

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
 

165. Před 30 lety se zabil Ayrton Senna. Jeho největšího soupeře dnes nikdo nezná  
14:00 | 01.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Info.cz - Články  AUTOR: Michal Borský Ladislav Nagy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 13x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Brazilský kouzelník závodního volantu proslul svými vypjatými bitvami s Alainem Prostem, jméno Terry Fullerton byste ale mezi jezdci F1 hledali marně. A přece to byl tento motokárový jezdec, 
kterého Senna nedlouho před svou smrtí v italské Imole jmenoval jako toho vůbec nejtěžšího soupeře.

Nemoc s názvem AIDS neboli syndrom získaného selhání imunity (anglicky Acquired Immune Deficiency Syndrome či Acquired Immunodeficiency Syndrome) byla rovněž neodmyslitelnou součá
stí historie Spojených států amerických v době, kdy v Bílém domě vládl prezident Ronald Reagan (1981–1989). Slavný film Philadelphia režiséra Jonathana Demmeho s Tomem Hanksem v hla
vní roli sice přišel do kin „až“ v roce 1993, atmosféru kolem AIDS v Reaganových časech nicméně vystihl v mnoha ohledech naprosto přesně. Nejen Američané vnímali nemoc jako jakýsi „nový 
mor“ svého druhu a mnozí z nich dokonce jako jakýsi „trest“ za hříchy, kterých se dopustili.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

Dlouho jsem marně přemýšlel o tom, jak vzpomenout smutné jubileum mého dětského hrdiny a vystříhat se přitom patetických popisů jeho posledních okamžiků. Až mě to najednou trklo –
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Fullerton!
To jméno Senna poprvé zmínil po svém vůbec posledním vítězství v australské velké ceně v roce 1993, když se ho jeden z novinářů zeptal, kdo byl jeho nejtěžším soupeřem. Vedle něj seděl čtyřná
sobný mistr světa a Sennův arcirival z F1 Alain Prost a všichni svorně čekali, že Senna vyřkne právě jeho jméno. Místo toho se dočkali překvapení.
„Musel bych se vrátit do konce 70. let, kdy jsem závodil na motokárách. Měl jsem týmového kolegu, který se jmenoval Terry Fullerton. Závodění s ním jsem si nesmírně užíval. Byl velmi zkušený, ryc
hlý, konzistentní, prostě komplexní řidič. Tehdy šlo o čisté závodění. Žádná politika, žádné peníze, jenom závody. Moc rád na to vzpomínám,“ řekl nostalgicky naladěný Senna po závodě v Adelaide
1993.
Absolvoval ještě dva další – a v tom třetím fatálně havaroval v zatáčce Tamburelo v italské Imole na Velké ceně San Marina. O kus dál v jiné zatáčce se den předtím zabil tehdy prakticky neznámý 
Roland Ratzenberger. Psal se první máj 1994 a byla to tehdy neděle. Proto se tomuhle „double kill“ přezdívá „nejtemnější víkend v dějinách F1“. 
Důvody, proč Senna ve své zpovědi jmenoval právě motokáristu Fullertona a nikoliv Prosta, Mansella či Piqueta, se kterými na krev bojoval v F1, je nutné hledat na konci 70. let, kdy se nadějný Br
azilec vypravil do Anglie, aby postoupil ve své kariéře zase o něco blíž motoristické disciplíně č. 1.
Právě z ostrovní říše bylo totiž do F1 nejblíž. A kdo se chtěl dostat výš, musel nejprve něco předvést v motokárách, tedy malých vozítcích s výkonnými motocyklovými motory. Tak se stalo, že se v r
oce 1978 v jednom týmu sešli platící osmnáctiletý Brazilec Ayrton Senna a profesionál Terry Fullerton, motokárový mistr světa z roku 1973, kterému bylo pětadvacet.
„Nebyli jsme přátelé, ale respektovali jsme se,“ řekl v roce 2016 Terry Fullerton pro server Jalopnik.com. „Byl jsem dospělý a on byl ještě dítě. Ale velmi charismatický a sympatický. Už tehdy bylo vi
dět, že je něčím výjimečný,“ pokračoval Fullerton. „Frustrovalo ho ale, že se nedostal na vrchol tak rychle, jak si představoval. Nemyslím si, že by se předtím setkal s někým, jako jsem byl tehdy já“ (
Senna doma v Brazílii do té doby vyhrával, co se dalo, pozn. red.). 

Pocit pokoření dal Fullerton Sennovi pocítit nejvýrazněji v prvním závodě světového šampionátu v roce 1980 v Italském Jesolu. „Nezačal jsem dobře, ale propracoval jsem se na druhé místo a Senn
a byl asi 100 metrů vpředu, což je v motokárách hodně. V posledním kole jsem ho dojel a v úplně poslední zatáčce vybrzdil a předjel. To ho tenkrát šíleně naštvalo. Druhý den po závodě mě oblečen
ého strčil do bazénu.“
Zatímco Brazilec se další rok přesunul do Formule Ford a v roce 1984 debutoval ve Formuli 1, kde do své předčasné smrti zvládl získat tři mistrovské tituly, Fullerton ve čtyřiaosmdesátém ukončil s
vou závodní kariéru.
Proč Fullerton nikdy nepomýšlel výše, když na motokárových tratích běžně porážel všechny budoucí mistry světa? „Můj starší bratr Alec se rozhodl, že chce být motocyklovým závodníkem. Přes po
čáteční nesouhlas ho v tom otec později začal podporovat a z Alecova závodění se stal rodinný podnik,“ vypravoval Terry Fullerton.
Den po svých 21. narozeninách se ale Alec Fullerton zabil na okruhu v Mallory Parku. Rodinu to naprosto zdrtilo, jedenáctiletý Terry viděl svého staršího bratra umírat v sanitce. Od té doby až do ko
nce kariéry respektoval nepsané rodinné pravidlo, že nikdy nebude závodit v autech, ale zůstane u motokár, které přece jenom nejsou tak nebezpečné.
Přemýšlí někdy o tom, co by bylo kdyby? „Občas jo,“ připustil v roce 2016. „Je mi 63, každý den chodím do práce a snažím se naučit děti řídit motokáry. Prakticky nemám žádné peníze. Ale že se o
mně Senna zmínil jako o největším soupeři, to bylo skvělé. Ve známost to vešlo až díky filmu o něm. Pokud jsem někdy dříve litoval rozhodnutí nikdy nezávodit s auty, Sennova nehoda mě donutila 
s tím přestat.“
Zajímavé je, že sám Fullerton Sennu nikdy nepovažoval za svého největšího soupeře. „Byl tehdy jedním ze tří nebo čtyř těch opravdu dobrých, ale určitě ne někdo, komu byste věnovali speciální po
zornost,“ glosoval po letech Fullerton.
Ayrton Senna da Silva vyhrál ve „velkých formulích“, co se vyhrát dalo, nikdy ale nedokázal vyhrát mistrovství světa v motokárách. Letos by mu bylo 64 let.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Před 30 lety se zabil Ayrton Senna. Jeho největšího soupeře dnes nikdo nezná ( Info.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

166. Šel by Hus do vlády? Ministrem pro vědu bude bývalý rektor Tuleja  
16:50 | 01.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: Zbyněk Petráček, Lidové noviny SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jmenuji se Pavel Tuleja a zasadím se o to, aby každému z nás byla věda blíž. Takto se představil nový ministr pro vědu a výzkum z TOP 09. Čiší z toho akceschopnost.

Připomíná to hlášku z filmu Pulp Fiction: „Jmenuji se Wolf a řeším problémy.“ Tak vystupoval úspěšný lídr ODS Topolánek. Jenže o Tulejovi širší veřejnost zatím nic neví. Snad jen to, že video s úv
odním citátem dal na sítě X a Facebook, fotky na Instagram, na TikTok se mu nechce a je bývalým rektorem Slezské univerzity  v Opavě . Je toto symbol úspěchu ve vědě a výzkumu? Uvidíme.
Tuleja má výhodu, že jeho předchůdkyně Langšádlová hlubší stopu nezanechala. Což neznamená, že věda a výzkum patří na okraj. Tu mohou s premiérem Fialou souhlasit i jeho odpůrci: „Chcem
e-li být úspěšní jako stát, musíme být úspěšní ve vědě, výzkumu, inovacích a vzdělávání.“ Jistě, ale… Do jaké míry to má naplnit stát? (Lokomotivou inovací a technologií je Izrael, ale tam působí sta
rtupy s pomocí rizikového kapitálu.) Do jaké míry k tomu přispějí bývalí rektoři ve vládě?
Tuleja zapadá do trendu bývalých rektorů v politice. Vezměme třeba Masarykovu univerzitu v Brně. Z jejích bývalých rektorů se prosadili v politice tři. Jiří Zlatuška (senátor), Petr Fiala (premiér) a M
ikuláš Bek (ministr pro EU a školství). Znamená bývalé rektorství pro jejich politické dráhy plus, či minus? Přinejmenším u Fialy jeho akademické návyky přispívají k tomu, že je kritizován za špatno
u komunikaci. Uvidíme, zda si ekonom Tuleja povede lépe.
Mezi bývalými rektory jsou výjimečné osobnosti, ale. Třeba Jan Hus reformoval církev, ale prosadil by se v politickém rozhodování? Nebo Josef Pekař, skvělý historik, ale uspěl by jako ministr? Ne
bo Emil Votoček, autor chemického názvosloví a rektor ČVUT, ale neudělal dobře, že se držel vědy a do politiky nešel? Čím v ní vynikli Bek a bývalá prorektorka Danuše Nerudová? Tady prostě pl
atí, že bývalý rektor není samočinná kvalifikace pro politiku.

SEKCE: Rozhovory a názory

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Šel by Hus do vlády? Ministrem pro vědu bude bývalý rektor Tuleja ( Lidovky.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

167. Výměna ve vládě. Vrtá mi hlavou, proč TOP 09 nenavrhla Tuleju hned po volbách  
21:00 | 01.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: Karel Oliva, Lidové noviny SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Tak nám odstřelili Langšádlovou, řekla posluhovačka panu Švejkovi… Uvedené sloveso jsem si ve variaci na počátek slavného díla dovolil užít jen proto, že výraz „odstřel“ napsal ve svém X-tvít
u člen (a zakladatel) TOP 09, tedy stranický kolega Heleny Langšádlové, Miroslav Kalousek.

Ten velmi trefně zmiňuje nejen podivnost (v textu tvítu „hnus“ a „neférovost“) jejího odchodu z funkce, ale i to, že problémem bylo již její jmenování: původ neštěstí paní ministryně totiž skutečně leží
v historii o rok a půl dříve, než ji její stranická šéfová donutila rezignovat. „Férově“ se mi k tomu ovšem chce dodat, že paní Helena, která předtím neměla s vědou zhola nic společného (její profesní 
dráha spočívala v provozování penzionu v Černošicích u Prahy), si za to může do nemalé míry sama, neboť tehdy měla projevit sebekritické osvícení a vládní křeslo odmítnout.
Za poznámku stojí i to, jak mnoho o poměrech ve vládnoucí koalici vypovídá fakt, že Petr Fiala, sám vědec, emeritní (a velmi úspěšný) rektor Masarykovy univerzity, bývalý ministr školství a vůbec o
soba, která rozumí problematice české vědy jako málokdo, nepokračoval v tradici premiérů Topolánka, Fischera, Nečase, Rusnoka a Babiše, kteří se jako výraz vysoké vládní podpory vědy a jejích
aplikací postavili do čela Rady pro výzkum, vývoj a inovace (ve zkratce „RVVI“, „pseudoministerstvo pro vědu“) osobně, byť vlastní řízení činnosti přenechávali 1. místopředsedovi, resp. místopředs
edkyni (s výjimkou Jiřího Rusnoka, jenž – všechna čest – chodil na zasedání perfektně připraven), a namísto toho mu nezbylo než podlehnout tlakům na to, aby do funkce jmenoval osobu pro její vý
kon již na první pohled nezpůsobilou.
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Je však pravda, že i to má jistý precedens: ve vládě Bohuslava Sobotky zastával analogické místo MVDr. Pavel Bělobrádek, Ph.D., jenž ovšem byl díky postgraduálnímu studiu v představách o věd
ě přece jen, byť pouze o malý krůček, dále než paní Langšádlová.
Nicméně jeho tápání v problematice státního řízení vědy (manifestované mj. neznalostí přesného významu zkratky „RVVI“, tedy orgánu, jemuž předsedal) se projevilo i navenek tím, že si udělil dod
nes přetrvávající titul „ministr pro vědu, výzkum a inovace“, ač v logickém souladu se zněním příslušného zákona (zák. č. 130/2002 Sb.), s názvem zmíněné rady a i dalších orgánů tímto zákonem p
ro řízení vědy ustavených by to měl být „ministr pro výzkum, vývoj a inovace“.
Leč ponechme minulost: jako optimista doufám, že Pavel Tuleja  bude osobou kompetentní a přeji mu ve výkonu vládní funkce co největší úspěchy!
(Jen mi vrtá hlavou, proč jej TOP 09 do vlády nenavrhla již hned po volbách: co to asi vypovídá o vnitřních mechanismech této strany a o jejích personálních kvalitách… za povšimnutí stojí ostatně i f
akt, že šéfové ostatních koaličních stran jsou členy vlády, jen paní předsedkyně TOP 09 nikoliv.)

SEKCE: Rozhovory a názory

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

168. Antikorupční revoluce požrala své děti. Macek patřil do generace, která má pořád co říct, říká Benda  
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Předseda poslaneckého klubu ODS Marek Benda v rozhovoru pro INFO.CZ vzpomíná na jednoho ze spoluzakladatelů strany Miroslava Macka, který ve středu zemřel. Bylo mu 79 let. Podle něj 
to byl především liberál starého střihu, který dokázal pregnantně formulovat politickou myšlenku nebo vizi.

Nemoc s názvem AIDS neboli syndrom získaného selhání imunity (anglicky Acquired Immune Deficiency Syndrome či Acquired Immunodeficiency Syndrome) byla rovněž neodmyslitelnou součá
stí historie Spojených států amerických v době, kdy v Bílém domě vládl prezident Ronald Reagan (1981–1989). Slavný film Philadelphia režiséra Jonathana Demmeho s Tomem Hanksem v hla
vní roli sice přišel do kin „až“ v roce 1993, atmosféru kolem AIDS v Reaganových časech nicméně vystihl v mnoha ohledech naprosto přesně. Nejen Američané vnímali nemoc jako jakýsi „nový 
mor“ svého druhu a mnozí z nich dokonce jako jakýsi „trest“ za hříchy, kterých se dopustili.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

Zemřel Miroslav Macek, jeden ze spoluzakladatelů ODS. Jak na něj budete vzpomínat?

Mirek Macek byl určitě výraznou tváří 90. let minulého století. Byl to autentický liberál starého střihu v tom smyslu, ať si každý hledá své štěstí podle svých preferencí. A byl také velkým zastáncem s
vobody.
Macek se angažoval v Občanském fóru, za které byl na začátku roku 1990 kooptován do Sněmovny lidu Federálního shromáždění. Následně byl zvolen poslancem Sněmovny ná
rodů Federálního shromáždění. Jaká byla jeho role při vzniku ODS?

Většinu času, kdy byl Miroslav Macek místopředsedou ODS, jsem já působil ještě v KDS. Jisté ale je, že byl výrazný spolutvůrce politiky ODS v době dělení federace, stejně jako během
ekonomické transformace.
A kromě toho to byl člověk s velkou láskou ke svobodě, a jak říkám, uměl také velmi pregnantně pojmenovat některé teze. Dokázal je formulovat tak, aby byly přitažlivé pro co nejvíc lidí. Byl v tom n
edostižný. Například některé jeho výroky a projevy z kongresů ODS se staly památnými.
Osobně si ho vybavuji z časů opoziční smlouvy a pak především z období tzv. sarajevského atentátu, kdy se postavil jednoznačně na stranu Václava Klause…

On byl jediný z tehdejšího nejužšího vedení strany, kdo stál za Václavem Klausem. Spolu s tátou, se mnou a několika dalšími lidmi. Jmenovat mohu Přemka Sobotku a další. S nimi jsme pak dávali 
dohromady většinu, bez čehož by se nám nepodařilo vyhrát slavný kongres ve prospěch Václava Klause. A myslím, že to tak bylo správně. Miroslav Macek byl v tomto období hodně aktivní.
Jak vlastně zpětně vnímáte generaci zakladatelů ODS, generaci, která postupně odchází? A tedy také generaci politiků, mezi něž Miroslav Macek patřil?

Určitě do ní patřil. Zčásti to byla generace politiků, kteří vzešli z disentu. Václav Havel, táta, Honza Ruml a mnozí další. A pak tam byli osobnosti, které se vynořily – abych tak řekl – z okresů, z regio
nů. A to byl typicky právě Miroslav Macek. Kluk ze severní Moravy.
Já jsem se v té době v politice už také angažoval a musím říct, že to tehdy bylo nesmírně inspirující období. V tom smyslu, že všichni ti lidé byli chytří, většina z nich nesměla dvacet nebo čtyřicet let 
vůbec nic dělat, byli plní nápadů, byli kreativní a plní energie.
Bylo to inspirativní, ti lidé se dobře poslouchali, uměli spolu polemizovat – nebyli to zkrátka zapšklí lidé, kteří by nedokázali druhým naslouchat. Pro mne to byla samozřejmě obrovská škola.
Jak jste řekl, byl jste už tehdy aktivní v politice, a jste dodnes. Můžete tedy srovnávat tehdejší generaci politiků s tou současnou…

Politika se znormálnila. Mnohem víc odpovídá skutečnému průřezu populace. Odráží ji. Začátek 90. let byl v tomto jiný, byla to revoluční doba, do politiky přišli lidé, kteří před tím několik desítek let 
nesměli nic dělat. Maximálně mohli přemýšlet a psát do „šuplíku“. Případně se potkávat na velmi úzkých seminářích a debatovat. Také proto byli tolik nabití nápady.
Dnes jsme v mnohem standardnější situaci. Průřez politiky odpovídá mnohem víc průřezu společnosti.
A obstála by tehdejší generace politiků i dnes? Stála by jim vůbec za to, aby se v ní angažovali?

Myslím, že politika stojí vždy za to, aby se v ní člověk angažoval. Oni měli už tehdy jistě víc možností, kde se realizovat. Stejně jako jich máme víc dnes my. A z nějakého důvodu si vybrali politiku. Ji
ní se zase realizují a realizovali v podnikání, v neziskovém sektoru. Ilustrovat to mohu na naší generaci studentů z roku 1989. Mnozí z nás uspěli, byť každý v jiném oboru.
A pokud jde o generaci lidí, mezi které patřil Miroslav Macek: asi by šli do politiky znovu. Myslím, že to byla natolik výrazná generace, že by uspěla. Upřímně řečeno: zbytky lidí z této generace, kteří
jsou ještě pořád politice, když se o něco pokusí, většinou uspějí. Ať už to je Miloš Zeman, Alexandr Vondra a další – když někam vstoupí, ještě pořád mají co říct.
Ale přece jen: ten étos, který byl v politice na počátku 90. let přítomný, ten se vytratil. Třeba z vysokých funkcí se tehdy odstupovalo přece jen za nepoměrně menší prohřešky n
ež dnes…

Tak ono se to také zpřísňovalo postupně. Ani tehdy to nebylo tak úplně automatické. Miroslav Macek nakonec v jednu chvíli také odešel, protože se objevila zpráva, že vzal poradenskou funkci v ra
kouské Erste Bank při privatizaci České spořitelny.
Obecně ale platí, že se očekávání a požadavky, pokud jde o prohřešky politiků, zpřísňovaly až někdy do roku 2013. A to, že se to v poslední době a během vládnutí oligarchického systému vrací do 
nějakých prapodivných situací typu „nikdy neodstupím“, to je realita až posledních několika let. A je to svým způsobem výsledek toho, čemu říkám antikorupční revoluce, kterou nám tady zaváděly r
ůzné neziskové organizace. Tato revoluce, jako obvykle, požrala své děti a nic nového a lepšího nepřinesla.
Úplně nakonec nemohu nevzpomenout legendární facku Miroslava Macka Davidu Rathovi…

Ono tam těch slavných facek bylo víc. Ale jistě, facka Mirka Macka Davidu Rathovi určitě zanechala v dějinách svoji stopu. A myslím, že pokud padla za urážku ženy, tak to je něco, za co si ji člově
k zaslouží.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Antikorupční revoluce požrala své děti. Macek patřil do generace, která má pořád co říct, říká Benda ( Info.cz - Články, Vedení univerzity );
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Když se byl v úterý dopoledne kandidát na ministra pro vědu a výzkum Pavel Tuleja představit spolustraníkům v širším vedení TOP 09, mnozí si na něho vůbec poprvé mohli udělat lepší názor. Mno
ho z nich ho totiž dosud příliš neznalo. A to ani ti, které s ním pojí akademická kariéra i obor. „Profesně je ekonom, zabývá se mikroekonomií, já makroekonomií. Vím o něm, ale bohužel jsme neměli 
příležitost poznat se osobně,“ říká poslanec TOP 09 Miloš Nový.
Tuleja, který by měl být jmenován ministrem v pondělí 6. května, straníkům řekl, že si váží práce končící ministryně Heleny Langšádlové a chtěl by na ni navázat. Při představování předpokládanéh
o budoucího ministra ale mluvil hlavně jiný straník, opavský senátor TOP 09 Herbert Pavera. Ten ze současných parlamentních politiků zná Tuleju nejlépe.
V roce 2017 ho ještě jako nestraníka a podporovatele strany zlákal na společnou kandidátku do sněmovny. Pavera byl jejím lídrem, Tuleja trojkou. Kvůli slabému výsledku strany v Moravskoslezské
m kraji mandát nezískal nikdo z nich. Podle Pavery má teď TOP 09 šanci ukázat, že v Tulejovi – který drží členskou průkazku strany teprve zhruba rok – má velmi schopného člověka.
„Dokonce jsem ho přemlouval, ať ten ministerský post nebere, protože o něj tady přijdeme,“ tvrdí Pavera. „Přivítají ho všichni. Přinese přesně to, co potřebujeme, velmi dobrou komunikaci,“
zmiňuje senátor jeden z důvodů, kvůli nimž musela skončit ministryně Langšádlová. Pavera věří, že byť tato vládní funkce patří k těm, jejíž témata je těžké mediálně prodat, Tuleja by v tom mohl při
nést zlepšení.
„Paní Langšádlová odvedla dobrou práci, to ministerstvo nastartovala, ale Pavel Tuleja ještě může udělat krok dopředu. Je kreativní, má velmi dobré jméno v oboru. Jako rektor opavské univerzi
ty  (Tuleja jím byl v letech 2015 až 2023) musel komunikovat s ministerstvy i podnikateli. Je garantem dvou velkých projektů pro kraj. A to bez nadsázky. Podívejte se třeba na projekt Eden Silesia,“
nabádá Pavera s poukazem na připravovaný výzkumný a vzdělávací park Slezské univerzity  Opava  v Karviné  za 2,5 miliardy korun. Ten by měl být podle návrhu britského architektonického s
tudia Grishaw postaven v roce 2027.
Tuleja byl podle Pavery jednou z hlavních postav, jež se zasadily o to, že v okolí Dolu Barbora, poznamenaném intenzivní těžbou uhlí, vznikne vědecké pracoviště s univerzitním kampusem, jež bud
ou zaměstnávat dohromady až 2000 lidí.
Byť je jméno ministerského kandidáta pro většinu spolustraníků nové, podle Pavery proti jeho osobě na úterním jednání předsednictva nepadla ani jedna připomínka. Dost možná proto, že ti, kdo pr
oti politice současného vedení TOP 09 mají námitky, na místě nebyli.
„Pana Tuleju bohužel neznám. Přeji mu vše dobré, ale nebude to mít jednoduché,“ říká třeba europoslanec a šéf pražské TOP 09 Jiří Pospíšil. „Na to, abyste něco zásadního změnili, kolikrát nesta
čí ani jedno celé volební období. On nastupuje na jeho poslední třetinu, máme rok a půl do voleb,“ dodává bývalý šéf strany s tím, že okolnosti ministerské rošády komentovat příliš nechce. Jen poz
namenal, že pokud se za Langšádlovou postavili zástupci vysokých škol, tak to byl důkaz, že asi její práci věřili.
Další bývalý předseda TOP 09 Miroslav Kalousek na sociální síti X (dříve Twitter) předsedkyni TOP 09 Markétě Pekarové Adamové vyčinil, že se podle něho k Langšádlové zachovala hnusně a ne
férově. Poznamenal, že udělal chybu, když do stranických stanov nedal jako možnost právo zakladatele TOP 09 rozpustit.
Sama Langšádlová, která měla už v úterý ráno ministerskou kancelář vyklizenou, říká, že rozhodnutí o jejím konci v úřadu, který sama před dvěma a půl lety dávala dohromady, se odehrálo za jejím
i zády. Tulejovi nicméně zanechala dlouhý dopis a je připravena mu pomáhat.

Vysoké renomé mezi akademiky
Reference z akademické obce ho předcházejí slušné. Tuleja byl nedávno například kandidátem na člena Rady Národního akreditačního úřadu. Na tuto pozici ho navrhla jak Česká konference
rektorů, tak Rada vysokých škol i Asociace děkanů ekonomických fakult. „To znamená, že jeho renomé je v odborné komunitě velmi vysoké, protože se nestává úplně často, že by se všechny vyso
koškolské organizace shodly na jednom jménu,“ uvádí děkan Fakulty informatiky a statistiky VŠE Jakub Fischer.
S Tulejou se setkal jako předseda mezinárodní komise, která v závěru roku 2020 hodnotila Slezskou  univerzitu  v Opavě , jíž byl Tuleja rektorem. Podle Fischera měl strategický rozhled a
univerzitu řídil velmi dobře, orientuje se ve vědní politice i ve vysokoškolském prostředí. „Je to člověk, který má zkušenosti, schopnosti a dokáže se obklopit schopnými lidmi. Takže já mu věřím, že 
bude dobrým ministrem,“ říká.
Jestli zvládne svou agendu propagovat lépe než Langšádlová, což byla hlavní výtka proti ní, ale Fischer hodnotit nechtěl. „Myslím, že ministr má hlavně dělat dobře svou práci. Tuleja ale má šanci z
aujmout, protože jako dlouholetý vysokoškolský profesor zvládne poutavě přednášet,“ dodává.
Jako dobrou zprávu pro vědu i vysoké školy vnímá jméno ministerského kandidáta rektor Vysoké školy polytechnické v Jihlavě Zdeněk Horák. „Docenta Tuleju znám řadu let a s klidným svědomím 
mohu potvrdit, že je uznávaným odborníkem ve svém oboru, respektovaným jak akademickou obcí, tak praxí. Jeho manažerské zkušenosti z vedení univerzity a praxe ve špičkovém výzkumu a výv
oji jsou neocenitelné,“ říká Horák.

Vědci se s ním mohou srovnávat
Optimismus naopak trochu krotí ředitelka Centra pro transfer technologií Masarykovy univerzity Eva Janouškovcová. „O bývalém panu rektorovi Tulejovi jsem nikdy neslyšela, nic o něm nevím a Sl
ezská  univerzita , při vší úctě k regionálním vysokým školám, je maličkou institucí co do počtu studentů, objemu výzkumu a dalších agend,“ říká Janouškovcová.
Nástupce Langšádlové by podle ní měl pokračovat v rozdělané práci, což je mimo jiné reforma takzvaného transferu. V praxi jde o to, aby duševní vlastnictví, které vzniká na českých univerzitách a 
ve výzkumných ústavech, nepřicházelo vniveč. Ať už tím, že vůbec není uvedeno do praxe. Anebo je, ale nikoli u nás – akademický pracovník například učiní zásadní objev, ale pak místo u nás naj
de uplatnění v zahraničí.
Podle Janouškovcové je otázkou, jestli v tomto Tuleja dokáže na práci Langšádlové navázat: „Nevím o existenci univerzitního transferového pracoviště, ( Slezská) univerzita  není členem národní 
platformy Transfera.cz a nemohu tak žádným způsobem jakkoli sdělit, co od představitele univerzity tohoto typu očekávat.“
Podle Martina Srnholce z institutu CERGE může být pro Tuleju paradoxně nevýhodou i to, že pochází z akademického prostředí. „Vědci a akademici ho budou srovnávat sami se sebou. Na počet ci
tací odborných článků nebo jiné akademické úspěchy se ale nemá s čím chlubit, tím nikoho neohromí. Tento balvan bude muset odvalit, než přiměje lidi ke spolupráci,“ upozorňuje Srnholec. Podle r
ektorky Univerzity Karlovy Mileny Králíčkové nicméně v Tulejovi přichází člověk, který byl úspěšným rektorem i místopředsedou České konference rektorů.
Viceprezidentka Svazu průmyslu a dopravy Milena Jabůrková se pak pozastavuje nad tím, že po odchodu Langšádlové ve vládě zbude už jen jediná žena – ministryně obrany Jana Černochová. „J
e škoda, že nezohlednili to, že tato vláda má velmi málo žen, nyní tam zůstala jediná. To je opravdu smutné,“ mrzí Jabůrkovou.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (2x), univerzity (2x), univerzita (2x), opavské (1x), slezské (1x), opava (1x), karviné (1x), slezskou (1x), univerzitu (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Kdo je nový ministr Tuleja? Kreativní a schopný ekonom, kterého ale v TOP 09 skoro nikdo moc nezná ( HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium, Vedení
univerzity); Kdo je nový ministr Tuleja? Kreativní a schopný ekonom, kterého ale v TOP 09 skoro nikdo moc nezná ( HospodářskéNoviny.cz - Hn.cz - Archiv, Vedení univerzity ); Kdo je nový ministr
Tuleja? Kreativní a schopný ekonom, kterého ale v TOP 09 skoro nikdo moc nezná (HospodářskéNoviny.cz - Domácí, Vedení univerzity);
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Když se byl v úterý dopoledne kandidát na ministra pro vědu a výzkum Pavel Tuleja  představit spolustraníkům v širším vedení TOP 09, mnozí si na něho vůbec poprvé mohli udělat lepší názor. M
noho z nich ho totiž dosud příliš neznalo. A to ani ti, které s ním pojí akademická kariéra i obor. 

Tuleja, který by měl být jmenován ministrem v pondělí 6. května, straníkům řekl, že si váží práce končící ministryně Heleny Langšádlové a chtěl by na ni navázat. Při představování předpokládanéh
o budoucího ministra ale mluvil hlavně jiný straník, opavský senátor TOP 09 Herbert Pavera. Ten ze současných parlamentních politiků zná Tuleju nejlépe. 

V roce 2017 ho ještě jako nestraníka a podporovatele strany zlákal na společnou kandidátku do sněmovny. Pavera byl jejím lídrem, Tuleja trojkou. Kvůli slabému výsledku strany v Moravskoslezské
m kraji mandát nezískal nikdo z nich. Podle Pavery má teď TOP 09 šanci ukázat, že v Tulejovi – který drží členskou průkazku strany teprve zhruba rok – má velmi schopného člověka. 

„Dokonce jsem ho přemlouval, ať ten ministerský post nebere, protože o něj tady přijdeme,“ tvrdí Pavera. „Přivítají ho všichni. Přinese přesně to, co potřebujeme, velmi dobrou komunikaci,“
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zmiňuje senátor jeden z důvodů, kvůli nimž musela skončit ministryně Langšádlová. Pavera věří, že byť tato vládní funkce patří k těm, jejíž témata je těžké mediálně prodat, Tuleja by v tom mohl při
nést zlepšení. 

„Paní Langšádlová odvedla dobrou práci, to ministerstvo nastartovala, ale Pavel Tuleja  ještě může udělat krok dopředu. Je kreativní, má velmi dobré jméno v oboru. Jako rektor  opavské
univerzity (Tuleja  jím byl v letech 2015 až 2023) musel komunikovat s ministerstvy i podnikateli. Je garantem dvou velkých projektů pro kraj. A to bez nadsázky. Podívejte se třeba na projekt Eden 
Silesia,“ nabádá Pavera s poukazem na připravovaný výzkumný a vzdělávací park Slezské univerzity v Karviné za 2,5 miliardy korun. 

Byť je jméno ministerského kandidáta pro většinu spolustraníků nové, podle Pavery proti jeho osobě na úterním jednání předsednictva nepadla ani jedna připomínka. Dost možná proto, že ti, kdo pr
oti politice současného vedení TOP 09 mají námitky, na místě nebyli. 

„Pana Tuleju bohužel neznám. Přeji mu vše dobré, ale nebude to mít jednoduché,“ říká třeba šéf pražské TOP 09 a bývalý předseda celé strany Jiří Pospíšil. „Na to, abyste něco zásadního změnili,
kolikrát nestačí ani jedno celé volební období. On nastupuje na jeho poslední třetinu,“ dodává. Další expředseda TOP 09 Miroslav Kalousek na sociální síti X předsedkyni TOP 09 Markétě Pekarov
é Adamové vyčinil, že se k Langšádlové zachovala hnusně a neférově. Poznamenal, že udělal chybu, když do stranických stanov nedal jako možnost právo zakladatele TOP 09 rozpustit. 

Sama Langšádlová, která měla už v úterý ráno ministerskou kancelář vyklizenou, říká, že rozhodnutí o jejím konci v úřadu, který sama před dvěma a půl lety dávala dohromady, se odehrálo za jejím
i zády. Tulejovi nicméně zanechala dlouhý dopis a je připravena mu pomáhat. 

Reference z akademické obce ho předcházejí slušné. Tuleja byl nedávno například kandidátem na člena Rady Národního akreditačního úřadu. Na tuto pozici ho navrhla jak Česká konference
rektorů, tak Rada vysokých škol i Asociace děkanů ekonomických fakult. „To znamená, že jeho renomé je v odborné komunitě velmi vysoké, protože se nestává úplně často, že by se všechny vyso
koškolské organizace shodly na jednom jménu,“ uvádí děkan Fakulty informatiky a statistiky VŠE Jakub Fischer. 

S Tulejou se setkal jako předseda mezinárodní komise, která v závěru roku 2020 hodnotila Slezskou univerzitu v Opavě, jíž byl Tuleja  rektorem . Podle Fischera měl strategický rozhled a
univerzitu řídil velmi dobře, orientuje se ve vědní politice i ve vysokoškolském prostředí. „Je to člověk, který má zkušenosti, schopnosti a dokáže se obklopit schopnými lidmi. Takže já mu věřím, že 
bude dobrým ministrem,“ říká. 

Jestli zvládne svou agendu propagovat lépe než Langšádlová, ale Fischer hodnotit nechtěl. „Myslím, že ministr má hlavně dělat dobře svou práci. Tuleja ale má šanci zaujmout, protože jako dlouhol
etý vysokoškolský profesor zvládne poutavě přednášet.“ 

Optimismus naopak trochu krotí ředitelka Centra pro transfer technologií Masarykovy univerzity Eva Janouškovcová: „O bývalém panu rektorovi Tulejovi jsem nikdy neslyšela, nic o něm nevím a Sl
ezská univerzita, při vší úctě k regionálním vysokým školám, je maličkou institucí co do počtu studentů, objemu výzkumu a dalších agend.“

SEKCE: Ekonomika a Finance MUTACE:
PDF POPIS OBRÁZKŮ: Končící ministryně Langšádlová zanechala Tulejovi dlouhý dopis a je
připravena mu pomáhat. Nová vládní tvář Kandidát na post ministra pro vědu, výzkum a inovace
Pavel Tuleja  má mimo jiné za cíl více zviditelnit oblast, které by se měl ve vládě věnovat.

PDF STRANA: 5

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (5x), pavel (3x), rektor (1x), rektorem (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Kdo je nový ministr Tuleja? Kreativní a schopný ekonom, jehož v TOP 09 skoro nikdo moc nezná ( Economia, a.s. - Hospodářské noviny, Slezská univerzita v Opavě, );
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ČT 24 – Události, komentáře

Dobrý večer. Začala filipojakubská noc, ani v ní nechybí Události, komentáře, vítám vás u nich. A co nabízíme? Významný krok k důchodové reformě dnes udělala vláda, návrh ministra práce a so
ciálních věcí schválila, hnutí ANO odmítlo o nových pravidlech jednat, jak se zachová opoziční SPD? Prosadí koalice návrh beze změn? Diskutovat budou vicepremiér Marian Jurečka a poslankyně
SPD Lucie Šafránková. TOP 09 našla nástupce Heleny Langšádlové, která končí v pozici ministryně pro vědu, výzkum a inovace. Bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja už prohlásil, že c
hce, aby každému z nás byla věda blíž. Bude lidem blíž i TOP 09? Výrazné rozdíly mezi kraji, městy a vesnicemi probereme v další části Událostí, komentářů. Zatímco třeba Ústecký kraj má nižší m
zdy, vyšší kriminalitu a bývá poslední v žebříčku kvality života, jih Moravy se během posledních desetiletí dostal mezi bohatší oblasti. Jak pomáhají regionům evropské fondy? To bude další téma Ud
álostí, komentářů. No a skončíme pálením čarodějnic, no, tedy pálením. Ono se většinou paradoxně muselo obejít bez ohně, protože platí varování před silným větrem a vznikem požáru. Jak tedy ta
dnešní noc vypadá ve svém začátku? I na to se podíváme v závěru Událostí, komentářů, jsme na začátku, vítám vás ještě jednou a přeju dobrý večer. Kabinet Petra Fialy schválil důchodovou refor
mu, podle premiéra je nutná pro udržitelnost penzijního systému. Novela počítá s dalším růstem věku odchodu do penze, s mírným snižováním nově přiznaných penzí nebo s dřívějšími důchody pro 
náročné profese. Opoziční hnutí s návrhy nesouhlasí, podle nich vláda nepředstavila reformu penzí, ale jenom úpravu parametrů.

Marian JUREČKA, vicepremiér, ministr práce a sociálních věcí, předseda strany /KDU-ČSL/
——————–
Více jak čtvrt století se o potřebě důchodové reformy v této zemi hovoří, více jak 20 let tady bylo několik týmů, které se zabývaly přípravou důchodové reformy, ale vlastně nikdy, pokud jde o průběžn
ý pilíř, žádná vláda nedošla do stavu, aby měla komplexní návrh reformy důchodové v rámci průběžného pilíře, aby ho společně všemi hlasy schválila a poslala do parlamentu.

Karel HAVLÍČEK, místopředseda Poslanecké sněmovny, 1. místopředseda hnutí
——————–
Tam jsou pro nás naprosto nepřekročitelné věci typu toho, že se zvyšuje věk odchodu do důchodu. My jsme proti tomu a žádáme pana premiéra, aby dodržel svůj slib z listopadu roku 2022, kdy ře
kl, že tato vláda nebude zvyšovat věk odchodu do důchodu.

moderátor
——————–
Ministr práce a sociálních věcí, místopředseda vlády České republiky Marian Jurečka, dobrý večer.

Místopředsedkyně výboru pro sociální politiku Poslanecké sněmovny Lucie Šafránková, paní poslankyně, dobrý večer.

pane ministře, máte nějaké nové zprávy od hnutí ANO? Jak se k jednání o změnách v důchodech postaví?

Marian JUREČKA, 
——————–
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Tak já zatím, tak jak všichni ostatní občané, diváci České televize, můžeme vidět za posledních 14 dnů, že hnutí ANO se rozhodlo dělat pštrosí politiku, nepředstavilo žádnou, ani vlastní důchodovo
u reformu, ani žádný konkrétní dílčí parametrický návrh, abychom vlastně měli o čem diskutovat, abychom třeba mohli říci, hele, hnutí ANO má nějaký lepší návrh, pojďme se třeba jím inspirovat, po
jďme ho zakomponovat do té důchodové reformy. Vlastně vůbec nic, 11 let vlastně neslyšíme a nevidíme vůbec nic.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Já se ptal na tu změnu, takže nevolali dnes, tak pojďme si k tomu sednout, my tady předložíme, ta nová informace žádná, z vaší strany jednání s hnutím ANO taky skončilo.

Marian JUREČKA, 
Ne, neskončilo, já jsem jasně řekl, že budu chtít s opozičními strany, jak s SPD, tak s hnutím ANO jednat. Máme zhruba tři měsíce času do druhého čtení a pokud tady se ukáže, že jsou nějaké návr
hy, se kterými můžeme pracovat, tak já jsem připraven ještě nějakou shodu hledat, ale samozřejmě záleží na tom, jestli hnutí ANO bude mít nějakou vůli.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Vy jste dnes na tiskové konferenci řekl, že ANO neposlalo nic, zatímco od SPD jste nějaké podklady dostal, ty jste zapracoval, už do těch návrhů?

Marian JUREČKA, 
——————–
Zatím nezapracoval, ale musím říct, že v té debatě toho loňského roku hnutí SPD aspoň dokázalo konkrétně říkat, dívejte se, toto, s tím souhlasíme, tady bychom to viděli jinak. Tady budeme navrh
ovat nějaký jiný parametr. Ta debata byla paradoxně a překvapivě třeba pro mě jako mnohem konstruktivnější a smysluplnější než s kolegy hnutí ANO.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Proč paradoxně a překvapivě?

Marian JUREČKA, 
——————–
Tak já bych čekal od někoho, kdo v té vládě byl, kdo tam byl osm let, kdo seděl na pozici ministra financí nebo ministryně financí, ministra průmyslu a obchodu a podobně, že s ohledem na tuto zku
šenost budou tito lidé schopni dávat opravdu relevantní argumenty na stůl, relevantní návrhy a budeme se mít opravdu o čem bavit, ale opravdu nic. Čistá 0. Já jsem poslal celý ten návrh prvního n
ebo na začátku prosince hnutí ANO a ti neposlali ani čárku.

, moderátor
——————–
Paní poslankyně, SPD je připraveno na jednání s vládou o důchodech?

Lucie ŠAFRÁNKOVÁ, místopředsedkyně sněmovního výboru pro sociální politiku /SPD/
——————–
/živě Brno/ Ano, hnutí SPD je připraveno na jednání. Ostatně, jak už bylo řečeno, my jsme od počátku jednali s panem ministrem práce a sociálních věcí, předkládali jsme mu tam spoustu našich 
návrhů, dva návrhy, i když ještě nedodělané, tak již tam zapracoval, a to je jeden z našich návrhů, který jsem navrhovala i formou pozměňovacího návrhu v minulém podzimu, a to je to, že pokud lid
é odpracují 45 let a chtějí odejít dříve do předčasného důchodu, aby nebyli nikterak kráceni. Pan ministr tedy navrhuje v tuto chvíli poloviční krácení. Já bych byla ráda, abysme ještě jednali o tom, a
by tam skutečně po tak dlouhé odpracované době nebylo žádné krácení, takže budu ráda nad další diskuzí, nad tímto tématem. A druhou změnou, kterou jsme navrhovali a pan ministr to jistě potvr
dí na těch jednáních bylo to, aby lidé, kteří chtějí zůstat dobrovolně po dovršení svého důchodového věku ještě v zaměstnání tak, aby byli lépe zvýhodněni, než jsou nyní, protože nyní je to pouze pá
r desítek korun. Tam jsme navrhovali buďto nulovou daň z příjmu, anebo snížení odvodů na sociálním pojištění. Takže i tento parametr je tam zapracovaný. A další, jestli můžu, ještě další z věcí, kte
rou jako SPD dlouhodobě navrhujeme a prosazujeme je to, aby se zvýšil minimální garantovaný důchod v této, v této parametrické úpravě, co pan ministr navrhuje, tak se zvyšuje alespoň o něco a 
jde to naším směrem.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Jste připraveni hlasovat pro tuto změnu důchodů, pokud se v nějaké míře vaše návrhy v tom projeví? A teď říkáte, že už se projevily, tedy.

Lucie ŠAFRÁNKOVÁ, 
——————–
/živě Brno/ Ano, tyto se projevily, nicméně pokud bude součástí tohoto návrhu jako celku zvyšování věku odchodu do důchodu nad 65 let nebo snižování nově přiznaných důchodů od roku 2026, tak
tento návrh rozhodně nepodpoříme, my jsme připraveni argumentovat, proč se tyto změny nemají přijímat, my jsme připraveni k tomu, vlastně ke všem krokům, aby se tyto změny nepřijmuly. Teď b
ude záležet na vlastně vládě, pokud tento návrh podá jako celek, nebo jestli ho podá zvlášť.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Pane ministře, jste ochotni některé změny navržené SPD akceptovat třeba ještě víc, než jste je tedy akceptovali? Jak říkala paní poslankyně, ty vyjmenované.

Marian JUREČKA, vicepremiér, ministr práce a sociálních věcí, předseda strany /KDU-ČSL/
——————–
Víte, já určitě jsem připraven vést debatu s oběma opozičními stranami, to znamená, jak SPD, tak s hnutím ANO, můžeme se bavit ještě o nějakých jako dílčích úpravách těch parametrů. Já jsem o
pravdu tomu otevřel, myslím to vážně, protože mně záleží na tom, abychom hledali nějakou konsensuální shodu, byť třeba v mnoha ohledech se třeba ta shoda úplně nepodaří nalézt ve sta procent
ech, ale problém je tady v tom, že nemůžeme připustit, abychom vyprázdnili smysl té reformy, to znamená, nemůžeme říkat, souhlasím jenom s těmi opatřeními, která jsou sociální, solidární, pro rod
inná, pro demografická, ale ta opatření znamenají vlastně ve své podstatě o něco vyšší výdaje toho systému, musíme se opravdu i vážně zabývat tím, kde v tom systému dokážeme buďto snížit ty v
ýdaje, ušetřit nebo získat nové příjmy, to znamená, já jsem připraven se bavit opravdu o široké paletě návrhů, ale nesmí vyprázdnit ten smysl, kterým chceme sledovat ten cíl, abychom ten systém z
astabilizovali, nešli do hlubokých deficitů a byly tady v tom systému finanční zdroje i pro budoucí důchody./Zdroj: Ministerstvo financí/ Výdaje státu na důchody (v mld. Kč): rok 2019: 472; rok 2020: 
520; rok 2021: 531; rok 2022: 588; rok 2023: 685.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Takže pokud by minimální důchod měl být vyšší, než navrhujete, jak chce SPD, jestli by zvýhodnění těch, co odpracovali 45 let, měl být vyšší, než teď navrhujete, jestli by ti takzvaní pracující důch
odci, jak se říká, měli být ještě víc zvýhodněni, než to zavádíte vy, tak to musí ze strany SPD být vykompenzováno nějakým návrhem, kde se zvýší příjmy toho systému a pak s tím budete
souhlasit?

Marian JUREČKA, vicepremiér, ministr práce a sociálních věcí, předseda strany /KDU-ČSL/
——————–
Je to v zásadě v principu takto jednoduché, protože když vezmu ta opatření, která jste tady částečně jmenoval, včetně třeba toho ocenění pracujících důchodců a vlastně jejich větší motivace zůstat
ještě nějaký čas na trhu práce, kdy vlastně snižujeme to pojistné z těch 6,5 % na nulu, to znamená, měsíčně jim bude zůstávat zhruba někde v rozmezí 1500–2 000 Kč každý měsíc čistého příjmu n
avíc, tak to znamená ale výdaje v tom systému a my potřebujeme se o tom vždycky, kde potom tyto věci vyrovnáme, takže my ten návrh důchodové reformy dneska máme koncipovaný tak, že v roc
e 2050, kdybychom neudělali vůbec nic, tak bychom se dostali ročně do deficitu minus 5 % HDP, což je zhruba minus víc jak 300 miliard korun. Ta současná úprava důchodové reformy, plus to, co j
sme udělali už v loňském roce, znamená, že celý ten obrovský deficit stlačíme někde na hodnotu kolem minus jednoho procenta HDP, což odpovídá zhruba deficitu, který byl v důchodovém systém
u loni. To znamená, ta reforma je opravdu jako velký posun.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
70 miliard.

Marian JUREČKA, vicepremiér, ministr práce a sociálních věcí, předseda strany /KDU-ČSL/
——————–
Velký posun v tom, abychom fakt našim dětem, naši vnoučatům tady nenechali, vyprázdnili státní rozpočet, ještě s tím, že budou muset si obrovské peníze půjčovat, aby ten stát vůbec ty základní 
mandatorní výdaje, jako jsou důchody, mohl fungovat.

Marian Jurečka
ČT 24 – Události, komentáře

Dobrý večer. Začala filipojakubská noc, ani v ní nechybí Události, komentáře, vítám vás u nich. A co nabízíme? Významný krok k důchodové reformě dnes udělala vláda, návrh ministra práce a so
ciálních věcí schválila, hnutí ANO odmítlo o nových pravidlech jednat, jak se zachová opoziční SPD? Prosadí koalice návrh beze změn? Diskutovat budou vicepremiér Marian Jurečka a poslankyně
SPD Lucie Šafránková. TOP 09 našla nástupce Heleny Langšádlové, která končí v pozici ministryně pro vědu, výzkum a inovace. Bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja už prohlásil, že c
hce, aby každému z nás byla věda blíž. Bude lidem blíž i TOP 09? Výrazné rozdíly mezi kraji, městy a vesnicemi probereme v další části Událostí, komentářů. Zatímco třeba Ústecký kraj má nižší m
zdy, vyšší kriminalitu a bývá poslední v žebříčku kvality života, jih Moravy se během posledních desetiletí dostal mezi bohatší oblasti. Jak pomáhají regionům evropské fondy? To bude další téma Ud
álostí, komentářů. No a skončíme pálením čarodějnic, no, tedy pálením. Ono se většinou paradoxně muselo obejít bez ohně, protože platí varování před silným větrem a vznikem požáru. Jak tedy ta
dnešní noc vypadá ve svém začátku? I na to se podíváme v závěru Událostí, komentářů, jsme na začátku, vítám vás ještě jednou a přeju dobrý večer. Kabinet Petra Fialy schválil důchodovou refor
mu, podle premiéra je nutná pro udržitelnost penzijního systému. Novela počítá s dalším růstem věku odchodu do penze, s mírným snižováním nově přiznaných penzí nebo s dřívějšími důchody pro 
náročné profese. Opoziční hnutí s návrhy nesouhlasí, podle nich vláda nepředstavila reformu penzí, ale jenom úpravu parametrů.

Marian JUREČKA, vicepremiér, ministr práce a sociálních věcí, předseda strany /KDU-ČSL/
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——————–
Více jak čtvrt století se o potřebě důchodové reformy v této zemi hovoří, více jak 20 let tady bylo několik týmů, které se zabývaly přípravou důchodové reformy, ale vlastně nikdy, pokud jde o průběžn
ý pilíř, žádná vláda nedošla do stavu, aby měla komplexní návrh reformy důchodové v rámci průběžného pilíře, aby ho společně všemi hlasy schválila a poslala do parlamentu.

Karel HAVLÍČEK, místopředseda Poslanecké sněmovny, 1. místopředseda hnutí
——————–
Tam jsou pro nás naprosto nepřekročitelné věci typu toho, že se zvyšuje věk odchodu do důchodu. My jsme proti tomu a žádáme pana premiéra, aby dodržel svůj slib z listopadu roku 2022, kdy ře
kl, že tato vláda nebude zvyšovat věk odchodu do důchodu.

moderátor
——————–
Ministr práce a sociálních věcí, místopředseda vlády České republiky Marian Jurečka, dobrý večer.

Místopředsedkyně výboru pro sociální politiku Poslanecké sněmovny Lucie Šafránková, paní poslankyně, dobrý večer.

pane ministře, máte nějaké nové zprávy od hnutí ANO? Jak se k jednání o změnách v důchodech postaví?

Marian JUREČKA, 
——————–
Tak já zatím, tak jak všichni ostatní občané, diváci České televize, můžeme vidět za posledních 14 dnů, že hnutí ANO se rozhodlo dělat pštrosí politiku, nepředstavilo žádnou, ani vlastní důchodovo
u reformu, ani žádný konkrétní dílčí parametrický návrh, abychom vlastně měli o čem diskutovat, abychom třeba mohli říci, hele, hnutí ANO má nějaký lepší návrh, pojďme se třeba jím inspirovat, po
jďme ho zakomponovat do té důchodové reformy. Vlastně vůbec nic, 11 let vlastně neslyšíme a nevidíme vůbec nic.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Já se ptal na tu změnu, takže nevolali dnes, tak pojďme si k tomu sednout, my tady předložíme, ta nová informace žádná, z vaší strany jednání s hnutím ANO taky skončilo.

Marian JUREČKA, 
Ne, neskončilo, já jsem jasně řekl, že budu chtít s opozičními strany, jak s SPD, tak s hnutím ANO jednat. Máme zhruba tři měsíce času do druhého čtení a pokud tady se ukáže, že jsou nějaké návr
hy, se kterými můžeme pracovat, tak já jsem připraven ještě nějakou shodu hledat, ale samozřejmě záleží na tom, jestli hnutí ANO bude mít nějakou vůli.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Vy jste dnes na tiskové konferenci řekl, že ANO neposlalo nic, zatímco od SPD jste nějaké podklady dostal, ty jste zapracoval, už do těch návrhů?

Marian JUREČKA, 
——————–
Zatím nezapracoval, ale musím říct, že v té debatě toho loňského roku hnutí SPD aspoň dokázalo konkrétně říkat, dívejte se, toto, s tím souhlasíme, tady bychom to viděli jinak. Tady budeme navrh
ovat nějaký jiný parametr. Ta debata byla paradoxně a překvapivě třeba pro mě jako mnohem konstruktivnější a smysluplnější než s kolegy hnutí ANO.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Proč paradoxně a překvapivě?

Marian JUREČKA, 
——————–
Tak já bych čekal od někoho, kdo v té vládě byl, kdo tam byl osm let, kdo seděl na pozici ministra financí nebo ministryně financí, ministra průmyslu a obchodu a podobně, že s ohledem na tuto zku
šenost budou tito lidé schopni dávat opravdu relevantní argumenty na stůl, relevantní návrhy a budeme se mít opravdu o čem bavit, ale opravdu nic. Čistá 0. Já jsem poslal celý ten návrh prvního n
ebo na začátku prosince hnutí ANO a ti neposlali ani čárku.

, moderátor
——————–
Paní poslankyně, SPD je připraveno na jednání s vládou o důchodech?

Lucie ŠAFRÁNKOVÁ, místopředsedkyně sněmovního výboru pro sociální politiku /SPD/
——————–
/živě Brno/ Ano, hnutí SPD je připraveno na jednání. Ostatně, jak už bylo řečeno, my jsme od počátku jednali s panem ministrem práce a sociálních věcí, předkládali jsme mu tam spoustu našich 
návrhů, dva návrhy, i když ještě nedodělané, tak již tam zapracoval, a to je jeden z našich návrhů, který jsem navrhovala i formou pozměňovacího návrhu v minulém podzimu, a to je to, že pokud lid
é odpracují 45 let a chtějí odejít dříve do předčasného důchodu, aby nebyli nikterak kráceni. Pan ministr tedy navrhuje v tuto chvíli poloviční krácení. Já bych byla ráda, abysme ještě jednali o tom, a
by tam skutečně po tak dlouhé odpracované době nebylo žádné krácení, takže budu ráda nad další diskuzí, nad tímto tématem. A druhou změnou, kterou jsme navrhovali a pan ministr to jistě potvr
dí na těch jednáních bylo to, aby lidé, kteří chtějí zůstat dobrovolně po dovršení svého důchodového věku ještě v zaměstnání tak, aby byli lépe zvýhodněni, než jsou nyní, protože nyní je to pouze pá
r desítek korun. Tam jsme navrhovali buďto nulovou daň z příjmu, anebo snížení odvodů na sociálním pojištění. Takže i tento parametr je tam zapracovaný. A další, jestli můžu, ještě další z věcí, kte
rou jako SPD dlouhodobě navrhujeme a prosazujeme je to, aby se zvýšil minimální garantovaný důchod v této, v této parametrické úpravě, co pan ministr navrhuje, tak se zvyšuje alespoň o něco a 
jde to naším směrem.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Jste připraveni hlasovat pro tuto změnu důchodů, pokud se v nějaké míře vaše návrhy v tom projeví? A teď říkáte, že už se projevily, tedy.

Lucie ŠAFRÁNKOVÁ, 
——————–
/živě Brno/ Ano, tyto se projevily, nicméně pokud bude součástí tohoto návrhu jako celku zvyšování věku odchodu do důchodu nad 65 let nebo snižování nově přiznaných důchodů od roku 2026, tak
tento návrh rozhodně nepodpoříme, my jsme připraveni argumentovat, proč se tyto změny nemají přijímat, my jsme připraveni k tomu, vlastně ke všem krokům, aby se tyto změny nepřijmuly. Teď b
ude záležet na vlastně vládě, pokud tento návrh podá jako celek, nebo jestli ho podá zvlášť.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Pane ministře, jste ochotni některé změny navržené SPD akceptovat třeba ještě víc, než jste je tedy akceptovali? Jak říkala paní poslankyně, ty vyjmenované.

Marian JUREČKA, vicepremiér, ministr práce a sociálních věcí, předseda strany /KDU-ČSL/
——————–
Víte, já určitě jsem připraven vést debatu s oběma opozičními stranami, to znamená, jak SPD, tak s hnutím ANO, můžeme se bavit ještě o nějakých jako dílčích úpravách těch parametrů. Já jsem o
pravdu tomu otevřel, myslím to vážně, protože mně záleží na tom, abychom hledali nějakou konsensuální shodu, byť třeba v mnoha ohledech se třeba ta shoda úplně nepodaří nalézt ve sta procent
ech, ale problém je tady v tom, že nemůžeme připustit, abychom vyprázdnili smysl té reformy, to znamená, nemůžeme říkat, souhlasím jenom s těmi opatřeními, která jsou sociální, solidární, pro rod
inná, pro demografická, ale ta opatření znamenají vlastně ve své podstatě o něco vyšší výdaje toho systému, musíme se opravdu i vážně zabývat tím, kde v tom systému dokážeme buďto snížit ty v
ýdaje, ušetřit nebo získat nové příjmy, to znamená, já jsem připraven se bavit opravdu o široké paletě návrhů, ale nesmí vyprázdnit ten smysl, kterým chceme sledovat ten cíl, abychom ten systém z
astabilizovali, nešli do hlubokých deficitů a byly tady v tom systému finanční zdroje i pro budoucí důchody./Zdroj: Ministerstvo financí/ Výdaje státu na důchody (v mld. Kč): rok 2019: 472; rok 2020: 
520; rok 2021: 531; rok 2022: 588; rok 2023: 685.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
Takže pokud by minimální důchod měl být vyšší, než navrhujete, jak chce SPD, jestli by zvýhodnění těch, co odpracovali 45 let, měl být vyšší, než teď navrhujete, jestli by ti takzvaní pracující důch
odci, jak se říká, měli být ještě víc zvýhodněni, než to zavádíte vy, tak to musí ze strany SPD být vykompenzováno nějakým návrhem, kde se zvýší příjmy toho systému a pak s tím budete
souhlasit?

Marian JUREČKA, vicepremiér, ministr práce a sociálních věcí, předseda strany /KDU-ČSL/
——————–
Je to v zásadě v principu takto jednoduché, protože když vezmu ta opatření, která jste tady částečně jmenoval, včetně třeba toho ocenění pracujících důchodců a vlastně jejich větší motivace zůstat
ještě nějaký čas na trhu práce, kdy vlastně snižujeme to pojistné z těch 6,5 % na nulu, to znamená, měsíčně jim bude zůstávat zhruba někde v rozmezí 1500–2 000 Kč každý měsíc čistého příjmu n
avíc, tak to znamená ale výdaje v tom systému a my potřebujeme se o tom vždycky, kde potom tyto věci vyrovnáme, takže my ten návrh důchodové reformy dneska máme koncipovaný tak, že v roc
e 2050, kdybychom neudělali vůbec nic, tak bychom se dostali ročně do deficitu minus 5 % HDP, což je zhruba minus víc jak 300 miliard korun. Ta současná úprava důchodové reformy, plus to, co j
sme udělali už v loňském roce, znamená, že celý ten obrovský deficit stlačíme někde na hodnotu kolem minus jednoho procenta HDP, což odpovídá zhruba deficitu, který byl v důchodovém systém
u loni. To znamená, ta reforma je opravdu jako velký posun.

Daniel Takáč, moderátor
——————–
70 miliard.

Marian JUREČKA, vicepremiér, ministr práce a sociálních věcí, předseda strany /KDU-ČSL/
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——————–
Velký posun v tom, abychom fakt našim dětem, naši vnoučatům tady nenechali, vyprázdnili státní rozpočet, ještě s tím, že budou muset si obrovské peníze půjčovat, aby ten stát vůbec ty základní 
mandatorní výdaje, jako jsou důchody, mohl fungovat.
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)
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TOP 09 nezažívá nejlepší časy. Průzkumy momentálně ukazují, že by se nedostala do sněmovny, čelí kritice svého bývalého předsedy Miroslava Kalouska a ve straně zaznívají názory, jestli by 
nebylo lepší se sloučit s ODS. Šéfka TOP 09 Markéta Pekarová Adamová v rozhovoru pro Aktuálně.cz přesto obhajuje, proč uskupení pod jejím vedením stále zůstává svébytnou stranou.

TOP 09 měla v lednu podporu těsně nad pěti procenty. Nyní ztrácí a v posledních průzkumech se pohybuje kolem 3,5 procenta. Ještě na začátku roku jste tvrdila
, že za svými ministry stojíte. Nebyla tedy výměna ministryně pro vědu Heleny Langšádlové snahou o rázný krok ve snaze zatočit s padajícími preferencemi?

Z jednoho průzkumu se rozhodně nedá nic usuzovat. Všechny průzkumy nám dlouhodobě dávají nad pět procent stabilní podpory. Průzkumy jsem nikdy nepřeceňovala, byť je určitě dobré sledovat
trendy. Vím, že u nás je oblíbené každý měsíc zkoumat čísla z průzkumů, přesto si myslím, že se podle nich politici nemají řídit. Důležité jsou výsledky ve volbách.

Opravdu vás neznervózňuje, když vidíte u TOP 09 třiapůlprocentní podporu?

Vůbec. Je potřeba dělat kvalitně svoji práci. Myslím, že lidé naši zodpovědnou politiku ocení.
Související
"Neviditelná" Langšádlová už má sbaleno, nástupci napsala dopis. Bude jím Tuleja
Nedávnou změnu ve vládě kritizoval na síti X i váš bývalý předseda Miroslav Kalousek, ačkoliv příspěvek potom stáhl.

To je jeho klasika.

Za konec ministryně Langšádlové se do vás navezl. Napsal, že její odstřel je hnusný neférovým, primitivním "holčičím" způsobem. Nasloucháte ještě radám býv
alého předsedy?

Radit od něj skutečně nepotřebuju. Nemá zájem straně, byť je řadovým členem, pomáhat. Evidentně se stal takovým dalším Milošem Zemanem nebo Václavem Klausem, tedy otcem zakladatelem,
který se nesmiřuje s tím, jak se strana vyvíjí. Nemám potřebu ho dál komentovat. Jak sám říká v rozhovorech, je běžným občanem. Nevím, proč bych měla zrovna jeho pořád komentovat.

Někteří politici z TOP 09 předpokládají, že v budoucnu budou probíhat vážnější diskuse o sloučení TOP 09 s ODS. Například poslanec Ondřej Kolář řekl, že je tře
ba se bavit o možném sloučení stran koalice Spolu. Vysvětlil to s poznámkou, že by chtěl být členem velké strany, která bude vyhrávat volby. Jak vážně o této v
ariantě uvnitř TOP 09 mluvíte?

Tento výrok Ondřeje Koláře určitou debatou nastartoval. Do té doby se vůbec nevedla a reakce byla vlastně velmi jednoznačná. Nikdo nemá zájem o to, aby vznikala zastřešující velká strana Spolu
, protože všichni vnímáme, že se v mnoha tématech velmi lišíme. TOP 09 je jednoznačně proevropská moderní strana. Máme svá unikátní témata, oslovujeme mladou generaci, vzdělané a aktivní l
idi, kteří se nebojí vzít osud do svých rukou a nečekají jenom na to, že jim někdo druhý bude něco zařizovat. Máme si to uchovávat a ne směřovat ke sloučení.

V regionech má vaše strana oproti KDU-ČSL nebo ODS slabší krajské organizace. To vás nutí hledat další koaliční partnery i v krajských volbách a nejste tak sa
mostatní. Nepomohlo by vám tedy spojení s ODS či ve Spolu posílit v jiných typech voleb?

I v letošních krajských volbách kandidujeme v mnoha koaličních formátech. Je to zcela na rozhodnutí našich zástupců v krajích. Někde dává smysl koalice Spolu, někde spolupracujeme s lokálními 
subjekty. A například ve Zlínském kraji kandidujeme s hnutím STAN. Ukazujeme, že se umíme dohodnout. Jde nám o prosazení programu. Bořit umí každý, ale postavit funkční dlouhodobé partner
ství úplně každý nedokáže. A my ano.
I nový ministr pro vědu Pavel Tuleja  je důkazem, že máme kvalitní zástupce i v regionech, jako je Moravskoslezský kraj. Ukáže, že nemyslíme jenom na Prahu a Brno. Věřím, že bude aktivnější a
viditelnější osobou než jeho předchůdkyně.
Markéta Pekarová Adamová. | Foto: Jakub Plíhal
Do evropských voleb jdete také v koalici Spolu. Není to ale příležitost ukázat, že jste ještě svébytnou stranou, a to bez rizika, že byste se nedostali do sněmovny
?

My jsme svébytnou stranou a určitě bychom samostatně ve volbách uspěli, ať už do Evropského parlamentu, nebo v jakýchkoliv jiných volbách. Ale nezapomínejme, že tady proti nám stojí čím dál 
extremističtější hnutí ANO, které už od populismu přešlo k radikální a extrémní rétorice. Nechceme umožnit, aby hnutí ANO uspělo v jakýchkoliv dalších volbách, vzalo si zpět moc v zemi a prosadil
o program na podporu Agrofertu a zájmů Andreje Babiše. Riziko je obrovské.
Vidíme, jak dopadly volby na Slovensku, kde právě rozklížená vládní koalice umetla cestu Robertu Ficovi zpátky k moci. Razantně se jí chopil a rychle otáčí kormidlo směřování celé země. Něco tak
ového hrozí v Česku a koalice Spolu jako jediná může Babiše porazit.
Související
Naši voliči to pochopí, věří TOP 09. Do voleb jdou v čele s euroskeptiky
Když byl minulé pondělí za znásilnění pravomocně odsouzen bývalý poslanec TOP 09 Dominik Feri, vy sama jste to komentovala až následující den na dotaz Se
znam zpráv. Sama jste žádné vyjádření nedávala. Proč?

Protože Dominik Feri okamžitě poté, co v roce 2021 vyšla najevo v médiích podezření, v TOP 09 skončil. Od té doby nemá s naší stranou nic společného. Už tehdy jsem se jednoznačně postavila z
a oběti, činy jsem nebagatelizovala. Naopak jsem vyzvala Feriho k tomu, aby se vzdal mandátu poslance, což neprodleně udělal. Kdyby neukončil členství v TOP 09, byl by na můj popud vyloučen. 
V politické rovině jsme se zachovali příkladně tak, jak není ani v Česku zvykem, protože jiné kauzy mají politici tendenci dlouhá léta vymlčovat nebo zlehčovat.

Mluvíte o politické rovině, ale je tu přece i rovina symbolická. Necítíte, že by možná zejména ženy od vás jako vysoce postavené političky, předsedkyně strany, j
ejíž nyní už bývalý člen půjde do vězení za znásilnění, čekaly větší angažovanost či vysvětlení teď ve finále kauzy?

Opakovaně jsem se vyjadřovala ve prospěch obětí. Já i moji kolegové v TOP 09 se angažujeme v krocích, které můžeme udělat pro prevenci a podporu obětí. Podporujeme přijetí Istanbulské úmlu
vy. Náš poslanec Michal Zuna je aktivní v redefinici trestného činu znásilnění. V praktických krocích se snažíme dělat maximum pro to, aby se Česko chovalo vůči obětem adekvátně, abychom před
cházeli podobným činům. To považuji za mnohem zásadnější než to, že se tady znovu a znovu vyjádřím k něčemu, co už jsem zopakovala tolikrát.
Markéta Pekarová Adamová. | Foto: Jakub Plíhal
V roce 2020 jste popsala sama svoji zkušenost se sexuálním obtěžováním pro Deník N. Déle než tři roky jste sdílela s Ferim kancelář ve sněmovně. Jeden z příp
adů, za které poslal soud Feriho do vězení, se odehrál přímo zde v budově sněmovny. Týkal se stážistky. Učinila jste z pozice její předsedkyně preventivní krok
y, aby se podobné věci neděly směrem například ke stážistům nebo mladým lidem, kteří tady pracují?

Hodně jsem přemýšlela nad tím, co je možné udělat. Došla jsem k tomu, že jde o to, změnit celkovou atmosféru ve společnosti tím, že budeme měnit zákony, které se toho týkají. Budeme se vyjadřo
vat jednoznačně ve prospěch obětí, aby se neobávaly jakýkoli čin nahlásit. Ale najít konkrétní prostředek, jak tomu zabránit, nemůžete v jakékoliv instituci či pracovním prostředí. Pokud existuje něj
aký další možný postup, který můžeme dělat jako instituce, uděláme to rádi. Ale opravdu nevím, jak se dá udělat ještě víc jen z pohledu jediné instituce.

I když jste říkala, že jste náznaky Feriho špatného chování neviděla, už jste si za poslední tři roky od vypuknutí kauzy vyhodnotila, jestli jste tehdy něco nezaned
bala z pozice šéfky strany?

Pokud bych náznaky viděla, konala bych. Nemám ráda zkratku typu, že jsme spolu měli kancelář, tudíž jsem musela být u všeho a všechno vidět. Z vašich dotazů je evidentní, že i vám to tak připa
dá. Asi máte pocit, že jsme spolu trávili dny a noci. Ale to tak nebylo. Kdybych zachytila jakékoli náznaky a kdyby se na mě kdokoliv předtím obrátil, situaci bych řešila. Jenže to se nikdy nestalo.
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Jaký vliv měla kauza na TOP 09?

Vzhledem k tomu, jak razantním způsobem jsme se k ní okamžitě postavili čelem, nevnímám, že by na nás měla negativní vliv. Je to selhání jednoho člověka, byť člověka, který byl velmi viditelný, a
mrzí mě, že selhal. Mrzí mě to zejména kvůli obětem, které bych ráda tímto podpořila. Je mi líto, čím si musely projít.

Video: "To je pro mě úplně nepochopitelné." Novinář hodnotí nejslabší článek vlády (23. 3. 2024)
5:18
Video: Tým Spotlight
Z jednoho průzkumu se rozhodně nedá nic usuzovat. Všechny průzkumy nám dlouhodobě dávají nad pět procent stabilní podpory. Průzkumy jsem nikdy nepřeceňovala, byť je určitě dobré sledovat
trendy. Vím, že u nás je oblíbené každý měsíc zkoumat čísla z průzkumů, přesto si myslím, že se podle nich politici nemají řídit. Důležité jsou výsledky ve volbách.
Vůbec. Je potřeba dělat kvalitně svoji práci. Myslím, že lidé naši zodpovědnou politiku ocení.
To je jeho klasika.
Radit od něj skutečně nepotřebuju. Nemá zájem straně, byť je řadovým členem, pomáhat. Evidentně se stal takovým dalším Milošem Zemanem nebo Václavem Klausem, tedy otcem zakladatelem,
který se nesmiřuje s tím, jak se strana vyvíjí. Nemám potřebu ho dál komentovat. Jak sám říká v rozhovorech, je běžným občanem. Nevím, proč bych měla zrovna jeho pořád komentovat.
Tento výrok Ondřeje Koláře určitou debatou nastartoval. Do té doby se vůbec nevedla a reakce byla vlastně velmi jednoznačná. Nikdo nemá zájem o to, aby vznikala zastřešující velká strana Spolu
, protože všichni vnímáme, že se v mnoha tématech velmi lišíme. TOP 09 je jednoznačně proevropská moderní strana. Máme svá unikátní témata, oslovujeme mladou generaci, vzdělané a aktivní l
idi, kteří se nebojí vzít osud do svých rukou a nečekají jenom na to, že jim někdo druhý bude něco zařizovat. Máme si to uchovávat a ne směřovat ke sloučení.
I v letošních krajských volbách kandidujeme v mnoha koaličních formátech. Je to zcela na rozhodnutí našich zástupců v krajích. Někde dává smysl koalice Spolu, někde spolupracujeme s lokálními 
subjekty. A například ve Zlínském kraji kandidujeme s hnutím STAN. Ukazujeme, že se umíme dohodnout. Jde nám o prosazení programu. Bořit umí každý, ale postavit funkční dlouhodobé partner
ství úplně každý nedokáže. A my ano.
I nový ministr pro vědu Pavel Tuleja  je důkazem, že máme kvalitní zástupce i v regionech, jako je Moravskoslezský kraj. Ukáže, že nemyslíme jenom na Prahu a Brno. Věřím, že bude aktivnější a
viditelnější osobou než jeho předchůdkyně.
My jsme svébytnou stranou a určitě bychom samostatně ve volbách uspěli, ať už do Evropského parlamentu, nebo v jakýchkoliv jiných volbách. Ale nezapomínejme, že tady proti nám stojí čím dál 
extremističtější hnutí ANO, které už od populismu přešlo k radikální a extrémní rétorice. Nechceme umožnit, aby hnutí ANO uspělo v jakýchkoliv dalších volbách, vzalo si zpět moc v zemi a prosadil
o program na podporu Agrofertu a zájmů Andreje Babiše. Riziko je obrovské.
Vidíme, jak dopadly volby na Slovensku, kde právě rozklížená vládní koalice umetla cestu Robertu Ficovi zpátky k moci. Razantně se jí chopil a rychle otáčí kormidlo směřování celé země. Něco tak
ového hrozí v Česku a koalice Spolu jako jediná může Babiše porazit.
Protože Dominik Feri okamžitě poté, co v roce 2021 vyšla najevo v médiích podezření, v TOP 09 skončil. Od té doby nemá s naší stranou nic společného. Už tehdy jsem se jednoznačně postavila z
a oběti, činy jsem nebagatelizovala. Naopak jsem vyzvala Feriho k tomu, aby se vzdal mandátu poslance, což neprodleně udělal. Kdyby neukončil členství v TOP 09, byl by na můj popud vyloučen. 
V politické rovině jsme se zachovali příkladně tak, jak není ani v Česku zvykem, protože jiné kauzy mají politici tendenci dlouhá léta vymlčovat nebo zlehčovat.
Opakovaně jsem se vyjadřovala ve prospěch obětí. Já i moji kolegové v TOP 09 se angažujeme v krocích, které můžeme udělat pro prevenci a podporu obětí. Podporujeme přijetí Istanbulské úmlu
vy. Náš poslanec Michal Zuna je aktivní v redefinici trestného činu znásilnění. V praktických krocích se snažíme dělat maximum pro to, aby se Česko chovalo vůči obětem adekvátně, abychom před
cházeli podobným činům. To považuji za mnohem zásadnější než to, že se tady znovu a znovu vyjádřím k něčemu, co už jsem zopakovala tolikrát.
Hodně jsem přemýšlela nad tím, co je možné udělat. Došla jsem k tomu, že jde o to, změnit celkovou atmosféru ve společnosti tím, že budeme měnit zákony, které se toho týkají. Budeme se vyjadřo
vat jednoznačně ve prospěch obětí, aby se neobávaly jakýkoli čin nahlásit. Ale najít konkrétní prostředek, jak tomu zabránit, nemůžete v jakékoliv instituci či pracovním prostředí. Pokud existuje něj
aký další možný postup, který můžeme dělat jako instituce, uděláme to rádi. Ale opravdu nevím, jak se dá udělat ještě víc jen z pohledu jediné instituce.
Pokud bych náznaky viděla, konala bych. Nemám ráda zkratku typu, že jsme spolu měli kancelář, tudíž jsem musela být u všeho a všechno vidět. Z vašich dotazů je evidentní, že i vám to tak připa
dá. Asi máte pocit, že jsme spolu trávili dny a noci. Ale to tak nebylo. Kdybych zachytila jakékoli náznaky a kdyby se na mě kdokoliv předtím obrátil, situaci bych řešila. Jenže to se nikdy nestalo.
Vzhledem k tomu, jak razantním způsobem jsme se k ní okamžitě postavili čelem, nevnímám, že by na nás měla negativní vliv. Je to selhání jednoho člověka, byť člověka, který byl velmi viditelný, a
mrzí mě, že selhal. Mrzí mě to zejména kvůli obětem, které bych ráda tímto podpořila. Je mi líto, čím si musely projít.
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173. Debata Spitzenkandidátů odstartovala kampaň před eurovolbami: „Z Bruselu se stala bažina,“ říká
ultrapravice  
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Čelní kandidáti evropských politických stran a hnutí debatovali v pondělí večer poprvé veřejně v Maastrichtu; byl to vlastně startovní výstřel k evropské kampani před volbami do Evropského parl
amentu, které se budou napříč Evropskou unií konat už za pět neděl. Ve zmíněné debatě jasně dominovala Ursula von der Leyenová, stávající předsedkyně Evropské komise, která vede do vol
eb evropské lidovce (EPP), tedy konglomerát středopravicových stran sdružených pod tímto praporem.

Nemoc s názvem AIDS neboli syndrom získaného selhání imunity (anglicky Acquired Immune Deficiency Syndrome či Acquired Immunodeficiency Syndrome) byla rovněž neodmyslitelnou součá
stí historie Spojených států amerických v době, kdy v Bílém domě vládl prezident Ronald Reagan (1981–1989). Slavný film Philadelphia režiséra Jonathana Demmeho s Tomem Hanksem v hla
vní roli sice přišel do kin „až“ v roce 1993, atmosféru kolem AIDS v Reaganových časech nicméně vystihl v mnoha ohledech naprosto přesně. Nejen Američané vnímali nemoc jako jakýsi „nový 
mor“ svého druhu a mnozí z nich dokonce jako jakýsi „trest“ za hříchy, kterých se dopustili.

KOMENTÁŘ LASIDLAVA NAGYE | Nový ministr pro vědu a výzkum nastupoval do úřadu s těmi nejlepšími „pověřovacími listinami“: publikoval v tzv. predátorských časopisech, které prakticky 
celá akademická obec pokládá za naprosto zavrženíhodné. Pokud problém odstoupivší Heleny Langšádlové byla její neviditelnost, pak se Topce povedl majstrštyk: sice do poslední chvíle
úplně nevěděla, koho na místo vystrčit, ale prorektor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja byl viditelný hodně — bohužel se úřadu nakonec neujal.

Jan Ámos Komenský razil heslo „schola ludus“ = škola hrou, což byl v jeho době převratný koncept. Staletími osvědčenou, ovšem ne vždy plně využívanou techniku vzdělávání, která v dětech z
anechává mnohem hlubší stopu než bezduché biflování, nyní v nové podobě přináší do základních a mateřských škol společnost Infráček. Edukativní pomůcky můžete ale využít i doma.

Aby to nebylo moc jednoduché, von der Leyenová není na žádném volebním seznamu, ani své domovské německé CDU. Je čelný kandidát, německy Spitzenkandidat, Evropské lidové strany, což
ji v případě vítězství předurčuje k pokračování v mocné funkci předsedkyně evropské exekutivy. To samé platí pro její souputníky, z nichž někteří do EP kandidují, jiní nikoli. Někteří nejsou ani posla
nci ve stávajícím Evropském parlamentu.
A aby bylo úplně jasno: Předsedu Evropské komise nominuje Evropská rada, tedy premiéři a prezidenti 27 členských států, a to kvalifikovanou většinou. Musí přitom pouze „přihlédnout“ k výsledku
eurovoleb. Takto politicky nominovaný předseda/předsedkyně komise pak musí absolvovat slyšení v Evropském parlamentu, který může nominaci zamítnout.
To se ještě nikdy nestalo, ale v roce 2019 prošla Ursula von der Leyenová, která za sebou neměla a priori žádnou politickou frakci v EP, většinou pouhých devíti hlasů.
Ve zmíněné debatě zazářil nizozemský europoslanec Bas Eickhout za Zelené. Neprosadil se naopak lídr socialistů, lucemburský člen Evropské komise Nicolas Schmit. A zklamala Maria-Agnes Str
ack-Zimmermanová za liberály; na rozdíl od ostatních měla zjevné problémy s angličtinou. Server Politico, který debatu spolupořádal, nadchla především von der Leyenová: „Na maastrichtském pó
diu jsme neviděli odtažitou teflonovou předsedkyni, ale ostřílenou kampaňovou hráčku, která miluje slovní přestřelky s oponenty,“ hodnotil Politico.
Ne že by na tom tolik záleželo – debatu naživo sledovalo 15 tisíc z 350 tisíc oprávněných voličů z 27 členských států, její dopad byl tudíž minimální, i když vezmeme v úvahu dnešní ohlasy. Umožnil
a nicméně ujasnit některé skutečnosti, které budou tyto volby na evropské úrovni doprovázet.
Tak například se nečekalo, že bude Von der Leyenová tak rozhodně hájit svou bilanci, pokud jde o Green Deal, tedy prosazování „zelené“ legislativy. Její vlastní EPP se v poslední době distancuje 
od některých „výdobytků“ této politiky a celkově se k ní točí zády. Čekalo se proto, že její protagonistka udělá také takovou piruetu, ale nestalo se.
Druhým poučením je záměrné mlžení, pokud jde o povolební spojenectví mezi lidovci a kluby napravo od nich, zejména s víceméně umírněnými euroskeptiky z frakce Evropští konzervativci a reform
isté (ECR). Von der Leyenová nešetřila kritikou na adresu krajní pravice, zejména pak německé Alternativy pro Německo, jejíž zástupci ji častují nápodobně. Ale neřekla jasně, že se EPP předem z
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říká spolupráce s ECR. Proč by také EPP předem zbavovala sice málo pravděpodobné, ale přece jen možné alternativy příští aliance v EP?
Příklad výměny mezi Von der Leyenovou a europoslancem za dánskou ultrapravicovou lidovou stranu Andersem Vistisenem, který je čelným kandidátem frakce Identita a demokracie (ID): „Nedop
ustíme, abyste zničili Evropskou unii. Jsme silnější než vy, a budeme proti vašemu vměšování bojovat všemi prostředky.“ Odpověď: „Z Bruselu se stala bažina; začneme naše působení tím, že vyh
odíme 10 tisíc byrokratů a začneme vámi, Ursulo von der Leyenová.“
Průzkumy veřejného mínění po řadu měsíců za sebou ukazovaly, že krajní pravice, často protievropská a demagogická, v příštím Evropském parlamentu posílí. Zisky se přisuzovaly jak ID, tak ECR.
Oslabit mají zejména Zelení, o trochu pak také levice (komunisté) a centrističtí liberálové. Socialisté by měli zůstat na svém, takže dosavadní neformální spojenectví lidovců (EPP), socialistů (SaD) 
a liberálů má šanci nadále držet většinu, i když slabší než dosud.
Poslední průzkum Europe Elects tuto prognózu potvrdil s tím, že preference pro ultrapravici poněkud oslabují. Vyšlo z něj, že zmíněná koalice lidovců, socialistů a liberálů by měla držet i v budoucnu 
pohodlnou většinu 409 křesel. EPP má vyhlídku na 183 mandátů, socialisté na 140 a liberálové na 86.
Euroskeptické ECR je přisuzováno také 86 křesel, krajní pravici ID 84 křesel. Zelení poklesnou na 48. Pokud by se dva euroskeptické kluby spojily, staly by se se 170 poslanci druhou nejsilnější fra
kcí v příštím EP, který bude mít 720 poslanců. To je však jen vzdálená hrozba.
První šířeji komentovanou epizodou v rozjíždějící se kampani je právě roztržka mezi dvěma nejsilnějšími ultrapravicovými formacemi v EP a také v celé Unii, tedy mezi francouzským Národním sdru
žením (RN) a německou Alternativou pro Německo (AfD). Způsobily ji neshody ohledně migrační politiky; obě partaje staví svou kampaň na odporu vůči migrantům, RN však odmítá nápady AfD vy
hošťovat již usazené migranty, případně i německé občany cizího původu.
Zatímco AfD si buduje pozici německé radikální opozice vůči establishmentu, snaží se šéfka RN Marine Le Penová stále více vypadat jako jeho součást – a vytvořit si tak předpoklady, aby se jí pov
edlo v roce 2027 napotřetí konečně zvítězit v prezidentských volbách.
Docela legrační pak byly protesty AfD ohledně francouzského ostrova Mayotte v Indickém oceánu. Nelíbilo se jí, že Německo respektuje výsledky tamního referenda o setrvání ve svazku s Francií, 
ale neuznává referenda uspořádaná Ruskem na okupovaném ukrajinském Krymu i v částech Doněcké a Luhanské oblasti.
Tato epizoda jen dokládá naprosto nekritický kladný vztah AfD k Rusku a zřejmě také k Číně, přetřásané hojně v posledních dnech. Právě to je podle všeho příčinou, že i ve východních spolkových
zemích její preference momentálně klesají z více než 20 k 16–17 procentům.
Zatímco předáci AfD šermují s programem, který stále ještě požaduje vystoupení Německa z EU, RN chce unii „pouze“ reformovat zevnitř. Ale nedělejme si iluze – reforma, kterou minulý týden nast
ínil mladý a dynamický šéf kandidátky Jordan Bardella, by znamenala konec EU, jak ji dnes známe; v podstatě by se do budoucna omezila na zónu volného obchodu. Což není zase až tak daleko o
d někdejších představ Klausovy ODS.
Té ODS, která je jako jediná ze stran české vládní koalice součástí euroskeptické ECR. A také nebude mít lehké, pokud by kvůli roztržce mezi RN a AfD začalo přeskupování sil na evropské krajní 
pravici, jež by se nutně dotklo také ECR.
Otazník visí i nad tím, do kterého přístavu zamíří skupina poslanců za maďarský Fidesz, i po volbách nepochybně početná. Dokázali by se shodnout s ODS, nebo s poslanci za polskou Právo a spr
avedlnost (PiS), už kvůli postojům k válce na Ukrajině? A zůstane v jejich řadách Italské bratrstvo premiérky Georgie Meloniové, nebo dá na námluvy s Von der Leyenovou a zamíří do EPP? Bylo b
y to pro lidovce přijatelné? A pokud ano, neudělala by to také ODS? Těžko si představit, že by o tom Von der Leyenová a premiér Petr Fiala v úterý v Praze nemluvili….
Na evropských volbách je pěkné, že jsou tak složité. Že na úrovni EU vypadají úplně jinak než na té národní. Že se realita z jedné úrovně nijak neodráží v té druhé. Že jde vlastně o 27 národních klá
ní soustředěných převážně na domácí témata, přičemž ta evropská neustále probleskují. Je proto užitečné vědět, kam se po volbách vrtnou protagonisté té které kandidátky a jaké recepty ta která 
evropská partaj pro občany nabízí.
Evropský parlament zveřejnil před poslední plenárkou končícího volebního období výsledky průzkumu, ze kterých vyplývá, že 60 procent lidí eurovolby zajímají a celých 71 procent se k nim chystá. 
Od EU lidé očekávají především boj proti chudobě a podporu veřejnému zdravotnictví, teprve potom podporu ekonomice a důraz na obranu.
Pouze Malťané a Kypřané uvedli migraci jako prioritu číslo jedna; pouze Švédové za ni považují boj proti klimatické změně. Celých 73 procent je přesvědčeno, že EU má přímý vliv na jejich životy. 
Pokud je takový průzkum směrodatný, měly by eurovolby letos přitáhnout více voličů než dřív.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Debata Spitzenkandidátů odstartovala kampaň před eurovolbami: „Z Bruselu se stala bažina,“ říká ultrapravice ( Info.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

174. Trochu jiný počítač: Dell Latitude 7230 Rugged Extreme Tablet se nebojí špíny, bahna ani tvrdé práce
na slunci  

07:47 | 02.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: HospodářskéNoviny.cz - Tech  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 9x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Mít křídla a vyrazit vzhůru. Soustředit se na stoupání, rychlost, parádní výhledy. Obrovský úsměv a oči s roztaženými zorničkami, když bezpečně...
Co všechno musí vydržet notebook? Ideálně by měl umět létat, protože čistě statisticky vzato nějaký ten pád čeká každý přístroj, který se...
Nejlepší telefon pro stavbaře, dobrodruhy a geocaching? Značka Sencor se zkouší prosadit na trhu odolných telefonů a nijak se s tím nepáře....
To, že Microsoft začal v řadě Surface nabízet klasický laptop, bylo před lety překvapení. Věnoval totiž miliardy na vývoj a propagaci konceptu...
Nejen Samsung umí udělat OLED obrazovku, která se neleskne jako zrcadlo. Odlesky jsou u počítačových monitorů mnohem větší problém než u...
Malé tenké notebooky se hodí na lehkou práci ve Wordu a Excelu, ale jejich výkon není dost dobrý k něčemu opravdu náročnému. Proto existují...
Krypto, covid, umělá inteligence. Tři temné sudičky změnily v posledních letech hraní na PC k výrazně horšímu nevídanou kombinací změn, které...
Asus patřil mezi první firmy, které se snažily napodobit Macbook Air, svého času nedostižně lehký a tenký notebook, který oživil zájem o...
Asus patřil mezi první firmy, které se snažily napodobit Macbook Air, svého času nedostižně lehký a tenký notebook, který oživil zájem o...
Na telefonech dokázali všechno, co se dokázat dá. Střílečky plné nemrtvých nepřátel od brněnského studia Madfinger Games si zahrály desítky milionů lidí. Díky skvělé hratelnosti i moderní grafi
ce si hry od Madfinger Games vysloužily ocenění od Applu...
Na telefonech dokázali všechno, co se dokázat dá. Střílečky plné nemrtvých nepřátel od brněnského studia Madfinger Games si zahrály desítky milionů lidí. Díky skvělé hratelnosti i moderní grafi
ce si hry od Madfinger Games vysloužily ocenění od Applu...
Největší česká internetová firma zpoplatnila své služby po vzoru Facebooku. Uživatelům služeb jako Seznam Zprávy, vyhledávač Seznam.cz nebo...
Ekonom Pavel  Tuleja  z TOP 09 se vzdal nominace na ministra pro vědu a výzkum. V prohlášení, které zaslal spolustraníkům a redakce HN ho má k...
Novela zákoníku práce, kterou poslanci pustili do druhého čtení, počítá s postupným nárůstem minimální mzdy a také zrušením té zaručené. Podle...
Jak se v posledních letech proměnilo navazování kontaktů, prožívání vztahů, potřeba a pojetí sexu. O tom vše mluvíme v dalším dílu Generačního...

Je málo horších zvuků než zvuk notebooku padajícího ze stolu nebo z batohu na zem. Plastové notebooky prasknou, v horším případě se rozletí na kusy. Hliníkový MacBook dost možná přežije. Kd
yž ale na podlahu dopadne obrněný notebook nebo počítač, praskají dlaždice. A to je dobré.
Ještě lepší je, když se nemusíte počítač bát vzít doslova kamkoliv. A část lidstva s nimi do bahna, sněhové vánice nebo do bojové linie půjde. Pro ně existují speciální obrněné počítače a tablety. Pr
o vojáky, policisty, ale také pro stavebníky, energetické inženýry a další profese. My jsme si mohli otestovat odolný „tablet“ Latitude 7230. A konečně jsme se dočkali okamžiku, kdy vysoká odolnost
neznamená mizerný výkon a obrazovku.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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https://www.maximusweb.cz/public/original/63137752
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Zpět na seznam
 

175. Nový den (automat)  
07:58 | 02.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 40x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

07:01
0
0

Evropskou komisi. Ty škody jsou skutečně fatální. ČR něco podobného za posledních sto let, co pamětníci vzpomínají, nezaznamenala a my teďka musíme udělat všechno proto, abychom d
okázali našim Ocelářům pomoci, aby ovoce

1
5

a sady zůstaly součástí české krajiny. Jako ministr zemědělství jsem si toho vědom. My jsme už začali aktivovat některé krizové plány na Ministerstvu zemědělství a nenecháme pěstitele ovo
ce v Čechách na holičkách. Pomůžeme jim tak, abychom dokázali

3
0

překlenout toto velmi složité období, které nás čeká. Úpravu. Zvyšování minimální mzdy nebo pravidla pro lobbování budou na mimořádné schůzi projednávat poslanci. Začne odpoledne a po
kračovat bude i zítra. Novela zákoníku práce

4
5

předpokládá růst minimální mzdy do roku 2029 tak, že by měla odpovídat 47 procentům průměrné mzdy zaručené mzdy podle odbornosti, odpovědnosti a náročnosti práce mají od příštího ro
ku platit jen pro veřejný sektor, nikoliv

07:02
0
0

pro firmy. Kandidát na ministra pro vědu, výzkum a inovace Pavel Tuleja  se má dnes setkat s premiérem Petrem Fialou. Zároveň oznámil, že předběžně, ale intenzivně jedná s lidmi, které b
ych chtěl do týmu. Jmenován by mohl být v

1
5

pondělí. Jako ministr chce navýšit rozpočet na vědu a podporovat začínající vědce a studenty. Česko mělo loni v přepočtu na kupní sílu obyvatel nejdražší elektřinu v EU. Podle ekonomů za to
může souhra několika faktorů. Vedle

3
0

způsobu výroby elektřiny hraje roli i silnější státní podpora v zahraničí. Poznávají to právě teď lidé, kteří mají platit vysoké nedoplatky. Když přišlo panu Stanislavovi z Ostravy vyúčtování za en
ergie, nestačil se divit. Teď budu muset zaplatit sedm

4
5

tisíc zatopení. No, já jsem furt topil, jako bude tam není zateplený ten barák, okna stále ještě dřevěné + ešomy před elektrika vlastně to nemá, to se mi protáhne hubatežiště. Za celý loňský ro
k

07:03
0
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si nezvedl zálohy, což byla podle odborníků chyba. Tady ruku v ruce s tím, jak si vlastně zákazník hlídá tu svou smlouvu, kdy ví, jakou má cenu. Pokud si to nepohlídal, neřešil navýšení záloh, 
tak pak může ta fakturace skončit právě velkými nedoplatky. A to

1
5

v ulicích potvrdili i Češi, kteří si zálohy zvyšovali. Zvedli jsme zálohy a vrátil nám 12 300. No, já jsem v tom dělal, víte, takže vím, jak se to počítá. Nevím, toto bere manželka, ale spokojenost, 
myslím. Ceny energií přitom

3
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byly vloni v tuzemsku extrémním. Třeba za elektřinu Češi v přepočtu na kupní sílu v druhém pololetí zaplatili dokonce nejvíc v Evropě. Levnější byla i v Německu, na Kypru nebo v Itálii. A to i př
esto, že v čistých číslech je tam cena vyšší díky tomu, že mají vyšší mzdy a na

4
5

náklady spojené s energiemi vydávají menší část mezd, tak by to vyšlo levněji. Kombinace energetického mixu v ČR, do toho relativně nižší mzdy ve srovnání se západní Evropou v zásadě v t
omto koktejlu vedly

07:04
0
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k tomu, že jsme dostali to nepříjemné první místo. Jsme měli vlastně zastropovanou cenu elektřiny na jedněch z nejvyšších cenách v rámci té Evropy. Určitě je to taky o tom, jak měli zákazníci
sami nastavené smlouvy, protože jsou i výjimky, kde zákazníci třeba doteď

1
5

tu energetickou krizi stále nepocítili. Do budoucna by se ale situace podle expertů měla zlepšit. Z pohledu těch cen bude velmi zásadní, jestli se nic nerozbije. Vidíme konflikt na Blízkém výcho
dě, takže jsou zde rizika. Nicméně když se nic nerozbije, tak by

3
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cena elektřiny a plynu měla nějakým způsobem stagnovat nebo mírně klesat. Záležet bude například i na stavu jaderných elektráren v Evropě. I právě jejich dlouhé opravy přispěly ke krizi pos
ledních let. Adriana Kubisová, Ondřej Svoboda, CNN Prima News. Z domu prakticky

4
5

nevycházel. Většinu času strávil u počítačových her a také vařením. Jenomže netoužil po michelinské hvězdě. Vařil totiž pervitin. A zrovna když slavil narozeniny, přišli místo gratulantů policis
té. Společně se svojí přítelkyní

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

176. Zprávy (automat)  
08:07 | 02.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Region - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Region SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

08:00
0
0

8:00 Český rozhlas region Praha a
1
5

Střední Čechy půjde platit za uložení kolo v cyklo věžích také kartou lítačka obyvatelé Prahy 4 můžou vybírat z nápadů na vylepšení městské části už pouze do zítřka premiér Fiala se dnes set
ká s kandidátem

3
0

na nového ministra pro vědu Toulouse Top09 dnes čekejte většinou oblačno s teplotami do 24 stupňů poslechu zpráv vás vítá Anna Hašková od
4
5

září letošního roku budou moci cyklisté platit za uložení kol do středočeských cyklo věží kartu lítačka schválili to krajští zastupitelé pro ty kteří mají některý z časových kupónů Pražské integro
vané dopravy bude parkovné zdarma do budoucna

08:01
0
0

chce kraj tuto možnost rozšířit i na cykloboxy říká radní pro veřejnou dopravu Petr Borecký z hnutí stan otevřený aby bylo možné do budoucna jednak rozšiřovat o další cyklověže ale IO cyklob
oxy od dalších výrobců kteří vlastně

1
5

tyto produkty na našem trhu nabízí Možná to zná z některých nádraží 9 uzavíratelný box kam si dáte kolo za mě to a on má být zase buď přes mobil nebo přes kartu tak tohle to bude umožně
no i systému PID už jde zítřejší 12:00 můžou

3
0

obyvatelé Prahy 4 rozhodovat o využití peněz v takzvaném a participativním rozpočtu radnice na projekty na vylepšení městské části vyhradila tři a půl milionu Kč peníze jsou určené předevší
m na opravu chodníku a veřejného prostoru

4
5

kandidát na ministra provedu Pavel tuleja s Top09 dnes setká s premiérem Petrem Fialou z ODS tu leje uvedl že chce aby na úřadu zůstali oba dosavadní náměstci Pavel Doleček

08:02
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a Jana Havlíková a také vrchní ředitelka vládní sekce pro vědu výzkum a inovace Dana Bilíková mezi tulejovi priority patří navýšení rozpočtu na vědu a podpora začínajících vědců a studentů
chce také začít diskutovat o možnosti zavedení

1
5

systému veřejných půjček pro doktorandy a další začínající vědce prezident Petr Pavel by měl nového ministra jmenovat v pondělí sport mistři hokejové extraligy z Třince po dvou letech opou
ští asistent

3
0

trenéra Vladimír Orság z rodinných důvodů se vrací na Slovensko ocelářům naopak po šesti sezónách přichází nazpátek obránce Bohumil jank v Kladně po úspěšné baráži se Vsetínem skon
čil Hlavní trenér Otakar Vejvoda a 7 hráčů ve

4
5

dvou sezónách pod vedením Kladenského rodáka Vejvody skončili rytíři v základní části na posledním místě pokaždé pak bez problémů uhájili extraligovou příslušnost společně s vodou skon
čili asistent Pavel Skrbek a

08:03
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Jakub Voráček klub opouští také brankáři Bow a menz Obránci do čin Martinec Slováček a babka a zkušený útočník Klepiš z Brna do Mladé Boleslavi odešel brankář Dominik Furch za Kome
tu naopak budou nastupovat útočník

1
5

Hynek Zohorna x Pardubický forvard v Robert Říčka a brankář Michal postava z Přerova Litvínov získalo slovenského obránce Františka Gajdoš počasí v našem kraji čekejte
3
0

většinou oblačno večer polojasno až skoro jasno výjimečně se objeví přeháňky nejvyšší teploty 20 až 24 stupňů vítr bude foukat zpočátku mírný postupně čerstvý Jihovýchodní Český
4
5

rozhlas region rádio vašeho kraje příjemnou a pohodovou jízdu za všech povětrnostních podmínek vám přeje tomket český výrobce pneumatik s doživotní zárukou www.nejlevnejsipneu.cz

SEKCE: Zpravodajství
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KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

177. ➡➡️️Už zítra začíná multižánrový festival Podchod! …  
09:00 | 02.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

➡️ Už zítra začíná multižánrový festival Podchod! S kým se v Ostravě uvidíme?� Slezská  univerzita  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): ➡️ Už zítra začíná multižánrový festival Podchod! … ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

178. Ranní Plus (automat)  
09:01 | 02.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 17x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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je, nevím, její nový přítel nebo prostě jak si můžete tuto desku spojit s nějakou jinou deskou. A to je něco, do čeho já třeba jako ne fanynka Taylor Swift nebo nejsem typická Swift i, nejsem člo
věk, který by vlastně, snažím se spíš poslouchat opravdu
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tu hudbu a ten pár asociální s ní nemám a strašně to cítím právě při poslechu jejího alba. Hudebně mě zas až tak nebaví, přijde mi strašně dlouhé, ale rozumím tomu, že pro lidi, kteří její karié
ru zaníceně sledují právě prostě z toho, té pozice toho par a sociálního

3
0

vztahu dlouhá léta. Aneto, slyšíme se? Ano. Ano, pardon, že to vypadlo, tak tam něco, tak tam něco může být, ale. Takže pro mě třeba, pro mě to tak, pro mě to tak strhující poslech není. Ro
zumím, že pro fanoušky,

4
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fanynky, kteří jsou součástí této celé hry, tak to tam může být. Díky za to hodnocení. Aneta Martínková, publicistka z Radia Wave. Taky děkuji. Bylo půl deváté, přejeme Dobré ráno a předává
me

08:30
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slovo Martinu Bendovi s nejnovějšími zprávami. ČRo Plus. Kandidát na ministra pro vědu Pavel Tuleja  z TOP 09
1
5

se dnes setká s premiérem Petrem Fialou z ODS. Mezi Tulejovi priority patří navýšení rozpočtu na vědu a podpora začínajících vědců a studentů. Chce také začít diskutovat o možnosti zaved
ení systému veřejných půjček pro doktora nty a další začínající

3
0

vědce. Prezident Petr Pavel by měl nového ministra jmenovat v pondělí. Regulaci lobbingu nebo navyšováním minimální mzdy se dnes budou zabývat poslanci. Koalice kvůli tomu na odpoled
ne svolala mimořádnou schůzi. Jednání má pokračovat

4
5

i zítra. Na pátečním jednání chtějí vládní poslanci schvalovat zkrácení doby pro oddlužení nebo regulaci prodeje látek, jako je HHC a kratom. Ve Spojených státech pokračují studentské prote
sty proti izraelské operaci v pásmu Gazy. U
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kampusu Kalifornské univerzity v Los Angeles od sebe musela policie oddělovat proizraelské demonstranty od studentů vyjadřující solidaritu s Palestinci. Největší zásah proti studentům se od
ehrál na Kolumbijské univerzitě v New Yorku, kde

1
5

protesty před dvěma týdny začaly. O podpoře ze strany státu dnes budou jednat zástupci vinařů a ovocnářů s Ministerstvem zemědělství. A hlavně ti z Čech totiž přišli minulý týden o většinu 
úrody. Vinaři škodu

3
0

napáchanou počasím vyčíslili na více než 2 miliardy korun, ovocnáři na 1 miliardu. Prezident svazu vinařů Martin Chlad řekl, že vinaři nebudou chtít finanční kompenzaci. Místo toho budou pož
adovat upuštění od zavedení spotřební

4
5

daně na tiché víno. Ukrajinské bezpilotní letouny poškodily energetickou infrastrukturu a způsobily výpadky proudu v centrálně ruské orolské oblasti. Uvedl to dnes brzy ráno gubernátor regio
nu Alexandr

08:32
0
0

Andrej Klyčkov, a to na sociální síti telegram, škody podle něj byly způsobeny tím, že jednotky protivzdušné obrany zachytily drony. O obětech se nezmínil. A konec týdne bude v Česku oblačn
ý. Podle meteorologů se

1
5

objeví i přeháňky a ojediněle také bouřky. Teploty zůstanou nad 20 °C. Ještě dnes ale platí výstraha před požáry a silným větrem. Foukat bude hlavně na jihovýchodě Čech a v okolí Liberce. 
V nárazech může mít vítr

3
0

rychlost až 70 km/h. Před požáry pak meteorologové varují na většině území Čech s výjimkou jihozápadu a také části Jihomoravského kraje. Na
4
5

dálnici D7 ze Slaného směrem do Prahy opatrně u sjezdu na Středokluky. Na pátém km stojí v levém pruhu porouchané osobní auto. Je označené světelnou šipkou. Zdržení je asi pět minut. 
Dálnici D1 na příjezdu z Brna do Prahy zpomalíte

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

179. Studio 6 (automat)  
09:02 | 02.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio 6 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 31x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

08:00
0
0

se před Olomoucí. Silničáři tam uzavřeli pravý pruh na 34. km. Fronta se vytvořila od sjezdu na Olšany u Prostějova.
1
5

Dobré ráno. Dnes bude polojasno až oblačno, místy dokonce přechodně až zataženo a zejména na jihozápadě našeho území se budou vyskytovat místy přeháňky nebo bouřky. Jinde budou s
rážky jen ojediněle. Teploty vystoupí na 20 a 24

3
0

°C. O něco chladněji bude na Českomoravské vrchovině, kde bude kolem 19 stupňů a bude vát čerstvý vítr. Ten může místy, zejména na Českomoravské vrchovině dosahovat 50 až 70 km/
h. To je o počasí

4
5

vše, přeji hezký den. Je osm hodin, já vás vítám u zpráv ČT. I ode mě pěkné ráno. Kandidát na ministra

08:01
0
0

pro vědu a výzkum Pavel Tuleja se má dnes setkat s premiérem Fialou. Ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  zároveň uvedl, že intenzivně jedná s lidmi, které bych chtěl do svého tým
u. Přeje si, aby v úřadu zůstali stávající náměstci. Tuleja chce

1
5

ve funkci usilovat o navýšení rozpočtu na vědu nebo podporovat začínající vědce. Plánuje také otevřít diskusi o systému půjček pro studenty. Do ministerské pozice ho má prezident jmenovat
v pondělí. Od tří odpoledne

3
0

se uskuteční mimořádná schůze dolní komory, tentokrát iniciovaná vládní koalicí. Poslanci mají na programu hlavně zákony v prvním čtení, třeba návrh k regulaci lobbování nebo novelu zákoní
ku práce. Ta mimo jiné počítá se zvyšováním minimální mzdy tak,

4
5

aby od roku 2029 odpovídala 47 % průměrného výdělku. Podle predikcí ministerstva financí by tak za 5 let mohla činit skoro dvacet sedm a půl tisíce. Spojené státy vyhlásily nové

08:02
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0
0

sankce v souvislosti s ruskou agresí proti Ukrajině. Cílí na stovky osob a desítky firem, které umožňují Moskvě obcházet už zavedené postihy. Na seznamu jsou lidé a subjekty mimo jiné z Čín
y, Belgie i Slovenska. Washington taky obvinil Rusko z porušování

1
5

globálního zákazu použití chemických zbraní. Okupanti měli opakovaně nasadit proti ukrajinským jednotkám dusivou látku chlorpikrin. Bankovní rada ČNB rozhodne o dalším nastavení
3
0

úrokových sazeb. Podle analytiků bude pokračovat v jejich snižování, se kterým začala loni v prosinci. Většinou očekávají pokles základní úrokové sazby o půl procentního bodu. Ta je teď na 
5,75 setinách procenta. Snížení

4
5

by ji dostalo na nejnižší úroveň od začátku května 2022. Lidé a firmy mají dnes poslední možnost podat daňové přiznání v elektronické podobě. Využít k tomu můžou datové schránky nebo po
rtál

08:03
0
0

Moje daně. Dnešek je také posledním termínem pro zaplacení daně. Do 1. července pak mají na podání přiznání čas ti, kteří k tomu využijí daňového poradce nebo advokáta. Termín pro podá
ní v papírové podobě uplynul před měsícem.

1
5

Poslanci odpoledne na mimořádné schůzi projednají několik novel v prvním čtení. Mezi nimi například tu, která mění zákoník práce. Přinést má změny, které by se týkaly třeba pravidel pro výp
ověď i zkušební dobu.

3
0

Novela počítá také s postupným zvyšováním minimální mzdy, která by měla na konci desetiletí odpovídat 47 % průměrného výdělku. Další mimořádná schůze sněmovny, tentokrát svolaná z p
odnětu vládní koalice.

4
5

V úvodním kole zákonodárci projednají zvyšování minimální mzdy. Plán kabinetu počítá s tím, že postupně poroste a zároveň se pevně zakotví její výše v poměru k průměrným výdělkům, a to 
na 47

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio 6 (automat) ( ČT24 - Studio 6 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

180. Zprávy (automat)  
09:07 | 02.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Brno - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Brno SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:00
0
0

bylo 9:00 Český rozhlas Brno zprávy mají
1
5

dnes poslední možnost podat Elektronické daňové přiznání Premiere Fiala 700kč s kandidátem na nového ministra to celnice 52 u Pohořelic je kvůli nehodě neprůjezdná a bude většinou obla
čno s teplotami

3
0

do 23 stupňů Dobré dopoledne správy přináší Pavel Chaloupka dnes je poslední den kdy je možné podat Elektronické daňové přiznání za loňský rok lidé i podnikatelé a živnostníci můžou
4
5

přiznání k dani z příjmu podávat přes datovou schránku nebo portál moje daně Finanční správa letos papírové přiznání přijímá už jen od některých živnostníků popisuje ředitelka Simona Horn
ochová jsme nakonec pod tlakem informací

09:01
0
0

od kolegů v první linii na finančních úřadech se rozhodli že prodloužíme ten náš tak zvaný Toleranční patent ještě u osob samostatně výdělečně činných které dosáhly 70 let věku a
komunikovali S finančním úřadem do

1
5

té doby vždycky v papírové podobě a loni jim jim byla ze zákona zřízena datová schránka kterou do dneška nepoužili Finanční správa doporučuje upřednostnit portál moje daně na kterém jso
u kromě návodu jak přiznání vyplnit také připravené formuláře

3
0

kandidát na ministra pro vědu Pavel tuleja s Top09 700k s premiérem Petrem Fialou s ODS uvedl že chce aby na úřadu zůstali oba dosavadní náměstci Pavel Doleček a Jana Havlíková a t
aké vrchní ředitelka vládní sekce

4
5

pro vědu výzkum a inovace Dana Bilíková mezi tulejovi priority patří navýšení rozpočtu na vědu a podpora začínajících vědců a studentů chce také začít diskutovat o možnosti zavedení systé
mu veřejných půjček pro doktorandy a další

09:02
0
0

začínající věc prezident Petr Pavel by měl nového ministra jmenovat v pondělí silnice první třídy číslo 52 je po nehodě u Pohořelic neprůjezdná srazil se tam kamion s dodávkou jejího
1
5

řidiče museli hasiči vyprostit záchranáři ho s vážnými zraněními převezli do Fakultní nemocnice Brno dopravu v místě nehody řídí policisté objízdná trasa vede přes Novou Ves pokračuje mluv
čí jihomoravských hasičů Jaroslav Mikoška

3
0

silnice uzavřena policie provádí odklon a v tuto chvíli řešíme následky dopravní nehody a budeme přečerpávat na stejné nádrže
4
5

nákladního vozu na jihu Moravy dnes bude většinou oblačno místy přechodné i polojasno lokálně s možností přeháňky během dne i bouřky nejvyšší odpolední teploty Vystoupí na 19

09:03
0
0

až 23 stupňů vítr bude foukat mírný během dne čerstvý Jihovýchodní až Jižní míst s nárazy do padesáti na západě přechodně i silnými kolem 65 km v hodině tlaková tendence slabý pokles v
ečer slabý Vzestup rozptylové

1
5

podmínky jsou dobré a biozátěž mírná Český rozhlas Brno rozhlas naší Moravy Zelená
3
0

vlna Českého rozhlasu Brno na dálnici D2 v Brně se před napojením na D1 začaly tvořit kolony v Brně také pozor u nehody na masné ulici na křížení s hladíkovou a jak zaznělo silnice
4
5

první třídy číslo 52 zůstává po nehodě u Pohořelic uzavřená policie odklání dopravu od Mikulova na Novou Ves od Pohořelic na proklaté cestě bez nehod přeje Pavel Chaloupka zelená

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

181. Zprávy v 9 (automat)  
09:08 | 02.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: Hitrádio Vysočina - Zprávy v 9 (automat)  AUTOR: Hitrádio Vysočina SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:02
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0

baterie aku řady Fieldmann Když uvidíte Albert neporazitelné levnější nehledejte tento týden u nás české kuře bez drobů chtělo za 4990 Svijanský Máz půllitrů za 10 90 a trvanlivé
1
5

mléko Albert a prsa 1090 Albert dle srovnání 24 to je pořádná libovka Unihobby bazén Florida o průměru 3M 2890
3
0

Rozum a všechno máme i online mami proč máme všechno od konceptu to jen se zeptej se ho spotřebiče Hitrádio
4
5

Vysočina zprávy máme 9:00 a krásné dopoledne přeji Bělá

09:03
0
0

držím palce maturantům dnes píšou didaktické testy z matematiky a angličtiny ke státním maturitám jde letos poprvé přes 75 tisíc studentů když nebude skládat zkoušku z angličtiny matemat
iku si zvolil o 18 procent studentů

1
5

Zítra budou maturity pokračovat testem češtiny kandidát na ministra pro vědu a výzkum a Pavel tuleja by se dnes měl zeptat s premiérem Petrem Fialou ekonom a bývalý rektor Slezské uni
verzity  má být jmenován v pondělí mezi své priority

3
0

řadí navýšení rozpočtu na vědu a taky podporu začínajících vědců a studentů Amsterdam a po nátlaku ženu volný 100000000 korun na stavbu veřejných záchodků za vším a stále případ žen
y která si musela v noci odskočit
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4
5

na veřejnosti a 3 stihla jí přitom policie dostala pokutu ale cítila nespravedlnost tady už totiž byly zavřené a nejbližší toaleta byla 2 km daleko A jdeme na fotbal Dortmund v úvodním duelu semi
finále Ligy mistrů porazil

09:04
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0

Paris saint-germain 1 odlétá v Paříži se bude hrát Příští týden postupující se ve finále utká s lepším z dvojice Bayern mnichov-real Madrid jejich úterní první souboje skončil dva Vykoupíme vaš
vůz Autobazar

1
5

Jahoda Třebíč garance peníze hned administrativu vyřešíme za vás Autobazar Jahoda Třebíč počasí dneska spíš většinou oblačno možnost nějaké
3
0

té přeháňky dokonce i bouřky teploty odpoledne 18 až 21 a taky bude foukat zase opět silný vítr a až k večeru by měl zvolna slábnout Hitrádio Vysočina jenom hity pro Vysočinu
4
5

stovky je to fakt až krásné jak se mi ta čtvrteční srdcovka Hned ta první trefila do nálady Je to totiž John Bon Jovi a písnička Midnight In Chelsea Takže ať dík

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy v 9 (automat) ( Hitrádio Vysočina - Zprávy v 9 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

182. Zprávy v 9 (automat)  
09:08 | 02.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: Hitrádio City Brno - Zprávy v 9 (automat)  AUTOR: Hitrádio City Brno SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:03
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jedeme do Ostravy žádat o investici pro náš start-up a pan robot víte taky co máme na meníčko Králíčková ho nemá šťávu palačinka lívanec kapučíno
1
5

nakonec palačinku vám dobije baterky do Ostravy do Brna České dráhy už vám doma děti lezou z nudy po stropě víme co s tím pomůže hravý průvodce Brnem parádně ilustrovaná
3
0

kniha výletu pro celou rodinu u každé procházky najdete pověsti zajímavosti Zábavné úkoly a kvízy hravého průvodce Brnem seženete u všech knihkupců nebo na www.albatrosmedia.cz
4
5

mami proč máme všechno od konceptu to jen se zeptej se to myslí U každého spotřebiče Concept Hitrádio

09:04
0
0

City Brno zprávy máme 9:00 a krásné dopoledne přeje Kuba Bělák držíme palce maturantům dnes píšou didaktické testy z matematiky a angličtiny ke
1
5

státním maturitám jde letos poprvé přes 75 tisíc studentů víš že nebude skládat zkoušku z angličtiny matematiku si zvolil o 18 procent studentů Zítra budou maturity pokračovat testem z češti
ny kandidát na ministra pro

3
0

vědu a výzkum a Pavel tuleja by se dnes měl setkat s premiérem Petrem Fialou ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  má být jmenován v pondělí mezi své priority řadí navýšení rozpo
čtu na vědu a taky podporu začínajících vědců a studentů

4
5

Amsterdam po nátlaku ženu volný 100 milionů korun na stavbu veřejných záchodků za vším a stále případ ženy která si musela v noci odskočit na veřejnosti a přistihla jí přitom policie dostala 
pokutu ale cítila

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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